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ΠΑΝΕΛΛΗΝΙΑ ΟΜΟΣΠΟΝΔΙΑ ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΩΝ  

 

ΟΡΓΑΝΙΣΜΩΝ ΤΟΠΙΚΗΣ ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗΣ 

 

41ο ΤΑΚΤΙΚΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ 

 

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ, 24 – 27 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2012 
 

ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ 

ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΣΥΝΕΔΡΙΟΥ 

ΤΡΙΤΗ 24 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2012  

- Νομιμοποίηση των συνέδρων – Έλεγχος απαρτίας.  

- Εκλογή Προεδρείου.  

- Έναρξη των εργασιών του Συνεδρίου.  

- Διοικητικός Απολογισμός – Οικονομικός Απολογισμός.  

- Πρόγραμμα Δράσης – Προϋπολογισμός.  

- Ερωτήσεις – Απαντήσεις.  

- ΛΗΞΗ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΠΡΩΤΗΣ ΗΜΕΡΑΣ  

 

ΤΕΤΑΡΤΗ 25 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2012  

- Τοποθετήσεις των συνέδρων για το Διοικητικό Απολογισμό, Οικονομικό 
Απολογισμό και το Πρόγραμμα Δράσης.  

- Γεύμα της Π.Ο.Ε.-Ο.Τ.Α. στους συνέδρους  

- Διάλειμμα.  

- Ψηφοφορία για την εκλογή Εφορευτικής Επιτροπής.  

- Τοποθετήσεις των συνέδρων για το Διοικητικό Απολογισμό, Οικονομικό 
Απολογισμό και το Πρόγραμμα Δράσης.  

 -ΛΗΞΗ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΔΕΥΤΕΡΗΣ ΗΜΕΡΑΣ 

 

ΠΕΜΠΤΗ 26 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2012  

- Τοποθετήσεις των συνέδρων για το Διοικητικό Απολογισμό, Οικονομικό 
Απολογισμό και το Πρόγραμμα Δράσης.  

- Γεύμα της Π.Ο.Ε.-Ο.Τ.Α. στους συνέδρους στο Ξενοδοχείο «GRAND 
HOTEL PALACE».  

- Διάλειμμα.  

- Τοποθετήσεις των συνέδρων για το Διοικητικό Απολογισμό, Οικονομικό 
Απολογισμό και το Πρόγραμμα Δράσης.  

- Κλείσιμο για το Διοικητικό, Οικονομικό Απολογισμό και το Πρόγραμμα 
Δράσης.  
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- Ψηφοφορία για το Διοικητικό, Οικονομικό Απολογισμό, το Πρόγραμμα 
Δράσης και τον Προϋπολογισμό.  

- Έγκριση ψηφισμάτων.  

ΛΗΞΗ ΕΡΓΑΣΙΩΝ του 41ου ΤΑΚΤΙΚΟΥ ΣΥΝΕΔΡΙΟΥ  

 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 27 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2012  

- Ψηφοφορία για την εκλογή των οργάνων της Π.Ο.Ε.-Ο.Τ.Α., Αντιπροσώπων 
στην Α.Δ.Ε.Δ.Υ. και Εκπροσώπων στα Ταμεία (Ο.Π.Α.Δ.-Τ.Υ.Δ.Κ.Υ., 
Τ.Ε.Α.Δ.Υ.-Τ.Α.Δ.Κ.Υ. και Τ.Π.Δ.Υ.- Τ.Α.Δ.Κ.Υ.). 

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΠΟΕ - ΟΤΑ: Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ  

          ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟΥ: 

          ΠΡΟΕΔΡΟΣ:           Ο. ΝΤΡΙΒΑΛΑΣ  

   ΜΕΛΗ:   Ζ. ΓΚΑΡΑΛΙΑΚΟΣ 

       Γ. ΓΙΑΤΡΑΚΟΣ  

       Μ. ΚΑΤΣΟΥΡΟΣ  

       Γ. ΜΑΓΚΛΗΣ 

 

 

 

ΗΜΕΡΑ 1η  

 

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Συνάδελφοι καλησπέρα σας. Εκ μέρους της 
Εκτελεστικής Επιτροπής της ΠΟΕ – ΟΤΑ σας καλωσορίζουμε στις εργασίες 
του 41ου Τακτικού Συνεδρίου που πραγματοποιείται στη Θεσσαλονίκη.  

  Με απόφαση τόσο της Εκτελεστικής Επιτροπής όσο και του 
Γενικού Συμβουλίου θα υπάρξει στην αρχή των διαδικασιών του Συνεδρίου 
μια μικρή αλλαγή προκειμένου στη συνέχεια να ξεκινήσουν οι εργασίες του 
Συνεδρίου και να μπούμε στη συζήτηση των προβλημάτων, ξεκινώντας 
πρώτα με τον έλεγχο της απαρτίας, μετά με την εκλογή του Προεδρείου και 
μετά με τα προβλήματα που υπάρχουν στη νομιμοποίηση των 
αντιπροσώπων.  

  Είπαμε σ' αυτό το Συνέδριο να μην καλέσουμε όπως κάναμε 
κάθε άλλη φορά τα πολιτικά κόμματα και τους φορείς, και αυτό είναι 
κατανοητό σε όλους μας γιατί δεν τους καλέσαμε, διότι θέλουμε σ' αυτό το 
Συνέδριο να συζητήσουμε τα πραγματικά προβλήματα των εργαζομένων και 
επειδή σε λίγες ημέρες είναι και οι εθνικές εκλογές, δεν θέλαμε να έρθουν εδώ 
και να μας χορτάσουν με τα ωραία τα λόγια όπως λέγανε τα προηγούμενα 
χρόνια.  

  Μοναδική εξαίρεση σ' αυτή τη διαδικασία είναι ότι έχουμε στείλει 
τρεις προσκλήσεις και αυτή τη διαδικασία θα τηρήσουμε. Είναι ότι στείλαμε 
πρόσκληση στον Πρόεδρο της Εκτελεστικής Επιτροπής της ΑΔΕΔΥ, στον 
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Πρόεδρο του Διοικητικού Συμβουλίου της Κεντρικής Ένωσης Δήμων Ελλάδας 
και στο Δήμαρχο Αμπελοκήπων, που εδώ που βρίσκεται το ξενοδοχείο είναι 
στα όρια του Δήμου Αμπελοκήπων Μενεμένης, που πρέπει να πούμε ότι σε 
όλη αυτή τη διαδικασία προετοιμασίας των εργασιών του Συνεδρίου ήταν με 
τις όποιες δυνατότητες έχουν πλέον οι Οργανισμοί Τοπικής Αυτοδιοίκησης 
συμπαραστάτης της ΠΟΕ - ΟΤΑ προκειμένου να πραγματοποιηθεί ένα 
Συνέδριο χωρίς προβλήματα.  

  Θα ξεκινήσουμε συνάδελφοι αυτή τη διαδικασία. Ο Πρόεδρος 
του Διοικητικού Συμβουλίου της ΚΕΔΕ δεν έχει έρθει στη Θεσσαλονίκη για να 
χαιρετίσει και είναι η πρώτη φορά που εκπρόσωπος της Τοπικής 
Αυτοδιοίκησης δεν έρχεται στο Συνέδριο των εργαζομένων.  

Η σειρά που θα απευθύνουν τους χαιρετισμούς είναι, πρώτα θα 
καλέσω στο βήμα τον συνάδελφο Πρόεδρο της Εκτελεστικής Επιτροπής τον 
κ. Κώστα Τσικρικά και αμέσως μετά, επειδή ο Δήμαρχος Αμπελοκήπων ήταν 
στην έκτακτη Γενική Συνέλευση των Δημάρχων σήμερα στην Αθήνα είναι στη 
διαδρομή από αεροδρόμιο προς το ξενοδοχείο και πιστεύουμε σε πέντε λεπτά 
θα είναι εδώ.  

Καλώ στο βήμα τον Πρόεδρο της Εκτελεστικής Επιτροπής, τον 
συνάδελφο Κώστα Τσικρικά.  

Κ. ΤΣΙΚΡΙΚΑΣ: Συνάδελφε Πρόεδρε της απερχόμενης Εκτελεστικής 
Επιτροπής της Ομοσπονδίας ΠΟΕ – ΟΤΑ, συνάδελφοι της Εκτελεστικής 
Επιτροπής, συναδέλφισσες και συνάδελφοι Σύνεδροι του 41ου Συνεδρίου μιας 
από τις μεγαλύτερες Ομοσπονδίες της χώρας μας των εργαζομένων στο 
δημόσιο, εκ μέρους της Εκτελεστικής Επιτροπής χαιρετίζω το Συνέδριο που 
θα διεξαχθεί μέσα σε ένα κλίμα δημοκρατικού διαλόγου, για να μπορέσουμε 
να κάνουμε τη σύνθεση αυτή που επιβάλλεται για να πορευτούμε όλοι μαζί με 
τη μεγαλύτερη δυνατή ενότητα στον αγώνα για την ανατροπή αυτών των 
πολιτικών που πραγματικά συνάδελφοι πίνουν το αίμα των εργαζομένων.  

  Ευθύς εξαρχής, όπως το έκανα ήδη, θα συμφωνήσω με τα 
ζητήματά σας, γιατί κανένας εργαζόμενος, καμία ομάδα εργαζομένων, καμία 
παράταξη, καμία Ομοσπονδία, καμία Συνομοσπονδία δεν μπορεί από μόνη 
της να επιλύσει τα προβλήματα που αντιμετωπίζουμε ως εργαζόμενοι, ως 
ελληνική κοινωνία, ως ελληνικός λαός, ιδιαίτερα τα 2,5 τελευταία χρόνια που 
εξαιτίας των μνημονιακών πολιτικών της Τρόικας, των ισχυρών της Ευρώπης 
καταδυναστεύουν τη χώρα μας, γιατί συναδέλφισσες και συνάδελφοι δεν 
πρέπει να διαφεύγει κανενός από τη σκέψη ότι στη χώρα μας αυτά τα 
τελευταία χρόνια επιβάλλεται μια πολιτική τιμωρητική, μια πολιτική που θέλει 
να μας ταπεινώσει ως λαό, ως χώρα, ως κοινωνία.  

Η ΑΔΕΔΥ και η Ομοσπονδία σας, για την οποία μπορούμε να 
είμαστε όλοι υπερήφανοι και εγώ νιώθω μια ιδιαίτερη χαρά και ικανοποίηση 
που είμαι μαζί σας, πρωτοστάτησε σε όλους τους αγώνες τόσο της ΑΔΕΔΥ 
και της ΓΣΕΕ, της εργατικής τάξης της χώρας μας και εύχομαι και πιστεύω 
βαθιά ότι έτσι θα συνεχίσουμε όλοι μαζί για την ανατροπή αυτών των 
αντεργατικών, αντικοινωνικών πολιτικών, των πολιτικών που αφαιρούν κάθε 
μέρα δικαιώματα και κατακτήσεις του κόσμου της εργασίας, της παιδείας και 
του πολιτισμού, που επιβάλλουν στη χώρα μας πολιτικές που ομνύουν στους 
κερδοσκόπους, στις αγορές, στο παρασιτικό κεφάλαιο.  
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Αυτές δυστυχώς είναι οι πολιτικές που επιβάλλονται στη χώρα 
μας, που εξαιτίας του προβλήματος χρέους το οποίο δεν είναι μόνο ελληνικό 
πρόβλημα, αλλά όλων των χωρών, ιδιαίτερα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, μας 
χρησιμοποίησαν ως πειραματόζωο για να ακυρώσουν δικαιώματα και 
κατακτήσεις της εργατικής τάξης του κόσμου της εργασίας ενός και πλέον 
αιώνα.  

Γι' αυτό συναδέλφισσες και συνάδελφοι, η ΑΔΕΔΥ, οι 
Ομοσπονδίες, όλοι οι εργαζόμενοι στο Δημόσιο και στον ιδιωτικό τομέα με 
συντονισμό των δυνάμεών τους αντιπαλεύουμε δύο χρόνια αυτή την πολιτική 
και δεν αφήσαμε ούτε ένα μέσο πάλης που να μην το χρησιμοποιήσουμε, και 
σ' αυτούς που κατά καιρούς λένε τι κάνει η ΑΔΕΔΥ, οι υποταγμένες ηγεσίες, 
έχω να τους πω τι υπέδειξαν, τις μας πρότειναν και δεν το υιοθετήσαμε ως 
αναφορά τον αγώνα, τον τρόπο πάλης για την αντιμετώπιση αυτής της 
πολιτικής.  

Συναδέλφισσες και συνάδελφοι, ευθύς εξαρχής, το έχω πει και 
άλλοτε και στα όργανα της ΑΔΕΔΥ και όποτε βρεθήκαμε μαζί, θέλω να τονίσω 
τούτο, ότι κανένας από μόνος του, όλοι μαζί, όπως το λέει και το σύνθημα, 
μπορούμε να ανατρέψουμε αυτές τις πολιτικές.  

Και επειδή, όπως προανέφερα, οι πολιτικές δεν εφαρμόζονται 
μόνο στην Ελλάδα αλλά σε όλες τις χώρες της Ευρώπης, ιδιαίτερα του νότου 
και της περιφέρειας, τα συνδικάτα τα ελληνικά, η ΓΣΕΕ και η ΑΔΕΔΥ, ιδιαίτερα 
η ΑΔΕΔΥ, την οποία εμείς εκπροσωπούμε στο συνέδριό σας, γιατί είναι ένα 
κλιμάκιο από την ΑΔΕΔΥ που είναι εδώ στις εργασίες του Συνεδρίου σας, 
συντονίζει τη δράση της με όλα τα συνδικάτα της Ευρώπης, ιδιαίτερα των 
χωρών του νότου για την ανατροπή αυτών των πολιτικών, για την αλλαγή του 
συσχετισμού των δυνάμεων των πολιτικών και των κοινωνικών, γιατί έτσι 
μόνο θα μπορέσουμε να οδηγηθούμε σε άλλες πολιτικές που θα έχουν στο 
επίκεντρο τον άνθρωπο και τις ανάγκες του και όχι το παρασιτικό κεφάλαιο, 
γιατί επιτέλους συναδέλφισσες και συνάδελφοι θα πρέπει να πάψει αυτό που 
ισχύει μέχρι τώρα, μια μικρή ομάδα της κοινωνίας και της ελληνικής και της 
παγκόσμιας να στηρίζει την ευημερία της επάνω στη δυστυχία των πολλών.  

Θα πρέπει να πάψει το φαινόμενο οι μεγάλες επιχειρήσεις, το 
τραπεζικό κεφάλαιο να θεωρούν τα κέρδη ιδιωτικά και τις ζημιές να τις 
φορτώνουν στις πλάτες των εργαζομένων, στις πλάτες των λαών. Αυτό το 
περιεχόμενο έχει ο αγώνας μας και με αυτά τα χαρακτηριστικά πορευόμαστε 
2,5 και πλέον χρόνια, γιατί ο αγώνας δεν έχει αρχίσει τα 2,5 χρόνια.  

Είναι και παλαιότερος αγώνας προηγούμενων γενεών για να 
πετύχουμε τις όποιες κατακτήσεις είχαμε, οι οποίες τώρα εξαιτίας των 
μνημονιακών πολιτικών, των κερδοσκόπων, των αγορών, των δανειστών μας, 
της Τρόικας, ακυρώνονται. Και θα πρέπει να τονίσουμε από αυτό εδώ το 
βήμα, από αυτό εδώ το Συνέδριο ότι δυστυχώς στο πρόσωπο της Ελλάδας 
και των Ελλήνων εργαζομένων δοκιμάζεται ο νομικός και πολιτικός 
πολιτισμός ολόκληρης της Ευρώπης, της Ευρώπης του διαφωτισμού και του 
κοινωνικού συμβολαίου, γιατί τα μέτρα που παίρνονται, ιδιαίτερα όσον αφορά 
τους δημοσίους υπαλλήλους, της εργασιακής εφεδρείας, των απολύσεων, 
είναι μέτρα που καταστρατηγούν το Σύνταγμα της χώρας μας, το κοινοτικό 
δίκαιο, την ατζέντα της κοινωνικής Ευρώπης.  
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Είναι μέτρα αντίθετα προς τις συνθήκες της Ευρώπης, της 
Ευρώπης που οραματίστηκαν οι εργαζόμενοι και οι λαοί, γιατί είναι γεγονός, 
και χθες καταγράφεται και σήμερα, ότι η συντριπτική πλειοψηφία των 
εργαζομένων των πολιτών της Ευρώπης προσδοκά και προσδοκούσε και 
παλαιότερα και προσδοκά σε μια άλλη Ευρώπη, σε μια Ευρώπη των λαών 
και των εργαζομένων και ότι του παρασιτικού κεφαλαίου και των μονοπωλίων.  

Προς αυτή την Ευρώπη οφείλουν όλοι οι εργαζόμενοι να 
συντονίσουν τις δυνάμεις τους για να πετύχουμε την ανατροπή των πολιτικών 
που μέχρι τώρα εφαρμόζονται, που είναι πολιτικές σκληρές, νεοφιλελεύθερες, 
μονεταριστικές πολιτικές.  

Ο εργάτης και ο εργαζόμενος έχει χίλια δίκια. Γι' αυτό 
αγωνίζεται, για το δικαίωμα στα κοινωνικά, στα συλλογικά του δικαιώματα, για 
να έχει μια ζωή αξιοπρέπειας. Γι' αυτό συνεχίζουμε τον αγώνα, για τη ζωή τη 
δική μας, τη ζωή των παιδιών μας, για να έχουμε αύριο σ' αυτή τη χώρα, σ' 
αυτό τον πλανήτη. Γιατί ο αγώνας μας, όπως προείπα, έχει ευρύτερο 
περιεχόμενο και κοινωνικό και πολιτικό. Δεν είναι συντεχνιακός αγώνας. Είναι 
αγώνας που ενώνει όλες τις δυνάμεις του εργατικού κινήματος.  

Συναδέλφισσες και συνάδελφοι, η ΑΔΕΔΥ και τα όργανά της 
έχουν πάρει αποφάσεις και έχουν κινητοποιήσει τον κόσμο της εργασίας με 
αγώνες που έχουν αφήσει κατάπληκτη την ελληνική κοινωνία και όχι μόνο, και 
όλη την Ευρώπη.  

Εδώ μπορώ να σας αναφέρω ότι τα μεγαλύτερα Μέσα 
Ενημέρωσης έντυπα αλλά και ηλεκτρονικά ήρθαν να μας πάρουν 
συνεντεύξεις και εμένα και των άλλων στελεχών της Εκτελεστικής Επιτροπής, 
γιατί συνάδελφοι είχαν εντυπωσιαστεί από τη διάρκεια του αγώνα και από τον 
παλμό και τη διάρκεια των κινητοποιήσεών μας.  

Όχι γιατί είμαστε ωραίοι εμείς, αλλά γιατί όλοι μαζί έχουμε πάρει 
την απόφαση και από αυτή την απόφαση δεν πρόκειται να κάνουμε πίσω, να 
συνεχίσουμε για να ανατρέψουμε αυτές τις σκληρές πολιτικές, τις πολιτικές 
της μονόπλευρης λιτότητας οι οποίες δεν οδηγούν πουθενά, είναι αδιέξοδος, 
είναι πολιτικές που δεν μας βγάζουν πέρα από την κρίση.  

Είναι πολιτικές που ενισχύουν την ύφεση και την ανεργία, και 
όπως πολύ καλά γνωρίζετε, και η ύφεση έχει δυσθεώρητα ύψη και πέρυσι και 
φέτος θα συνεχιστεί, και η ανεργία έχει ξεπεράσει κάθε ιστορικό 
προηγούμενο, 21% στο γενικό πληθυσμό, στο εργατικό δυναμικό, 48% με 
50% στους νέους, και από αυτό το Συνέδριο στέλνουμε το μήνυμα πού 
οδηγείται μια χώρα όταν οι νέοι της, οι πιο καλά καταρτισμένοι νέοι της, 
παίρνουν εν πολλοίς το δρόμο της ξενιτιάς για την ανεύρεση εργασίας. Είναι 
μαθηματικά βέβαιο ότι οδηγείται στο μαρασμό και στην υπανάπτυξη.  

Γι' αυτό πρέπει να ανατραπεί αυτή η λογική, αυτές οι πολιτικές οι 
νεοφιλελεύθερες, οι σκληρές πολιτικές. Πρέπει να πάμε σε μια ανάπτυξη, σε 
μια ανασυγκρότηση της ελληνικής οικονομίας, σε μια οικονομία που θα 
ενισχύει την απασχόληση, γιατί άλλωστε χρέος κάθε δημοκρατικής πολιτείας 
είναι να εξασφαλίζει την οικονομική ανάπτυξη της χώρας και την πλήρη 
απασχόληση.  

Τότε μόνο μπορεί να λέγεται δημοκρατική αυτή η πολιτεία, ότι 
δηλαδή εξασφαλίζει ίσες ευκαιρίες στη μόρφωση, στη δουλειά και τον 
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πολιτισμό. Προς αυτή την κατεύθυνση εμείς αγωνιζόμαστε και προς αυτή την 
κατεύθυνση συντονίζουμε τις δυνάμεις μας.  

Συναδέλφισσες και συνάδελφοι, είναι γεγονός ότι αυτή τη διετία 
είδαμε μεγάλες κατακτήσεις του εργατικού κινήματος, γιατί οφείλω να τονίσω 
ότι ακόμα και το εργατικό δίκαιο που είχαμε ήταν το πιο ζηλευτό, κόντρα σ' 
αυτούς που έλεγαν τόσα χρόνια τι κατακτήσαμε με τους αγώνες μας, που 
θεωρούσαν μια ματαιότητα την αγωνιστική μας διάθεση.  

Γι' αυτό εμείς βρισκόμαστε δυο και πλέον χρόνια στους δρόμους 
και θα συνεχίσουμε, γιατί τα ζητήματα που μας απασχολούν, τόσα τα 
εργασιακά, τόσα τα εισοδηματικά, τόσο τα ασφαλιστικά – συνταξιοδοτικά, είναι 
πολύ μεγάλα και δεν έχουν βρει μέχρι τώρα καμία λύση ούτε ακούγεται από 
πουθενά ότι θα βρεθεί μια λύση θετική.  

Οφείλουμε και αυτή την περίοδο που βρισκόμαστε κατ’ ουσίαν 
στο μέσο της προεκλογικής περιόδου να ορθώσουμε το ανάστημά μας, να 
υψώσουμε τις σημαίες του αγώνα, να διεκδικήσουμε και να στείλουμε μήνυμα 
προς όλους, ότι τώρα όλοι κρίνονται, κόμματα και πρόσωπα, πολύ αυστηρά 
από τον κόσμο της εργασίας.  

Συναδέλφισσες και συνάδελφοι, όσον αφορά τα ζητήματα που 
απασχολούν το Δημόσιο και όχι μόνο, θέλω να τονίσω τούτο, ότι η ΑΔΕΔΥ και 
οι Ομοσπονδίες από κοινού με τη ΓΣΕΕ μαζί, τα προβάλαμε όλα, δεν 
αφήσαμε ούτε ένα.  

Χαρακτηριστικά θα σας αναφέρω το ζήτημα της εργασιακής 
εφεδρείας και των απολύσεων. Χρησιμοποιήσαμε ακόμα και τις δικαστικές 
προσφυγές και τις νομικές προσφυγές. Καλέσαμε τους εργαζόμενους σε 
πάρα πολλές συγκεντρώσεις διαμαρτυρίας. Οφείλω να κάνω και μια κριτική 
και από το βήμα αυτό και προς αυτούς που ενώ βρίσκονταν προς απόλυση, 
δεν ήταν στις συγκεντρώσεις.  

Οφείλω να σας εξομολογηθώ κάτι. Έξω από το Υπουργείο 
Διοικητικής Μεταρρύθμισης ήμουν εγώ και πολλά στελέχη του 
συνδικαλιστικού κινήματος και μου ζήτησαν Μέσα Ενημέρωσης να βρεθεί 
ένας υποψήφιος έφεδρος, και δεν υπήρχε ούτε ένας. Γι' αυτό το λέω, γιατί 
μπορεί να ήταν κάπου αλλού, σε κάποια άλλη πλατεία ή να μην είχαν έρθει.  

Αυτό πρέπει να πάψει, γιατί πρέπει να είμαστε όλοι παρόντες 
στα προσκλητήρια του αγώνα, στα καλέσματα του συνδικαλιστικού κινήματος, 
γιατί ούτε η ΠΟΕ - ΟΤΑ ούτε τα συνδικάτα τα επιμέρους ούτε η ΑΔΕΔΥ ανήκει 
στα πρόσωπα. Είναι θεσμοί, είναι μέσα πάλης των εργαζομένων και έτσι θα 
πρέπει να τα βλέπουν όλοι.  

Θέλω να τονίσω μερικά ζητήματα για τα οποία δώσαμε αγώνες 
και θα συνεχίσουμε. Έχουν να κάνουν με τις περικοπές μισθών, συντάξεων, 
το εφάπαξ. Τα λέω έτσι επιγραμματικά, δεν θα τα αναλύσω. Μόνο τούτο θέλω 
να τονίσω που προέκυψε τελευταία. Λέει ότι με βάση τις αναλογιστικές 
μελέτες για τα ταμεία που χορηγούν εφάπαξ θα πρέπει να πάμε σε νέες 
μειώσεις. Ακούσατε, νέες μειώσεις οι κύριοι. Επιπλέον μείωση του εφάπαξ 
20% με 22% ή εξεύρεσης άλλων πόρων.   

Όλοι εμείς που αναμέναμε οι εργαζόμενοι που έχουν βγει σε 
σύνταξη και είναι περίπου 50.000 και βρίσκονται στην αναμονή για τρία 
χρόνια, με το ρυθμό που χορηγείται το εφάπαξ, θα πάνε σε 6 και 7 χρόνια 
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μετά και από τις νέες συνταξιοδοτήσεις και απολύσεις. Και θέλω να σταθώ σ' 
αυτό που λέγεται «απολύσεις» ιδιαίτερα, γιατί οι κύριοι της κυβέρνησης και όχι 
μόνο, έχουν εφεύρει όρους για να ωραιοποιήσουν την πολιτική τους. 
Χρησιμοποιούν ένα λογοτεχνικό σχήμα που λέγεται κατ’ ευφημισμό, το ξύδι το 
λένε γλυκάδι, τη Μαύρη Θάλασσα, Εύξεινο Πόντο. 

Μιλάνε για μεταρρυθμίσεις δήθεν. Την απορρύθμιση των 
εργασιακών σχέσεων τη λένε μεταρρύθμιση, αλλά η μεταρρύθμιση 
συναδέλφισσες και συνάδελφοι έχει βαθύ κοινωνικό περιεχόμενο, έχει 
περιεχόμενο κοινωνικό, άρωμα κοινωνίας. Δεν είναι για να ακυρώνει 
δικαιώματα και κατακτήσεις.  

Θέλω να τονίσω ιδιαίτερα αυτό που λέγεται, ότι θα πάνε σε 
απολύσεις 15.000 εντός του 2012 και ότι αυτό θα το κάνουν, θα οδηγηθούν, 
λένε, σε αυτό το μέτρο πιεζόμενοι από την Τρόικα και τους δανειστές, γιατί 
λέει το Δημόσιο στην Ελλάδα είναι υπερδιογκωμένο και κοστίζει ακριβά.  

Δεν έχουμε καμία αντίρρηση στην ταξική πάλη, γι' αυτό όπως 
είπα συνεχίζουμε τον αγώνα με έντονα πολιτικά, κοινωνικά και ταξικά 
χαρακτηριστικά. Είναι αγώνας πολιτικός αυτός που δίνουμε τα τελευταία 2,5 
χρόνια.  

Θέλω συναδέλφισσες και συνάδελφοι να κλείσω με τούτο, ότι 
στοχεύουν στην απόλυση 15.000 δημοσίων υπαλλήλων. Έχουν δομήσει αυτή 
την πολιτική πάνω σε ένα μεγάλο ψέμα. Θα ήθελα συναδέλφισσες και 
συνάδελφοι, έτσι για να γνωρίζετε όλοι πολύ καλά και την άποψη του 
ανώτερου συνδικαλιστικού οργάνου, να μου επιτρέψετε…  

(Ακούγονται συνθήματα) 

Κ. ΤΣΙΚΡΙΚΑΣ: Με τη φωνή, είστε πολλοί, εγώ είμαι μόνο ένας. Συνεχίστε, 
μαζί όμως.  

Έχουν δομήσει αυτή την πολιτική σε ένα πολύ μεγάλο ψέμα. 
Ισχυρίζονται ότι το Δημόσιο στη χώρα μας είναι υπερδιογκωμένο και κοστίζει 
ακριβά, όταν γνωρίζουν πολύ καλά ότι οι εργαζόμενοι στο δημόσιο στη χώρα 
μας δεν ξεπερνούμε τις 400.000. Ψεύδονται ασύστολα όσοι ισχυρίζονται ότι 
είμαστε 1 ή 1,5 εκατομμύριο, και μάλιστα συνεχίζουν να το λένε και να βάζουν 
και μια άλλη φράση, ότι το 1 εκατομμύριο των δημοσίων υπαλλήλων 
καταδυναστεύει τα 10 εκατομμύρια των Ελλήνων.  

Έχουμε να τους δηλώσουμε και από αυτό το βήμα ότι τα 11 
εκατομμύρια των Ελλήνων τα καταδυναστεύουν οι πολιτικές που ασκούνται 
και ότι οι εργαζόμενοι στο Δημόσιο, οι οποίοι και κοινωνική ευαισθησία 
διαθέτουν και διάθεση για να πάμε και να οδηγηθούμε σε μια πιο 
αποτελεσματική Δημόσια Διοίκηση. 

Θέλω λοιπόν συνάδελφοι να στείλω κι από δω, όπως πιστεύω 
ότι θα κάνουμε όλοι, ένα μήνυμα ότι φτάνει πια, δεν θα ανεχθούμε καμία 
απόλυση, γιατί το εργατικό δυναμικό στο Δημόσιο δεν ξεπερνάει το 8% του 
εργατικού δυναμικού της χώρας, όταν στις χώρες της Ευρώπης είναι 15%, 
17% και 20% οι εργαζόμενοι στο Δημόσιο των χωρών αυτών, και οι αμοιβές 
για τη χώρα μας είναι το 1/3 και το 1/4 των Ευρωπαίων συναδέλφων μας.  

Επίσης θέλω να φέρω στη μνήμη όσων τουλάχιστον το 
ακούσατε, αυτό το περί αξιολόγησης, ότι θα οδηγούνται στις απολύσεις μετά 
αξιολόγηση. Θα συμφωνήσω μαζί με τη δήλωση του ανωτάτου στελέχους του 



41
ο 
ΤΑΚΤΙΚΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ – ΗΜΕΡΑ 1

η
 – 24/4/2012 

 8 

ΑΣΕΠ που όταν θέλησαν να τον εμπλέξουν στις απολύσεις είπε ότι το ΑΣΕΠ 
δεν έχει συσταθεί για να απολύσει αλλά για να προσλαμβάνει εργαζομένους 
στο Δημόσιο με αξιοκρατικές διαδικασίες.  

Τέλος, για τον αριθμό των 150.000 που σκέφτονται να μειώσουν 
τους εργαζόμενους στο Δημόσιο μέχρι το 2015, θέλουμε να υψώσουμε φωνή 
διαμαρτυρίας. Φτάνει για άλλη μια φορά πάλι λέμε, ως εδώ πια, γιατί έτσι 
όπως πάνε θα διαλύσουν τελείως τις δημόσιες υπηρεσίες, όταν, όπως 
προανέφερα, ο αριθμός των υπαλλήλων δεν ξεπερνά τις 400.000.  

Μόνο οι εκπαιδευτικοί είναι 160.000, οι εργαζόμενοι στην Τοπική 
Αυτοδιοίκηση άλλες 60.000 – 70.000. Τι μένει πια για να υπάρχει ως Δημόσιο 
στη Ελλάδα, όταν οι άλλες χώρες το προστατεύουν, το έχουν ως κόρη 
οφθαλμού; Γιατί στην Ελλάδα να γίνει αυτή η διάλυση των δημοσίων 
υπηρεσιών; Έχουν ένα και μόνο στόχο, να απαξιώσουν οτιδήποτε δημόσιο, 
τις δημόσιες υπηρεσίες, τα κοινωνικά αγαθά για να τα εκχωρήσουν στην 
ιδιωτική πρωτοβουλία, να τα παραδώσουν βορά στην αγορά και στους 
κερδοσκόπους, να τα εμπορευματοποιήσουν.  

Εμείς είμαστε εδώ και δηλώνουμε ότι θα συνεχίσουμε τον αγώνα 
για διεύρυνση του κοινωνικού κράτους, αυτό που κατ’ ουσία βάλλεται, για 
ενίσχυση της δημοκρατίας, για να οδηγηθούμε όλοι μαζί σε μια κοινωνία 
δικαιοσύνης, ανθρωπιάς και αλληλεγγύης.  

Αυτό είναι το καθήκον όλων και από αυτό το βήμα σας καλώ 
μεθαύριο, την 1η Μάη, να παρευρεθείτε όλοι, να παρακινήσετε όλους τους 
εργαζόμενους, τους φίλους σας στις συγκεντρώσεις για την εργατική 
Πρωτομαγιά.  

Να τιμήσουμε όλοι μαζί τον αγώνα τον πρωτοπόρο της 
εργατικής τάξης που επέβαλαν τις ανθρώπινες συνθήκες εργασίας, τα τρία 
8ωρα όπως συνηθίζουμε να λέμε, και μάλιστα αυτό για να δείξουμε ότι θα 
πρέπει να διεκδικήσουμε τη μείωση του χρόνου εργασίας για να έχει ο 
εργαζόμενος ελεύθερο χρόνο για σχόλη.  

Να είστε καλά. Ολοκληρώνω. Ευχαριστώ πάρα πολύ. Εύχομαι 
καλή συνέχεια των εργασιών, καλή δύναμη, για να πορευτούμε όλοι μαζί το 
δρόμο του αγώνα. Σας ευχαριστώ πολύ. Γεια σας.      

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστούμε τον Πρόεδρο της Εκτελεστικής 
Επιτροπής της ΑΔΕΔΥ. Να πω ότι παρευρίσκεται σήμερα στις εργασίες του 
Συνεδρίου μας ο συνάδελφος, Πρόεδρος της Πανελλήνιας Ομοσπονδίας 
Συνταξιούχων των ΟΤΑ, Σταύρος Βέλτσος.  

  Συνεχίζουμε με το χαιρετισμό του Δημάρχου Αμπελοκήπων 
Μενεμένης κ. Λάζαρου Κυρίζογλου.  

Λ. ΚΥΡΙΖΟΓΛΟΥ: Καλώς ήρθατε στο Δήμο Αμπελοκήπων Μενεμένης. 
Χαιρετίζουμε τις εργασίες του 41ου Συνεδρίου της ΠΟΕ - ΟΤΑ που γίνεται στην 
πόλη μας. Ως μέλος του Διοικητικού Συμβουλίου της Κεντρικής Ένωσης 
Δήμων Ελλάδος θλίβομαι και επισημαίνω και καταγγέλλω την για πρώτη 
φορά απουσία της συνδικαλιστικής έκφρασης της ανώτατης των Δήμων της 
χώρας από Συνέδριο Εργαζομένων στην Αυτοδιοίκηση και ντρέπομαι.   

Το τελευταίο επτάμηνο από την ανάδειξη της τελευταίας 
πλειοψηφίας στη συνδικαλιστική μας έκφραση στην ΚΕΔΕ, βλέπουμε μία 
πρωτόγνωρη από την πλειοψηφία του Διοικητικού Συμβουλίου της ΚΕΔΕ 



41
ο 
ΤΑΚΤΙΚΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ – ΗΜΕΡΑ 1

η
 – 24/4/2012 

 9 

άσκηση κομματικά υποτελούς αυτοδιοικητικής, συνδικαλιστικής τακτικής και 
πρακτικής, πρωτόγνωρης, που ποτέ με καμιά διοίκηση στο παρελθόν, χωρίς 
εξαίρεση με καμιά διοίκηση στο παρελθόν δεν είχε ασκηθεί.  

Με υπογραφές της μειοψηφίας συγκλήθηκε το προηγούμενο 
Διοικητικό Συμβούλιο παρά τις εκκλήσεις σε πιο παλιά Διοικητικά Συμβούλια 
για να συνεδριάσει επιτέλους αυτό το όργανο της ΚΕΔΕ και να πάρει 
πρωτοβουλία για αγωνιστικές κινητοποιήσεις προκειμένου να αντιδράσει. Και 
στο δεύτερο μνημόνιο και σε όλο το δυσμενές και επαχθές θεσμικό πλαίσιο 
που ακολούθησε μετά το δεύτερο μνημόνιο.  

Αγαπητοί συνεργάτες, 16 μήνες περίπου από τότε που 
ψηφίστηκε ο «Καλλικράτης», ο νόμος 1852 του 2010, μπορούμε να 
συναγάγουμε ασφαλή συμπεράσματα. Ο «Καλλικράτης» δεν έγινε για να δουν 
οι Δήμοι, οι εργαζόμενοι στους Δήμους, η Αυτοδιοίκηση και οι αυτοδιοικητικοί, 
καλύτερες υπηρεσίες οι πολίτες όπως αποδεικνύεται εκ του αποτελέσματος 
με αδιάψευστα στοιχεία.  

Το μνημόνιο νούμερο 1 ψηφίστηκε στις 5 Μαΐου του 2010. 30 
ημέρες μετά, 32 για την ακρίβεια, στις 7 Ιουνίου του 2010 δημοσιεύθηκε σε 
ΦΕΚ ο άμεσα τότε ψηφισθείς νόμος του «Καλλικράτη» 3852, διότι σε τρία 
σημεία του μνημονίου προέβλεπε τη μείωση των Δήμων, τη μείωση του 
πολιτικού προσωπικού των ΟΤΑ, τη μείωση των πόρων των Δήμων και 
μάλιστα σε ύψος 3 δισεκατομμυρίων ευρώ κατά τα έτη ΄10, ΄11 και ΄12.  

Ο ομιλών είναι εκ των ελαχίστων που στο τότε Συνέδριο και στο 
Διοικητικό Συμβούλιο καταψήφισε το σχέδιο νόμου του «Καλλικράτη» επειδή 
δεν διασφάλιζε την οικονομική βιωσιμότητα του εγχειρήματος και επειδή ήταν 
μια «μαϊμού», επίπλαστη, δήθεν μεταρρύθμιση, αφού το κεντρικό κράτος και 
πολλούς άλλους τομείς δεν τους άγγιζε καθόλου σε ό,τι αφορά τη 
μεταρρύθμιση και ειδικώς σε σχέση με τις σχεδόν ομόφωνες αποφάσεις των 
Συνεδρίων της Αυτοδιοίκησης.  

Ο κ. Ραγκούσης, ο μοιραίος Υπουργός Εσωτερικών για την 
Αυτοδιοίκηση λόγω «Καλλικράτη», έλεγε ψέματα στον ελληνικό λαό και 
ψέματα στην Αυτοδιοίκηση και στους αυτοδιοικητικούς όταν έλεγε ότι με τον 
«Καλλικράτη» θα βελτιωθούν οι παρεχόμενες υπηρεσίες προς τους πολίτες 
και θα δούμε καλύτερες ημέρες και στους Δήμους.  

Πού είναι το περιβόητο πρόγραμμα «ΕΛΛΑΔΑ»; Πού είναι; Πού 
είναι ο «ΘΗΣΕΑΣ» ο οποίος σταμάτησε να λειτουργεί; Πού είναι τα 
προγράμματα για την καταπολέμηση της ανεργίας, όταν η ανεργία, η ακρίβεια 
και η μείωση των αποδοχών είναι τα πιο σημαντικά προβλήματα, είναι και η 
ατζέντα αν θέλετε αυτών των εκλογών των βουλευτικών που απασχολούν 
τους πολίτες, ιδιαίτερα επιτρέψτε μου στη Δυτική Θεσσαλονίκη, σε ένα Δήμο 
που έχω την τιμή να εκπροσωπώ, όπου στη συντριπτική τους πλειοψηφία 
είναι μικρομεσαίοι επαγγελματοβιοτέχνες, βιομηχανικοί εργάτες, ιδιωτικοί 
υπάλληλοι και δημόσιοι υπάλληλοι;  

Αγαπητοί μου, η πλειοψηφία του Διοικητικού Συμβουλίου της 
ΚΕΔΕ έφτασε στο σημείο να αρνηθεί ακόμη και την πρότασή μας, διότι με 
δική μας πρόταση, με 11 υπογραφές της μειοψηφίας συγκλήθηκε το 
Συμβούλιο και σύρθηκε στις όποιες της τελευταίας στιγμής για τα μάτια του 
κόσμου δήθεν κινητοποιήσεις.   



41
ο 
ΤΑΚΤΙΚΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ – ΗΜΕΡΑ 1

η
 – 24/4/2012 

 10 

Αρνήθηκε και την πρότασή μας, που εφαρμόστηκε στην Αττική 
με επιτυχία, να συμμετέχουν και οι εργαζόμενοι στους Δήμους σε αυτές τις 
κινητοποιήσεις και από κοινού αιρετοί και εργαζόμενοι να πορευτούμε σε μια 
κοινή προσπάθεια, όταν έχει ξεπεράσει το 40% η περικοπή των αποδοχών 
των εργαζομένων στους Δήμους.  

Από το έτος 2009 μέχρι σήμερα, με στοιχεία επίσημα της ΚΕΔΕ, 
έχουμε μία μείωση της τάξεως μεγαλύτερης του 53% στο σύνολο των πόρων 
της Αυτοδιοίκησης. Εδώ επιχειρείται μία λαθροχειρία, μία αδίστακτη κλοπή σε 
βάρος των πόρων μας και σας εξηγώ με ένα απλό παράδειγμα.  

Στο δικό μας Δήμο, ενώ η περιβόητη εξοικονόμηση – ωραίοι 
όροι – πόρων κατά μήνα από τις περικοπές των εργαζομένων φτάνει μόλις τις 
30.000 ευρώ, η περικοπή που γίνεται στη δόση των κεντρικών αυτοτελών 
πόρων τη μηνιάτικη του Δήμου, είναι 168.000 ευρώ. Και τους λέμε: μα αφού 
επωφεληθήκαμε ως Δήμοι στο ταμείο μας μόλις 30.000 ευρώ, γιατί μας 
κόβετε 168.000; Διότι, λέει επωφεληθήκατε από τις περικοπές των 
εργαζομένων. Μα μόνο 30.000 ευρώ. Οι υπόλοιπες 138.000 ευρώ τι γίνονται; 
Είναι ή δεν είναι λεηλασία απαράδεκτη των πόρων της Αυτοδιοίκησης αυτή;  

Ισχυρίζονται, αφού πρώτα καταλάσπωσαν τους εργαζόμενους 
στο δημόσιο τομέα, άρχισαν εν συνεχεία την καταλάσπωση των Δήμων, να 
καταλασπώνουν και τους αιρετούς με την κατευθυνόμενη δημοσιογραφία και 
με της πολιτικής ηγεσίας τους μονολόγους στα διάφορα πάνελ της ανέντιμης 
δημοσιογραφίας, της κατευθυνόμενης δημοσιογραφίας, χωρίς να υπάρχει 
ούτε εκπρόσωπος των εργαζομένων στην Αυτοδιοίκηση ούτε εκπρόσωπος 
της δευτεροβάθμιας Αυτοδιοίκησης ούτε εκπρόσωπος των Δήμων.  

Πέντε φορές με έγγραφα και με παρεμβάσεις ζήτησα, αλλά 
ουδέποτε έγινε δεκτό το αίτημά μου. Ο κ. Ραγκούσης μιλούσε στα πάνελ όλα 
μόνος του ως ο Πάπας ο έχων το αλάθητο, κατασυκοφαντώντας την 
Αυτοδιοίκηση.  

Εάν οι περικοπές της τάξεως άνω του 53% που έγιναν μόνο 
στην Αυτοδιοίκηση αυτής της έκτασης, είχαν γίνει στην υπόλοιπη γενική 
κυβέρνηση, τότε θα είχαμε πλεονάσματα, αλλά επέλεξαν τον ασθενή κατά την 
άποψή τους κρίκο, την ελληνική Τοπική Αυτοδιοίκηση.  

Η συμμετοχή των Δήμων της Ελλάδος στη δημιουργία αυτού 
του περιβόητου εθνικού χρέους είναι μόλις 0,27%, ούτε μισή μονάδα, στη δε 
ετήσια χρήση, στο έλλειμμα το οποίο δημιουργείται εκ της λειτουργίας του 
κράτους, δεν συμβάλλει, μετά τις περικοπές που έγιναν στην Αυτοδιοίκηση, 
ούτε κατά ένα ευρώ η ελληνική Τοπική Αυτοδιοίκηση.  

Αναγνωρίζουμε την κρίσιμη δημοσιονομική κατάσταση της 
χώρας όπως προκύπτει και από τα παραπάνω στοιχεία. Η προσπάθεια που 
σας έθεσα των Δήμων είναι πολύ μεγάλη, απαιτούμε όμως την εφαρμογή του 
Συντάγματος και των νόμων του κράτους, όπως και την ίση μεταχείριση των 
Τοπικής Αυτοδιοίκησης σε σχέση με τους υπόλοιπους τομείς και φορείς της 
γενικής κυβέρνησης.  

Οφείλουμε να σας ενημερώσουμε ότι τα συμφωνηθέντα με την 
κεντρική κυβέρνηση δεν τηρήθηκαν. Εξαπάτησαν και τους Δημάρχους, κι αν 
δεν αλλάζουν αυτά τα δεδομένα, οδηγούνται η Αυτοδιοίκηση με όλες τις 
αυτοδιοικητικές δομές με μαθηματική ακρίβεια σε κατάρρευση.  
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Περαίνω την παρέμβασή μου, δεν θέλω να κάνω άλλο 
κατάχρηση του χρόνου. Σας καλωσορίζω και πάλι στο Δήμο Αμπελοκήπων 
Μενεμένης. Εύχομαι καλή δύναμη και καλή επιτυχία στις εργασίες του 
Συνεδρίου σας, και κάνω την ευχή εργαζόμενοι και αιρετοί στην Αυτοδιοίκηση 
μαζί ενωμένοι και πιο δυνατοί πρέπει να βγούμε από τους αγώνες για να 
αντιμετωπίσουμε τη λαίλαπα η οποία δεν κατευθύνεται μόνο εναντίον των 
Δήμων και των Δημαρχείων απρόσωπα. Κατευθύνεται εναντίον των 
εργαζομένων στους Δήμους και εναντίον των τοπικών κοινωνιών που είναι 
άνθρωποι και όχι αριθμοί. Σας ευχαριστώ.  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστούμε τον Δήμαρχο Αμπελοκήπων 
Μενεμένης τον κ. Κυρίζογλου και θέλω και πάλι να τον ευχαριστήσουμε για 
την πολύτιμη βοήθεια και συμπαράσταση για τη διεξαγωγή των εργασιών του 
Συνεδρίου.  

  Πρέπει να πω επίσης ότι σήμερα παρευρίσκονται και 
παρακολουθούν τις εργασίες του Συνεδρίου μας ο συνάδελφος Γενικός 
Γραμματέας κ. Ηλιόπουλος Ηλίας, ο Δημοτικός Σύμβουλος Αμπελοκήπων ο κ. 
Κυριλλίδης Γιώργος, ο κ. Μηταφίδης Τριαντάφυλλος, Δημοτικός Σύμβουλος 
της Θεσσαλονίκης και τα μέλη της Εκτελεστικής Επιτροπής της ΑΔΕΔΥ η κα 
Βέτα Πανουτσάκου και ο συνάδελφος κ. Αρβανιτίδης και το μέλος, αν δεν 
κάνω λάθος, του Γενικού Συμβουλίου ο συνάδελφος κ. Θανάσης Τσιριγώτης.  

  Συνάδελφοι, μετά την ολοκλήρωση του πρώτου μέρους όπως 
είχαμε συμφωνήσει, σύμφωνα με το πρόγραμμα εργασιών προχωράμε στη 
νομιμοποίηση των Συνέδρων και τον έλεγχο της απαρτίας.  

  Σύμφωνα με το άρθρο 18 το Συνέδριο βρίσκεται σε απαρτία 
εφόσον είναι παρόντες κατά την πρώτη ημέρα το 1/2 συν 1 του συνολικού 
αριθμού των αντιπροσώπων των Συλλόγων μελών που έχουν τακτοποιήσει 
τις οικονομικές τους υποχρεώσεις προς την ΠΟΕ – ΟΤΑ. Η απαρτία 
διαπιστώνεται από την Εκτελεστική Επιτροπή της ΠΟΕ – ΟΤΑ.  

  Σύμφωνα με τα στοιχεία που έχουμε, είναι εγγεγραμμένοι 576 
και νομιμοποιημένοι όπως προβλέπεται από το καταστατικό και οικονομικά 
τακτοποιημένοι. Έχουν νομιμοποιηθεί μέχρι την ώρα που ανεβήκαμε στο 
Προεδρείο 509, πιθανότατα να είναι περισσότεροι, και αυτοί που δεν έχουν 
πάρει κάρτα νομιμοποίησης είναι 67.  

  Παράκληση, για να μην υπάρχει καμία αμφισβήτηση, όλοι όσοι 
είναι Σύνεδροι να έχουν στα χέρια τους το καρτελάκι για να δούμε πράγματι 
ότι είναι στην αίθουσα οι 255. Παράκληση, σηκώνουμε όλοι για να 
διαπιστωθεί η απαρτία. Νομίζω ξεπερνάει κατά πολύ τον αριθμό των 256. 
Άρα υπάρχει απαρτία.   

Διαπιστώνεται απαρτία 

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Προχωράμε στην εκλογή Προεδρείου του 41ου 
Τακτικού Συνεδρίου της ΠΟΕ – ΟΤΑ.  

  Η πρόταση της Εκτελεστικής Επιτροπής είναι για Πρόεδρος του 
Συνεδρίου ο συνάδελφος κ. Ντριβαλάς Οδυσσέας, αντιπρόσωπος του Δήμου 
Χολαργού. Ο συνάδελφος κ. Γκαραλιάκος Ζήσης, αντιπρόσωπος του Δήμου 
Λαρισαίων. Ο συνάδελφος κ. Γιατράκος Γρηγόρης, αντιπρόσωπος από το 
Σύλλογο Υπαλλήλων ΟΝΑ του Δήμου Αθήνας. Ο συνάδελφος κ. Μάριος 
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Κατσουρός, αντιπρόσωπος του Δήμου Καλλιθέας και ο συνάδελφος κ. 
Μαγκλής Γιώργος, αντιπρόσωπος του Δήμου Αγίου Δημητρίου.  

  Συνάδελφοι, προχωράμε στην ψηφοφορία για την εκλογή 
Προεδρείου. Ποιοι ψηφίζουν την πρόταση της Εκτελεστικής Επιτροπής;  

Διεξάγεται ψηφοφορία δια ανατάσεως της χειρός για την εκλογή 
Προεδρείου του Συνεδρίου 

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ποιοι είναι κατά; Είναι ένας, ο κ. Θανάσης 
Μπαταλαμάς. Ποιοι ψηφίζουν λευκό; Δύο λευκά.  

Εκλέγεται κατά πλειοψηφία, με 1 ψήφο κατά και 2 λευκά, ως Πρόεδρος 
του Τακτικού Συνεδρίου ο κ. Ο. Ντριβαλάς και μέλη του Προεδρείου οι 

κ.κ.: Ζ. Γκαραλιάκος, Γ. Γιατράκος, Μ. Κατσουρός, Γ. Μαγκλής  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Άρα συνάδελφοι εκλέγεται Προεδρείο του Συνεδρίου 
και καλούνται να πάρουν τις θέσεις τους στο Προεδρείο οι συνάδελφοι κ.κ.: 
Ντριβαλάς, Γκαραλιάκος, Γιατράκος, Κατσουρός και Μαγκλής. 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ (Ο. ΝΤΡΙΒΑΛΑΣ): Συνάδελφοι, να ευχαριστήσουμε το Σώμα 
σαν Προεδρείο για την τιμή που μας κάνει να προεδρεύσουμε του Συνεδρίου. 
Ελπίζω και πιστεύω, τουλάχιστον από την πλευρά μας θέλουμε να γίνει 
Συνέδριο, θέλουμε να συζητήσουμε τα προβλήματα του κλάδου.  

  Υποσχόμαστε ότι θα είμαστε δίκαιοι με τους συναδέλφους όσον 
αφορά τους χρόνους αλλά και ζητάμε από τους συναδέλφους να σέβονται τις 
διαδικασίες του Συνεδρίου, να σέβονται τα μέλη του Προεδρείου για να μπορεί 
πραγματικά να γίνει μια εποικοδομητική συζήτηση.  

Να σας ευχαριστήσω πάλι και να καλέσω τον Οργανωτικό 
Γραμματέα της ΠΟΕ - ΟΤΑ για τα συμπεράσματα της Επιτροπής 
Νομιμοποίησης. Ο αρμόδιος είναι ο Οργανωτικός Γραμματέας, απ’ ό,τι 
φαίνεται όμως ο κ. Γιάννης Τσούνης θα κάνει την εισήγηση.    

Ι. ΤΣΟΥΝΗΣ: Συνάδελφοι, για τις εκλογές του Συνεδρίου πραγματοποίησαν 
εκλογές 234 Σύλλογοι. 131 ήταν οι Σύλλογοι της περιφέρειας και 103 οι 
Σύλλογοι της Αττικής. Δεν έκαναν εκλογές για το Συνέδριο της Ομοσπονδίας 
37 Σύλλογοι, 28 της Περιφέρειας και 9 της Αττικής. Νομιμοποιήθηκαν 179 
Σύλλογοι. Δεν νομιμοποιήθηκαν 18 Σύλλογοι. 

  Θα σας αναφέρω και θα σας διαβάσω αναλυτικά και το πρακτικό 
της Επιτροπής Νομιμοποίησης της ΠΟΕ - ΟΤΑ της 19ης Απριλίου του 2012, 
το οποίο και συμπληρώθηκε τις τελευταίες ημέρες και με τις αποφάσεις της 
Εκτελεστικής Επιτροπής και του Γενικού Συμβουλίου που 
πραγματοποιήθηκαν χθες.  

Η Επιτροπή Νομιμοποίησης της ΠΟΕ – ΟΤΑ, αποτελούμενη 
από τα μέλη της κ.κ.: Τσούνη Ιωάννη, Καραγιαννάκη Θωμά, Κρέτση Νικόλαο, 
Πετρόπουλο Βασίλη και Πολυζώη Σπύρο, όπου από τα πέντε μέλη ο κ. 
Πετρόπουλος Βασίλης δεν συμμετείχε σε καμία συνεδρίαση, αφού συνήλθε σε 
αλλεπάλληλες συνεδριάσεις και εξέτασε το σύνολο των δικαιολογητικών που 
προσκομίστηκαν από όλους τους Συλλόγους μέλη μας και κατέβαλε σε 
συνεργασία με τους Συλλόγους κάθε δυνατή προσπάθεια για την εντός των 
προβλεπομένων προθεσμιών κάλυψη των ελλείψεων που αυτά παρουσίαζαν, 
συνέταξε το παρόν πρακτικό στο οποίο από το σύνολο των Συλλόγων 185 
περίπου που εξετάστηκαν, καταγράφονται οι ελλείψεις των Συλλόγων εκείνων 
που είτε δεν καλύφθηκαν είτε αφορούν ζητήματα τα οποία δεν μπορούν να 
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αντιμετωπιστούν παρά μόνο με τον αποκλεισμό των αντιπροσώπων των 
Συλλόγων.  

Συγκεκριμένα εντοπίσαμε για τον κάθε Σύλλογο τα εξής 
ζητήματα:  

Σύλλογος Εργαζομένων ΟΤΑ και Δημοτικών Επιχειρήσεων 
Νομού Θεσσαλονίκης. Από τις επισυναπτόμενες καταστάσεις ψηφισάντων 
στο οικείο πρακτικό αρχαιρεσιών προκύπτει ότι μεγάλος αριθμός 
εργαζομένων με σύμβαση ορισμένου χρόνου συμμετείχαν στις εκλογές για 
την ανάδειξη αντιπροσώπων στην ΠΟΕ - ΟΤΑ κατά παράβαση του άρθρου 1 
του καταστατικού μας.  

Σύλλογος Υπαλλήλων Δήμων Νομού Πρέβεζας. Τα πρακτικά 
δεν είναι επικυρωμένα αντίγραφα από το Πρωτοδικείο. Τόσο από την 
κατάσταση ψηφισάντων όσο και από την υποβληθείσα ένσταση που 
επισυνάπτεται στα πρακτικά, προκύπτει ότι συμμετείχαν στις εκλογικές 
διαδικασίες για την ανάδειξη αντιπροσώπων στην ΠΟΕ - ΟΤΑ εργαζόμενοι με 
σύμβαση εργασίας ορισμένου χρόνου και με σύμβαση έργου κατά παράβαση 
του άρθρου 1 του καταστατικού της ΠΟΕ – ΟΤΑ.  

Σύλλογος Εργαζομένων ΟΤΑ Δήμου Ιωαννίνων. Τα πρακτικά 
δεν είναι επικυρωμένα αντίγραφα από το Πρωτοδικείο, ενώ φέρουν μόνο τη 
σφραγίδα του Συλλόγου. Από την κατάσταση των ψηφισάντων δεν προκύπτει 
το είδος της εργασιακής σχέσης με το οποίο απασχολούνται οι ψηφίσαντες. Ο 
ίδιος ο Σύλλογος αποδέχεται ότι ψήφισαν οι συμβασιούχοι. Η βεβαίωση των 
Δικαστικών Αντιπροσώπων δεν είναι πρωτότυπη.      

Σύλλογος Υπαλλήλων Δήμου Δάφνης. Τα πρακτικά δεν είναι 
επικυρωμένα αντίγραφα από το Πρωτοδικείο, ενώ φέρουν μόνο τη σφραγίδα 
του Συλλόγου. Σύμφωνα με την επισυναπτόμενη στα πρακτικά κατάσταση 
ψηφισάντων, στη διαδικασία για την ανάδειξη αντιπροσώπων στην ΠΟΕ - 
ΟΤΑ συμμετείχαν εκτός των μονίμων και αορίστου χρόνου υπαλλήλων, και 
συμβασιούχοι ορισμένου χρόνου κατά παράβαση του άρθρου 1 του  
καταστατικού της ΠΟΕ – ΟΤΑ.  

Σύλλογος Εργαζομένων Δήμου Ηλιούπολης. Από την 
κατάσταση ψηφισάντων προκύπτει ότι στη διαδικασία για την ανάδειξη 
αντιπροσώπων στην ΠΟΕ - ΟΤΑ συμμετείχαν εκτός των μονίμων και 
αορίστου χρόνου εργαζομένων και συμβασιούχοι κατά παράβαση του άρθρου 
1 του καταστατικού της ΠΟΕ – ΟΤΑ.  

Στη βεβαίωση της δικαστικής αντιπροσώπου δε βεβαιώνεται ότι 
στις εκλογικές διαδικασίες συμμετείχαν μόνο μόνιμοι και αορίστου χρόνου 
εργαζόμενοι σύμφωνα με το καταστατικό της ΠΟΕ – ΟΤΑ. Τα πρακτικά του εν 
λόγω Συλλόγου δεν είναι επικυρωμένα αντίγραφα από το Πρωτοδικείο, ενώ 
φέρουν μόνο τη σφραγίδα του Συλλόγου.  

Σύλλογος Υπαλλήλων Δήμου Περιστερίου. Το πρακτικό 
αρχαιρεσιών δεν είναι επικυρωμένο από το Πρωτοδικείο αλλά αντίγραφο που 
φέρει μόνο τις σφραγίδες του Συλλόγου. Από αυτό φαίνεται ότι υποβλήθηκαν 
δύο ενστάσεις οι οποίες αναφέρεται ότι επισυνάπτονται στο πρακτικό χωρίς 
ωστόσο να προσκομίζονται μαζί με το πρακτικό.  

Από τις καταστάσεις μελών φαίνεται ότι συμμετείχαν στις 
εκλογικές διαδικασίες καθαρίστριες σχολείων επί συμβάσει ορισμένου χρόνου 
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βάσει μιας λίστας με την αναγραφή: βεβαιώνω ότι τα μέλη του Συλλόγου 
Εργαζομένων, όλα τα ανωτέρω ονόματα, ο Γενικός Γραμματέας του Συλλόγου 
την περίοδο εγγραφής τους, έγγραφο το οποίο βεβαίως δεν αποτελεί μητρώο 
μελών.  

Από τις καταστάσεις ψηφισάντων προκύπτει ότι συμμετείχαν 
στις εκλογικές διαδικασίες για την ανάδειξη αντιπροσώπων στην ΠΟΕ - ΟΤΑ 
και εργαζόμενοι με σύμβαση ορισμένου χρόνου κατά παράβαση του άρθρου 
1 του καταστατικού της ΠΟΕ – ΟΤΑ.  

Σύλλογος Υπαλλήλων Δήμου Κηφισιάς. Τα πρακτικά δεν 
επικυρωμένα αντίγραφα από το Πρωτοδικείο, ενώ φέρουν μόνο τη σφραγίδα 
του Συλλόγου. Σύμφωνα με την επισυναπτόμενη στο πρακτικό αρχαιρεσιών 
ένσταση μελών του Συλλόγου, στην εκλογική διαδικασία για την ανάδειξη 
αντιπροσώπων στην ΠΟΕ – ΟΤΑ, συμμετείχαν και συμβασιούχοι ορισμένου 
χρόνου κατά παράβαση του άρθρου 1 του καταστατικού της ΠΟΕ – ΟΤΑ.  

Η κατάσταση ψηφισάντων δεν αναφέρει σχέση εργασίας, ενώ 
δεν υπάρχει και η βεβαίωση του Δικαστικού Αντιπροσώπου σχετικά με το 
είδος της εργασιακής σχέσης των εκλογέων.  

Σύλλογος Υπαλλήλων Δήμου Περάματος. Από την ένσταση η 
οποία επισυνάπτεται στο πρακτικό προκύπτει ότι στις αρχαιρεσίες για την 
ανάδειξη αντιπροσώπων στην ΠΟΕ - ΟΤΑ συμμετείχαν και συμβασιούχοι 
ορισμένου χρόνου κατά παράβαση του άρθρου 1 του  καταστατικού της ΠΟΕ 
– ΟΤΑ.  

Η ένσταση απορρίφθηκε από την Εφορευτική Επιτροπή και 
ψήφισαν οι ορισμένου χρόνου παρά τη διαφωνία του Δικαστικού 
Αντιπροσώπου. Τα προσκομιζόμενα πρακτικά του εν λόγω Συλλόγου δεν 
είναι επικυρωμένα αντίγραφα από το Πρωτοδικείο, ενώ φέρνουν μόνο τη 
σφραγίδα του Συλλόγου. Τα προσκομιζόμενα πρακτικά του εν λόγω Συλλόγου 
δεν είναι επικυρωμένα αντίγραφα από το Πρωτοδικείο.  

Σύλλογος Εργατοϋπαλλήλων Δήμου Ελληνικού. Από την 
κατάσταση ψηφισάντων προκύπτει ότι στις αρχαιρεσίες για την ανάδειξη των 
εκπροσώπων στην ΠΟΕ - ΟΤΑ συμμετείχαν εργαζόμενοι συμβασιούχοι 
ορισμένου χρόνου με συμβάσεις έργου, εργαζόμενοι σε τεχνικό συνεργείο, 
ειδικοί συνεργάτες του Δήμου, γεγονός που βεβαιώνεται και στη βεβαίωση 
του Δικαστικού Αντιπροσώπου κατά παράβαση του άρθρου 1 του 
καταστατικού της ΠΟΕ – ΟΤΑ.  

Σύλλογος Υπαλλήλων Δήμου Αγίου Αναργύρων. Σύμφωνα με 
τις επισυναπτόμενες στο πρακτικό αρχαιρεσιών ενστάσεις, στη διαδικασία 
συμμετείχαν και συμβασιούχοι ορισμένου χρόνου  κατά παράβαση του 
άρθρου 1 του καταστατικού της ΠΟΕ – ΟΤΑ όπως καταγράφεται και στις 
καταστάσεις ψηφισάντων.  

Σύλλογος Εργαζομένων Τεχνικών Υπαλλήλων Δήμου 
Αθηναίων. Σύμφωνα με τις επισυναπτόμενες στο πρακτικό αρχαιρεσιών 
καταστάσεις, στη διαδικασία συμμετείχαν και συμβασιούχοι ορισμένου χρόνου 
κατά παράβαση του άρθρου 1 του καταστατικού της ΠΟΕ - ΟΤΑ όπως 
καταγράφεται στις καταστάσεις ψηφισάντων.  

Σύλλογος Εργαζομένων Δήμου Καισαριανής. Σύμφωνα με την 
κατάσταση ψηφισάντων στην εκλογή αντιπροσώπων για την ΠΟΕ – ΟΤΑ, 
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συμμετείχαν και εργαζόμενοι ορισμένου χρόνου κατά παράβαση του άρθρου 
1 του καταστατικού της Ομοσπονδίας.  

Σύλλογος Υπαλλήλων Δήμου Λαυρεωτικής. Από την 
επισυναπτόμενη στο πρακτικό αρχαιρεσιών κατάσταση ψηφισάντων 
προκύπτει ότι στις αρχαιρεσίες για την ανάδειξη των εκπροσώπων στην ΠΟΕ 
- ΟΤΑ συμμετείχαν εργαζόμενοι συμβασιούχοι ορισμένου χρόνου με 
συμβάσεις έργου, γεγονός που βεβαιώνεται και τη βεβαίωση του Δικαστικού 
Αντιπροσώπου κατά παράβαση του άρθρου 1 του καταστατικού της ΠΟΕ – 
ΟΤΑ.  

Σύλλογος Δημοτικών και Κοινοτικών Υπαλλήλων Νομού Αττικής. 
Στα προσκομιζόμενα έγγραφα δεν υπάρχει βεβαίωση της δικαστικής 
αντιπροσώπου ότι όσοι ψήφισαν για την ΠΟΕ - ΟΤΑ είναι μέλη σύμφωνα με 
το άρθρο 1 του καταστατικού αυτής.  

Από την επισυναπτόμενη στο πρακτικό αρχαιρεσιών κατάσταση 
ψηφισάντων προκύπτει ότι στις αρχαιρεσίες για την ανάδειξη των 
εκπροσώπων στην ΠΟΕ - ΟΤΑ συμμετείχαν εργαζόμενοι συμβασιούχοι 
ορισμένου χρόνου με συμβάσεις έργου, γεγονός που βεβαιώνεται και στη 
βεβαίωση της Δικαστικής Αντιπροσώπου κατά παράβαση του άρθρου 1 του 
καταστατικού της ΠΟΕ – ΟΤΑ.  

Σωματείο Εργαζομένων Δήμου Πετρούπολης. Από την 
επισυναπτόμενη στο πρακτικό αρχαιρεσιών κατάσταση ψηφισάντων 
προκύπτει ότι στις αρχαιρεσίες για την ανάδειξη των εκπροσώπων στην ΠΟΕ 
- ΟΤΑ συμμετείχαν εργαζόμενοι συμβασιούχοι ορισμένου χρόνου κατά 
παράβαση του άρθρου 1 του καταστατικού της ΠΟΕ – ΟΤΑ.  

Σύλλογος Υπαλλήλων Δήμου Κορυδαλλού. Από την 
επισυναπτόμενη στο πρακτικό αρχαιρεσιών κατάσταση ψηφισάντων 
προκύπτει ότι στις αρχαιρεσίες για την ανάδειξη των εκπροσώπων στην ΠΟΕ 
- ΟΤΑ συμμετείχαν συμβασιούχοι ορισμένου χρόνου και έργου κατά 
παράβαση το άρθρου 1 του καταστατικού της ΠΟΕ – ΟΤΑ, ενώ δεν 
επισυνάπτεται στο πρακτικό η απαιτούμενη βεβαίωση του Δικαστικού 
Αντιπροσώπου.  

Επίσης δε νομιμοποιείται ο Σύλλογος Εργαζομένων Νομού 
Κεφαλληνίας – Ιθάκης. Εκεί υπάρχει ένα πρακτικό για κάθε παράταξη, ενώ ο 
Σύλλογος προφανώς δεν είναι και νομιμοποιημένος οικονομικά γιατί ζήτησε 
ρύθμιση των χρεών και κούρεμα των χρεών.  

Σύλλογος Εργαζομένων ΟΤΑ Νομού Λήμνου. Εκεί υπήρχε η 
καταγγελία ότι 15 εργαζόμενοι με σύμβαση ορισμένου χρόνου ψήφισαν. 
Στάλθηκε από την Εκτελεστική Επιτροπή έγγραφο προς το Σύλλογο…  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συνάδελφε Τσούνη, να αφήνεις τους συναδέλφους να 
εκτονώνονται κάθε φορά, να χειροκροτούν, γιατί υπάρχουν και συνάδελφοι 
που θέλουν να ακούσουν αυτά που λες.  

Ι. ΤΣΟΥΝΗΣ: Νομίζω Πρόεδρε ότι φτάσαμε στο τέλος, οπότε θα τελειώσουμε.  

Υπήρχε η καταγγελία ότι ψήφισαν 15 εργαζόμενοι με σύμβαση 
ορισμένου χρόνου. Η Εκτελεστική Επιτροπή με έγγραφό της ζήτησε 
διευκρινίσεις από το Σύλλογο, ουδέποτε όμως ο Σύλλογος απάντησε και 
έστειλε διευκρινίσεις.  
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Επίσης για όλους τους ανωτέρω Συλλόγους εισηγούμαστε προς 
την Εκτελεστική Επιτροπή να εισηγηθεί στο Γενικό Συμβούλιο και στη 
συνέχεια στο Συνέδριο τη μη νομιμοποίηση των αντιπροσώπων τους για τους 
λόγους που αναλυτικά εκτίθενται για τον καθένα από αυτούς.  

Επίσης πρέπει να αναφέρω ότι συνεδρίασε η Επιτροπή 
Πιστοποίησης Συνεδρίων της ΑΔΕΔΥ, το οποίο και αναφέρει. Σας διαβάζω το 
πρακτικό: 

Στη συνεδρίαση της Επιτροπής το Σάββατο 21/4/2012 και με 
παρόντα τα μέλη κ.κ.: Κωνσταντόπουλος Βασίλης, Μπούρος Χάρης, Χάρδας 
Γιώργος, Θωμάς Δημήτρης, Ιωακειμίδης Παναγιώτης, αποφασίστηκαν, πρέπει 
να γίνει έλεγχος συνολικά των πρακτικών των πρωτοβάθμιων Σωματείων της 
ΠΟΕ – ΟΤΑ, ομόφωνα.  

2) Ως Επιτροπή Πιστοποίησης Συνεδρίου της ΑΔΕΔΥ και βάσει 
του άρθρου 4 που αφορά τα μέλη του καταστατικού της ΑΔΕΔΥ, 
πιστοποιούνται για το Συνέδριο της ΑΔΕΔΥ οι αντιπρόσωποι που εκλέγονται 
μέσω εκλογικών διαδικασιών που διεξάγονται μεταξύ των μονίμων και με 
σύμβαση εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου υπαλλήλων του 
Δημοσίου και των Νομικών Προσώπων.  

Στη συνεδρίαση της 21/4/2012 και σε ανάγνωση πρακτικών 
πρωτοβάθμιων Σωματείων της ΠΟΕ - ΟΤΑ προέκυψε συμμετοχή 
εργαζομένων στις εκλογικές διαδικασίες και με άλλες σχέσεις εργασίας 
ορισμένου χρόνου, έργο, προσδιορισμός, σύμβουλοι Δημάρχων και άλλοι.  

Οι αντιπρόσωποι που προκύπτουν και με τη συμμετοχή αυτών 
των εργαζομένων δεν μπορούν να πιστοποιηθούν. Θεωρούμε ότι πρέπει να 
γίνει ενδελεχής έλεγχος όλων των πρακτικών της Ομοσπονδίας και με 
παρόντα τα εκλεγμένα μέλη που θα διασφαλίσουν διαπαραταξιακή 
εκπροσώπηση στη συνεδρίαση της Επιτροπής.  

Επίσης, επειδή ο όγκος των πρακτικών, καθώς επίσης και το 
γεγονός της μη προσκόμισης του συνόλου των πρακτικών στην παραπάνω 
συνεδρίαση ανάγκασε την Επιτροπή ο έλεγχος να γίνει όπως και σε άλλες 
περιπτώσεις μετά το Συνέδριο της Ομοσπονδίας.  

Η απόφαση πάρθηκε με πλειοψηφία 4 έναντι 1. Μειοψήφησε το 
μέλος κ. Ιωακειμίδης Παναγιώτης ο οποίος πρότεινε να μην αποκλειστεί 
κανένας εργαζόμενος από τις εκλογικές διαδικασίες, δηλαδή να μη ληφθούν 
υπόψη οι εργασιακές σχέσεις των εργαζομένων. Ευχαριστώ συνάδελφοι.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε τον συνάδελφο Τσούνη. Να παρακαλέσω να 
μας φέρει στο Προεδρείο τις καταστάσεις με τους Συλλόγους, γιατί όλοι οι 
Σύλλογοι που σύμφωνα με την εισήγηση θα μείνουν απέξω, θα πάρουν το 
λόγο.  

Το λόγο έχει ο Πρόεδρος της Εκτελεστικής Επιτροπής της ΠΟΕ 
– ΟΤΑ.   

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Συνάδελφοι, θέλω να κάνω μία παρέμβαση για να 
διορθώσω κάτι. Αυτό που διάβασε ο συνάδελφος Γιάννης Τσούνης δεν είναι 
απόφαση της Επιτροπής Νομιμοποίησης. Είναι απόφαση του Γενικού 
Συμβουλίου στη χθεσινή συνεδρίαση στη Θεσσαλονίκη, εδώ στο ξενοδοχείο 
Grand Hotel. Άρα σύμφωνα με το καταστατικό και όπως προβλέπεται, 
εισηγείται στο Συνέδριο την αποδοχή της πρότασης.   
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ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε τον Πρόεδρο της Εκτελεστικής Επιτροπής. Δεν 
υπάρχουν ερωτήσεις – στη διαδικασία αν θες κάτι συνάδελφε – ούτε 
τοποθέτηση. Έχουν το λόγο οι Σύλλογοι είπαμε. Σύλλογος Εργαζομένων ΟΤΑ 
και Νομικών Προσώπων Δημοσίου Δικαίου Δήμων Νομού Θεσσαλονίκης.  

  Ο συνάδελφος Καταχανάς επί της διαδικασίας.  

Γ. ΚΑΤΑΧΑΝΑΣ: Συναδέλφισσες και συνάδελφοι, επί της διαδικασίας.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Θα παρακαλέσω να ανοίξουν τα μικρόφωνα στο βήμα.  

Γ. ΚΑΤΑΧΑΝΑΣ: Είναι ανοιγμένα;  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφε Καταχανά θέλεις υποβολέα για να μιλήσεις; 

Γ. ΚΑΤΑΧΑΝΑΣ: Οδυσσέα, άσε τις εξυπνάδες και ούτε πριν εγώ καταλάβαινα 
αν είναι ανοιχτά τα μικρόφωνα ή όχι. Γι' αυτό άσε τις εξυπνάδες.  

Νομίζω ότι εκτός από αυτά τα 15 Σωματεία τα οποία πρέπει να 
πάρουν το λόγο, επί της διαδικασίας βάζουμε και ζήτημα για τρία Σωματεία τα 
οποία αρνήθηκε η Εκτελεστική Επιτροπή και το Γενικό Συμβούλιο να 
εγγραφούν στην Ομοσπονδία. Είναι θέμα του Συνεδρίου κι αυτό, να το 
ξεκαθαρίσουμε.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ο τελευταίος συνάδελφος επί της διαδικασίας. Δεν υπάρχει 
άλλη διαδικασία, θα μιλήσουν οι Σύλλογοι.  

  Ο συνάδελφος Βασιλάκος Λυκούργος, Πρόεδρος Σωματείου 
Εργαζομένων Δήμου Βύρωνα έχει το λόγο.   

Λ. ΒΑΣΙΛΑΚΟΣ: Εδώ έχει γίνει το εξής πραξικόπημα συνάδελφοι. Σύμφωνα 
με το καταστατικό, σύμφωνα με το πρακτικό της Εφορευτικής Επιτροπής των 
εκλογών που έγιναν στο Σωματείο Εργαζομένων Δήμου Βύρωνα για την 
εκλογή αντιπροσώπων στο 41ο Συνέδριο, έχουν εκλεγεί 7 αντιπρόσωποι, που 
αυτό πιστοποιείται από τη Δικαστική Αντιπρόσωπο.  

  Έχω εδώ τη βεβαίωση. Έχω εδώ πέρα τα πρακτικά της 
Εφορευτικής Επιτροπής. Έχω την απόφαση της Εφορευτικής Επιτροπής που 
την υπογράφουν ομόφωνα και τα τρία μέλη. Έχω απόφαση του Διοικητικού 
Συμβουλίου του Σωματείου Εργαζομένων Δήμου Βύρωνα που λέει ότι όλες οι 
διαδικασίες έγιναν σύμφωνα με το καταστατικό του Σωματείου και της ΠΟΕ – 
ΟΤΑ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Η διαδικασία ποια είναι, συνάδελφε.   

Λ. ΒΑΣΙΛΑΚΟΣ: Ρωτάω το Γενικό Συμβούλιο.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφε, στην τοποθέτησή σου θα ρωτήσεις. Έχουμε μπει 
στη διαδικασία των Συλλόγων. Μόλις τελειώσουν, μπορείς να ανεβείς να 
καταθέσεις την άποψή σου. Ζήτησες το λόγο για τη διαδικασία όμως.  

Λ. ΒΑΣΙΛΑΚΟΣ: Εδώ έγινε πραξικόπημα. Δόθηκε κάρτα σε μη εκλεγμένο 
αντιπρόσωπο από τις εκλογές που δεν αναφέρεται πουθενά στο πρακτικό της 
Εφορευτικής Επιτροπής και στη βεβαίωση του Προέδρου, και το 
πραξικόπημα έγινε με την αφαίρεση δύο αντιπροσώπων από τους 
εκλεγμένους στο Δήμο του Βύρωνα.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε τον συνάδελφο. Είναι σαφές ότι καταχραστικά 
αφήσαμε τον συνάδελφο. Ενώ επικαλέστηκε λόγους διαδικαστικούς, μπήκε 
στην ουσία ενός Συλλόγου και είμαι υποχρεωμένος να δώσω το λόγο σε έναν 
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μόνο Χρήστο και τελείωσε η διαδικασία. Δεν είναι αποκλεισμένος ο Σύλλογος 
αυτός.  

  Ο συνάδελφος Γιώργος Χαλβατζής έχει το λόγο.  

Γ. ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Είμαι μέλος του Διοικητικού Συμβουλίου του Σωματείου των 
Εργαζομένων του Δήμου Βύρωνα. Τώρα μου δόθηκε ο λόγος, σας 
παρακαλώ.  

  Στο Σωματείο μας κάναμε εκλογές. Η απόφαση των 
εργαζόμενων του χώρου μας και του Διοικητικού Συμβουλίου του Σωματείου 
είναι ότι πρέπει να σεβαστούμε – παρ’ όλες τις διαφωνίες μας, τις απόψεις 
μας και τις αντιρρήσεις μας που έχει ο καθένας μας – το καταστατικό της 
Ομοσπονδίας και με βάση αυτό το καταστατικό να ψηφίσουν οι εργαζόμενοι 
στο χώρο μας όπως κάναμε τα τελευταία 15 χρόνια και να αναδείξουμε τους 
αντιπροσώπους μας.  

  Ενώ υπάρχει απόφαση του Διοικητικού Συμβουλίου 
καταγεγραμμένη, ενώ υπάρχει η προηγούμενη πρακτική του Σωματείου μας 
των προηγούμενων χρόνων, ενώ δώσαμε μάχη οι εργαζόμενοι της Ανώνυμης 
Δημοτικής Επιχείρησης που υπήρχαν στο χώρο και οι άλλοι συμβασιούχοι να 
μην έρθουν να ψηφίσουν, πίσω από τις πλάτες του Σωματείου και παράνομα 
ο Γραμματέας του Σωματείου που είχε στα χέρια του το μητρώο μελών, άφησε 
μέσα στο μητρώο μελών τέσσερις συμβασιούχους ορισμένου χρόνου.  

Από αυτούς ήρθε, χωρίς να έχουμε γνώση για το γεγονός αυτό, 
και ψήφισε ένας. Αυτό έγινε πριν ένα μήνα. Η Επιτροπή Νομιμοποίησης ενώ 
εξέτασε καταρχήν τα πρακτικά μας, ποτέ δεν μας είπε ότι υπήρχε τέτοιο 
πρόβλημα. Ξαφνικά το Σάββατο μαθαίνουμε ότι στα πρακτικά μας υπήρχε 
άνθρωπος ορισμένου χρόνου που ψήφισε.  

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: (Τοποθέτηση εκτός μικροφώνου)  

Γ. ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Σε παρακαλώ, σε άκουσα συνάδελφε, θα τα ακούσεις. Εδώ 
έχουμε αρχές. Μιλάμε για αρχές και για υπολείψεις και για συνειδήσεις. Δεν 
μιλάμε για πολιτικές απόψεις. Θα τις πούμε τις πολιτικές απόψεις μετά, 
αργότερα. Τώρα προς το παρόν για τη συνείδησή μας και για την υπόληψή 
μας μιλάμε.  

  Εμείς έχουμε να πούμε στο Σώμα ότι το Σωματείο μας, αυτός 
που ψήφισε ορισμένου χρόνου ψήφισε κατά λάθος. Δεν ήταν πολιτική μας 
βούληση. Ζητάμε και ζητήσαμε η πλειοψηφία του Διοικητικού Συμβουλίου να 
σεβαστεί την άποψή μας αυτή και να καταδικάσει αυτό το γεγονός και 
ζητήσαμε να κυρωθούν τα πρακτικά αφαιρώντας την ψήφο αυτής της 
συμβασιούχου, ώστε οι εργαζόμενοι του Δήμου Βύρωνα και η φωνή τους και 
η πολιτική τους άποψη να ακουστεί στο Συνέδριο. 

  Και κάτι ακόμα. Συγκαλέσαμε το Διοικητικό Συμβούλιο τη 
Δευτέρα πριν έρθουμε στο Συνέδριο, να πάρει το Διοικητικό Συμβούλιο του 
Σωματείου θέση επί του ζητήματος. Ο Πρόεδρος κρυβόταν και έφυγε από το 
χώρο και δεν θέλησε να συζητήσει και έστειλε πρακτικό να συζητήσουμε το 
θέμα την Παρασκευή μετά το Συνέδριο.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Επί της διαδικαστικής πρότασης του συνάδελφου Καταχανά, ο 
Πρόεδρος της Εκτελεστικής και αμέσως μετά οι Σύλλογοι. Συνάδελφε 
Μπαλασόπουλε έχεις το λόγο.  
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Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Συνάδελφοι, στην πρόταση που έκανε ο συνάδελφος 
Καταχανάς, είναι ξεκάθαρο ότι το Γενικό Συμβούλιο όταν αποφασίζει 
σύμφωνα με το καταστατικό για τη μη εγγραφή κάποιων Συλλόγων, το 
επόμενο όργανο προσφυγής του Συλλόγου είναι το Συνέδριο.  

Εγώ προτείνω αν υπάρχουν αυτοί οι Σύλλογοι, να αποφασίσει 
το Συνέδριο μετά την ολοκλήρωση, αύριο το πρωί να αποφασίσει…  

(Διαλογικές συζητήσεις)  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Η δική μας πρόταση είναι αύριο το πρωί.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Σύλλογος Εργαζομένων ΟΤΑ και Νομικών Προσώπων 
Δημοσίου Δικαίου Δήμων Νομού Θεσσαλονίκης. Ο συνάδελφος Γιώργος 
Τσαγκάρης έχει το λόγο.   

Γ. ΤΣΑΓΚΑΡΗΣ: Συνάδελφοι, είμαι μέλος της Διοίκησης του Σωματείου 
Εργαζομένων ΟΤΑ και Δημοτικών Επιχειρήσεων Νομού Θεσσαλονίκης και 
νόμιμα εκλεγμένος αντιπρόσωπος αυτού του Συνεδρίου, γιατί τυχαίνει σε μας 
οι συμβασιούχοι να μην ψήφισαν κατά λάθος. Λάθος θα ήταν αν δεν ψήφιζαν 
οι συμβασιούχοι. Να το έχουμε ξεκάθαρο αυτό. 

Συνάδελφοι, να τα πούμε λίγο απλά τα πράγματα. Ακούστηκε η 
ενότητα πολλές φορές εδώ πέρα, πολυφορεμένη κουβέντα. Θα ακουστεί 
άλλες τόσες και χίλιες παραπάνω. Ενότητα με εργαζόμενους Α, Β, Γ 
κατηγορίας δε γίνεται. Ενωμένο, ταξικό, εργατικό κίνημα με εργαζόμενους οι 
οποίοι είναι εκτός Σωματείου δε γίνεται. 

Είναι πάρα πολύ απλά τα πράγματα συνάδελφοι. Επειδή έχουμε 
πει ότι εν δυνάμει όλοι εδώ μέσα είμαστε υπό απόλυση, ξέρετε κάτι; Η δική 
μου σύμβαση λήγει τον Ιούνιο. Μπορεί κάποιος συνάδελφος από αυτούς που 
θεωρούνται μόνιμοι, αορίστου…  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφε, συγγνώμη. Το Προεδρείο έχει αποφασίσει ο κάθε 
ομιλητής από τους Συλλόγους τρία λεπτά. Έχεις δύο λεπτά ακόμη συνάδελφε.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ (Ζ. ΓΚΑΡΑΛΙΑΚΟΣ): Συνάδελφοι, αυθαίρετα ο συνάδελφος 
Ντριβαλάς, χωρίς να ερωτηθώ εγώ που είμαι μέλος του Προεδρείου, έβγαλε 
απόφαση κατά πλειοψηφία μόνος του.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφε, μπορείς να συνεχίσεις.  

Γ. ΤΣΑΓΚΑΡΗΣ: Μην αγχωνόμαστε, όλα θα γίνουν. Ακούστε συνάδελφοι, να 
σας πω μια μικρή ιστορία, ψυχραιμία. Και σε ένα άλλο Συνέδριο… Προεδρείο, 
θα με βοηθήσετε καθόλου;  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφε, όσο προστάτευα τον προηγούμενο ομιλητή από 
τους συναδέλφους προστατεύω κι εσένα. Συνέχισε. Εγώ είπα να συνεχίσεις. 
Δεν μπορώ, αν οι συνάδελφοί μας δεν καταλαβαίνουν ότι πρέπει να 
ακουστούν οι απόψεις για να μπορεί νηφάλια να αποφασίσει το Συνέδριο, δε 
γίνεται καμία διαδικασία.  

  Εγώ σας ζήτησα από την αρχή να βοηθήσετε και να 
βοηθηθούμε όλοι. Να παρακαλέσω να γίνει ησυχία να ακουστεί ο ομιλητής. 
Συνάδελφοι, οι Σύλλογοι που έχουν αποκλειστεί έχουν πρόβλημα. Πρέπει να 
ακουστεί η άποψή σας. Ας είναι σεβαστό από όλους, από όλες τις πλευρές 
όμως.  

Γ. ΤΣΑΓΚΑΡΗΣ: Οι εργαζόμενοι συνολικά έχουν πρόβλημα όταν αποκλείεται 
μερίδα των συναδέλφων. Μια ιστορία που δεν θα την ξεχάσω. Πριν από ένα 
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χρόνο έγινε το Συνέδριο του Νομαρχιακού Τμήματος της ΑΔΕΔΥ στη 
Θεσσαλονίκη.  

  Στο Σωματείο το δικό μας ψήφισαν και οι συμβασιούχοι, και 
λέγανε τότε στο Νομαρχιακό Τμήμα «θα αποκλείσουμε τους αντιπροσώπους 
που ψήφισαν οι συμβασιούχοι» και έλεγαν πολλά ωραία πράγματα, και όταν 
πήγαμε στο Συνέδριο επιβάλλαμε οι αντιπρόσωποι που ψηφίστηκαν από τους 
συμβασιούχους να εγκριθούν από το Συνέδριο. 

  Και να σας πω και μια άλλη ιστορία που ξέχασα; Αυτή τη στιγμή 
εγώ είμαι στην Εκτελεστική Επιτροπή του Νομαρχιακού Τμήματος της ΑΔΕΔΥ 
του Νομού Θεσσαλονίκης. Όπως έγινε τότε η νομιμοποίηση θα γίνει και τώρα. 
Το καταλάβαμε συνάδελφοι;  

  Συνάδελφοι, δεν έχω να πω κάτι άλλο. Το παράδειγμα ήταν 
συγκεκριμένο. Όπως τότε, έτσι και τώρα.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε τον συνάδελφο. Σύλλογος Υπαλλήλων Δήμων 
Νομού Πρέβεζας.  

(Διαλογικές συζητήσεις)  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Θα παρακαλέσω τους συναδέλφους να κατέβουν κάτω. Το 
λόγο έχει η συναδέλφισσα. Από τους Συλλόγους μιλάνε ή ο Πρόεδρος ή ο 
Γραμματέας του Συλλόγου, είναι φανερό, ένας. Η συναδέλφισσα Μαρίνα 
Σαρόγλου έχει το λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ (Ζ. ΓΚΑΡΑΛΙΑΚΟΣ): Συναδέλφισσα, μια στιγμή λίγο. Έχουμε 
ένα διαδικαστικό ζήτημα. Η Επιτροπή έβαλε 18 Συλλόγους. Μέχρι να 
τελειώσει η διαδικασία, ο συνάδελφος που μίλησε πριν από τη Θεσσαλονίκη, 
για να βάλουμε στο τέλος να ψηφίσουμε ναι ή όχι, υπέρ ή κατά, δεν θα 
θυμάται τίποτα.  

Η πρότασή μου είναι διαδικαστική. Ο κάθε συνάδελφος που θα 
επιχειρηματολογεί υπέρ ή κατά, ένας υπέρ, ένας κατά από κάθε Σύλλογο για 
τη συγκεκριμένη πρόταση που έγινε στο Συνέδριο, θα ψηφίζουμε υπέρ ή κατά 
το Σώμα αν δεχόμαστε ή όχι να γίνει μέλος το Σωματείο του Συνεδρίου και να 
αναγνωριστούν οι αντιπρόσωποι και να τελειώνει αυτός ο Σύλλογος, να 
προχωράμε στον επόμενο. Δεν είναι τσουβάλι να τους βάζουμε όλους μαζί. Ο 
κάθε Σύλλογος, οι αντιπρόσωποι του κάθε Συλλόγου έχουν ιδιαιτερότητες.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ο Πρόεδρος της Εκτελεστικής Επιτροπής έχει το λόγο. 
Συγγνώμη συναδέλφισσα.  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Συνάδελφοι, αυτή η πρόταση που μπαίνει και είναι 
από τον συνάδελφο Γκαραλιάκο, την οποία την έκανε και ο συνάδελφος 
Καταχανάς, είναι έξω από κάθε πραγματικότητα, διότι ακούγοντας τις 
προτάσεις, τις απόψεις όλων των Συλλόγων, θα πρέπει να τοποθετηθούν και 
οι παρατάξεις. Θα μας απαγορεύσετε να τοποθετηθούμε;  

Σας παρακαλώ κ. Αρβανιτίδη, είστε στο Συνέδριο της ΠΟΕ – 
ΟΤΑ. Είσαι προσκεκλημένος, δεν είσαι παράγοντας του Συνεδρίου. Θα 
σέβεστε το Συνέδριο όπως το σεβόμαστε εμείς όπου πηγαίνουμε. Άρα η 
πρόταση η δική μας είναι ξεκάθαρη. Θα ακουστούν όλες οι απόψεις, θα 
τοποθετηθούν οι παρατάξεις και μετά ένα – ένα Σωματείο θα αποφασίζει το 
Συνέδριο για τη νομιμοποίηση ή όχι.  
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ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ο συνάδελφος Χρήστος Παναγιωτόπουλος από το Βύρωνα 
έχει το λόγο για ένα λεπτό επί της διαδικασίας. Συγγνώμη συναδέλφισσα.  

Χ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Επί της διαδικασίας συνάδελφοι. Νομίζω ότι 
είμαστε Σώμα εκλεγμένων αντιπροσώπων και εκτός από την τοποθέτηση των 
παρατάξεων πρέπει να υπάρξει δυνατότητα και τους Σύνεδρους, ανεξάρτητα 
από τις παρατάξεις, εάν θελήσουν να τοποθετηθούν.  

  Δεν είναι σωστή μια διαδικασία που θα μιλήσουν μόνο οι 
παρατάξεις. Οι παρατάξεις να μιλήσουν αλλά το Προεδρείο θα πρέπει να 
δώσει το λόγο σ' αυτό το κρίσιμο ζήτημα να τοποθετηθούν και Σύνεδροι, άλλοι 
υπέρ και άλλοι κατά. Αυτή είναι η πρότασή μου. Δεν μπορεί να κλείσει μόνο 
με τις παρατάξεις.  

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: Να ακούσουμε τους Συλλόγους όλους πρώτα.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφοι, η διαδικασία αυτή δεν μπορεί να συνεχιστεί. Μη 
βάζετε οι ίδιοι προσκόμματα γιατί πρέπει να ληφθούν αποφάσεις. Η 
διαδικασία είναι ξεκάθαρη. Θα γίνουν τοποθετήσεις όλων των Συλλόγων και 
θα κριθεί η κάθε μία στο τέλος ξεχωριστά και θα αποφασίσει το Σώμα. Άμα 
βάζετε διαφορετικές διαδικαστικές προτάσεις, νομίζω ότι περισσότερο 
μπερδεύετε παρά λύνετε ζητήματα.  

  Ο συνάδελφος Γιώργος Χαρίσης επί της διαδικασίας για ένα 
λεπτό.   

Γ. ΧΑΡΙΣΗΣ: Συνάδελφοι, νομίζουμε ότι θα πρέπει να τοποθετηθούν 
καταρχάς όλα τα Σωματεία τα οποία δεν έχουν νομιμοποιηθεί, για να γίνει 
συζήτηση μετά στο Συνέδριο και από τις παρατάξεις και από τους Συνέδρους, 
διότι το πρόβλημα συνάδελφοι δεν είναι μόνο μη νομιμοποίησης κάποιων 
Σωματείων.  

  Πρόκειται και για νοθεία που γίνεται στο Συνέδριο και 
πραξικόπημα και θα πρέπει και αυτό να συζητηθεί μετά, γιατί δεν υπάρχουν 
ενιαία κριτήρια για τη νομιμοποίηση των αντιπροσώπων. Γι' αυτό καλώ τους 
συναδέλφους να αποσύρουν αυτή την πρόταση.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ο συνάδελφος Πολυμερόπουλος έχει το λόγο.  

Β. ΠΟΛΥΜΕΡΟΠΟΥΛΟΣ: Συνάδελφοι – και απευθύνομαι στους Συνέδρους 
και στους περιπατητές οι οποίοι ήρθαν σήμερα μέσα – είτε θέλετε είτε δε 
θέλετε, θα πάρουμε και απόφαση απόψε για τους Συλλόγους. Είτε θέλετε είτε 
δε θέλετε, θα νομιμοποιήσουμε και από αύριο θα γίνει Συνέδριο.  

  Θα παρθεί μία απόφαση για τους Συλλόγους που έχουν ένα 
πρόβλημα, το ενιαίο πρόβλημα της ψήφισης των συμβασιούχων. Εάν θέλετε 
να πάμε Σύλλογο με Σύλλογο, δε θέλετε να τελειώσουμε, δε θέλετε να 
συζητήσουμε οτιδήποτε μέχρι να αποχωρήσετε.  

  Σας λέμε λοιπόν προχωρήστε. Δύο – τρία λεπτά ο Σύλλογος, 
καταθέτει την άποψη. Έχουμε μιλήσει τρεις φορές για το ίδιο θέμα. Παίρνουμε 
απόφαση και αύριο συζητάμε για τις εγγραφές των Συλλόγων, για οτιδήποτε 
αφορά το συνέδριο, αλλά σήμερα λήγει με μία απόφαση όσον αφορά την 
εγγραφή των Συλλόγων με συγκεκριμένο θέμα, την ψήφιση των 
συμβασιούχων.  Τα υπόλοιπα είναι κωλυσιεργία. Δεν πάει άλλο τώρα.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ο συνάδελφος Καταχανάς έχει το λόγο για ένα λεπτό.  
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Γ. ΚΑΤΑΧΑΝΑΣ: Εμείς συμφωνούμε να πάνε όλα τα Σωματεία για ψήφιση 
στο τέλος, αλλά τουλάχιστον σε κάθε Σωματείο ένας υπέρ ένας κατά.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε τον συνάδελφο Καταχανά. Νίκο, δεν υπάρχει 
άλλη πρόταση πλέον, να τελειώνουμε.  

  Η συναδέλφισσα Μαρίνα Σαρόγλου έχει το λόγο και να της 
ζητήσουμε ένα μεγάλο συγγνώμη που την έχουμε όρθια τόση ώρα.  

Μ. ΣΑΡΟΓΛΟΥ: Είμαι Πρόεδρος του Συλλόγου Εργαζομένων ΟΤΑ Α’ βαθμού 
Νομού Πρέβεζας και σήμερα ήρθα να καταγγείλω την ΑΣΚ ΟΤΑ και τη ΔΑΣ 
ΟΤΑ οι οποίοι προκειμένου να διαλύσουν το Συνέδριο της Ομοσπονδίας μας 
και για να μην αφήσουν να συζητηθούν τα θέματα των εργαζομένων έφεραν 
επίτηδες τρεις συμβασιούχους, τρεις μετρημένους, μόνο και μόνο για να μας 
διαλύσουν το Συνέδριο και να μη νομιμοποιηθούμε σήμερα.  

  Πέρα από αυτό έκαναν ένα Συμβούλιο φάντασμα την 
Παρασκευή 10 η ώρα το πρωί, χρησιμοποιώντας τη σφραγίδα του Συλλόγου 
και την υπογραφή μου. Τα έστειλαν στον Περισσό και τα έστειλαν στο 
Πρωτοδικείο για να καταγγείλουν την Ομοσπονδία.  

Αυτό το Συμβούλιο δεν έγινε ποτέ και το καταγράφω από 
μήνυση στο Αστυνομικό Τμήμα Πρέβεζας. Οι συνάδελφοι έφεραν τρεις 
συμβασιούχους μόνο και μόνο να μη σήμερα νομιμοποιηθούμε και αντί 
σήμερα να συζητάμε τα θέματα που μας αφορούν, να συζητάμε για τη 
νομιμοποίησή μας. Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε τη συναδέλφισσα. Σύλλογος Υπαλλήλων Δήμου 
Δάφνης.  

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: (Τοποθέτηση εκτός μικροφώνου)  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Όχι, συνάδελφε, ένας θα μιλήσει. Σύλλογος Εργαζομένων 
Δήμου Δάφνης. Συνάδελφε έχεις το λόγο.  

(Διαλογικές συζητήσεις)  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Αποφασίσαμε ένας από κάθε Σύλλογο. Το Προεδρείο 
αποφάσισε ένας. Γιώργο, γιατί με δυσκολεύεις συνέχεια; Δεν καταλαβαίνω 
τώρα. Συνάδελφε Ράδο έχεις το λόγο. 

(Διαλογικές συζητήσεις)  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφοι, σεβαστείτε τον ομιλητή που έχουμε στο βήμα. 
Συνάδελφε Ράδο έχεις το λόγο. Συνάδελφε Ράδο θα αρχίσεις να μιλάς; Δε 
γίνεται.  

Σ. ΡΑΔΟΣ: Εάν αρχίσω δεν θα καταλάβετε τι λέω και ούτε εγώ θα ξέρω τι λέω 
στο τέλος. Να ησυχάσουμε και μετά.  

(Διαλογικές συζητήσεις)  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφε Ράδο, σε παρακαλώ πολύ, μπορείς να ξεκινήσεις; 
Θα κάνουν ησυχία. Ξεκίνα.  

Σ. ΡΑΔΟΣ: Ετούτος εδώ είναι πολύ δημοκράτης, δεν τον βλέπετε; Η 
συναδέλφισσα Νατάσσα είναι εδώ; Της Ομοσπονδίας η Νατάσσα. Εδώ ο 
συνάδελφος προηγουμένως – δεν ξέρω και το όνομά του, δεν συγκράτησα 
πώς τον λένε – είπε ότι του πήγα τα πρακτικά χωρίς επικύρωση από το 
Πρωτοδικείο. Πού το βρήκες συνάδελφε αυτό; Πες μου πού το βρήκες, να το 
ξέρω κι εγώ, να το καταλάβω.  
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  Η συναδέλφισσα Νατάσσα είναι εδώ; Εκτός και άλλαξαν τα 
πρακτικά εκεί κάτω, ξέρω ΄γω τι να πω. Όχι, για το πόσο νόμιμα γίνονται οι 
διαδικασίες, γι' αυτό το είπα αυτό. Εν πάση περιπτώσει, είμαι από τη Δάφνη. 
Είμαι ο Πρόεδρος του Συλλόγου. Είχαμε πρόσφατα Γενική Συνέλευση στο 
Σωματείο μου.  

(Διαλογικές συζητήσεις)  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συνάδελφοι ξεκινάμε ξανά τη διαδικασία. Συνάδελφοι, σε 
όσους Συλλόγους χρειάζεται θα ακούγεται και δεύτερη άποψη, κι άλλος 
συνάδελφος, αυστηρά για δύο λεπτά. Σε όποιο Σύλλογο υπάρχει αντίλογος με 
αυτά που λέγονται, αυστηρά για δύο λεπτά ο άλλος συνάδελφος. Επειδή 
έχουμε δώσει στον συνάδελφο Ράδο το λόγο, αμέσως μετά η Πρέβεζα. 
Συνάδελφε Ράδο μπορείς να ξεκινήσεις.  

Σ. ΡΑΔΟΣ: Είπα και στην αρχή συναδέλφισσες και συνάδελφοι, τα πρακτικά 
τα πήγα εγώ με τη Γραμματέα του Συλλόγου μας, επικυρωμένα από το 
Πρωτοδικείο, στη Νατάσσα. Γι' αυτό είπα χαριτολογώντας πού είναι η 
Νατάσσα προηγουμένως. Τώρα πώς χάθηκαν ή γιατί δεν είναι επικυρωμένα, 
ας το πει η Ομοσπονδία.   

  Όμως στη Γενική Συνέλευση του Συλλόγου μας που έγινε 
πρόσφατα με τις εκλογές, σχεδόν ομόφωνα, μάλλον οι 160 ψήφισαν υπέρ το 
να ψηφίζουν όλοι για όλα, και 5 μόνο ήταν που είχαν την επιφύλαξη αν θα 
πρέπει να ψηφίζουν. Δεν ήταν κατά, απλά είχαν επιφύλαξη.  

Στις εκλογές που έγιναν, σε μία παρέμβαση προς το Δικαστικό 
Αντιπρόσωπο πώς, τι και γιατί, για τους συμβασιούχους εννοείται, να το λύσει 
η Γενική σας Συνέλευση, και όντως η Γενική Συνέλευση το έλυσε, αυτή που 
είναι και το κυρίαρχο όργανο σύμφωνα με το καταστατικό το δικό μας και όλα 
τα καταστατικά.  

Σε λίγο συναδέλφισσες και συνάδελφοι οι μισοί τουλάχιστον από 
εδώ μέσα και κυρίως αυτοί που είναι αορίστου χρόνου και οι νεώτεροι, θα 
είναι συμβασιούχοι ή θα είναι σπίτι τους, στην καλύτερη περίπτωση 
συμβασιούχοι. Θα έχουμε λοιπόν 2 – 3 κατηγορίες συναδέλφων στα Σωματεία 
μας και στους Δήμους και στην Ομοσπονδία;  

Το κάνει που το κάνει η κυβέρνηση όλα αυτά τα χρόνια και 
χωρίζει τους εργαζόμενους, εμείς δεν θα πρέπει λοιπόν στη λογική της 
ενότητας να είμαστε όλοι σε ένα Σωματείο, να ψηφίζουμε όλοι για όλα;  

Πώς η Ομοσπονδία υπογράφει συλλογική σύμβαση για τους 
συμβασιούχους; Πώς τους εκπροσωπεί; Πώς παίρνει τις εισφορές τους και το 
απαιτεί μάλιστα; 5.000 έδωσε ο Σύλλογός μας προχθές στην Ομοσπονδία. 
Από αυτά τα 5 χιλιάρικα μέρος ήταν των συμβασιούχων, που θεωρεί η ηγεσία 
της Ομοσπονδίας ότι δεν θα πρέπει να ψηφίζουν. Γιατί; Θα αλλοιώσουν λέει 
το συσχετισμό δυνάμεων. Μα είμαστε με τα καλά μας; Αυτό μας μάρανε τώρα;  

Εμείς εκεί στο Σωματείο, στο Δήμο Δάφνης Υμηττού, γιατί 
είμαστε Δήμος που συνενώθηκε, έχουμε δυστυχώς ακόμα δύο Σωματεία. 
Ελπίζω ότι σύντομα θα γίνει ένα το Σωματείο. 

Ο Πρόεδρος του άλλου Σωματείου, ο συνάδελφος Κώστας 
Τσιμπούκογλου, όταν έγιναν οι εκλογές – Κώστα αν είσαι εδώ επιβεβαίωσέ το 
– και μαθεύτηκε το αποτέλεσμα, η απάντηση του Κώστα ποια ήταν; Σε λίγο θα 
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δείτε, τσάμπα θα ανεβείτε Θεσσαλονίκη. Τι σημαίνει τούτο εδώ; Όποιος 
καταλάβει, κατάλαβε.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συνάδελφε Ράδο πρέπει να κλείσεις όμως. Ο συνάδελφος 
Κονάκης από την Πρέβεζα έχει το λόγο, επειδή έχουμε αποφασίσει να 
ακούγονται αυστηρά για δύο λεπτά οι διαφορετικές απόψεις.  

Σ. ΡΑΔΟΣ: Εν πάση περιπτώσει η διαδικασία είναι απίστευτα.., που κανένας 
δεν μπορεί να ολοκληρώσει τέλος πάντων αυτό που έχει στο μυαλό του.  

Θ. ΚΟΝΑΚΗΣ: Είμαι Γραμματέας του Σωματείου Πρέβεζας. Να ξεκινήσω 
πρώτα από τη διαδικασία. Κύριε Τσούνη, το πρακτικό εδώ επάνω γράφει 
«Πρωτοδικείο Πρέβεζας 2012», επικυρωμένο. Λάθος η πρώτη παρατήρηση.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφε απευθύνεστε στο Συνέδριο.  

Θ. ΚΟΝΑΚΗΣ: Εγώ σας λέω ότι επικυρώθηκε. Δεύτερον, υπάρχει ένσταση 
από την κα Σαρόγλου και τον κ. Μιχάλη Φονταρά την ημέρα των εκλογών 
στην Εφορευτική Επιτροπή ότι ψήφισαν ορισμένου χρόνου, η οποία 
απορρίφθηκε. Υπάρχει εδώ μέσα ένσταση και καταγεγραμμένο πρακτικό της 
Εφορευτικής Επιτροπής. Συμφωνούμε;  

  Ένα άλλο ακόμα γεγονός. Την ημέρα των εκλογών οι κύριοι της 
ΠΑΣΚΕ, θέλουν καιρό να πετάξουν έξω τους συμβασιούχους, επιτέθηκαν 
στον Αντιπρόεδρο του Συλλόγου κ. Μπέλλη, ο οποίος επέμενε να ψηφίσουν 
οι συμβασιούχοι, με αποτέλεσμα να πάμε σε πρακτικό, υπάρχει 
καταγεγραμμένο πρακτικό του Συμβουλίου που καταδικάζουμε, κατά 
πλειοψηφία βέβαια, γιατί οι κύριοι είπαν όχι, αυτές τις ενέργειες.  

Και να πάμε τώρα στη σφραγίδα. Η σφραγίδα όλο το 
Σαββατοκύριακο ήταν στην τσέπη της κας Σαρόγλου η οποία είναι υποψήφια, 
δεν με ενδιαφέρει με ποιο κόμμα,  όλη την Κυριακή στην Πάργα. Κι εμείς 
συνεδριάζαμε μετά από αίτημα 5 μελών, υπάρχει αίτηση πρωτοκολλημένη, ότι 
πρέπει να συνεδριάσουμε την Κυριακή, γιατί αναίρεσε την τηλεφωνική 
πρόσκληση που είχαμε κάνει. Κι αν υπάρχει τρόπος την καταγεγραμμένη 
συνομιλία του κινητού μου, είναι στη διάθεσή σας να την 
αποκρυπτογραφήσετε. Αυτά είναι τα γεγονότα και όλα τα άλλα είναι ψέματα 
αισχρά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε τον συνάδελφο.  

Θ. ΚΟΝΑΚΗΣ: Τελειώνω. Ο λόγος είναι, ξεκινάει από πάνω. Θέλουν τους 
συμβασιούχους…  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφε έχει λήξει ο χρόνος σου. Σύλλογος Εργαζομένων 
Δήμου Ηλιούπολης.   

Θ. ΚΟΝΑΚΗΣ: Τελειώνω. Αυτά τα γεγονότα είναι καταγεγραμμένα. Όποιος 
διαφωνεί να έρθει να τα πάρει και σε πρακτικό και σε καταγγελία. Ευχαριστώ 
πάρα πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Μας ανακοινώθηκε ότι ο Σύλλογος των Ιωαννίνων δεν είναι 
οικονομικά τακτοποιημένος. Ο Ταμίας έχει το λόγο.   

Θ. ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Εάν αμφιβάλλετε για τα Γιάννενα, σας ενημερώνω ότι 
είχε 1.651 μέλη το 2009 και η έγγραφη πρόταση του συναδέλφου Μεντή και 
του Γραμματέα είναι για 830 άτομα. 50% ξαφνικά κάτω.  

  Σήμερα γνωρίζουμε ότι έχει κάνει διαδικασίες με 1.150 άτομα 
εγγεγραμμένα, η τελευταία δηλαδή εκλογική διαδικασία, και αυτός μας λέει για 
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635. Άρα έχει πληρωμένα γύρω στα 16 χιλιάρικα και χρωστά τα 35, δηλαδή το 
50%.   

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφοι, είναι σαφές ότι Σύλλογος που δεν είναι 
οικονομικά.. Χρήστο, γιατί δυσκολεύεις την κατάσταση;   

  Σύλλογος Εργαζομένων Δήμου Ηλιούπολης. Χρήστο, μετά θα 
μιλήσεις. Συναδέλφισσα έχεις το λόγο.   

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: Καταρχήν ονομαζόμαστε Σωματείο Εργαζομένων Δήμου 
Ηλιούπολης. Είναι η πολλοστή φορά που στην Ομοσπονδία συνάδελφε 
Πρόεδρε έχουμε στείλει και γράμμα. Ελπίζω κάποια στιγμή να το πάρετε 
υπόψη σας και να το αλλάξετε και να μη μας λέτε «Σύλλογο» πια.  

Δεύτερον, ξεκινώντας επί της ουσίας έχω εδώ το πρακτικό 
αρχαιρεσιών φωτοτυπία κατατεθειμένο στο Πρωτοδικείο και μάλιστα 
σφραγίδα της Ομοσπονδίας ότι το παρέλαβε η συναδέλφισσα κα Πετράκη 
στις 18/4/12 με αριθμό πρωτοκόλλου της Ομοσπονδίας.  

Για την ουσία, για το αν μιλάμε για νοθεία ή όχι. Πριν από λίγο 
ειπώθηκε εδώ πέρα από τον συνάδελφο ότι πέρα από όλα τα άλλα, τα 
πρακτικά μας δεν ήταν επικυρωμένα από το Πρωτοδικείο. Θα το καταθέσω, κι 
άμα θέλετε σας το μοιράζω και φωτοτυπία.  

Για μας η ουσία δεν είναι αυτή συνάδελφοι και βεβαίως δεν μας 
αποκλείει το αγαπητό Συνέδριο, μάλλον η Εκτελεστική Επιτροπή με εισήγησή 
της στο σημερινό Συνέδριο γιατί δεν το πήγαμε στο Πρωτοδικείο. Αυτά θα σου 
πω κι άλλα πολλά αν περιμένεις λίγο.  

Μας αποκλείει γιατί έχουμε συγκεκριμένη πολιτική άποψη που 
έλεγε και πριν ένας συνάδελφος από το Βύρωνα, μόνο που οι δική μας 
συγκεκριμένη πολιτική άποψη είναι η ενότητα των εργαζομένων στη βάση. 
Όλοι μαζί μπορούμε λέει, δε λέει οι μισοί. Δε λέει ότι σήμερα μόνο στους 
μόνιμους ή μόνο στους συμβασιούχους θα κόψουν τα μεροκάματα. 

Για την ακρίβεια το καταστατικό της Ομοσπονδίας. 
Συναδέλφισσα, να είσαι ευγενική και να ακούς προσεκτικά. Άρθρο 2, 
καταστατικό της Ομοσπονδίας.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συναδέλφισσα να σας παρακαλέσω να απευθύνεσαι στο 
Σώμα και όχι σε Συνέδρους προσωπικά, για να μη δημιουργούνται αντιθέσεις.  

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: Δεν τους ξέρω προσωπικά, αυτοί μου απευθύνονται. Το άρθρο 
2 του  καταστατικού της Ομοσπονδίας μας λέει ότι ένας από τους σκοπούς 
είναι η ενιαία συνδικαλιστική δράση όλων των εργαζόμενων.  

  Αλήθεια, την ενιαία συνδικαλιστική δράση όλων των 
εργαζόμενων την αντιλαμβανόμαστε διαφορετικά ο καθένας; Άλλοι 
αντιλαμβάνονται δηλαδή ότι αύριο στη νέα θύελλα και τη βοή της που έρχεται 
για τον Ιούνιο, νέα μέτρα, όλοι το λένε, ακόμη κι αυτοί που μας ζητάνε την 
ψήφο μας, δεν θα υπάρχουν περικοπές στους μισθούς όλων μας; Αυτή είναι η 
ενιαία δράση;  

  Η ΑΔΕΔΥ, και ο συνάδελφος εδώ πέρα θα μπορούσε να το 
επιβεβαιώσει ή όχι, έχει δύο μεγάλες Ομοσπονδίες, ΔΟΕ, ΟΛΜΕ. Ψηφίζουν οι 
συμβασιούχοι; Ναι. Το Σωματείο που εκλέγεται ο Πρόεδρος της ΑΔΕΔΥ, 
ψηφίζουν οι συμβασιούχοι; Ναι. Εμάς γιατί μας λέει να τους βγάλουμε έξω;  
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  Τέλος, για τη νομιμότητα. Λέει η Ομοσπονδία, 1264 ο νόμος. 
Ποιος νόμος συνάδελφοι; Αυτός ο νόμος, με βάση αυτό εγκρίνονται χιλιάδες 
καταστατικά. 80 λέει στην Ομοσπονδία Σύλλογοι και ένας από αυτούς ο δικός 
μας από το 2006 που λέει ότι όλοι οι εργαζόμενοι με οποιαδήποτε σχέση 
εργασίας έχουν δικαίωμα να ψηφίζουν και να ψηφίζονται.  

  Και τέλος, όλοι μαζί μπορούμε συνάδελφοι. Μπορούμε τι; Να τα 
ανατρέψουμε; Ναι. Πού; Στην ενότητα των εργαζομένων αντιπαλεύοντας 
λογικές κυβερνητικού εργοδοτικού συνδικαλισμού που θέλουν να τα 
περάσουν όλα στις πλάτες μας. Ευχαριστώ.      

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφε Καταχανά, αν είσαι εκπρόσωπος του Περιστερίου.  

Ν. ΜΠΕΚΙΟΣ: Σας παρακαλώ, είμαι ο Πρόεδρος.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ο συνάδελφος Νικόλαος Μπέκιος έχει το λόγο.  

Ν. ΜΠΕΚΙΟΣ: Συνάδελφοι, εγώ είμαι ο Πρόεδρος του Συλλόγου Εργαζομένων 
του Δήμου Περιστερίου, και αυτή την κατάσταση την οποία ζούμε εδώ 
σήμερα, εγώ τη ζω στο Περιστέρι από τότε που εκλέχθηκα στο Σύλλογο.  

Τι θέλω να πω. Έχουμε ένα Σώμα 950 εργαζομένων, μονίμων 
και αορίστων υπαλλήλων. Δεν μπορούμε να κάνουμε Συνέλευση γιατί η  
Αγωνιστική Ενότητα και η ΔΑΣ πάντα φέρνει εμπόδια και γίνονται καυγάδες. 
Αποτέλεσμα, στις εκλογές που είχαμε για αντιπροσώπους της ΠΟΕ – ΟΤΑ, 
ψήφισαν μόνο 350 μόνιμοι υπάλληλοι. Οι άλλοι 600 απείχαν από τις 
διαδικασίες. Αυτοί δεν είναι συνάδελφοι;  

Ο Σύλλογος Εργαζομένων έχει Προεδρείο και Γραμματέα. 
Επικύρωσε τις καταστάσεις των μονίμων και αορίστων υπαλλήλων 
προκειμένου να ψηφίσουν. Η Αγωνιστική Ενότητα με αρχηγό τον Καταχανά 
έφερε ένα ψηφοδέλτιο το οποίο έφερε συμβασιούχο υποψήφιο, και το δεύτερο 
που έκαναν ήταν ότι φέρανε μία κατάσταση 10 υπαλλήλων, σχολικές 
καθαρίστριες συμβασιούχες, για να ψηφίσουν.   

Συγγνώμη, θα πω την άποψή μου. Φέρανε 10 άτομα να 
ψηφίσουν. Εμείς αυτές τις καταστάσεις ο Πρόεδρος και ο Γραμματέας δεν τις 
υπέγραψε. Φέρανε αυτή την κατάσταση με τραμπουκισμούς. Ενώ 
προχωρούσε η εκλογική διαδικασία, ψηφίζανε, δημιουργήσανε μέσα στην 
αίθουσα.  

Τη φέρανε στη δικαστική αντιπρόσωπο η οποία δεν μπορούσε 
να ελέγξει την εκλογική διαδικασία επειδή γινόταν φασαρία. Χτυπήσανε τον 
Αναπληρωτή Γραμματέα κ. Τσούνη, και τι πέτυχαν; Η δικαστική 
αντιπρόσωπος προκειμένου να προχωρήσει τη διαδικασία, πήρε την 
υπογραφή του πρώην Γραμματέα – ακούστε να δείτε – ότι αυτά τα άτομα είναι 
μέλη. Δεν ψηφίστηκαν ποτέ για μέλη του Συλλόγου, γιατί η πλειοψηφία του 
Συλλόγου τους απέρριπτε.  

Εγώ έχω να πω ότι με αυτά που γίνονται, 600 εργαζόμενοι δεν 
ήρθαν να ψηφίσουν εξαιτίας αυτού του κλίματος και αυτό το κλίμα το προκαλεί 
η Αγωνιστική Ενότητα η οποία στηρίζεται από το ψηφοδέλτιο του ΠΑΜΕ. 
Προσπαθείτε να πολιτικοποιήσετε το χώρο της Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Αυτό 
όμως είναι αντίθετο στις αρχές μου. Εγώ είμαι ανεξάρτητος και θα παραμείνω 
ανεξάρτητος. Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε τον συνάδελφο. Ο συνάδελφος Φώτης Κρίκος 
από το Περιστέρι έχει το λόγο.  
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Φ. ΚΡΙΚΟΣ: Καλησπέρα σε όλους και όλες εδώ μέσα. Είμαι από το Περιστέρι 
και στο Δήμο μου ψήφισαν 6 συναδέλφισσες καθαρίστριες σχολείων και είναι 
τιμή μου που ανήκω σ' αυτό το Σύλλογο. Θα είδατε μία πρωτοτυπία μόλις 
σήμερα. Είναι ο μοναδικός Πρόεδρος Συλλόγου που ήρθε να προτείνει τη 
διαγραφή του Συλλόγου του.  

  Επίσης, είχα άλλα σκοπό να πω ειλικρινά, αλλά επειδή μιλάει 
για ηθική, να σας ενημερώσω – δεν σας αφορούν τα προσωπικά μας εκεί – 
ότι πριν δυο μήνες έπαθα οξύ έμφραγμα και όσο ήμουν στην εντατική μου 
πήρε τη θέση. Συνεχίζω. Εδώ πέρα λοιπόν έχουμε έρθει για άλλο θέμα.  

Αυτές οι 8 καθαρίστριες που ψήφισαν σε μας, εκτός και 
κάποιους τους πειράζει που είναι καθαρίστριες, δεν ξέρω. Εμένα δεν με 
πειράζει, συναδέλφισσές μου είναι, και δικές σας κόρες, γυναίκες, αδελφές. 
Δεν ξέρω το μίσος που υπάρχει και από πού πηγάζει. Δεν ξέρω τι προσωπικά 
μπορεί να έχει κάποιος με κάποιον συμβασιούχο, αλλά όλοι αυτοί είναι 
συνάνθρωποί μας, δουλεύουμε δίπλα τους και έχουμε φτάσει να παίρνουμε 
τα ίδια λεφτά. Στις απεργίες τους χρειαζόμαστε δίπλα μας και όχι να περνάνε 
να δουλεύουν επειδή δεν ανήκουν στο Σύλλογό μας.   

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ένα λεπτό έχεις συνάδελφε, πρέπει να κλείσεις.  

Φ. ΚΡΙΚΟΣ: Δεν το θέλω το λεπτό, θέλω δύο δευτερόλεπτα. Πρώτον, 
ψηφίσανε γιατί το καταστατικό μας επιτρέπει να ψηφίζουν με παντός είδους 
σχέσεις εργασίας. Εκεί πέρα λέει «Όλοι μαζί μπορούμε». Θα προτείνω να το 
αλλάξετε, να βάλετε από κάτω το «Φτάνει πια».  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ο Σύλλογος της Κηφισιάς. Ο συνάδελφος Βούλγαρης 
Αθανάσιος έχει το λόγο.  

Α. ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ: Συνάδελφοι, γεια σας. Είμαι από το Σύλλογο Κηφισιάς – 
Ερυθραίας - Εκάλης σαν ενοποιημένος Δήμος.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Έτσι γράφει συνάδελφε.  

Α. ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ: Πάντως τα στοιχεία έτσι τα έχουμε στείλει στην 
Ομοσπονδία. Έχει γίνει ενοποίηση των Σωματείων. Θα ήθελα να πω στην 
Επιτροπή που είδε τα στοιχεία, πρώτον, ότι είναι επικυρωμένα από το 
Πρωτοδικείο, γιατί είναι ένας λόγος που επικαλέστηκε για να μας αποβάλλει 
από το Σώμα.  

  Δεύτερο στοιχείο. Στις προηγούμενες κινητοποιήσεις τις μεγάλες 
ο Σύλλογός μας – και το λέω με τιμή – ήταν ο πρώτος που ξεκίνησε τις 
καταλήψεις και βοήθησε αυτό και στο να πάρουν, εντός εισαγωγικών «φωτιά» 
και άλλοι Δήμοι, με συνέπεια να έχουμε αυτή τη μεγαλειώδη κινητοποίηση του 
Οκτώβρη. Συμβάλλαμε επομένως κοινωνικά στο να μπορέσουν οι 
εργαζόμενοι των Δήμων να ανατάξουν απέναντι στη λαίλαπα του μνημονίου, 
του Δ.Ν.Τ. και της Ε.Ε.  

Τρίτο ζητούμενο. Ψήφισαν 180 συμβασιούχοι στο Σύλλογό μας 
σε σύνολο 620. Σημαίνει ότι αυτοί οι συνάδελφοι ήταν και πρωτοπόροι και 
μαζί μας στον αγώνα, γιατί αν αυτοί ήταν ενάντιά μας και δεν ήταν μαζί μας, 
δεν θα γινόταν κανένας απολύτως αγώνας.  

Απευθύνω έκκληση στο Σώμα να νομιμοποιήσουν όλους τους 
συναδέλφους. Δεν υπάρχει παράνομος κανένας συνάδελφος, και απορώ εδώ 
Πρόεδρος και Γραμματέας της ΑΔΕΔΥ να δέχονται μέσα σ' αυτή την αίθουσα 
σε εργατικό Συνέδριο να ακούγονται οι λέξεις «παράνομο» και «νόμιμο» 
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συνάδελφου ο οποίος έρχεται να αντιπροσωπεύσει μετά από ψηφοφορία. 
Είναι απαράδεκτο αυτό.  

Υπάρχουν Σύλλογοι και στην ΑΔΕΔΥ που έχουν ψηφίσει 
συμβασιούχοι. Ο Πρόεδρος απουσιάζει αυτή τη στιγμή, ο Γραμματέας είναι 
εδώ. Έχουν εκλεγεί με αυτές τις ψήφους. Το γεγονός είναι γεγονός όμως.  

Τέταρτο ζητούμενο. Αυτοί οι συνάδελφοι είναι 14 και 15 χρόνια 
συμβασιούχοι για ιδιαιτέρους λόγους, γιατί το τάδε Διάταγμα δεν τους έπιασε 
ή γιατί έτσι δεν ήρθε ή γιατί ήταν στις αναπτυξιακές ή γιατί ήταν εδώ ή γιατί 
ήταν αλλού. Να δούμε κι αυτά που συμβαίνουν στο χώρο μας, τα προβλήματα 
δηλαδή επί της ουσίας.  

Το ότι δεν μπορέσαμε και σαν Ομοσπονδία να μην υπάρχουν 
συμβασιούχοι, είναι κι αυτό ένα ζήτημα, το πώς γίναμε «κάνουλα» για τα 
κόμματα που κυβερνούσαν μέχρι σήμερα με αυτόν τον τρόπο.  

Έκτο ζήτημα συνάδελφοι. Υπάρχουν σήμερα ορισμένοι οι οποίοι 
έχουν γίνει μόνιμοι εδώ και 2 – 3 χρόνια. Ερώτημα: ποιος έχει δικαίωμα 
ψήφου για να στείλει αντιπρόσωπο; Αυτός που έχει 3 χρόνια σήμερα στη 
δουλειά ή ο συνάδελφος που έχει 18 χρόνια και δεν μπορεί να γίνει μόνιμος, 
δεν μπορεί να πάρει ψωμί στα παιδιά του;  

Έχουμε προβλήματα ή δεν έχουμε; Θα συσπειρωθούμε πάνω 
στα προβλήματα σαν ενιαία αντίληψη ή ξεχωριστά θα βγάζουμε τους 
συναδέλφους με την έννοια του παρανόμου; Και επειδή μίλησα 
προηγουμένως με τον Γραμματέα της ΑΔΕΔΥ, του είπα το εξής: Δεν είναι 
ανθρωπιστικό το ζήτημα μόνο, είναι ζήτημα βαθιά κοινωνικό. Διαιρούν 
συνεχώς την κοινωνία μας. Φέρνουν το ένα στρώμα των εργαζομένων 
απέναντι στο άλλο. Δεν πρέπει με τίποτα να τους το επιτρέψουμε αυτό. 
Ενωμένοι, όπως στο σύνθημα. Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε τον συνάδελφο. Ο Σύλλογος Υπαλλήλων 
Δήμου Περάματος. Η συναδέλφισσα Πρεκετέ Μυρσίνη έχει το λόγο.  

Μ. ΠΡΕΚΕΤΕ: Συνάδελφοι και συναδέλφισσες, προέρχομαι από το Σύλλογο 
Εργαζομένων του Δήμου Περάματος. Είμαι η Πρόεδρος του Συλλόγου.  

  Οι τρεις αντιπρόσωποι από το Σύλλογό μας στο σημερινό 
Συνέδριο εκπροσωπούμε 226 συναδέλφους, από τους οποίους ψήφισαν οι 
186 συνάδελφοι που στη συντριπτική τους πλειοψηφία μόνο με 2 κατά και 2 
λευκά και στην τελευταία Γενική μας Συνέλευση πριν τις εκλογές εξέφρασαν τη 
θέληση και την αποφασιστικότητά τους εδώ και χρόνια επικαιροποιώντας 
απόφαση πριν ακόμα τροποποιήσουμε το καταστατικό που προβλέπει ότι 
όλοι οι συνάδελφοι ανεξαρτήτου σχέσης εργασίας είναι μέλη του Συλλόγου 
μας και από τη στιγμή που είναι ταμειακώς εντάξει έχουμε δικαίωμα του 
εκλέγειν και εκλέγεσθαι.  

  Εξέφρασαν την αποφασιστικότητά τους και στην τελευταία 
συνέλευσή μας για ενότητα όλων των εργαζομένων στο Δήμο μας, για την 
ανάγκη ενιαίας συνδικαλιστικής έκφρασης, δράσης και κινητοποίησης για το 
δίκαιο του αγώνα μας.  

Έτσι συνάδελφοι προχωράμε καθημερινά στο Σύλλογό μας, 
χωρίς τεχνικούς διαχωρισμούς, χωρίς εγκληματικούς αποκλεισμούς, χωρίς 
δύο μέτρα και σταθμά, γιατί το στομάχι του συμβασιούχου δεν είναι 
διαφορετικό από του μόνιμου, διασφαλίζοντας τα δικαιώματα όλων των 
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συναδέλφων και όχι αφαιρώντας επιλεκτικά δικαιώματά τους ανάλογα με τη 
σχέση εργασίας που έχουν ή κρίνοντας καιροσκοπικά, μικροκομματικά ή 
μικροπαραταξιακά, αν μας βγάζουν τα κουκιά ή θα χάσουμε τις καρέκλες μας.  

Παλεύουμε συνάδελφοι μαζί τους για το δικαίωμα στη σταθερή 
και μόνιμη δουλειά για όλους μας, για να αποκτήσουν σταθερή και μόνιμη 
δουλειά οι συμβασιούχοι και για να μη χάσουμε τη σταθερή και μόνιμη 
δουλειά οι μόνιμοι. Αυτή είναι η γραμμή μας, αυτή ήρθαμε να παλέψουμε σ' 
αυτό το Συνέδριο με κάθε τρόπο και γι' αυτή μας ψήφισαν και μας εξέλεξαν.  

Οι συνάδελφοί μας που μας εξέλεξαν και μας νομιμοποίησαν να 
τους εκπροσωπήσουμε, σ' αυτούς δίνουμε λόγο και όχι σε κάποιες 
συνδικαλιστικές παρατάξεις που επειδή σήμερα πρόσκαιρα έχουν τους 
μηχανισμούς, θα τους επιτρέψουμε να συνεχίσουν να τους χρησιμοποιούν σε 
βάρος των συμφερόντων των εργαζομένων.  

Απευθύνομαι σε κάθε Σύνεδρο. Είναι στο χέρι του καθενός από 
μας σ' αυτή την αίθουσα να μην επιτρέψουμε να αποκλειστεί κανένας 
εργαζόμενος που έχει εκλεγεί, κανένα Σωματείο. Να μη βάλουμε την 
υπογραφή μας σε ένα Συνέδριο νοθευμένο στη συνείδηση των εργαζομένων. 
Πιστοποιητικά νομιμοφροσύνης συνάδελφοι δεν θα δώσουμε σε κανέναν 
εκτός από τους εργαζόμενους.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε τη συναδέλφισσα. Ο Δήμος Ελληνικού.  

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: Συνάδελφοι, ο αποκλεισμός 18 Σωματείων δεν είναι μικρή 
υπόθεση και θα έπρεπε να κάνουμε λίγη ησυχία τελικά. Τρία λεπτά βρέθηκαν 
να έχουμε για τα επιχειρήματά μας. Εν τοιαύτη περιπτώσει όμως, επειδή τα 
επιχειρήματα σε ό,τι αφορά την ψήφο ή όχι των συμβασιούχων, για να μην 
υποκρινόμαστε εδώ μέσα, έχουν ειπωθεί εδώ και χρόνια. Άρα τα περισσότερα 
τα ξέρουμε.  

Εκείνο που μένει να απαντήσουμε είναι το εξής σε λίγη ώρα 
κάποιοι που θα σηκώσουν ή δεν θα σηκώσουν το χέρι τους, να διαγραφούν 
κάποιοι αντιπρόσωποι που ψηφίστηκαν από εργαζομένους του Δήμου και όχι 
από ανθρώπους που ήρθαν από τη σελήνη.  

Συνάδελφοι, εκείνο που μένει να δούμε είναι εάν θεωρούμε 
δίκαιο να ψηφίσουν οι συμβασιούχοι ή όχι, αυτό είναι το ζητούμενο, διότι εδώ 
πέρα ακούσαμε πάρα πολλά, το άρθρο 1 λέει έτσι, το άρθρο 2 λέει αλλιώτικα 
ή το 3 θα λέει έτσι ή το άλλο θα γίνει 4 και γίναμε όλοι δικηγόροι εδώ πέρα.  

Δε μου λέτε συνάδελφοι, τι είναι το συνδικαλιστικό κίνημα; 
Μήπως είναι ένα κίνημα που θα λέει αυτό είπε ο νόμος, ας κάτσουμε τώρα στ’ 
αυγά μας; Το συνδικαλιστικό κίνημα τι κάνει; Προσπαθεί να προλάβει 
αντεργατικούς νόμους κλπ, ή να ανατρέψει νόμους, να ανατρέψει 
καταστατικά, να ανατρέψει κανονισμούς.  

Το πρόβλημα δηλαδή τελικά πώς μπαίνει, το τι λένε εάν τα λένε 
έτσι τα καταστατικά ή το τι θέλουμε εμείς; Συναδέλφισσες και συνάδελφοι, 
θέλουμε οι συμβασιούχοι να είναι ένα Σώμα με την Ομοσπονδία; Θέλουμε οι 
εργαζόμενοι να έχουν το δικαίωμα να ψηφίσουν σε δευτεροβάθμιο 
συνδικαλιστικό όργανο ή όχι, διότι εδώ αυτό παρουσιάζεται. Δεν έχουν το 
δικαίωμα να εκπροσωπηθούν σε δευτεροβάθμια συνδικαλιστική οργάνωση οι 
συμβασιούχοι.  
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Συναδέλφισσες και συνάδελφοι, τα προβλήματα είναι πάρα 
πολύ μεγάλα. Δεν εξαντλείται το ζήτημα με αυτή τη διαδικασία. Θέλω όμως να 
πω το εξής για να τελειώνουμε. Αυτές οι δεκάδες χιλιάδες συμβασιούχοι έχουν 
το δικαίωμα να έχουν τους αντιπροσώπους τους εδώ. Όπως μας στείλανε θα 
παραμείνουμε, θα παλέψουμε να ακουστεί η φωνή μας, γιατί σε λίγο 
συνάδελφοι έχω την εντύπωση ότι οι συμβασιούχοι δεν θα είναι αυτές οι 
δεκάδες χιλιάδες που υπάρχουν σήμερα, αλλά πολύ περισσότεροι, μεταξύ 
των οποίων πολλοί από αυτούς που σήμερα νομίζουν ότι είναι μόνιμοι.  

Δεν πρέπει λοιπόν να ετοιμαστούμε για μια πραγματική 
ανασυγκρότηση του συνδικαλιστικού κινήματος και να αφήσουμε τις 
νομικίστικες ερμηνείες όλοι μας που κάνουμε εδώ και πραγματικά τελικά να 
κάνουμε την ενότητα πράξη;  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε τον συνάδελφο. Η  συναδέλφισσα από το Δήμο 
Αγίων Αναργύρων.  

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: Συνάδελφοι, συναδέλφισσες, έχω την τιμή να είμαι Πρόεδρος 
του Σωματείου Εργαζομένων Αγίων Αναργύρων, ενός Σωματείου που πήρε 
την παλικαρίσια απόφαση να πετάξει από το σβέρκο του τους 
συμβιβασμένους εργοδοτικούς συνδικαλιστές στο Δήμο Αγίων Αναργύρων και 
να δώσει απόλυτο προβάδισμα στο ψηφοδέλτιο των ταξικών δυνάμεων που 
πρόσκεινται στο ΠΑΜΕ, αυτούς τους συνδικαλιστές που η ίδια η Ομοσπονδία 
με τις αντίστοιχες δυνάμεις χρηματοδότησε όπως αποκαλύπτουν οι ίδιοι σε 
ανακοίνωση που κυκλοφόρησαν για να στείλουν στα Δικαστήρια για τέταρτη 
φορά τους ίδιους τους εργαζόμενους συναδέλφους τους.  

  Και έρχομαι να σας πω το εξής. Σε μια στιγμή που ο χορός των 
ιδιωτικοποιήσεων καλά κρατεί στην Τοπική Αυτοδιοίκηση, σε μια στιγμή που η 
παραχώρηση σημαντικών τομέων της Αυτοδιοίκησης στα επιχειρηματικά 
συμφέροντα έχει δρομολογηθεί ήδη, αποκαλύπτεται ξεκάθαρα ότι ο στόχος 
σας είναι να υποτάξετε το κίνημα, να το υποτάξετε και να το καθηλώσετε ώστε 
να μπορέσει με πιο εύκολο τρόπο και βάζοντας κι εσείς το δικό σας χεράκι να 
ικανοποιηθούν τα συμφέροντα των μεγάλων επιχειρηματιών.  

Απευθύνομαι σε κάθε Σύνεδρο και του ζητώ με το χέρι στην 
καρδιά και με βασικό κριτήριο το ταξικό του συμφέρον, να πάρει απόφαση 
σήμερα και μην αποκλείσει τους αντιπροσώπους των Σωματείων. Είναι 
ζήτημα ευθύνης συνάδελφοι για κάθε συνδικαλιστή να σφυρηλατήσει την 
ενότητα των εργαζομένων. Αυτή είναι η μοναδική προϋπόθεση για να έχουμε 
ένα κίνημα ισχυρό που θα μπαίνει εμπόδιο σε όλα τα αντεργατικά μέτρα που 
μας περιμένουν.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ο συνάδελφος Κυπραίος Φάνης από την Καισαριανή έχει το 
λόγο.  

Φ. ΚΥΠΡΑΙΟΣ: Συνάδελφοι, είμαι ο Πρόεδρος του Συλλόγου Εργαζομένων 
του Δήμου Καισαριανής και σας κοιτώ στα μάτια και σας λέω, ναι συνάδελφοι, 
κάναμε κι εμείς το έγκλημα να θεωρούμε τους συμβασιούχους συναδέλφους 
και όχι μιάσματα όπως τους θεωρεί η πλειοψηφία της Ομοσπονδίας, και να 
βγάλετε αυτό επιτέλους που γράφει «Όλοι μαζί μπορούμε» και να βάλετε 
«Όλοι μαζί μπορούμε εκτός από τους συμβασιούχους» συνάδελφοι. Εμείς 
τους θεωρούμε εργαζόμενους συνάδελφοι όλους ανεξαρτήτου σχέσης 
εργασίας και όχι μιάσματα όπως εσείς μπορείτε να τους χαρακτηρίζετε.  
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  Είναι όμηροι της δικής σας πολιτικής συνάδελφοι, της 
πλειοψηφίας της Ομοσπονδίας. Είναι όμηροι μιας πολιτικής που αφανίζει τα 
φτωχά λαϊκά στρώματα, που μειώνει τους μισθούς, τις συντάξεις, που 
καταστρατηγεί κάθε εργατικό λαϊκό δικαίωμα. Αυτοί είστε συνάδελφοι και αυτή 
είναι η πολιτική σας που μας αφανίζει όλους τους εργαζόμενους.  

Συνάδελφοι, ο Δήμος Καισαριανής πήρε με ομόφωνη απόφαση 
της Γενικής Συνέλευσης - το ανώτατο όργανο συνάδελφοι του πρωτοβάθμιου 
Σωματείου – και να σας τη διαβάσω. «Όλοι οι εργαζόμενοι του Δήμου 
Καισαριανής, ανεξαρτήτου σχέσης εργασίας, έχουν το δικαίωμα να είναι μέλη 
του Σωματείου με δικαίωμα ψήφου και στις αρχαιρεσίες για την εκλογή του 
Γενικού Συμβουλίου της ΠΟΕ – ΟΤΑ».   

Και ποιος θα είναι εκείνος συνάδελφοι που θα μας αποκλείσει 
εμάς και τα υπόλοιπα Σωματεία από την Ομοσπονδία; Πείτε μου συνάδελφοι, 
ποιος; Η απόφαση της Γενικής Συνέλευσης, το ανώτατο όργανο συνάδελφοι.  

Συνάδελφοι, να προσθέσω. Θέλετε να διαγράψετε αυτά τα 
Σωματεία, γιατί αυτό φοβάστε. Τα ταξικά Σωματεία φοβάστε συνάδελφοι. 
Φοβάστε το ΠΑΜΕ γιατί το ΠΑΜΕ σας ξεμπροστιάζει, γιατί το ΠΑΜΕ λέει την 
αλήθεια συνάδελφοι. Να ψηφίσετε με κριτήριο συνάδελφοι. 

Και ένα τελευταίο που θέλω να πω. Συνάδελφοι, ο Πρόεδρος 
της ΑΔΕΔΥ ο κ. Τσικρικάς από ποιον ψηφίζεται; Από συμβασιούχους 
ψηφίζεται, από συμβασιούχους εκλέγεται. Εμείς θεωρούμε και δεν θα 
σταματήσουμε να αγωνιζόμαστε για να έχουν όλοι οι εργαζόμενοι, 
ανεξαρτήτου σχέσης εργασίας, ίσα δικαιώματα παντού συνάδελφοι. 
Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ο συνάδελφος Μέντης Δημήτρης από το Δήμο Λαυρεωτικής 
έχει το λόγο.   

Δ. ΜΕΝΤΗΣ: Συνάδελφοι, κι εμείς είμαστε από αυτά τα Σωματεία τα οποία 
έκαναν αυτό το φοβερό έγκλημα κατά μερικούς να βάλουμε τους 
συμβασιούχους και να ψηφίσουν. Συνάδελφοι, ναι μεν έχουμε επικεντρωθεί 
στο αν ψήφισαν κάποιοι συμβασιούχοι κλπ. Το ζήτημα δεν είναι μόνο αυτό. 
Το ζήτημα μπαίνει ταξικά. Καταλαβαίνετε τώρα τι γίνεται εδώ.  

Η μία γραμμή συνάδελφοι είναι η γραμμή της υποταγής και της 
μοιρολατρίας που θέλουν τους εργαζόμενους συμβιβασμένους με σκυμμένο 
το κεφάλι και εκπροσωπείται από τις δυνάμεις αυτές του συνδικαλιστικού 
κινήματος που είναι συμβιβασμένες, καθαρά πράγματα.  

Η άλλη γραμμή η ταξική, η ενωτική είναι αυτή που λέει ότι δεν 
ξεχωρίζουμε τους εργαζόμενους σε κατηγορίες, τους ενώνουμε, και εδώ θα 
ήθελα να σταθώ σε κάθε Σύνεδρο ξεχωριστά.  

Συνάδελφοι, είναι σοβαρό  το θέμα, όσο και να φαίνεται ρουτίνα, 
που ανεβήκαμε εδώ πέρα 15 Σωματεία να πούμε τη γνώμη μας, είναι 
σοβαρό. Έχει να κάνει και με την προσωπική ευθύνη του καθενός. Έχει να 
κάνει και με το ότι μερικοί συνάδελφοι απ’ ό,τι βλέπω την απόφασή τους την 
έχουν πάρει, αλλά είναι πάρα πολλοί που σκέφτονται, κι αυτό είναι καλό για 
το κίνημα συνάδελφοι.  

Σκέφτονται την απόφαση που θα πάρουν τώρα, και τους 
καλούμε από αυτό το βήμα η απόφαση που θα πάρουν να είναι υπέρ της 
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ενότητας της ταξικής, υπέρ του κινήματος που θα πάει μπροστά και θα λύσει 
τα προβλήματα της τάξης μας συνάδελφοι.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε τον συνάδελφο. Ο συνάδελφος Πετρόπουλος 
έχει το λόγο.  

Β. ΠΕΤΡΟΠΟΥΛΟΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι, είμαι ο Πρόεδρος του Συλλόγου 
Δημοτικών και Κοινοτικών Υπαλλήλων Νομού Αττικής και βρίσκομαι σ' αυτό 
το βήμα, όπως και οι άλλοι συνάδελφοι που παρελάσανε, με βασική 
κατηγορία ότι ψήφισαν στο Σωματείο μου και οι συμβασιούχοι.  

  Γι' αυτό το έγκλημα που έκανα, η πλειοψηφία της ΠΟΕ – ΟΤΑ, 
με βασικό μάρτυρα κατηγορίας, με πήγε στο Δικαστήριο και μου ζητούσε 
6.000 ευρώ πρόστιμο και με απειλούσε με ένα χρόνο φυλάκιση αν δεν 
αλλάξω ιδέες και χαρακτήρα και δεν πάω με τη λογική και το καταστατικό της 
ΠΟΕ – ΟΤΑ. Αυτή είναι η λογική.  

  Θέλω όμως περισσότερο να πω την αλήθεια, να απευθυνθώ 
στους συναδέλφους που χειροκροτούν όταν κόβεται ένα Σωματείο, και να πω 
το εξής. Είναι δικαίωμα του κάθε Συνέδρου να μη χειροκροτεί απόψεις που 
δεν του αρέσουν, να μη συμφωνούμε όλοι εδώ μέσα, είναι όμως θλιβερό να 
χειροκροτούμε την αποχώρηση συναδέλφων από το Συνέδριο γιατί έκαναν το 
καθήκον τους, και αύριο να παρελάσουν από δω διάφοροι, να βγάλουν 
κορώνες για τον αντιμνημονιακό αγώνα που πρέπει να ξεκινήσει, αφού 
σήμερα θα έχουν καθαρίσει 80 αντιπροσώπους από το Συνέδριο που έχουν 
εκλεγεί με νόμιμες διαδικασίες μέσα από τις γραμμές των εργαζομένων.  

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: (Τοποθέτηση εκτός μικροφώνου)  

Β. ΠΕΤΡΟΠΟΥΛΟΣ: Απόλυτα. Εμένα; Με ψηφίζουν 10 χρόνια τώρα, έχεις 
χάσει επεισόδια. Μάλλον με μπερδεύεις με κανέναν άλλον.  

Τελειώνοντας αγαπητοί συνάδελφοι, για να μην σας απασχολώ, 
σύμφωνα με τη λογική της ΠΟΕ – ΟΤΑ, της πλειοψηφίας της, 
υποχρεωθήκαμε εδώ σήμερα να ανοίξει το Συνέδριό μας ένας παράνομος 
Πρόεδρος.  

Σύλλογος Εκπαιδευτικών Γ. Σεφέρης. Θέμα: οι συμβασιούχοι 
ψηφίζουν στο Σωματείο μας. Θέλουμε να δηλώσουμε στο Σωματείο μας, 
Σύλλογος Εκπαιδευτικών Γ. Σεφέρης, έχουν δικαίωμα ψήφου και συμμετέχουν 
κανονικά στις εκλογικές διαδικασίες για την εκλογή Δ.Σ. και αντιπροσώπων 
στη Γενική Συνέλευση της ΔΟΕ όλοι οι συνάδελφοι που απασχολούνται στα 
σχολεία μας με οποιαδήποτε σχέση εργασίας, ΕΣΠΑ, συμβασιούχοι, 
ωρομίσθιοι κλπ.  

Μάλιστα θέλουμε να σημειώσουμε ότι από το δικό μας Σωματείο 
εκλέγεται αντιπρόσωπος στη Γενική Συνέλευση της ΔΟΕ και από εκεί στην 
ΑΔΕΔΥ ο ίδιος ο Πρόεδρος της ΑΔΕΔΥ, συνάδελφος Κώστας Τσικρικάς. Για 
το Δ.Σ. η Πρόεδρος Νινέτα Αλτάνη και η Γραμματέας Νέλλη Βοργιά. 

Να τους χαίρεστε. Αυτοί θέλουν να αποκλείσουν τους 
εργαζόμενους.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Η Πετρούπολη. Συνάδελφε, έχεις το λόγο.  

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: Ευχαριστώ Πρόεδρε. Συνάδελφοι, είμαι για δεύτερη φορά σ' 
αυτή τη θέση που βρίσκομαι τώρα. Την ίδια θέση είχα και στο Συνέδριο στα 
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Χανιά. Το θεωρώ τιμή μου βέβαια ότι βρίσκομαι εδώ να εκπροσωπήσω μία 
άποψη που θεωρεί όλους τους εργαζόμενους ισότιμα μέλη σε ένα Σωματείο.  

Ακούστηκαν αρκετά επιχειρήματα, δεν θα τα επαναλάβω. Θα 
πω μόνο ότι για μας η συμμετοχή των συμβασιούχων ήταν, είναι και θα 
παραμείνει να είναι ένα κομβικό ζήτημα. Είναι συνειδητή επιλογή και η ψήφος 
των συμβασιούχων στην εκλογή των αντιπροσώπων αποτέλεσε ομόφωνη 
απόφαση Γενικής Συνέλευσης, καθώς επίσης – κι αυτό θα πρέπει να το ψάξει 
λίγο η Εκτελεστική Επιτροπή – αναφέρεται ρητά και στο καταστατικό μας. 
Τους βάζω κάποια ιδέα μην τυχόν έχουν κάνει κάποιο λάθος με την 
περίπτωσή μας.  

Με έχει προβληματίσει το γεγονός γιατί η Ομοσπονδία κρατάει 
αυτή τη στάση. Εάν το κάνει για τυπικούς λόγους, θεωρώ ότι κακώς το ζήτημα 
δεν έχει ανοίξει από το ΄09, θα το είχαμε λήξει το θέμα. Εάν το κάνει για 
ουσιαστικούς λόγους υπάρχει σοβαρό πρόβλημα.  

Υπάρχει σοβαρό πρόβλημα γιατί θεωρώ ότι έχει ξεπεραστεί από 
τους ίδιους τους εργαζόμενους. Θεωρώ ότι δεν έχει καταλάβει τίποτε ακόμη. 
γιατί το είπε και κάποιος άλλος συνάδελφος, αν όχι σε έξι μήνες, σε ένα χρόνο 
θα είμαστε όλοι με συμβάσεις ενός έτους, με συμβάσεις που θα πρέπει να 
πιάνουμε κάποιους στόχους για να μην απολυθούμε.  

Τελικά έχω καταλήξει ότι είναι επιλεκτική όλη αυτή η διαδικασία 
αποκλεισμού συγκεκριμένων Σωματείων γιατί εκφράζουν συγκεκριμένη 
πολιτική στάση. Για μας συνάδελφοι, όπως είπα και αρχικά, αποτελεί 
κομβικής σημασίας ζήτημα.  

Απευθύνομαι στη συνείδηση όλων των συναδέλφων Συνέδρων 
και τους ζητώ να πάρουν μια ξεκάθαρη στάση, να νομιμοποιήσουν όλους τους 
Συνέδρους και να δώσουν ένα ηχηρό μήνυμα και μία απάντηση ενότητας σε 
όλη αυτή τη λαίλαπα που ομολογούν όλοι χωρίς να ντρέπονται ότι έρχεται. 
Θεωρώ ότι είναι μοναδική ευκαιρία συνάδελφοι να ξεπεράσουμε κάποιες 
αγκυλώσεις, κάποια προσχήματα, κάποια καταστατικά που σε τελική ανάλυση 
εμείς τα φτιάχνουμε, εμείς τα ορίζουμε.  

Δεν θα σας κουράσω συνάδελφοι άλλο. Σας ξανατονίζω και 
θεωρώ σημαντικό ότι πέρα από οποιαδήποτε πρόταση της Εκτελεστικής 
Επιτροπής, το Συνέδριο σήμερα και όλοι οι Σύνεδροι έχουμε μια μοναδική 
δυνατότητα και ευκαιρία να δώσουμε ένα μήνυμα, ότι όλα αυτά που έρχονται 
και ετοιμάζουν για μας δεν θα περάσουν. Όλοι μαζί με μια γροθιά 
συμβασιούχοι, μόνιμοι και συνάδελφοι αορίστου χρόνου.  Ευχαριστώ.  

Ζητώ συγγνώμη, να θυμίσω σε κάποιους συνάδελφους που δεν 
ήταν τα Χανιά, ότι εκεί, αν και έχει ειπωθεί, ήταν τρία Σωματεία. Τώρα ακούω 
ότι είναι 18. Φαντάζομαι ότι αν δεν αλλάξουμε λογική και νοοτροπία, το 2015 
θα θέλουμε μία ημέρα, από 1/3 στον καθένα, θα φάμε μία ημέρα εδώ πέρα, 
γιατί θα είναι τόσα πολλά τα Σωματεία που θα υιοθετήσουν αυτή την άποψη.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ο συνάδελφος Κώστας Σπέης, Πρόεδρος του Συλλόγου 
Εργαζομένων στο Δήμο Κορυδαλλού έχει το λόγο.   

Κ. ΣΠΕΗΣ: Συνάδελφοι, ο Σύλλογός μας αισθάνεται όχι κατηγορούμενος, 
αλλά αισθάνεται τιμή που έχει μέλη του τους συμβασιούχους όλα τα χρόνια 
και στις τελευταίες εκλογές του Σωματείου μας ψήφισαν πάνω από 150 
συμβασιούχοι και με συνειδητή απόφαση.  
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  Παρά το ότι προσπάθησε η Ομοσπονδία και εξαπέλυσε μία 
επίθεση στο Σωματείο μας ακόμα και στην εκλογοαπολογιστική συνέλευση με 
παρουσία του Αναπληρωτή Γραμματέα της Ομοσπονδίας, του δώσαμε και το 
λόγο και το βήμα να μιλήσει, να πει στους εργαζόμενους την άποψη του, το 
ότι δεν πρέπει να ψηφίζουν οι εργαζόμενοι, μόνο πέντε τελικά συναδέλφους 
κατάφερε να πείσει σε ένα Σώμα 350 εργαζομένων.  

Δεν της έφτανε όμως αυτό της Ομοσπονδίας. Μας πήγε μετά και 
στα Δικαστήρια για να μας καταθέσει ασφαλιστικά μέτρα, για να ακυρώσει και 
την απόφαση της Γενικής Συνέλευσης. Φυσικά έφαγε τα μούτρα της και εκεί 
πέρα.  

Τι θέλουμε να τονίσουμε εμείς συνάδελφοι. Εμείς αισθανόμαστε 
τιμή για τους συμβασιούχους. Σε μια στιγμή που πραγματικά οι αποδοχές των 
εργαζομένων περικόπτονται, τα εφάπαξ, τα επικουρικά κουρεύονται, τα 
ασφαλιστικά μας ταμεία, η υγεία, η παιδεία, η εκπαίδευση γίνονται 
εμπόρευμα, όταν προβλέπεται απόλυση 150.000 δημοσίων υπαλλήλων και 
παράδοση τομέων των ΟΤΑ στους ιδιώτες, η ηγεσία της Ομοσπονδίας μας 
αντί να κοιτάζει να οργανώσει έναν κλάδο, να δώσει ενωτικά με όλους τους 
εργαζόμενους σε δημόσιο και ιδιωτικό τομέα τη μάχη ενάντια στη νέα 
καταιγίδα των μέτρων που θέλουν να επιβάλλουν τα κόμματα του 
ευρωμονόδρομου και η Τρόικα, διασπά τον κλάδο προκλητικά.  

Κύριο μέλημα και επίθεση της Ομοσπονδίας έχουν γίνει οι 
δυνάμεις της ΔΑΣ και τα Σωματεία που πραγματικά πρωτοστατούν στην κοινή 
δράση και έκφραση όλων των εργαζομένων, ασχέτως σχέσης εργασίας ή έχει 
εμμονή πραγματικά η Ομοσπονδία στο να διαχωρίζει και να αποκλείσει 
εργαζόμενους.  

Θέλουμε να δηλώσουμε αποφασισμένοι συνάδελφοι ότι δεν θα 
αφήσουμε να περάσει – πραγματικά το λέμε αυτό το πράγμα – καμία νοθεία, 
κανένα πραξικόπημα. Και θέλω να τονίσω και κάτι άλλο συνάδελφοι. Πριν 
τρία χρόνια στο Συνέδριο της Ομοσπονδίας μας στα Χανιά, μόνο τρεις 
Σύλλογοι είχαν επιβάλλει να ψηφίσουν οι συμβασιούχοι. Σήμερα μιλάμε για 
18. Καταλαβαίνετε την εξέλιξη. Θα μείνει μια Ομοσπονδία πραγματικά χωρίς 
Συλλόγους μέλη, γιατί πραγματικά οι Σύλλογοι μέλη πρέπει να 
προσανατολιστούν στο να οργανώσουν ένα δικό τους ταξικό κίνημα. 
Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ο συνάδελφος Καραγεώργης Μανώλης από ΟΤΑ Νομού 
Λήμνου έχει το λόγο.  

Μ. ΚΑΡΑΓΕΩΡΓΗΣ: Συναδέλφισσες και συνάδελφοι, γεια σας. Συνάδελφοι, 
ακούστε να δείτε, υπάρχει πρόβλημα νομιμότητας ενός αντιπροσώπου της 
Λήμνου, και θα σας πω γιατί υπάρχει. Στο προηγούμενο Συνέδριο οι 
συνάδελφοι συμβασιούχοι ψήφισαν. Ο αντιπρόσωπος που εκλέχθηκε και 
πήγε στα Χανιά ψήφισε.  

  Το ζητούμενο είναι το εξής. Ξέρετε γιατί μας αποκλείουν σαν 
αντιπρόσωποι; Γιατί δεν κατόρθωσαν οι δυνάμεις που είχαν συσπειρωθεί, 
ΠΑΜΕ, ΑΣΚΕ και ΔΑΣ, να κάνουν ψηφοδέλτιο συνάδελφοι. Γι' αυτό μας 
αποκλείουν σήμερα. Δηλαδή επειδή κατορθώσαμε να είμαστε ο μόνος 
ταξικός, παραταξιακός Σύλλογος που η δράση μας είναι μέσα από το ΠΑΜΕ, 
ανακάλυψαν ότι στη Λήμνο εκλέχθηκε ένας και μοναδικός Σύνεδρος που δεν 
εκφράζει την άποψη της πλειοψηφίας.  
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Συνάδελφοι, όλα αυτά είναι επικυρωμένα. Δεν έχουμε κανένα 
άλλο πρόβλημα. Το ζήτημα είναι σε ποια πολιτική κατεύθυνση δρα ο 
Σύλλογός μας και είναι ψέματα. Απευθύνομαι στο Προεδρείο και τους λέω 
δημόσια τώρα να μας δείξουν πότε έγινε η καταγγελία και από ποιον έγινε.  

Συνάδελφοι από το Προεδρείο, εσείς που μας βγάζετε 
παράνομους, πότε και από ποιον έγινε η καταγγελία. Στο προηγούμενο 
Συνέδριο συνάδελφοι, δεν θα γίνουμε εμείς ρουφιάνοι της εργατικής τάξης, 
εσκεμμένα αφήσαμε και ψήφισε ο συνάδελφος εκλεγμένος αντιπρόσωπος 
από τη Λήμνο. Δεν θα γίνω εγώ ρουφιάνος. Γεια σας. Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Έχεις το λόγο συναδέλφισσα.  

Ε. ΔΙΟΝΥΣΑΤΟΥ: Η Δημοκρατική Αγωνιστική Συσπείρωση Δήμου 
Κεφαλονιάς θεωρεί ταξικό χρέος και καθήκον να έρθει σήμερα στο πιο βόρειο 
σημείο της Ελλάδος που κάνετε το Συνέδριό σας, για να συμπαρασταθεί 
στους συμβασιούχους εργαζόμενους, που για μας είναι εργαζόμενοι, 
παράγουν τον πλούτο και εσείς τους θεωρείτε, η εργοδοτική, κυβερνητική, 
συνδικαλιστική ηγεσία και όσοι από τους συναδέλφους την ακολουθούν, ότι 
μιλάμε και παλεύουμε για μόνιμη και σταθερή δουλειά, σε αντιπαράθεση με 
εσάς μέσα στο πουλημένο συνδικαλιστικό κίνημα που θέλετε τους 
εργαζόμενους ομήρους, σκλάβους. Ήρθαμε να καταγράψουμε και να 
καταγγείλουμε…   

(Διαλογικές συζητήσεις)  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συναδέλφισσα, μπορείς να με ακούσεις ένα λεπτό;  
Συνάδελφοι και συναδέλφισσα, σε παρακαλώ, όπως σε σέβονται και σου 
έδωσαν το λόγο χωρίς να έχεις πληρώσει τις συνδρομές του Συλλόγου σας, 
έτσι να σέβεσαι και εσύ τους συναδέλφους σου.  

Ε. ΔΙΟΝΥΣΑΤΟΥ: Ήρθαμε να καταγγείλουμε και να γράψουμε αυτό που 
βγαίνει μέχρι στιγμής, ότι η ΠΟΕ – ΟΤΑ, το μόνο που φαίνεται και διαφαίνεται, 
θέλει να καταργήσει τα κλαδικά Σωματεία, την πρωτοβάθμια συνδικαλιστική 
δύναμη και τις Γενικές Συνελεύσεις. Αυτό είναι το καταστατικό των 
ΠΑΣΚίτικων διοικήσεων και λέει μέσα για αορίστου και ορισμένου χρόνου.  

Θεωρούμε υποτιμητικό ότι αποκλειστήκαμε για το κούρεμα 
χρέους προηγουμένων Διοικήσεων που τους βάλατε πλάτες χωρίς 
παραστατικά, να ξέρουμε πού οφείλεται. Εμείς καταγγέλλουμε το Συνέδριο ότι 
θα είναι πραξικοπηματικό με νοθεία και χωρίς νομιμότητα εάν διαγράψετε και 
παραβείτε τις αποφάσεις των καταστατικών των Σωματείων, τις Γενικές 
Συνελεύσεις και τη βούληση των ψηφισάντων παρουσία δικαστικού 
αντιπροσώπου. Είναι πολύ σοβαρό το ζήτημα. Καταργείτε τα Πρωτοδικεία… 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε συναδέλφισσα. Ο Σύλλογος Εργαζομένων 
Τεχνικών Υπαλλήλων Δήμου Αθηναίων.  

  Συνάδελφοι, υπάρχει μια αμφισβήτηση από τα Γιάννενα αν έχει 
πληρώσει ή όχι. Ο ταμίας έχει πει ότι δεν έχει πληρώσει. Ο Χρήστος για ένα 
λεπτό.  

Χ. ΜΕΝΤΗΣ: Φαίνεται συνάδελφοι η Ρόδος σας κυνηγάει ακόμα. 
Συναδέλφισσες και συνάδελφοι, είμαστε από το Σύλλογο Δημοτικών 
Υπαλλήλων Νομού Ιωαννίνων, όμως η βιασύνη της Ομοσπονδίας να μας 
πετάξει έξω, ονόμασε Δήμου Ιωαννιτών. Είναι 8 οι Δήμοι, πρώτον.  
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  Δεύτερον, όλα τα παραστατικά είναι υπογεγραμμένα από τους 
δικαστικούς αντιπροσώπους. Συναδέλφισσες και συνάδελφοι, εδώ σήμερα 
καλούμαστε να πάρουμε μία απόφαση, απόφαση ταξική απέναντι στην 
κυβέρνηση του μαύρου μετώπου που θέλει να κατακρεουργήσει όλα τα 
εργατικά δικαιώματα που είχαμε και που το επόμενο διάστημα θα συνεχίσουν 
τη θύελλα.  

  Όμως για να περάσουν αυτά τα μέτρα θέλουν πόδια στους 
εργαζόμενους και τέτοια πόδια είναι ο εργοδοτικός συνδικαλισμός που κάθε 
μέρα δίνει εξετάσεις. Συναδέλφισσες και συνάδελφοι, 354 συνάδελφοι ήταν 
στη Γενική Συνέλευση. Ούτε η ΔΑΚΕ που έβαλε το ζήτημα για να μην 
ψηφίσουν για μία ακόμη φορά οι εργαζόμενοι συμβασιούχοι, δεν τόλμησε να 
ψηφίσει.  

Όμως συνάδελφοι πρέπει να βάλουμε τα πράγματα στη σειρά 
τους. Στο Συνέδριο της Ρόδου ήμασταν ο μοναδικός Σύλλογος απέναντι σ' 
αυτό το μπετόν αρμέ που έχει κάνει ο εργοδοτικός συνδικαλισμός. Στα Χανιά 
ήταν τρία τα Σωματεία.  

Σήμερα ανοίγει το μέτωπο για να θρυμματίσουμε αυτό το μπετόν 
αρμέ που έχει κάνει ο εργοδοτικός συνδικαλισμός και είναι ευθύνη όλων των 
Συνέδρων ξεχωριστά το πώς θα σταθούν, γιατί διαφορετικά θα είναι μία 
μαύρη σελίδα στο συνδικαλιστικό κίνημα της ΠΟΕ – ΟΤΑ εάν συρθούμε κάτω 
από τη λογική του εργοδοτικού συνδικαλισμού που δεν έχει τίποτε άλλο 
συνάδελφοι από το να λέει ψέματα.  

Δεν υπάρχουν οι απολύσεις γι' αυτούς. Παλεύουν για τις 
απολύσεις συνάδελφοι. Η εφεδρεία τι είναι συνάδελφοι; Δεν είναι κάτι ανάλογο 
με τους συμβασιούχους; Δεν είναι συνάδελφοι η κατάργηση του οργανισμού;   

(Διαλογικές συζητήσεις)  

Χ. ΜΕΝΤΗΣ: Σε παρακαλώ συνάδελφε, άσε το προβοκάρισμα. Θα το πω.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Χρήστο, σε παρακαλώ να ολοκληρώσεις.  

Χ. ΜΕΝΤΗΣ: Άμα με αφήσουν Πρόεδρε.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Όμως τελείωνε.  

Χ. ΜΕΝΤΗΣ: Συνάδελφοι, θεωρώ ειλικρινά τιμή μου που είμαι Πρόεδρος ενός 
Σωματείου που είχαμε για τρεις μήνες κλειστό το Δημαρχεία στα Γιάννενα για 
την τακτοποίησή τους και που στις τελευταίες κινητοποιήσεις οι συμβασιούχοι 
ήταν μπροστά.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ο συνάδελφος Κρικώνης από τα Γιάννενα για δύο λεπτά. Σε 
παρακαλώ Χρήστο.  

Χ. ΜΕΝΤΗΣ: Το τελευταίο. Συνάδελφοι, είπα στον ταμία της Ομοσπονδίας ότι 
οι πραγματικοί εργαζόμενοι που είναι μέλη του Σωματείου, είναι με βάση την 
απόφαση, και στείλαμε αυτά τα χαρτιά, που πήραμε το Διοικητικό Συμβούλιο 
στην εκκαθάριση του μητρώου ότι είναι αυτά, και όχι τα 1.670 άτομα που είναι 
και οι συμβασιούχοι εδώ και δέκα χρόνια που έχουν απολυθεί. Το είπα 
συνάδελφοι και με βάση την πρόταση που έκανα, κάναμε την εκκαθάριση. 

Όμως συνάδελφοι, ενώ παλιά έκανε ενστάσεις για τους 
συμβασιούχους η ΠΑΣΚΕ, βλέποντας αυτή την κατάσταση δεν τόλμησε και 
τώρα την κάνει η ΔΑΚΕ… 
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ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ο συνάδελφος Κρικώνης έχει το λόγο. Συνάδελφε Μεντή, 
τελείωσες. Συνάδελφε Κρικώνη θες να μιλήσεις από τα Γιάννενα;   

Χ. ΜΕΝΤΗΣ: Τελειώνω.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Έλα, Χρήστο, σε παρακαλώ όμως.  

Χ. ΜΕΝΤΗΣ: Τελειώνω με αυτό συνάδελφοι. Το επόμενο διάστημα - δεν ξέρω 
αν σε τρία χρόνια θα υπάρξει Συνέδριο με αυτή την κατάσταση - είναι σίγουρο 
ότι η προσπάθεια ιδιωτικοποίησης των υπηρεσιών θα πάρει οξυμένη 
κατάσταση. Όμως συνάδελφοι πολιτικό, συνδικαλιστικό, το ζήτημα είναι ταξικό 
και εάν δεν σταθούμε σ' αυτό, αλίμονό μας.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε τον συνάδελφο Μεντή. Ο συνάδελφος 
Κρικώνης, από το Σύλλογο ΟΤΑ Νομού Ιωαννίνων, έχει το λόγο.  

Ν. ΚΡΙΚΩΝΗΣ: Συνάδελφοι, αν και στις εκλογές του Συλλόγου ήμασταν 
δεύτερη δύναμη, η παράταξη Ενότητα της ΔΑΣ μας πέταξε απέξω και πήρε το 
Προεδρείο μόνη της. Αυτοί είναι που βγαίνουν και ζητάνε αναλογικό, 
αντιπροσωπευτικό Προεδρείο.  

Παρ’ όλα αυτά σήμερα περίμενα να μη χάσουμε το νόημα του 
Συνεδρίου γιατί οι συνάδελφοι που μας ψήφισαν, μας στείλανε σήμερα εδώ 
για να μεταφέρουμε την αγωνία και τους προβληματισμούς τους. Παρότι έγινε 
στις εκλογές για την ανάδειξη αντιπροσώπων καταστρατήγηση του 
καταστατικού της Ομοσπονδίας, που το είχαμε καταγγείλει και με ένσταση 
σαν παράταξη, κι ας λένε ψεύδη για τις Γενικές Συνελεύσεις, βλέπουμε 
σήμερα..   

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: (Τοποθέτηση εκτός μικροφώνου)  

Ν. ΚΡΙΚΩΝΗΣ: Θα τα πούμε συνάδελφοι.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφε, μην απαντάς.  

Ν. ΚΡΙΚΩΝΗΣ: Παρ’ όλα αυτά λόγω των προβλημάτων που υπάρχουν στους 
χώρους εργασίας, σαν Διοικητικό Συμβούλιο ζητήσαμε ομόφωνα, και αυτό θα 
έπρεπε να αναφέρει ο κ. Μεντής, μετά τις εκλογές πήραμε ομόφωνα απόφαση 
να ζητήσουμε από την Ομοσπονδία τη νομιμοποίηση όλων των Συλλόγων, 
γιατί μπροστά μας μετά τις εκλογές έχουμε να αντιμετωπίσουμε σοβαρά 
ζητήματα που έχουν να κάνουν με απολύσεις, αξιολόγηση.  

  Είχα μια σειρά προβλημάτων από τους συναδέλφους να 
καταθέσω σήμερα εδώ, αλλά δυστυχώς είμαστε στο ίδιο έργο θεατές όπως το 
2009, να αναλώνεται ένα ολόκληρο Συνέδριο αν θα πρέπει να 
νομιμοποιηθούν οι Σύλλογοι. Βεβαίως συνάδελφοι θα πρέπει η Ομοσπονδία 
να κάνει δεκτούς όλους τους Συλλόγους και πέρα από αυτό η ενότητα ΔΑΣ 
δεν μπορεί να έχει δύο μέτρα και δύο σταθμά.  

  Το 2009 170 συναδέλφους συμβασιούχους τους πετάξανε 
απέξω, δεν τους αφήσανε να ψηφίσουν και έχω μαζί μου σήμερα εδώ τις 
ενστάσεις των συναδέλφων και θα τις καταθέσω στο Προεδρείο, μαζί με 
απόφαση Γενικής Συνέλευσης. Αυτή είναι η ενότητα.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε τον συνάδελφο. Ο συνάδελφος Αρβανίτης 
Δημήτρης από τη ΔΑΣ ΟΤΑ Ρόδου ο τελευταίος ομιλητής και μετά οι 
παρατάξεις.  
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Δ. ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ: Συνάδελφοι, εμείς κάτω στη Ρόδο έχουμε πάρει πάγια θέση 
την αναγκαιότητα της αγωνιστικής συσπείρωσης και συμμετοχής όλων των 
εργαζομένων ανεξαρτήτως σχέσης εργασίας.  

  Αυτή είναι η πάγια θέση μας και πάνω σ' αυτή την πάγια θέση οι 
εργαζόμενοι κάτω στο Δήμο το 2011 τον Οκτώβριο αποφάσισαν στο 
καινούργιο καταστατικό πλέον να εγγράφονται ως πλήρη και ισότιμα μέλη 
όλοι οι εργαζόμενοι ανεξαρτήτως σχέσης εργασίας. Μια απόφαση Γενικής 
Συνέλευσης που το πρώην Δ.Σ. το πλειοψηφικό, ΠΑΣΚΕ και ΔΑΚΕ. δεν το 
έχει πάει ακόμα και δεν το είχε πάει από την πρώτη στιγμή στο Πρωτοδικείο, 
πραξικοπηματικά βέβαια. Δυστυχώς όμως εδώ πέρα στο Γενικό Συμβούλιο 
χθες…  

(Διαλογικές συζητήσεις) 

Δ. ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ: Αφήστε με να μιλήσω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφε, ζήτησες το λόγο να κάνεις μια καταγγελία και ότι 
ψήφισαν οι συμβασιούχοι, όχι να μας πεις την ιστορία της Ρόδου.  

Δ. ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ: Θα την κάνω, περιμένετε.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Όχι, δεν περιμένουμε.  

Δ. ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ: Αφήστε με να συνεχίσω.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Έχεις ένα λεπτό.  

Β. ΠΟΛΥΜΕΡΟΠΟΥΛΟΣ: Έχει η ΔΑΚΕ στο Προεδρείο εκπρόσωπο; Σε 
ρωτάω. Η ΔΑΚΕ δεν έχει κανέναν στη Ρόδο.  

Δ. ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ: Το χθεσινό Γενικό Συμβούλιο αποφάσισε τη διαγραφή των 
αντιπροσώπων 15 Σωματείων. Εμείς το καταγγέλλουμε αυτό. Καταγγέλλουμε 
αυτή τη στάση της ΠΟΕ - ΟΤΑ και της ΑΔΕΔΥ και όχι μόνο με λόγια, αλλά με 
πράξεις, και απόδειξη είναι ο δικός μας Σύλλογος, γιατί στις αρχαιρεσίες του 
δικού μας Συλλόγου συμμετείχαν 16 συμβασιούχοι και ο δικαστικός 
αντιπρόσωπος εκεί πέρα τους επέτρεψε να συμμετέχουν στις διαδικασίες 
χωρίς κανένα πρόβλημα.  

  Μας καλέσανε μετά στο Δ.Σ. και μας ζήτησαν να αποκρύψουμε 
την αλήθεια. Τους το αρνηθήκαμε. Μας ζήτησαν να ισχυριστούμε ότι όλοι 
αυτοί που ψήφισαν ήταν μόνιμοι και αορίστου και όχι συμβασιούχοι. Κι όμως 
ήταν συμβασιούχοι. Αυτή είναι η υποκρισία τους. Η βεβαίωση είναι εδώ.  

  Αποφασίστηκε κατά πλειοψηφία στο Δ.Σ. να έρθουμε εδώ πέρα 
πάνω στο Συνέδριο και να δώσουμε τη μάχη και να στείλουμε τη βεβαίωση 
που λέει ότι ψήφισαν 16 συμβασιούχοι. Μαζί με τα πρακτικά μια βεβαίωση 
βέβαια που κατά περίεργο τρόπο δεν την πήρε η ΠΟΕ – ΟΤΑ, δεν την πήρε η 
Επιτροπή Νομιμοποίησης, χάθηκε ξαφνικά. Εμάς μας νομιμοποιήσανε.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφε, έγινε η καταγγελία. Αύριο θα πάει στην Επιτροπή 
Νομιμοποίησης της Ομοσπονδίας σας και να αποφασίσει το Συνέδριο.  

Δ. ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ: Αυτό που πάνε και επιχειρούν εδώ πέρα να γίνει, είναι 
νοθεία.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε τον συνάδελφο. Τα μέλη των παρατάξεων 
έχουν το λόγο.  

Δ. ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ: Εμείς απαιτούμε τη νομιμοποίηση όλων των αντιπροσώπων, 
όλων. Νόμος είναι το δίκιο του εργάτη.   
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ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφε, να σέβεσαι. Ο συνάδελφος δεν έχει το λόγο. Ο 
συνάδελφος Αδαμόπουλος Νίκος έχει το λόγο.  

Γ. ΧΑΡΙΣΗΣ: Επί της διαδικασίας.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ο συνάδελφος Χαρίσης επί της διαδικασίας.  

Γ. ΧΑΡΙΣΗΣ: Συνάδελφοι, νομίζω ότι μετά το λόγο των παρατάξεων πρέπει 
να γραφούν ομιλητές για να μιλήσουν και οι Σύνεδροι σχετικά με την περικοπή 
ή όχι των αντιπροσώπων και των Σωματείων.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ο Πρόεδρος της Εκτελεστικής έχει το λόγο.  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Επί της διαδικασίας. Συνάδελφοι, νομίζω ότι - 
σύμφωνα και με το πρόγραμμα -  τόσο αναλυτική κατάθεση απόψεων από 
τους Συλλόγους που υπάρχει το πρόβλημα δεν υπήρξε ποτέ. Η πρόταση του 
συνάδελφου Χαρίση έχει συγκεκριμένη σκοπιμότητα. Θα γραφτούν 200 
ομιλητές και θα τελειώσουμε την Παρασκευή.  

  Η πρόταση η δική μας είναι να υπάρξουν αμέσως μετά οι ομιλίες 
των εκπροσώπων των παρατάξεων και να πάμε στην ψηφοφορία, ειδάλλως 
δεν θα τελειώσουμε ποτέ, και έχει συγκεκριμένη σκοπιμότητα, και νομίζω ότι 
θα πρέπει γι' αυτό να αποφασίσει το Σώμα.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Υπάρχει άλλη πρόταση;  

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: Συνάδελφοι, μια και δεν πήραμε το λόγο σε κάθε Σωματείο, 
νομίζω ότι δεν χρειάζεται τώρα να ξαναμπούμε σε μια τέτοια διαδικασία. 
Μπορούν να πάρουν το λόγο οι παρατάξεις και να περάσουμε στην 
ψηφοφορία.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ο συνάδελφος Βασίλης Πολυμερόπουλος έχει το λόγο.  

Β. ΠΟΛΥΜΕΡΟΠΟΥΛΟΣ: Συνάδελφοι, από την αρχή ήμασταν σαφείς όσον 
αφορά τη διαδικασία. Δεν είναι πλεονασμός, είναι τακτικισμός να πάμε σε 
επαναλαμβανόμενες ομιλίες για το ίδιο θέμα που έχει εξαντληθεί από 50 ή 
100 Συνέδρους. Όταν τελειώσουν οι παρατάξεις με ένα πεντάλεπτο το πολύ, 
πάμε σε ψηφοφορίες για να υπάρξει νομιμοποίηση των Συνέδρων. Δεν πάει 
άλλο. Γιώργο, οι τακτικισμοί καλοί είναι, αλλά αλευρωμένοι μυλωνάδες δεν 
είμαστε πλέον. Πάμε σε ψηφοφορίες αμέσως μετά τις παρατάξεις.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ο συνάδελφος Παναγιωτόπουλος έχει το λόγο.  

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: Νομίζω ότι έχω ζητήσει το λόγο.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Όχι συνάδελφε, εγώ δίνω το λόγο. Εσύ ανέβηκες μόνος σου. 
Δεν σου είπα «ανέβα» όμως. Είπα στον Παναγιωτόπουλο να μιλήσει και μετά 
εσύ. Συνάδελφε Παναγιωτόπουλε.  

Χ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Συνάδελφοι, ζήτησα και πριν για τη διαδικασία 
γιατί πιστεύω στο εξής. Δεν είναι το Συνέδριο να δίνεται ο λόγος μόνο στις 
παρατάξεις για ένα τόσο σοβαρό, κρίσιμο ζήτημα. Συμμερίζομαι τον 
προβληματισμό του Προέδρου και του Αντιπροέδρου ότι δεν μπορούμε να 
συζητάμε μέχρι το πρωί. Γι' αυτό λέω μετά τις ομιλίες των παρατάξεων να 
δοθεί ο λόγος σε περιορισμένο αριθμό Συνέδρων που θέλουν να μιλήσουν 
υπέρ ή κατά.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφοι, θα μπουν σε ψηφοφορία οι προτάσεις. Μη 
φωνάζετε, ο καθένας κάνει την πρότασή του.  
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Χ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ενδεχομένως δύο ή τρεις Σύνεδροι για το υπέρ ή 
κατά. Αυτό λέω. Το Σώμα να αποφασίσει.   

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε τον συνάδελφο Παναγιωτόπουλο. Ο 
συνάδελφος Στάθης Σταυριανίδης έχει το λόγο.    

ΣΤ. ΣΤΑΥΡΙΑΝΙΔΗΣ: Συνάδελφοι, θέλω να αποφορτίσουμε λίγο την 
κατάσταση, γιατί είναι πολύ αναντίστοιχο με την κατάσταση που περνάει το 
συνδικαλιστικό κίνημα και όλοι οι εργαζόμενοι στη χώρα, ένα ολόκληρο 
Συνέδριο να απασχολείται με ένα τέτοιο ζήτημα. Όχι ότι είναι μικρό, όμως θα 
ήθελα να προσέξει πολύ το Προεδρείο.  

  Οι παρατάξεις σίγουρα έχουν λόγο, οι συνάδελφοι όμως μπορεί 
να έχουν προτάσεις και υπάρχουν πολλές προτάσεις, πέρα από αυτές που 
ακούστηκαν, για τον τρόπο με τον οποίο μπορούμε να λύσουμε το πρόβλημα. 
Κι αν το Προεδρείο βρισκόταν σε μία πιο καλή επαφή, εννοώ το Προεδρείο και 
του Συνεδρίου και της Ομοσπονδίας, θα έβλεπε ότι η ΑΔΕΔΥ αντιμετωπίζει με 
άλλη τακτική αυτό το υπαρκτό πρόβλημα αναγνωρίζοντας μία 
πραγματικότητα.  

  Τι λέει η ΑΔΕΔΥ. Να πάμε μετά το Συνέδριο να ελέγξουμε. Θα 
τους αποδεχθεί όλους η ΑΔΕΔΥ στο Συνέδριό της τους εκπροσώπους και θα 
ελέγξει μετά. Εμείς γιατί το κάνουμε αυτό εδώ; Θεωρώ λοιπόν ότι υπάρχουν 
και άλλες προτάσεις που μπορούν να ακουστούν και γι' αυτό καλό είναι να 
δώσετε το λόγο σε όσους συναδέλφους έχουν δικαίωμα να κάνουν πρόταση.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Νίκο, έχεις το λόγο. Εγώ να παρακαλέσω το Προεδρείο της 
ΠΟΕ - ΟΤΑ να διευκολύνει τη διαδικασία, αν όλα τα μέλη της Εκτελεστικής και 
του Γενικού Συμβουλίου θέλουν να μιλήσουν επί της διαδικασίας.  

Ν. ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: Συνάδελφοι, επί της διαδικασίας. Σχετικά με το ζήτημα 
εμείς σαν Αγωνιστικές Κινήσεις Συσπειρώσεις θεωρούμε ότι πρέπει να γίνει 
αποδεκτή η πρόταση ότι πέρα από τις παρατάξεις να τοποθετηθούν και 
συνάδελφοι. Δεν χωράνε όλοι στα όρια που στήνουμε. Το ένα είναι αυτό και 
είναι ζήτημα ουσιαστικής δημοκρατίας και όχι όπως την καταλαβαίνουν άλλοι.  

Δεύτερον, να ξεκαθαρίσει το Προεδρείο, μια και κάποιος μίλησε 
από την Εκτελεστική για τακτικισμούς, με ποια σειρά θα μιλάμε, γιατί άκουσα 
Οδυσσέα ότι έβγαλες εμάς πρώτα να μιλήσουμε σαν τη μικρότερη δύναμη ή 
εκτός αν εκτιμήσανε ότι μεγαλώσαμε πολύ και θα μιλάμε πρώτοι συνέχεια. Να 
ξεκαθαριστεί λοιπόν, κι ας αφήσουμε αυτά τα κόλπα.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Να απαντήσω στην αιχμή που έβαλε ο Νίκος. Εγώ Νίκο έβαλα 
τη διαδικασία από τις μικρότερες παρατάξεις για να ακουστούν πρώτες οι 
προτάσεις τους και δεν έχει καμία σκοπιμότητα η τοποθέτηση του καθενός. 
Να είναι σαφές και ξεκαθαρισμένο.  

Ν. ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: (Τοποθέτηση εκτός μικροφώνου)  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Και αντίθετα και έτσι. Ο συνάδελφος Γιώργος Δελάκης έχει το 
λόγο για ένα λεπτό.  

Γ. ΔΕΛΑΚΗΣ: Συνάδελφοι, δεν θα διαφωνήσω με αυτά που είπε και ο 
Πρόεδρος της Εκτελεστικής και κυρίως ο Αντιπρόεδρος που το έβαλε πιο 
ξεκάθαρα το θέμα. Το πρόβλημα συνάδελφοι που συζητάμε τόση ώρα είναι 
διπλό.  
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  Το ένα είναι καθαρά το διαδικαστικό και το οργανωτικό και το 
καταστατικό και σ' αυτό έχουν δώσει λύση οι συνάδελφοι του Γενικού 
Συμβουλίου και της Ομοσπονδίας και το δεύτερο συνάδελφοι είναι καθαρά το 
πολιτικό ζήτημα που βάζει το ΠΑΜΕ.  

  Εδώ να έρθετε όλοι αύριο και μεθαύριο και να συζητήσουμε 
αυτό το σοβαρό πολιτικό πρόβλημα που υπάρχει και υποβόσκει στις σάρκες 
του συνδικαλιστικού κινήματος τόσα χρόνια. Να έρθετε να το συζητήσουμε. 
Δεν μπορούμε να το συζητήσουμε τώρα. Σας ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε τον συνάδελφο Δελάκη. Μόλις τελειώσουν οι 
παρατάξεις θα μπουν οι προτάσεις σε ψηφοφορία. Οι παρατάξεις ούτως ή 
άλλως θα μιλήσουν. Νίκο, δε θες να μιλήσεις πρώτος; Άμα έχεις πρόβλημα, 
δεν έχω καμία αντίρρηση ούτε καμία σκοπιμότητα.   

Ν. ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: Κανένα πρόβλημα δεν έχω.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ο συνάδελφος Νίκος Αδαμόπουλος έχει το λόγο.  

Ν. ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: Εξάλλου πολιτικά απ’ ό,τι φαίνεται πηγαίνει το πράγμα. 
Μάλλον η ΠΑΣΚΕ και η ΔΑΚΕ θα είναι οι μικρότερες παρατάξεις πολιτικά στο 
επόμενο διάστημα. Από κει και πέρα εγώ βάζω ζήτημα ανεξαρτήτως σειράς, 
να υπάρχει μια ισονομία ανεξάρτητα για όλους τους Συνέδρους, για όλες τις 
παρατάξεις κλπ.  

  Επί της ουσίας συνάδελφοι, νομίζω πρέπει να ξεκολλήσουμε. 
Πρέπει να ξεκολλήσουμε και να έρθουμε στην ουσία του πολιτικού ζητήματος 
και όχι του οργανωτικού διαδικαστικού νομιμοποίησης ή όχι που τίθεται κάθε 
φορά στο Συνέδριο. Και η ουσία είναι μία, ότι όλοι οι εργαζόμενοι θα πρέπει 
να είναι γραμμένοι στα συνδικάτα, θα πρέπει να έχουν το δικαίωμα της 
συμμετοχής, του εκλέγειν και του εκλέγεσθαι από πάνω μέχρι κάτω.     

Αυτό το πράγμα το οποίο είχαμε στο μυαλό μας τόσα χρόνια, 
ένα γραφειοκρατικοποιημένο συνδικαλιστικό κίνημα με τριετίες, με Συνέδρια, 
μπροστά στην κατάσταση που διαμορφώνεται η εργασία σήμερα, είναι 
παρελθόν. Αν θέλετε οι περισσότεροι εδώ πέρα νομίζουμε ότι είναι και μέρος 
του προβλήματος για την κατάσταση που έχουμε φτάσει.  

Είναι ανήμπορο να αντιμετωπίσει την καταιγίδα των βάρβαρων 
μέτρων και γι' αυτό όχι μόνο ο προσανατολισμός του ο πολιτικός και οι στόχοι 
του ευθύνονται, αλλά και η ίδια η δομή του, μια δομή τέτοια που 
ανταποκρίνεται στον προηγούμενο αιώνα.  

Δε βλέπουμε το τι γίνεται; Δε βλέπουμε ότι πλέον το ποσοστό 
της επισφαλούς εργασίας, της ελαστικής είναι κυρίαρχο πλέον σε όλη την 
Ελλάδα και την Ευρώπη; Γιατί κλείνουμε τα μάτια; Για να διατηρήσουμε τα 
κουραδόκαστρα ο καθένας μας που νομίζει;  

Γιατί σήμερα βάζουμε από την πόρτα το σοβαρότερο πολιτικό 
ζήτημα; Εμείς συνάδελφοι έγκαιρα το έχουμε δει αυτό το ζήτημα εδώ και μια 
20ετία, όταν άλλοι έκλειναν τα μάτια τους μπροστά σ' αυτό. Εδώ και μια 20ετία 
δίνουμε μάχη πολιτική για τους συμβασιούχους, πρώτα απ’ όλα στη βασική 
ουσία, να υπάρχει μόνιμη και σταθερή δουλειά. Όχι μόνο η ψήφος, γιατί η 
ψήφος δεν δίνει φαί. Η ψήφος χτίζει στρατούς, χτίζει συσχετισμούς και μετά 
περνάει.  

Δεν αντιμετωπίζουμε τους εργαζόμενους αυτούς απλά ως 
κουκιά για ανάλωση ή ως βάση για να κάνουμε τα πολιτικά μας παιχνίδια, και 
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γι' αυτό με συνέπεια εδώ και μια 20ετία λέμε, όλοι πρέπει να είναι στα 
Σωματεία, όλοι να ψηφίζουν. Δε θα αργήσω Γιάννη, μην γκρινιάζεις. 

Υπάρχει ένα βασικό ζήτημα, πέρα από λεπτομέρειες, πέρα από 
παρατυπίες, πέρα από αστοχίες και σκοπιμότητες, που συνειδητά ή 
ασυνείδητα έγιναν όλο αυτό το διάστημα και είναι πολλές. Θα πρέπει να το 
ξεπεράσουμε και να πάμε με μία απόφαση τομή σήμερα.  

Όλοι οι εργαζόμενοι που εκλέχθηκαν να νομιμοποιηθούν και να 
περάσουμε να συζητήσουμε για την ουσία των ζητημάτων και των 
προβλημάτων σήμερα. Ούτε κόψε – ράψε ούτε μεζούρες ούτε σφραγίδες 
απλά κλπ. Όχι ότι δεν χρειάζονται, για να εξασφαλίζουμε τέλος πάντων και 
μια ισονομία, για να αποφεύγουμε και νοθείες που πιθανόν λέμε ότι δεν τις 
κάναμε εμείς, αλλά κάποιοι άλλοι στο όνομα πάλι μιας τέτοιας κατάστασης να 
τις κάνουμε.   

Βεβαίως θα πρέπει να υπάρχουν ενιαίοι κανόνες. Βάλαμε το 
ζήτημα πριν ξεκινήσουν οι εκλογές, να παρθεί πολιτική απόφαση από το 
Γενικό Συμβούλιο και να πάμε ψηφίζοντας όλοι οι εργαζόμενοι που 
υπηρετούν στη δουλειά, ανεξαρτήτως σχέσης εργασίας, ομόφωνα σε όλα τα 
Σωματεία και όχι επιλεκτικά. Δυστυχώς διαφώνησε η ΠΑΣΚΕ και η ΔΑΚΕ.  

Η ΔΑΚΕ έκανε μία κωλοτούμπα το τελευταίο διάστημα. Στο 
Οργανωτικό Συνέδριο είχε ψηφίσει υπέρ των συμβασιούχων. Τώρα έχει χτίσει 
ένα μπετόν και λέει όχι. Μέλη της, και μπράβο τους, υπάρχουν αγωνιστές, 
συντάσσονται με την άποψη αυτή. Το ίδιο και μέσα από την ΠΑΣΚΕ.  

Ας απελευθερωθούμε από αυτό και ας ψηφίσουμε σήμερα να 
νομιμοποιηθούν όλοι, να φύγουμε από μια τέτοια βασανιστική διαδικασία και 
να έρθουμε και πραγματικά να συζητήσουμε για τον πολιτικό προσανατολισμό 
του εργατικού συνδικαλιστικού κινήματος σήμερα.  

Νομίζω ότι αυτή πρέπει να είναι η πιο ουσιαστική τομή κι εμείς 
αυτό θα υποστηρίξουμε συνάδελφοι. Όλα τα άλλα είναι άλλα λόγια να 
αγαπιόμαστε. Είναι πράγματα τα οποία θέλουμε να κρύψουμε άλλες πλευρές 
και δεν κάνουμε το βήμα. Κατά συνέπεια εμείς αυτό θα υποστηρίξουμε, αυτό 
που υποστηρίζουμε εδώ και 20 χρόνια και αυτό θα κάνουμε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε τον συνάδελφο. Ο συνάδελφος Χαρίσης από 
την ΑΣΚ έχει το λόγο. 

Γ. ΧΑΡΙΣΗΣ: Συνάδελφοι, νομίζω ότι πρόκειται για ένα πολύ σοβαρό θέμα. 
Είναι πολιτικό καταρχάς, δεν είναι διαδικαστικό, δεν είναι οργανωτικό. Κυρίως 
πρέπει να το δούμε από τη σκοπιά ότι τα πράγματα άλλαξαν δραματικά τα 
τελευταία δύο χρόνια και πρέπει το συνδικαλιστικό κίνημα, αν θέλουμε να 
ανταποκριθεί στην επίθεση που δέχεται και στη λαίλαπα αυτή των μέτρων 
που ετοιμάζονται ιδιαίτερα μετά τις εκλογές, πρέπει να δει τι θα κάνει έτσι 
ώστε να προσθέσει δυνάμεις και όχι να αφαιρέσει, για να αντιμετωπίσει αυτή 
τη λαίλαπα των μέτρων που θα έχουμε αμέσως μετά τις εκλογές.  

Συνάδελφοι, πρώτη φορά στη μεταπολεμική ιστορία του τόπου 
πολιτικές δυνάμεις βγαίνουν και λένε ότι τα μέτρα τα οποία θα παρθούν μετά 
τις εκλογές θα είναι ιδιαίτερα επώδυνα για τους εργαζόμενους. Όταν 
συνάδελφοι αυτό το λένε προεκλογικά, πρέπει να καταλάβουμε τι θα γίνει 
μετεκλογικά όταν γνωρίζουμε και από το πρόσφατο παρελθόν ότι άλλα τάζουν 
πριν για να πάρουν την ψήφο του λαού και άλλα κάνουν μετά 
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ευθυγραμμιζόμενοι με τις ανάγκες είτε του ντόπιου είτε του διεθνούς 
κεφαλαίου είτε των αποφάσεων της Τρόικας. Άρα συνάδελφοι νομίζω ότι από 
αυτή τη σκοπιά πρέπει να το δούμε.  

Το δεύτερο θέμα που πρέπει να δούμε. Υπάρχει κανένας 
συνάδελφος ο οποίος αισθάνεται ασφαλής – και εννοώ από τους μόνιμους και 
αορίστου χρόνου – ή πιστεύει κάποιος από δω ότι ενδεχομένως μέχρι το 
επόμενο Συνέδριο θα είναι εργαζόμενος;  

Όταν ετοιμάζονται 15.000 απολύσεις, λένε για το 2012, οι οποίες 
θα είναι πολύ περισσότερες, όταν ετοιμάζονται στους ΟΤΑ, χρησιμοποιώντας 
και τη δυσμενή οικονομική κατάσταση που δημιούργησαν με τους όρους του 
μνημονίου, να σχεδιάσουμε με τους νέους Οργανισμούς εσωτερικής 
υπηρεσίας δεκάδες χιλιάδες απολύσεις στην Τοπική Αυτοδιοίκηση, όταν δεν 
προσλαμβάνεται κανένας μόνιμος, όταν για όλες τις εργασίες ετοιμάζονται 
δεκάδες χιλιάδες προσλήψεις μέσα από προγράμματα, μέσα από τη λεγόμενη 
κοινωνική εργασία, μέσα από συμβάσεις ορισμένου χρόνου, μέσα από την 
ελαστικοποίηση της εργασίας, μέσα από τη μετατροπή της πλήρους 
απασχόλησης σε μερική απασχόληση, το επόμενο διάστημα, εάν εμείς 
συνεχίσουμε με τη δογματική αυτή λογική του τι λέει το καταστατικό, είμαστε 
σίγουροι ότι θα εκφράζουμε εργαζόμενους στην Τοπική Αυτοδιοίκηση ή θα 
εκφράζουμε μία μικρή μειοψηφία γραφειοκρατών μέσα στην Τοπική 
Αυτοδιοίκηση που ενδεχόμενα θα είναι κάποιοι προϊστάμενοι και διευθυντές; 
Αυτό θα γίνει στην πράξη εάν δεν κάνουμε βήματα.  

Συνάδελφοι, πρέπει να δούμε το εξής. Πάνω από 20 χρόνια οι 
τριτοβάθμιες συνδικαλιστικές οργανώσεις έχουν πάρει ομόφωνες αποφάσεις 
ότι θα πρέπει να αρθεί αυτή η διάσπαση, η ιστορική διάσπαση που υπάρχει 
στο εργατικό κίνημα μεταξύ εργαζόμενων στο δημόσιο και τον ιδιωτικό τομέα 
και να υπάρξει μία ενιαία συνδικαλιστική οργάνωση των εργαζομένων σε όλα 
τα επίπεδα.  

Αυτό συνάδελφοι, παρ’ όλο ότι είναι συνεδριακές αποφάσεις των 
Συνομοσπονδιών, δεν έχει προωθηθεί εδώ και πάνω από 20 χρόνια 
επαναλαμβάνω, διότι οι γραφειοκρατίες που υπάρχουν στο συνδικαλιστικό 
κίνημα, οι συμβιβασμένες ηγεσίες, αυτές που θέλουν να αναπαράγουν τον 
εαυτό τους στα όργανα για να μπορούν οι ίδιοι να εκλέγονται και να 
ξαναεκλέγονται, δεν προχώρησαν στην αλλαγή αυτής της οργανωτικής δομής 
στο συνδικαλιστικό κίνημα.  

Τα πράγματα όμως συνάδελφοι έχουν αλλάξει. Αν υπήρχαν 
κάποιες διαφορές μέχρι πριν δύο χρόνια μεταξύ των εργαζόμενων στον 
ιδιωτικό και…  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ένα λεπτό έχεις Γιώργο.  

Γ. ΧΑΡΙΣΗΣ: Θα μιλήσω συνάδελφε όσο θέλω. Δεν το κατάλαβα. Θα μιλήσω 
όσο θέλω.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Το Προεδρείο έχει βάλει χρόνο για όλους. Το ότι θα μιλήσεις 
όσο θέλεις, αυτό Γιώργο δεν θα το λες εδώ.   

Γ. ΧΑΡΙΣΗΣ: Θα μιλήσω όσο θέλω για να μπορέσω να υπερασπίσω την 
άποψή μου για την άποψη της παράταξης.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Όσο χρόνο σου βάζουν για να υπερασπίσεις. Έχεις ένα λεπτό 
ακόμη.  
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Γ. ΧΑΡΙΣΗΣ: Διότι συνάδελφοι εδώ συζητάμε ότι θα πρέπει να κοπούν 
περίπου 100 αντιπρόσωποι. Και όχι μόνο αυτό, να νομιμοποιηθούν δεκάδες 
αντιπρόσωποι οι οποίοι με βάση τη λογική τους θα πρέπει να είναι νόθοι και 
θα πρέπει να αναφερθούμε, διότι κανένας δεν αναφέρθηκε μέχρι στιγμής. 
Πιστεύω οι επόμενοι ομιλητές να αναφερθούν.  

Να σεβαστώ και να πάω πιο γρήγορα τώρα. Συνάδελφοι, 
ειπώθηκε γι’ αυτά τα Σωματεία ότι ψηφίσανε όλοι οι εργαζόμενοι με βάση 
αποφάσεις Γενικών Συνελεύσεων, με βάση καταστατικές προβλέψεις των 
καταστατικών αυτών των Σωματείων για να ψηφίσουν όλοι οι εργαζόμενοι 
έτσι ώστε να μην υπάρχουν διαχωρισμοί μεταξύ εργαζόμενων μονίμων, 
αορίστου χρόνου, ορισμένου χρόνου. Όλοι είναι εργαζόμενοι.  

Συνάδελφοι, το γεγονός ότι οι εκλογικές διαδικασίες στην 
Ομοσπονδία γίνονται τους τελευταίους πέντε μήνες, διευκολύνει αυτή τη 
διαδικασία διότι τη στιγμή που γίνεται το Συνέδριο, όλοι αυτοί που ψήφισαν 
είναι εργαζόμενοι στην Τοπική Αυτοδιοίκηση.  

Διότι ειδάλλως συνάδελφοι θα πρέπει να αποδεχθούμε ότι δεν 
χρειάζονται συνδικάτα στον ιδιωτικό τομέα, διότι μπορεί κάποιος να ψηφίσει 
σήμερα και αύριο να απολυθεί από την εργασία ή κάποιος άλλος που είναι 
σήμερα μόνιμος μπορεί να ψηφίσει για το Σωματείο αλλά αύριο μπορεί κι 
αυτός να απολυθεί διότι η κυβέρνηση απειλεί με απολύσεις τακτικού 
προσωπικού στους Δήμους και στο Δημόσιο.  

Και ερχόμαστε στο θέμα άλλων Σωματείων, διότι συνάδελφοι 
εμείς μιλάμε όχι μόνο για αποκλεισμούς αλλά και για νοθεία και για 
πραξικοπηματικές ενέργειες.  

Πράξη πρώτη. Η Εκτελεστική Επιτροπή, όταν το πρώτο 
Σωματείο αρχές Δεκεμβρίου που άρχισαν οι εκλογικές διαδικασίες πήγε να 
κάνει εκλογές, το έστειλε στα Δικαστήρια, εννοώ το Σωματείο του Κορυδαλλού 
και τότε που ήταν το πρώτο Σωματείο εμείς θέσαμε θέμα ότι θα πρέπει να 
ληφθεί απόφαση από την Εκτελεστική Επιτροπή της Ομοσπονδίας και το 
Γενικό Συμβούλιο έτσι ώστε να ληφθεί πολιτική απόφαση και να καλέσουμε 
όλα τα Σωματεία, να αποφασίσουν τα Σωματεία για την ενιαία έκφραση όλων 
των εργαζομένων, για να μην υπάρχει έστω και η παραμικρή δικαιολογία ότι 
κάπου έγιναν και κάπου αλλού δεν έγιναν και να πάμε με ενιαίους όρους. Δε 
δέχτηκαν αυτή την απόφαση στην αρχή των εκλογικών διαδικασιών έτσι ώστε 
παντού να δοθεί αυτό το δικαίωμα.  

Πράξη δεύτερη. Επειδή δε συμφωνούσαν όλες οι παρατάξεις 
στην Ομοσπονδία για το θέμα αυτό, προχώρησαν σε πραξικοπηματική 
ενέργεια, να ανατρέψουν τη διάταξη του καταστατικού οι κατά τα άλλα 
υπερασπιστές του καταστατικού, η οποία λέει ότι η Επιτροπή Νομιμοποίησης 
είναι διαπαραταξιακή.  

Επειδή δεν τους έβγαιναν τα πράγματα, αποφάσισαν να 
καθαιρέσουν τον εκπρόσωπο της ΑΣΚ ΟΤΑ, να καθαιρέσουν τον εκπρόσωπο 
των Συσπειρώσεων και να διορίσουν πλειοψηφία της ΠΑΣΚΕ στην Επιτροπή 
Νομιμοποίησης με ολίγον ΔΑΚΕ, για να μπορέσουν να προχωρήσουν σε 
πραξικοπηματικές ενέργειες και σε νοθεία στη νομιμοποίηση των 
αντιπροσώπων.  

Συνάδελφοι δεν καταλαβαίνω, γιατί το Σωματείο Αχαρνών του 
Δήμου Αχαρνών νομιμοποιήθηκε; Εμείς λέμε «καλά έκανε και 
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νομιμοποιήθηκε» αλλά γιατί χρησιμοποιούν διαφορετικά μέτρα και σταθμά; 
Ψήφισαν οι συμβασιούχοι;  

Εγώ προκαλώ τον υπεύθυνο της Επιτροπής Νομιμοποίησης να 
διαβάσει από το πρακτικό των αρχαιρεσιών του συγκεκριμένου Σωματείου 
Αχαρνών τις σχέσεις εργασίας που αναγράφονται στην ιδιότητα που έχει ο 
κάθε εργαζόμενος, να δούμε υπάρχουν εργαζόμενοι με σχέσεις εργασίας 
ορισμένου χρόνου; Υπάρχουν, παρ’ όλο ότι έχει τεθεί και εμείς δεν έχουμε 
θέσει το θέμα για να εξαιρεθεί το Σωματείο. Εμείς έχουμε θέσει να 
νομιμοποιηθεί το Σωματείο, αλλά να μην χρησιμοποιούνται διαφορετικά μέτρα 
και σταθμά.  

Γιατί έγινε αυτό; Μα οι εκπρόσωποι που έχουν εκλεγεί από το 
συγκεκριμένο Σωματείο, η ΠΑΣΚΕ εκτιμά ότι οι 8 αντιπρόσωποι θα την 
ψηφίσουν και γι’ αυτό ακριβώς νομιμοποίησε αυτό το Σωματείο. Γι’ αυτό 
μιλάμε για πραξικόπημα και για νοθεία. Δεύτερο θέμα. Το Σωματείο της 
Ρόδου.   

(Διαλογικές συζητήσεις) 

Γ. ΧΑΡΙΣΗΣ: Συνάδελφοι, αν θέλετε να μάθετε και τι ακριβώς γίνεται, τι έχει 
γίνει…  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφε Χαρίση, ένα λεπτάκι να με ακούσεις. Πήραμε μια 
απόφαση σαν Προεδρείο να μιλήσουν παρατάξεις από 7 λεπτά και να 
δώσουμε και μια ανοχή. Αν αλλάξει η απόφαση αυτή, να τη βάλουμε στο 
Σώμα να μιλήσετε όση ώρα θέλετε, 2 ώρες. Εγώ δεν έχω καμία αντίρρηση.  

Γ. ΧΑΡΙΣΗΣ: Θα ολοκληρώσω.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Εντάξει, σου είπα πριν όμως Γιώργο να προστατεύσεις κι εσύ 
τη διαδικασία.  

Γ. ΧΑΡΙΣΗΣ: Σωματείο Εργαζομένων του Δήμου Ρόδου, έχει εκλέξει 13 
αντιπροσώπους. Το ίδιο το Σωματείο αναγνωρίζει ότι ψήφισαν 16 
συμβασιούχοι. Το αναφέρει, το έχει στείλει.  

  Ρωτάω χθες τον Πρόεδρο της Εκτελεστικής Επιτροπής, διότι 
είχα επικοινωνήσει με τη Γραμματέα του Σωματείου της Ρόδου, εάν έχει 
σταλεί έγγραφο του Σωματείου όπου να ενημερώνει και ο Πρόεδρος της 
Εκτελεστικής Επιτροπής λέει ότι δεν έχει έρθει αυτή η απόφαση του 
Σωματείου.   

Γιατί δεν αποκλείστηκε το Σωματείο; Εμείς συνάδελφοι έχουμε 4 
αντιπροσώπους στο Σωματείο της Ρόδου, αλλά γιατί δεν αποκλείστηκε; Γιατί 
η ΠΑΣΚΕ έχει 6 αντιπροσώπους και θέλει να περάσει αυτούς τους 
αντιπροσώπους και να κόψει κάποιους άλλους για να ελέγξει την πλειοψηφία 
μετά στο Συνέδριο, γιατί φοβάται ότι θα χάσει την πλειοψηφία στο Συνέδριο 
λόγω της αλλαγής του συσχετισμού των δυνάμεων που έχουν γίνει με τις 
τελευταίες αρχαιρεσίες που έχουν γίνει στα Σωματεία.  

Άλλο Σωματείο, το Σωματείο της Τήνου. Ψήφισε ένας 
εργαζόμενος ο οποίος είναι ορισμένου χρόνου. Ψήφισαν λέει κατά λάθος. 
Τώρα θα μπούμε και στη σφαίρα της ψυχολογίας να δούμε τι έγινε στο ένα, τι 
έγινε στο άλλο.  
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Εμείς λέμε να νομιμοποιηθεί το Σωματείο της Τήνου, αλλά να 
μην εξαιρούνται άλλα Σωματεία επειδή ψήφισαν οι συμβασιούχοι. Το ίδιο και 
το Σωματείο των Τεχνικών Υπηρεσιών του Δήμου Αθηναίων.  

Και να πω κάτι – και τελειώνω τώρα – για το Σωματείο του 
Βύρωνα. Καταρχάς πρέπει να πω ότι αιφνιδιάστηκα και λυπήθηκα 
ταυτόχρονα πολύ για την ομιλία του συνάδελφου Χαλβατζή σχετικά με τα 
προβλήματα που υπάρχουν σ’ αυτό το Σωματείο.  

Νομίζω ότι δεν τιμά την ιστορία του Σωματείου και του 
συγκεκριμένου συναδέλφου αυτό το θέμα, και είμαι επιεικής στους 
χαρακτηρισμούς διότι σέβομαι την αγωνιστική ιστορία του Σωματείου και του 
συγκεκριμένου συναδέλφου και γι’ αυτό δεν θέλω να πω τίποτα παραπάνω σ’ 
αυτό.  

Όμως ήρθε στην Εκτελεστική Επιτροπή καταγγελία από την 
ΠΑΣΚΕ του Δήμου Βύρωνα ότι ψήφισαν, λέει, τρία άτομα παραπάνω για να 
αλλάξει ο  αριθμός των αντιπροσώπων, και έγινε καταγγελία στην Εκτελεστική 
Επιτροπή.  

Η καταγγελία πηγαινοερχόταν. Υπήρξε και τοποθέτηση του 
Σωματείου για το συγκεκριμένο θέμα της Εφορευτικής Επιτροπής κλπ, και 
ενώ υπήρχε ένα μεγάλο θέμα που λέγανε ότι εδώ ψηφίζουν μ’ αυτόν τον 
τρόπο, έρχεται στο Γενικό Συμβούλιο η ΠΑΣΚΕ και λέει  - δεν θέτει αυτό το 
θέμα, δεν υπάρχει τέτοιο θέμα - ένας εργαζόμενος ψήφισε, ο οποίος έχει 
σχέση εργασίας ορισμένου χρόνου.  

Εξαιρούμε αυτόν τον εργαζόμενο διότι ψήφισε κατά λάθος και 
αυτός. Αφαιρούμε αυτόν τον εργαζόμενο, αλλάζει λόγω του ότι η μία ψήφος 
ήταν η διαφορά, αλλάζει ο αριθμός των αντιπροσώπων, αλλάζει το μέτρο και 
εκλέγεται ο αντιπρόσωπος της ΠΑΣΚΕ, και το βουλώνουμε και λέμε 
«νομιμοποιείται αυτό το Σωματείο».  

Άρα συνάδελφοι νομίζω ότι εδώ πρόκειται περί 
πραξικοπηματικών ενεργειών οι οποίες δεν πρέπει να περάσουν. Οι 
συνάδελφοι της ΠΑΣΚΕ εδώ πέρα δεν θα πρέπει να το αφήσουν να περάσει 
και οι συνάδελφοι της ΔΑΚΕ, οι οποίοι δυστυχώς, η ηγεσία τους στην 
Ομοσπονδία, έχουν γίνει κολαούζοι της ΠΑΣΚΕ στην Ομοσπονδία, έχουν γίνει 
βασιλικότεροι του βασιλέως σε αυτή την πολιτική.  

Και δυστυχώς αυτό συνάδει και με τις εξελίξεις τις πολιτικές που 
έχουμε σε πολιτικό επίπεδο, γιατί οι δυνάμεις του μνημονίου, οι οποίες έχουν 
συνασπιστεί σε ένα μαύρο μέτωπο σε κυβερνητικό επίπεδο, φαίνεται ότι 
θέλουν να το προωθήσουν αυτό στη βάση και να ακολουθήσουν τη γραμμή 
του Σαμαρά που λέει ότι το μέτωπο πρέπει να είναι προς τα αριστερά για να 
μπορέσουν να περικόψουν αυτές τις δυνάμεις.  

Γι’ αυτό συνάδελφοι νομίζουμε ότι θα πρέπει να νομιμοποιηθούν 
όλα τα Σωματεία. Δεν μπορεί να έχουν ψηφίσει 10.000 εργαζόμενοι και να μη 
νομιμοποιούνται αυτά τα Σωματεία. Γι’ αυτό νομίζω ότι θα πρέπει - πέρα από 
τις πραξικοπηματικές ενέργειες που έπρεπε να περάσουν - να μην 
τραυματίσουμε και την ενότητα του κλάδου.   

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφε Χαρίση, σεβάσου το χρόνο, έχεις 25 λεπτά. Δεν θα 
τελειώσει ποτέ η διαδικασία.  

Ο συνάδελφος Πολυμερόπουλος έχει το λόγο. 
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Β. ΠΟΛΥΜΕΡΟΠΟΥΛΟΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι, πράγματι είναι μια 
ενδιαφέρουσα διαδικασία, η οποία καταδεικνύει, πέραν των άλλων, την 
αξιοπιστία των παρατάξεων αλλά και των προσώπων, διότι το να βλέπεις να 
κάνουν κωλοτούμπες αυτοί οι οποίοι σε καταγγέλλουν σήμερα, είναι οξύμωρο 
τουλάχιστον, και να βλέπω τον συνάδελφο Χαρίση να έρχεται να μας 
καταγγέλλει διότι διαχρονικά έχουμε μια συνέπεια ως βασιλικότερους του 
βασιλέως, αλλά από πότε;  

  Από τότε που του την έφεραν οι συνάδελφοι του ΠΑΜΕ και 
ψήφισαν οι συμβασιούχοι και έμενε εκτός νυμφώνος, είναι λυπηρό. Είναι 
λυπηρό για τον ίδιο ως προσωπικότητα και είναι λυπηρό διότι έχουμε μια 
διαχρονική μεγάλη πορεία.    

Από πότε συνάδελφε Χαρίση είσαι υπέρ της εγγραφής των 
συμβασιούχων; Στο προηγούμενο Συνέδριο, συνάδελφε Χαρίση, ήσουν 
ολίγον μέσα και πολύ έξω; Στην ΑΔΕΔΥ ως παράταξη τι θέση έχετε; Να μην 
μπουν οι συμβασιούχοι.  

Εδώ καθώς σε βγάλανε έξω έγινες θιασώτης. Ποια ήταν η 
άποψη της ΔΑΚΕ; Ποια ήταν αγαπητέ Γιώργο; Ποια ήταν; Φέραμε το θέμα στο 
προηγούμενο Τακτικό Συνέδριο, το βάλαμε, το υπερασπίσαμε ότι έπρεπε να 
εγγραφούν οι συμβασιούχοι. Μείναμε μέχρι τέλους. Ήσουν ολίγον μέσα, πολύ 
έξω. Πολύ ήσουν έξω στην ΑΔΕΔΥ, ολίγον μέσα εδώ πέρα.  

Οι κωλοτούμπες σας δεν έχουν όρια. Δεν είναι διπροσωπία. 
Είναι τριπροσωπία και τετραπροσωπία. Και πέραν αυτού, το ξαναβάλαμε 
εμείς το θέμα στο ενδιάμεσο Συνέδριο και ακολούθησαν και οι άλλες 
παρατάξεις. Δεν πέρασε. Αλλά τι λέγαμε συνάδελφοι τότε; Τι λέγαμε; Αλλαγή 
καταστατικού. Αυτό δε λέγαμε; Αυτό δεν μπήκε στο ενδιάμεσο Συνέδριο;  

Τι είπαμε; Αλλαγή καταστατικού για να ψηφίζουν οι 
συμβασιούχοι. Ποιοι συμβασιούχοι; Όλοι; Είπαμε, θα ψηφίζουν οι 
συμβασιούχοι με όρους και κανόνες. Αυτό που λέγαμε πάντα. Η διαχρονική 
μας αξιοπιστία δε διαπραγματεύεται.  

Είπαμε θα ψηφίζουν οι διμηνίτες; Είπαμε θα ψηφίζουν οι Γενικοί 
Γραμματείς; Είπαμε θα ψηφίσουν οι εποχιακοί; Είπαμε θα ψηφίζουν οι ίδιοι οι 
Δήμαρχοι; Από πότε τα λέτε αυτά; Από πότε έχεις κάνει τις κωλοτούμπες; Και 
είμαστε πολύ μεγάλοι πλέον, μεγαλώσαμε για να είμαστε οσφυοκάμπτες. 
Μεγαλώσαμε πλέον για να κάνουμε τραμπολίνο. Είναι κρίμα να κάνεις τέτοιες 
αναπροσαρμογές.  

Σας αρέσει – δε σας αρέσει θα με ακούτε. Θα με ακούτε λιγότερο 
απ’ ό,τι ακούσατε τον Χαρίση, σας αρέσει – δε σας αρέσει.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφε Βασίλη, βροντερή φωνή έχεις.  

Β. ΠΟΛΥΜΕΡΟΠΟΥΛΟΣ: Τι είπαμε τόσα χρόνια; Είπαμε υπάρχει πρόβλημα 
συμβασιούχων; Ναι, υπάρχει πρόβλημα συμβασιούχων. Λύνεται εδώ; Δεν 
λύνεται εδώ με τον τρόπο που το βάζετε. Γιατί; Διότι υπάρχουν δύο 
αντιπρόσωποι εδώ πέρα διαφορετικών ειδών. Αντιπρόσωποι που εκλέχθηκαν 
από αυτούς οι οποίοι βάλανε τους συμβασιούχους από κει και αντιπρόσωποι 
αυτών οι οποίοι δε βάλανε τους συμβασιούχους.  

Άρα λοιπόν εδώ πέρα υπάρχουν οι έξυπνοι και οι κουτοί. Δε 
γίνεται έτσι. Δεν υπάρχει περίπτωση να πάμε σε τέτοια διαδικασία. Υπήρχε 
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πίεση να ψηφίσουν οι συμβασιούχοι; Ποιος πιέστηκε; Πού πιέστηκε αγαπητοί 
συνάδελφοι;  

Άλλωστε εσείς, τα επαναστατικά Σωματεία που τώρα κόπτονται, 
λέγανε ότι δεν είχανε συμβασιούχους. Πού τους βρήκανε τους 
συμβασιούχους; Και να μας πουν πόσους συμβασιούχους εκλέξανε 
αντιπροσώπους. Πόσοι εκλεχθήκανε;  

Είναι μία τακτική, είναι ένας ιδιότυπος πολιτικός τσαμπουκάς 
από το ΠΑΜΕ και εξ ανάγκης ακολούθησε η ΑΣΚ. Όχι όλη η ΑΣΚ. Ακολουθεί 
ο Χαρίσης και παρέσυρε και τους υπόλοιπους, διότι τον βγάλανε έξω. Τι να 
κάνουμε τώρα; Εάν θέλουμε να μιλάμε στο δια ταύτα, ξεκίνησες μία ιδιότυπη 
αντιπαράθεση. Εάν ήσουν μέσα, κωλοτούμπα θα είχες κάνει σ' αυτά τα οποία 
λες. Τώρα είσαι απέξω.  

Συνάδελφοι, για πέστε μας, πόσους Συνέδρους εκλέξατε 
συμβασιούχους; Εμείς επαναλαμβάνουμε, θέλουμε να πάμε σε αλλαγή 
καταστατικού. Θεωρούμε ότι πρέπει, είναι επιβεβλημένη η ανάγκη να υπάρξει 
διευθέτηση του ζητήματος, αλλά όχι όπως μπαίνει τώρα.  

Ο ιδιότυπος τσαμπουκάς του ΠΑΜΕ, ένας πολιτικός 
τσαμπουκάς «εμείς θα το περάσουμε», δεν περνάει, ξεκάθαρα. Δεν θα 
μπορέσετε. Θα περάσει όταν αποφασίσουν οι εργαζόμενοι και όχι ο 
Περισσός. Θα περάσει όταν αποφασίσουμε εμείς και όχι ο Περισσός. Τότε θα 
περάσει αγαπητοί συνάδελφοι, όταν το αποφασίσουμε και όχι όταν 
αποφασίσουν για μας οι άλλοι. Δε μου λέτε αγαπητοί συνάδελφοι, όταν 
άλλαξε η Επιτροπή Νομιμοποιήσεως, πόσους είχε;  

(Διαλογικές συζητήσεις) 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Σε παρακαλώ Άρη.  

Β. ΠΟΛΥΜΕΡΟΠΟΥΛΟΣ: Όποιοι δε θέλουν, μπορούν να βγουν έξω. Θα με 
ακούσετε σας αρέσει δε σας αρέσει.  

  Όταν άλλαξε η Επιτροπή Νομιμοποίησης, πόσους είχε η ΔΑΚΕ, 
αγαπητοί συνάδελφοι; Είχε έναν στην Επιτροπή Νομιμοποίησης. Παρέμεινε 
με έναν. Διεκδικήσαμε κάτι παραπάνω; Πήραμε από κάποιον άλλον; Ό,τι μας 
αναλογούσε το πήραμε, δεν μας το χάρισε κανένας. Εάν φύγατε δεν μας 
ενδιαφέρει. Θέλαμε να παραμείνουμε, να ξέρουμε το τι γίνεται.  

  Θέλαμε να έχουμε άποψη. Δεν διεκδικήσαμε τίποτα παραπάνω, 
δεν πήραμε τίποτα παραπάνω αλλά δεν χαρίζουμε και σε κανέναν ό,τι μας 
αναλογεί. Και τι άλλο είπαμε. Είπαμε να μην πάμε στα Δικαστήρια. Είπαμε να 
υπάρξει πολιτικός διάλογος και πολιτικός διάλογος είναι αυτός που γίνεται 
σήμερα. Και σήμερα τι γίνεται; Μιλάμε 2,5 ώρες και ακούμε μία άποψη γιατί 
ξαφνικά ορισμένοι είναι οι καλοί και υπερασπιστές και οι άλλοι είναι οι κακοί.    

Ποιοι είναι οι κακοί, αυτοί που είχαν την ευχέρεια να βάλουν 
πλειάδα συμβασιούχων να ψηφίσει και δεν το κάνανε ή οι άλλοι που θέλουν 
αμέτι μουχαμέτι να επιβάλλουν μια πολιτική άποψη; Θα ψηφίσουν οι 
συμβασιούχοι, θα ψηφίσουν όταν γίνει η αλλαγή του καταστατικού και πάμε 
με όρους και κανόνες. Σας αρέσει δε σας αρέσει έτσι θα γίνει.   

Είχαμε την ευχέρεια να ψηφίσουν 1.000 συμβασιούχοι. Δεν 
ψήφισε κανένας επειδή αποφασίσαμε εμείς ότι έτσι θα πράξουμε γιατί έχουμε 
μία διαχρονική συνέπεια. Αυτά που λέγαμε αυτά κάνουμε, αυτά πράττουμε. 
Έχουμε μία συνέπεια λόγων και έργων, και βεβαίως μπορείς να είσαι 
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βασιλικότερος του βασιλέως αν είσαι συνεπής. Εάν είσαι κωλοτούμπας, τότε 
δεν μπορεί να είσαι τίποτα, είσαι το απόλυτο τίποτα. 

Βεβαίως η αξιοπιστία κρίνεται. Η ΔΑΚΕ και η ΠΑΣΚΕ στο 
Προεδρείο της Ρόδου. Μα δεν έχουμε κανέναν στο Γενικό Συμβούλιο. 
Βεβαίως δεν έχουμε κανέναν στο Γενικό Συμβούλιο, δεν έχουμε κανέναν στο 
Συμβούλιο του Σωματείου της Ρόδου αλλά ο συνάδελφος ανακάλυψε ότι 
είμαστε στο Προεδρείο. Η βλακεία ή το ψέμα δεν έχουν όρια. Και βεβαίως 
κάποιοι άλλοι έκαναν για τους συμβασιούχους μεγάλους αγώνες.  

Όταν κάναμε 26 ημέρες απεργία, όταν κάναμε 26 ημέρες 
κατάληψη, ήταν κρυμμένοι σαν ποντικοί και βάζανε και ένα λουκέτο στην 
πόρτα ενός κτιρίου στα Γιάννενα 8:00 με 14:00. Κατάληψη 8:00 με 14:00, και 
μια ωραία πρωία πήγε η αστυνομία 7:55, έλυσε την αλυσίδα και μπήκαν 
μέσα. Πήγε 7:45, πρόλαβε. Αλλά επί 10 – 15 ημέρες έκαναν 8:00 το πρωί με 
14:00 το μεσημέρι μία σκληρότατη κατάληψη.  

Αγαπητοί συνάδελφοι, είμαστε πολύ ξεκάθαροι. Από την αρχή 
μέχρι τώρα ζητάμε να ψηφίσουν οι συμβασιούχοι με όρους και κανόνες και 
είμαστε δίκαιοι σε αυτά τα οποία εκφράζουμε και στη θέση μας όσον αφορά 
τους Συλλόγους.  

Δεν επιτρέπουμε ιδιότυπους τσαμπουκάδες οι οποίοι παίζονται 
στις πλάτες των εργαζομένων, πολιτικά παιχνίδια με συνδικαλιστικό μανδύα 
και δεν πρόκειται να αφήσουμε να περάσει μία τέτοια αντίληψη, διότι δεν είναι 
θέμα να ψηφίσουν ή να μην ψηφίσουν.  

Κάποιοι άλλοι αύριο πρωί - πρωί θα πουν τους σαρώσαμε, 
επιβάλλαμε την άποψή μας, παίζοντας παιχνίδια στην πλέον φουκαριάρικη 
ομάδα της Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Σε ανθρώπους ταλαιπωρημένους, σε 
ανθρώπους οι οποίοι είναι κακοπληρωμένοι, κάνουν πολιτικά παιχνιδάκια. 
Όταν εμείς κάναμε 26 ημέρες κατάληψη του Δημαρχείου, πού ήσασταν; Για 
λέγετε, πού βρισκόσασταν; Εξαφανισμένοι. Δεν υπήρχατε πουθενά.  

Προσπαθείτε να επιβάλλεται έναν τσαμπουκά που δεν περνάει. 
Εμείς θα ψηφίσουμε κατά Σωματείο όπως κρίνουμε. Όπου υπήρχαν οι 
συμβασιούχοι, είμαστε ξεκάθαροι, δεν ψηφίζουμε. Ζητάμε αλλαγή 
καταστατικού και μάλιστα με όρους και κανόνες. Αλλά εδώ πέρα θα 
εξετάσουμε οποιαδήποτε άλλη παρέμβαση έχει γίνει σε διαδικαστικό επίπεδο.  

Είναι μία αντίληψη καλών προθέσεων, διότι δεν είμαστε εδώ 
πέρα ούτε εκδορείς ούτε σφαγείς. Είμαστε εδώ πέρα να έχουμε μία 
νομιμότητα και μία δίκαια αντίληψη αντιμετώπισης των εργαζομένων. Αυτή 
είναι η άποψή μας, με αυτή στεκόμαστε ενώπιος ενωπίω.  

Δεν ζητάμε την ψήφο κανενός που δεν πιστεύει στην 
αξιοπρέπεια και στην αντίληψή μας. Είμαστε εδώ πέρα με αυτά που λέγαμε 
εχθές, τα λέμε σήμερα, θα τα λέμε και αύριο.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε τον συνάδελφο Πολυμερόπουλο. Ο συνάδελφος 
από τη ΔΑΣ έχει το λόγο.  

Γ. ΚΑΤΑΧΑΝΑΣ: Συνάδελφοι, αν και πολλοί από τους Προέδρους μίλησαν… 

(Διαλογικές συζητήσεις)  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφοι, καθίστε κάτω. Συνάδελφε Καταχανά έχεις το 
λόγο.   
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Γ. ΚΑΤΑΧΑΝΑΣ: Συνάδελφοι, νομίζω ότι μια σειρά Πρόεδροι έχουν 
επιχειρηματολογήσει ήδη, έχουν τεκμηριώσει άποψη. Τρία ζητήματα.  

(Διαλογικές συζητήσεις)  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συνάδελφοι καθίστε να συνεχίσουμε, έτσι δεν μπορούμε να 
τελειώσουμε. Τη συνδρομή σας.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφε Καταχανά συνέχισε.  

Γ. ΚΑΤΑΧΑΝΑΣ: Πρώτα και κύρια το επιχείρημα που ακούστηκε αν 
πηγαίνουμε δικαστικά, να ξεκαθαρίσουμε κάτι. Και έφυγε και η νομική 
εκπρόσωπος αν δεν κάνω λάθος πριν λίγο της ΑΔΕΔΥ. Η δικαστική απόφαση 
για την οποία πήγαμε για τον αποκλεισμό μιας σειράς Σωματείων, έλεγε 
σήμερα ότι αρμόδιο είναι να αποφασίζει το Συνέδριο, και προχθές για την 
Ικαρία αν πήγαμε και αποκλείστηκε η αίτησή μας τέλος πάντων, ήταν για να 
εγγραφεί για τη δύναμη της Ομοσπονδίας.  

  Ποτέ δεν πήγαμε εμείς συνάδελφοι στα Δικαστήρια για να 
αποκλείσουμε αντιπροσώπους. Δεν πήγαμε για να ζητήσουμε την τιμωρία, 
την ποινή εργαζομένων επειδή έχουν την αντίληψη για ίση αντιμετώπιση, ίσα 
δικαιώματα για όλους τους εργαζόμενους. Είναι διαδικαστικό συνάδελφοι 
μόνο το ζήτημα το ότι αυτή τη στιγμή από τα 20 Σωματεία που δεν έχουν 
καταστάσεις ψηφισάντων έχουν δικαίωμα ψήφου, ενώ τα άλλα 15 που βάλανε 
παλικαρίσια το όνομά τους και την εργασιακή τους σχέση αποκλείονται;  

  Είναι διαδικαστικό συνάδελφοι το ότι πρέπει να γίνεται αποδεκτό 
το καταστατικό της Ομοσπονδίας για να μην ψηφίζουν οι συμβασιούχοι, όμως 
80 καταστατικά τα οποία είναι μέσα από Γενικές Συνελεύσεις, από 
Πρωτοδικεία, έχουν το δικαίωμα να ψηφίζουν όλοι και αυτά πρέπει να τα 
πετάξουμε στον κάλαθο των αχρήστων;  

  Είναι διαδικαστικό συνάδελφοι το ζήτημα το ότι σε μία σειρά 
Σωματεία οι προσωρινοί πίνακες με εργαζόμενους όπως στη Νέα Ιωνία, στην 
Καλλιθέα, οι συμβασιούχοι όπως, επιτρέψτε μου, στο Μενίδι, όπως σε μία 
σειρά άλλα Σωματεία, στην Καστοριά, στην Τήνο που ακούστηκε πριν, στη 
Ρόδο, μπορούν να έχουν το δικαίωμα της νομιμοποίησης και όχι όλοι οι άλλοι;  

Όχι συνάδελφοι, δεν είναι μόνο διαδικαστικό. Δείχνει το στίγμα 
ότι αυτό το Συνέδριο δεν είναι Συνέδριο αποκλεισμών μόνο, δεν είναι 
Συνέδριο απαξίωσης της ψήφου των εργαζομένων. Είναι Συνέδριο και νόθο, 
γιατί συνάδελφοι είναι εργαλείο στα χέρια της άρχουσας τάξης, είναι εργαλείο 
στα χέρια του κεφαλαίου, των πολιτικών εκπροσώπων που τόσο καιρό το 
τελευταίο διάστημα δείξανε τη σύμπνοιά τους να ομονοήσουν ακόμα 
περισσότερο για να τσακίσουν τα δικαιώματά μας.  

Και αυτές οι κυβερνήσεις ΠΑΣΟΚ – Νέας Δημοκρατίας 
επιβεβαιώνονται και στο συνδικαλιστικό κίνημα με το ρόλο που παίζει η 
ΠΑΣΚΕ και η ΔΑΚΕ, γιατί δεν θέλουν να διαιρέσουν μόνο τους εργαζόμενους, 
αλλά θέλουν κάτι πολύ βαθύτερο να το αποδυναμώσουν το συνδικαλιστικό 
κίνημα από την ταξική γραμμή που πρωτοστατούν τα Σωματεία που έχουν 
ψηφίσει οι συμβασιούχοι.  

Και βέβαια εδώ πρέπει να αναρωτηθούμε ότι ναι μεν η ΑΣΚ 
καλά έκανε τώρα και σε μία σειρά Σωματεία, αν και σε πολλά είχε διαφωνήσει 
και έβαλε τη διαφωνία της όπως στο Βόλο, έβαλε τις δυνάμεις της να 
στηρίξουν την απαίτηση που είχαμε σαν ΠΑΜΕ για όλους τους εργαζόμενους 
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να έχουν ίσα δικαιώματα, αλλά λίγο αργά ήρθαν. Εμείς είχαμε ξεκινήσει από 
τα Χανιά.  

Και να επιβεβαιώσω και το εξής. Οι δυνάμεις της ΑΚΙΣ, ο 
συνάδελφος Αδαμόπουλος, επικεφαλής των Αγωνιστικών Κινήσεων 
Συσπειρώσεων, στη Νέα Ιωνία ναι μεν ψήφισαν οι συμβασιούχοι αλλά δεν 
είναι και δεν βοηθάει το κίνημα το να κρυβόμαστε και να μη δείχνουμε τη 
σταθερή γραμμή και να την αναδεικνύουμε σε δύναμη σύγκρουσης με την 
ηγετική πλειοψηφία.  

Εμείς λέμε συνάδελφοι, όπως εσείς όλοι οι άλλοι, και αυτό να το 
αποδείξουμε τώρα στην ψήφο, αυτό να αποδείξουμε, για να αποδυναμωθούν 
οι δυνάμεις της ΠΑΣΚΕ και της ΔΑΚΕ θα πρέπει πρώτα και κύρια οι 
εργαζόμενοι σήμερα, το Συνέδριο να στηρίξει αυτό που βάζουμε σαν δυνάμεις 
του Πανεργατικού Αγωνιστικού Μετώπου. Όλοι οι εργαζόμενοι και από τα 18 
Σωματεία να έχουν το δικαίωμα της ψήφου.  

Και ας αναρωτηθεί ο καθένας από μας,  αυτό μου το είπε πριν 
λίγο ένας συνάδελφος, καμία σχέση δεν έχει με τις δικές μας αντιλήψεις και τις 
δικές μας γραμμές και μου το ξεκαθάρισε. Όποιος από δω μέσα νιώθει 
μόνιμος, ας δείξει τον εχθρό του, κι αν πιστεύει ότι είναι ο συμβασιούχος, ας 
δούμε τι θα ψηφίσει.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ο συνάδελφος Μπαλασόπουλος έχει το λόγο από την ΠΑΣΚΕ.  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Συνάδελφοι, αν θέλετε λίγο την προσοχή σας. 
Καταρχήν όταν το ίδιο έργο ξαναπαίζεται, νομίζω ότι έχει κακούς ηθοποιούς. 
Επειδή σήμερα ακούστηκαν πάρα πολλά εδώ, είμαστε εδώ η παράταξη της 
πλειοψηφίας, ξεκάθαρη, χωρίς επιτηρητές, χωρίς κομματικούς ινστρούχτορες 
να μας λένε τι θα πούμε.  

Είμαστε εδώ για να μας κρίνετε το τι κάναμε την προηγούμενη 
τριετία απέναντι στα προβλήματα των εργαζομένων. Συνάδελφοι, αυτοί που 
μας κατηγορούν ότι είμαστε…  

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: Ξεπουλημένοι.  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Θέλω μόνο να μας πείτε, είμαστε πουλημένοι ή 
ξεπουλημένοι, για να αναζητήσουμε και την τιμή μας λόγω τώρα του 
κουρέματος του PSI. Πείτε μας τι είμαστε; Συνάδελφοι, είμαστε αυτοί που μας 
κατηγορούν, οι βδέλλες, οι κυβερνητικοί, οι εργοδοτικοί αλλά δεν είμαστε 
κομματικοί.  

  Εμείς συνάδελφοι έχουμε καθαρή τη συνείδησή μας απέναντι 
στους εργαζόμενους που εκπροσωπούμε και αγωνιστήκαμε για να λέμε όλοι 
σήμερα ότι έχουμε μια Ομοσπονδία με αξιοπρέπεια όταν κάποιοι ήταν 
κρυμμένοι.  

Πρέπει να σας πω συνάδελφοι, δεν έχω κανένα πρόβλημα να 
φωνάζετε, εγώ θα διεκδικήσω το χρόνο που μου αναλογεί. Αν μίλησε ο 
Χαρίσης 27 λεπτά, εμείς πρέπει να μιλήσουμε 47. Εκτός κι αν κάποιοι έχουν 
κάτι άλλο στο μυαλό τους και δεν θέλουν να μας αφήσουν να μιλήσουμε. 
Δείχνει όμως ότι κάποιοι δεν έχουν την υπομονή να ακούνε κάτι διαφορετικό.  

Εμείς και στην παράταξή μας συνάδελφοι ακούμε τις 
διαφορετικές απόψεις. Εσείς δεν έχετε τη διάθεση, και η μεγαλύτερη 
επιβεβαίωση γι' αυτό δεν είναι τίποτε άλλο, να ανοίξετε, όσοι κάνετε χρήση 
των ηλεκτρονικών μέσων, την επιστολή του Χαλβατζή, να σας πει τι ακριβώς 
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λέει, ποιος είναι ο ρόλος του ΠΑΜΕ στο εργατικό συνδικαλιστικό κίνημα και τι 
επιδιώκεται.  

Δεν τα λέμε εμείς. Τα λένε αυτοί που τα ζήσανε από μέσα. Εμείς 
είμαστε μακριά. Είστε εσείς που μιλάτε για την αστική δικαιοσύνη. Λέει ο 
συνάδελφος Καταχανάς: μα εμείς πήγαμε στο Δικαστήριο για το Δήμο Ικαρίας 
– Φούρνων γιατί δεν το γράψατε. Πήγατε όμως στα Αστικά Δικαστήρια.  

Πήγατε στα Αστικά Δικαστήρια γιατί, λέει, θέλετε τη 
νομιμοποίηση, όταν ξέρατε πολύ καλά ότι βιαστήκατε, κάποιοι σας 
παρέσυραν, αλλά συνάδελφοι πήγατε στα Αστικά Δικαστήρια διότι στο 
μεσοδιάστημα από το ΄09 μέχρι το ΄12, όταν διαλύθηκε ο περιφερειακός 
Σύλλογος των ΟΤΑ Νομού Λάρισας και ήρθαν να γραφτούν στο Σύλλογο των 
Δήμων του Νομού Λάρισας, δεν τους γράφατε. Όχι συμβασιούχους. Μόνιμους 
και αορίστου. Και επειδή κέρδισαν το Δικαστήριο οι αστικές παρατάξεις, τους 
κάνατε και τριτανακοπή. Εγώ δεν ήξερα τι ήταν αυτό. Τους πήγατε όμως στα 
Αστικά Δικαστήρια.  

Και επειδή εμείς έχουμε τη δυνατότητα και να κάνουμε 
αυτοκριτική και να παραδεχθούμε τα λάθη μας και να δούμε ποιες είναι οι 
παραλείψεις μας, εμείς συνάδελφοι το είπαμε στην Ομοσπονδία, ότι το ΠΑΜΕ 
θα έρθει εδώ και κυρίαρχο ζήτημα θα κάνει τον πολιτικό τσαμπουκά που 
επέλεξε σε κάποια Σωματεία, και θα μας αποπροσανατολίσει από τα 
ζητήματα.  

Γιατί, τι πρέπει να συζητήσουμε σήμερα εδώ; Έχουμε μια 
Ομοσπονδία που όποιος ανοίξει τον απολογισμό δράσης, πιστεύω πολλοί 
από σας να μην το είχατε παρακολουθήσει, τι θα πει; Ότι θα έχουμε μια 
Ομοσπονδία που τα τρία αυτά χρόνια ξεπέρασε τον κομματικό πατριωτισμό, 
βρέθηκε στην πρώτη γραμμή. Κάναμε λάθη.  

Να κάνουμε αποτίμηση αυτών των αγώνων και να μπορούμε να 
οργανώσουμε περισσότερο το επόμενο χρονικό διάστημα που έρχονται 
χειρότερες μέρες. Και μας κατηγορούν. Ποιοι; Λέει κάποιος ότι αυτοί θα 
αγωνιστούν για τις ιδιωτικοποιήσεις;  

Εγώ ρωτάω τους συναδέλφους μας στο λεκανοπέδιο. Από το 
Δεκέμβριο του 2010 είδε κανένας συνάδελφος, κανένα στέλεχος του ΠΑΜΕ να 
είναι στις συνεδριάσεις του Ενιαίου Συνδέσμου ή τώρα του Ενιαίου 
Διαβαθμιδικού και να χτυπιέται με τις δυνάμεις καταστολής; Άμα μου τους 
πείτε, να τους δω κι εγώ.  

Τη  μία φορά ήρθε ο Παπαδούδης, την άλλη φορά ήρθε η 
Κουκουμά και την άλλη φορά ήρθε ο Κορκολής, μόνο και μόνο για να τους 
πάρουμε φωτογραφία. Οι δυνάμεις τους ήταν απόντες, αλλά κατά τα άλλα 
είμαστε εμείς που είμαστε κόντρα τις απαιτήσεις των εργαζομένων.  

Μιλάτε συνάδελφοι για δημοκρατικές διαδικασίες και μάλιστα ο 
συνάδελφος Χαρίσης – γιατί μιλάμε για πολιτικό θράσος – μίλησε για 
πραξικόπημα, αλλά βέβαια κατά τη συχνή του τακτική, εγώ δεν θα μιλήσω για 
κωλοτουμπισμούς, δεν θα μιλήσω για πολιτικό τυχοδιωκτισμό που έχει 
εφαρμόσει τα τελευταία χρόνια, αλλά θα πω για ποιο πραξικόπημα μιλάει 
στην Επιτροπή Νομιμοποίησης;  

Ή μέσα στη λειτουργία, σε ποια Ομοσπονδία συνάδελφοι έχει 
αυτοδυναμία το ΠΑΜΕ και είναι στο Προεδρείο οι άλλες παρατάξεις; Για ελάτε 
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να μας πείτε. Και το ξέρουν πολύ καλά. Για να μας πουν σε ποια 
εκπροσώπηση ή σε ποια συμμετοχή στο συλλογικό όργανο η αυτοδύναμη 
παράταξη της ΠΑΣΚΕ απέκλεισε έστω και μία παράταξη;  

Εγώ τους προκαλώ μέσα στις 4 ημέρες να μας πουν. Μιλάω για 
την Ομοσπονδία που η ΠΑΣΚΕ έχει την αυτοδύναμη πλειοψηφία. Λέει ότι 
έγινε πραξικόπημα. Συνάδελφοι, το καταστατικό μιλάει για διαπαραταξιακή 
πενταμελή Επιτροπή Νομιμοποίησης.  

Πράγματι, όρισε το Γενικό Συμβούλιο έναν από την ΠΑΣΚΕ που 
είχε το 49%, έναν από τη ΔΑΣ που είχε το 27% - 28%, έναν από τη ΔΑΚΕ, 
έναν από την ΑΣΚ, έναν από τις Αγωνιστικές Κινήσεις Συσπειρώσεις. Όταν 
πήγαμε να κάνουμε την πρώτη Επιτροπή Νομιμοποίησης, εμείς οι 
πραξικοπηματίες, ο συνάδελφος Χαρίσης κατά τη γνωστή του τακτική με τις 
μεθόδους που έχουν μάθει, της κουτοπονηριάς, ενώ ήρθαν οι συνάδελφοι 
στην Επιτροπή Νομιμοποίησης, τους βγάζανε από την πίσω πόρτα για να 
μην υπάρχει απαρτία.  

Από την πίσω πόρτα ή παίρνανε τηλέφωνο τον συνάδελφο 
Χαλβατζή, που σήμερα το μέμφεται, και του λέει ντρέπεται, και του είπε μην 
έρθεις στην Επιτροπή Νομιμοποίησης. Και λέμε, αν πάμε έτσι, δεν πρόκειται 
να συνεδριάσει ποτέ η Επιτροπή Νομιμοποίησης, ποτέ. Αλλά βέβαια ο 
πολυλαλίστατος συνάδελφος Χαρίσης αυτά τα αποκρύπτει.  

Όπως επίσης επειδή έχουμε όλοι τη δυνατότητα να 
παρακολουθούμε τι γράφουν – εμείς δεν γράφουμε – σχόλιο της ΑΣΚ για το 
τάδε, σχόλιο της ΑΣΚ. Δεν μας έκανε ένα σχολιασμό για την προσφυγή στα 
Αστικά Δικαστήρια, το αποφεύγει.  

Και πάμε τώρα στην ουσία των πραγμάτων. Ποια είναι η 
δημοκρατία συνάδελφοι; Να πάμε αύριο σε μια Γενική Συνέλευση, που έχει ο 
Σύλλογος 800 μέλη και στο τέλος όταν θα έχουμε μείνει 30, να αποφασίσουμε 
ότι ψηφίζουν όλοι; Αυτή είναι δημοκρατία; Και γιατί να μην αποφασίσει 
σήμερα το Συνέδριο που είμαστε εδώ, που δεν είναι καταστατικό και έχει την 
πλειοψηφία η ΠΑΣΚΕ με τον κολαούζο τη ΔΑΚΕ ή η ΔΑΚΕ με τον κολαούζο 
την ΠΑΣΚΕ και να πούμε ότι παρατείνουμε τη θητεία μας για πέντε χρόνια.  

Δημοκρατικό δεν είναι; Δημοκρατικότατο δεν είναι; Γιατί το 
αμφισβητείτε; Και γιατί αμφισβητείτε μόνο ποιοι έχουν το δικαίωμα του 
εκλέγειν ή του εκλέγεσθαι και δεν αμφισβητείτε να πούμε: γιατί κάθε 71, κάθε 
21, κάθε 31, κάθε 41, κάθε 51. Να μην κάνουμε ποτέ Συνέδριο. Και γιατί δεν 
αμφισβητείτε το άλλο που λέει και το υποστηρίζει ο Χαρίσης, ότι οι εκλογές 
γίνονται από την 1η Δεκεμβρίου, 15 ημέρες πριν από το Συνέδριο, και 
αμφισβητούμε μόνο αυτό;  

Συνάδελφοι, εδώ είναι το πρακτικό συνεδρίασης της 
Εκτελεστικής Επιτροπής. Όταν πήγαμε, πριν δημιουργηθεί εκεί το πρόβλημα, 
τα είπε ο Βασίλης, εμείς βγήκαμε με ανακοίνωση και το είπαμε αυτό γιατί 
αλλάζει στάση η ΑΣΚ. Είναι μια σκληρή πραγματικότητα που το ΠΑΜΕ, όσο 
και να το έχει πάει ο Χαρίσης να προσεταιριστούν καθαρά για λόγους άλλους, 
την εκδίκησή του την παίρνει και είναι πολύ κρύα. Η αποπομπή του 
Βορτελίνου στο προηγούμενο Συνέδριο, ήρθε να την πληρώσει με το ίδιο 
νόμισμα.  

Ξέρετε τι πρότεινε ο συνάδελφος Χαρίσης στην Εκτελεστική 
Επιτροπή; Είναι πολιτικό το ζήτημα, δεν πάμε στον Κορυδαλλό στα 
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Δικαστήρια, δεν πάμε στα Αστικά Δικαστήρια. Αποφασίζουμε και λέμε ότι 
όποιος παραβιάσει το καταστατικό αποκλείεται όλος ο Σύλλογος. Αυτό 
πρότεινε. Άσχετα αν μετά τα πήρε πίσω.  

Και βέβαια αυτό δεν μπορεί να το αμφισβητήσει κανένας, γιατί 
από τις πρώτες εκλογές που έγιναν στο Ρέντη, πάει η συναδέλφισσα 
Τσαγανού που είναι μέλος της ΔΑΣ, κάνουν εκλογές και κάνει ένσταση και 
λέει: το καταστατικό μας λέει ότι θα ψηφίσουν και οι ορισμένου χρόνου.  

Και εκεί το Διοικητικό Συμβούλιο και η Εφορευτική Επιτροπή, ο 
συνάδελφος Μερτινός, που λέει ο φίλος μου ο Τράκας και τον βλέπω 
απέναντι ότι είναι το νούμερο 4 της παράταξης, εγώ λέω ότι είναι το νούμερο 
5, και ο συνάδελφος Τζελέπης από τις Αγωνιστικές Κινήσεις, και τι λένε μαζί 
με την Εφορευτική Επιτροπή που ελέγχανε; Δεν το προβλέπει το καταστατικό 
της ΠΟΕ – ΟΤΑ και δεν τους αφήνουν.  

Αυτά είναι τα πραξικοπήματα, αυτή είναι η συνεπής πολιτική 
που ασκούν οι συνάδελφοι. Και βέβαια λέει η ΠΑΣΚΕ κάθεται με το computer. 
Συνάδελφοι, computer δεν έχουμε. Άλλοι έχουν computer, άλλοι ξυπνάνε το 
πρωί και όλο το βράδυ σκέφτονται τους αντιπροσώπους.  

Εμείς έχουμε αποδείξει στην πράξη και αποκλείουμε 
αντιπροσώπους κι αν είναι δικοί μας και δεν έχουμε να δώσουμε λογαριασμό 
σε κανέναν. Συνάδελφοι, άρα την επόμενη φορά δεν θα κάνω διάλειμμα γιατί 
νομίζω διακόπτετε.  

Πάμε τώρα στην ουσία. Λέει ο συνάδελφος από τη Λήμνο ότι… 

Γ. ΧΑΡΙΣΗΣ: (Τοποθέτηση εκτός μικροφώνου)  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφε Χαρίση, μίλησες 20 λεπτά και ο Μπαλασόπουλος 
μιλάει 14 ακόμα.  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Πάμε τώρα ένα – ένα τα Σωματεία για να δούμε την 
πραγματικότητα. Πάμε στη Λήμνο. Λέει ο συνάδελφος ψηφίσανε. Πού το λέει 
συνάδελφε στην κατάσταση ψηφισάντων; Τους γράφετε όλους αορίστου και 
μόνιμους.  

  Γιατί έρχεστε να εξαπατήσετε το Σώμα και δεν έρχεστε αντρίκια 
όπως οι υπόλοιποι 15 και να πείτε «ναι, ψηφίσανε οι συμβασιούχοι»; Και λέει: 
ποιος σας το κατήγγειλε; Είναι αυτοί συνάδελφοι που την προηγούμενη 
κατέβηκαν και απέδειξαν στις εκλογικές διαδικασίες ότι δεν περνάει αυτός ο 
πολιτικός τσαμπουκάς και τώρα με τις μεθοδεύσεις σας τους αναγκάσατε να 
μην συμμετέχουν στις εκλογικές διαδικασίες. Αυτή είναι η πραγματικότητα.   

Πάμε στην Κεφαλονιά. Η συνάδελφος εδώ μας έκανε ένα 
κήρυγμα δημοκρατικότητας. Συναδέλφισσες και συνάδελφοι, θα επιτρέψουμε 
το Συνέδριο της ΠΟΕ - ΟΤΑ να γίνει σαν το Συνέδριο της ΕΦΕΕ; Ρωτάω: 
υπάρχει σε κανένα Σύλλογο να στέλνει πρακτικό αρχαιρεσιών η μία παράταξη 
και πρακτικό αρχαιρεσιών η άλλη; Πείτε μου σε ποιο Σύλλογο έχει γίνει αυτό 
το πράγμα, και έχει την απαίτηση να νομιμοποιηθεί; 

Αν θέλετε να το κάνουμε αυτό το πράγμα και να ερχόμαστε εδώ 
και να βγάλει η κάθε παράταξη αποτελέσματα και μετά να φεύγουμε και να 
κοροϊδεύουμε τους συναδέλφους, εμείς δεν θα το κάνουμε.  

Πάμε τώρα στο Ελληνικό. Στο Ελληνικό οι συνάδελφοι εκεί 
ψήφισαν, μόνιμοι, αορίστου, ορισμένου χρόνου, δίμηνα, τρίμηνα, οι ειδικοί 



41
ο 
ΤΑΚΤΙΚΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ – ΗΜΕΡΑ 1

η
 – 24/4/2012 

 55 

συνεργάτες, ο ειδικός σύμβουλος, ο Γενικός Γραμματέας. Μόνο ο συμμαθητής 
μου ο Χρήστος Κορτζίδης και μάλιστα έρχονται.. Δεν ψήφισε ο Γενικός 
Γραμματέας. Άσε με Άρη τώρα, ξέρω ποιοι ψήφισαν.  

Ακούστε τώρα. Και μιλάνε όλοι αυτοί για τους συμβασιούχους 
που όταν ήρθε ο Δήμαρχος του Ελληνικού στην Ομοσπονδία και είχαμε 
συνάντηση αμέσως μετά την Εκτελεστική Επιτροπή, οι δυνάμεις οι ταξικές, οι 
αγωνιστικές που ήταν στην Εκτελεστική Επιτροπή αποχώρησαν επιδεικτικά 
από έναν Δήμαρχο που τον τιμάμε, τον σεβόμαστε για τους αγώνες που έχει 
δώσει. Αυτή είναι η πραγματικότητα, και σήμερα έρχονται και μας λένε ότι 
εμείς αγωνιζόμαστε για τους συμβασιούχους.  

Πάμε στο Νομό Θεσσαλονίκης. Γιατί, συνάδελφε Άρη, όταν 
ήρθαν στην Εκτελεστική Επιτροπή.. Λέω ψέματα συνάδελφε Χαρίση, ότι 
αποχώρησε επιδεικτικά ο συνάδελφος Πετρόπουλος; Λέω αλήθεια; Ωραία, 
ευχαριστώ πολύ. Άσε Παπαδούδη τώρα, δεν μπερδεύομαι.  

Πάμε τώρα στο Νομό Θεσσαλονίκης. Συνάδελφοι, επειδή μια 
κατάσταση, το είπα και χθες στο Γενικό Συμβούλιο, κλείναμε το στόμα μας, 
κλείναμε τ’ αυτιά μας, κλείναμε τα μάτια μας. Πρέπει να το συνεχίσουμε; Εμείς 
τα λέγαμε.  

Γι' αυτό ήταν ξεκάθαρη η θέση μας ότι κάθε Δήμος και Σωματείο, 
για να μην υπάρχει το όργιο νοθείας και παρανομίας στον περιφερειακό 
Σύλλογο του Νομού. Και αυτά που λέγαμε εμείς δεν τα λέει τώρα η ΠΑΣΚΕ, 
δεν τα λέει η ΔΑΚΕ, ο κολαούζος, ούτε οι κολαούζοι, για να μην παρεξηγηθεί 
ο Βασίλης.  

Τα λέει συνάδελφοι με μια δεκασέλιδη αγωγή στα Δικαστήρια 
της Θεσσαλονίκης η συναδέλφισσα Φισέκη Ελένη που είναι μέλος των 
Αγωνιστικών Κινήσεων Συσπειρώσεων. Δεν τα λέμε εμείς οι προδότες, οι 
ξεπουλημένοι.  Αυτή είναι η πραγματικότητα. 

Λένε για το Σύλλογο των Αγίων Αναργύρων. Γιατί δεν 
γραφόσασταν τόσο καιρό; Γιατί πήγαν μια ομάδα εργαζομένων, με τον τρόπο 
που ξέρουν, καθαιρέσανε το Διοικητικό Συμβούλιο, δεν τους άφησαν να 
κάνουν τις διαδικασίες και βέβαια… 

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: (Τοποθέτηση εκτός μικροφώνου)  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Μα δεν είσαστε μέλη τότε, συναδέλφισσα. Το 
ακούσαμε, δεν είσαστε μέλη.  

  Τι έγινε; Εκεί οι δύο παρατάξεις, που είχαν και εκπροσώπηση 
στο προηγούμενο Συνέδριο, δεν συμμετείχαν στο Συνέδριο διότι δεν 
μπορούμε να νομιμοποιήσουμε τέτοια κατάσταση. Στη Δάφνη, που εκεί και 
εμείς έχουμε εκπροσώπηση, αλλά το κυριότερο έχει και η ΑΣΚ, και δεν μας 
λέει ο Χαρίσης γιατί δεν κατέβηκε το ψηφοδέλτιο της ΑΣΚ και γιατί δεν ήθελε 
να νομιμοποιήσει αυτές τις διαδικασίες.  

  Και πάμε στο περιστέρι. Συνάδελφοι, εδώ αυτό το Συνέδριο θα 
μας δώσει μαθήματα δημοκρατίας, θα μας δώσει μαθήματα το πώς πρέπει να 
χειριζόμαστε τις καταστάσεις. Ακούστε λίγο. Το μητρώο μελών – δεν τα είπαν 
καλά οι συνάδελφοι από το Περιστέρι – εκεί ψήφισαν κάποιοι οι οποίοι ήταν 
με ορισμένου χρόνου και δεν το βεβαιώνει το μητρώο μελών, ο Πρόεδρος και 
ο Γενικός Γραμματέας. Εμφανίστηκε ο Γραμματέας πριν πέντε χρόνια και 
βεβαιώνει ότι κατά την εγγραφή τους αυτοί είναι εργαζόμενοι.  
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Συνάδελφοι, στο Σύλλογο του Περιστερίου – επειδή αυτά δεν 
σας τα λένε – έχει 900 μέλη. Σε κάθε εκλογική διαδικασία συμμετέχουν πάνω 
από 750. Την τελευταία τριετία Προεδρείο εκεί είναι οι ταξικές δυνάμεις και ο 
Πρόεδρος ο συνάδελφος Καταχανάς.  

Μέσα από τη συστηματική απαξίωση, ξέρετε πόσοι ψήφισαν 
προχθές; 300. Γιατί αυτό θέλουν, να μας διαλύσουν, να μας απαξιώσουν, να 
μας κάνουν να τρωγόμαστε με τις σάρκες μας αρκεί να πετύχουν το στόχο 
τους, να είναι αυτοί οι λίγοι και οι καθαροί.  

Πάμε τώρα στο πιο σοβαρό. Εγώ είμαι χρόνια συνδικαλιστής, 
αλλά ποτέ δεν είχα διανοηθεί ότι θα μπορούσαν κάποιοι από τις ταξικές 
δυνάμεις να χρησιμοποιήσουν την αστική δικαιοσύνη. Μου  έλεγε ο Τράκας 
«στο Δήμο Κορυδαλλού, έχω πάει στις τελευταίες δέκα εκλογικές διαδικασίες, 
ο ίδιος δικαστικός, δε γίνεται». Ώσπου κάποια στιγμή πονηρεύτηκα.  

Ακούστε τώρα, στο Δήμο Λαυρεωτικής η Εφορευτική Επιτροπή 
λέει ότι δεν υπολογίζουμε τα ψηφοδέλτια για την Ομοσπονδία διότι έχουν 
ψηφίσει συμβασιούχοι, και τους λέει η δικαστικός: Τι είναι αυτά που λέτε; Όχι, 
θα τα υπολογίσουμε. Μα, τους λέει η Εφορευτική, δεν θα τα υπολογίσουμε. 
Και τους αναγκάζει να ανοίξουν την κάλπη και να τα υπολογίσουν.  

Πάει εκεί ο συνάδελφος Κρέτσης και την πιάνει από το λαιμό τη 
δικαστικό, που όποιος ακουμπήσει δικαστικό θα τον πάει στο αυτόφωρο. Δεν 
έβγαλε άχνα. Και τι αποδεικνύεται; Η κα Κουβαρά – γιατί εγώ τα λέω επώνυμα 
– κομματικό στέλεχος του ΚΚΕ και υποψήφια στις δικαστικές εκλογές, η οποία 
σε άλλη διαδικασία είχε σταματήσει εκλογές που ψήφισαν οι συμβασιούχοι 
αλλά δεν βόλευε το κόμμα της, επέβαλε την άποψή της.  

Αυτή είναι η πραγματικότητα, αυτή είναι η αστική δικαιοσύνη. 
Αυτοί μας δικάζουν, οι Γιοσάκηδες, οι Ηλίες και κάποιοι που θέλουν να τους 
επιβάλλουν την άποψή τους.  

Και πάμε τώρα στον Κορυδαλλό, συνάδελφοι, και τελειώνω, 
γιατί μπορώ να μιλάω για να τα μάθετε. Ψήφισαν οι συνάδελφοι στον 
Κορυδαλλό στις 8 Δεκεμβρίου. Στις 12 Δεκεμβρίου από τους 170, οι 120 
απολύθηκαν, και το ταξικό Σωματείο δεν κούνησε ούτε το δαχτυλάκι του. Τους 
άφησε να πάνε στον Καιάδα της ανεργίας. Αλλά βέβαια συνάδελφοι 
απολύθηκαν αλλά είχαν κάνει το ταξικό τους καθήκον, ψήφισαν για 
αντιπροσώπους στην ΠΟΕ – ΟΤΑ. Αυτή είναι η πραγματικότητα.  

Δεν θέλουν την ΠΟΕ - ΟΤΑ ούτε δυνατή ούτε ενωτική ούτε 
αξιόπιστη. Θέλουν να μας διαλύσουν. Και κάνω έκκληση σε όλες τις δυνάμεις 
να μην τους το επιτρέψουμε. Εμείς τουλάχιστον αυτό θα το κάνουμε.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε τον Πρόεδρο της Εκτελεστικής Επιτροπής. 
Συνάδελφοι, τελείωσαν οι τοποθετήσεις και οι ομιλίες. Υπάρχει μια πρόταση 
διαδικαστική. Υπάρχει μία πρόταση από τον συνάδελφο Σταυριανίδη, η οποία 
δεν έχει σχέση με αυτό που συζητάμε σήμερα, δεν έχει σχέση με τη 
νομιμοποίηση ή όχι.  

  Να λάβει απόφαση το Συνέδριο για ενοποίηση του 
συνδικαλιστικού κινήματος ιδιωτικού και δημοσίου τομέα, κατάργηση ΓΣΕΕ – 
ΑΔΕΔΥ και δημιουργία ενιαίων Σωματείων και Ομοσπονδιών έως τότε. 
Πρόταση της ΠΟΕ - ΟΤΑ στο Συνέδριο της ΑΔΕΔΥ για ανάλογη τροποποίηση 
του καταστατικού και εγγραφή συμβασιούχων, εναρμόνιση του Συνεδρίου με 
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την τακτική της ΑΔΕΔΥ για έλεγχο των δικαιολογητικών μετά τη διεξαγωγή του 
Συνεδρίου και νομιμοποίηση άμεσα όλων των Σωματείων.  

  Ο Γραμματέας της Εκτελεστικής Επιτροπής της ΑΔΕΔΥ θέλει να 
πει δυο κουβέντες. Αυστηρά σύντομα Ηλία.  

Η. ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Στο μεσοδιάστημα μέχρι που να επικρατήσει νηφαλιότητα, 
γιατί θα αποφασίσετε σε λίγο, θέλω δυο κουβέντες να σας πω χωρίς να 
αναλύσω τίποτα και να παρέμβω πουθενά σ' αυτά που είπατε, γιατί ο καθένας 
με τη σκέψη του και την αντίληψή του τα τοποθέτησε εδώ και νομίζω 
φωτίστηκε πάρα πολύ καλά το Σώμα.  

Καταθέτοντας από την αρχή την ιδιαίτερη εκτίμησή μου στο 
Συνέδριό σας και τον απόλυτο σεβασμό στον εργαζόμενο κόσμο του κλάδου 
σας, που λέω εξαρχής και πολύ δυνατά ότι είστε μια μεγάλη προσφορά στην 
κοινωνία, η οποία έχει αδικηθεί κατάφορα σε πάρα πολλές παροχές και στο 
οικονομικό και σε πολλές άλλες εργασιακές, και αυτό το έχω ζήσει από κοντά 
και έχω δει πράγματι το δύσκολο έργο που προσφέρετε αλλά το πολύ 
σημαντικό για όλους μας.   

Το δεύτερο που θέλω να λάβετε υπόψη σας είναι ότι όλες αυτές 
τις αιτιάσεις και τα επιχειρήματα που καταθέσατε με βαθιά ανθρώπινη, 
κοινωνική, ταξική αν θέλετε αντίληψη, τα αποδέχομαι όλα, και έτσι είναι, γιατί 
θα πρέπει αν θέλουμε να έχουμε μία αλληλεγγύη, μία ενότητα και μια μεγάλη 
δύναμη, να μας είμαστε όλοι μαζί.  

Όπως επίσης θέλω να σας βεβαιώσω ότι το κομμάτι αυτό που 
λέγεται «συμβασιούχοι» πονάει και εξακολουθεί να πονάει για πάρα πολλά 
χρόνια, γιατί δεκάδες χιλιάδες οικογένειες αντιμετωπίζουν τεράστια 
προβλήματα επιβίωσης εξαιτίας του ότι τους ξεγέλασε πραγματικά το κράτος, 
κι αυτό είναι αδικαιολόγητο.  

Πρέπει να σας ενημερώσω όμως ότι αν μετατράπηκαν οι 
συμβάσεις σε 60.000 συνάδελφους μας από συμβάσεις ορισμένου ή έργου 
και είναι σήμερα αορίστου χρόνου, έχει βάλει δυνατά το χέρι της η ΑΔΕΔΥ. 
Όπως και για άλλες 17.000 που μέσα από δικαστικές προσφυγές κέρδισαν 
αυτή τη διεκδίκησή τους επίσης έχει συμβάλλει η ΑΔΕΔΥ, η οποία είναι το 
όργανο εκείνο που πήγε την υπόθεση στο Συμβούλιο της Επικρατείας, γιατί 
δεν το ξέρετε, και απαίτησε από το κορυφαίο Δικαστήριο να πάρει θέση 
απέναντι στο μεγάλο πρόβλημα της κοινωνίας.  

Όπως επίσης έχει πάει στο Ευρωπαϊκό Δικαστήριο στο 
Λουξεμβούργο, και επειδή ήμουν και επικεφαλής της αντιπροσωπείας μαζί με 
τη ΓΣΕΕ, βάλαμε σημαντικά ζητήματα και η Ελλάδα αυτή τη στιγμή έχει 
καταδικαστεί για τις τεράστιες αδικίες που έχει επιβάλλει στα εργασιακά μας 
δικαιώματα. Είναι λοιπόν ένα ζήτημα διαρκές, συνεχές, το διεκδικούμε, το 
απαιτούμε και πρέπει να δοθεί λύση.  

Επίσης θέλω να σας πω με πολύ σεβασμό ότι καλά κάνετε και 
λέτε ότι τα κορυφαία όργανά μας. Όταν αποφασίζουμε οφείλουμε να 
στεκόμαστε απέναντί τους σεβόμενοι και εκτελώντας αυτά που 
αποφασίζουμε. Οι Γενικές Συνελεύσεις είναι κορυφαίο όργανο στα 
πρωτοβάθμια Σωματεία.  

Όμως αν θέλουμε να μην αποφασίζουμε κάθε φορά διαφορετικά 
πράγματα και ο καθένας με τη δύναμη που έχει στον κάθε τομέα, είμαστε 
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υποχρεωμένοι να σεβαστούμε αυτό που οι ίδιοι στο κορυφαίο όργανο που 
είναι αυτό εδώ το Συνέδριο, έχει πάρει αποφάσεις.  

Θα σας πω την άποψή μου και αν θέλετε την ακούτε. Όταν 
συνεδριάζει το οποιοδήποτε όργανο, λαμβάνει υπόψη του αυτό που το ίδιο 
όργανο το κορυφαίο, μάλιστα με υψηλή πλειοψηφία, πολύ μεγαλύτερη από 
αυτή που επιδιώκεται σήμερα, έχει φτιάξει τον κανονισμό λειτουργίας, το 
καταστατικό δηλαδή, το Ευαγγέλιο, που πρέπει να λειτουργούμε όλοι. 

Δεν μπορούμε να το παραβιάσουμε συνάδελφοι όπως και να 
έχει, παρότι υπάρχουν δημοκρατικές λύσεις για όλα τα ζητήματα. Αναφέρατε 
προηγουμένως για το χώρο των εκπαιδευτικών, που είμαι κι εγώ και ο 
Πρόεδρος προερχόμενοι από εκεί, ότι κάποιοι συνάδελφοί μας συμβασιούχοι 
είχαν ψηφίσει, και είναι αλήθεια.  Όταν όμως ήρθε η ώρα, βρέθηκε η λύση με 
μια διαδικασία που διεγράφησαν όλοι αυτοί που συμμετείχαν και άλλαξε το 
εκλογικό αποτέλεσμα, βρέθηκε λύση.  

Θα μπορούσατε να συνεννοηθείτε να βρεθεί μια λύση η οποία 
θα έδινε ένα αποτέλεσμα χωρίς να παραβιάσουμε αυτό που οι ίδιοι έχουμε 
αποφασίσει και που σεβόμαστε νομίζω και οφείλουμε να το κάνουμε κατά 
απόλυτη πλειοψηφία και δεν δικαιούμαστε να το ανατρέπουμε.  

Κλείνοντας σ' αυτή την παρέμβασή μου θέλω να σας πω ότι 
πάρτε αποφάσεις σημαντικές, αλλά αυτή τη στιγμή που η κοινωνία είναι 
διχασμένη δυστυχώς, που η κατάθλιψη έχει σκεπάσει παντού κάθε άνθρωπο 
μετά από όλα αυτά τα μέτρα που έχει δεχθεί, κοινωνία διχασμένη σε ένα 
πολιτικό σύστημα το οποίο και αυτό είναι επίσης διχασμένο, που άλλοι λένε το 
ένα, άλλοι λένε το άλλο έχοντας χάσει την αξιοπιστία, δεν έχει ούτε παρόν 
ούτε μέλλον δυστυχώς.   

Κι εμείς οφείλουμε κυρίως ως εργαζόμενοι, αλλά και έχοντας μια 
αυξημένη υποχρέωση στις εξελίξεις της χώρας μας, του λαού μας και τις 
απαιτήσεις που πρέπει να έχουμε για να ορθώσουμε ξανά το ανάστημά μας 
όπως μας ταιριάζει, να βρούμε τον τρόπο και εκείνα τα σημεία που μας 
ενώνουν και είναι πολύ περισσότερα από αυτά τα αδύναμα που πολλές 
φορές βάζουμε σ' αυτές τις συναντήσεις για να δείξουμε ποια παράταξη θα 
πάρει δυο πόντους ή τρεις πόντους παραπάνω.  

Ο αγώνας είναι κοινός για όλους και οφείλω να πω ότι οι 
συνάδελφοι συμβασιούχοι ήταν πρωταγωνιστές σε όλους τους αγώνες των 
εκατοντάδων χιλιάδων συμμετοχής που είχαμε σε όλες τις προσπάθειες που 
κάναμε σε όλη αυτή τη διαδρομή, και οφείλουμε αυτό να το συνεχίσουμε γιατί 
έρχονται δυσκολότερες ημέρες.  

Για να μη φορτωθούμε λοιπόν καινούργια και νέα χειρότερα 
πράγματα, αφήστε τις όποιες διαφορές, και είναι υπαρκτές, υπάρχουν μεταξύ 
μας, αφήστε τις παρατάξεις για να πορευθούν και με τις αντιλήψεις τους αλλά 
στον κοινό αγώνα. Ο αγώνας είναι νίκη των εργαζόμενων και οι περιπέτειες 
και τα προβλήματα δεν ξεχωρίζουν κανέναν, να το ξέρετε. Ό,τι υποστώ εγώ 
που είμαι σε μια παράταξη..  

Ιδεολογικά έχω ξεπεράσει κατά πολύ τα κόμματα, να το ξέρετε 
και δεν κολλάω σ' αυτά, γι' αυτό και δεν έχω μπει σε καμία διαδικασία 
εξάρτησης. Κάντε την υπέρβαση και θα δείτε ότι ο εργαζόμενος κόσμος είναι 
πολύ πιο πάνω από οποιαδήποτε πολιτικά κόμματα, από οποιαδήποτε 
σκοπιμότητα.  
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Και επειδή κουβέντιασα με αρκετούς από σας, με διάφορες 
παρατάξεις, καταλαβαίνω την αγωνία σας, τη ζω κι εγώ στο ίδιο επίπεδο και 
είμαι βέβαιος ότι σκοπιμότητα κατά βάθος και μέσα στην ψυχή σας δεν 
υπάρχει. Είστε άνθρωποι που καταλαβαίνετε και ζούμε μαζί τα προβλήματα. 
Ας πάμε όλοι μαζί μακριά από τις όποιες αντιπαραθέσεις και βγάλτε ένα 
αποτέλεσμα τέτοιο που θα δίνει ένα ηχηρό μήνυμα, όλοι μαζί. Γεια σας.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε τον συνάδελφο Γραμματέα. Σταυριανίδη, ένα 
λεπτό έχεις για την πρόταση που έχεις κάνει.  

Σ. ΣΤΑΥΡΙΑΝΙΔΗΣ: Μόνο πρόταση θα πω, τίποτε άλλο. Η πρόταση την 
οποία καταθέτω, ανταποκρίνεται ακριβώς σ' αυτή τη λογική που και η ίδια η 
ΑΔΕΔΥ χρησιμοποιεί για να αντιμετωπίσει το πρόβλημα στο δικό της 
Συνέδριο και ανταποκρίνεται και ταυτίζεται σε μεγάλο βαθμό με τις γενικές 
παρατηρήσεις τις οποίες μόλις είπε ο Γενικός Γραμματέας της ΑΔΕΔΥ.  

  Τι λέει η πρόταση για να μπορέσουμε να φύγουμε από το 
Συνέδριο ενωμένοι, με μια απόφαση που δεν θα δίνει σε κανέναν το δικαίωμα 
να πανηγυρίζει και λέει ότι και το δικό μας Συνέδριο να αντιμετωπίσει το 
πρόβλημα των συμβασιούχων όπως ακριβώς προτίθεται να το αντιμετωπίσει 
και η ΑΔΕΔΥ. Δηλαδή ο έλεγχος των δικαιολογητικών των Συνέδρων να γίνει 
μετά το Συνέδριο και να νομιμοποιηθούν αμέσως όλοι οι Σύνεδροι.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφε Σταυριανίδη, γι' αυτό σου είπα πριν, η πρόταση 
αυτή δεν συζητιέται σήμερα. Θα γίνουν οι διαδικασίες και έχουμε όλες τις 
ημέρες να συζητήσουμε οποιαδήποτε πρόταση.  

Πάμε συνάδελφοι στις διαδικασίες ψηφοφοριών για τους 
Συλλόγους. Να παρακαλέσω, ψηφίζουν μόνο όσοι έχουν κάρτα 
νομιμοποίησης. Αν υπάρξει αμφισβήτηση του αποτελέσματος θα γίνει και 
καταμέτρηση.  

Διεξάγεται ψηφοφορία δια ανατάσεως της χειρός για τους Συλλόγους 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Σύλλογος Εργαζομένων ΟΤΑ και Νομικών Προσώπων 
Δήμων Νομού Θεσσαλονίκης. Ποιοι ψηφίζουν υπέρ της πρότασης του 
Γενικού Συμβουλίου και της Επιτροπής Νομιμοποίησης; Ποιοι ψηφίζουν υπέρ;  

  Συνάδελφοι, ποιοι ψηφίζουν κατά της πρότασης του Γενικού 
Συμβουλίου και της Επιτροπής Νομιμοποίησης; Νομίζω ότι είναι φανερή η 
ψηφοφορία συνάδελφοι. Συνάδελφοι, ποιοι ψηφίζουν λευκό; Συνάδελφοι, 
είναι εμφανές, περνάει η πρόταση του Γενικού Συμβουλίου και της 
Επιτροπής Νομιμοποίησης.  

Σύλλογος Υπαλλήλων Δήμων Νομού Πρέβεζας. Ποιοι 
ψηφίζουν υπέρ της πρότασης του Γενικού Συμβουλίου και της Επιτροπής 
Νομιμοποίησης; Ποιοι ψηφίζουν κατά; Ποιοι ψηφίζουν λευκό; Συνάδελφοι, 
είναι φανερό ότι περνάει η πρόταση του Γενικού Συμβουλίου και της 
Επιτροπής.  

Σύλλογος Εργαζομένων ΟΤΑ Νομού Ιωαννίνων. Ποιοι 
ψηφίζουν υπέρ της πρότασης του Γενικού Συμβουλίου και της Επιτροπής 
Νομιμοποίησης; Ποιοι ψηφίζουν κατά; Ποιοι ψηφίζουν λευκό; Είναι φανερό 
ότι ψηφίζουν υπέρ της πρότασης της Επιτροπής Νομιμοποίησης και 
του Γενικού Συμβουλίου.  

Σύλλογος Εργαζομένων Δήμου Ηλιούπολης. Ποιοι ψηφίζουν 
υπέρ της πρότασης του Γενικού Συμβουλίου και της Επιτροπής 
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Νομιμοποίησης; Ποιοι ψηφίζουν κατά; Λευκά; Είναι φανερό ότι περνάει η 
πρόταση της Επιτροπής Νομιμοποίησης και του Γενικού Συμβουλίου. 

Σύλλογος Υπαλλήλων Δήμου Δάφνης. Ποιοι ψηφίζουν υπέρ 
της πρότασης της Επιτροπής Νομιμοποίησης και του Γενικού Συμβουλίου; 
Ποιοι ψηφίζουν κατά; Ποιοι ψηφίζουν λευκό; 1 λευκό. Είναι φανερό ότι 
περνάει η πρόταση της Επιτροπής Νομιμοποίησης και του Γενικού 
Συμβουλίου.     

Σύλλογος Υπαλλήλων Δήμου Περιστερίου. Ποιοι ψηφίζουν 
υπέρ της πρότασης της Επιτροπής Νομιμοποίησης και του Γενικού 
Συμβουλίου; Ποιοι ψηφίζουν κατά; Λευκά; 4 λευκά. Είναι φανερό ότι η 
πλειοψηφία ψηφίζει υπέρ της Επιτροπής Νομιμοποίησης και του 
Γενικού Συμβουλίου της ΠΟΕ – ΟΤΑ.  

Σύλλογος Υπαλλήλων Δήμου Κηφισιάς. Ποιοι ψηφίζουν υπέρ 
της πρότασης της Επιτροπής Νομιμοποίησης και του Γενικού Συμβουλίου; 
Ποιοι ψηφίζουν κατά; Ποιοι ψηφίζουν λευκό; 1 λευκό. Είναι φανερό ότι η 
πλειοψηφία ψηφίζει υπέρ της Επιτροπής Νομιμοποίησης και της 
απόφασης του Γενικού Συμβουλίου.  

Σύλλογος Υπαλλήλων Δήμου Περάματος. Ποιοι ψηφίζουν 
υπέρ της πρότασης της Επιτροπής Νομιμοποίησης και του Γενικού 
Συμβουλίου; Ποιοι ψηφίζουν κατά; Ποιοι ψηφίζουν λευκό; 3 λευκά.  

Να παρακαλέσω τους συναδέλφους να ψηφίζουν τουλάχιστον 
σε μία πρόταση, γιατί αρκετοί ψηφίζουν και με τα δύο τους χέρια, μια από το 
ένα, μία από το άλλο. Να κρατάμε μια αξιοπιστία.  

Είναι φανερό ότι η πλειοψηφία ψηφίζει υπέρ της πρότασης 
της Επιτροπής Νομιμοποίησης και του Γενικού Συμβουλίου.   

Σύλλογος Εργατοϋπαλλήλων Δήμου Ελληνικού. Ποιοι 
ψηφίζουν υπέρ της πρότασης της Επιτροπής Νομιμοποίησης και του Γενικού 
Συμβουλίου; Ποιοι ψηφίζουν κατά; Ποιοι ψηφίζουν λευκό;  

Είναι φανερό ότι η πλειοψηφία ψηφίζει υπέρ της πρότασης 
της Επιτροπής Νομιμοποίησης και του Γενικού Συμβουλίου.   

Συνάδελφοι, να παρακαλέσω να καθίσετε κάτω και όταν ζητηθεί 
καταμέτρηση, δεν έχουμε κανένα πρόβλημα σαν Προεδρείο. Όταν ζητηθεί 
καταμέτρηση Αλέκο. Να μην αμφισβητηθεί όμως. Καθίστε σας παρακαλώ 
κάτω.   

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: Ζητάω καταμέτρηση.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Επειδή και η πλειοψηφία του Προεδρείου ζητάει καταμέτρηση, 
καθίστε κάτω, όλοι στις καρέκλες σας. Τα καρτελάκια της νομιμοποίησης στα 
χέρια και θα βγουν ψηφολέκτες. Όσοι δεν έχουν καρτέλες νομιμοποίησης είναι 
φανερό ότι δεν μπορούν να ψηφίσουν και να παρακαλέσω να βγουν έξω για 
να γίνει καταμέτρηση.    

Τέσσερις ψηφολέκτες από κάθε παράταξη και θα μετρηθούν ανά 
πτέρυγα.  

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: Ταυτόχρονα σε κάθε πτέρυγα, δύο μετράνε εδώ, δύο εδώ, δύο 
εκεί.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφοι, από την ΠΑΣΚΕ τρεις ψηφολέκτες. 
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Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Από την ΠΑΣΚΕ είναι οι συνάδελφοι Τράκας, 
Τσούνης και Σουλούκος.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Από τη ΔΑΣ. Γιώργο Καταχανά, ψηφολέκτες. Να έρθουν εδώ 
οι ψηφολέκτες.  

(Διαλογικές συζητήσεις) 

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: Αποφασίστε πώς θα τεθεί το ερώτημα. Ποιοι είναι υπέρ της 
νομιμοποίησης και ποιοι είναι κατά της νομιμοποίησης, έτσι να διατυπωθεί το 
ερώτημα.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Αυτό είναι το ερώτημα.  

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: Όχι, ποιοι είναι υπέρ της νομιμοποίησης και ποιοι είναι κατά της 
νομιμοποίησης.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Η πρόταση είναι συγκεκριμένη.  

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: Η πρόταση είναι η εξής. Ποιοι είναι υπέρ της νομιμοποίησης των 
Συνέδρων. Απλά είναι τα πράγματα. 

(Διαλογικές συζητήσεις)  

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: Αποφασίστε σαν Προεδρείο πώς θα διατυπωθεί η ερώτηση.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Όπως έχει ξεκινήσει από την αρχή η διαδικασία. 

(Διαλογικές συζητήσεις)  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συνάδελφοι, να επαναλάβω. Στην αίθουσα θα μείνουν οι 
Σύνεδροι που είναι νομιμοποιημένοι για να γίνει καταμέτρηση, αλλιώς θα 
αποφασίσουμε σαν Προεδρείο ή σαν Σώμα να συνεχιστεί η ψηφοφορία και θα 
είναι άδικο για σας που ζητήσατε καταμέτρηση. Διευκολύνετε όλοι όμως, σας 
παρακαλώ τώρα, δεν είναι θέμα.  

(Διαλογικές συζητήσεις)  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συνάδελφοι, δεν χρειάζεται να τσακώνεται κανένας. Οι 
συνάδελφοι που δεν έχουν κάρτα νομιμοποίησης να παρακαλέσω πολύ να 
βγουν έξω για να γίνει καταμέτρηση.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συνάδελφοι, βάλατε ένα θέμα να γίνει καταμέτρηση. Η 
πρόταση η οποία βάλατε για να γίνει καταμέτρηση, έγινε δεκτή από το 
Προεδρείο. Το Προεδρείο για να κάνει σωστά την καταμέτρηση, θα την κάνει 
μόνο σε όλους κατέχουν κάρτα και αυτοί έχουν δικαίωμα να βρίσκονται στην 
αίθουσα. Όσοι δεν έχουν κάρτα παρακαλώ πολύ να περάσουν έξω. Αν δεν 
γίνει αυτό, θα συνεχίσει η διαδικασία όπως έγινε μέχρι τώρα.   

(Διαλογικές συζητήσεις)  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφοι, προχωράμε τη διαδικασία όπως την είχαμε 
ξεκινήσει.  

Συνεχίζεται η ψηφοφορία δια ανατάσεως της χειρός για τους Συλλόγους 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Σύλλογος Εργαζομένων Δήμου Καισαριανής. Ποιοι 
ψηφίζουν υπέρ της πρότασης της Επιτροπής Νομιμοποίησης και του Γενικού 
Συμβουλίου για τη μη νομιμοποίηση των Συλλόγων; Ποιοι ψηφίζουν κατά; 
Ποιοι ψηφίζουν λευκό; Είναι φανερό συνάδελφοι ότι η πλειοψηφία, με ένα 
λευκό, ψηφίζει την πρόταση της Επιτροπής Νομιμοποίησης και του 
Γενικού Συμβουλίου.  
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Σύλλογος Υπαλλήλων Δήμου Λαυρεωτικής. Συνάδελφοι, 
ποιοι ψηφίζουν υπέρ της πρότασης της Επιτροπής Νομιμοποίησης και του 
Γενικού Συμβουλίου; Ποιοι ψηφίζουν κατά; Ποιοι ψηφίζουν λευκό; Με δύο 
λευκά είναι φανερό ότι περνάει η πρόταση της Επιτροπής 
Νομιμοποίησης και η απόφαση του Γενικού Συμβουλίου.  

(Διαλογικές συζητήσεις)  

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: Ένσταση καταμέτρησης.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ωραία, κάνε ένσταση.  

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: Απαγορεύεται να ζητήσεις ένσταση καταμέτρησης;  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Δεν θέλω να επιβάλλω τίποτα, προσπάθησα και δεν βγήκε 
κανένας έξω.  

(Διαλογικές συζητήσεις)  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συνάδελφοι, το Προεδρείο δέχτηκε την πρόταση για 
καταμέτρηση και είναι φανερό ότι δεν θέλει καταμέτρηση κανένας γιατί είναι 
φανερό το αποτέλεσμα. Το ΠΑΜΕ θέλει να κάνει μία δήλωση, αλλά Γιώργο 
Χαρίση…   

Γ. ΧΑΡΙΣΗΣ: Να κάνουμε μία δήλωση.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Να τελειώσει η ψηφοφορία και μετά.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Διευκολύνει τη διαδικασία.  

(Διαλογικές συζητήσεις)  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφε, να τελειώσει η ψηφοφορία και γίνεται η δήλωση. 
Να τελειώσει η ψηφοφορία και θα κάνετε όσοι θέλετε δηλώσεις μετά την 
ψηφοφορία.  

Συνεχίζεται η ψηφοφορία δια ανατάσεως της χειρός για τους Συλλόγους 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Σύλλογος Δημοτικών και Κοινοτικών Υπαλλήλων Νομού 
Αττικής. Ποιοι ψηφίζουν υπέρ της πρότασης του Γενικού Συμβουλίου και της 
Επιτροπής Νομιμοποίησης; Ποιοι ψηφίζουν κατά; Ποιοι ψηφίζουν λευκό;  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: 1 λευκό.   

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφοι, είναι φανερό ότι η πρόταση της Επιτροπής 
Νομιμοποίησης και του Γενικού Συμβουλίου έχει την πλειοψηφία του 
Συνεδρίου.  

Σωματείο Εργατοϋπαλλήλων Δήμου Πετρούπολης – 
Καματερού. Ποιοι ψηφίζουν υπέρ της πρότασης της Επιτροπής 
Νομιμοποίησης και του Γενικού Συμβουλίου; Ποιοι ψηφίζουν κατά; Ποιοι 
ψηφίζουν λευκό; Είναι φανερό συνάδελφοι ότι περνάει η πρόταση της 
Επιτροπής Νομιμοποίησης και του Γενικού Συμβουλίου της ΠΟΕ – ΟΤΑ. 

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: Να πάρω λίγο το λόγο.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συναδέλφισσα, δεν έχεις το λόγο.  

Σύλλογος Υπαλλήλων Δήμου Κορυδαλλού. Ποιοι ψηφίζουν 
υπέρ; Ποιοι ψηφίζουν κατά; Ποιοι ψηφίζουν λευκό; 1 λευκό. Είναι φανερό 
συνάδελφοι ότι περνάει η πρόταση της Επιτροπής Νομιμοποίησης και 
του Γενικού Συμβουλίου.  

Σύλλογος Εργαζομένων ΟΤΑ Νομού Λήμνου. Ποιοι ψηφίζουν 
υπέρ της πρότασης της Επιτροπής Νομιμοποίησης και του Γενικού 
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Συμβουλίου; Ποιοι ψηφίζουν κατά; Ποιοι ψηφίζουν λευκό; 1 λευκό. Είναι 
φανερό ότι περνάει η πρόταση της Επιτροπής Νομιμοποίησης και η 
πρόταση του Γενικού Συμβουλίου της ΠΟΕ – ΟΤΑ. 

Σύλλογος Εργαζομένων Νομού Κεφαλληνίας – Ιθάκης. Ποιοι 
ψηφίζουν υπέρ της πρότασης της Επιτροπής Νομιμοποίησης και του Γενικού 
Συμβουλίου; Ποιοι ψηφίζουν κατά; Ποιοι ψηφίζουν λευκό; 1 λευκό. Είναι 
φανερό ότι περνάει η πρόταση της Επιτροπής Νομιμοποίησης και του 
Γενικού Συμβούλιο της ΠΟΕ – ΟΤΑ.   

Σύλλογος Εργαζομένων Τεχνικών Υπαλλήλων Δήμου 
Αθηναίων. Ποιοι ψηφίζουν υπέρ της πρότασης της Επιτροπής 
Νομιμοποίησης και του Γενικού Συμβουλίου; Ποιοι ψηφίζουν κατά; Ποιοι 
ψηφίζουν λευκό; 2 λευκά. Είναι φανερό ότι περνάει η πρόταση της 
Επιτροπής Νομιμοποίησης και η απόφαση του Γενικού Συμβουλίου.  

Συνάδελφοι, τελείωσαν οι ψηφοφορίες που αφορούν τους 18 
Συλλόγους.  

Ο συνάδελφος από τη ΔΑΣ θέλει να κάνει μια δήλωση. Να του 
δώσουμε το λόγο για ένα λεπτό.  

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: Συνάδελφοι ακούστε. Όλοι δημοκρατικοί άνθρωποι είμαστε, να 
το ακούσετε. Σεβαστήκαμε, ψηφίσατε. Η απόφαση των ΠΑΣΚΕ και ΔΑΚΕ να 
διαγράψουν τους εκλεγμένους αντιπροσώπους 15 Σωματείων επειδή τα 
Σωματεία αυτά έκαναν το αυτονόητο, δηλαδή έδωσαν δικαίωμα ψήφου στους 
συμβασιούχους συναδέλφους, είναι πράξη εχθρική προς τα πρωτοβάθμια 
Σωματεία, προς τους συμβασιούχους, προς όλους τους εργαζόμενους.  

Η απόφαση αυτή συνιστά νοθεία και ανοιχτό πραξικόπημα. 
Νοθεύει την ψήφο και τη θέληση χιλιάδων εργαζομένων. Αντικειμενικά 
υπηρετεί όχι τους εργαζόμενους αλλά τα συμφέροντα επιχειρηματικών 
ομίλων, τους  μηχανισμούς στην Τοπική Αυτοδιοίκηση και την κυβέρνηση.  

Η ουσία των διαγραφών των αντιπροσώπων έχει να κάνει με τις 
γενικότερες εξελίξεις και κυρίως αυτές στην Τοπική Αυτοδιοίκηση. Κυβέρνηση, 
επιχειρηματικοί όμιλοι και συνδικαλιστικές ηγεσίες που τους υπηρετούν, δεν 
θέλουν πολλά - πολλά μπερδέματα στα ποδάρια τους. Διαγράφουν ό,τι τους 
ενοχλεί, ό,τι τους μπαίνει εμπόδιο. Διαιρούν τους εργαζόμενους, υπονομεύουν 
την ενότητα και την εργατική τάξη.  

Δηλώνουμε καθαρά με μια συνδικαλιστική ηγεσία που μεθοδεύει 
τη νοθεία, τα πραξικοπήματα, που πετάει έξω Σωματεία - συμβασιούχους, 
που στηρίζει «καλλικρατικά εργαλεία» και αντιλαϊκές πολιτικές, που μισεί τα 
ταξικά Σωματεία και όσα δεν υποκλίνονται στη λογική της συναίνεσης… 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφοι, σεβάσου όμως αυτό που ζήτησες.  

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: Ναι. Το κεφάλι δεν θα το σκύψουμε. Δεν θα συμμορφωθούμε 
προς τας υποδείξεις. Στον πόλεμο που έχουν κηρύξει θα απαντήσουμε με 
ενότητα όλων των εργαζομένων, θα απαντήσουμε με πόλεμο. Έχουμε τη 
δύναμη.  

  Δηλώνουμε λοιπόν, αφού ΠΑΣΚΕ και ΔΑΚΕ προχώρησαν σ' 
αυτό το πραξικόπημα, αποχωρούμε από το Συνέδριο οριστικά. Αποχωρούμε. 
Δε νομιμοποιούμε και δεν καταθέτουμε ψηφοδέλτιο ούτε για το Γενικό 
Συμβούλιο ούτε για την ΠΟΕ - ΟΤΑ ούτε για την ΑΔΕΔΥ.  
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  Ποτέ δεν προσκυνήσαμε σε καρέκλες και οφίτσια. Ποτέ δεν 
βάλαμε πάνω από τις αξίες της εργατικής τάξης τις θέσεις και τα αξιώματα. Η 
μάχη θα κριθεί στο δρόμο, στα πρωτοβάθμια Σωματεία. Καλούμε κάθε 
συνάδελφο στο Συνέδριο που δεν συμφωνεί με τα δεδομένα, είτε το θέλουν 
είτε δεν το θέλουν κάποιοι, η ταξική ενότητα θα επιτευχθεί και θα είναι ντάλα 
μεσημέρι. Γεια σας. 

  

Στο σημείο αυτό αποχωρεί η ΔΑΣ - ΟΤΑ 

 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συνάδελφοι, υπάρχει μία ένσταση. Πρέπει να τη διαβάσω. Έχει 
απορριφθεί από την πλειοψηφία του Προεδρείου.  

(Διαλογικές συζητήσεις)  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφοι, η διαδικασία έχει λήξει. Η ΠΑΣΚΕ να παραμείνει 
στην αίθουσα.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Παρακαλούνται οι Σύνεδροι της ΑΣΚ – ΟΤΑ στην αίθουσα 
«ΚΑΛΛΙΠΑΤΕΙΡΑ».  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Μια δήλωση θέλει να κάνει ο Γιώργος Χαρίσης. Συνάδελφε 
Χαρίση έχεις το λόγο.   

Γ. ΧΑΡΙΣΗΣ: Συνάδελφοι, θέλω να κάνω μία δήλωση.  Νομίζω συνάδελφοι ότι 
εμείς οι οποίοι υποστηρίζαμε ότι θα πρέπει κυρίως να μιλήσουμε για τα 
προβλήματα του κλάδου και ότι θα πρέπει να μην αποκλειστούν οι 
εργαζόμενοι διότι τραυματίζεται η ενότητα του κλάδου και ότι μπαίνει η 
Ομοσπονδία σε περιπέτειες όπως το είχαμε τονίσει και το Γενικό Συμβούλιο, 
δείχνει ότι αυτή η στάση και μία πόλωση όπως κάποιοι νομίζουν ότι κάτι 
πετύχανε, ότι κάτι κερδίσανε χειροκροτώντας γι' αυτούς οι οποίοι 
αποχωρούσαν, νομίζω ότι αυτό δεν βοηθάει τον κλάδο, γιατί τα πράγματα δεν 
λήγουν ούτε σήμερα ούτε αύριο.  

  Τα προβλήματα που θα αντιμετωπίσουμε θα είναι πολύ σκληρά 
και ο μόνος που μπορεί να τα αντιμετωπίσει αυτά είναι η ενότητα όλου του 
κλάδου για να μπορέσουμε να περισώσουμε ό,τι μπορούμε να περισώσουμε 
από αυτά τα οποία μας έχουν απομείνει.  

  Το αν εκφράσαμε εμείς ή όχι την ενότητα, η ενότητα συνάδελφοι 
δεν είναι μία επίπλαστη ενότητα. Η ενότητα είναι ότι θα πρέπει να 
μπορέσουμε στην Ομοσπονδία να δουν τη θέση τους όλοι αυτοί που 
εργάζονται στην Τοπική Αυτοδιοίκηση, και στην Τοπική Αυτοδιοίκηση δεν 
εργάζονται μόνιμοι, δεν εργάζονται μόνο αορίστου, εργάζονται πολλοί 
συνάδελφοι, χιλιάδες συνάδελφοι που εμείς διεκδικούμε τους όρους αμοιβής 
και εργασίας και υπογράφουμε συλλογικές συμβάσεις.  

  Τελειώνω συνάδελφοι. Εμείς όσον αφορά το θέμα της 
παραμονής ή όχι στο Συνέδριο της Ομοσπονδίας, επειδή έχουμε καθορίσει ότι 
θα γίνει και έχουμε προαναγγείλει ότι θα γίνει μία συνάντηση μετά, συλλογικά 
θα αποφασίσουμε για το τι ακριβώς θα πράξουμε μετά από αυτές τις 
πραξικοπηματικές ενέργειες. Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε τον συνάδελφο. Ο συνάδελφος Βασίλης 
Πολυμερόπουλος έχει το λόγο.  
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Β. ΠΟΛΥΜΕΡΟΠΟΥΛΟΣ: Συνάδελφοι, καταρχήν καλώ τους συναδέλφους 
της ΔΑΚΕ τώρα αμέσως μετά την έξοδό τους στην αίθουσα «ΠΑΤΟΥΛΙΔΟΥ 
Α’» όπου είναι και το πανό, για μία συνάντηση και πρώτη εκτίμηση των 
γεγονότων. Επαναλαμβάνω, τώρα άμεσα, σε δέκα λεπτά στην αίθουσα 
«ΠΑΤΟΥΛΙΔΟΥ Α’» για μία πρώτη εκτίμηση των δεδομένων.  

  Δεύτερον, συνάδελφοι, επιβεβαιώνονται αυτά τα οποία είχα πει 
προηγουμένως στην ομιλία μου. Ήταν μία προειλημμένη απόφαση, ένας 
ιδιότυπος τσαμπουκάς ο οποίος επιβεβαιώθηκε μετά από μισή ώρα.  

  Ήταν προειλημμένη απόφαση για συνολική αποχώρηση και 
αυτό επιβεβαιώθηκε, επαναλαμβάνω, όχι μετά από μέρες, μετά από μισή 
ώρα. Ήταν μία απόφαση που είχε παρθεί από ημέρες και απλώς τώρα 
υλοποιήθηκε. Η ΔΑΚΕ, επαναλαμβάνω, τώρα άμεσα στην αίθουσα 
«ΠΑΤΟΥΛΙΔΟΥ Α’».    

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Συνάδελφοι της ΠΑΣΚΕ καθίστε μέσα.  

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: Οι συνάδελφοι των Συσπειρώσεων στην αίθουσα «ΗΛΙΔΑ» 
τώρα.  

 

ΛΗΞΗ ΕΡΓΑΣΙΩΝ 1ης ΗΜΕΡΑΣ 

 

 

 





ΠΑΝΕΛΛΗΝΙΑ ΟΜΟΣΠΟΝΔΙΑ ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΩΝ  

 

ΟΡΓΑΝΙΣΜΩΝ ΤΟΠΙΚΗΣ ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗΣ 

 

41ο ΤΑΚΤΙΚΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ 

 

ΤΕΤΑΡΤΗ 25 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2012 
 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΠΟΕ - ΟΤΑ: Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ  

          ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟΥ: 

           ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:           Ο. ΝΤΡΙΒΑΛΑΣ  

   ΜΕΛΗ:   Ζ. ΓΚΑΡΑΛΙΑΚΟΣ 

       Γ. ΓΙΑΤΡΑΚΟΣ  

       Μ. ΚΑΤΣΟΥΡΟΣ  

       Γ. ΜΑΓΚΛΗΣ 

 

ΗΜΕΡΑ 2η  

ΠΡΩΙΝΗ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ 

 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Λοιπόν, συνάδελφοι ξεκινάει η διαδικασία με τον Πρόεδρο της 
Εκτελεστικής Επιτροπής για το Διοικητικό Απολογισμό και το Πρόγραμμα 
Δράσης. 

(Διαλογικές συζητήσεις) 

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Συνάδελφοι, νομίζω μετά τη χθεσινή ημέρα που είχε 
και την έντασή της θα πρέπει σήμερα πιο ήρεμα να δούμε τις εξελίξεις που 
υπάρχουν και ο καθένας απ’ τη μεριά του θα έλεγα ότι θα πρέπει χωρίς 
βιασύνες να εκτιμήσει τις αποφάσεις που πήρε και πιθανότατα το επόμενο 
χρονικό διάστημα, άσχετα από τα μικροπαραταξιακά, μικροκομματικά ή 
οτιδήποτε άλλο, να δει αν αυτό που αποφασίζει θα δημιουργήσει προβλήματα 
συνολικά στον κλάδο και στο συνδικαλιστικό κίνημα των εργαζομένων στην 
Τοπική Αυτοδιοίκηση.  

  Και το λέω αυτό διότι εχθές που ήμασταν κλεισμένοι εδώ και 
όσοι παρακολουθήσατε τη συζήτηση αργά το βράδυ, οι ανακοινώσεις που 
έγιναν από τη μεριά και οι διαρροές του Διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος 
και οι διαρροές που υπάρχουνε μιλάνε για νέα καταιγίδα μέτρων που όλους 
μας οδηγούν στη φτώχεια και στην εξαθλίωση και όταν πριν ξεκινήσουν οι 
εργασίες του Συνεδρίου λέγαμε ότι κάποιοι έχουν επιλέξει να μας 
αποπροσανατολίσουνε και να μην συζητήσουμε τα ζητήματα που μας 
αφορούν, φαίνεται στην πράξη γιατί το κάνουν αυτό.  
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  Διότι δεν τους ενδιαφέρουν τα προβλήματα. Είναι και μια 
περίοδος δύσκολη διότι είναι οι εθνικές εκλογές και ο καθένας θέλει να 
κεφαλαιοποιήσει τον αγώνα που έκαναν οι εργαζόμενοι στην Τοπική 
Αυτοδιοίκηση το προηγούμενο χρονικό διάστημα μετατρέποντάς τον σε 
ψήφους του κάθε κόμματος το οποίο στηρίζει.  

  Κάτι που όλο το προηγούμενο χρονικό διάστημα η ΠΟΕ-ΟΤΑ 
δεν το είχε κάνει και το λέω αυτό από την άποψη αν σήμερα, την πιο κρίσιμη 
περίοδο, δεν συζητήσουμε και δεν κάνουμε την αποτίμηση του αγώνα μας, 
δεν κάνουμε την αυτοκριτική μας, αλλά και δεν ακούσουμε από σας, άλλωστε 
γι’ αυτό το λόγο έχουμε βάλει δύο μέρες στο πρόγραμμα, διότι αν δεν 
ακούσουμε τις δικές σας απόψεις και κριτική για τις παρεμβάσεις που κάναμε 
το προηγούμενο χρονικό διάστημα δεν θα μπορέσουμε το επόμενο, που είναι 
πιο δύσκολο, πιο σκληρό, που πλέον αυτά που έχουν αποφασίσει για μας 
χωρίς εμάς, αυτοί είναι αποφασισμένοι να τα εφαρμόσουν.  

  Και αν δεν βρούνε απέναντί τους ένα συνδικαλιστικό κίνημα 
αντάξιο των προσδοκιών των εργαζομένων τότε, συνάδελφοι, το έχουμε χάσει 
το παιχνίδι.  

  Στο επόμενο θα ’ρθούμε να κάνουμε στο ενδιάμεσο το 
μνημόσυνο των δικαιωμάτων αλλά και γενικότερα του συνδικαλιστικού 
κινήματος των εργαζομένων στην Τοπική Αυτοδιοίκηση.  

  Και τα λέω αυτά, παρακολουθώντας τη χθεσινή διαδικασία τι 
ακούστηκε; Ακούστηκε ότι η ΠΟΕ-ΟΤΑ είναι συμβιβασμένη, είναι υποταγμένη, 
είναι ξεπουλημένη, είναι πουλημένη και γνωρίζοντας πολύ καλά ότι είμαστε θα 
έλεγα από, μπορεί και η μοναδική Ομοσπονδία στο δημόσιο τομέα που όλο 
το προηγούμενο χρονικό διάστημα με τα προβλήματα που είχαμε 
αντισταθήκαμε.  

  Ξεχνάει κάποιος ότι το Δεκέμβρη του 2009 είμαστε η πρώτη 
Ομοσπονδία που κάναμε την πρώτη απεργία στην κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ; 
Εμείς την κάναμε. Και τι βάζαμε τότε; Βάζαμε τα προβλήματα που 
αντιμετωπίσαμε το επόμενο χρονικό διάστημα και τη στρατηγική που έπρεπε 
να ακολουθήσουμε για να αντιμετωπίσουμε αυτή την πολιτική. Ήταν 
ξεκάθαρο.  

  Με από το «λεφτά υπάρχουνε» μέχρι τα πρώτα μέτρα, μετά με 
το μνημόνιο, μετά με την κατάργηση των ασφαλιστικών και συνταξιοδοτικών 
δικαιωμάτων και με αποκορύφωμα την ψήφιση του μισθολογίου και του 
βαθμολογίου, έδειξε ότι η κυβέρνηση είχε κάνει τις επιλογές της και ήταν 
αποφασισμένη.  

  Και εμείς είμαστε αποφασισμένοι αλλά μην ξεχνάμε, 
συνάδελφοι, ότι το συνδικαλιστικό κίνημα εγώ λέω ότι περνάει κρίση, παρά ότι 
φτάσαμε στην απεργία του Οκτωβρίου στο μάξιμουμ των δυνατοτήτων μας με 
τη συμμετοχή, με τις απεργιακές κινητοποιήσεις, φάνηκε όμως μετά ότι αυτή 
την απεργιακή κινητοποίηση αντί να την κεφαλαιοποιήσουμε και να την 
χρησιμοποιήσουμε για το επόμενο χρονικό διάστημα και να είναι εν εφεδρεία 
νέων αγώνων, πάλι για άλλη μια φορά κάποιοι θέλουν να την 
χρησιμοποιήσουν για να βάλουν τις ταμπέλες και τους όρους.  

  Και μάλιστα κάποιοι οι οποίοι ειδικά στην 20ήμερη απεργία του 
Οκτωβρίου ή ήταν απόντες ή είτε ξεκίνησαν, η αφετηρία τους ήταν την 11η 
μέρα, όταν έβλεπαν και δυνάμωνε η συμμετοχή των εργαζομένων.  
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  Συνάδελφοι, πρέπει να ξέρετε ότι δεν υπήρξε ζήτημα όλο αυτό 
το προηγούμενο χρονικό διάστημα που να μην ασχοληθήκαμε από το πιο 
μικρό μέχρι το πιο μεγάλο πρόβλημα. Δεν είχαμε συμμάχους είτε μιλάμε απ’ 
τη μεριά των αιρετών της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, είτε μιλάμε και από το 
υπόλοιπο συνδικαλιστικό κίνημα διότι είναι ξεκάθαρο ότι μόνη της μια 
Ομοσπονδία ούτε μπορούσε να ανατρέψει αυτή την πολιτική αλλά ούτε 
μπόρεσε να ανατρέψει και αυτή την κυβέρνηση.  

  Και εμείς πιστεύουμε ότι με την απεργία μας την 20ήμερη 
βάλαμε ένα λιθαράκι στο να πέσει η κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ. Πολλαπλές ήταν 
οι προσπάθειες που κάναμε για συντονισμό. Μάλιστα επειδή δεν πρέπει να 
κρύβουμε και τα λόγια μας, γιατί καλό είναι η επαναστατική φρασεολογία αλλά 
στην πράξη.  

  Συμμετείχαμε σε δύο συσκέψεις την περίοδο της μεγάλης 
απεργίας με την ΟΛΜΕ και τη ΔΟΕ. Ανοιχτοί σε οποιαδήποτε πρόταση για 
κλιμάκωση των κινητοποιήσεων και συντονισμό. Μείνανε στα λόγια. Εμείς 
συνεχίζαμε όμως.  

  Όταν ψηφίστηκαν τα πρώτα μέτρα, το πρώτο μνημόνιο 
καλέσαμε τις Ομοσπονδίες: ΔΟΕ, ΟΛΜΕ και ΠΟΕΔΗΝ προκειμένου να 
υπάρξει τότε την Πρωτομαγιά του 2010 η αντίδραση που έπρεπε να υπάρχει 
από τους εργαζόμενους.  

  Πάλι μόνοι μας ήμασταν. Προκηρύξαμε, κάποιοι βέβαια τότε την 
απόφαση της Εκτελεστικής Επιτροπής, όχι την απόφαση, τις δηλώσεις τις 
δικές μου ότι πάμε σε απεργία από την Πρωτομαγιά μέχρι την ημέρα που 
ψηφίστηκε, θυμάστε τότε με την προβοκάτσια στην MARFIN, ας πούμε 
βρήκανε τότε τη δικαιολογία για να κριτικάρουνε τις αποφάσεις μας ότι δεν 
είχε συνεδριάσει η Εκτελεστική Επιτροπή, όταν ας πούμε ήμασταν όλοι 
ενήμεροι και με τις εξαγγελίες που έκανε απ’ το Καστελόριζο ο 
Πρωθυπουργός το τι έρχεται.  

  Και μέναμε τότε στις τυπικότητες. Όταν ήμασταν εμείς και θέλω 
να τα θυμίσω αυτά που πηγαίνοντας στην ΑΔΕΔΥ την Κυριακή το βράδυ την 
αναγκάσαμε την 24ωρη απεργία να την μετατρέψει σε 48ωρη. Εμείς ήμασταν.  

  Είμαστε εμείς που όλο το προηγούμενο χρονικό διάστημα 
ξεκινώντας από το 2010 πάλι, από το ξενοδοχείο IMPERIAL, όπου 
προσπάθησε ο Ενιαίος Σύνδεσμος να εκχωρήσει την αρμοδιότητα είτε στην 
Περιφερειακή Διοίκηση τότε, την Κρατική τώρα, την Αποκεντρωμένη ή τώρα 
μέσω της Περιφέρειας, ήμασταν εμείς εκεί. Κάθε μέρα, με οποιοδήποτε τρόπο 
για να τους αποτρέψουμε. Και όπου υπήρχε τέτοια πρόσκληση το κάναμε.  

  Δεν είμαστε, συνάδελφοι, παρατηρητές. Δεν είμαστε απ’ αυτούς 
που περιμέναμε να υπάρξει το οποιοδήποτε λάθος ή παράλειψη για να 
σταθούμε απέναντι σε έναν αγώνα που κάνανε οι εργαζόμενοι. Είμαστε απ’ 
αυτούς που υπογράψαμε Συλλογική Σύμβαση Εργασίας και απεργήσαμε γι’ 
αυτό. Και τότε παρά τη μικρή συμμετοχή υπήρξαν αποτελέσματα και 
οικονομικά που κάποιοι τότε δεν θέλανε να τα αναγνωρίσουν.  

  Και βέβαια, συνάδελφοι, αν μέσα απ’ αυτή σήμερα τη διαδικασία 
δεν μπορέσουμε να ιεραρχήσουμε τα προβλήματα που έχουμε να 
αντιμετωπίσουμε το επόμενο χρονικό διάστημα είμαστε χαμένοι. Και εγώ τα 
βάζω έτσι επιγραμματικά για να δείτε και να αποτελέσει έτσι κι αλλιώς και τον 
απολογισμό και το πρόγραμμα δράσης το έχετε πάρει αναλυτικά, ο καθένας 
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μπορεί να διαβάσει και να τοποθετηθεί και λέμε: είναι ξεκάθαρο ότι η 
κυβέρνηση όποια θα είναι αυτή θα πάει σε απολύσεις. Είμαστε 
αποφασισμένοι να μην επιτρέψουμε καμία απόλυση στους εργαζόμενους;  

  Έτσι μονολεκτικά, είμαστε αποφασισμένοι; Όπως είμαστε από 
τις Ομοσπονδίες τότε με την εφεδρεία που βγήκαμε και είπαμε πέρα ότι 
κάνουμε καταλήψεις στα γραφεία προσωπικού, δεν δίνουμε στοιχεία, πέρα ότι 
δεν είμαστε υποχρεωμένοι να δώσουμε τα στοιχεία μας που είχαμε στον 
ιδιωτικό τομέα, είμαστε τώρα αποφασισμένοι να μην επιτρέψουμε σε κανένα 
Δημοτικό Συμβούλιο να προχωρήσει σε απολύσεις; Να προστατεύσουμε τις 
θέσεις εργασίας;           

  Δεύτερον: θα αποτρέψουμε τις νέες περικοπές οι οποίες θα 
γίνουν με οποιοδήποτε τρόπο; Είτε με πάγωμα των μισθολογικών 
ωριμάνσεων είτε με μείωση του μισθολογικού κόστους  είτε με την ανατροπή 
στην πράξη των ρυθμίσεων του μισθολογίου και του βαθμολογίου που μόνο 
στόχο έχουνε τη βαθμολογική και μισθολογική καθήλωσή μας, είτε με αυτούς 
που λένε με την εμπειρία, είτε με αυτούς που μπήκανε, που ήταν 
υπηρετούντες με τους νέους, που έχει μόνο και ένα μοναδικό στόχο: να μας 
καθηλώσει μισθολογικά και βαθμολογικά, είτε επίσης με το ποσοστό 
αξιολόγησης που θα προχωρούσε στον επόμενο βαθμό.  

  Τρίτον: θα αντιμετωπίσουμε το πρόβλημα με τα οικονομικά 
προβλήματα των ΟΤΑ; Θα αναγκάσουμε τους αιρετούς γιατί πρέπει να σας το 
πω ότι σε αυτή τη δύσκολη περίοδο έχουμε τη χειρότερη ηγεσία στο 
συνδικαλιστικό όργανο των αιρετών της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, οι οποίοι 
εχθές και καθαρά θα έλεγα για προεκλογικούς λόγους κάνανε μια έκτακτη 
Γενική Συνέλευση για να διαπιστώσουν αυτά που έπρεπε να έχουν 
διαπιστώσει από τον Ιανουάριο όταν η κυβέρνηση τους είχε αφαιρέσει 450 
εκατομμύρια απ’ αυτά που έπρεπε να είναι στον προϋπολογισμό και με δήθεν 
υποσχέσεις ότι θα τους βάλει γιατί τα ξεχάσανε, αυτή τη στιγμή τους έχουνε 
κόψει άλλα 350 και μαθηματικά οδηγούνται οι Δήμοι σε κλείσιμο, διότι δεν θα 
έχουν τη δυνατότητα να καλύψουν όχι μόνο τους μισθούς αλλά καμία άλλη 
λειτουργική δαπάνη και οι επιπτώσεις δεν είναι μόνο σε μας, είναι και στους 
πολίτες που κάνουν χρήση των υπηρεσιών.  

  Θα δούμε, συνάδελφοι, τι θα κάνουμε με τα ζητήματα της 
επικουρικής σύνταξης και των συντάξεων; Γιατί τα προβλήματα θα 
καλεστούμε σύμφωνα με το Νόμο να αποφασίσουμε. Το Ταμείο μας θα μπει 
στο Ενιαίο Ταμείο το Επικουρικό ή δεν θα μπει; Ποιος θα το αποφασίσει; Δεν 
πρέπει να αποτελέσει αντικείμενο μιας μεγάλης κουβέντας;   

  Έχει προβλήματα και η μία απόφαση και η άλλη και νομίζω ότι 
αυτό το βάρος δεν μπορεί να το σηκώσει ούτε η Εκτελεστική Επιτροπή ούτε 
το Γενικό Συμβούλιο αν δεν αποτελέσει αντικείμενο κουβέντας, διότι αν πει η 
Εκτελεστική Επιτροπή ή το Γενικό Συμβούλιο ότι δεν μπαίνουμε, εκφράζοντας 
περίπου 60.000 ασφαλισμένους, και το επόμενο χρονικό διάστημα λέω αυτή η 
επιλογή μας, γιατί ξέρετε τα εκβιαστικά διλήμματα που βάζει ο Νόμος και η 
πολιτική του Υπουργείου Εργασίας ότι είναι μπρος γκρεμός και πίσω ρέμα. 
Ακούσατε κανέναν να το συζητήσει αυτό το ζήτημα; Να αποτελέσει; Αυτά είναι 
τα προβλήματα.  

  Ακούσατε χθες ότι είπε ότι πάμε σε μείωση 40% του εφάπαξ; 
Ότι θα έρθουν νέες περικοπές στις συντάξεις θεωρώντας ότι είμαστε οι 
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προνομιούχοι; Ακούσατε να μιλήσει κανένας για τα ζητήματα που υπάρχουνε 
στον ΟΠΑΔ και στον ΕΟΠΠΥ; Σας ενημέρωσε κανένας που όλοι είμαστε το 
προηγούμενο χρονικό διάστημα μάρτυρες της αδυναμίας που έχουμε ενώ 
πληρώνουμε, είχαμε και ένα Ταμείο οικονομικά εύρωστο, το μόνο που τους 
ενδιέφερε δεν ήταν να λύσουν τα προβλήματα αλλά ήταν δύο μέρες πριν γίνει 
το κούρεμα των ομολόγων να υφαρπάξουνε ό,τι απέμενε από τα αποθεματικά 
του ΤΥΔΚΥ.  

  Τα μπλοκάραμε. Ποιος τα μπλόκαρε; Τα μπλόκαρε η ΠΟΕ-ΟΤΑ 
μαζί με τους συναδέλφους στο ΤΥΔΚΥ. Εμείς, εσείς δεν ήσασταν αυτοί που 
διαμαρτυρόμασταν ότι δεν έχουμε φάρμακα και γιατρούς; Γιατί όμως όταν 
κάναμε αυτές τις συγκεντρώσεις προκειμένου να διαμαρτυρηθούμε που είναι 
το πιο σημαντικό πράγμα που έχουμε, είναι η υγεία μας, δεν συμμετείχαμε;  

  Μήπως έχουμε την εντύπωση ότι αν δεν δημιουργηθεί ένα 
σημαντικό μαζικό κίνημα ότι θα μπορέσει μια Ομοσπονδία, με τις 
οποιεσδήποτε πλειοψηφίες έχει και με την παρουσία μόνο των μελών της 
Διοίκησης, να αντιμετωπίσει αυτά τα προβλήματα; Δεν μπορεί, συνάδελφοι.  

  Τι θα κάνουμε με τις ελαστικές σχέσεις εργασίας. Ανέκαθεν η 
ΠΟΕ-ΟΤΑ, οι ΟΤΑ ήτανε ο προθάλαμος εφαρμογής όλων αυτών των 
εργασιακών σχέσεων. Τώρα όμως το παιχνίδι χοντραίνει. Έχουμε την 
κοινωφελή εργασία και έχουμε τα προγράμματα της αυτεπιστασίας και πρέπει 
να τα δούμε, συνάδελφοι, και με μία ιδιαίτερη προσοχή γιατί καλά είναι αυτά 
που λένε κάποιοι ελαστικές σχέσεις εργασίας, μόνιμη σταθερή δουλειά, 1.400 
αλλά υπάρχουνε και πολίτες, συμπολίτες μας, υπάρχουν οικογένειες που δεν 
έχουνε μεροκάματο, που μας βλέπουνε μέσα από τη διαδικασία του 
κοινωνικού αυτοματισμού ότι εμείς που παίρνουμε τα 700 ευρώ είμαστε οι 
προνομιούχοι, είμαστε οι βολεμένοι και είμαστε οι διεφθαρμένοι και κάποιοι 
άλλοι δεν έχουν μεροκάματο.  

  Στην προχθεσινή συνάντηση με τον Υπουργό Εσωτερικών για 
το εκλογικό, όταν είπε ο συνάδελφος νομίζω ο Τράκας παίρνουμε 580 ξέρετε 
ποια ήταν η απάντηση; Κρατήστε τα 580. Πιθανότατα να εννοεί ότι κάποιοι 
από μας δεν θα έχουμε ούτε τα 580 και κάποιοι άλλοι στην κοινωνία δεν 
έχουν και το δικαίωμα στη δουλειά, να ζήσουν τις οικογένειές τους. Γι’ αυτό 
θέλει μια ιδιαίτερη προσοχή σε αυτά τα ζητήματα.          

  Το άλλο ζήτημα είναι η μη πρόσληψη μόνιμου προσωπικού 
έστω και συμβασιούχων γιατί είναι πολλοί Δήμοι που είναι τουριστικοί, που 
είναι ορεινοί, νησιωτικοί, οι οποίοι έχουν συγκεκριμένες χρονικές περιόδους 
την ανάγκη να πάρουνε κόσμο, δεν μπορούν να προσλάβουνε.  

  Αυτό είναι ξεκάθαρο, συνάδελφοι. Ότι δημιουργεί προβλήματα 
στη λειτουργία των Υπηρεσιών και είναι επακόλουθο … Και λέω συνάδελφοι 
ότι αυτό οδηγεί μαθηματικά στην κατάργηση των Υπηρεσιών της Τοπικής 
Αυτοδιοίκησης, στην εκχώρηση αρμοδιοτήτων και το βλέπουμε αυτό 
καθημερινά πώς ξεφυτρώνουνε οι προτάσεις από Δήμους για την 
ιδιωτικοποίηση της καθαριότητας, για κλείσιμο παιδικών σταθμών, για 
κλείσιμο ΚΕΠ, για το πράσινο και αν δεν αντιδράσουμε εδώ, και αν δεν 
πιέσουμε και τις δημοτικές αρχές δεν έχουμε καμία δυνατότητα.  

  Θα χάσουμε θέσεις εργασίας και σας είπα και προηγούμενα, 
έχουμε την χειρότερη ηγεσία σε επίπεδο ΚΕΔΚΕ, όλα τα χρόνια, οι οποίοι σε 
αυτά τα σοβαρά ζητήματα δεν παίρνουν θέση, όπως δεν πήραν θέση για την 
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κατάργηση των οργανικών θέσεων και βέβαια το μόνο που τους ενδιαφέρει 
είναι οι ελαστικές σχέσεις εργασίας και η ομηρία και όσο το δυνατόν να 
υπηρετήσουν τα μεγάλα επιχειρηματικά και εργολαβικά συμφέροντα.  

  Και όταν, συνάδελφοι, εμείς δίναμε τη μάχη στο λεκανοπέδιο για 
το ζήτημα της διαχείρισης των απορριμμάτων και το έχουμε αποτρέψει, δεν 
μπόρεσε ο Σγουρός να δώσει τα τέσσερα εργοστάσια στα αφεντικά του και να 
επιβαρύνει τους πολίτες στην Αττική με τον τετραπλασιασμό των τελών και 
ουσιαστικά να οδηγήσει περίπου 500 εργαζόμενους στην απόλυση. Όταν εκεί 
είμαστε όλοι εκτός της ΔΑΣ και με τις δυνάμεις που είχαμε δεν τους 
επιτρέπαμε να συνεδριάσουνε, το μόνο που ήξεραν να κάνουν ήταν να 
μιλήσουν, να καταγγείλουν για τη συμβιβασμένη ηγεσία της ΠΟΕ-ΟΤΑ στο 
ζήτημα της διαχείρισης των απορριμμάτων.  

  Και αυτά τα λέγανε αυτοί που ήταν απόντες εκείνη την περίοδο, 
που εμείς αν μη τι άλλο μπορεί να μην τα κάναμε όλα αλλά τουλάχιστον δεν 
τους αφήσαμε. Το ίδιο κάναμε και στα Χανιά όταν έγινε η δημοπρασία και τη 
δεύτερη φορά. Το ίδιο πήγε να γίνει προχθές στη Σκιάθο και οπουδήποτε, για 
να μην δημιουργούνται παρεξηγήσεις, καλεστούμε, ενημερωθούμε, διότι 
ανακαλύψαμε τις τελευταίες μέρες ότι κάτι ανάλογο γίνεται στην Ηλεία, στην 
Αιτωλοακαρνανία, στις Σέρρες, χωρίς η Ομοσπονδία να έχει ενημέρωση.  

  Αν, συνάδελφοι, το επόμενο χρονικό διάστημα δεν υπάρξει η 
ενεργοποίηση όλων των δυνάμεών μας δεν θα μπορέσουμε να 
αντιμετωπίσουμε και άμα αρχίσει και ξετυλίγεται το κουβάρι οι μοναδικοί 
χαμένοι είμαστε εμείς και οι πολίτες που τους παρέχουμε αυτές τις υπηρεσίες.  

  Συνάδελφοι, δεν θέλω να λέω πολλά. Εγώ πίστευα ότι σήμερα 
εδώ θα είμαστε όλοι. Θα είμαστε όλοι για να συζητήσουμε και με την ένταση 
που υπάρχει στον κλάδο γιατί είμαστε ένας δυναμικός κλάδος να 
τοποθετηθούμε και μέσα από έναν ειλικρινή και ουσιαστικό διάλογο να 
μπορέσουμε το επόμενο χρονικό διάστημα να αντιμετωπίσουμε αυτή την 
πολιτική που έρχεται. Δυστυχώς δεν είμαστε.  

  Όμως δεν μπορούμε λόγω αυτών των συνθηκών που 
διαμορφώθηκαν να μας περάσει ένα κλίμα απογοήτευσης και 
αδρανοποίησης, κάτι που θέλουνε κάποιοι άλλοι. Γι’ αυτό επειδή τα μέτρα 
που θα έρθουν θα είναι πάρα πολύ σκληρά μην ακούτε αυτή την προεκλογική 
περίοδο όλους αυτούς που θέλουν να μας κοιμίσουν.  

  Συνάδελφοι, θα έχουμε απολύσεις. Θα έχουμε περικοπές των 
αποδοχών, των συντάξεων και κατάργηση δικαιωμάτων. Και αν ο κλάδος μας 
δεν σταθεί στο ύψος των περιστάσεων θα έχουμε θύματα. Τα πρώτα θύματα 
θα είμαστε εμείς.  

  Γι’ αυτό και εμείς λέμε ότι πέρα απ’ τα ζητήματα που πρέπει να 
αντιμετωπίσει συνολικά το συνδικαλιστικό κίνημα και όχι μόνο του πλέον γιατί 
είναι η οικονομική κρίση και τα μέτρα που έχουν παρθεί πλήττουν όλους τους 
πολίτες, πρέπει να διαμορφώσουμε και αυτό το κοινωνικό μέτωπο με 
κατηγορίες, κλάδους εργαζομένων καθημερινά, στη γειτονιά, στο δήμο, 
συμμετέχοντας στις κινήσεις που έχουν να κάνουνε με το «Δεν πληρώνω», με 
την προσπάθεια να έχουν πρόσβαση σε φτηνά προϊόντα οι πολίτες.  

  Κάποιοι προσπάθησαν να γελοιοποιήσουν καταρχήν το κίνημα 
των Αγανακτισμένων στην πλατεία Συντάγματος, μετά το κίνημα της πατάτας 
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διότι είναι ξεκάθαρο, ότι ό,τι δεν μπορούν να το ελέγξουν θέλουν να το 
υποβαθμίσουν, θέλουν να το διαλύσουν.  

  Και λέω ότι αν δεν υπάρχει αυτό το μέτωπο και ειδικά για μας αν 
δεν υπάρξει και ένα μέτωπο εργαζομένων και αιρετών τον Ιούνιο δεν θα 
έχουμε να πληρωθούμε. Αυτές είναι οι πραγματικές ανάγκες των 
εργαζομένων και νομίζω ότι μέσα από το Συνέδριό μας και μέσα από ένα 
πρόγραμμα δράσης που έχει κατατεθεί ένας μπούσουλας και με τις 
βελτιώσεις που μπορούν να γίνουνε, μπορούμε να δώσουμε την απάντηση.  

  Μια απάντηση που θα ανατρέψει στην πράξη την πολιτική τους, 
που θέλει να μας μετατρέψει τους εργαζόμενους με μισθούς Βουλγαρίας και 
Ρουμανίας, αλλά με τιμές Βρυξελλών και να μας οδηγήσει όλους στη φτώχεια 
και στην εξαθλίωση.  

  Ο κλάδος μας, συνάδελφοι, έχει και παρελθόν, έχει και παρόν 
και έχει σίγουρα ένα πολύ δυναμικό μέλλον. Και εμείς τουλάχιστον απ’ τη 
μεριά τη δική μας δεσμευόμαστε απέναντι στο σώμα των εργαζομένων, των 
συνέδρων της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, ότι δεν θα υποστείλουμε τη σημαία του 
αγώνα, με το οποιοδήποτε κόστος και το είδαμε το προηγούμενο χρονικό 
διάστημα. Ποιους εμπιστεύτηκαν, ποιους λοιδόρησαν, ποιους συκοφάντησαν, 
σε ποιους λασπολόγησαν και ποιους είχανε στήσει στον τοίχο όταν θέλανε να 
απαξιώσουν τους απεργιακούς μας αγώνες.  

  Και επειδή θέλω να κλείσω και θα με ρωτήσετε για το εκλογικό 
και υπάρχει και μια μεγάλη πίεση σε ερωτήματα, πρέπει να σας πω ότι την 
Παρασκευή κάναμε συνάντηση με πρωτοβουλία της ΠΟΕ-ΟΤΑ με τον 
Υπουργό.  

  Ο Υπουργός είπε ότι το ποσόν είναι 50 εκατομμύρια και αφορά 
το σύνολο των δαπανών για τις εκλογές τις εθνικές και μάλιστα χάριν 
αστεϊσμού λέει: αν ξαναγίνουν εκλογές μετά θέλετε και άλλο εκλογικό; Στα 50 
εκατομμύρια, συνάδελφοι, συμπεριλαμβάνονται: 10 εκατομμύρια οικονομική 
ενίσχυση των κομμάτων, είναι οι προμήθειες, κάλπες, ψηφοδέλτια κτλ., βάλτε 
ότι είναι 22 χιλιάδες οι δικαστικοί αντιπρόσωποι και όλοι οι υπόλοιποι κλάδοι 
που θα εργαστούνε, ποιο θα είναι το ποσόν.  

  Δηλαδή εμείς είπαμε πιθανότατα όσοι εργαστούμε να δώσουμε, 
γιατί δεν υπάρχει περίπτωση να φτάσει. Και αυτό που δηλώσαμε χωρίς ίχνος 
εκβιασμού ήτανε: πρώτον, πρέπει να ξεκαθαρίσει το Υπουργείο τους 
δικαιούχους και δεύτερον: ότι δεν συζητάμε για ποσά εξευτελιστικά των 30 ή 
των 40 ή των 50 ευρώ και εγώ γιατί δεν είχαμε συνεδριάσει είπα ότι για μας 
προσωπικά και για την πλειοψηφία ότι αφετηρία για ένα ποσόν είναι τα 350 
ευρώ.  

  Μέχρι σήμερα όχι μόνο δεν έχει βγει η απόφαση, όπως έχετε 
ενημερωθεί όλοι, μας λένε ότι την Πρωτομαγιά είναι ανοιχτοί λέει οι Δήμοι, θα 
εργαστούνε. Δηλαδή το θράσος τους δεν έχει όρια. Ότι εκβιάζουμε έκανε πάλι 
δηλώσεις ο Υπουργός και ότι δεν μπορούμε να παίζουμε με τη δημοκρατική 
λειτουργία της χώρας και εμείς λέμε ότι δεν μπορούμε να ανεχθούμε άλλο 
αυτή την κοροϊδία, είναι προτιμότερο να μας πούνε να πάμε να δουλέψουμε 
τσάμπα, όπως το έχουμε κάνει και την περίοδο των Ολυμπιακών Αγώνων, 
τότε που θέλανε να δώσουν πολλά δις ευρώ σε ιδιωτικές εταιρείες για να είναι 
καθαρές οι πόλεις, να πάμε να δουλέψουμε τσάμπα αλλά εξευτελιστικές 
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αμοιβές και προσπάθειες κερδίζοντας χρόνο να μας πάνε σε μια διαδικασία 
αναγκαστικής προσέλευσης για εργασία δεν θα το δεχθούμε.  

  Και νομίζω ότι ο καθένας μας θα τοποθετηθεί στο Συνέδριο και 
την τελευταία μέρα θα αποφασίσουμε. Καλό είναι να ακουστούνε όλες οι 
απόψεις. Θέλω να σας ευχαριστήσω απ’ τη μεριά της Εκτελεστικής 
Επιτροπής, υπήρξανε αυτή την τριετία και καλές περίοδοι και κακές, υπήρξαν 
εντάσεις, πιθανόν με κάποιους συναδέλφους να είχαμε και μία βαθμίδα 
παραπάνω αντιπαράθεσης, όμως πρέπει να ξέρετε ότι όλα αυτά δεν είχανε 
στόχο και σκοπό προσωπικές αντιπαραθέσεις, είχανε μόνο έναν μοναδικό 
στόχο: όσο με τις καλύτερες προϋποθέσεις να μπορέσουμε να υπηρετήσουμε 
τα συμφέροντα των εργαζομένων που σήμερα με στείλανε εδώ, ιδιαίτερα αυτή 
την κρίσιμη περίοδο απ’ το υστέρημά τους, να συζητήσουμε τα προβλήματά 
τους και όχι να ερχόμαστε να υπηρετούμε τις κομματικές εντολές. Ευχαριστώ 
πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε τον Πρόεδρο της Εκτελεστικής Επιτροπής. Οι 
συνάδελφοι από την Επιτροπή για τον Οικονομικό Απολογισμό έχουν το 
λόγο. Η Κική Καραγιώργου, Πρόεδρος της Ελεγκτικής Επιτροπής.  

Κ. ΚΑΡΑΓΙΩΡΓΟΥ: Συνάδελφοι, καλημέρα. Εύχομαι καλές διεργασίες παρά 
τα παρατράγουδα τα χθεσινά. «Έκθεση της Ελεγκτικής Επιτροπής στο 41ο 
Τακτικό Συνέδριο της ΠΟΕ-ΟΤΑ, πρακτικό 8ο, Αθήνα 5 Απριλίου 2012.  

  Στην Αθήνα σήμερα Πέμπτη 5 Απριλίου 2012 και ώρα 1 το 
μεσημέρι συνήλθε στα γραφεία της ΠΟΕ-ΟΤΑ, Καρόλου 24, Αθήνα, σε 
συνεδρίαση ύστερα από πρόσκληση της Προέδρου Καραγιώργου Βασιλικής 
τα μέλη της Ελεγκτικής Επιτροπής για να ελέγξουν την οικονομική διαχείριση 
της ΠΟΕ-ΟΤΑ για τη χρονική περίοδο από 1/4ου 2009 μέχρι και 31/3ου 2012.  

  Μετά τη διαπίστωση της απαρτίας και την παρουσία των τριών 
μελών της Ελεγκτικής Επιτροπής Καραγιώργου Βασιλικής, Κοσκινά Σώζων και 
Δαλαμπίρα Κώστα από τα πέντε και μετά από έλεγχο των βιβλίων και όλων 
των οικονομικών στοιχείων διαπιστώθηκαν τα παρακάτω:  

  α) Το χρηματικό υπόλοιπο της προηγούμενης χρήσης, δηλαδή 
το υπόλοιπο στις 31/3ου 2009 ανερχόταν στο ποσό των 393.643,22 ευρώ και 
βρισκόταν κατατεθειμένα τα χρήματα αυτά στο υπ’ αριθμόν 33904665 
βιβλιάριο της Εμπορικής Τραπέζης για λογαριασμό της ΠΟΕ-ΟΤΑ.  

  β) Σε ό,τι αφορά τα έσοδα της Ομοσπονδίας για την περίοδο 
αυτή, όπως αναλυτικά αναφέρεται και στα προηγούμενα πρακτικά 
συνεδριάσεων της Επιτροπής μας, χρησιμοποιήθηκαν γραμμάτια είσπραξης 
από το νούμερο 1476 1η/4ου 2009 έως και το νούμερο 2367 30/3ου 2012.  

  Το σύνολο των εσόδων της Ομοσπονδίας για το χρονικό 
διάστημα 1/4ου ’09 έως και 31/3ου του ’12 ανήλθε στο ποσό των 1.627.377,06 
ευρώ.  

  Αναλυτικά τα παραπάνω έσοδα προήλθαν από τις εξής πηγές: 
υπόλοιπο ταμείου 31/3ου του 2009 293.643,22, συνδρομές των Συλλόγων 
μελών της ΠΟΕ-ΟΤΑ 1.226.870,82, 2) εγγραφές νέων Συλλόγων μελών στην 
ΠΟΕ-ΟΤΑ 321,60, 3) επιχορήγηση Υπουργείου Εσωτερικών - ΚΕΔΚΕ 
389.437,50, 4) τόκοι καταθέσεων σε τράπεζες 2.752,67, 5) έσοδα από 
συνδρομές εφημερίδας 325, 6) διάφορες εισφορές 7.554,54, 7) συμψηφισμός 
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αμοιβών μελών Εκτελεστικής Επιτροπής και Γενικού Συμβουλίου 114,93, 8) 
έσοδα από πώληση εντύπων 0, 9) λοιπές επιχορηγήσεις 0.  

  Μερικό σύνολο εσόδων 1.627.377,06. Γενικό σύνολο με το 
χρηματικό υπόλοιπο 1.921.020,28.  

  γ) Σε ό,τι αφορά τα έξοδα της ιδίας περιόδου χρησιμοποιήθηκαν 
τα εντάλματα πληρωμής από νούμερο 6107 1/4ου του 2009 έως και το νούμερο 
7855 30/3ου 2012.  

  Το σύνολο των εξόδων ανήλθε στο ποσό του 1.764.754,01 ευρώ 
που δαπανήθηκε για τους παρακάτω λόγους: 1) έξοδα μετακίνησης των μελών 
της Εκτελεστικής Επιτροπής και του Γενικού Συμβουλίου της ΠΟΕ-ΟΤΑ 
164.099,84, 2) αποζημιώσεις των μελών της Εκτελεστικής Επιτροπής και του 
Γενικού Συμβουλίου της ΠΟΕ-ΟΤΑ 3.465, 3) έξοδα διεξαγωγής των 
συνεδρίων της ΠΟΕ-ΟΤΑ 283.883,97, 4) συνδρομές της ΠΟΕ-ΟΤΑ στην 
ΑΔΕΔΥ 423.883 ευρώ, 5) έξοδα κοινοχρήστων 6.755,21, 6) έξοδα ΔΕΗ και 
ΕΥΔΑΠ 25.782,31, 7) έξοδα κινητής τηλεφωνίας των μελών της Ελεγκτικής 
Επιτροπής της ΠΟΕ-ΟΤΑ 28.984,54, 8) έξοδα σταθερής τηλεφωνίας της ΠΟΕ-
ΟΤΑ 36.420,23, 9) έξοδα ταχυδρομικών αποστολών 69.573,47.  

  10) αμοιβές προσωπικού 237.339,04, 11) εργοδοτικές εισφορές 
64.603,72, 12) αμοιβές παροχής υπηρεσιών συμβούλων 15.158,24, 13) 
αγορές παγίων περιουσιακών στοιχείων 15.416,04, 14) συντήρηση και 
επισκευές παγίων περιουσιακών στοιχείων 23.107,59, 15) έξοδα δημοσίων 
σχέσεων 34.766,44, 16) ενισχύσεις, οικονομικά βοηθήματα προς τρίτους 
1.670 ευρώ, 17) έξοδα συντήρησης ιστοσελίδας της ΠΟΕ-ΟΤΑ 11.918,92, 18) 
έξοδα εκτύπωσης της εφημερίδας της ΠΟΕ-ΟΤΑ 105.844,74, 19) έξοδα 
κάλυψης απεργιακών κινητοποιήσεων 155.458,04.  

  20) συνδρομές και έξοδα απόκτησης εντύπων 9.852,35, 21) 
έξοδα φωτοαντιγραφικού υλικού και γραφικής ύλης 37.224,04, 22) λοιπά 
έξοδα γραφείου 9.055,28.  

  Γενικό σύνολο αυτής της περιόδου 1.764.754,01. Έχουμε λοιπόν 
γενικό σύνολο εσόδων 1.921.020,28 και γενικό σύνολο εξόδων 1.764.754,01.  

  Υπόλοιπο λοιπόν αυτό της περιόδου διαμορφώνεται στα 
156.266,27. Τα χρήματα αυτά βρίσκονται: στο λογαριασμό της Εμπορικής 
Τράπεζας με αριθμό 33904665, στις 30/3ου 2012 το ποσό των 151.272,07 
ευρώ και η επιπλέον διαφορά των 4.994,14 βρίσκεται μετρητά στα χέρια του 
ταμία.  

  Στο σημείο αυτό λύεται η συνεδρίαση, υπογράφεται το πρακτικό, 
Αθήνα 5 Απριλίου 2012, η Πρόεδρος Καραγιώργου Βασιλική, ο Αντιπρόεδρος 
Κοσκινάς Σώζων και το μέλος Δαλαμπίρας Κώστας». Ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε τη συναδέλφισσα. Αν υπάρχουν συνάδελφοι 
ερωτήσεις επί του Διοικητικού Απολογισμού, του Προγράμματος Δράσης και 
του Οικονομικού Απολογισμού. Το λόγο έχει ο Παναγιωτόπουλος ο Χρήστος.  

Χρ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Συνάδελφοι, θέλω να μεταφέρω ορισμένες 
ερωτήσεις που έχουν τεθεί από τους συναδέλφους και για να είμαι απόλυτα 
ειλικρινής με κάποιες προσωπικά συμφωνώ με κάποιες διαφωνώ αλλά 
πρέπει, έχω δεσμευθεί να τις μεταφέρω στο σώμα.  

  Η πρώτη ερώτηση έχει να κάνει με την εισήγηση για το 
πρόγραμμα δράσης για την Ομοσπονδία σε σχέση με τον Καλλικράτη. Γιατί 
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δεν βάζουμε ζήτημα κατάργησης του Καλλικράτη αλλά μιλάμε για αλλαγές, 
γιατί θα προκύψουν προβλήματα που ενδεχομένως έχουν προκύψει από τον 
έναν τόσο χρόνο της περιόδου της εφαρμογής του. Γιατί δεν ζητάμε ανατροπή 
του σχεδίου Καλλικράτης.  

  Δεύτερον: για το ζήτημα των Δημοτικών Επιχειρήσεων. Ποια 
είναι τελικά η θέση της Ομοσπονδίας στις νέες συνθήκες. Να υπάρχουν 
Δημοτικές Επιχειρήσεις, είτε Κοινωφελείς είτε Ανώνυμες είτε Μονομετοχικές 
είτε Μεικτές ή τελικά να καταργηθούν όλες και να περάσουν όλοι οι 
εργαζόμενοι στους Δήμους; Διότι το κείμενο κάνει αναφορά να καταργηθούν 
οι επιχειρήσεις που σχετίζονται με τις αρμοδιότητες των ΟΤΑ αν το θυμάμαι 
καλά.  

  Τρίτη ερώτηση: έχει να κάνει με το ανθυγιεινό επίδομα και η 
ερώτηση αυτή έχει δύο σκέλη: το ένα σκέλος αφορά το αν η Ομοσπονδία 
αποδέχεται  τη λογική του επιδόματος, που ενδεχομένως ανεξάρτητα απ’ τις 
προθέσεις της Ομοσπονδίας η κυβέρνηση παρά το νέο ενιαίο υποτίθεται 
μισθολόγιο φτωχολόγιο καταργεί όλα τα επιδόματα και επαναφέρει μια νέα 
εισοδηματική πολιτική.  

  Γιατί λοιπόν αποδεχόμαστε τη λογική του επιδόματος και δεν 
μιλάμε ότι οι εργαζόμενοι οι οποίοι κάνουν εργασίες διαφορετικές, που 
δικαιολογούν την πρόσθετη αμοιβή λόγω των συνθηκών εργασίας, να μην 
εντάσσεται στο βασικό μισθό.  

  Και το δεύτερο σκέλος σε σχέση με το ανθυγιεινό είναι το εξής: 
υπάρχει μια σειρά ειδικότητες που αναφέρονται στο κείμενο της Ομοσπονδίας 
ότι εξαιρούνται από την Υπουργική Απόφαση, ακόμα και οι ειδικότητες που 
είναι στα βαρέα, όπως είναι οι καθαρίστριες των σχολείων. Εξαιρούνται από 
το επίδομα παρόλο ότι είναι στα βαρέα.  

  Η ερώτηση είναι η εξής: και λέω ότι ορισμένα τα μεταφέρω γιατί 
τα βάζουν οι συνάδελφοι: ο εργάτης καθαριότητος που παίρνει 150 ευρώ 
επίδομα θα πάρει τα ίδια και ο δημοτικός αστυνόμος και ο επιστάτης και μια 
σειρά άλλες ειδικότητες; Ποια είναι η γνώμη της Ομοσπονδίας πάνω σε αυτά;  

  Και μία ερώτηση που έχει να κάνει, δεν ξέρω αν αφορά τον 
Οικονομικό Απολογισμό ή θα πρέπει να απαντήσει ο Πρόεδρος και τελειώνω, 
έχει να κάνει με το ότι για πρώτη φορά τα Σωματεία επιβαρύνονται εξ’ 
ολοκλήρου τα έξοδα των αντιπροσώπων τους στο Συνέδριο.  

  Το ερώτημα είναι: αφού τα Σωματεία καταβάλλουμε συνδρομές 
στο Συνέδριο γιατί δεν καλύπτει η Ομοσπονδία έστω ένα μέρος αυτών των 
εξόδων των αντιπροσώπων των Σωματείων που πληρώνουν τις συνδρομές 
τους, έτσι ώστε σε αυτή την συγκυρία, την τόσο δύσκολη, να υπάρχει ας το 
πούμε και μία άμβλυνση και να μην επιφορτιστούν το σύνολο των εξόδων 
αυτών τα Σωματεία. Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε τον συνάδελφο τον Παναγιωτόπουλο. Άλλος 
συνάδελφος ερωτήσεις; Ο συνάδελφος Ροπαλίδης απ’ την Πάτρα έχει το 
λόγο.  

Κ. ΡΟΠΑΛΙΔΗΣ: Έχει δημιουργηθεί ένα πρόβλημα με τα βαρέα. Εχθές το 
έμαθα και θέλω να ρωτήσω και τον Πρόεδρο να μας πει. Υπάρχει 
εργαζόμενος ΔΕ 30 ο οποίος τον έχουνε γράψει, δεν ξέρω πώς, στο φάκελό 
του εργάτη τοιχοποιίας. Αυτός είναι στα βαρέα. Πληρώνει κανονικά και δεν 
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του δίνουν το επίδομα. Τι θα γίνει σε αυτές τις περιπτώσεις; Γενίκευσέ το 
κάπως Πρόεδρε με έναν τρόπο να πούμε.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Άλλος συνάδελφος; Ο συνάδελφος Ζόμπολας έχει το λόγο.  

Ν. ΖΟΜΠΟΛΑΣ: Από το Δήμο Ηρακλείου Αττικής. Εμείς στο Δήμο μας έχουμε 
κάποιες ειδικότητες οι οποίες δεν είναι στο καθηκοντολόγιο και έχουμε μπλέξει 
τώρα το αν μπορούμε να κάνουμε κάποιες εργασίες οι οποίες χρεώνονται 
από τη διοίκηση. Π.χ. βοηθητικό προσωπικό, καθαρίστρια σκέτο, 
καθαρίστρια… Εν πάση περιπτώσει είναι κάποιες ειδικότητες γενικών 
καθηκόντων οι οποίες δεν είναι στο καθηκοντολόγιο των δημοσίων 
υπαλλήλων και έχουμε ένα θέμα τώρα, το τι δουλειές πρέπει να κάνουν αυτοί.  

  Μήπως αυτό θα μπορούσε να δοθεί μία απάντηση ή εν πάση 
περιπτώσει να ξεκαθαριστεί το ζήτημα πώς αυτοί οι συνάδελφοι και ενόψει 
των απολύσεων και της εφεδρείας κτλ. πώς αυτοί οι συνάδελφοι θα μπορούνε 
να κρατήσουν τις θέσεις τους ή εν πάση περιπτώσει εάν υπάρχει η 
δυνατότητα μετάταξή τους σε άλλο κλάδο;  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε το συνάδελφο. Άλλος συνάδελφος; Το λόγο έχει 
ο συνάδελφος Σαρτζετάκης Ευτύχης.  

Ε. ΣΑΡΤΖΕΤΑΚΗΣ: Από το Δήμο Ηρακλείου Κρήτης. Με αφορμή το επίδομα 
για τα βαρέα και ανθυγιεινά θα ήθελα να ρωτήσω το εξής: υπάρχουν αρκετοί 
συνάδελφοι που με εντολή προϊσταμένου ασκούν καθήκοντα τα οποία 
συνάγουν στο να πάρουν τη βεβαίωση ότι το συγκεκριμένο διάστημα ήτανε 
εργάτες αποδεκτηρίων ή οτιδήποτε άλλο. Όμως δεν είναι ενταγμένοι στα 
βαρέα και ανθυγιεινά. Τι γίνεται με αυτή την περίπτωση.  

  Και αν υπάρχει κάτι που αφορά συναδέλφους που για τον Α ή Β 
λόγο δεν μπόρεσαν να ενταχθούν στα βαρέα και ανθυγιεινά στο παρελθόν, αν 
υπάρχει κάποια διαδικασία να μπορούν να ενταχθούν τώρα, γιατί εκ 
παραδρομής χάθηκαν οι αιτήσεις τους, μεταξύ μαμής και λεχώνας δηλαδή 
χάθηκε το παιδί.   

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε τον συνάδελφο. Άλλος συνάδελφος ερώτηση; 
Το λόγο έχει ο συνάδελφος Ιωαννίδης.   

κ. ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Συνάδελφοι, ένα ερώτημα που θέλω να θέσω εκ μέρους των 
συναδέλφων από το Δήμο Πειραιά. Κόβοντας τα έξοδα κίνησης, μέσα στα 
έξοδα κίνησης υπήρχανε κάποια χρήματα για τα ρούχα, για το εκλογικό και με 
αυτά. Τι γίνεται με αυτή την ιστορία; Θα κατέβουμε στις εκλογές; Δεν θα 
κατέβουμε; Όσοι θα κατέβουν θα πληρωθούν; Αυτό αν έχουμε κάποια 
απάντηση να δώσουμε για τους συναδέλφους και τι θα γίνει με τα ρούχα. Θα 
τα παίρνουνε πάλι σε είδος ενώ τα παίρνανε τα χρήματα; Ευχαριστώ.   

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Άλλος συνάδελφος; Δεν υπάρχει. Ο Πρόεδρος της 
Εκτελεστικής στις απαντήσεις.  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Καταρχήν στο πρώτο ερώτημα που έβαλε ο 
Χρήστος λέει για κατάργηση του Καλλικράτη. Αυτό μπορεί να το αποφασίσει 
το Συνέδριο. Δεν είναι ερώτηση. Η δική μας τοποθέτηση νομίζω είναι 
ξεκάθαρη. Εμείς μιλάμε ότι η αναγκαιότητα μιας διοικητικής μεταρρύθμισης 
που θα είναι προς όφελος των πολιτών και των εργαζομένων θα την 
στηρίξουμε, αλλά καμία δουλειά ο Καλλικράτης που ψηφίστηκε με αυτά που 
εμείς τότε είχαμε προτάξει και το κυριότερο είναι ότι απ’ τη στιγμή που ο 
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Καλλικράτης εντάχθηκε στο μνημόνιο είναι ξεκάθαρο ότι δεν μπορεί να 
υπηρετήσει αυτές τις επιδιώξεις.  

  Άρα εμείς είμαστε υπέρ μιας διοικητικής μεταρρύθμισης που έχει 
συγκεκριμένους στόχους. Με ανθρώπινο δυναμικό, οικονομική αυτοτέλεια, 
δυνατότητα να μην υπάρχει κατάργηση του δημόσιου και κοινωνικού 
χαρακτήρα των υπηρεσιών, ενίσχυση των κοινωνικών υπηρεσιών, ιδιαίτερα 
αυτή τη δύσκολη περίοδο και όλα τα υπόλοιπα όπως καταγράφονται, να μην 
σας κουράζω.  

  Επιχειρήσεις. Κοιτάξτε να δείτε, εμείς λέμε επιχειρήσεις που 
είναι σε αρμοδιότητες. Υπάρχουνε και επιχειρήσεις που δεν μπορεί να τις 
κάνει ο Δήμος. Είναι ας πούμε κάποιες από παλιά, όταν βγήκε το θεσμικό 
πλαίσιο για τις επιχειρήσεις ας πούμε π.χ. εγώ Χρήστο μου έχω στη Γλυφάδα 
το Γκολφ. Είναι Ανώνυμη Εταιρεία. Τι να το κάνω το Γκολφ τώρα που 
έρχονται όλοι αυτοί οι πλούσιοι και παίζουνε; Είναι κάποιοι άλλοι που έχουνε 
συγκεκριμένες επιχειρήσεις που μπορούν όμως με την κατάλληλη λειτουργία 
και δομή τους να είναι και κερδοφόρες, άσχετα αν το θεσμό των 
επιχειρήσεων, που θυμόμαστε πολύ καλά τι έλεγε ο πρώτος Νόμος τη 
δεκαετία του ’80, χρησιμοποιήθηκε για άλλους σκοπούς. Αυτό είναι ξεκάθαρο, 
είμαστε αντίθετοι σε αυτό το πράγμα. 

  Ούτε ας πούμε θα πρέπει να είναι ο προθάλαμος για να 
μεταφερθούν αρμοδιότητες σε ιδιώτη διότι αυτή τη στιγμή και θα σας πω ένα 
παράδειγμα, στη διαχείριση των απορριμμάτων λένε ότι πρότυπο λέει 
ανώνυμης εταιρείας στη ΦΟΣΔΑ είναι η ΔΙΑ ΒΗΜΑ, είναι μια διαδημοτική, η 
οποία διαχειρίζεται πολλά εκατομμύρια ευρώ, έχει εννέα εργαζόμενους και 
όλες τις δουλειές τις κάνει με υπερεργολάβους. Με τον Μπόμπολα, με τον 
Δρακόπουλο και με όλους τους υπόλοιπους.  

  Άρα λοιπόν τι είναι αυτή η Διαδημοτική Επιχείρηση και τι 
υπηρετεί; Υπηρετεί τα συμφέροντα τα συγκεκριμένα. Δεν μπορεί δηλαδή να 
υπηρετήσει τους στόχους που έχουμε βάλει εμείς.  

  Ανθυγιεινό και επικίνδυνο. Είναι ξεκάθαρο συνάδελφοι ότι 
πρώτον η Υπουργική Απόφαση όταν είναι να κόψουνε έχει αναδρομική ισχύ, 
όταν είναι να δώσουνε έχει από την ημερομηνία που θέλουν αυτοί. Και βέβαια 
εδώ δεν έγινε με κανένα κριτήριο η επιλογή των ειδικοτήτων, έγινε με 
ξεκάθαρο κριτήριο όσο γίνεται να περιορίσουν το κόστος και τους 
δικαιούχους. Δηλαδή δεν μπορεί να λέει ειδικότητες το Υπουργείο Εθνικής 
Άμυνας που τις έχουμε και εμείς και να μην παίρνουνε. Δεν μπορεί να 
υπάρχουν ειδικότητες που έχουν τα νοσοκομεία και οι δικοί μας, δηλαδή 
όπως είναι οι τεχνίτες και σε μας να μην είναι.  

  Άρα λοιπόν όλα αυτά εμείς τα βάλαμε στην ηγεσία του 
Υπουργού Εσωτερικών αλλά ήταν ξεκάθαρο. Αυτή τώρα η συγκυβέρνηση δεν 
συζήταγε τέτοια ζητήματα, είχανε συγκεκριμένους στόχους, να υπηρετήσουνε 
τις επιλογές τους και μας μεταφέρανε τα ζητήματα στη νέα κυβέρνηση λέει 
που θα εκλεγεί να σας λύσει αυτά τα ζητήματα.  

  Και δεν είναι μόνο αυτό. Είναι το ζήτημα ότι γιατί υπάρχει 
μισθολογική καθήλωση τρία χρόνια σε αυτούς που είναι με εμπειρία; Αυτοί 
όταν εμείς είδαμε τον Υφυπουργό Διοικητικής Μεταρρύθμισης μας είπανε, 
κυρίως είχαν το νου τους στη βαθμολογική εξέλιξη, μα τώρα κοροϊδευόμαστε; 
Μπορεί τώρα ο μπογιατζής ή ο οδηγός να έχει την βαθμολογική εξέλιξη; Όταν 



41
ο 
ΤΑΚΤΙΚΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ – ΗΜΕΡΑ 2

η
 – ΠΡΩΙΝΗ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ - 25/4/2012 

 79 

το ίδιο το Προεδρικό Διάταγμα σαν προσόν διορισμού είχε και την εμπειρία 
προκειμένου να καλυφθούν οι θέσεις; Είναι για να τιμωρήσουμε;   

  Είναι ζητήματα ας πούμε που θα πρέπει αμέσως μετά το 
Συνέδριο εφόσον έχουμε κυβέρνηση να κάτσουμε να τα συζητήσουμε αυτά τα 
ζητήματα.  

  Χρήστο, έβαλες ένα σοβαρό ζήτημα. Κοίταξε να δεις, λες για τα 
έξοδα των αντιπροσώπων. Είναι ξεκάθαρο ότι αυτή τη δύσκολη περίοδο 
υπήρξαν Σύλλογοι που αντιμετώπισαν οικονομικό πρόβλημα στο να έρθουνε 
στο Συνέδριο και δεν έχει καμία δουλειά είτε είναι Αθήνα, είτε Θεσσαλονίκη και 
η επιλογή της Θεσσαλονίκης έγινε διότι όλα τα προηγούμενα χρόνια που 
κάνουμε τα ενδιάμεσα στην Αθήνα κάποιοι Σύλλογοι, κυρίως από τη 
Μακεδονία, επιβαρύνονται περισσότερο και είπαμε να μειώσουμε το κόστος 
σε αυτούς.  

  Δεύτερον: οι συνδρομές που πληρώνουμε είναι 0,60. Απ’ αυτά 
τα 0,60 τα 0,25 πάνε στην ΑΔΕΔΥ. Η ΠΟΕ-ΟΤΑ επειδή το ξέρω, εσύ ήσουνα 
και στην ΑΔΕΔΥ, δεν είναι μπαταξής. Με το που συμπληρώνεται το εξάμηνο 
καταθέτουμε στην ΑΔΕΔΥ 72.000. Εμείς δεν καταθέτουμε ούτε 
μεταχρονολογημένες επιταγές ακάλυπτες, ούτε λέμε θα τους τα δώσουμε και 
μετά δεν τα δίνουμε, γιατί τα ξέρεις πολύ καλά τα προβλήματα που 
υπάρχουνε στην ΑΔΕΔΥ, ότι κάποιοι που σήμερα εκφράζονται στη διοίκησή 
της έχουν δώσει επιταγή που είναι ακάλυπτη.  

  Άρα λοιπόν, να το πω και το τρίτο. Το τρίτο είναι ότι πάντοτε 
όταν κάναμε τα Συνέδρια και καλύπταμε τα έξοδα υπήρχε οικονομική 
επιχορήγηση από το Υπουργείο Εσωτερικών. Τώρα ήταν ξεκάθαρο. Με 
άλλοθι την οικονομική κρίση δεν μας δώσανε. Όταν την ίδια στιγμή και δεν 
θέλω να αναφέρω την Ομοσπονδία και για ποιους λόγους το δώσανε, το 
δώσανε και μάλιστα ένα ποσόν που είναι 500.000 ευρώ, αλλά ήτανε και 
επιλογή της ΚΕΔΚΕ αλλά και επιλογή της κυβέρνησης ένα συνδικάτο που δεν 
είναι υποταγμένο στις επιλογές τους να μπορέσουν οικονομικά να το 
εξαντλήσουν.  

  Και γι’ αυτό δεν υπήρχε η δυνατότητα. Γιατί αν μπούμε και στην 
ουσία και χωρίς να θιχθεί κανένας διαμαρτυρηθήκαν οι Σύλλογοι για το 
οικονομικό αλλά διαμαρτυρηθήκαν αυτοί οι οποίοι σε όλα τα προηγούμενα 
Συνέδρια φέρνανε και μια κουστωδία παρατηρητών. Όχι, δεν το λέω. Εντάξει; 
Αλλά φέρανε και μια κουστωδία παρατηρητές γιατί μεταξύ λέει κατεργαρέων 
ειλικρίνεια.  

  Και πρέπει να ξέρετε, συνάδελφοι, ότι αυτή τη στιγμή αν δεν 
πάμε στους επόμενους τρεις μήνες σε άμεση συντήρηση του κτιρίου, επειδή 
από κάτω έχει γίνει ένα ταξιδιωτικό γραφείο, θα πέσει κάνα μάρμαρο, θα 
σκοτωθεί κανένας φουκαράς και θα μας πάνε φυλακή γιατί θέλουμε 65 
χιλιάδες ευρώ για να αποκαταστήσουμε όλη την πρόσοψη. Και αν την 
κάνουμε αυτή τη δαπάνη θα μείνουμε χωρίς λεφτά. Και αν βγει και μια μεγάλη 
κινητοποίηση τελειώσαμε.   

  Πρέπει και εμείς που θα είμαστε η νέα διοίκηση να δούμε το 
κόστος λειτουργίας, όσο το δυνατόν να το περιορίσουμε και το κάνουμε αυτό, 
ώστε να μην υπάρχουνε δαπάνες που δεν θα μας δίνουν τη δυνατότητα το 
επόμενο χρονικό διάστημα αν χρειαστεί κάποια χρήματα να τα 
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χρησιμοποιήσουμε για τις αγωνιστικές κινητοποιήσεις της Ομοσπονδίας. Αλλά 
δεν υπήρχε η δυνατότητα. Πρέπει να είμαστε ειλικρινείς.  

  Κοιτάχτε να δείτε, τις ειδικότητες που μπήκαν στα βαρέα, 
καταρχήν εγώ δεν ήθελα να ανοίξω τα ζητήματα του απολογισμού διότι και ο 
Κανονισμός Βαρέων και Ανθυγιεινών Επαγγελμάτων, όσοι είχαμε 
παρακολουθήσει τότε που βγήκε το σχέδιο, κάποιοι που πάλι 
κινδυνολογούσαν και λέγανε μένουν αυτοί απέξω, απέξω, απέξω, παρά ότι 
υπήρξε παρέμβαση της Ομοσπονδίας και τελικά οι μόνοι που εξαιρέθηκαν απ’ 
τον Κανονισμό Βαρέων και Ανθυγιεινών Επαγγελμάτων ήτανε οι καθαρίστριες 
εσωτερικών χώρων κτιρίων και κανένας άλλος.  

  Νομίζω το είπα προηγούμενα ότι το επίδομα είναι καθαρά, είναι 
οικονομικοί οι λόγοι που θέλουν να αποκλείσουν κατηγορίες εργαζομένων και 
δεν τους βάζουνε μόνο και μόνο γι’ αυτούς τους λόγους. Η προσπάθειά μας 
πρέπει να είναι το επόμενο χρονικό διάστημα, είναι: πρώτον όσες κατηγορίες 
είναι στον Κανονισμό Βαρέων και Ανθυγιεινών Επαγγελμάτων στον ιδιωτικό 
τομέα, όπως έχει δεσμευθεί η κυβέρνηση, να επεκταθούν και σε αυτούς που 
είναι στο δημόσιο.  

  Δεύτερον: επειδή δίνει το δικαίωμα ο τελευταίος συνταξιοδοτικός 
νόμος ότι όσοι θέλουν μπορούν να επιλέξουν το ΙΚΑ και πιθανόν αυτό 
κάποιες ειδικότητες που είναι π.χ. που στο ΙΚΑ είναι στα βαρέα θα 
μπορούσαν να επιλέξουν να πάνε συνταξιοδοτικά στο ΙΚΑ, αλλά αν δεν λυθεί 
το ζήτημα ότι δεν θα πάνε με τη διαδοχική ασφάλιση, θα πάνε σαν 
πραγματική υπηρεσία στο δημόσιο, δεν έχει νόημα αυτό το πράγμα.  

  Και βέβαια η ένταξη νέων κατηγοριών εργαζομένων στα βαρέα 
και ανθυγιεινά. Το καθηκοντολόγιο σε μας δεν υπάρχει. Υπάρχει μια σύγχυση 
για το ζήτημα λέει οι εργάτες και λοιπών καθηκόντων. Τώρα βέβαια 
δικαιολογημένα θα μου πει ο Θανάσης ότι κάνουμε σεμινάριο εδώ γιατί 
έχουμε Συνέδριο αλλά καμιά φορά χρειάζεται να τα λέμε, Θανάση, για να τα 
μαθαίνουμε.  

  Ο εργάτης γενικών καθηκόντων είναι για όλες τις δουλειές εκτός 
απ’ αυτές που ειδικά κατονομάζονται. Δηλαδή ο εργάτης γενικών καθηκόντων 
δεν μπορεί να είναι εργάτης καθαριότητας διότι υπάρχει ειδικότητα. Δεν 
μπορεί να είναι εργάτης κήπων. Υπάρχει ειδικότητα. Δεν μπορεί να είναι 
φύλακας εργάτης. Υπάρχει ειδικότητα.  

  Κάνει όλες τις υπόλοιπες δουλειές και κατά κύριο λόγο ήτανε 
παλιά στις κοινότητες που δεν μπορούσε να έχει π.χ. υδραυλικό, 
ηλεκτρολόγο, μπογιατζή και όλα αυτά και κάνανε έναν εργάτη που έκανε όλες 
τις δουλειές, ένας άνθρωπος για όλες τις δουλειές, αλλά δεν σημαίνει ότι ο 
εργάτης γενικών καθηκόντων θα τον βάλουμε να είναι εργάτης καθαριότητας 
γιατί κατονομάζεται αυτή η ειδικότητα.  

  Είναι ξεκάθαρο, συνάδελφοι, ότι για τα βαρέα το είπα, ποιο 
πρέπει να είναι το πλαίσιο διεκδίκησης το επόμενο χρονικό διάστημα και είπε 
ένας συνάδελφος τα έξοδα κίνησης καταργήθηκαν.  

  Από κει και πέρα εμείς πρέπει να διαμορφώσουμε ένα πλαίσιο 
δράσης στα ζητήματα που έχουν να κάνουνε όχι μόνο, να μην το 
εξειδικεύουμε μόνο για τα ρούχα, θα έλεγα είναι το τελευταίο, θα πρέπει να το 
εξειδικεύσουμε στα ζητήματα υγιεινής και ασφάλειας, ειδικότερα μετά τα 
ατυχήματα τα τελευταία που είχαμε τα θανατηφόρα, αλλά και ότι και με δική 
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μας ευθύνη καμιά φορά δεν εφαρμόζουμε το θεσμικό πλαίσιο που είναι πάρα 
πολύ πλούσιο και μπορούμε να βελτιώσουμε τις συνθήκες εργασίας. Δεν 
μπορεί το γάλα να είναι πάλι αντικείμενο να πάρουμε τρία ευρώ. Να πάρουμε 
δηλαδή 25 ευρώ το μήνα, δεν μπορούμε να σωθούμε. Πρέπει να δίνουμε 
φρέσκο γάλα.  

  Δεν μπορούμε να κλείνουμε τα μάτια να μην κάνουμε τις 
εξετάσεις προληπτικής ιατρικής γιατί έχουμε στο νου μας ότι πρέπει να 
πάρουμε κάτι άλλο. Θα πρέπει να ιεραρχήσουμε τα ζητήματα υγιεινής και 
ασφάλειας ιδιαίτερα αυτή την περίοδο που και οι Δήμοι δεν εφαρμόζουνε τη 
νομοθεσία, πρώτα απ’ όλα να προστατεύσουμε το υπέρτατο που έχουμε, τη 
ζωή μας.  

  Συνάδελφοι, η αύξηση των εργατικών ατυχημάτων στο χώρο της 
Τοπικής Αυτοδιοίκησης και ιδιαίτερα στον τομέα της καθαριότητας έχει 
αυξηθεί κατά πάρα πολύ και εμείς κλείνουμε τα μάτια και κοιτάμε προς άλλη 
κατεύθυνση αδιαφορώντας γι’ αυτά τα ζητήματα.  

  Μην ξεχνάμε το τραγικό δυστύχημα που είχαμε στο Ναύπλιο. 
Ανασφάλιστο, χωρίς ΚΤΕΟ, χωρίς πινακίδες, με εργάτη καθαριότητας πίσω 
φυλακισμένο που έκανε κοινωνική εργασία, σκοτώθηκε και ο συνάδελφος που 
ήταν οδηγός σήμερα τρέχει στα δικαστήρια και του ζητάει η οικογένεια του 
πεθαμένου εκατομμύρια ευρώ σαν αποζημίωση, σαν αστική ευθύνη. Αυτά 
πρέπει να δούμε, όχι αν θα πάρουμε κάτι το οποίο πιθανόν να μην βελτιώσει 
τίποτα. Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε τον Πρόεδρο της Εκτελεστικής Επιτροπής. 
Συνάδελφοι, να προχωρήσουμε. Έχει υποβληθεί ένα αίτημα από το Σωματείο 
του Παγγαίου για την εγγραφή του στην Ομοσπονδία. Να ’ρθει να το 
αιτιολογήσει ο συνάδελφος από το Δήμο Παγγαίου. Είναι εδώ ο συνάδελφος;  

Π. ΜΙΧΑΗΛΑΚΗΣ: Είμαι ο Πρόεδρος του Σωματείου των Δημοτικών 
Υπαλλήλων του Δήμου Παγγαίου. Όπως καταστατικά μπορούμε μετά την 
απόρριψη από το Γενικό Συμβούλιο της αίτησής μας για εγγραφή στην ΠΟΕ-
ΟΤΑ είμαστε αναγκασμένοι να έρθουμε στο σώμα για να ζητήσουμε από σας 
την εγγραφή μας στην ΠΟΕ-ΟΤΑ.  

  Η αίτησή μας είναι μόνο για την εγγραφή στην ΠΟΕ-ΟΤΑ, δεν 
είχαμε στείλει αίτηση για αντιπροσώπους αν και με υπόδειξη του μέλους του 
Γενικού Συμβουλίου που παρακολουθούσε τις διαδικασίες και με παρότρυνση 
να κάνουμε εκλογές, κάναμε, επιμείναμε όμως να μην προχωρήσουμε σε 
αντιπροσώπους εάν δεν γίνει η εγγραφή μας.  

  Στείλαμε τα χαρτιά, η Επιτροπή Νομιμοποίησης Αντιπροσώπων 
εξέτασε και το δικό μας αίτημα, φαντάζομαι ότι είχε πάρα πολύ δουλειά, 
απορριφθήκαμε ότι δεν συμβαδίζαμε, το Καταστατικό μας με το Καταστατικό 
της ΠΟΕ-ΟΤΑ. Ήρθα να αιτιολογήσω ότι δεν έχουμε κάποιο πρόβλημα, εμείς 
στο πρόβλημα των αντιπροσώπων που τέθηκε ως το μείζον ζήτημα 
δηλώναμε στο άρθρο 20 παράγραφος 2 ότι για την εκλογή των 
αντιπροσώπων ακολουθούμε το Καταστατικό της Ομοσπονδίας και από κει 
και μετά δεν μπορούσαμε να κάνουμε τίποτα άλλο.  

  Θέτω σε σας το ζήτημα, δεν νομίζω ότι θα πρέπει 300 
συνάδελφοι από ένα Δήμο όπου δυστυχώς δεν έχουμε συμβασιούχους, δεν 
δώσαμε δουλειά σε κανέναν, συμμετέχουν μόνο τακτικοί υπάλληλοι, ψηφίσαν 
μόνο τακτικοί υπάλληλοι, πιστεύω ότι θα πρέπει να εξεταστούμε ξεχωριστά 
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από τη λογική που μπήκε χθες, όχι ότι ήτανε παράλογο το ό,τι έγινε, αλλά δεν 
νομίζω ότι θα πρέπει να μείνουμε αποκλεισμένοι και δεν θα πρέπει να 
μείνουμε απαξιωμένοι απ’ αυτή την Ομοσπονδία που όλοι μαζί μπορούμε. 
Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε το συνάδελφο.  

Π. ΜΙΧΑΗΛΑΚΗΣ: Να απαντήσω στην ερώτησή του αν έχουμε κάνει; Κάναμε 
αλλά δεν τις έχουμε θέσει σε λειτουργία γιατί περιμέναμε πρώτα την εγγραφή 
και μετά θα προχωρούσαμε.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Εντάξει συνάδελφε, ευχαριστούμε. Ο Πρόεδρος της 
Εκτελεστικής Επιτροπής έχει το λόγο. 

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Συνάδελφοι, στην αίτηση του Συλλόγου του Δήμου 
Παγγαίου η πρόταση της Εκτελεστικής Επιτροπής και η απόφαση του Γενικού 
Συμβουλίου ήταν ξεκάθαρη. Υπάρχουν άρθρα τα οποία λένε ότι για την 
εκλογή αντιπροσώπων ψηφίζουν όλοι οι εργαζόμενοι και επειδή 
αντιλαμβάνεστε για να απαντήσω και σε αυτό που λέγαμε ότι υπάρχουν 80, 
αν μέχρι πριν ένα χρόνο αυτό ήταν ξεκάθαρο, ότι εφαρμόζουμε τα άρθρα του 
Καταστατικού της Ομοσπονδίας για την εκλογή των αντιπροσώπων που έχει 
να κάνει με το μέτρο και το χρονικό διάστημα και το ποιοι έχουν δικαίωμα του 
εκλέγειν και του εκλέγεσθαι, δεν θα υπήρχε πρόβλημα.  

  Απ’ τη στιγμή που υπάρχει μία μεγάλη αμφισβήτηση σε όσα 
Σωματεία έρχονται το τελευταίο χρονικό διάστημα εμείς λέμε ότι θα πρέπει να 
είναι ξεκάθαρο, να υπάρχει συγκεκριμένο άρθρο ότι για την εκλογή 
αντιπροσώπων ισχύουν οι διατάξεις και οι προϋποθέσεις του Καταστατικού 
της ΠΟΕ-ΟΤΑ.  

  Και είπαμε ότι εφόσον αυτό τροποποιηθεί θα εγγραφεί. Δεν 
καταλαβαίνω γιατί το φέρνει. Έχει το περιθώριο ο Σύλλογος, υπάρχει το 
περιθώριο και αυτή είναι η πρότασή μας, εφόσον τροποποιήσει το άρθρο 
αυτό δεσμευόμαστε ότι στο πρώτο Γενικό Συμβούλιο μετά που θα συγκληθεί 
μετά την εκλογή εδώ να γράψετε το Σωματείο. Δεν χρειάζεται να έχει εγκριθεί, 
να υπάρξει τροποποίηση του άρθρου, κατάθεση στο Πρωτοδικείο και θα τους 
γράψουμε. Και να τελειώνει αυτό το ζήτημα.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε τον Πρόεδρο της Εκτελεστικής. Το λόγο έχει ο 
συνάδελφος Χαρίσης.  

Γ. ΧΑΡΙΣΗΣ: Δεν θέλω να ανεβάσω, συνάδελφοι, τα πνεύματα διότι έχουν 
ανέβει από χθες και δεν χρειάζεται να οξύνουμε ακόμα περισσότερο την 
αντιπαράθεση.  

  Καταρχάς παίρνω το λόγο, δεν είναι εδώ ο συνάδελφος ο 
Πρόεδρος του Γενικού Συμβουλίου, ο συνάδελφος ο Κασίδης, γιατί έχω μία 
υποχρέωση να του ζητήσω συγνώμη για την οξύτατη αντιπαράθεση που 
είχαμε στο Γενικό Συμβούλιο, χωρίς να σημαίνει ότι είχα άδικο για τις απόψεις. 
Βεβαίως παρατράβηξε ίσως το θέμα για τους χαρακτηρισμούς και γι’ αυτό το 
λόγο ακριβώς ζητώ συγνώμη επειδή και ο συνάδελφος ο Κασίδης ήταν η 
τελευταία μας πράξη στο Γενικό Συμβούλιο και δεν θέλω να μείνει ως τέτοια η 
τελευταία πράξη και επειδή φεύγει και ο συνάδελφος σε σύνταξη. 

  Τώρα, αφού θεωρώ αυτό έτσι μία υποχρέωση προσωπική 
απέναντι στο συνάδελφο τον Κασίδη, θέλω να πω το εξής: κοιτάξτε, 
συνάδελφοι, το είχα πει και στο Γενικό Συμβούλιο: ότι το Σωματείο του Δήμου 
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Παγγαίου ήταν μία επιλογή που κάνανε καταρχάς οι εργαζόμενοι του Δήμου 
Παγγαίου.  

  Ξέρετε ότι εμείς σαν παράταξη δεν συμφωνούμε με την 
πολυδιάσπαση των Σωματείων, βεβαίως δεν μπορούμε εμείς να υποδείξουμε 
τον τρόπο που θα οργανώνονται οι εργαζόμενοι διότι τον τελικό λόγο τον 
έχουν οι εργαζόμενοι για το πώς θα οργανωθούνε, διότι υπάρχουν 
ιδιομορφίες από Νομό σε Νομό, υπάρχουν ευθύνες των συνδικαλιστικών 
οργανώσεων που δεν ανταποκρίνονται στα πλαίσια του Νομού και 
λειτουργούνε στα πλαίσια του κεντρικού Δήμου, με αποτέλεσμα να νιώθουν 
αδικημένοι οι συνάδελφοι.  

  Όμως κοιτάξτε: η επιλογή και εκεί ήταν η αντιπαράθεση με τον 
συνάδελφο Κασίδη, η επιλογή να δημιουργηθεί αυτό το Σωματείο κυρίως, 
κυρίως λέω, στηρίχθηκε, υποστηρίχτηκε από τις δυνάμεις της ΠΑΣΚΕ, έγινε 
αυτό το Σωματείο με το οποίο εμείς δεν συμφωνούσαμε και έχει κάνει αυτό το 
Σωματείο αντιγραφή, δεν λέγονται όλα, έχει κάνει αντιγραφή του Καταστατικού 
του Δήμου Καβάλας και επικαλούμαι τον Πρόεδρο του Σωματείου του Δήμου 
Καβάλας να ανέβει στο βήμα για να δούμε αν είναι το ίδιο Καταστατικό. Είναι 
το ίδιο Καταστατικό, αντιγραφή κάνανε, το ένα Σωματείο είναι στη δύναμη της 
Ομοσπονδίας 30 χρόνια - 40 και το άλλο Σωματείο δεν εγγράφεται γιατί έχει 
κάνει αντιγραφή ενός άλλου Καταστατικού μέλους της Ομοσπονδίας. Πρώτον 
αυτό.  

  Δεύτερον: αναφέρεται μέσα σε άρθρο του Καταστατικού και λέει 
ότι όλοι οι εργαζόμενοι που είναι μέλη του Σωματείου έχουν όλοι τα ίδια 
δικαιώματα. Βεβαίως συνάδελφοι αλίμονο. Να υπάρχει σωματείο, άρθρο του 
Καταστατικού που να λέει ότι δεν έχουν τα ίδια δικαιώματα. Όμως δεν 
αναφέρει ο Πρόεδρος της Εκτελεστικής Επιτροπής που μίλησε προηγούμενα 
το άλλο άρθρο που αναφέρεται παρακάτω, το άρθρο 20, αν δεν απατώμαι, να 
με διορθώσει ο Πρόεδρος του Σωματείου, που λέει ότι για την εκλογή των 
αντιπροσώπων στις δευτεροβάθμιες συνδικαλιστικές οργανώσεις ισχύει το 
Καταστατικό των δευτεροβάθμιων συνδικαλιστικών οργανώσεων. Αυτό λέει 
μέσα το Καταστατικό, όπως είναι και της Καβάλας λέει και αυτό.  

  Αυτό συνάδελφοι αποτελεί πρόβλημα ακόμα και γι’ αυτούς που 
θέλουν να τηρήσουνε κατά γράμμα το Καταστατικό. Δεν αποτελεί και γι’ 
αυτούς πρόβλημα.  

  Και μία κουβέντα τελευταία. Συνάδελφοι, κοιτάξτε, τελευταία το 
είπα και χθες η πλειοψηφία του Γενικού Συμβουλίου δεν ενέγραφε Σωματεία 
στην Ομοσπονδία επειδή είχε ένα άγχος σχετικά με τους συσχετισμούς, 
σχετικά με μία φοβία μήπως περάσουνε οι αντιπρόσωποι και ψηφίσουν οι 
συμβασιούχοι. Πάντως υπέπεφτε σε ένα λάθος και εγώ, συνάδελφοι, θεωρώ 
ότι πρέπει για το συμφέρον του κλάδου να μην λειτουργούν με αυτό το 
πνεύμα.   

  Δηλαδή είναι άλλο θέμα, συνάδελφοι, η εγγραφή ενός 
Σωματείου στην Ομοσπονδία, αυτό έχει δικαίωμα να εγγραφεί εφόσον έχει 
Καταστατικό εγκεκριμένο από το Πρωτοδικείο, έχει εργαζόμενους που είναι 
δημοτικοί υπάλληλοι, αυτό είναι υποχρέωση της Ομοσπονδίας να το 
εγγράφει, και είναι άλλο θέμα η νομιμοποίηση των αντιπροσώπων, διότι αυτή 
η λογική της νομιμοποίησης, αν ισοπεδώσουμε τα πράγματα ξέρετε πού 
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οδηγούμαστε; Τα 18 Σωματεία που δεν τήρησαν κατά την άποψη της 
πλειοψηφίας το Καταστατικό πρέπει να διαγραφούν απ’ την Ομοσπονδία.  

  Εκεί θέλουμε να το πάμε; Γι’ αυτό εγώ, συνάδελφοι, θεωρώ 
επειδή είναι καταστατική υποχρέωση όποιο Σωματείο απορρίπτεται από τη 
δύναμη της Ομοσπονδίας από το Γενικό Συμβούλιο νομίζω ότι πρέπει το 
Συνέδριο να το εγγράψει και να το εγγράψει, συνάδελφοι, και για λόγους 
εκτόνωσης της κατάστασης, διότι αυτό το Σωματείο εγγράφεται και δεν 
σημαίνει ψηφίζει κάνας αντιπρόσωπος εδώ πέρα. Απλά ζητάει το αυτονόητο. 
Την εγγραφή του στην Ομοσπονδία.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε τον συνάδελφο τον Χαρίση. Ο συνάδελφος ο 
Πολυμερόπουλος έχει το λόγο.  

Β. ΠΟΛΥΜΕΡΟΠΟΥΛΟΣ: Εμείς, συνάδελφοι, δεν είχαμε κανένα άγχος να 
εγγράψουμε ένα Σωματείο ή να μην εγγράψουμε το τελευταίο διάστημα ή το 
προηγούμενο, πριν το τελευταίο διάστημα. Η θέση μας ήταν πολύ ξεκάθαρη 
όσον αφορά την εγγραφή των διαφόρων Σωματείων.  

  Υπήρξε μία παραγωγή Σωματείων το τελευταίο μεγάλο 
διάστημα η οποία δεν ήταν τόσο αθώα και ανώδυνη, είχε από συγκεκριμένες 
παρατάξεις υπάρξει μία βιομηχανία με αποτέλεσμα να φτάσουν σε επίπεδο 
Ομοσπονδίας στους 235 Συλλόγους.  

  Η μεγαλύτερη Ομοσπονδία όσον αφορά τους Συλλόγους. 
Σύλλογοι, συλλογάκια, παρασυλλογάκια, Σύλλογοι σφραγίδες, ανύπαρκτοι 
Σύλλογοι, Σύλλογοι ενεργοί, Σύλλογοι ανενεργοί. 

  Η θέση μας λοιπόν ήταν να έχουμε αρνητική στάση όταν ήτανε 
Σύλλογοι οι οποίοι δημιουργούνταν ως κλώνοι κάποιων μεγάλων Συλλόγων, 
Σύλλογοι σφραγίδες των 30, 40 ή 50 ατόμων. Και αυτή ήτανε μια 
συγκεκριμένη αντίληψη.    

  Για το Παγγαίο πράγματι το απορρίψαμε διότι υπήρχαν αυτά τα 
προβλήματα. Σήμερα θεωρώ ότι συζητάμε για ένα ζήτημα άνευ αντικειμένου. 
Αν είναι σωστά όπως αναφέρθηκαν προηγουμένως και δεν είδα τον Πρόεδρο 
να έχει αντίρρηση, έχει ένα άρθρο το οποίο λέει ότι εγγράφονται όλοι οι 
εργαζόμενοι, άρα εγγράφονται για τον Σύλλογο όλοι οι εργαζόμενοι, και στο 
άλλο του το άρθρο που ακολουθεί λέει ότι ο Σύλλογος ακολουθεί το 
Καταστατικό δευτεροβαθμίων και τριτοβαθμίων οργάνων.  

  Μπορούμε σήμερα, επειδή δεν είναι θέμα πλέον του Συνεδρίου, 
λόγω αντιπροσώπων να μπει ή να βγει, μπορούμε να δεχθούμε την εγγραφή 
του Συλλόγου και συγχρόνως ο Σύλλογος πιθανόν να έχει αρχίσει και τη 
διαδικασία να τροποποιήσει το άρθρο.  

  Άρα λοιπόν εγγράφεται ο Σύλλογος χωρίς επί της ουσίας να 
επιφέρει καμία αλλαγή στα υπάρχοντα δεδομένα και προχωράει όπως είχε 
πει και στο Γενικό Συμβούλιο στην αλλαγή, στην τροποποίηση του 
Καταστατικού η οποία προσωπικά θα σας πω ότι αν είναι διατυπωμένη κατά 
τον τρόπο που αναφέρεται όσον αφορά το πρώτο άρθρο και το άρθρο 20 -
ποιο είπατε προηγουμένως;- δεν νομίζω ότι υπάρχει σημαντικό πρόβλημα ή 
επί της ουσίας πρόβλημα αν το άρθρο 20 δέχεται ξεκάθαρα ότι είναι τα 
Καταστατικά των Ομοσπονδιών και Συνομοσπονδιών, διότι το άρθρο όσον 
αφορά την εγγραφή το πρώτο είναι η εγγραφή των εργαζομένων σε 
πρωτοβάθμιο επίπεδο.  
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  Άρα λοιπόν νομίζω ότι μπορούμε να πάμε σε μία συναινετική 
άποψη να εγγραφεί το Σωματείο και να πάει σε μία αλλαγή του Καταστατικού 
του.   

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Να γίνει μία διευκρίνιση, συνάδελφοι, για να το ακούσει και το 
σώμα. Το άρθρο 20, Γιώργο, αφορά μόνο τον αριθμό των αντιπροσώπων, το 
εκλογικό μέτρο, δεν αφορά το ποιοι ψηφίζουν. Λέει: ο αριθμός των 
αντιπροσώπων του Σωματείου στις Δευτεροβάθμιες Οργανώσεις που μετέχει 
ορίζεται σύμφωνα με τα Καταστατικά των Ομοσπονδιών. Εδώ είναι για το 
εκλογικό μέτρο, δεν μιλάει για το ποιοι ψηφίζουν.  

  Εγώ νομίζω ότι αποκρυσταλλώνεται μια άποψη, θα μιλήσει και ο 
Τσούνης ο Γιάννης, δεν ξέρω αν το θέλει.  

(Διαλογικές συζητήσεις) 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ο συνάδελφος Τσούνης έχει το λόγο.  

Γ. ΤΣΟΥΝΗΣ: Λοιπόν, συνάδελφοι, να μην ξεχνάμε ότι βρισκόμαστε σε μία 
περίοδο όπου Σύλλογοι που δεν φέρνουν καν τα απαραίτητα δικαιολογητικά 
προσφεύγουν σε ασφαλιστικά μέτρα και σε δικαστήρια προκειμένου να 
εγγραφούν στην Ομοσπονδία.  

  Πρέπει να είμαστε εξαιρετικά προσεκτικοί. Το Καταστατικό του 
Συλλόγου, που εγώ δεν θα πω ότι υπήρχε ούτε σκοπιμότητα, ούτε δόλος, έχει 
δύο άρθρα που το ένα συγκρούεται με το άλλο. Είναι και για το καλό του 
Συλλόγου, αυτοί θα πάρουν την απόφαση, αλλά εμείς αυτό που πρέπει να 
κάνουμε είναι να διαβάσουμε το Καταστατικό του Συλλόγου, να εναρμονίζεται 
με το δικό μας και να εγγραφεί ο Σύλλογος.  

  Αυτό που έχουμε πει στο Σύλλογο και αυτό που υποχρεούμαστε 
να κάνουμε είναι ότι δύο άρθρα του Συλλόγου, το άρθρο 4 και το άρθρο 20, 
προβλέπουν ότι εγγράφονται και μπορούν να εκλέγονται σύμφωνα και με το 
άρθρο 2, σε συνδυασμό με το άρθρο 2, όλοι οι εργαζόμενοι που έχουν 
εργασιακές σχέσεις πάνω από δύο μήνες.  

  Προτείναμε στο Σύλλογο να αλλάξει ή να διαγράψει το άρθρο 4 
από το Καταστατικό, να κοινοποιήσει στην Ομοσπονδία την τροποποίηση του 
Καταστατικού και αυτομάτως εγγράφονται στην Ομοσπονδία. Νομίζω ότι είναι 
απλό το θέμα για να απασχολούμε το Συνέδριο.   

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Το λόγο έχει ο συνάδελφος από τη ΔΑΚΕ.  

Ζ. ΚΑΡΑΛΙΑΚΟΣ: Συνάδελφοι, νομίζω ότι είναι πολύ ξεκάθαρη η διαδικασία 
και δεν νομίζω ότι τίθεται και πρόβλημα, ακουστήκαν οι απόψεις, θέλει μία 
τροποποίηση το άρθρο 20 το οποίο να ξεκαθαρίζει το ποιοι θα έχουνε 
δικαίωμα ψήφου για την εκλογή αντιπροσώπων, το τακτικό προσωπικό, το 
οποίο στο άρθρο 20 το οποίο επικαλέστηκε το Σωματείο δεν ξεκαθαρίζεται, 
μιλάει μόνο για τον αριθμό των αντιπροσώπων.  

  Πιστεύω ότι από τη στιγμή απ’ ό,τι λέει και η Εκτελεστική 
Επιτροπή και τοποθετήθηκαν με μία τροποποίηση του Καταστατικού η οποία 
θα κοινοποιηθεί στην Εκτελεστική Επιτροπή και στο Γενικό Συμβούλιο της 
Ομοσπονδίας θα γίνει άμεση αποδεκτή η εγγραφή του Συλλόγου.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ο συνάδελφος ο Πρόεδρος του Δήμου Παγγαίου στην 
πρόταση που έχει γίνει…   

(Διαλογικές συζητήσεις) 
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ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συνάδελφε, πριν ξεκινήσεις για να γίνει κατανοητό. Υπάρχει μια 
συγκεκριμένη πρόταση.  Να δεχθεί καταρχήν το Συνέδριο να εγγραφείτε στη 
διοίκηση της Ομοσπονδίας με την προϋπόθεση να έχετε φέρει την αλλαγή, 
την τροποποίηση του Καταστατικού στα δύο άρθρα που συγκρούονται. Θα 
γίνει αυτόματα εγγραφή σας.  

Π. ΜΙΧΑΗΛΑΚΗΣ: Αυτό το είχαμε δηλωμένο με απόφαση της Γενικής 
Συνέλευσης.  

(Διαλογικές συζητήσεις) 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συνάδελφε Πρόεδρε έχεις το λόγο.  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Συνάδελφε Μπαλάφα, το είπα αλλά δεν ήσουν εδώ 
στην αρχή, ότι όταν υπήρχαν κάποια Καταστατικά που δεν δίναμε σημασία 
δεν υπήρχε αυτό το ζήτημα, όλοι εφαρμόζαμε το Καταστατικό της ΠΟΕ-ΟΤΑ 
για την εκλογή των αντιπροσώπων. Τώρα όμως αν δεν το εξετάσουμε δεν 
μπορεί να λέει αποδέχομαι γενικά και αόριστα το Καταστατικό της ΠΟΕ-ΟΤΑ 
και να υπάρχει άρθρο και να λέει διαφορετικό τρόπο εκλογής.  

  Αυτά για μας είναι ζητήματα αρχής. Σε παρακαλώ πάρα πολύ, 
αφήστε τώρα. Ωραία, θέλετε να το βάλουμε σε ψηφοφορία; Θα το βάλουμε.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Λοιπόν, συνάδελφε Πρόεδρε από το Παγγαίο έχεις το λόγο. 
Στην πρόταση που έχει γίνει.  

Π. ΜΙΧΑΗΛΑΚΗΣ: Σας ευχαριστώ. Λοιπόν να ξεκαθαρίσω ότι η απόφαση της 
Γενικής Συνέλευσης στην οποία ήταν παρών ο Πρόεδρος του Γενικού 
Συμβουλίου και όταν εγώ ως απλός υπάλληλος τότε ζήτησα να μην 
προχωρήσουμε τις διαδικασίες των εκλογών και όλες τις υπόλοιπες αλλά 
πρώτα θα πρέπει να αλλάξουμε το Καταστατικό κατηγορήθηκα ότι 
κωλυσιεργώ.  

  Έκανα πίσω και απλά ζήτησα απ’ τη Γενική Συνέλευση να πάρει 
απόφαση να κάνουμε ξεχωριστή Καταστατική Συνέλευση η οποία θα κάνει 
ένα Καταστατικό τέτοιο που θα είναι πλήρως εναρμονισμένο με αυτό της 
ΠΟΕ-ΟΤΑ, χωρίς να εξετάζω το κάθε άρθρο ξεχωριστά. Ήταν ένας 
νεοσύστατος Σύλλογος, σαφώς και έχει κάνει πιθανόν λάθη φραστικά ή 
διαφορετικής ανάγνωσης, αλλά αυτό δεν σημαίνει ότι δεν μπορούμε να 
είμαστε μέλη αυτής της Ομοσπονδίας.  

  Δεν ζητήσαμε ούτε να ψηφίζουμε ούτε τίποτα. Δεν είμαστε 
ζητιάνοι, ήρθαμε εδώ πέρα να διεκδικήσουμε ό,τι και εσείς. Τη 
συναδελφοσύνη.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε τον συνάδελφο. Για ένα λεπτό το λόγο έχει ο 
συνάδελφος Χαρίσης. Εγώ νομίζω ότι δεν υπάρχει καμία αντίρρηση από 
κανέναν. Η πρόθεση είναι να εγγραφεί ο Σύλλογος αρκεί να αλλάξει το 
Καταστατικό. Χθες, συνάδελφοι, φάγαμε ολόκληρη μέρα για το ζήτημα αυτό. 
Άμα ξεκινήσουν οι εγκρίσεις οι καινούργιες να έχουν τη διάταξη αυτή, ότι 
μπορούν να ψηφίζουν όλοι, ακυρώνουμε όλη την προσπάθεια αυτή που 
κάναμε χθες, μια ολόκληρη παράταξη αποχώρησε γι’ αυτό το λόγο, θα 
ξεκινήσουν οι διαδικασίες.  

  Νομίζω ότι η πρόταση της Ομοσπονδίας είναι σαφής. Απ’ τη 
στιγμή που θα αλλάξει και θα τροποποιήσει το Καταστατικό της είναι 
αυτόματα χωρίς άλλη απόφαση μέλος της ΠΟΕ-ΟΤΑ. Γιώργο, νομίζω ότι δεν 
υπάρχει κανένα πρόβλημα. Πολύ σύντομα όμως.  
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Γ. ΧΑΡΙΣΗΣ: Συνάδελφοι, κοιτάξτε, έχουμε παρεξηγήσει κάποια πράγματα. 
Καταρχάς με βάση τη νομοθεσία που διέπει τα Σωματεία ούτε καν χρειάζεται 
να υπάρχει άρθρο στο Καταστατικό για την εκπροσώπηση στις 
δευτεροβάθμιες οργανώσεις. Αυτό πάντα αποτελεί απόφαση της Γενικής 
Συνέλευσης.  

  Με απόφαση της Γενικής Συνέλευσης των Σωματείων επιλέγουν 
οι εργαζόμενοι την εγγραφή σε οποιαδήποτε Ομοσπονδία, διότι κάλλιστα 
αύριο μπορεί το Σωματείο αυτό το οποίο δεν το εγγράφουμε να πάει στη 
Γενική Συνέλευση και να επιλέξει να πάει να γραφτεί στην ΠΟΠΟΤΑ, αλλά 
λέω ότι… Άρα εμείς ζητάμε να μπει καταστατική διάταξη ή να τροποποιηθεί το 
Καταστατικό ως προϋπόθεση για κάτι που ούτε καν χρειαζόταν να υπάρχει 
στο Καταστατικό, διότι η απόφαση της Γενικής Συνέλευσης επιλέγει σε ποια 
Ομοσπονδία θα εγγραφεί.  

  Κάλλιστα αύριο μπορεί να πάει να πει συνάδελφοι στην 
ΠΟΠΟΤΑ. Αυτό θέλουμε; Εδώ θέλουμε να διαλύσουμε τις άλλες Ομοσπονδίες 
και να συνενωθούμε σε μία, εμείς με τη στάση μας διευκολύνουμε να υπάρξει 
ενίσχυση των άλλων Ομοσπονδιών.  

  Και μία κουβέντα συνάδελφοι. Το επόμενο Συνέδριο είναι μετά 
από τρία χρόνια. Εγώ λέω όπως δεσμεύονται και οι συνάδελφοι μπορεί να 
πάν’ και σε τροποποίηση του Καταστατικού. Γιατί να μην εγγράψουμε να 
έχουν συνδικαλιστική κάλυψη οι εργαζόμενοι; Αφού δεν προκύπτει θέμα ούτε 
εκλογικού Συνεδρίου. Και εξάλλου υπάρχει ο τρόπος, τον είδαμε και χθες, 
πώς αντιμετωπίζεται ας πούμε με το αποφασίζουμε και διατάσσουμε αυτά. 
Δεν είναι ανάγκη.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Λοιπόν, συνάδελφοι, νομίζω ότι γίνανε κατανοητά. Δεν 
χρειάζεται τώρα να συζητάμε. Αυστηρά για ένα λεπτό τελευταίος ομιλητής και 
μπαίνει σε ψηφοφορία, γιατί πραγματικά συνάδελφοι θα οδηγηθούμε σε 
ψηφοφορία η οποία δεν θα είναι καλή για το Σύλλογο του Παγγαίου.  

Γ. ΠΑΝΑΓΟΠΟΥΛΟΣ: Γεια σας, είμαι ο Γιάννης ο Παναγόπουλος ο Πρόεδρος 
των Εργαζομένων Βάρης - Βούλας - Βουλιαγμένης. Χθες ζήσαμε κάτι το 
απρόβλεπτο. Έχουμε έρθει όλοι επάνω για να ακούσουμε διαφορετικές 
απόψεις, να καταθέσουμε τα προβλήματά μας, να λύσουμε μέρος των 
προβλημάτων και όχι να ασχολούμαστε με μία διαδικασία πρώτη, δεύτερη, 
τρίτη μέρα εάν γραφτεί μέλος κάποιος ή όχι.  

  Υπάρχει το Καταστατικό. Θέλουμε να το σεβαστούμε; Εάν το 
σεβαστούμε θα προχωρήσει και η Ομοσπονδία. Εάν δεν θέλουμε να 
σεβαστούμε το Καταστατικό ας πούμε ευθέως παιδιά, δεν θέλουμε 
Ομοσπονδία, έρχεται αύριο η μνημονιακή κυβέρνηση να ισοπεδώσει τα πάντα 
και να μην έχει κανέναν μπροστά να αντισταθεί. Αυτό θέλουμε; Ας το 
προχωρήσουμε. Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ο Γιάννης ο Τσούνης για ένα λεπτό.  

Γ. ΤΣΟΥΝΗΣ: Λοιπόν, για να τελειώσουμε λίγο συνάδελφοι. Εμείς 
διαχωρίζουμε πλήρως τις προθέσεις του Συλλόγου από την καιροσκοπική 
στάση που κρατά αυτή τη στιγμή η παράταξη της ΑΣΚ. Προσπαθεί να 
εκμεταλλευτεί το λάθος το οποίο όπως αποδέχεται ο Σύλλογος έγινε στο 
Καταστατικό προκειμένου για άλλη μία φορά να δημιουργήσει θέμα. 
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  Η άποψη η δικιά μας είναι ξεκάθαρη, δεν μπαίνουμε σε 
κωλοτούμπες, έχουμε πει: εγγράφεται εξαρχής με τη δέσμευση ότι φέρνει την 
πρόταση για τροποποίηση του Καταστατικού και είναι μέλος. Τα πράγματα 
είναι ξεκάθαρα, θέλουμε να εγγραφεί ο Σύλλογος με μία τροποποίηση 
συγκεκριμένου άρθρου. Είναι τελειωμένο.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ωραία. Λοιπόν, συνάδελφοι, είμαι υποχρεωμένος να βάλω σε 
ψηφοφορία την πρόταση του Προέδρου της Εκτελεστικής Επιτροπής όπως 
αυτή διατυπώθηκε. Ότι απ’ τη στιγμή που τροποποιηθεί το Καταστατικό 
αυτομάτως ο Σύλλογος…  

Β. ΠΟΛΥΜΕΡΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι, όχι, Οδυσσέα, η πρότασή μου είναι 
διαφορετική η δικιά μου. Είναι να εγγραφεί και να υπάρξει δέσμευση ότι πάει 
σε αλλαγή Καταστατικού.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συνάδελφε Πολυμερόπουλε, εγώ είπα την πρόταση του 
Πρόεδρου της Εκτελεστικής. Δεν έβαλα τη δικιά σου.  

Β. ΠΟΛΥΜΕΡΟΠΟΥΛΟΣ: Εντάξει. Και εγώ σου διευκρινίζω αυτή είναι η άλλη 
πρόταση.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ωραία. Λοιπόν, ποιοι ψηφίζουν υπέρ της πρότασης του 
Προέδρου της Εκτελεστικής Επιτροπής, ότι απ’ τη στιγμή που αλλάξει 
το Καταστατικό αυτομάτως χωρίς άλλη διαδικασία θα είναι μέλος της 
Ομοσπονδίας. Ποιοι είναι κατά;  

 

Διεξάγεται ψηφοφορία δι’ ανατάσεως της χειρός  

 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Θα την βάλω την άλλη πρόταση. Κατεβάστε τα χέρια. Λοιπόν, 
η πρόταση του Πολυμερόπουλου που λέει και του Χαρίση να εγγραφεί 
σήμερα με τη δέσμευση ότι θα αλλάξει το Καταστατικό του. Ποιοι 
ψηφίζουν υπέρ;  

 

Διεξάγεται ψηφοφορία δι’ ανατάσεως της χειρός  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Περνάει η πρόταση του Προέδρου της Εκτελεστικής 
Επιτροπής.  

  Συνάδελφοι, ξεκινάμε τις διαδικασίες των ομιλητών. Ο 
Θεοδωρίδης ο Αβραάμ απ’ τη Φλώρινα έχει το λόγο. Έχουμε πει επειδή 
υπάρχει ευχέρεια και οι ομιλητές που έχουν γραφτεί μέχρι στιγμής είναι 6, 
πέντε λεπτά ο κάθε ομιλητής. Υποψηφιότητες για την Εφορευτική Επιτροπή 
μέχρι 1 η ώρα να κατατεθούν και χρειάζονται και έξι ψηφολέκτες. Να 
προετοιμαστούν οι παρατάξεις.    

Α. ΘΕΟΔΩΡΙΔΗΣ: Συνάδελφοι, είμαι ο Μάκης ο Θεοδωρίδης από το 
Σωματείο Εργαζομένων Φλώρινας και Αμυνταίου, Δήμου Φλώρινας και 
Δήμου Αμυνταίου, είμαι και ο Πρόεδρος του Σωματείου του αντίστοιχου.  

  Λοιπόν, πιστεύω ότι ήδη έχουμε αργήσει, ήδη έχουμε χάσει 
πολύτιμο χρόνο ώστε να εκθέσει ο καθένας μας, ο κάθε εκπρόσωπος πώς 
νοεί και πώς σκέφτεται τα προβλήματα, πώς τα βιώνει και να κάνει εδώ μέσα 
συγκεκριμένες προτάσεις ώστε να προχωρήσουμε σε συγκεκριμένες 
διεκδικήσεις, ώστε να ανατρέψουμε συγκεκριμένες πολιτικές πρακτικές.  
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  Το θέμα μας είναι ο συνδικαλισμός πλήττεται και βάλλεται από 
όλους, ο συνδικαλισμός σήμερα είναι αναγκαίος αλλά από τη μεριά του 
πρέπει να αποδείξει το λόγο ύπαρξής του διεκδικώντας συγκεκριμένες λύσεις 
σε συγκεκριμένα προβλήματα που έχουμε. Και από την άλλη στις δύσκολες 
συγκυρίες που είμαστε όλοι οι εργαζόμενοι υπάρχει η ανάγκη να είμαστε 
οργανωμένοι, να είμαστε όλοι μαζί ώστε να μπορέσουμε να δώσουμε λύση.  

  Αυτό που θέλω να πω είναι ότι θα ψηφίσουμε αύριο ένα 
Προεδρείο. Αυτό το Προεδρείο δεν πρέπει να εκμεταλλευτεί τον τίτλο γιατί 
κάποιοι κατεβαίνουν εδώ, ΠΑΣΚΕ, ΔΑΚΕ, ΑΣΚ. Εμείς θα ψηφίσουμε άτομα 
και θέλουμε να διεκδικήσουν το Δ.Σ., η ΠΟΕ-ΟΤΑ, να εμπιστευτούμε τα άτομα 
που θα εκλεγούν για να διεκδικήσουνε συγκεκριμένες πρακτικές σε 
συγκεκριμένα προβλήματα.  

  Εγώ θα προσπαθήσω απ’ τη μεριά μου σαν Φλώρινα να 
καταθέσω συγκεκριμένες προτάσεις, δεν λέω ότι είναι οι μοναδικές ή ότι έτσι 
πρέπει να γίνουν, ώστε να διευκολύνω και την ΑΣΚ και εδώ το Συνέδριο, τους 
συναδέλφους να καταθέσουμε όλοι τις απόψεις μας, ώστε να κατευθύνουμε 
προς συγκεκριμένες λύσεις.  

  Δεν θα σας κουράσω, θεωρώ ότι ο χρόνος είναι πολύτιμος, 
πρέπει να πάρουνε όλοι οι συνάδελφοι το λόγο και να καταθέσουν προτάσεις.  

  Ξεκινάω. Απαιτούμε να δεσμευθεί το νέο Προεδρείο της ΠΟΕ-
ΟΤΑ για ένα σημαντικό θέμα που αφορά πολλούς εργαζόμενους και οι οποίοι 
βιώνουνε καθημερινά την αγωνία. Ένα τεράστιο θέμα είναι, δεν θα μιλήσω για 
γενικές πολιτικές που πρέπει να ανατραπούν γενικά και αόριστα, να κάνουμε 
τους μάγκες χωρίς προτάσεις. Θέλω να πω συγκεκριμένα. Το Σωματείο 
Φλώρινας και Αμυνταίου έχει πάρει μία πρωτοβουλία όσον αφορά τα δάνεια.  

  Έχουμε έρθει σε επαφή με συνταγματολόγο και θα κινηθούμε 
δικαστικά για την μείωση των δόσεων των δανείων που είναι στο 
Παρακαταθηκών και στο Ταμιευτήριο σε πρώτη φάση, όχι στις ιδιωτικές 
τράπεζες γιατί δεν μπορούμε. Αυτό θα το δούμε σε επόμενο βήμα εφόσον 
υπάρχει η ανακεφαλαιοποίηση και στο ποσοστό που θα υπάρξει.  

  Αυτό που θέλω να προτείνω σε όλους τους συναδέλφους είναι 
ότι όσοι θα θέλανε να έχουνε στα επιμέρους Σωματεία σε όλη την Ελλάδα 
που έχουν παρόμοια προβλήματα, να μην αφήσουμε κανένα συνάδελφό μας 
εκτεθειμένο. Να το καλύψει το κάθε Σωματείο και να κινηθούμε μαζί.  

  Μπορεί το κάθε Σωματείο να πάρει από τον εργαζόμενό του τη 
σύμβαση με το Ταμιευτήριο ή με το Παρακαταθηκών, να πάρει τι έπαιρνε 
τώρα, μισθοδοσία και τι παίρνει τώρα. Και μπορούμε να το διεκδικήσουμε σαν 
Σωματεία.  

  Όμως θέλω τη στήριξη της ΠΟΕ-ΟΤΑ, της ΑΔΕΔΥ γιατί είναι 
πολύ σημαντικό, έχουν βγει οι τράπεζες και σε κάθε προσπάθεια όταν λένε 
κόμματα, ξέρετε, εγώ θέλω ρύθμιση, θέλουμε κούρεμα, μας μειώσατε βία το 
μισθό 30%. Δεν πρέπει να γίνει κάτι ανάλογο; Έχουν το θράσος οι τραπεζίτες, 
το τραπεζικό σύστημα και λέει μα κύριοι, εμείς κάναμε ρυθμίσεις και δεν βγήκε 
μέχρι σήμερα, Θέμη το λέω και περιμένω να το δούμε από δω και πέρα, δεν 
βγήκε ούτε η ΠΟΕ-ΟΤΑ ούτε η ΑΔΕΔΥ να πει κύριοι, πλάκα μας κάνετε; Ποια 
ρύθμιση έχετε κάνει; Που στέλνετε τους δικαστικούς κλητήρες όταν κάποιος 
δεν σας πληρώνει και με το πιστόλι στον κρόταφο υπογράφουνε οι άλλοι 
ρυθμίσεις που δεν μπορούν ούτε αυτές να καλύψουν;  
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  Μπορούμε να αντισταθούμε, μπορούμε να καταφέρουμε το 
κούρεμα εφόσον παλέψουμε όλοι μαζί. Ως Φλώρινα θα ξεκινήσουμε τις 
επόμενες μέρες τη διαδικασία προσφυγής, οποιοδήποτε Σωματείο μπορεί να 
απευθυνθεί σε μας. Και έτσι θα πιέσουμε και την ΑΔΕΔΥ και την ΠΟΕ-ΟΤΑ 
που τώρα έκανε μία πρόταση για πολιτική λύση, θα κάνουμε μία πρόταση για 
μείωση, να την στηρίξουμε και αυτή και να κάνουμε μαζικούς αγώνες, γιατί 
έχουν την υποχρέωση.  

  Δεν μπορεί να μας κουρεύουν το μισθό και να μην κάνουν κάτι 
ανάλογο με τα δάνεια. Το παραμύθι ότι οι νοικοκυραίοι, δεν ήσασταν 
νοικοκυραίοι και ανοιχτήκατε πρέπει να το αντιστρέψουμε και να τους πούμε 
ότι νοικοκυραίοι με το ίδιο σκεπτικό δεν ήταν και οι τραπεζίτες, αλλά στους 
τραπεζίτες το σύστημα έβαλε μαξιλαράκι και θα τους καλύψει με την 
ανακεφαλαιοποίηση την ζημιά.  

  Την ζημιά που έπαθε ο κάθε εργαζόμενος απ’ τις περικοπές 
ποιος θα την καλύψει; Περιμένω και θέλω, περιμένω και από άλλα Σωματεία 
τις προτάσεις και την στήριξη σε αυτό που κάνουμε και όχι επειδή το κάνουμε 
εμείς, το σκεφτήκαμε, το υλοποιούμε και πρέπει να πάμε όλοι μαζί.  

  Επίσης θέλω να πω ένα άλλο σημαντικό θέμα και πρέπει αυτό 
να το διεκδικήσει άμεσα η ΠΟΕ-ΟΤΑ. Προϋπηρεσία. Έρχονται οι κύριοι, 
βγαίνει ο Νόμος ο τελευταίος και λέει όσοι ήσασταν έξω μέχρι εφτά χρόνια. 
Καθίστε ρε παλικάρια. Το 7 πώς προέκυψε; Ο αριθμός 7 χρόνια που 
μπορούμε να σου αναγνωρίσουμε στον ιδιωτικό τομέα από πού προκύπτει;  

  Έτσι το σκέφτηκε ο νομοθέτης; Εγώ σας λέω μισό. Ο άλλος θα 
πει 15. Κάνουμε ό,τι γουστάρουμε; Θα πρέπει να αναγνωριστούνε όλα τα 
χρόνια προϋπηρεσίας στον ιδιωτικό τομέα. Ο άλλος πλήρωνε το ΤΕΒΕ του, 
πλήρωνε το ΙΚΑ του και πρέπει να αναγνωριστεί ο συνολικός χρόνος 
προϋπηρεσίας και όπως είπε και ο Θέμης σε πολλούς διαγωνισμούς του 
ΑΣΕΠ η προϋπηρεσία μετρούσε.  

  Δεν μπορούσε να μετρούσε για την πρόσληψη και να μην 
μετράει στο μισθολογικό κλιμάκιο και στη μισθολογική εξέλιξη. Αλλά θα μου 
πείτε εδώ πέρα στα ΚΕΠ δεν κάνανε το αυτονόητο. Πρέπει άμεσα, Θέμη και 
αυτό επειδή ιδίως στις μέρες μας έχουν κουρευτεί οι μισθοί σε πολύ μεγάλο 
βαθμό, η αναγνώριση αυτών των ετών θα βοηθήσει και στην μισθολογική 
άνοδο.  

  Επίσης ο μύθος της αξιολόγησης. Υπάρχει ένα τεράστιο θέμα 
και γίνεται μία προσπάθεια απ’ την κυβέρνηση και μιλώντας για αξιολόγηση, η 
αξιολόγηση που προσπαθούν να κάνουν και με αυτό τον τρόπο που πάνε να 
την κάνουν είναι μία αξιολόγηση, στην ουσία είναι μια αξιολόγηση που οδηγεί 
στις απολύσεις. Είναι η επιλογή ποιους θα απολύσουμε.  

  Την αξιολόγηση κανένας εργαζόμενος στους δήμους δεν πρέπει 
να την φοβάται όταν γίνεται με όρους μέσα από τους οποίους θα βελτιώσουμε 
την πρακτική μας. Να δούμε τι λάθη κάναμε, τι ανάγκες έχουμε, να τις 
περιγράφουμε μέσα στην αξιολόγηση και να δίνονται συγκεκριμένες λύσεις. 
Αλλά θεωρώ ότι πρέπει να αντισταθεί η ΠΟΕ-ΟΤΑ στην αξιολόγηση που πάει 
να επιβληθεί και πάει ώστε να γίνει επιλογή στο ποιους θα διώξουνε.  

  Όχι στη μνημονιακή αξιολόγηση, ναι στην αξιολόγηση η οποία 
βοηθάει να βελτιώσουμε τις πρακτικές μας ως υπάλληλοι και την 
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παραγωγικότητά μας. Όχι όμως αξιολόγηση που θα οδηγήσει στην απόλυση 
έστω και μισού εργαζομένου.  

  Επίσης επειδή ο χρόνος είναι λίγος, ειπώθηκε για τα ανθυγιεινά. 
Το κάθε Σωματείο για να μην παιδεύουμε την ΠΟΕ-ΟΤΑ, να κάνουμε 
συγκεκριμένες λίστες και να προσπαθήσουμε να μην μας ξεφύγει κανένας 
εργαζόμενος γιατί το πλαίσιο δεν είναι ξεκάθαρο.  

  Οι υπηρεσίες προσωπικού δεν εντάσσουν όλα τα άτομα, το 
ζήσαμε στην Φλώρινα, παρεμβήκαμε και τους εντάξανε. Ό,τι πρόβλημα 
έχουμε μπαίνουμε και το διεκδικούμε κεντρικά. Αναδρομικότητα από 1η/11ου 
του ’11 στα ανθυγιεινά. Από τότε που ισχύει το ενιαίο μισθολόγιο. Το 
διεκδικούμε και πρέπει να μπει.     

  Επίσης εμείς ως Φλώρινα και πολλά νησιά πιθανόν το επίδομα 
παραμεθορίου. Πρέπει να γίνει μία μεγάλη προσπάθεια, όχι προσπάθεια, να 
παραμείνει και αυτά τα περί κουρέματος και ξέρουμε πολύ καλά όλοι ότι όσοι 
είμαστε σε παραμεθόρια περιοχή έχουμε τη δέσμευση δεκαετούς υπηρεσίας 
συνεχόμενης σε αυτά τα μέρη.  

  Επίσης προβλέπεται με τις υπερωρίες ένας συγκεκριμένος 
αριθμός δέκα έως είκοσι το μήνα. Προβλέπεται στη νομοθεσία στους  συν 39 
να υπάρχει η ευχέρεια αλλαγής ωραρίου. Δεν προβλέπεται για συνθήκες 
όπως είμαστε στην Φλώρινα μείον 29, μείον 25 η πρόβλεψη για το ανάποδο. 
Να δούμε αυτό τι μπορούμε να κάνουμε και να δούμε ότι οι υπερωρίες σε 
αυτέ τις συνθήκες να προβλέπεται νομοθετικά ότι είναι έξτρα από το μίνιμουμ 
που προβλέπεται τώρα 10 - 20. 

  Στη Φλώρινα δουλεύανε για τον αποχιονισμό πολλοί 
συνάδελφοι 18 ώρες την ημέρα και ξέρετε τι τους είπανε; Δεν μπορούμε να 
σου καλύψουμε τις υπερωρίες. Θα πάρεις αυτό που προβλέπεται. Τις δέκα 
ώρες, τις είκοσι. Πρέπει να καλύπτονται σε ιδιαίτερες συνθήκες, να υπάρχει 
νομοθετική παρέμβαση ώστε να καλύπτονται αυτές οι ώρες. 

  Με το εκλογικό επίδομα και κλείνω. Με το εκλογικό επίδομα 
πρέπει να είμαστε σταθεροί σε αυτό που διεκδικούμε, ξεκάθαροι και το 
Συνέδριο να περάσει ξεκάθαρο μήνυμα: ή είμαστε σε εκλογές όχι έτσι, ή πάμε 
σε κινητοποιήσεις με ξεκάθαρο μήνυμα από δω ότι κύριοι, εμείς δεν 
συμμετέχουμε αν δεν λυθεί άμεσα.  

  Κλείνοντας θέλω να προτείνω για τα επόμενα Συνέδρια, εγώ 
προέρχομαι, στους Δήμους είμαι υπάλληλος 3,5 χρόνια. Ήμουνα 10 χρόνια 
στα Κέντρα Πρόληψης Κατά των Ναρκωτικών και ήμουνα Πρόεδρος και στο 
αντίστοιχο Σωματείο σε όλη την Ελλάδα.  

  Στα Συνέδρια, εδώ πέρα είδα το κλίμα, χωρίς ουσία, συνθήματα, 
το δίκιο του εργάτη. Ε και; Διαφωνεί κανείς ότι το δίκιο του εργάτη είναι ο 
νόμος κτλ.; Ε και; Πείτε μας την πρόταση. Αν φωνάζουμε συνθήματα οι άλλοι 
θα κάνουν τη δουλειά τους, οι άνθρωποι θα πηδάν από τα μπαλκόνια για τα 
δάνεια και εμείς θα περιμένουμε να αλλάξει το σύστημα και θα φωνάζουμε το 
δίκιο του εργάτη.  

  Θέλω να προτείνω για το επόμενο Συνέδριο και κλείνω ότι καλό 
θα είναι κατά την πρώτη μέρα Συνεδρίου να γίνεται αυτό, αλλά στα επόμενα 
να γίνονται στρογγυλά τραπέζια με συγκεκριμένα θέματα και το κάθε τραπέζι 
να προτείνει συγκεκριμένες προτάσεις που να έρχονται την τελευταία μέρα για 
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να προωθούμε συγκεκριμένες προτάσεις και να τις ενσωματώνουμε. Έτσι 
όπως γίνεται είναι ένας τρόπος αλλά πιστεύω ότι αυτό θα ήταν καινοτόμο. Σας 
ευχαριστώ.       

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ο συνάδελφος Θωμαΐδης Θόδωρος, Δημοτική Αστυνομία 
Θεσσαλονίκης, έχει το λόγο και να ετοιμάζεται ο Μπαταλαμάς Θανάσης από 
το Δήμο Πηλέας. Συνάδελφοι, θα ήθελα να κάνω μια παράκληση. Αφήνουμε 
ελαστικά λίγο το χρόνο, δεν τον πάμε στενά στο πεντάλεπτο. Μην γίνεται 
κατάχρηση όμως, σας παρακαλώ πολύ να σεβαστούμε και το Προεδρείο και 
τους υπόλοιπους ομιλητές. Ευχαριστώ πολύ.  

Θ. ΘΩΜΑΪΔΗΣ: Συνάδελφοι, μπορεί να πέρασαν μόλις τρία χρόνια από το 
Συνέδριο των Χανίων και κάπου 18 μήνες από το Ενδιάμεσο της Αθήνας, 
ωστόσο οι εξελίξεις και οι αλλαγές που προέκυψαν είναι τόσο καταλυτικές που 
μπορούμε πλέον να μιλάμε για ένα εντελώς διαφορετικό περιβάλλον, μια νέα 
εποχή.  

  Είναι περιττό να περιγράψουμε και εμείς την όλη κατάσταση την 
οποία οι εργαζόμενοι στους ΟΤΑ βιώνουμε στην καθημερινότητά μας. Είναι 
όμως αναγκαίο για το Συνέδριο και για το μέλλον του  συνδικαλιστικού χώρου 
να αναλυθούν με σοβαρότητα, νηφαλιότητα και κυρίως υπευθυνότητα οι 
πραγματικοί λόγοι που μας οδήγησαν εδώ. Να αναγνωριστούν τα λάθη και οι 
πιθανές παραλείψεις μας και να προχωρήσουμε με το βλέμμα μπροστά και με 
ξεκάθαρες θέσεις σε νέους αγώνες για την υπεράσπιση των δικαιωμάτων των 
εργαζομένων.  

  Αν ακόμα και αυτή τη στιγμή ταμπουρωθούμε στα κομματικά 
μετερίζια και αναλωθούμε σε εσωστρεφείς άγονες διαμάχες είναι σίγουρο πως 
θα βρεθούμε πάλι ανέτοιμοι απέναντι στις επιθέσεις αλλά και εκτεθειμένοι στα 
μάτια των εργαζομένων που ας μην ξεχνάμε εκπροσωπούμε με δική τους 
εντολή.  

  Οι εργαζόμενοι στη Δημοτική Αστυνομία είναι γνωστό πώς πέρα 
από τα προβλήματα που προέκυψαν από τη μνημονιακή πολιτική και 
αφορούν όλους έχουν να αντιμετωπίσουν και μια νέα πραγματικότητα όσον 
αφορά την κοινωνία.  

  Τα προβλήματα καθημερινής παραβατικότητας που καλούμαστε 
να ελέγξουμε σε συνδυασμό με τη φτώχεια, την ανέχεια, την ανεξέλεγκτη 
μετανάστευση και την παντελή έλλειψη εμπιστοσύνης του κόσμου απέναντι σε 
κάθε είδους αρχή, έχουν δημιουργήσει ένα εκρηκτικό μείγμα που ανά πάσα 
στιγμή μια σπίθα είναι ικανή να προκαλέσει καταστροφική ανάφλεξη.  

  Το ότι δεν έχει συμβεί ακόμα είναι καθαρά θέμα συγκυρίας αλλά 
και αυτοπροστασίας. Επειδή όμως η κατάσταση είναι πολύ σοβαρή για να την 
αφήσουμε στην τύχη και στα ευχολόγια πρέπει να βρούμε τρόπους να 
προστατεύσουμε τους συναδέλφους μας αλλά και το επάγγελμά μας.  

  Πιστεύουμε ότι το νέο πλαίσιο διεκδικήσεων και δράσεις της 
Δημοτικής Αστυνομίας πρέπει να έχει διπλή κατεύθυνση. Πρώτον: την 
προστασία της σωματικής και ψυχικής ακεραιότητας των εργαζομένων και 
δεύτερον: την υπεράσπιση του δικαιώματος της οικογενειακής γαλήνης και 
συνοχής με την απάλειψη των εξαιρέσεων του άρθρου 224 που αναγκάζουν 
εδώ και χρόνια δεκάδες συναδέλφους να υπηρετούν μακριά από τα σπίτια 
τους.  
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  Τα τελευταία χρόνια οι επιθέσεις και οι προπηλακισμοί εις βάρος 
συναδέλφων κατά τη διάρκεια ελέγχων ή κατασχέσεων αποτελούν 
καθημερινό φαινόμενο. Δεν χρειάζεται να θρηνήσουμε θύματα για να γίνει 
κατανοητό σε όλους ότι η αρμοδιότητα του ελέγχου του παράνομου υπαίθριου 
εμπορίου χρήζει επανεξέτασης αφού συνδέεται πλέον άμεσα με την 
λαθρομετανάστευση αλλά και το οργανωμένο έγκλημα.  

  Ήδη στα μεγάλα αστικά κέντρα η παρουσία της ΕΛΑΣ κατά τη 
διάρκεια των επιχειρήσεων είναι απαραίτητη αλλά συγχρόνως δημιουργεί 
λανθασμένες εντυπώσεις για το χαρακτήρα και το ρόλο που πρέπει να έχει η 
Δημοτική Αστυνομία.  

  Η καθημερινή έκθεση των συναδέλφων σε κινδύνους που 
προέρχονται είτε από την άσκηση σωματικής βίας είτε από τις μεταδοτικές 
ασθένειες που εμφανίστηκαν εσχάτως δεν αποτέλεσε δυστυχώς επαρκή λόγο 
ώστε να συμπεριληφθούν οι δημοτικοί αστυνομικοί στους δικαιούχους του 
επιδόματος επικίνδυνης και ανθυγιεινής εργασίας. Μια απόφαση που πρέπει 
να την ανατρέψουμε με κάθε μέσον και να διεκδικήσουμε την ένταξή μας στα 
βαρέα και ανθυγιεινά.  

  Υπάρχει σοβαρό πρόβλημα με τις κρίσεις της ιεραρχίας. Σε λίγες 
ημέρες από σήμερα τα Υπηρεσιακά Συμβούλια θα βρεθούν μπροστά σε 
αδιέξοδο όταν θα κληθούν να τοποθετήσουν τους νέους προϊσταμένους της 
δημοτικής Αστυνομίας καθώς υπάρχει σύγκρουση των διατάξεων του 4024 με 
τον 3731 και δεν έχει εκδοθεί Προεδρικό Διάταγμα που θα δώσει λύση.  

  Το θέμα είναι πιθανόν να αφήσει ακέφαλες όλες τις Υπηρεσίες, 
ενώ και εκεί που θα ληφθούν αποφάσεις θα υπάρχουν ενστάσεις και 
προσφυγές. Με την ψήφιση νέου Κώδικα Εργαζομένων στους ΟΤΑ πρέπει να 
επανεξεταστεί το άρθρο 224 που εξαιρεί τους δημοτικούς αστυνομικούς από 
δικαιώματα σε μετατάξεις.  

  Η επέκταση της συνυπηρέτησης και στους δημοτικούς 
αστυνομικούς είναι ένα θετικό βήμα. Παρά τη σύγχυση που έχει επικρατήσει 
με τη λάθος διατύπωση της αιτιολογικής έκθεσης, πρόβλημα που ελπίζουμε 
ότι δεν θα σταθεί εμπόδιο στην εφαρμογή της διάταξης.  

  Εντούτοις η κατάργηση και των υπολοίπων εξαιρέσεων θα 
βοηθήσει δεκάδες οικογένειες συναδέλφων να περιορίσουν τα έξοδα 
διαβίωσής τους που πλέον βρίσκονται σε οριακό αν όχι αρνητικό επίπεδο.  

  Απαραίτητη προϋπόθεση για τη σωστή και οργανωμένη 
διεκδίκηση των αιτημάτων μας αποτελεί η ενεργοποίηση της Γραμματείας 
Δημοτικής Αστυνομίας της ΠΟΕ-ΟΤΑ με πλήρη σύνδεση, τακτικές 
συνεδριάσεις και επαφές με τα πρωτοβάθμια σωματεία ώστε να οργανώνει 
και να κωδικοποιεί το σύνολο των ενεργειών που θα στοχεύουν στην 
προώθηση και επίλυση των προβλημάτων.  

  Με τις σκέψεις αυτές σας καλωσορίζουμε στην πόλη μας και σας 
ευχόμαστε καλή επιτυχία στις εργασίες του 41ου Συνεδρίου. Ευχαριστούμε 
πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Το λόγο έχει ο Μπαταλαμάς Θανάσης από το Δήμο Πηλέας και 
να ετοιμάζεται ο Ζέρβας Κωνσταντίνος από το Σύνδεσμο ΟΤΑ Θεσσαλονίκης.  

Θ. ΜΠΑΤΑΛΑΜΑΣ: Συνάδελφοι, είναι γεγονός ότι το Συνέδριο μπατάρισε, 
εξόκειλε και ο λόγος, η αιτία; Ένα ώριμο αίτημα το οποίο εδώ και κάθε τρία 
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χρόνια παίζεται ένα μπλακ θέατρο. Πρέπει να γραφτούν και οι συμβασιούχοι; 
Ποιος από μας θα πει όχι; Και ακόμα και ο Θέμης ή οι εκπρόσωποι και οι 
ηγετίσκοι να πούμε των παρατάξεων. Δεν γίνεται να μην εγγραφούν.  

  Και μπατάρισε. Και ξέρετε να πούμε ποιο θα είναι το τίμημα; 
Αυτή τη στιγμή είναι η αρχή της διαδικασίας. Όταν θα πάμε σε κινητοποιήσεις 
και αν υλοποιήσει η ΔΑΣ ότι δεν θα κατέβει με ψηφοδέλτιο τότε θα δείτε τα 
προβλήματα και από ό,τι βλέπω ούτε και οι Συσπειρώσεις είναι εδώ.  

  Ένα απλό ώριμο αίτημα έγινε η αίτια να μπατάρουμε. Και ξέρετε 
να πούμε τι θα γίνει; Αυτή τη στιγμή όλοι οι συνάδελφοι που θα ’ρθουν και 
καλώς θα κάνουν να περιγράψουν αυτά που γράφει εκεί πέρα πάνω, ένα 
πρέπει να έχετε στο μυαλό: το πρώτο, τι πρέπει να κάνει η Ομοσπονδία από 
δω και στο εξής γιατί εδώ πάσχουμε. Ότι συνδικαλιστικά αποτύχαμε. Το 
ζήτημα όπως βάζαμε: ή εμείς ή αυτοί είναι πολιτικό το ζήτημα. Πολιτικό γιατί 
αυτή τη στιγμή είναι ξεκάθαρο μπροστά μας ότι με την πολιτική μας ψήφο θα 
μπορέσουμε να δημιουργήσουμε τις προϋποθέσεις για να πετύχουμε αυτά τα 
πράγματα.  

  Δηλαδή απολύσεις, χαράτσια, κόψιμο μισθούς, εφεδρείες, εάν 
δεν ψηφίσουμε τις πολιτικές δυνάμεις αυτές που πρέπει να κυβερνήσουνε 
είμαστε χαμένοι. Και συνδικαλιστικά ήρθε ο Τσικρικάς. Τι είπε; Ότι κάνουμε 
αγώνα, κάνουμε αγώνα, κάνουμε αγώνα. Μια τρύπα στο νερό.  

  Όταν πήγαμε στις δέκα - στις είκοσι μέρες απεργία και ζητήσαμε 
τη συνεργασία της Ομοσπονδίας, τις 5 τις δυνατότερες, που αυτός είναι από 
τις καλύτερες Ομοσπονδίες, ξέρεις τι μας είπανε; Ότι με τους σκουπιδιαραίους 
δεν έχουμε δουλειά. Με τους σκουπιδιαραίους δεν έχουμε δουλειά. Ότι θέλανε 
κατακερματισμό. Και το πετύχανε.  

  Αυτή τη στιγμή εάν η Ομοσπονδία, όποια και να εκλεγεί, δεν 
βάλει σαν στόχο το να κάνει συζητήσεις και να πάει με άλλες Ομοσπονδίες για 
να πετύχει την μεγαλύτερη συσπείρωση μέσα στο συνδικαλιστικό κίνημα, δεν 
μπορεί η Ομοσπονδία μόνη της. Είναι αυτό που λέγαμε ότι δεν βάζουμε 
οικονομικά ούτε θεσμικά. Βάζαμε πολιτικά ζητήματα και καλώς έπραξε η 
Ομοσπονδία. Ή εμείς ή αυτοί και έτσι θα πορευτούμε.  

  Και αυτό το οποίο θα πρέπει και το επισημαίνω είναι καθαρό: 
είναι η πρώτη φορά στα μάτια μας το Συνέδριο με τις εκλογές που είναι τόσο 
μικρή η χρονική περίοδος. Εάν δεν καταλάβουμε ότι πρέπει να βγουν οι 
δυνάμεις αυτές οι οποίες να βοηθήσουν στην κατεύθυνση το να μην 
απολυθούμε, το να μην πεινάσουμε, τότε όλα αυτά είναι όνειρα θερινής 
νυχτός.  

  Δεν μπορεί τίποτα και αυτό φάνηκε να κατορθώσουμε, όχι μόνο 
με τις απεργίες, όχι με τις δεκαήμερες, ούτε με τις εικοσαήμερες. Με τίποτα. 
Αυτοί έχουν ορκιστεί, έχουν υπογράψει και μιλάμε για τα κόμματα αυτά τα 
οποία υπογράψανε το μνημόνιο το ένα, το δύο και έχουν υπογράψει ότι θα 
μας στείλουνε όχι απλώς στην κρεμάλα, θα μας παλουκώσουν. Οπότε 
προτού μας κάνουν αυτό ας προετοιμάσουμε το έδαφος και ας βάλουμε καλά 
στο μυαλό μας ότι στις εκλογές της 6ης Μαΐου να είναι οι δυνάμεις αυτές οι 
οποίες θα μπορέσουν έτσι να σηκώσουμε κεφάλι.  

  Είναι η τελευταία μας ευκαιρία. Ειλικρινά. Είναι η τελευταία μας 
ευκαιρία. Όλα τα άλλα έπονται. Εάν δεν φύγουν αυτές οι δυνάμεις δεν θα 
κάνουμε τίποτα. Θα πάμε πίσω και από την Βουλγαρία και πιο πίσω. Δεν έχω 
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να πω τίποτα άλλο. Όλα τα άλλα και η συμμετοχή όλων των δυνάμεων γιατί 
έξω από το παιχνίδι, από τις δυνάμεις που υπάρχουν είναι η ακυβερνησία.  

  Μπατάρει το σύστημα και το ξέρουν όλοι αυτοί που είναι 
αρχηγοί των παρατάξεων. Ότι για να μπορεί να γίνει διάλογος και να υπάρχει 
εποικοδομητικό παιχνίδι πρέπει να υπάρχουν όλοι εδώ πέρα, ασχέτως αν 
διαφωνείς. Διαφωνώντας λες τη γνώμη σου, διαφωνώντας λες τις προτάσεις, 
αλλιώς καήκαμε και θα το δείτε όσο, αν δεν είναι και η ΔΑΣ, που και εγώ 
διαφωνώ με τη ΔΑΣ, αλλά όσο και να μην είναι η ΔΑΣ θα το δούμε να πούμε 
στην πρακτική εφαρμογή και το ξέρουμε πολύ καλά.  

  Γι’ αυτό ακριβώς θα πρέπει να είναι όλοι μαζί. Εάν δεν είναι 
ζήτω που καήκαμε.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Το λόγο έχει ο συνάδελφος ο Ζέρβας ο Κωνσταντίνος από το 
Σύνδεσμο ΟΤΑ Θεσσαλονίκης και να ετοιμάζεται ο Ζαμπόλας Νέστωρας από 
το Δήμο Ηράκλειο Αττικής.  

Κ. ΖΕΡΒΑΣ: Γεια σας. Είμαι ο Πρόεδρος των Εργαζομένων στο Σύνδεσμο 
ΟΤΑ Νομού Θεσσαλονίκης. Τα συμβάντα τα χθεσινά αλλά και της προ 
τριετίας νομίζω ότι είναι μία απόδειξη ότι η Ομοσπονδία δεν πάει καλά, ότι 
υπάρχουνε κινήσεις τέτοιες και θα το δούμε ίσως και στο μέλλον γιατί 
ακούγονται πολλά ότι οι παρατάξεις που έχουνε φύγει πιθανόν να 
δημιουργήσουν συνδικαλιστικό όργανο.  

  Νομίζω όμως ότι όλα αυτά μόνο καλό δεν κάνουνε στο κίνημά 
μας. Και καλό δεν κάνουν γιατί ήδη φαίνονται τα αποτελέσματα. Νομίζω ότι 
έχουμε και εμείς την ευθύνη σαν πρωτοβάθμια σωματεία διότι δεν μας 
πιστεύουν οι εργαζόμενοι. Οι λόγοι είναι πολλοί.  

  Ένας από τους λόγους είναι ότι ποτέ εκτός ελαχίστων 
εξαιρέσεων δεν ασχοληθήκαμε με τα προβλήματα τα του οίκου μας πρώτα για 
να τους φέρουμε κοντά. Ασχοληθήκαμε με γενικά και δεν ασχοληθήκαμε με τα 
δικά μας, νομίζω.  

  Ξέρω ότι είναι πρόβλημα και θα το βρούμε στο μέλλον. Εάν 
μέσα από την Ομοσπονδία δεν πάψουν να ισχύουν αυτά των παρατάξεων και 
μιλάω για όλη την Ομοσπονδία είτε είναι κυβερνητική, είτε είναι διαφορετική, 
όπως ακριβώς είδαμε εδώ τα χθεσινά, δηλαδή δεν πρέπει να ακούει η 
Ομοσπονδία το τι λέει η κυβέρνηση. Θα πρέπει να ακούει τι λένε οι 
εργαζόμενοι.   

  Τότε δεν θα έχουμε κανένα μέλλον και θα συμβούν και 
χειρότερα. Το βασικό θέμα όμως που ήρθα εδώ για να μιλήσω είναι η 
ΦΟΣΔΑ. Χωρίς διαχείριση στερεών αποβλήτων και περιφέρειας πλέον γίνανε, 
όπως ξέρετε ό,τι έχουμε κερδίσει τα τελευταία 20 χρόνια παρόλο που εδώ 
μιλάμε και λέμε ότι όχι στην ιδιωτικοποίηση των απορριμμάτων, στην 
αποκομιδή και σε διάφορα άλλα που πραγματικά έρχονται και πραγματικά 
καλά κάνουμε και τα παλεύουμε, αλλά εντούτοις τα τελευταία 20 χρόνια ό,τι 
έχει κερδίσει η Ομοσπονδία το οποίο το χάσαμε, είναι γεγονός και είναι ένα 
μείον και αυτό στην Ομοσπονδία που το πήραμε με τη μορφή επιδομάτων και 
μόνο και όχι μες στο μισθό που θα ήταν πολύ πιο δύσκολο να το χάσουμε 
σήμερα. Το κερδίσαμε εξαιτίας των ΧΥΤΑ, εξαιτίας των ΦΟΣΔΑ.  

  Αυτοί που κρατούσανε και μπορώ να πω σε πρώτο ρόλο η 
Αθήνα και μετά η Θεσσαλονίκη. Όλοι οι άλλοι και αυτή είναι η πραγματικότητα 
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είχαν ελάχιστη συμμετοχή. Ό,τι έκαναν αυτοί οι δύο. Δεν πιστεύω να έχει 
κάποιος άλλη άποψη πάνω σε αυτό το θέμα γιατί είναι γεγονότα. Λοιπόν, 
αυτούς τους ΧΥΤΑ, αυτούς τους ΦΟΣΔΑ τον τελευταίο καιρό υπάρχει ένας, το 
πρόβλημα δεν είναι για την κυβέρνηση η αποκομιδή. Είναι λίγα τα λεφτά. Τα 
πολλά τα λεφτά είναι στους ΦΟΣΔΑ.  

  Εκείνους θέλουν να πάρουν γιατί έχουν επιδοτήσεις, έχει μεγάλο 
τίμημα, έχουν και από αλλού να βγάλουνε χρήματα είτε είναι ανακύκλωση, είτε 
είναι ανάκτηση υλικών και διάφορα τέτοια. Εκεί είναι τα πολλά χρήματα και 
εκεί χτυπάνε.  

  Τι έχει γίνει τον τελευταίο καιρό, για να ξέρετε, για να 
καταλαβαίνετε. Με τον Καλλικράτη Ι ήταν ένα κομμάτι για τους ΦΟΣΔΑ, το 
κομμάτι των ΦΟΣΔΑ ήτανε και νομίζω το έχω πει πολλές φορές και από αυτό 
το βήμα ότι ήτανε το μόνο θετικό, ένα από τα θετικά του Καλλικράτη Ι, ότι 
όλους τους ΦΟΣΔΑ σε επίπεδο περιφέρειας τους έκανε δημοσίου δικαίου. 
Όλους, είτε είναι ανώνυμες εταιρείες.  

  Αυτό δεν εφαρμόστηκε ποτέ. Έγινε μία λυσσαλέα προσπάθεια 
από ένα δίκτυο και ανοίγω παρένθεση και λέω για όλη την υπόλοιπη Ελλάδα 
ποιο είναι αυτό το δίκτυο; Και πώς όλοι οι Σύνδεσμοι Δημοσίου Δικαίου όπου 
υπάρχουν σε όλη την Ελλάδα εγγραφτήκαν σε αυτό το δίκτυο που είναι 
ανώνυμες εταιρείες;  

  Πώς γραφτήκανε σε αυτό το δίκτυο; Με τον Τσοκανή και τον 
Κοπάση να κοιτάνε μόνο τις τσέπες τους. Τους ενδιαφέρει η ανώνυμη εταιρεία 
και να υπάρχουν οι μεγάλοι μισθοί τους ασχέτως τι παίρνουν οι εργαζόμενοι 
που βρίσκονται μέσα.  

  Λοιπόν, αυτό δεν εφαρμόστηκε ποτέ για τους ΦΟΣΔΑ. Τι έγινε; 
Τον Αύγουστο αλλάζει η διάταξη και αφήνουνε τις ανώνυμες εταιρείες ως έχει. 
Να παραμείνουν ανώνυμες εταιρείες. Και αυτό δεν μας πείραζε αν και έπρεπε 
να το παλέψει κεντρικά η Ομοσπονδία αυτό.  

  Έρχεται σε 15 τελευταίες μέρες το τελευταίο νομοσχέδιο που 
πέρασε και αφού έχουνε φύγει όλοι αυτοί που στηρίζανε το δημόσιο, να μείνει 
δημόσιος ο φορέας, έρχεται ο κ. Κουκουλόπουλος με νομοτεχνικές βελτιώσεις 
οι οποίες στη μία περίπτωση και μέσα ο Πρόεδρος το κάνει 3/5, 3/5 δηλαδή 
κάνει περίπου στην Περιφέρεια Μακεδονίας 26 δίμηνα, πρέπει να 
αποφασίσουν τα Δημοτικά Συμβούλια για να αλλάξει μορφή ο φορέας από 
δημόσιο να γίνει ιδιωτικό και εν συνεχεία αφού φεύγει η Ομοσπονδία από 
μέσα το κάνει τα 3/5 το βράδυ της 28ης Μαρτίου το κάνει τα 3/5 των 
παραγομένων απορριμμάτων κάθε περιφέρειας.  

  Μέσα σε δύο μέρες το κάνει το 50% αυτών που σημαίνει στη μία 
περίπτωση 26 - 27 δήμοι, στην άλλη περίπτωση δύο - τρεις δήμοι θα 
μπορούν να αποφασίσουν μεγάλοι δήμοι την αλλαγή του νομικού 
καθεστώτος.  

  Το παίρνουμε χαμπάρι εμείς και τρέχουμε. Τη Μεγάλη Δευτέρα 
ήμασταν όλη μέρα στη Βουλή. Με απόφαση της ΠΕΔ Μακεδονίας ομόφωνη η 
οποία λέει τα 3/5, δεν μας ικανοποιούσε αλλά ήταν κάτι τα 3/5 των Δημοτικών 
Συμβουλίων. Σας πληροφορώ ότι στη Βουλή το δέχτηκαν όλα τα κόμματα 
εκτός από το ΛΑΟΣ, το δέχτηκε ο κ. Κουκουλόπουλος και από το βήμα της 
Βουλής είπε ακριβώς αυτά που θα σας πω: «ναι, δεχόμαστε την αλλαγή το 50 
να γίνει 60, 3/5, όπως ακριβώς ομοφώνως αποφάσισε η ΠΕΔ Μακεδονίας». 
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  Ξέρετε τι έγραψε στο χαρτί; Στο χαρτί, στο νόμο έγραψε το 60% 
των απορριμμάτων. Εάν δεν καταδικαστεί και δεν καταδικαστεί από την 
περιφέρειά του θα πρέπει να τον έχουμε αυτόν να τον ανεχόμαστε;  

  Θα ήθελα να πω και άλλα πράγματα που έχουν να κάνουν και 
με τα Τοπικά, εδώ με το σταθμό μεταφόρτωσης. Υπάρχουνε δύο - τρεις 
παρατάξεις οι οποίες στηρίζουνε την προσπάθεια ορισμένων κατοίκων για το 
σταθμό μεταφόρτωσης που γίνεται εδώ και που θα παράγει 60 με 80 νέες 
θέσεις εργασίας, ορισμένες παρατάξεις που στηρίζουν.  

  Ζήτησα και από την Ομοσπονδία στήριξη και από τα μέλη του 
Νομού μας. Από το Νομό μας δεν πήρα καμία απάντηση ακόμα απ’ τα 
Σωματεία. Απ’ τη δε Ομοσπονδία πήρα την απάντηση ότι παρόλο που δεν 
ξέρουμε η Εκτελεστική Επιτροπή χωρίς να γνωρίζει τους ακριβείς λόγους, δεν 
με καλύπτει εμένα αυτό, θα μπορούσαν να με ρωτήσουν για να τους πω τους 
ακριβείς λόγους που δεν γίνεται το έργο.  

  Είναι σταματημένο εδώ και τέσσερις μήνες και ο εργολάβος 
ζητάει 8 χιλιάρικα την ημέρα. Και αυτό με βασική υπαιτιότητα ορισμένων 
παρατάξεων. Και βλέπω σωματεία που ξέρουνε τι διαφορά θα κάνει ένας 
σταθμός μεταφόρτωσης να μην παίρνουν απόφαση υπέρ ή έστω και κατά του 
έργου.  

  Τέλος πάντων, θα ήθελα να σας ευχαριστήσω, πάντως είναι 
σοβαρά τα ζητήματα και θα πρέπει να τα δούμε όλοι μαζί και με διάθεση 
λυσίματος. Ευχαριστώ.          

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Έχουμε ζητήσει να σεβαστούμε το χρόνο μας. Τίποτα άλλο. 
Εντάξει μιλήσατε 9 λεπτά. Είπαμε 5. Λοιπόν, ο συνάδελφος Ζόμπολας 
Νέστωρας και να ετοιμάζεται ο Βαρβέρης Αλέκος από το Δήμο Χαλανδρίου.  

Ν. ΖΟΜΠΟΛΑΣ: Καλημέρα συνάδελφοι. Είμαι Γραμματέας του Σωματείου του 
Δήμου Ηρακλείου Αττικής. Θέλω να σας παρουσιάσω μία νέα άποψη, μία νέα 
παράταξη την οποία επιχειρούμε να συγκροτήσουμε στην Ομοσπονδία από 
μια ομάδα ανθρώπων έχοντας μία, πιστεύουμε, άλλη λογική απ’ αυτή που εν 
πάση περιπτώσει μέχρι σήμερα λειτουργούσε στην Ομοσπονδία και η οποία 
θέλουμε να έχει απόψεις και θέσεις πλουραλιστικές και εν πάση περιπτώσει 
σε ένα επίπεδο ώστε να μπορούμε να συνεννοούμαστε μεταξύ μας και να μην 
παρουσιάζονται τα φαινόμενα που παρουσιάστηκαν εχθές για τα οποία θα 
σας μιλήσω στο τέλος της ομιλίας μου.  

  Η νέα λοιπόν αυτή παράταξη την ονομάζουμε Δημοκρατική 
Ανατροπή και θέλουμε από την μεριά σας να δείτε αυτά που προτείνουμε, 
είμαστε ανοιχτοί σε προτάσεις που πιθανά έχετε, θα μας βρείτε έξω στο 
τραπέζι του φουαγιέ όπου μπορούμε να κάνουμε μεγαλύτερη συζήτηση γιατί 
εδώ όπως καταλαβαίνετε ο χρόνος είναι λίγος και δεν μπορούμε να τα πούμε 
όλα από το μικρόφωνο.  

  Είναι πλέον φανερή η πλήρης αποτυχία των πολιτικών λιτότητας 
που ασκούνται και οι οποίες αποδομούν και πληγώνουν την κοινωνία. Οι 
ένοχοι που μας έχουν φέρει σε αυτή την κατάσταση μας κουνούν το δάκτυλο 
και μας εγκαλούν. Μας ζητάνε να κοιτάξουμε προς τα μπρος. Μας μιλάνε για 
μια νέα πολιτική. Τους απαντάμε: παρθενογένεση στην πολιτική δεν υπάρχει. 
Με τις συγνώμες και με τις ρητορικές κορώνες δεν ξεγράφονται τα 
πεπραγμένα τους. Οι πολίτες έχουν και μνήμη και γνώση.  
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  Χρειαζόμαστε μέτρα που δεν θα επιβαρύνουν άλλο τους 
εργαζόμενους, όπως το να πληρώσουν οι οικονομικά ισχυροί. Να χτυπηθεί η 
φοροδιαφυγή και η διαφθορά. Να προστατευθούν με δείκτη κοινωνικής 
προστασίας τα αδύναμα στρώματα. Να ξεκινήσει η αναπτυξιακή διαδικασία. 
Όλα αυτά ποτέ δεν αποφασίστηκαν και ποτέ δεν εφαρμόστηκαν.  

  Αλλαγές στο δημόσιο; Ναι. Με λύσεις που όμως αποσκοπούν 
στον εξορθολογισμό του, τη λήψη μέτρων για την αποτελεσματικότητά του, 
την ενίσχυση της αποδοτικότητάς του, την μείωση της γραφειοκρατίας, αλλά 
και αυτά ποτέ δεν συζητήθηκαν.  

  Αντί αυτών εφαρμόστηκαν οι οριζόντιες πολιτικές της εφεδρείας 
και οι μετακινήσεις του προσωπικού για να καλυφθούν ενδεχόμενα κενά, η 
εισαγωγή συστημάτων διοίκησης, η δημιουργία στόχων σε κάθε υπηρεσία και 
μια σειρά από άλλα εργαλεία που θα μπορούσαν να δώσουν ώθηση στη 
λειτουργία της δημόσιας διοίκησης και αυτοδιοίκησης δεν υπήρξαν ούτε ως 
σκέψη. 

  Η ΠΟΕ-ΟΤΑ το τελευταίο διάστημα είχε μια δυναμική και 
αξιοπρεπή παρουσία στους αγώνες των εργαζομένων απέναντι στις 
ασκούμενες κυβερνητικές πολιτικές. Πρωτοστάτησε στις κινητοποιήσεις και 
οδήγησε τις εξελίξεις στις αποφάσεις της ΑΔΕΔΥ και της ΓΣΕΕ. Όμως δεν 
κατάφερε να έχει μια καλύτερη επικοινωνιακή πολιτική και η κοινωνία 
στράφηκε εναντίον μας.  

  Με τις ακραίες αποφάσεις για τη συνέχιση των κινητοποιήσεων 
όταν όλες οι άλλες Ομοσπονδίες δεν συνέχιζαν ή εξομοίωση των επιδομάτων 
των προϊσταμένων και η άρση της επιστράτευσης φαντάζουν μοναδικά 
επιτεύγματα. Ας είμαστε ειλικρινείς. Ο συνδικαλιστικός αγώνας απαιτεί 
κοινωνικές συμμαχίες, χωρίς την εικόνα των συντεχνιακών διεκδικήσεων.   

  Εμείς λοιπόν θα κατέβουμε σε αυτές τις εκλογές και η ψήφος σε 
μας θα δηλώνει το δημόσιο χαρακτήρα των υπηρεσιών στους ΟΤΑ, ένα 
σύστημα υγείας αντάξιο των κρατήσεων, εφάπαξ και μία σύνταξη που θα 
αναλογούν με τις εισφορές, μισθούς ικανούς να συντηρούν τις οικογένειές 
μας.    

  Εμείς πιστεύουμε, συνάδελφοι, ότι η Αυτοδιοίκηση είναι μέρος 
της λύσης και όχι μέρος του προβλήματος και έτσι χρειάζεται να 
αντιμετωπίζεται.  

  Και κάτι τελευταίο. Εμείς συνάδελφοι δεν θεωρούμε κανέναν, μα 
κανέναν, συνάδελφο δεδομένο. Θεωρούμε ότι το  συνδικαλιστικό κίνημα και οι 
παρατάξεις πρέπει να είναι ανεξάρτητες και οι αποφάσεις τους να παίρνονται 
στα Συνέδρια, στις Συνελεύσεις των Πρωτοβάθμιων Σωματείων, των 
Δευτεροβάθμιων και των Τριτοβάθμιων.  

  Δεν θεωρούμε ότι τα συνδικάτα και τα σωματεία είναι ιμάντας 
δράσης των κομμάτων. Δηλαδή αλλού να παίρνονται οι αποφάσεις και να 
έρχονται να επιβάλλονται στις Συνελεύσεις των Σωματείων. Αυτό που έγινε 
χθες είναι ακριβώς αυτό που πάντα ή σχεδόν πάντα ή εν πάση περιπτώσει 
πάρα πολύ καιρό γινότανε σε όλα τα Συνέδρια τα προηγούμενα. Προκειμένου 
να πάρουμε ένα ψηφαλάκι προσπαθούμε να βρούμε συνδικαλιστικά τερτίπια 
τέτοια που εν πάση περιπτώσει θα μας οδηγήσουν στην πρωτιά ή στην 
απόλυτη πλειοψηφία.  
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  Θεωρούμε ότι η απόλυτη πλειοψηφία που στο προηγούμενο 
διάστημα υπήρχε στην Ομοσπονδία εν πάση περιπτώσει δεν ήτανε και ο 
καλύτερος τρόπος για να λυθούν ζητήματα. Θεωρούμε ότι η Ομοσπονδία 
πρέπει να έχει όλες τις απόψεις. Όλες τις απόψεις όμως που πιστεύουν σε 
αυτό. Όχι είμαστε στην Ομοσπονδία αλλά παράλληλα οργανώνουμε 
συνδικάτο ξεχωριστό απ’ την Ομοσπονδία, οργανώνουμε συγκεντρώσεις και 
πορείες ξεχωριστές με την Ομοσπονδία και καταλήγουμε στα συνθήματα 
«εμείς, εμείς, οι μόνοι συνεπείς».  

  Θεωρούμε λοιπόν ότι η Ομοσπονδία πρέπει να είναι ένα 
πλουραλιστικό βήμα των απόψεων και κυρίως πρέπει να είναι η συνεννόηση 
μεταξύ μας, για να μπορέσουμε να αντισταθούμε στη λαίλαπα που έρχεται και 
η οποία θα είναι ακόμα μεγαλύτερη.  

  Με αυτή την έννοια λοιπόν σας καλούμε να μας γνωρίσετε, 
είμαστε ξαναλέω ανοιχτοί σε οποιαδήποτε πρόταση από τη μεριά των 
συνέδρων και σας ευχαριστώ πάρα πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Το λόγο έχει ο Βαρβέρης Αλέκος από το Δήμο Χαλανδρίου και 
να ετοιμάζεται ο Μασκαλίδης Στάθης από την Καστοριά. 

Α. ΒΑΡΒΕΡΗΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι, είμαι ο Πρόεδρος του Συλλόγου 
Εργαζομένων του Δήμου Χαλανδρίου. Παίρνω μέρος για πρώτη φορά στο 
Συνέδριο της ΠΟΕ-ΟΤΑ, δεν συμμετέχω σε κανένα κομματικό ή παραταξιακό 
μηχανισμό.  

  Οι προβληματισμοί που θα σας μεταφέρω έχουν αποτελέσει 
στοιχεία της συντριπτικής πλειοψηφίας των εργαζομένων μέσα στις Γενικές 
Συνελεύσεις, συγκεντρώσεις, καταλήψεις κτλ. Βέβαια ήρθαμε σε ένα άλλο 
Συνέδριο και βρεθήκαμε σε ένα διαφορετικό όπου ενώ όλη η κοινωνία 
προσανατολίζεται σε πλουραλισμούς εδώ πέρα το βλέπουμε λίγο πιο 
δικομματικά.  

  Ίσως βέβαια η θετική πλευρά αυτού του γεγονότος είναι να 
τελειώνουμε με τον άθλιο κομματισμό μια ώρα αρχύτερα γιατί δεν σας κρύβω 
ότι ως ξέμπαρκος εγώ είκοσι χρόνια είμαι υπό αυτή την σκιά των διάφορων 
κομματικών τυφλών γραμμών οι οποίες συγκρούονται τυχοδιωκτικά, 
ανεύθυνα, αλαζονικά, φέρνοντας αυτά τα αποτελέσματα.  

  Είναι μια επώδυνη βέβαια αλλαγή γιατί το παλιό φεύγει παρότι 
μπορεί να γελάνε κάποιοι ότι θα κερδίσει η παράταξή τους για να κλαίνε 
κάποιοι άλλοι που θα χάσουνε αλλά όλοι μαζί θα φύγουνε. Το παλιό φεύγει 
και μας ζορίζει το γεγονός ότι το νέο δεν έχει γεννηθεί. Αυτή είναι μια επώδυνη 
μεταβατική περίοδος.  

  Παρακολουθούμε στα πρόσωπα των περισσοτέρων πολιτών 
μια κοινωνία που θέλει να ξεκολλήσει επιτέλους από την ψευδεπίγραφη πλέον 
αναφορά στη δεξιά, στο κέντρο και την αριστερά. Να ξεφύγει απ’ αυτή την 
πολιτική γεωγραφία που τίποτα πλέον δεν ερμηνεύει και τίποτα δεν γεννά.  

  Παρακολουθούμε στα πρόσωπα των περισσοτέρων πολιτών να 
αναδύεται μια συζήτηση επί της ουσίας μακριά από τις άγονες παραταξιακές 
συγκρούσεις, μια ανάγκη για ένα δημιουργικό διάλογο που διαμορφώνει 
δρόμους για έξοδο από την κρίση, δηλαδή για έξοδο από το σημερινό 
πολιτικό σύστημα.  
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  Οι διχαστικές και διλημματικές λογικές όπως επιχειρούνται από 
παντού, Ευρώπη ή χάος, μνημόνιο ή αντιμνημόνιο, εμείς ή αυτοί -ποιοι εμείς 
και αυτοί άλλωστε- συσκοτίζουν την ουσία των προβλημάτων και εγκλωβίζουν 
τις προσπάθειές μας σε ένα στείρο πολιτικαντισμό, την ίδια στιγμή που πρέπει 
να πάρουμε το παιχνίδι της ζωής μας και τις ανάλογες ευθύνες επάνω μας.  

  Αν δεν διαμορφώσει απαντήσεις η ίδια η κοινωνία τότε αυτές 
που θα δοθούν θα είναι ενάντιά της. Η κομματική και παραταξιακή λογική 
αποτέλεσε το βασικό πλαίσιο μες στο οποίο συνέβησαν όλες οι πολιτικές και 
ιδεολογικές στρεβλώσεις εδώ και 20 χρόνια.  

  Δεν αναφερόμαστε εδώ στην αντίθεσή μας στα κόμματα. 
Αναφερόμαστε στην αντίθεσή μας σε αυτή τη λογική όπου αφυδατώνει κάθε 
δημιουργική και κινηματική φωνή και πράξη. Επικράτησε σε όλο το πολιτικό 
κομματικό φάσμα το δογματικό σκοτάδι της γραμμής των εξαρτήσεων, των 
στημένων εκλογικών διαδικασιών.  

  Η βαθύτερη πηγή αυτής της αυτιστικής λογικής έχει να κάνει με 
την θεωρία της φωτισμένης πρωτοπορίας ελέω θεού, ελέω κόμματος ή ελέω 
ιστορίας που αναλαμβάνει την σωτηρία του λαού ως πρόβατου και βρίσκεται 
στον αντίποδα μιας ουσιαστικά πρωτοπόρας συλλογικής και προσωπικής 
ευθύνης.  

  Στις πλάτες των εργαζομένων μαίνεται κυριολεκτικά ένας 
κομματικός πόλεμος για την επικράτηση των κομματικών επιδιώξεων, 
σαρώνοντας ό,τι βρίσκει μπροστά του που το αμφισβητεί, δημιουργώντας μια 
ιλαροτραγική κατάσταση όπου όλες οι κομματικές πλευρές κατέχουν τη 
μοναδική αλήθεια και το μοναδικά σωστό.  

  Και στο χώρο μας κάτι ανάλογο συμβαίνει άλλωστε, τα ίδια 
πρόσωπα σχεδόν, οι ίδιες γραμμές κάνουν κουμάντο εδώ και είκοσι χρόνια. 
Ποντάρουν συνεχώς στην απογοήτευση των εργαζομένων και αναλαμβάνουν 
εργολαβικά τη σωτηρία τους. Αποτελούν αναμφισβήτητα σήμερα μέρος του 
προβλήματος.    

  Ένας νέος συνδικαλισμός που είναι αναγκαίος όσο ποτέ. Βαθιές 
δημοκρατικές και ριζοσπαστικές αλλαγές πρέπει να δρομολογηθούν για να 
συναντήσουμε τις αγωνίες και τα ψαξίματα της κοινωνίας. Ποιος ενδιαφέρεται 
δηλαδή τώρα έξω νομίζετε αν θα βγει ξανά η ΠΑΣΚΕ πρώτη, αν θα ανέβει η 
ΔΑΚΕ, αν θα φουσκώσει το ΠΑΜΕ.  

  Αυτό δείχνει ότι εδώ πέρα είμαστε αλλού δηλαδή. Δεν 
παρακολουθούμε τι γίνεται. Οι ουσιαστικές διαφορές λοιπόν δεν βρίσκονται 
μεταξύ των παρατάξεων παρότι είναι υπαρκτές. Οι ουσιαστικές διαφορές οι 
νέες που διαμορφώνονται είναι ανάμεσα στους εργαζόμενους που πρέπει να 
σκεφτούν διαφορετικά και ανάμεσα σε όλες τις παρατάξεις.  

  Μια νέα κατεύθυνση λοιπόν και στρατηγική για τους 
εργαζόμενους των Δήμων είναι εφικτή. Πρέπει να αποτελέσουμε εμείς την 
πρωτοπορία στο κίνημα αυτοδιοίκησης. Εμείς οι εργαζόμενοι στους Δήμους 
είμαστε και οι εργαζόμενοι της Αυτοδιοίκησης. Σε συνεργασία ή σε κόντρα με 
διοικήσεις και δημάρχους πρέπει να συμβάλλουμε πρωταγωνιστικά στη 
δημοκρατική ανάκαμψη της Αυτοδιοίκησης. Μια τέτοια στροφή αποτελεί και 
την πιο αποτελεσματική προάσπιση της εργασίας και της προσφοράς μας.   



41
ο 
ΤΑΚΤΙΚΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ – ΗΜΕΡΑ 2

η
 – ΠΡΩΙΝΗ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ - 25/4/2012 

 101 

  Αγαπητοί συνάδελφοι, η συντριπτική πλειοψηφία των 
εργαζομένων στο Δήμο Χαλανδρίου μου εμπιστεύτηκαν να σας μεταφέρω μια 
πρόταση. Στο πλαίσιο των εργασιών του Συνεδρίου να δημιουργήσουμε από 
τα κάτω, χωρίς προσυνεννοήσεις και καπελώματα, μια ανοιχτή κίνηση 
ανεξάρτητων εργαζομένων.  

  Να επιχειρήσουμε να συμβάλλουμε και σε κεντρικό επίπεδο για 
να επισπεύσουμε όλες τις αναγκαίες ριζοσπαστικές αλλαγές. Κάτι ανάλογο 
από έναν συνάδελφο που δεν τον γνωρίζω βέβαια που αναφέρθηκε πριν από 
το Νέο Ηράκλειο.  

  Για τη δημοκρατική ανασυγκρότηση της ΠΟΕ-ΟΤΑ, για μια νέα 
ΠΟΕ-ΟΤΑ δηλαδή, με σκοπό τη θεσμική ενίσχυση των σωματείων της βάσης 
για την απρόσκοπτη έκβαση της ελεύθερης βούλησης των εργαζομένων.  

  Δεύτερον: την αλλαγή του νομικού πλαισίου που στραγγαλίζει 
γραφειοκρατικά κυρίως τα σωματεία βάσης και δεν επιτρέπει την πολύχρωμη 
και πολύπλευρη συμμετοχή των εργαζομένων και τρίτον: την συγκρότηση 
ενός σχεδίου συνολικά για την Αυτοδιοίκηση και την εργασία στους Δήμους, 
διότι εμείς πρέπει πρώτιστα να απαντήσουμε την αναγκαία διοικητική και 
παραγωγική ανασυγκρότηση των Δήμων και όχι να αφήσουμε ένα 
διαφθαρμένο πολιτικό σύστημα με ή χωρίς μνημόνιο να μας το επιβάλλει.  

  Για το σκοπό αυτό έχουμε διαμορφώσει ένα σύντομο κείμενο με 
τα παραπάνω στο οποίο καλούμε τους συναδέλφους που συμφωνούν αν 
θέλουν να μετάσχουνε και να θέσουνε μαζί μας την κίνηση που θα 
διαμορφωθεί μέσα από το Συνέδριο και να θέσει υποψηφιότητα για το Γενικό 
Συμβούλιο της ΠΟΕ-ΟΤΑ.  

  Τελειώνοντας να σας πω ότι τα χθεσινά φαινόμενα αγγίζουν όλο 
το κομματικό φάσμα. Εγώ όπως σας είπα είμαι ξέμπαρκος πολιτικά και 
κομματικά. Ωστόσο με ενοχλεί όλη αυτή η κατάσταση που βαραίνει πάνω από 
τα κεφάλια μας. Έχω την αίσθηση ότι όλο το κομματικό φαινόμενο τελειώνει. 
Αύριο δηλαδή το μόνο που κάνουμε είναι να τσαλακώνουμε τη σημερινή 
σελίδα. Άλλη σελίδα δεν έχουμε να γράψουμε και θα την γράψουν άλλοι για 
μας, βέβαια είναι πολύ χειρότερη.  

  Χθες δηλαδή από τη μία η ανευθυνότητα και αλαζονεία της 
πλειοψηφίας και από την άλλη ο τακτικισμός και ο δογματισμός της 
μειοψηφίας φέρανε αυτά τα αποτελέσματα. Είναι σημαντικό αν μπορούμε να 
χειραφετηθούμε απέναντι σε όλο αυτό το κομματικό φαινόμενο, σε όλη αυτή 
την κομματική λογική. Έξω αυτό έχει αρχίσει ήδη. Σας ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Το λόγο έχει ο συνάδελφος Μασκαλίδης Στάθης από την 
Καστοριά και να ετοιμάζεται ο συνάδελφος Σιαμάτας Σταύρος από τους 
εργαζόμενους ΟΤΑ Νομού Καβάλας.  

Σ. ΜΑΣΚΑΛΙΔΗΣ: Συνάδελφοι, επίτηδες φωνάζω δυνατά γιατί έχω 
παρατηρήσει από χθες ότι όποιος φωνάζει τραβάει την προσοχή των άλλων. 
Θέλω να πω και εγώ μερικά πράγματα.  

  Λοιπόν, ερχόμενος χθες εδώ από την Καστοριά για πρώτη 
φορά, είμαι και νεοφερμένος, είδα έξω ένα ψυχροπολεμικό κλίμα. Μπαίνοντας 
μέσα βρέθηκα σε μια εμπόλεμη ζώνη. Τρόμαξα. Αφού κάποια στιγμή έσκυψα 
κιόλας για να μην με πάρει κάνα βόλι. Φοβήθηκα. Λέω πού πάμε; Έχουμε 
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διασπαστεί; Είμαστε χωρισμένοι σε ομάδες; Ποιοι είμαστε; Δεξιοί; Κεντρώοι; 
Αριστεροί;  

  Μετά λέω αξίζει να είμαι εδώ; Πήγα το βράδυ ύστερα νηφάλια 
και σκέφτηκα, είδα και κάτι χτυπήματα μεταξύ μας και λέω ναι, αξίζει, γιατί 
είμαστε έτοιμοι. Αφού χτυπιόμαστε εδώ θα χτυπήσουμε και αυτούς. Όλοι μαζί. 
Όταν θα χρειαστεί.  

  Θέλω να σας ευχαριστήσω που με ακούτε με προσοχή οι λίγοι 
και οι άλλοι έξω που είναι περισσότεροι στις τηλεοράσεις.  

  Λοιπόν, θέλω να μιλήσω για την αξιολόγηση. Θα επιτρέψουμε 
να μας αξιολογήσουν αυτοί που έχουν αξιολογηθεί και έχουν αποτύχει; Θα 
μιλήσω πάλι με την ιδιότητα του δεντροκηπουρού. Θέλουν να μας 
τσεκουρώσουν, να μας αποψιλώσουν. Θα το επιτρέψουμε;  

  Και κάτι ακόμα, θα είμαι πολύ σύντομος. Μιλήσαμε, είπαμε ότι 
προσπαθούμε και τουλάχιστον εμείς στην Καστοριά το κάνουμε να φέρουμε 
τις κοινωνικές ομάδες τη μία κοντά στην άλλη. Το κάνουμε. Σαν κίνηση 
πολιτών η οποία δεν είναι κομματική, όλοι έχουμε μια κομματική ταυτότητα, 
δεν είναι κομματική, σύλλογοι πολλοί, μεταξύ αυτών πρωτοστατούμε σε κάθε 
εκδήλωση εμείς όλοι μαζί, φέρνουμε φτηνό λάδι με αποτέλεσμα να ρίξουν τις 
τιμές τα σούπερ μάρκετ.  

  Και κάτι πολύ σημαντικό για τη Βόρεια Ελλάδα. 
Πρωτοστατήσαμε σε μια κίνηση να συγκεντρωθούν όλοι οι Σύλλογοι, να 
μαζέψουμε κόσμο και για πρώτη φορά στα χρονικά φέραμε 4.000 ανθρώπους 
μπροστά στην περιφέρεια να διαμαρτυρηθούν για το πετρέλαιο.  

  Κύριοι, στην Καστοριά, στην Φλώρινα, στα Γρεβενά, οι μισθοί 
μας πέρα από αυτές τις μειώσεις έχουν μειωθεί και από το πετρέλαιο. Σας 
παρακαλώ κάντε κάτι να το εισηγηθείτε, να φανεί ότι εμείς στεκόμαστε κοντά 
στις κοινωνικές ομάδες και ειδικά αυτές οι τιμές με το πετρέλαιο στο 1,5 ευρώ 
ή στην εξίσωσή του στο 1,25 ή στο 1,05 δεν μπορούμε να τα πληρώσουμε. 
Ευχαριστώ.  

  Και κάτι ακόμα. Πρόεδρε, επειδή νωρίτερα σε είδα να μιλάς και 
να φωνάζεις για τα τσιγάρα, λέω βρήκε ένα εύσχημο τρόπο ο Πρόεδρος να 
φύγει, αλλά επειδή επανήλθες διαψεύστηκα και ευχαριστώ γι’ αυτό.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ο συνάδελφος Σιαμάτας Σταύρος από τους εργαζόμενους ΟΤΑ 
Νομού Καβάλας. Είναι εδώ ο συνάδελφος Σιαμάτας Σταύρος; Επειδή δεν είναι 
εδώ ο συνάδελφος Σιαμάτας, το λόγο έχει ο Καλλιμάνης Νίκος από το 
Σωματείο Εργαζομένων Δήμου Αμαρουσίου και να ετοιμάζεται ο Αβραμίδης ο 
Ελευθέριος από το Σύλλογο Δημοτικών Υπαλλήλων Γιαννιτσών.  

Ν. ΚΑΛΛΙΜΑΝΗΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι, θα ήθελα να τοποθετηθώ σε ένα 
θέμα το οποίο θεωρώ άκρως σημαντικό. Έκανε την τοποθέτηση και ο 
Πρόεδρος. Έχει να κάνει με την υγιεινή και ασφάλεια.  

  Θα επισημάνω το πόρισμα των Ελεγκτών Δημόσιας Διοίκησης, 
την έκθεση της Ειδικής Γραμματέας, τη μελέτη του Καθηγητού Πανεπιστημίου 
του κ. Κομίλη που όλες αυτές μιλάνε για μία ανεξέλεγκτη διαχείριση των 
απορριμμάτων και ότι βρίσκονται οι εργαζόμενοι αλλά και οι πολίτες, παίζουν 
κορώνα-γράμματα, η έκφραση που έχει χρησιμοποιήσει είναι: παίζουν 
κορώνα-γράμματα τις ζωές τους. 



41
ο 
ΤΑΚΤΙΚΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ – ΗΜΕΡΑ 2

η
 – ΠΡΩΙΝΗ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ - 25/4/2012 

 103 

  Είναι πάρα πολύ σημαντικό σήμερα που βρισκόμαστε σε 
οικονομική κρίση και όσον αφορά δηλαδή τα χρήματα που δαπανώνται για 
την συντήρηση των οχημάτων είναι πάρα πολύ ελλιπή. Έτσι λοιπόν σε αυτές 
τις εκθέσεις υπολείπεται η μελέτη όσον αφορά τη συντήρηση των οχημάτων. 
Και εκεί θα δείτε ότι για παράδειγμα σε εμάς έχουμε βρεθεί πάρα πολλές 
φορές να είμαστε παραβατικοί, να μην έχουμε ΚΤΕΟ, να μην έχουμε 
συνοδευτικά έγγραφα, όπου μας έχουνε κοπεί οι κλήσεις, μας έχουν 
αφαιρεθεί διπλώματα.  

  Αυτό δεν είναι το μόνο. Η έλλειψη συντήρησης θέτει και σε 
κίνδυνο τις ζωές των εργαζομένων. Για παράδειγμα οι βραχίονες όπου 
σηκώνουν τους κάδους μπορεί να είναι όχι συντηρημένοι, να είναι σε τραγική 
κατάσταση και να έχουμε πάρα πολλά ατυχήματα, όπως πολλές φορές έχει 
αναφέρει και η Ομοσπονδία.  

  Το σημαντικό εδώ πέρα τι είναι; Είναι ότι δεν έχουμε στοιχεία και 
γι’ αυτό θεωρώ ότι πρέπει να δώσουμε μεγαλύτερη έμφαση εμείς οι ίδιοι οι 
εργαζόμενοι στα σωματεία όσον αφορά την Επιτροπή Υγιεινής και Ασφάλειας. 
Θα πρέπει να δούμε την εκτίμηση επαγγελματικού κινδύνου.  

  Η εκτίμηση επαγγελματικού κινδύνου είναι μία σοβαρή υπόθεση 
και συνοδεύεται από μία σειρά από ενέργειες. Επιγραμματικά να αναφέρω τις 
ενέργειες αυτές για να δείτε πόσο πολύπλοκο είναι και πόσο μεγάλη είναι η 
διαδικασία.  

  Περικλείει τρεις φάσεις. Η πρώτη φάση είναι η εντόπιση των 
πηγών κινδύνου, η δεύτερη φάση είναι η εξακρίβωση των κινδύνων έκθεσης 
και η τρίτη είναι η εκτίμηση του μεγέθους των κινδύνων και μετά πάμε στον 
υπολογισμό του κινδύνου όπου εκεί έχει να κάνει με ποιοτικές τεχνικές αλλά 
και με ποσοτικές. Είναι συγκεκριμένη η διαδικασία.  

  Μετά πάμε στην ταξινόμηση των κινδύνων όπου έχει να κάνει με 
φυσικούς, χημικούς και βιολογικούς. Φυσικούς π.χ. μπορεί να πούμε ότι 
μπορεί να είναι ο φυσικός παράγοντας, ο ήλιος ας πούμε, η έκθεση στον ήλιο 
και μια σειρά από άλλα πράγματα. Χημικούς ενδεικτικά μπορώ να πω ότι είναι 
το καυσαέριο και μία άλλη σειρά πραγμάτων. Βιολογικοί είναι για παράδειγμα 
ο ιός ηπατίτιδας και θα αναφερθώ σε αυτά.  

  Και πάμε μετά, το επόμενο στάδιο είναι τα εργατικά ατυχήματα 
όπου εκεί έχουμε να κάνουμε με το κόστος των ατυχημάτων, τις ημέρες που 
μπορεί να λείπει ο εργαζόμενος, το κόστος που επιβαρύνεται αυτός και η 
οικογένειά του, οι αιτίες ατυχημάτων, παράγοντες ατυχημάτων που μπορεί να 
είναι η αμέλεια και ένα σωρό πράγματα, η αξιολόγηση της ασφάλειας, όπου 
πάμε εδώ πέρα σε συγκεκριμένους δείκτες.  

  Είναι ο δείκτης συχνότητας και ο δείκτης σοβαρότητας 
ατυχημάτων. Αυτά για να τα κάνουμε πρέπει να συνοδεύονται από στοιχεία. 
Στοιχεία όμως που δεν έχουμε. Και θα πω, οι υποχρεώσεις του εργοδότη, 
συνέβηκε το ατύχημα. Τι πρέπει να κάνει ο εργοδότης; Είναι συγκεκριμένα 
πράγματα. Πρέπει να το δηλώσει στην Αστυνομία, στην Επιθεώρηση 
Εργασίας.  

  Αναγνωρισμένες επαγγελματικές ασθένειες. Πόσες έχουμε; 
Έχουμε 52 αναγνωρισμένες. Και πάμε τώρα στα στατιστικά στοιχεία. 
Στατιστικά στοιχεία δεν υπάρχουν καθόλου. Μιλάμε για εντελώς σκοτάδι. Εάν 
θα πάτε στο ΙΚΑ για παράδειγμα εκεί θα δείτε υπάρχει και ένα έντυπο όπου 
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λέει πρώτη καταγραφή επαγγελματικών νόσων. Τώρα ξεκινάει. Δεν υπάρχει 
σύστημα καταγραφής. Αυτό λέει το ΙΚΑ.  

  Και γι’ αυτό λέω ότι εδώ είναι σημαντικό εμείς, τα Σωματεία, να 
επιβάλλουμε, δηλαδή να υπάρχουν οι Επιτροπές Υγιεινής και Ασφάλειας και 
να καταγράφονται, δηλαδή ο γιατρός εργασίας πρέπει να καταγράφει και να 
βγάζουμε τα στοιχεία και να τα δίνει και στο ΣΕΠΕ αλλά και στην Επιθεώρηση 
Εργασίας τι νόσους έχουμε, πόσες ηπατίτιδες, τι στατιστικά στοιχεία έχουμε, τι 
καρκίνους. Δεν έχουμε καθόλου στοιχεία.  

  Όταν αύριο θα πάμε να διεκδικήσουμε κάποια πράγματα χωρίς 
τέτοια στοιχεία μιλάμε αόριστα. Λέμε ας πούμε εμείς επιβαρυνόμαστε στην 
καθαριότητα με ηπατίτιδες. Τι νούμερα έχουμε; Έτσι αόριστα. Έχουμε πολλά 
κρούσματα. Αυτό υπολείπεται όσον αφορά την πραγματικότητα ή για να 
κάνουμε πιστή καταγραφή των δεδομένων.   

  Εδώ θα ήθελα να βάλω και τον εξής παράγοντα: στα πορίσματα 
μέσα αναφέρονται στην ανεξέλεγκτη διαχείριση των απορριμμάτων. Ναι. Στα 
νοσοκομεία έχουνε μπει ιδιωτικές εταιρείες όπου παίρνουν τα απορρίμματα. 
Είναι παραβατικές. Δεν πληρούν τις προϋποθέσεις και λειτουργούν 
ανεξέλεγκτα.  

  Στις χωματερές στέλνουμε με εντολές όπου βγαίνουν με 
υποκειμενικά κριτήρια. Δηλαδή υποκειμενικά κριτήρια, λέει για παράδειγμα: 
δεν έχω προσωπικό. Δεν έχω στόλο. Δεν έχω τα οχήματα. Έτσι λοιπόν ζητάει 
από τον ΕΣΝΑ να του δώσει εντολές.  

  Αυτό δημιουργεί πέραν των άλλων τον κίνδυνο της 
ιδιωτικοποίησης. Εμείς οι ίδιοι ανοίγουμε το παραθυράκι εκεί. Και εδώ 
χρειάζεται και η παρέμβαση αλλά να βάλουμε και κάποιους κανόνες πάνω σε 
αυτά τα πράγματα, να συμβάλλουμε και εμείς τα σωματεία πάνω σε αυτά, 
ώστε να δημιουργήσουμε τις δικλείδες ασφαλείας που πρέπει να έχουμε.  

  Θεωρώ επίσης πέραν το ότι σε αυτά τα δύο κομμάτια παίζουνε 
οι εργολάβοι, έχουμε σημαντική ευθύνη με την έννοια ότι και εμείς οι ίδιοι 
μπορεί να δημιουργούμε τις πλάτες. Δηλαδή όταν αποσιωπούμε κάποια 
πράγματα ή δεν ζητάμε την ενίσχυση της Ομοσπονδίας από κοινού να 
αποτρέψουμε αυτά τα πράγματα, εκεί έχουμε ένα μερίδιο ευθύνης.  

  Όταν δεν εφαρμόζονται αυτά που λέμε για τεχνικούς ασφαλείας, 
γιατρούς εργασίας δεν τα εφαρμόζουμε έχουμε το μερίδιο ευθύνης και την 
ευθύνη απέναντι στις οικογένειές μας γιατί αυτά τα μεταφέρουμε και στο σπίτι 
μας. Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Μήπως τυχόν βρίσκεται στην αίθουσα ο Σιαμάτας Σταύρος; Το 
λόγο έχει ο Αβραμίδης Ελευθέριος και επειδή κλείνει ο κατάλογος των 
ομιλητών από τους συνέδρους έχουνε ζητήσει το λόγο δύο συνάδελφοι 
παρατηρητές, να ετοιμάζεται σαν παρατηρητής ο Χατζάκης ο Εμμανουήλ από 
την Μεταμόρφωση. Ευχαριστώ.  

Ε. ΑΒΡΑΜΙΔΗΣ: Να χαιρετίσω και από μέρους μου αυτό το Συνέδριο, αυτό το 
Συνέδριο που βρίσκεται σε ένα κομβικό σημείο. Η αντιπαράθεση και οι 
διαφορετικές θέσεις νομίζω ότι είναι κάτι το θετικό που όλους θα μας βοηθήσει 
να φύγουμε από δω πλουσιότεροι, αρκεί να είναι αντιπαράθεση ιδεών και όχι 
αντιπαράθεση παραταξιακών θέσεων που βρίσκουνε ως πεδίο και στίβο 
μάχης ετούτο εδώ το Συνέδριο.  
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  Εχθές, στη χθεσινή σύγκρουση πίστευα ότι έπρεπε να βρεθεί 
μία ενδιάμεση λύση, να νομιμοποιηθεί το μέρος των συνέδρων το οποίο είχε 
ψηφιστεί από τον κατάλληλο αριθμό μόνιμων και αορίστου χρόνου. Αυτό το 
θέμα με τους μονίμους και τους αορίστου χρόνου και του ορισμένου χρόνου 
το έχει λύσει νομίζω η τρόικα για μας, γιατί μας έχει καταστήσει όλους 
ορισμένου χρόνου. Ορισμένου τροϊκανού χρόνου. 

  Με την λαίλαπα της απόλυσης πάνω από τα κεφάλια μας, η 
οποία δεν επιζητεί στην πραγματικότητα την οικονομία των 15 χιλιάδων 
απολυμένων αλλά επιζητεί το κέρδος των 600 χιλιάδων υποταγμένων. Η 
αξιολόγηση και η απόλυση το μεγαλύτερο κέρδος που προσδοκούν οι πάνω 
από μας είναι να μας καταστήσουν όλους υποταγμένους.  

  Δημιουργούν ένα κλάδο, ένα κομμάτι προνομιούχων 
υπαλλήλων οι οποίοι φορτώνονται διάφορα και κάθε είδους επιδόματα για να 
σταθούν στο πλάι της ηγεσίας, είτε σε μας είναι ο δήμαρχος, είτε παραπάνω 
είναι ο υπουργός. Ένα άλλο κομμάτι το οποίο θα φοβάται την απόλυση και θα 
σκύβει το κεφάλι και θα καταστήσουνε τελικά ένα σώμα υποταγμένο για τη 
συντριβή του συνδικαλιστικού κινήματος.  

  Είναι μεγάλο λάθος, όσα δίκια και να έχουνε, η αποχώρηση 
συνέδρων από δω μέσα. Εγώ είμαι Πρόεδρος στο Διοικητικό Συμβούλιο του 
Δήμου Πέλλας, δώσαμε έναν αγώνα ισχυρό και εναντιωθήκαμε στην 
ιδιωτικοποίηση η οποία είχε σχεδόν συντελεστεί. Είχαν διαλέξει τον εργολάβο 
και πήγαιναν για ιδιωτικοποίηση του ΧΥΤΑ, του νεοκατασκευασμένου ΧΥΤΑ 
της περιοχής μας.  

  Η εμπειρία μου μέσα απ’ αυτή την αντίσταση και μέσα από αυτή 
την αντίδραση που είχαμε ήταν ότι θα πρέπει ενωμένοι όχι μόνο μεταξύ μας 
αλλά θα πρέπει να πείσουμε και την κοινωνία για το δίκιο μας και 
χρησιμοποιώντας κάθε μέσο και τα αστικά δικαστήρια αλλά και τους 
κοινωνικούς αγώνες να αντισταθούμε.  

  Χάρη σε αυτό τον αγώνα συμπαραστάτης μας τέθηκε και ο 
Πρόεδρος της Ομοσπονδίας χωρίς να ανήκουμε στον ίδιο πολιτικό χώρο, ο 
Θέμης Μπαλασόπουλος, ξοδεύοντας χρόνο δικό του σε δύσκολες στιγμές για 
το συνδικαλισμό για να δώσει από κοντά μας με δύο παρουσίες του τη μάχη 
απέναντι στο Δήμαρχο και στον Πρόεδρο της 3ης Διαχειριστικής.   

  Το παιχνίδι από πίσω φάνηκε στα μάτια μου πραγματικά ότι 
είναι η μοιρασιά μεταξύ δύο ή τριών μετρημένων στα δάκτυλα του ενός χεριού 
συμφερόντων της Ελλάδας. Έχουν αναλάβει δύο ή τρία συμφέροντα τα οποία 
έχει το θάρρος και τα ονοματίζει και ο Πρόεδρος, δεν ανήκουμε σας λέω στον 
ίδιο πολιτικό χώρο, έχουνε χωρίσει την Ελλάδα στα δύο και δίνουν 
υπεργολαβίες και με τη σημαία της δήθεν εξοικονόμησης πόρων ότι δήθεν, το 
οποίο το αποδείξαμε, όχι με μελέτες πανεπιστημίου, με τα δικά τους 
δεδομένα, όχι με δικές μας μελέτες, αποδείξαμε ότι είμαστε κατά πολύ 
φθηνότεροι και κατά πολύ αποτελεσματικότεροι, ότι με την αιτιολογία της 
δήθεν εξοικονόμησης να πάνε τα πάντα στον ιδιώτη και με την ευκαιρία της 
κρίσης.  

  Ακόμη, συνάδελφοι, και αν δεν υπήρχε η κρίση θα την είχαν 
ανακαλύψει για να προχωρήσουν αυτά τα συμφέροντα.  

  Συγκεκριμένα στο Δήμο Πέλλας με την ήδη δρομολογημένη 
εργολαβία που ήταν σε εξέλιξη η ιδιωτικοποίηση, έχουμε τα χαρτιά και πρέπει 
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αυτό να το προβάλλει η Ομοσπονδία και όλες οι παρατάξεις της ως 
παράδειγμα, θα κόστιζε 3 χιλιάδες ευρώ τη μέρα. Αυτή τη στιγμή δεν κοστίζει 
ούτε 3 χιλιάδες τον πρώτο μήνα.  

  Μας δουλεύουνε και δουλεύουνε και τον κοσμάκη ότι 
ιδιωτικοποιώντας και συκοφαντώντας τον υπάλληλο θα δοθεί λύση. Δεν θα 
δοθεί λύση, θα δοθούν μονοπωλιακά κοινωνικά αγαθά όπως είναι τα 
σκουπίδια, το νερό και το ρεύμα, θα δοθούν στους ιδιώτες και αυτή είναι η 
στόχευση, οι οποίοι θα κρατάνε και με άξονα και μόνο το κέρδος, με κανένα 
σεβασμό ούτε στο περιβάλλον ούτε σε εργασιακές σχέσεις και θα 
πολλαπλασιάζουν τα δικά τους κέρδη, οδηγώντας την κοινωνία μας προς 
βαλκανοποίηση, αφρικανοποίηση κτλ.  

  Θα πρέπει οι σύνεδροι που θα βγουν από δω μέσα να ξέρουν 
ότι θα έχουν να κάνουν με μία άλλη πραγματικότητα. Με μία πραγματικότητα 
πραγματικών μαχών. Πρέπει να είναι παλικάρια, έτοιμοι για μάχες και ηθικοί 
μέχρι τέλους.  

  Παραφράζω και λέω: ο αγώνας θέλει αρετή και τόλμη. Θέλει και 
γνώση και τόλμη. Δεν αρκεί το ένα από τα δύο. Σε αυτή την πορεία και σε 
αυτή τη μάχη που θα βγει στην ΑΔΕΔΥ και από το ήθος των συνέδρων και 
από το ήθος του Προεδρείου θα κριθεί, θα κριθεί η μάχη για την γενιά μας και 
για τις επόμενες γενιές.  

  Θα πρέπει να αντισταθούμε από τη σκλαβοποίηση του 
δημοσίου υπαλλήλου και όλης της ελληνικής κοινωνίας. Θα πρέπει οι ηγεσίες 
και η ΠΑΣΚΕ και η ΔΑΚΕ να αποκηρύξουνε τις κομματικές τους προελεύσεις 
και ας διαβάσει ο φίλος μου ο κ. Πολυμερόπουλος τις διακηρύξεις στο 
Ζάππειο ΙΙΙ του Σαμαρά όπου απελευθερώνουν πλήρως την ιδιωτικοποίηση 
και την παρουσιάζει ξανά σαν μία κατάσταση πανάκειας.  

  Όχι, δεν μπορώ να συμπαραταχθώ με αυτούς. Θα 
αποκηρύξουνε αν θέλουνε την ψήφο μου, την αγάπη μου, τον αγώνα μου, 
όπως και των ανθρώπων που είναι εδώ μέσα αλλά την προστατεύουμε, θα 
πρέπει να αποκηρύξουνε αυτούς που προάγουν αυτά τα συμφέροντα, 
συνδεδεμένοι στενά ακόμη και με συγγενικές σχέσεις, υποψηφίους τους 
έχουνε και τους ξέρουμε, να αντισταθούνε σε αυτά τα πράγματα.  

  Έδωσα τον αγώνα, δώσαμε τον αγώνα στην Πέλλα, βοηθήσανε 
και οι δυνάμεις του ΠΑΜΕ και θα ήθελα να μας δω όλους ενωμένους να 
αντιστεκόμαστε και σε αυτά και όχι να σκοτωνόμαστε μεταξύ μας. Σύνεδροι, 
σας ευχαριστώ.   

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ο συνάδελφος ο Χατζάκης ο Εμμανουήλ απ’ τη Μεταμόρφωση 
έχει το λόγο και να ετοιμάζεται ο συνάδελφος Καλαϊτζάκης. Επειδή ο 
κατάλογος ομιλητών σιγά-σιγά κλείνει και προχωράμε εάν κάποιος θέλει να 
μιλήσει να έρθει να γραφτεί στην κατάσταση.  

Ε. ΧΑΤΖΑΚΗΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι, είμαι ο Μανώλης ο Χατζάκης, είμαι 
Αντιπρόεδρος του Σωματείου Εργαζομένων του Δήμου Μεταμόρφωσης 
Αττικής και Γενικός Γραμματέας του Συλλόγου Φυλάκων Σχολικών Κτιρίων 
Ελλάδος. Όλα τα μέλη μας είναι και μέλη της Ομοσπονδίας μέσω των 
Σωματείων των Δήμων.  

  Καταρχάς να ευχηθώ στο Συνέδριο της Ομοσπονδίας, ένα 
Συνέδριο που γίνεται σε μια κρίσιμη εποχή για μας τους εργαζόμενους στους 
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ΟΤΑ, που έχουμε πληγεί έντονα από τη μνημονιακή και οικονομική πολιτική 
που εφαρμόζει τα τελευταία χρόνια και έχουμε δει το βιοτικό μας επίπεδο να 
υποβαθμίζεται δραματικά.  

  Μέσα σε ένα χρόνο οι περικοπές στους μισθούς μας ξεπέρασαν 
το 40%. Άλλη μια φορά ο απλός εργαζόμενος καλείται να πληρώσει το τίμημα 
που σημαίνει μνημόνιο ένα, μνημόνιο δύο, εφαρμοστικός νόμος, δανειακές 
συμβάσεις, εργασιακή εφεδρεία, απολύσεις, ανεργία.  

  Είναι επιβεβλημένο να αγωνιστούμε, να δοθούν λύσεις σε 
θεσμικά και οικονομικά προβλήματα. Να μην υποταχθούμε στο μέλλον που 
μας επιφυλάσσουν. Η ζωή η δική μας και των παιδιών μας δεν μπορούν να 
γίνονται θυσία στα συμφέροντα των δανειστών, των τραπεζιτών, των 
κερδοσκόπων και των εργοδοτών.  

  Αυτή η πολιτική πρέπει να ανατραπεί και είναι μονόδρομος η 
αγωνιστική διεκδίκηση η οποία πρέπει να μας ενώσει στην παρούσα φάση 
πέρα από κάθε πολιτικό μας πιστεύω.  

  Οφείλουμε όλοι ενωμένοι να μην συμβιβαστούμε, να 
αντιδράσουμε και ο μόνος δρόμος είναι η συλλογικότητα και η μαζική 
συμμετοχή την οποία κάναμε πράξη εμείς οι σχολικοί φύλακες και μέσα από 
τους αγώνες που δώσαμε πετύχαμε την τακτοποίησή μας.  

  Και αγωνιζόμαστε και σήμερα μαζί με όλους τους εργαζόμενους 
διότι έχουμε ανοιχτά μέτωπα με την πολιτεία. Πρώτο και κυριότερο: η 
αναγνώριση στα συνταξιοδοτικά και ασφαλιστικά του χρόνου εργασίας μας 
πριν την τακτοποίησή μας το χρονικό διάστημα 2001 - 2006, παρότι πιέζουμε 
το κράτος για νομοθετική ρύθμιση μαζί με την Ομοσπονδία η οποία το 
αναδεικνύει σε κάθε διεκδίκηση αιτημάτων, θα περιμέναμε ότι η ελληνική 
πολιτεία θα ικανοποιούσε ένα χρόνιο αίτημα, κάτι που το είχε υποσχεθεί αλλά 
μέχρι σήμερα αρνείται να υλοποιήσει.  

  Άλλο ένα πρόβλημα το οποίο έχει προκύψει είναι το 
απαράδεκτο κατά εμάς αίτημα των δημάρχων προς την πολιτεία να μπορούν 
να μας αναθέτουν και άλλα καθήκοντα φύλαξης, πέρα της φύλαξης των 
σχολείων. Η αρχή, συνάδελφοι, έγινε με το Νόμο 4018 που ψηφίστηκε τον 
περασμένο Αύγουστο το οποίο έκανε δεκτό εν μέρει το αίτημα των δημάρχων 
αλλά με την υποχρέωση έκδοσης βεβαίωσης από το διευθυντή του σχολείου 
ότι δεν θίγεται η φύλαξη σχολικού συγκροτήματος από την απομάκρυνσή μας.  

  Βέβαια αυτό δεν ικανοποιούσε τους δημάρχους οι οποίοι πάλι 
επανήλθαν στο αρχικό αίτημά τους και φυσικά η ηγεσία του Υπουργείου 
Εσωτερικών πέρασε διάταξη στο Νόμο 4071 του ’12 στις 9 Απριλίου και 
αντικατέστησε την προηγούμενη διάταξη ως εξής: «Με απόφαση του 
αρμοδίου για διορισμό οργάνου μπορεί να ανατίθεται στους φύλακες σχολικών 
κτιρίων γενικά καθήκοντα καθώς και καθήκοντα φύλαξης κτιρίων, λοιπών 
εγκαταστάσεων και κοινοχρήστων χώρων των Δήμων και των Νομικών τους 
Προσώπων».    

  Ουσιαστικά, συνάδελφοι, με τη διάταξη αυτή η πολιτεία έρχεται 
να καταργήσει ένα θεσμό που η ίδια δημιούργησε καθώς ήταν επιτακτική η 
ανάγκη φύλαξης αυτών των χώρων, αγνοώντας έρευνες που δείχνουν ότι 
σχολεία που φυλάσσονται έχουν θετικότατα αποτελέσματα στην αποτροπή 
ζημιών αλλά και παραβατικών συμπεριφορών μαθητών και εξωσχολικών 
στοιχείων. Και μόνο στην αποτροπή μιας παραβατικής συμπεριφοράς ή 
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ζημιάς το οικονομικό όφελος του σχολείου και κατ’ επέκταση του δήμου είναι 
πολλαπλάσιο. 

  Εμείς συνάδελφοι μαζί με την Ομοσπονδία ζητήσαμε και ζητάμε 
την απόσυρση της διάταξης αυτής και κάνουμε σαφές σε όλους ότι στην 
πράξη θα την ακυρώσουμε με κάθε τρόπο.  

  Φυσικά και υπάρχουν και άλλα προβλήματα στον κλάδο αλλά 
δεν μπορούμε εδώ να τα αναλύσουμε, αλλά πιστεύω ότι αν το Συνέδριό σας 
κάνει δεκτή την εισήγησή μας για την συγκρότηση Γραμματείας Εργαζομένων 
Σχολικών Φυλάκων, με σκοπό την καταγραφή και την κατάθεση προτάσεων 
στην Ομοσπονδία για την αντιμετώπιση των προβλημάτων των εργαζομένων 
σχολικών φυλάκων, θα έχουμε μια καλύτερη διεκδίκηση.   

  Επειδή τα δύσκολα είναι μπροστά μας μέσα από μια σειρά 
μέτρων αξιολόγησης των υπαλλήλων ίσον απόλυση, ιδιωτικοποίηση και 
κατάργηση υπηρεσιών ίσον απόλυση, νέα μείωση μισθών, μείωση 
συντάξεων, διάλυση του συστήματος υγείας και άλλα, ας συσπειρωθούμε και 
με ενιαία δράση και ενότητα ας αγωνιστούμε όλοι μαζί για ένα ισχυρό 
συνδικαλιστικό κίνημα εργαζομένων στην Τοπική Αυτοδιοίκηση.  

  Μόνο με αυτό τον τρόπο θα ανατραπεί η νεοφιλελεύθερη 
πολιτική που μας εξαθλιώνει. Σας ευχαριστώ για το βήμα και το χρόνο που 
μου διαθέσατε και εύχομαι καλή συνέχεια στις εργασίες του Συνεδρίου.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε τον συνάδελφο. Συνάδελφοι, είχαμε πει μέχρι 
μία η ώρα οι παρατάξεις να καταθέσουν τα ψηφοδέλτια για την Εφορευτική 
Επιτροπή. Μέχρι στιγμής και κλείνουμε τη διαδικασία δύο παρατάξεις 
κατεβάσανε ψηφοδέλτια και δύο δηλώσαν ότι δεν θα καταθέσουν.  

  Να διαβάσω το ψηφοδέλτιο της ΠΑΣΚΕ ΟΤΑ. Είναι ο 
Βησαρρόπουλος Βασίλης από το Δήμο της Λάρισας, Γραμμενούδης 
Γραμμένος από το Δήμο Ωραιοκάστρου, Ιωάννου Αικατερίνη από το Δήμο 
Λουτρακίου, Κουτσαθανάσης Αθανάσιος από το Δήμο Νίκαιας, Γιώργου 
Αναστασία Δήμος Νεάπολης, Μιμίκου Γεωργία Δήμος Νεάπολης, Νικολαΐδης 
Νικόλαος Δήμος Νίκαιας, Ξανθόπουλος Κωνσταντίνος, Παρθενιάδης 
Ανάργυρος Δήμος Καλαμαριάς και Σαραφιανού Ειρήνη Δήμος Θέρμης, Δήμος 
Κιλελέρ. 

  Λοιπόν οι Αγωνιστικές Κινήσεις - Συσπειρώσεις έχουν σαν 
υποψήφια τη Γεωργακοπούλου Χρυσούλα από το Δήμο της Νέας Ιωνίας. 

  Έχουμε ζητήσει και έξι ψηφολέκτες, συνάδελφοι, μέχρι στιγμής 
έχουν έρθει τέσσερις ψηφολέκτες, αν υπάρχουν και άλλοι υποψήφιοι να 
μπουν τώρα. Πρώτος ο Ευθυμίου Χριστόδουλος, Παπαδοπούλου Μαρία, 
Τσιμπούκογλου Κώστας, Κρέτσης Νικόλαος. Δύο ονόματα θέλουμε ακόμη για 
τους ψηφολέκτες. Ο συνάδελφος Καλαϊτζάκης έχει το λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ο συνάδελφος ο Καλαϊτζάκης και να ετοιμάζεται ο συνάδελφος 
ο Φρούτζας ο Σταύρος.  

κ. ΚΑΛΑΪΤΖΑΚΗΣ: Γεια σας. Εχω έρθει από το Ηράκλειο της Κρήτης από 
έναν κεντρικό δήμο και δουλεύω στο Δήμο Φαιστού που είναι τα Μάταλα, 
περιλαμβάνει και τα Μάταλα.  

  Θέλω να σας καλημερίσω και να πω ότι η εμπειρία από τη 
χθεσινή μέρα και πρώτη μέρα του Συνεδρίου, γιατί είμαι νεοεκλεγμένος στο 
Δ.Σ., είμαι παρατηρητής, ήταν αποκαρδιωτική με τα όσα συνέβαιναν εδώ 
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μέσα διότι τα προβλήματα που αντιμετωπίζουμε όλοι σαν συνάδελφοι 
επήγανε στην άκρη για να μπούνε κάτι άλλα που δεν μας εκπροσωπεύουνε. 

  Θέλω να μεταφέρω τους προβληματισμούς και αυτός ήταν ο 
λόγος που ήρθα των συναδέλφων από κάτω, να τους μεταφέρω προς το 
Προεδρείο και να τους δούνε, γιατί εδώ και πέντε - έξι μήνες δουλεύουμε όλοι 
διπλά από ό,τι δουλεύανε πριν τον Νοέμβριο, πληρωνόμαστε στα μισά και τα 
λεφτά που παίρνουμε δεν μας φτάνουν. Συν πως μας έχουνε κόψει τα 
επιδόματα, τις παροχές, τα είδη ατομικής προστασίας και δεν φτάνουν όλα 
αυτά μας έχουνε χρεώσει ότι εγώ ο υπάλληλος εχρέωσα την Ελλάδα. Αυτό 
είναι πρωτάκουστο.  

  Τα λεφτά που έχουμε πάρει λοιπόν από τον Νοέμβρη δεν 
φτάνουν να πληρώσουμε πρώτο το χαράτσι που μας βάλανε, τα τέλη 
κυκλοφορίας, τα ασφάλιστρα, τα δάνεια και είναι μεγάλος προβληματισμός τι 
θα γίνει με τα παιδιά μας, πώς θα τα θρέψουμε και πώς θα τα ζήσομε.  

  Επίσης μεγάλος προβληματισμός υπάρχει, ακούμε κάθε μέρα 
ότι τα σκουπίδια, οι υπηρεσίες, θα περάσουνε στα χέρια εργολάβων. Και εμείς 
θα χάσουμε τις δουλειές μας. Και πώς μπορούμε, δηλαδή πώς ένας 
εργολάβος θα μπορεί να χρησιμοποιήσει π.χ. τα αυτοκίνητα του δήμου για να 
κάμει την αποκομιδή ή όλα τα υπόλοιπα για να μπορέσει; Πώς θα γίνει; Θα 
πάρει τα αυτοκίνητα που ήδη είναι κακοσυντηρημένα και το ξέρουμε όλοι 
πολύ καλά αυτό και πώς θα γίνει αυτό το πράγμα; Και τι αντιδράσεις θα 
κάνουμε εμείς όταν αυτό ανακοινωθεί;    

  Επίσης θα ήθελα να πω ότι στο επόμενο Προεδρείο, όποιο είναι 
αυτό, θα πρέπει να πάρει δραστικές αποφάσεις, να είναι κοντά στον 
υπάλληλο και στα προβλήματά του όταν του κόψουν το μισθό αλλά και πριν 
εξαγγείλουν τις πρώιμες απολύσεις. Και πώς θα είναι η αντίδραση τότε του 
Προεδρείου; Ευχαριστώ πολύ και γεια σας.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ο συνάδελφος ο Φρούτζας έχει το λόγο και να ετοιμάζεται και ο 
συνάδελφος ο Ξιφαράς. 

Σ. ΦΡΟΥΤΖΑΣ: Γεια σας. Εκπροσωπώ το Σύλλογο Εργαζομένων Δήμου Κω. 
Ξεκινώντας θα ήθελα να θυμηθούμε ότι το προηγούμενο Συνέδριο που έλαβε 
στα Χανιά το 2009 με αυτό, αν και μεσολαβήσανε γύρω στα τρία χρόνια, 
επιφέρανε μεγάλες αλλαγές κυρίως στον τρόπο εργασίας και στον τρόπο 
ζωής.  

  Θέματα μνημονίου που ήρθαν έτσι ξαφνικά, Καλλικράτης που 
ήρθε και αυτός ξαφνικά, συντελέσανε να βρεθούμε οι περισσότεροι 
εργαζόμενοι σε μία συνδυασμένη δυναμική την οποίαν πολλές φορές 
βρεθήκαμε αποσυντονισμένοι.  

  Αυτός ο αποσυντονισμός εκδηλώθηκε και μέσα από τα όργανα 
της Ομοσπονδίας μας και από τα τοπικά όργανα των Συλλόγων και στην 
καθημερινότητα όλων των περισσότερων. Κανείς, συνάδελφοι, δεν περίμενε 
ποτέ ότι θα ερχόταν συνάδελφοι με μηδενικές αποδοχές. Κανένας δεν 
περίμενε ότι θα ψάχναμε να βρούμε χρήματα για να μπορέσουμε να 
πληρώσουμε τα δάνειά μας, θα ψάχναμε να βρούμε τρόπο να επιβιώσουμε 
στον εργασιακό χώρο που βιώνουμε και θα ψάχναμε να βρούμε και να 
υπερασπιστούμε την αξιοπρέπειά μας μέσα στον ίδιο αυτό χώρο.  
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  Ο Καλλικράτης έτσι όπως εφαρμόστηκε μπορεί για τους 
μεγάλους δήμους τους αστικούς, κυρίως Αθήνα, Θεσσαλονίκη και τους 
δήμους που είναι γύρω απ’ αυτές τις μητροπόλεις να μην επέφερε καμιά 
μεγάλη αλλαγή. Για την επαρχία όμως αποτελούσε και κυρίως για το νησί από 
το οποίο προέρχομαι μια μεγάλη αλλαγή στον τρόπο ζωής των περισσότερων 
εργαζομένων.  

  Οι αποστάσεις που χρειάζεται να μετακινούμαστε κάθε μέρα 
είναι της τάξεως από 50 μέχρι 100 χιλιόμετρα, τα έξοδα μετακίνησης 
επιβαρύνονται καθαρά από μας, οι σχέσεις που δομήθηκαν μέσα στην 
ασάφεια του Καλλικράτη και μέχρι να μπορέσει να συνταχθεί κάποιος 
οργανισμός και να διαλευκάνουνε τον τρόπο που πρέπει να διοικείται αυτός ο 
νέος Καλλικρατικός Δήμος, δημιούργησε φαινόμενα όπου οι τοπάρχες, οι 
πρόεδροι δηλαδή της κάθε κοινότητας, να λειτουργούνε ως δήμαρχοι αντί των 
δημάρχων.  

  Φαινόμενα αντεπίκλησης, αντιδικίας και πολλές φορές που 
εξωθούνε τον κόσμο σε ψυχολογικές καταστάσεις αναγκάζουν και το Σύλλογο 
να πάρει θέση σε αυτά τα καθημερινά προβλήματα.  

  Βέβαια μέσα στο αόριστο πλαίσιο που υπάρχει της εργασιακής 
μας σχέσης, γιατί πέρα από τα μεγάλα τα θεσμικά τα οποία με χαρά βλέπω 
υπάρχουν πολλοί συνάδελφοι που μπορούνε να τα αναλύσουνε και να τα 
τοποθετήσουνε είτε σε ταξικό είτε σε οικονομικό είτε σε πολιτικό επίπεδο, δεν 
παύει να υπάρχει και η καθημερινότητα και εδώ μέσα θα πρέπει να 
σημειώσουμε ότι η Ομοσπονδία θα πρέπει να δώσει ένα λίγο πιο μεγάλο 
βάρος κυρίως στο να μπορέσει να ξεκαθαριστούνε οι σχέσεις εργασίας, οι 
σχέσεις εργαζομένων με αιρετών και το πώς θα πρέπει να κινείται αυτή η 
σχέση για την αρμονική συμβίωση όλων μέσα στο εργασιακό μας περιβάλλον.  

  Δεν αποτελούμε τον κολαούζο σε αυτή την ιστορία, αποτελούμε 
τον άμεσο τροχό που θα μπορέσει να κινήσει το δήμο να κινηθεί.  

  Ένα άλλο θέμα το οποίο βαραίνει στην καθημερινότητα 
περισσότερο, δεν ξέρω κατά πόσο απασχολεί τους άλλους συναδέλφους. 
Ένας μεγάλος αριθμός συναδέλφων έχουμε ήδη πάρει δάνεια από το 
Παρακαταθηκών και Δανείων. Οι επικλήσεις είναι συνεχείς. Το άγχος είναι 
συνεχές.  

  Εγώ περιμένω αυτό το θέμα να υιοθετηθεί και να αναχθεί σε 
πρώτο θέμα μέσα από την Ομοσπονδία στη διεκδίκηση επιτέλους ενός 
κουρέματος της τάξεως 30% για να μπορέσουμε να αναπνεύσουμε οι 
περισσότεροι κοινωνικά και οικονομικά στον τόπο που ζούμε.  

  Εάν δεν επιλέξουμε και κάποιες δράσεις οι οποίες είναι σε αυτό 
το επίπεδο της καθημερινότητας, που πολλοί συνάδελφοι τα θεωρούνε 
δεύτερα και τρίτα, δεν θα μπορέσουμε να συνταχθούμε, δεν θα μπορέσουμε 
να λειτουργήσουμε μέσα στις κοινωνίες στις οποίες ζούμε.  

  Ένα άλλο πρόβλημα το οποίο απασχολεί εμάς που είμαστε λίγο 
στην παραμεθόριο και πολλές φορές και στο περιθώριο της ελληνικής 
επικράτειας είναι η τσουβαλοποίηση και η ομαδοποίηση. Πληρώνουμε κόστος 
ζωής κάτω εκεί στα Δωδεκάνησα λες και είμαστε όλοι επιχειρηματίες, λες και 
όλοι έχουμε ξενοδοχεία και πάμε και δουλεύουμε για χόμπι ή για να περνάει η 
ώρα μας. Ζητούμε και καλούμε την Ομοσπονδία να τα θέσει αυτά τα ζητήματα 
και να αποτελέσουνε σαν στόχο διεκδίκησης και επίλυσης.  
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  Κλείνοντας, θα θέλω να κλείσω με ένα θέμα το οποίο έχει 
προκύψει και το οποίο θα το ζήσουμε όλοι. Είναι το θέμα της αξιολόγησης. 
Ακούστηκαν εχθές πολλά πράγματα για τις σχέσεις εργασίας. Το ευχάριστο 
θα ήταν όλοι που είμαστε μες στους Δήμους να έχουμε μία είδους σχέση 
εργασίας. Ή θα ήμασταν όλοι μόνιμοι ή όλοι συμβασιούχοι ή όλοι αορίστου 
χρόνου.  

  Αυτή η αδιάκριτη και η ανάμεικτη σχέση τόσων εργασιακών 
σχέσεων και αντισυνταγματική είναι και ήρθε να τοποθετηθεί και να εμφανιστεί 
με την εκλογή των Υπηρεσιακών Συμβουλίων. Σας θυμίζω ότι έγιναν 
Υπηρεσιακά Συμβούλια για ανάδειξη ξεχωριστών προϊσταμένων αορίστου 
χρόνου και ξεχωριστών μονίμων.  

  Αυτό από μόνο του καταδεικνύει τη διαφοροποίηση που υπάρχει 
στις σχέσεις, την αντισυνταγματικότητα των δύο πλευρών και του είδους 
εξάρτησης που θα υπάρχει. Πώς είναι δυνατόν να ξεκινήσουν οι αξιολογήσεις 
οι οποίες θα αποτελέσουν προπομπό για απολύσεις μέσα από συναδέλφους 
οι οποίοι άσχετα αν το θέλουμε ή δεν σας αρέσει ή δεν ακούγεται εύηχο και 
ιδεατό να αξιολογηθούν από εργαζόμενους με εντελώς διαφορετικές σχέσεις.  

  Ξεκαθάρισμα λοιπόν μέσα από την Ομοσπονδία τι είμαστε και τι 
δεν είμαστε. Καμία αξιολόγηση από κανέναν υπάλληλο, από κανέναν 
συνάδελφο, μέχρι να μην ξεκαθαριστεί το θέμα το εργασιακό. Σε κανέναν να 
μην επιτραπεί με πρωτοβουλία της Ομοσπονδίας να προχωρήσει σε αυτές τις 
αξιολογήσεις εάν δεν έχει ξεκαθαρίσει το πλαίσιο το εργασιακό που μας 
διέπει.  

  Αυτές οι δύο θέσεις, κυρίως η αξιολόγηση και κυρίως η θέση του 
θέματος με το Ταμείο Παρακαταθηκών και Δανείων, θα ήθελα να γίνει 
πρωτεύον ζήτημα στα θέματα της Ομοσπονδίας, το νέο Συμβούλιο που θα 
εκλεγεί, το οποίο θα επιθυμούσα, καλό ήταν, να υπάρχει και μια γενικότερη 
εκπροσώπηση κυρίως κλαδική για να μπορούν να ακούγονται και άλλες 
φωνές και άλλες απόψεις, όχι μόνο από ένα συγκεκριμένο κλάδο, μια και ο 
Καλλικράτης επέφερε μια σωρεία αλλαγών τα οποία έδινε τη μεγάλη 
δυνατότητα σε υπαλλήλους οι οποίοι στα προηγούμενα χρόνια δεν ήταν 
ξεκάθαρες οι θέσεις και ο ρόλος τους και δυστυχώς δεν έχει προβληθεί και 
δεν έχει υιοθετηθεί ούτε ο τρόπος εργασίας τους ούτε και ο τρόπος 
εφαρμογής των θεσμών και των παροχών μέσα από τον Καλλικράτη. 
Ευχαριστώ που σας μονοπώλησα το χρόνο, ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε το συνάδελφο. Πριν από τον συνάδελφο τον 
Ξιφαρά που είναι ο τελευταίος ομιλητής για σήμερα, υπάρχει μια αλλαγή στο 
ψηφοδέλτιο της ΠΑΣΚΕ ΟΤΑ. Αντί για του Ξανθόπουλου του Κωνσταντίνου 
που διαβάστηκε πριν είναι ο Τζιβιτζής Σταύρος από το Δήμο Ραφήνας και 
υπάρχει και μια συμπλήρωση όσον αφορά τους ψηφολέκτες. Είναι ο Μπίστας 
ο Γιάννης και ο Τσελέπης Παναγιώτης. Συνάδελφε έχεις το λόγο.  

Ν. ΞΙΦΑΡΑΣ: Χαίρετε συνάδελφοι. Εκπροσωπώ τους συναδέλφους από τα 
Χανιά και είναι η πρώτη φορά που συμμετέχω σε τέτοιο Συνέδριο.  

  Από χθες το απόγευμα ξεκίνησα να κρατάω σημειώσεις 
προκειμένου να ενημερώσω τους συναδέλφους μου στα Χανιά για το τι 
συζητιέται στο Συνέδριο αυτό. Δίπλα μου κάθονταν δύο συνάδελφοι από το 
Ρέθυμνο οι οποίοι με ρώτησαν τι γράφω και τους είπα αυτά που βλέπω και με 
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παρότρυναν να μην ενημερώσω τους συναδέλφους μου για αυτά που έβλεπα 
χθες γιατί ήτανε πραγματικά εικόνες ντροπής κατά τη γνώμη μου.  

  Και η σημερινή εικόνα του Συνεδρίου έτσι όπως την βλέπω εγώ 
είναι εικόνα ντροπής. Είναι απαράδεκτο να έχουμε τέτοια προβλήματα 
μπροστά μας, να βλέπουμε τη λαίλαπα που έρχεται να μας ισοπεδώσει και 
ενώ χθες προκειμένου οι παρατάξεις να μετρήσουνε τα ψηφουλάκια τους και 
να δούνε ποιες είναι οι δυνάμεις τους ήτανε γεμάτη η αίθουσα αυτή, τώρα 
είναι 50 άνθρωποι, 100, δεν ξέρω πόσοι είναι.  

  Κατά τη γνώμη μου αυτή η νοοτροπία, αυτές οι αντιλήψεις είναι 
αυτές που μας έχουν οδηγήσει εδώ και είναι αυτές που θα κάνουνε τα 
πράγματα πολύ χειρότερα.  

  Δεν ανήκω σε κάποιο κόμμα, στα Χανιά δημιουργήσαμε μία 
ανεξάρτητη πρωτοβουλία στην οποίαν συμμετέχουν δεξιοί, ΠΑΣΟΚοι, 
αριστεροί, αριστεριστές, αναρχοαυτόνομοι, εγώ είμαι αναρχικός αλλά δεν έχει 
καμία σημασία, συζητάμε όλα τα θέματα σε ανοιχτές συζητήσεις στις οποίες 
μπορεί να συμμετάσχει οποιοσδήποτε συνάδελφος, να βάλει οποιοδήποτε 
θέμα με δυνατότητα ψήφου και προσπαθούμε γενικά να αποφασίζουμε με 
ομοφωνία.  

  Παρά το γεγονός ότι δεν συμμετέχω σε κάποιο κόμμα τιμώ 
όλους τους συναδέλφους με τους οποίους αγωνιζόμαστε στα Χανιά και τους 
δύο εκπροσώπους της ΠΑΣΚΕ που έχουν έρθει μαζί μου και τους δύο 
εκπροσώπους από τη ΔΑΣ, από το ΠΑΜΕ που επίσης έχουν έρθει μαζί μου 
και οι οποίοι δυστυχώς σήμερα θα αναγκαστούν να φύγουν αφού αποχωρεί η 
παράταξή τους, όπως επίσης τιμώ και τα παιδιά στο Γενικό Συμβούλιο και 
στην Εκτελεστική Επιτροπή γιατί ξέρω ότι κάνουνε αγώνα και μολονότι δεν 
ανήκω με κανέναν απ’ αυτούς στην ίδια παράταξη εκτιμώ τον αγώνα που 
κάνουν.  

  Δυστυχώς αυτό που αντιλήφθηκα χθες είναι ότι μεταξύ σας δεν 
εκτιμάτε ο ένας τον άλλον. Ο ένας έβριζε τον άλλον, οι εκπρόσωποι των 
παρατάξεων, ο ένας λοιδορούσε τον άλλον και άκουγα πολλές φορές και είδα 
πολλές φορές συναδέλφους με τους οποίους δεν έχουμε να μοιράσουμε 
τίποτα να προκαλεί ο ένας τον άλλον να βγούνε έξω για να λύσουνε τις 
διαφορές τους σαν άντρες.  

  Αυτά είναι απαράδεκτα, ρε παιδιά. Είναι δυνατόν έτσι να 
προχωρήσουμε; Είναι δυνατόν με αυτό τον τρόπο να λύσουμε τα προβλήματά 
μας;  

  Μία ολόκληρη παράταξη χθες έφυγε και υπάρχει σοβαρό το 
πρόβλημα, σοβαρό το ενδεχόμενο να διασπαστεί τελικά ακόμα και η 
Ομοσπονδία ενδεχομένως, δεν ξέρω. Σας είπα είμαι χθεσινός στα 
συνδικαλιστικά και είναι η πρώτη φορά που συμμετέχω.  

  Κατά τη γνώμη μου έχει μερίδιο ευθύνης το Γενικό Συμβούλιο 
γιατί από ό,τι κατάλαβα το πρόβλημα των συμβασιούχων και της ψήφου, 
άσχετα αν είναι προσχηματικό ή οτιδήποτε, είναι ένα πρόβλημα που υπάρχει 
χρόνια και έπρεπε να έχει λυθεί κατά τη γνώμη μου.  

  Όπως έπρεπε να έχουνε λυθεί και άλλα διαδικαστικά θέματα με 
καλή διάθεση και συζήτηση. Εδώ προσπαθούμε να λύσουμε το Κυπριακό και 
το Μεσανατολικό, δεν μπορούμε να λύσουμε τέτοια στοιχειώδη ζητήματα;  
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  Από την άλλη μεριά νομίζω ότι ακόμα πρέπει με καλή διάθεση 
και καλή πίστη να προσπαθήσετε να βρείτε σημεία επαφής οι εκπρόσωποι 
των παρατάξεων και δεν ξέρω τι θα γίνει με αυτό το Συνέδριο ή αν πρέπει να 
γίνει ένα Έκτακτο Συνέδριο, να παρθούνε αποφάσεις από όλο τον κόσμο, από 
όλους τους εκπροσώπους, από όλους τους συναδέλφους οι οποίοι θα ήθελαν 
να συμμετάσχουν.  

  Δεν πρέπει να υπάρχουν αποκλεισμοί, δεν πρέπει να υπάρχουν 
αυτά τα προβλήματα και οι αποχωρήσεις. Θα είναι εις βάρος όλων μας και 
στο τέλος οι εργαζόμενοι είναι αυτοί που θα έχουνε τα προβλήματα, εμείς οι 
ίδιοι. Αν βλέπανε οι συνάδελφοί μου απ’ τα Χανιά αυτά που γινόντουσαν χθες 
θα μας παίρνανε με τις πέτρες.  

  Υπ’ όψιν ότι είμαι 44 χρονών, διορίστηκα πριν από 5,5 χρόνια 
και είμαι από τα 21 μου χρόνια αυτό που ο Σημίτης είχε αποκαλέσει πριν από 
μερικά χρόνια απασχολήσιμος. Έχω δουλέψει στην Αρχαιολογική Υπηρεσία 
γιατί είμαι αρχαιολόγος, στη Δευτεροβάθμια εκπαίδευση, στο Πανεπιστήμιο, 
στην Σχολή Ξεναγών και παντού. Και ήμουνα μια ζωή συμβασιούχος. 
Κατάφερα με έναν διαγωνισμό του ΑΣΕΠ να γίνω δημόσιος υπάλληλος γιατί 
έχω οικογένεια, έχω δύο παιδιά να μεγαλώσω και βλέπω ότι τελικά δεν 
είμαστε τίποτα αν δεν είμαστε κάπου.  

  Σε σχέση με τα προβλήματα τα συγκεκριμένα των Χανίων ήθελα 
να πω δυο κουβέντες και τελειώνω γιατί δεν θέλω να τρώω το χρόνο σας. 
Πριν από ενάμισι μήνα περίπου έγινε προσπάθεια από το Δήμο Χανίων, από 
το δήμαρχο ο οποίος είναι ο κ. Σκουλάκης πρώην Υπουργός των 
κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ, να εκχωρηθεί μέρος της καθαριότητας του δήμου 
σε ιδιώτες.  

  Στην πρώτη προσπάθεια να γίνει αυτό, όταν έγινε διαγωνισμός, 
με την παρουσία του Προέδρου του κ. Μπαλασόπουλου τον οποίον 
ευχαριστώ με την ευκαιρία, καταφέραμε να αποτρέψουμε να διεξαχθεί αυτός ο 
διαγωνισμός.  

  Τη δεύτερη φορά δυστυχώς δεν είχε έρθει εκπρόσωπος από το 
Γενικό Συμβούλιο ή την Επιτροπή, το ξέρω, το ξέρω, και γίνανε απίστευτα 
πράγματα. Σπρωξίματα, ευτυχώς δεν έπεσε ξύλο, με τραμπούκικο τρόπο 
προσπάθησε η δημοτική αρχή να επιβάλλει αυτό το διαγωνισμό για την 
εκχώρηση της καθαριότητας σε εργολάβο ύψους 1,6 εκατομμυρίων ευρώ.  

  Υπ’ όψιν ο Δήμος Χανίων δίνει άλλα 4 εκατομμύρια ευρώ σε μία 
διαδημοτική επιχείρηση διαχείρισης στερεών αποβλήτων η οποία πλέον έχει 
γίνει Νομικό Πρόσωπο Ιδιωτικού Δικαίου και έχει μπει ο Μπόμπολας εκεί και 
τελικά παράτυπα και ενώ τα περισσότερα μέλη της Επιτροπής του 
διαγωνισμού είχαν αποχωρήσει, ένας από τους αντιδημάρχους ο οποίος 
ήτανε Πρόεδρος της Επιτροπής προσπάθησε να κάνει το διαγωνισμό.      

  Όταν είδαμε τα πράγματα ότι έχουνε ξεφύγει πέσαμε πάνω, 
πήραμε τις προσφορές, μάλιστα παραλίγο να γίνουνε και μηνύσεις από την 
πλευρά της δημοτικής αρχής, μπορεί να γίνουν στο μέλλον, δεν ξέρω, μας 
απειλούν ακόμα και εξαφανίσαμε ευτυχώς την μία προσφορά.  

  Δυστυχώς ο κίνδυνος δεν πέρασε και την ερχόμενη Παρασκευή 
δεν είναι τυχαία η ημέρα που όρισαν τον επόμενο διαγωνισμό, την 
Παρασκευή που έρχεται δηλαδή σε δύο μέρες, θα γίνει η τρίτη προσπάθεια 
εκχώρησης της καθαριότητας του Δήμου Χανίων γι’ αυτό το 1 εκατομμύριο 
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600 χιλιάδες ευρώ και ενώ η δημοτική αρχή προσπαθεί να περάσει απόφαση 
για άλλα 6 εκατομμύρια ευρώ φέτος που πέρυσι ήταν 4 εκατομμύρια να δώσει 
στη ΔΕΔΗΣΑ, σε αυτό το Νομικό Πρόσωπο Ιδιωτικού Δικαίου.    

  Έχουμε καταθέσει μία πρόταση, ένα Ψήφισμα και δεν ξέρω με 
ποιο τρόπο θα μπορούσαμε να ενισχύσουμε τους συναδέλφους που 
βρίσκονται στα Χανιά και οι οποίοι την Παρασκευή θα έχουν να 
αντιμετωπίσουνε πολύ σοβαρότερη και πολύ αντιδραστικότερη παρέμβαση 
από την πλευρά της δημοτικής αρχής. Άμα μπορούμε, όπως μπορούμε να 
τους ενισχύσουμε. Σας ευχαριστώ πολύ και καλή επιτυχία στις εργασίες.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Λοιπόν, συνάδελφοι, δεν υπάρχει άλλος ομιλητής για σήμερα, 
την κλείνουμε τη διαδικασία εδώ πέρα. Έχει και γεύμα σύμφωνα με το 
πρόγραμμα στις 2, το απόγευμα στις 5 η ώρα, 5.30 άντε. Έχει εκλογή η 
Εφορευτική Επιτροπή που σημαίνει ότι πρέπει να είμαστε όλοι παρόντες.   

 

ΛΗΞΗ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΠΡΩΙΝΗΣ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗΣ   

    

  



ΠΑΝΕΛΛΗΝΙΑ ΟΜΟΣΠΟΝΔΙΑ ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΩΝ  

 

ΟΡΓΑΝΙΣΜΩΝ ΤΟΠΙΚΗΣ ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗΣ 

 

41ο ΤΑΚΤΙΚΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ 

 

ΤΕΤΑΡΤΗ 25 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2012 
 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΠΟΕ - ΟΤΑ: Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ  

          ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟΥ: 

           ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:           Ο. ΝΤΡΙΒΑΛΑΣ  

   ΜΕΛΗ:   Ζ. ΓΚΑΡΑΛΙΑΚΟΣ 

       Γ. ΓΙΑΤΡΑΚΟΣ  

       Μ. ΚΑΤΣΟΥΡΟΣ  

       Γ. ΜΑΓΚΛΗΣ 

 

ΗΜΕΡΑ 2η  

ΑΠΟΓΕΥΜΑΤΙΝΗ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ 

 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συνάδελφοι, να ξεκινήσουμε. Μπορεί να βρεθούν και εθελοντές 
να μιλήσουν. Είναι πραγματικά λυπηρό το φαινόμενο να είναι 6:10 και να μην 
έχουμε ξεκινήσει, αλλά πρέπει να ξεκινήσουμε γιατί εις βάρος του Συνεδρίου 
θα είναι, θα θέλουν όλοι να μιλήσουν και δεν θα υπάρχει δυνατότητα. Ποιος 
θέλει να μιλήσει;  

  Ο συνάδελφος Μιχάλης Φωταράς έχει το λόγο.  

Μ. ΦΩΤΑΡΑΣ: Συνάδελφοι, όλοι έχουμε βιώσει στο πετσί μας τα προβλήματα 
και περιμένουμε και άλλα χειρότερα. Και αντ’ αυτού τι κάνουμε;  

  Είχαμε τη χθεσινή ημέρα και μια αποχώρηση της ΔΑΣ. Πιστεύω 
ότι είναι το χειρότερο αυτή τη στιγμή και είναι η χειρότερη κίνηση η οποία έχει 
γίνει, γιατί αντί να καθίσουμε εδώ μέσα να δούμε τη λύση των προβλημάτων, 
πώς θα τα αντιμετωπίσουμε και τι θα κάνουμε, επέλεξε η ΔΑΣ να σηκωθεί να 
φύγει.  

Τα προβλήματα που θα αντιμετωπίσουμε μπροστά μας δεν την 
ενδιαφέρουν; Η πολυφωνία πάντα είναι ένα στοιχείο το οποίο θα βελτιώσει και 
θα προάγει τις σωστές αποφάσεις. Και η άποψη της θα ήταν χρήσιμη. 
Πολιτική πράξη λέει η χθεσινή, η μη νομιμοποίηση των αντιπροσώπων. Ναι, 
θα συμφωνήσω, πολιτική πράξη, αλλά πολιτική πράξη είναι όμως και η 
τήρηση του καταστατικού.  

Εδώ παρακολουθήσαμε ένα χρονικό μιας προαναγγελθείσης 
αποχώρησης. Και πώς ξεκίνησε όλη αυτή. Ξεκίνησε με την άρνηση του 
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Γραμματέα της Ομοσπονδίας να υπογράφει τις αποφάσεις της πλειοψηφίας. 
Δεν υπέγραφε, και συνεχίζει με ξεχωριστές συγκεντρώσεις.  

Ερχόταν και έλεγε, την Πρωτομαγιά ας πούμε στην Πρέβεζα, 
συγκέντρωση το ΠΑΜΕ στο Φόρο. Όλοι οι άλλοι εργαζόμενοι στο Εργατικό 
Κέντρο. Και ερχόταν ο εργαζόμενος, «πού θα πάω»; Οι μεν είναι 
ξεπουλημένοι, οι άλλοι είναι προδότες;  

Το αποτέλεσμα ποιο ήταν; Η απαξίωση του συνδικαλιστικού 
κινήματος και συνεχίστηκε με την απαξίωση της ΠΟΕ – ΟΤΑ, και φτάνουμε 
στο σημείο να έχουμε εκλογές και εντέχνως να βάζουμε να ψηφίσουν σε αυτές 
τις εκλογές, να καταστρατηγείται το καταστατικό της Ομοσπονδίας σε 
συνάδελφους ορισμένου χρόνου, για να δημιουργηθεί όλο αυτό το θέμα.    

Η άποψή μου ποια είναι; Ναι, οι συνάδελφοι ορισμένου χρόνου 
δικαιούνται να αντιπροσωπεύονται μέσα από τα όργανα και να ψηφίζουν 
κανονικά στην ΠΟΕ – ΟΤΑ. Πώς όμως, έτσι αυθαίρετα οι διμηνίτες να 
ψηφίζουν, οι εποχικοί; Να ψηφίσουν οι Σύμβουλοι του Δημάρχου; Όχι. Θα 
πρέπει αυτό να γίνει με όρους και  με προϋποθέσεις.  

Πιστεύω ότι είναι ένα μεγάλο πλήγμα για το συνδικαλιστικό 
κίνημα η πράξη αυτή, γιατί θα πρέπει το συνδικαλιστικό κίνημα να είναι 
ενωμένο ενώ προχωράμε στη διάσπαση, και η διάσπαση είναι ο εύκολος 
δρόμος για την κυβέρνηση να προωθήσει αυτά τα δυσβάσταχτα μέτρα που 
περιμένουμε. Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε τον συνάδελφο Φωταρά. Συνάδελφοι, κι άλλον 
εθελοντή θέλουμε για να συνεχίσουμε τη διαδικασία.  

  Ο συνάδελφος Χρυσαφίδης από το Νομό Μεσσηνίας έχει το 
λόγο.  

ΕΥ. ΧΡΥΣΑΦΙΔΗΣ: Συνάδελφοι, ήθελα να σας πω ότι σε ό,τι αφορά τους 
εργαζομένους δεν είναι θέμα παρατάξεων, παραταξιακό. Εμείς στο Νομό 
Μεσσηνίας κατεβαίνουμε σε ένα ενιαίο ψηφοδέλτιο. Ο αγώνας είναι κοινός, 
αφορά όλους τους εργαζομένους και σ' αυτό θα πρέπει να συνεχίσουμε.  

Έχουμε προβλήματα σε ό,τι αφορά τα μέλη της ΔΑΣ τα οποία 
αποχώρησαν, οι οποίοι εκεί επιμένουν να συνεχίζουν να δημιουργούν μόνο 
προβλήματα, να μην ασχολούνται με τους εργαζομένους, να μην 
ενημερώνουν εργαζομένους και να έρχονται στο Σωματείο απλά και  μόνο να 
μεταφέρουν την πολιτική θέση.  

Δεν είμαστε πολιτικοί. Είμαστε συνάδελφοι όλοι, εργαζόμενοι, 
έχουμε τον ίδιο σκοπό, τα ίδια προβλήματα και αυτά θα πρέπει να μας 
απασχολούν. Εδώ θα έπρεπε σήμερα να αναφερόμαστε στα προβλήματα 
καθαρά των εργαζομένων και όχι στα παραταξιακά και τα πολιτικά.  

Τα προβλήματα είναι γνωστά, δεδομένα. Είναι πολλά και 
έρχονται περισσότερα ακόμα και θα πρέπει η προσπάθεια όλων να είναι 
κοινή να τα αντιμετωπίσουμε. Ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε τον συνάδελφο Χρυσαφίδη.  

  Ο συνάδελφος Δονάτος Φίλος έχει το λόγο.  

Δ. ΦΙΛΟΣ: Καλησπέρα συνάδελφοι, αν και σε άδειες καρέκλες. «Φίλος» 
δοσμένος και χαρισμένος κατά τα λατινικά. Είμαι από το Δήμο της Πάτρας.  
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  Παρακολουθούμε έτσι ένα θέατρο παραλόγου σήμερα και χθες. 
Ξεκίνησε χθες. Αντί να ασχοληθούμε όντως με προβλήματα που αφορούν 
τους εργαζόμενους, ασχολούμαστε με το γιατί το ΠΑΜΕ αποχώρησε, για το 
αν θα έπρεπε οι εργαζόμενοι να συμμετέχουν ή να μη συμμετέχουν στο 
Συνέδριο και δεν ασχολούμαστε με αυτό που μας καίει πραγματικά.  

  Δεν ασχολούμαστε με την εκκολαπτική μηχανή που παράγει 
Κουκουλόπουλους και που πριν τον Κουκουλόπουλο παρήγαγε άλλους 
ανθρώπους που αναδείχθηκαν μέσα από το συνδικαλιστικό κίνημα, έγιναν 
Βουλευτές, έγιναν Υπουργοί και εμάς μας ξέχασαν.  

  Θα τους χάριζα πολύ εύκολα το στίχο του Άσιμου, αυτό που λέει 
«Ρε μπαγάσα, περνάς καλά εκεί επάνω κι ας ρίξουν μια ματιά και εδώ κάτω 
σε μας», που τα 1.650 ευρώ που έπαιρνα μετά από 30 χρόνια υπηρεσίας 
έγιναν 850 και που δεν ξέρω τι θα γίνει, που δεν ξέρω αύριο αν θα έχω 
δουλειά, που θα κριθώ.  

  Οδηγός είμαι. Χειριστής ήμουν σε ένα μηχάνημα και έκανα 
διαγραμμίσεις. Σκουπίδια μετέφερα τη μισή θητεία μου στο Δήμο. Αύριο θα 
έχουμε κρίσεις. Σε τι θα με κρίνουν συνάδελφοι και ποιοι θα με κρίνουν; Θα με 
κρίνει ο Κουκουλόπουλος αν οδηγώ καλά; Ποιος θα με κρίνει; Θα μου πει 
κανείς γιατί φορτώνω το αυτοκίνητό μου υπέρβαρο κάθε μέρα;  

  Θα μου πει κανείς τι γίνεται με αυτές τις έρμες τις καθαριότητες, 
που καθημερινά ακούμε ότι θα πάνε στον ιδιώτη; Ποιος θα μου τα πει αυτά 
συνάδελφοι; Είναι πολιτικό ή δεν είναι πολιτικό θέμα το ότι αποχώρησε το 
ΠΑΜΕ; Σαφώς και είναι πολιτικό θέμα. Πρέπει πολιτικά να απαντήσουμε; Οι 
συμβασιούχοι είναι εργαζόμενοι ή δεν είναι;  

Ποιος τράβηξε όλον αυτόν τον αγώνα συνάδελφοι; Όλο αυτό το 
κουπί ποιος το τράβηξε; Προτιμάμε συνάδελφοι να είμαστε εμείς εργαζόμενοι, 
να έχουμε τον αδελφό μας και τον γιο μας συμβασιούχο διμηνίτη για ένα 
χρόνο και να τον επιδοτούμε εμείς προκειμένου να ζήσει και δεν αντιδρούμε σ' 
αυτό το πράγμα και λέμε είναι νόμιμο ή παράνομο;  

Εντάξει, έτσι έκριναν οι συνάδελφοι και έτσι θα κρίνουν και αύριο 
όταν θα απολυθούν οι συνάδελφοι οι άλλοι και έτσι θα κρίνουν και μεθαύριο 
και έτσι κάποιοι από μας θα πάνε πολύ ήσυχα και ήρεμα στο σπίτι τους. Είχε 
δίκιο ο Παύλος Σιδηρόπουλος το τραγούδαγε τον Μπάρμπα-Μαθιό. Κάτι έλεγε 
μέσα σ’ αυτό, κάτι είχε η καρδιά του. Είχε δύναμη συνάδελφοι, είχε πίστη.  

Εγώ άκουσα χθες τον Πρόεδρο της Ομοσπονδίας. Πραγματικά 
με λύπησε. Μου θύμισε τη θεία μου που έπινε καφέ και τα έβαλε με τη 
γειτόνισσα. Εσύ που έκανες αυτό κι εγώ που έκανα το άλλο. Και εδώ μας 
πήραν και το δέρμα πια, όχι το σώβρακο, το δέρμα μας παίρνουν πια και 
εμείς δεν μπορούμε να αντιδράσουμε.  

Πώς θα αντιδράσουμε συνάδελφοι αύριο; Τι πορεία θα 
χαράξουμε; Τι όνομα θα έχει αυτή η πορεία; Θα είναι επανάσταση; Θα είναι 
ανατροπή; Τι θα είναι; Τι μορφή θα έχει ο αγώνας μας; Από πότε το 
καταστατικό έγινε σημαία δική μας; Από τότε που ο Παπανδρέου είπε ότι η 
Αυριανή είναι το Ευαγγέλιο του κάθε ΠΑΣΟΚατζή; Αν είναι έτσι, εντάξει, να το 
κάνουμε κι εμείς σημαία.  

Σημαία συνάδελφοι είναι το μεροκάματό μας, είναι ο κάματος. 
Είναι αυτό που θα φύγουμε το πρωί από το σπίτι μας για να μπορέσουμε να 
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φέρουμε κάτι στην οικογένειά μας, αν θα μπορούμε σε λίγο καιρό να το 
φέρουμε κι αυτό, γιατί έτσι όπως πάνε τα πράγματα δεν θα μπορέσουμε να το 
φέρουμε.  

Είμαι 28 χρόνια στην Τοπική Αυτοδιοίκηση συνάδελφοι. Από το 
Δήμο Ζωγράφου έφυγα, πήγα στο Δήμο της Πάτρας. Έμεινα 10 χρόνια εκτός 
διαδικασιών γιατί πόνεσε η ψυχή μου, μαύρισε η ψυχή μου μέσα από αυτές 
τις διαδικασίες του εσύ θεία δεν τον ήπιες τον καφέ και το δικό σου δεν είχε 
καϊμάκι και ο δικός μου είχε φουσκάλες.  

Και ξαφνικά βρισκόμαστε σήμερα να αναζητούμε ένα δρόμο να 
βγούμε από αδιέξοδα, αδιέξοδα που εμείς τα δημιουργήσαμε, και τα 
δημιουργήσαμε εμείς, γιατί εμείς στηρίξαμε τέτοιου είδους κυβερνήσεις, εμείς 
στηρίξαμε τέτοιου είδους συνδικαλιστές που ανέβηκαν τα σκαλοπάτια όλα 
στην πλάτη τη δική μας, έγιναν Βουλευτές, έγιναν Υπουργοί, μας 
καταδιαλύσανε, μας καταρρακώσανε και όμως εμείς τους χειροκροτούμε 
ακόμα σήμερα.  

Άκουσα και τον συνάδελφο εχθές της ΔΑΚΕ. Πραγματικά 
ανατρίχιασα. Ούτε ο Ποτηράκης στην ΠΟΠ – ΟΤΑ δεν έκανε τέτοια ομιλία 
συνάδελφοι, με τέτοιο πάθος. Εγώ πίστεψα ότι κάποια στιγμή θα βγάλει και το 
πιστόλι και θα ρίξει στον αέρα και μπορεί κάποια να εξοστρακιστεί και να 
πάρει εμένα τον υποτιθέμενο αναρχικό.  

Συνάδελφοι, αυτές τις αγωνίες, τους αναρχικούς και τους 
περιθωριακούς τους δημιουργούν οι πολιτικές των Ποτηράκηδων, των 
Πολυμεροπουλέων και όλων των άλλων που ταυτίζονται με αυτούς. Εμείς 
εδώ θα πρέπει να έχουμε μία Ομοσπονδία και ένα συνδικαλιστικό κίνημα 
τέτοιο που πραγματικά να μας τρέμει κάθε κυβέρνηση, και αντί γι' αυτό, 
δυστυχώς έχουμε υποτελείς οι οποίοι μας σέρνουν.    

Χάσαμε αυγά και καλάθια. Τα χάσαμε όλα συνάδελφοι. Το έλεγα 
πριν 12 – 13 χρόνια στις συνελεύσεις στο Δήμο Πατρέων. Δεν αγωνιζόμαστε 
πια για να κερδίσουμε κάτι. Αγωνιζόμαστε για να κρατήσουμε κάτι από τα 
κεκτημένα μας.  

Ας δούμε τι διάολο θα παραδώσουμε στα παιδιά μας αύριο. Αν 
κοιταχτούμε στον καθρέφτη, πιθανόν να φτύσουμε τον εαυτό μας. Όμως στα 
παιδιά μας τι διάολο θα παραδώσουμε συνάδελφοι; Θα παραδώσουμε 8ωρο; 
Όχι. Θα παραδώσουμε πενθήμερο; Όχι. Θα παραδώσουμε άδεια; Θα 
παραδώσουμε δώρα; Όχι. Ε, τι στο διάολο θα παραδώσουμε; Πάρτε τους 
λοιπόν.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Άλλος συνάδελφος ή συναδέλφισσα που θέλει να μιλήσει.  

Ο συνάδελφος Μπεναρδής από το Σύλλογο του Παλαιού 
Φαλήρου έχει το λόγο.  

Α. ΜΠΕΝΑΡΔΗΣ: Αναγκάζομαι να σηκωθώ κι εγώ γιατί άκουσα τον 
προηγούμενο συνάδελφο που της δικής μου γενιάς. Στο πρώτο Συνέδριο που 
είχα λάβει μέρος εγώ, το οποίο ήταν στην Πάτρα, θυμάμαι δεν είχα 
νομιμοποιηθεί. Τότε ήμουν αορίστου και γίνονταν διάφορα τότε μέχρι να γίνω 
μόνιμος. Έκανα κι εγώ το διάλειμμά μου. Το τελευταίο Συνέδριο που 
παρευρέθηκα ήταν στη Χαλκιδική και βρίσκομαι πάλι εδώ.  

Απ’ ό,τι κατάλαβα μέσα από τα λόγια των παρατάξεων - και 
κατάλαβα πάρα πολλά - οι παρατάξεις έβγαλαν στα φόρα η κάθε μία για την 
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άλλη πολλά, με αποτέλεσμα να νιώθουμε ότι κάποιοι που ήμασταν στην 
πλατεία στο Σύνταγμα το καλοκαίρι και στις άλλες πλατείες, δικαίως εκείνοι 
λέγανε «έξω οι συνδικαλιστές, έξω τα κόμματα, έξω όλοι».  

Βέβαια εκείνη η κίνηση δεν κατέληξε πουθενά γιατί ήταν 
ασύνταχτη. Δεν μπορούσε να πάει παρακάτω, παραείχε δημοκρατία και 
φάγαμε και πολύ ξύλο. Το συντεταγμένο που ήθελα να το δοκιμάσω πάλι 
λόγω ανάγκης, διότι είμαι από αυτούς που άφησα όλους αυτούς να κυβερνάνε 
αντί εμένα και να φτάσουν εδώ που με φτάσανε.  

Το συντεταγμένο που είναι μέσα από συνδικάτα, Ομοσπονδία, 
κόμματα κλπ, είναι η σημερινή κατάληξη της Ομοσπονδίας μας. Θα γυρίσουμε 
πίσω στα πρωτοβάθμια και θα τους πούμε ότι το κυρίαρχο πολιτικό ζήτημα 
του Συνεδρίου αυτού ήταν οι συμβασιούχοι που δεν υπάρχουν πια.  

Έχουν μείνει κάποιοι με δικαστικές αποφάσεις και τώρα παίζουν 
οι συμβάσεις με περίεργες συμβάσεις, κάτι «Άλμα», κάτι ΜΚΟ, που πιθανόν 
να είναι και η επόμενη σύμβαση που θα έχουμε εμείς, γιατί κανείς δεν ξέρει τα 
επόμενα χρόνια αν είμαστε εργαζόμενοι, άνεργοι, υποχρεωτικά συνταξιούχοι 
κλπ.  

Θεωρώ ότι τα προβλήματα τα οποία είναι πάρα πολλά, δεν είναι 
δυνατόν δηλαδή σήμερα, εχθές να γίνονται όλα αυτά που γίνονται και να 
έχουμε τηλέφωνο ο καθένας από μας  από συναδέλφους να μας ρωτάνε 
πόσο πάει το εκλογικό, τι θα γίνει για εκείνο κλπ, και να μην έχεις απαντήσεις.  

Πιστεύω ότι για να λυθεί αυτή η κρίση που παρουσιάστηκε, και 
νομίζω ότι το πιστεύουν πολλοί, θα πρέπει να βρει τρόπο η Ομοσπονδία να 
κάνει καταστατική συνέλευση, να λύσει και αυτό το ζήτημα που ταλαιπωρεί 
χρόνια εμάς με τις συμβάσεις οι οποίες είναι ανύπαρκτες πια και από κει και 
πέρα όταν θα δούμε το ΠΑΜΕ στο πρωτοβάθμιο, ξέρουμε ότι θα 
ταλαιπωρούμαστε όλοι για ζητήματα τα οποία αυτοί επιλέξανε να μείνουν 
απέξω από την Ομοσπονδία και να το παλέψουν διαφορετικά.  

Συνάδελφοι, δε νομίζω ότι πολλοί από μας έχουμε πολλά 
κουράγια να πούμε ότι αυτά που συμβαίνουν σήμερα στην Ομοσπονδία 
νομίζω ότι ενδιαφέρουν και τη βάση. Δεν την ενδιαφέρουν. Όταν ήρθα στο 
Συνέδριο ήταν απαξιωμένο και το Συνέδριο και η Ομοσπονδία. Δυστυχώς θα 
παραμείνει έτσι. Ελπίζω και εύχομαι να συνεχίσουμε και να συνεχίσουμε 
καλύτερα.  

Πάντως δεν θα πάρω απαντήσεις από αυτό το Συνέδριο για τα 
προβλήματα που υπάρχουν. Μια μικρή ελπίδα που είχα για την 6 Μάη, 
βλέποντας το μαύρο μέτωπο δυστυχώς, είχα την εντύπωση ότι εδώ η ΠΑΣΚΕ  
είναι αλλαγμένη.  

Είχα εντύπωση με τους συναδέλφους που ξέρω πολλούς της 
ΠΑΣΚΕ ότι έχει αλλάξει. Είναι η καλή ΠΑΣΚΕ που έφυγε, που δεν κάνει 
κυβερνητικό συνδικαλισμό κλπ. Δεν είδα αυτό το πράγμα, και είδα και το 
μαύρο μέτωπο, δηλαδή Πολυμερόπουλος. Έλεος! ΔΑΚΕ και ΠΑΣΚΕ, έλεος!  

Δηλαδή τι μας προετοιμάζουν; Αν στο δικό μας επίπεδο με αυτή 
την ΠΑΣΚΕ η οποία έχει αποχωρήσει, που τους καταγγέλλει, που καταγγέλλει 
αυτή την κυβέρνηση, βλέπουμε τέτοια συνεργασία ΔΑΚΕ και ΠΑΣΚΕ, έλεος! 
Δεν έχω να πω τίποτε άλλο.   

Ν. ΤΡΑΚΑΣ: (Τοποθέτηση εκτός μικροφώνου)  
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Α. ΜΠΕΝΑΡΔΗΣ: Κύριε Τράκα, έχεις κάτι με το Φάληρο;  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Έχεις ολοκληρώσει συνάδελφε.  

Α. ΜΠΕΝΑΡΔΗΣ: Θα ήθελα να μου επιτρέψετε να πω κάτι, γιατί ο κ. Τράκας 
κάτι προσωπικό έχει. Το Παλαιό Φάληρο δεν είχε Σωματεία. Είχε εργοδοτικά 
Σωματεία χρόνια, το έχουμε ξαναπεί και το ξέρεις. Ενάμιση χρόνο στήθηκε 
ένα Σωματείο.  Επίσης έχουμε έναν Δήμαρχο ο οποίος δεν είναι μέσος 
Δήμαρχος. Είναι ο Δήμαρχος που συζητάει με τον Μητσοτάκη και με την 
Μπακογιάννη.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφε, απευθύνεσαι στο Σώμα σε αυτά που λες.  

Α. ΜΠΕΝΑΡΔΗΣ: Ο κ. Τράκας, κ. Πρόεδρε, μου απηύθυνε το λόγο.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Εντάξει, δεν χρειάζεται να απαντήσεις.  

Ν. ΤΡΑΚΑΣ: Απλά ξεφορτώνανε τα σκουπίδια στο Φάληρο και δεν τα 
σταματήσατε, ούτε το μαύρο ούτε το άσπρο, γιατί είστε το κίτρινο.  

Α. ΜΠΕΝΑΡΔΗΣ: Τόση δύναμη έχω. Εσύ που έχεις μεγαλύτερη δύναμη…   

Ν. ΤΡΑΚΑΣ: Το αποδείξαμε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφε Τράκα, δεν χρειάζεται στον κάθε ομιλητή..  

Α. ΜΠΕΝΑΡΔΗΣ: Σε τι; Στο να με προβοκάρεις τώρα και να με 
τραμπουκίζεις; Μια άποψη λέω. 

Ν. ΤΡΑΚΑΣ: Σε τραμπουκίζω εγώ;  

Α. ΜΠΕΝΑΡΔΗΣ: Κάθε τρεις και λίγο μου λες…. 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ο συνάδελφος Πατρινός Σπύρος από το Αιγάλεω έχει το λόγο.   

Σ. ΠΑΤΡΙΝΟΣ: Για να λυθεί και αυτή η διένεξη. Βασικά ήθελα να μιλήσω 
αύριο, αλλά επειδή ανέβηκε και ένας συνάδελφος από την Πάτρα, ο 
Χρυσαφίδης, λέγομαι Πατρινός, έχω κάνει και με τη Διοίκηση.  

  Δεν θέλω να υπερασπιστώ ούτε τον συχωρεμένο τον Ποτηράκη 
ούτε τον Ρόρρη ούτε τον Οδυσσέα Καλογερά ο οποίος έκανε Διοίκηση στην 
ΠΟΠ – ΟΤΑ μαζί, θα του θυμίσω όμως του συναδέλφου Χρυσαφίδη…  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ο Χρυσαφίδης είναι Καλαματιανός.  

Σ. ΠΑΤΡΙΝΟΣ: Δεν θυμάμαι, συγγνώμη. Κάποιες καλές εποχές εκεί πέρα 
συνάδελφε, επειδή έκανες το διάλειμμά σου και επειδή έτυχε να μην κάνω το 
διάλειμμα, θα σου θυμίσω με αυτούς τους συναδέλφους, πέρα από το ότι 
μπορεί να ήταν Νέα Δημοκρατία, δεξιά τότε, κάποιες άλλες παρατάξεις είχαν 
τη νοοτροπία που την έχουν και σήμερα, είτε λεγόταν ΕΣΑΚ ή ΕΣΑΚ 
Συνεργαζόμενοι, διακόπτανε τα Συμβούλια για να πηγαίνουν μετά από 27 και 
30 ημέρες για να τα λύνουν κάπου αλλού τα αιτήματα των εργαζομένων.  

  Όμως τότε, το θυμάσαι πολύ καλά και το θυμούνται πολλοί 
συνάδελφοι, ότι ο όγκος, η ενότητα και ο παλμός λύσανε προβλήματα τότε 
που ήμασταν όλοι αορίστου χρόνου, που υπήρχε μία Ομοσπονδία με τον 
συχωρεμένο τον Πετροπουλέα τότε.  

  Ο κόσμος τα έλυσε τα προβλήματα, και όσο και να επιδιώκανε 
τότε να καπελώσουν, αργότερα οι Συνεργαζόμενοι, και η παράταξη που 
άνηκα εγώ τότε, η ΠΑΣΚΕ, που έφυγα και κάναμε τη ΣΕΚ και κάναμε 
Προεδρείο με τον Καλογεράτο, εκείνο που έλυσε τα προβλήματα ήταν η 
ενότητα των εργαζομένων.  
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Βέβαια σήμερα αυτή η αίθουσα έπρεπε να ήταν γεμάτη 
Συνέδρου εδώ. Η πρόφαση που βρήκε το ΠΑΜΕ, η Ενότητα, η ΔΑΣ, η ΕΣΑΚ 
και όπως λεγόταν στην πορεία, ξέρετε γιατί είναι στην ουσία; Γιατί κι αυτοί 
πονάνε. Υπάρχουν συνάδελφοι Σύνεδροι που κλαίγανε κάποιοι και φύγανε, 
γιατί έχουν τα ίδια προβλήματα. Όμως αυτοί περιμένουν να ωριμάσει το 
φρούτο και να το κόψουν. Θα περιμένουμε να έρθει ο κομμουνισμός, ο 
σοσιαλισμός για να αλλάξουν τα πράγματα.  

Όμως δεν κάθισαν εδώ πέρα να συζητήσουμε για θέσεις, γιατί, 
ξέρετε, είναι πολύ απλά τα πράγματα κι εγώ τα ξέρω. Το Δημοτικό έχω 
βγάλει. Είναι απλά τα πραγματάκια. Μία Ομοσπονδία ήταν αυτή. Τώρα θέλετε 
να την πείτε ΠΑΣΚΕ που ήμασταν, θέλετε ΠΑΣΟΚ, όπως θέλετε πέστε μας, 
μία ήταν η Ομοσπονδία που πάλεψε αυτά τα τρία χρόνια. Καμία άλλη δεν 
πάλεψε.  

Όλοι αυτοί οι ταξικοί, οι συνειδητοποιημένοι, δεν τους είδα να 
βάλουν καμία Ομοσπονδία μπροστά να παλέψει. Εμείς την παλεύαμε. Και 
κάποιοι άλλοι, που εμείς τρώγαμε τα δακρυγόνα, κάποιους τους είχαν στην 
Ομόνοια έτσι. Οι ταξικές δυνάμεις, αυτά τα παιδιά που βλέπω εδώ πέρα από 
το Βύρωνα. Με αυτούς ήμασταν παρέα εμείς.  

Κανένας δεν μας φώναξε στο μαντρί και στην Ομόνοια και να 
μας βαστάνε και να λένε ότι δεν μας αφήνουν να έρθουμε και είμαστε στην 
Ομόνοια επάνω. Αυτό κάνουν σήμερα. Όποιος δουλεύει κάνει λάθη, αλλά 
επιτρέψτε μου, γιατί είναι και το τελευταίο Συνέδριο που παίρνω μέρος, οι 
συνάδελφοι της Ομοσπονδίας, όλοι κάνουμε λάθη και δεν είναι εγωιστικό 
αυτό.  

Αυτοί ψάχνανε την αφορμή για να φύγουν. Ό,τι δεν μπορούν να 
καπελώσουν, φεύγουν. Εγώ στο Αιγάλεω είχα 200 συμβασιούχους. Δεν 
μπήκε ποτέ ζήτημα. Άλλους 4 αντιπροσώπους θα φέρναμε εδώ πέρα. Δεν 
μπήκε ζήτημα εκεί. Απλώς ψάχνανε, αλλά δεν υπολογίσανε καλά αυτή τη 
φορά. Πίστευαν ότι κάτω από την πίεση των Σωματείων και ότι θα κερδίζανε 
και τα Δικαστήρια, θα ήταν εδώ πέρα.  

Όμως το πολιτικό και το ουσιαστικό ζήτημα γι' αυτό ποιο ήταν; 
Φανταστείτε να είχαν αυτοί την Ομοσπονδία τη δικιά μας και να έμπαινε από 
κάποιον ζήτημα εδώ πέρα για κάποια νομιμοποίηση. Θα έπεφτε το ξύλο της 
αρκούδας. Ούτε θα καθόμασταν εδώ, ούτε θα στεκόμασταν.  

Αυτή την Ομοσπονδία την παλέψανε με τον όποιο τρόπο 
μπορούν. Την πολεμήσανε γιατί αυτή η Ομοσπονδία, με τα στραβά της, με τα 
έτσι της, μπόρεσε. Εγώ δε λέω ότι έλυσε. Στον κυκεώνα αυτόν, πέστε μου 
εδώ πέρα, μεταξύ μας είμαστε, ποια άλλη Ομοσπονδία, ο επισιτισμός, το 
μέταλλο, οι οικοδόμοι, οι νοσοκομειακοί, ποια Ομοσπονδία έκανε τις απεργίες, 
τις κινητοποιήσεις, τα μπουκαρίσματα στα Υπουργεία, τα λογιστήρια. Ποια 
άλλη Ομοσπονδία;  

Πού ήταν αυτοί οι ταξικοί, αυτοί οι συνειδητοποιημένοι; Πού 
ήταν; Πουθενά δεν ήταν. Και ξέρετε γιατί δεν ήταν; Γιατί δεν το ελέγχανε. Αυτοί 
θέλανε να το ελέγχουν το πράγμα μέχρι εκεί που μπορούν.  

Εγώ αυτά ήθελα να πω. Δεν θέλω να υπερασπίσω την 
Ομοσπονδία, αλλά στα 33 χρόνια που είμαι στο χώρο, τόσο πολύ μένος κατά 
της Ομοσπονδίας αυτής.. Εγώ δε λέω, διαφορές πάντα θα υπάρχουν, και από 
την ΑΣΚ υπάρχουν αγωνιστές και από τους δεξιούς, τον Πολυμερόπουλο, τον 
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Βαρδαλάκη τον συνάδελφο, τους θυμάμαι όλους τώρα έναν – έναν. Όλοι 
αυτοί εδώ πέρα παλέψανε. Αυτοί δεν μπορούν να δεχθούν τι; Ότι αυτή η 
Ομοσπονδία πάλεψε και αγωνίστηκε τόσο πολύ.  

Κλείνοντας, και σας χαιρετίζω και σας αποχαιρετώ, να το 
θυμάστε ότι αυτή η Ομοσπονδία θα μείνει στην ιστορία, όχι γι' αυτά που 
κατάφερε, αλλά γι' αυτά που μπόρεσε και πάλεψε και πήγε κόντρα σε αυτά. 
Γιατί εμείς, οι πιο πολλοί είμαστε παιδιά, είμαστε γέννημα θρέμμα αυτής της 
παράταξης, αυτού του κόμματος, αλλά έχουμε και το σθένος και λέμε  
όχι, μέχρι εδώ, φτάνει, αρκετά σας υπηρετήσαμε, αρκετά σας δώσαμε, δεν 
σας υπολογίζουμε άλλο.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε τον συνάδελφο Σπύρο Πατρινό. Συνάδελφοι, να 
σας τονίσω κάτι. Επειδή δεν υπάρχουν ομιλητές, αύριο θα υπάρξει 
συνωστισμός ομιλητών. Θα υπάρχουν τα μέλη της Εκτελεστικής, της 
απελθούσας Διοίκησης για να μιλήσουν και δεν θα υπάρχει χρόνος και επειδή 
όλοι οι ομιλητές τονίζουν, και έτσι είναι, ότι τα προβλήματα στη βάση είναι 
πολλά και τεράστια, είναι καλό να ακουστούν από τους συναδέλφους, να 
μεταφερθούν σε αυτούς που θα είναι υποψήφιοι και θα εκλεγούν, για να 
μπορούν να τα υλοποιήσουν.   

  Γι' αυτό να παρακαλέσω συνάδελφοι να μιλήσουμε και σήμερα, 
να κλείσουμε το χρόνο μας σήμερα με ομιλητές από τους συναδέλφους και 
αύριο να έχουμε και τον απαραίτητο χρόνο να μιλήσουν κι άλλοι συνάδελφοι.  

  Ο συνάδελφος Δελάκης έχει το λόγο.  

Γ. ΔΕΛΑΚΗΣ: Αγαπητοί φίλοι, αγαπητοί συνάδελφοι, πραγματικά ένιωσα 
κάποια συγκίνηση όταν άκουσα τον προηγούμενο ομιλητή τον Πατρινό να 
μιλάει για την παλιά Ομοσπονδία, για την ΠΟΠ – ΟΤΑ.  

  Σίγουρα συνάδελφε Πατρινέ έτσι είναι όπως τα είπες. Μη 
ξεχνάμε ότι υπήρχαν σοβαροί και καλοί συνδικαλιστές τότε εκεί, που κι εμείς 
σαν παιδιά που ήμασταν κι εγώ και ο Βασίλης, μας συμβούλευαν στα πρώτα 
μας συνδικαλιστικά εργατικά βήματα. Αλλά συνάδελφε Πατρινέ, σήμερα οι 
συνθήκες έχουν αλλάξει.  

  Τότε υπήρχε καθαρά ένας εργατικός συνδικαλισμός, ένας 
συνδικαλισμός που δεν είχε πολιτικές προεκτάσεις, αλλά είχε παραδείγματος 
χάρη τον Ποτηράκη να φωνάζει συνέχεια απεργία και οτιδήποτε άλλο. Είχε 
μια διαφορετική μορφή συνδικαλισμού.    

Η σημερινή Ομοσπονδία έχει σίγουρα μεγαλύτερη ποιότητα 
στελεχιακού δυναμικού μέσα της - το βλέπω και από τις τοποθετήσεις που 
γίνονται που έχουν άποψη και είναι σοβαρές από όλες τις παρατάξεις - αλλά 
κυρίως έχει και μια πολιτική προέκταση.  

Σίγουρα αυτή η Ομοσπονδία - και τώρα ξεκινάω την τοποθέτησή 
μου πάνω στον απολογισμό που έκανε και ο συνάδελφος ο Θέμης - τα 
τελευταία χρόνια υπήρχε. Ήταν από τις λίγες Ομοσπονδίες που υπήρχαν. 
Πού ήταν οι άλλες Ομοσπονδίες – ανέφερε μερικές προηγουμένως – να 
εκδηλωθούν, που εκφράζουν τον ταξικό συνδικαλισμό και τον αγωνιστικό και 
οτιδήποτε άλλο;  

Σίγουρα αυτή η Ομοσπονδία υπήρχε, και υπήρχε κυρίως σε 
ανθρώπους που αγωνίστηκαν, σε δύο συγκεκριμένους ανθρώπους και από 
κει και πέρα σε άλλους 10 – 15 που ήταν γύρω τους, και τους ξέρετε ποιοι 
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είναι. Είναι από τις δύο παρατάξεις, έστω αν θέλετε πείτε τες μνημονιακές, 
που δεν είναι.  

Εκείνο που θα ήθελα να τονίσω εγώ τώρα είναι τι πρέπει να 
κάνουμε από δω και μπρος. Τα προβλήματα είναι μεγάλα. Τι πρέπει να 
κάνουμε και τι θα αντιμετωπίσουμε από την επομένη, που θα πάμε από τη 
Δευτέρα στους χώρους εργασίας μας;  

Συνάδελφοι κοιτάξτε, το θέμα των συμβασιούχων είναι όλα αυτά 
που είπατε, ότι το ΚΚΕ μετράει ακόμη και τις έδρες παραπάνω που θα βγάλει, 
γι' αυτό βάζει και ψηφίζουν οι συμβασιούχοι. Είναι κι αυτό που είπαμε μέχρι 
στιγμής, αλλά δεν είναι μόνο αυτό. Είναι πιο βαθύ πολιτικό θέμα.  

Ρώτησα την περασμένη εβδομάδα τον Νίκο Σοφιανό, τον 
Βουλευτή του ΚΚΕ και μέλος του πολιτικού γραφείου. Είναι Δημοτικός 
Σύμβουλος στο Δήμο της Αθήνας. Του λέω: Νίκο, με εκπλήσσει, όπου πας κι 
όπου σταθείς μόνο για τους συμβασιούχους μιλάς, γιατί; Αφού στο Δήμο της 
Αθήνας δεν έχεις ούτε έναν κομμουνιστή συμβασιούχο, γιατί; Μου κάνει 
έκπληξη αυτό, τόσο πολλή αγάπη σε έχει πιάσει με τους συμβασιούχους;  

Μου λέει: κοίταξε Γιώργο να δεις, στο θέμα των συμβασιούχων 
εμείς σαν Κομμουνιστικό Κόμμα Ελλάδος βασίζουμε μια συγκεκριμένη 
πολιτική, πως θέλουμε να κρατικοποιήσουμε την εργασία, πως θέλουμε όλοι 
να είναι υπάλληλοι ενός συγκεκριμένου κράτους, να αμείβονται ισομερώς και 
να αποδίδουν ανάλογα με τις ανάγκες τους.   

Οι άνθρωποι οι σοβαροί, όπως είναι ο Νίκος Σοφιανός, μιλάνε 
μαρξιστικά και πολιτικά, κάτι που δεν άκουσα από τους συναδέλφους του 
ΠΑΜΕ, και θα ήθελα πολύ – τους το είπα, το είπα και χθες σε μια μικρή μου 
παρέμβαση – να είναι σήμερα εδώ να τα συζητήσουμε αυτά.  

Εμείς συνάδελφοι, και ο Βασίλης Πολυμερόπουλος, που ήταν ο 
πρώτος που έβαλε το θέμα των συμβασιούχων σε όλα τα όργανα του 
συνδικαλιστικού κινήματος, έχουμε και τους λόγους μας. Έχουμε 
συμβασιούχους πολλούς που είναι φίλοι μας, που είμαστε στο ίδιο κόμμα, 
στην ίδια οργάνωση κλπ. Το λέμε ξεκάθαρα και γι' αυτό τους στηρίζουμε και 
βγαίνουμε μπροστά.  

Αυτοί τι λόγους έχουν, πέρα από τις δυο έδρες που μπορούν να 
φέρουν από δυο Δήμους περιφερειακούς; Τι λόγους έχουν; Να οι λόγοι. 
Εκφράζουν μια συγκεκριμένη πολιτική που τα στελέχη του ΠΑΜΕ σήμερα 
στην Ομοσπονδία δεν μπορούν να την καταλάβουν, αλλά υλοποιούν 
αποφάσεις που δε δίνουν διέξοδο ούτε στους ιδίους προσωπικά, και εκεί είναι 
το ζητούμενο, ότι συνάδελφοι το ΠΑΜΕ σε επίπεδο Ομοσπονδίας και σε 
επίπεδο του τι θα γίνει από δω και μπρος θα την πατήσει κυριολεκτικά.  

Θα βγει εκτός παιχνιδιού. Θα χάσει τα τηλέφωνα, θα χάσει τις 
συνδικαλιστικές άδειες, θα χάσει τις παρεμβάσεις σε Συλλόγους, σε 
συνελεύσεις και οτιδήποτε άλλο και θα προσπαθήσει να φτιάξει τις δικές του 
οργανώσεις. Με ποια παρουσία; Με μια πορεία κάθε βδομάδα και με κάποιες 
ακτιβιστικές… 

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: (Τοποθέτηση εκτός μικροφώνου)  

Γ. ΔΕΛΑΚΗΣ: Θα τα πούμε όλα. Δεν καταβαίνω από το βήμα, έχω όρεξη 
σήμερα. Άμα δεν τα κατάλαβες, θα τα καταλάβεις. Για να καταλάβεις ότι η 
διαφωνία μας με το ΠΑΜΕ δεν είναι απλά οι δύο έδρες. Σας το είπε εν μέρει ο 
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Βασίλης, αλλά τον λέτε ότι είναι οξύς ή ακροδεξιός ή οτιδήποτε άλλο. Έτσι τον 
έλεγε ένας από εκεί πέρα. Σας το είπε. Το θέμα είναι καθαρά διαφωνία 
πολιτική.  

Εμείς δεν μπορούμε να ασπαστούμε τα σοβιετικά καθεστώτα τα 
οποία πέσανε πριν 30 χρόνια. Το ΠΑΜΕ αυτό υποστηρίζει σήμερα. Μου το 
είπε ξεκάθαρα ο Νίκος Σοφιανός. Όλοι οι υπάλληλοι στο κράτος, με 1.000 
ευρώ μισθό όλοι.  

Αυτό πρέπει να καταλάβουμε όλοι συνάδελφοι και να μιλήσουμε 
και στον κόσμο, στον απλό εργαζόμενο, και εκεί είναι η διαφωνία μας και η 
πολιτική μας θέση σήμερα, που έρχομαι εδώ  στο θέμα των 
ιδιωτικοποιήσεων, που είναι το σοβαρό θέμα που έβαλε και ο Θέμης, το πολύ 
σοβαρό που θα μας απασχολήσει.  

Δεν είναι απλά οι ιδιωτικοποιήσεις το θέμα, ότι θα χάσουν 50, 
100, 1000, 2000, 5000 εργαζόμενοι τη δουλειά τους. Αυτό είναι το σημαντικό 
σε σχέση με τη συνδικαλιστική μας έκφραση και σε σχέση με τη 
συναδελφοσύνη μας και την αλληλεγγύη στους εργαζόμενους του διπλανού 
χώρου μας.  

Το σημαντικό είναι ότι θα πρέπει εμείς οι ίδιοι να βγούμε 
επιθετικά και να κάνουμε συγκεκριμένες προτάσεις για την Τοπική 
Αυτοδιοίκηση, αλλιώς δεν πρόκειται να ξεπεράσουμε το πρόβλημα. Και να 
πούμε: κύριοι ναι, εμείς θέλουμε, πρώτον, η Τοπική Αυτοδιοίκηση να έχει και 
κοινωνικό χαρακτήρα κυρίως, αλλά δεύτερον, η Τοπική Αυτοδιοίκηση – κι 
αυτό είναι θέση, αρχή μας και η διαφορά εμού, του Βασίλη και των παιδιών 
από όλους σας, αυτή είναι η διαφορά και προσέξτε την – δεν μπορεί να είναι 
επιχειρηματίας, γιατί το άκουσα από κάποιους ομιλητές εχθές και σήμερα. 
Βασική θέση πολιτικής αντιπαράθεσης που μπαίνει για διάλογο.    

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: (Τοποθέτηση εκτός μικροφώνου)  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφε, σε παρακαλώ. Γιώργο, δεν χρειάζεται να απαντάς.  

Γ. ΔΕΛΑΚΗΣ: Είπαμε πολλά για το ΠΑΜΕ. Ήθελα πραγματικά να είναι 
σήμερα εδώ για να συζητήσουμε, γιατί πλέον τα πράγματα δεν είναι έτσι να τα 
αφήνουμε.  

  Είμαστε οι μόνοι που κάνουμε αντιπαράθεση, πολιτική 
αντιπαράθεση μάλλον, όσοι μπορούμε, γιατί δεν μπορούν φυσικά να την 
κάνουν όλοι κι από μας, αλλά δεν μπορούμε να το αφήσουμε έτσι το ΠΑΜΕ. 
Βλέπετε, ανδρώνεται και βλέπετε πώς εκφράζεται και εκλογικά σε ποσοστά ο 
κομματικός του φορέας, γιατί ΠΑΜΕ ίσον ΚΚΕ, δεν είναι τίποτε άλλο, και 
πρέπει επιτέλους να γίνεται πολιτική αντιπαράθεση.  

Τώρα συνάδελφοι έρχομαι σε ένα άλλο θέμα. Για τις 
ιδιωτικοποιήσεις σας είπα τη διαφορά μας. Ερχόμαστε τώρα στα πιο καυτά 
θέματα που μας απασχολούν. Και τι θα μας απασχολήσει συνάδελφοι; Πρώτα 
απ’ όλα η αξιολόγηση.  

Πρέπει σαφέστατα αυτό το Συνέδριο, τον Ιούνιο, βγαίνουν κάθε 
μέρα, πήραν αποφάσεις, βγαίνει ο κ. Ρέππας μια φίλος των δημοσίων 
υπαλλήλων, μια εχθρός, τι βγαίνει ξέρω ΄γω, και αλλάζει εκλογικές 
περιφέρειες γιατί δεν μπορεί να πάει στην περιφέρειά του και μιλάει για 
αξιολόγηση των δημοσίων υπαλλήλων με συγκεκριμένο μοντέλο που 
φτιάχνουν οι Γάλλοι.  
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Φίλε Πρόεδρε, Αντιπρόεδρε και στον φίλο μου τον Σπύρο, σας 
εύχομαι να είστε και στην επόμενη Διοίκηση. Σαφέστατα το Συνέδριο της 
Ομοσπονδίας, μία από τις αποφάσεις που πρέπει να πάρει είναι ότι δε 
δεχόμαστε κανενός είδους αξιολόγηση από ξένους στο ελληνικό Δημόσιο. 
Αυτό το παραμύθι να τελειώνει επιτέλους.  

Πολλά είναι τα ζητήματα συνάδελφοι που μας απασχολούν 
καθημερινά. Δεν άκουσα εδώ από κανέναν ομιλητή – κάτι είπε ο Πρόεδρος 
μόνο για ένα ατύχημα στο Ναύπλιο – για τα θέματα υγιεινής και ασφάλειας. 
Δεν άκουσα από κανέναν και με εκπλήσσει αυτό συνάδελφοι.  

Υπάρχουν εδώ και ανώτερα στελέχη των Δήμων σε πολλούς 
Συλλόγους και ξέρουν ποια είναι τα προβλήματα. Παλιά η Ομοσπονδία με τον 
Οδυσσέα είχαμε κάνει μια δουλειά, αλλά αυτή βλέπω ότι δεν εφαρμόζεται, δεν 
έχει περπατήσει. Είχε γίνει μια σοβαρή δουλειά σαν Γραμματεία Υγιεινής και 
Ασφάλειας, βγάλαμε πολλά πορίσματα, αλλά δεν περπατάει.  

Δε θα πρέπει συνάδελφοι του Προεδρείου να ξανακάνουμε πάλι 
και ημερίδα και οτιδήποτε άλλο για τα θέματα υγιεινής και ασφάλειας 
εξειδικευμένα πλέον σε κάθε χώρο εργασίας, για να μην έχουμε φαινόμενα 
αυτά που μας ανέφερες; Γιατί ανασφάλιστα οχήματα δεν υπήρχαν μόνο στο 
Ναύπλιο που έγινε το ατύχημα, υπάρχουν ακόμη και σήμερα και στο Δήμο 
Αθηναίων, που είναι ο βασικός Δήμος, ο πιο πλούσιος και οτιδήποτε άλλο και 
χωρίς ΚΤΕΟ και όλα και κανείς συνάδελφοι δεν ασχολείται.  

Εγώ πάντως είμαι στη γενιά, ξέρει και ο φίλος μου ο Πατρινός, 
που μου αρέσει να δημιουργώ ένα μίγμα συνδικαλιστικών θέσεων με 
κατεύθυνση πολιτικών αρχών που πιστεύω ότι κάποιες από αυτές έχω και 
έχω γαλουχηθεί, και έτσι πρέπει όλοι να τις δούμε.  

Πρέπει κυρίως μέσα από αυτό το Συνέδριο, γιατί σας ξαναλέω, 
από τη Δευτέρα μας περιμένουν πολλά, είτε επίθεση καθαρή σε οποιαδήποτε 
κυβέρνηση βγει από τις εκλογές απέναντι κυρίως στην Τοπική Αυτοδιοίκηση 
είτε των αιρετών απέναντι στην Τοπική Αυτοδιοίκηση, που συνάδελφοι τους 
αιρετούς τους βολεύει να χτυπάνε την πλάτη και να βάζουν κανέναν εξαμηνίτη 
για να ικανοποιούν κανέναν συγγενή του και καμιά οικογένεια για ψήφους. 
Αυτό είναι γνωστό. Εμείς πρέπει να το αφήσουμε αυτό;  

Και έτσι θα συναντήσουμε πολλά προβλήματα, τα οποία θα είναι 
και εσωτερικά από τους εργαζόμενους. Μη νομίζετε ότι αυτοί, το ισχυρό, γιατί 
όντως στην Τοπική Αυτοδιοίκηση, στους εργαζόμενους υπάρχει ένα ισχυρό 
ΚΚΕ, ευτυχώς δεν υπάρχει στους μεγάλους Δήμους και γι' αυτό είναι άποψή 
μου ότι οτιδήποτε επιχειρήσουν να κάνουν, θα περιθωριοποιηθεί πολύ 
γρήγορα.  

Αλλά πρέπει να απαντήσουμε και να τους αντιμετωπίσουμε με 
επιχειρήματα, με αγώνες και ενωμένοι όλοι, κι αυτό είναι το μήνυμα που θέλω 
να στείλω, ότι πρέπει όχι μόνο σε επίπεδο βάσεως, αλλά και συνεργασία σε 
επίπεδο κορυφής χωρίς, όχι προσχήματα, αλλά με ιδεολογικές και πολιτικές 
αντιπαραθέσεις, αλλά χωρίς κόμπλεξ προσωπικά όπως λειτούργησε τα 
τελευταία χρόνια η Ομοσπονδία και πραγματικά δεν έχω πρόβλημα να το πω, 
ότι κάτι έκανε. Υπήρχε πάντως σαν Ομοσπονδία. Τη συζητούσε ο κόσμος.  

Με ρωτούσαν στην καφετέριά μου, στο καφενείο που πάω 
«κάνετε αύριο απεργία τα σκουπίδια»; Το ρωτούσαν. Δεν άκουσα όμως ποτέ 
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να πουν κάτι για το περίφημο ταξικό συνδικάτο των οικοδόμων, όπως το είπε 
πολύ σωστά ο συνάδελφος, το οποίο κάνει μόνο Γενικές Συνελεύσεις.  

Και δεν μπορώ να καταλάβω ποιους οικοδόμους τέλος πάντων 
εκφράζει και είναι ένα άλλο θέμα της ελληνικής κοινωνίας που πλέον νέοι 
εργαζόμενοι δεν υπάρχουν, μόνο στο Δημόσιο όσοι μπουν. Πουθενά αλλού 
δεν υπάρχουν εργάτες σε επίπεδο οικοδόμων κλπ, Έλληνες. Έχουμε γεμίσει 
Αλβανούς και οτιδήποτε άλλο σαν οικοδόμους. Έλληνες νέοι οικοδόμοι δεν 
υπάρχουν και δεν μπορώ να καταλάβω τι εκφράζουν αυτά τα συνδικάτα και 
ποιους.  

Θα ήθελα να τελειώσω, για να μην καθυστερήσω, εμένα μου 
αρέσει η συζήτηση και μακάρι να γινόταν και διάλογος και να 
ξανασυναντιόμασταν και να συζητούσαμε οτιδήποτε άλλο θέλετε.  

Φίλοι – δεν θέλω να πω τίποτε άλλο Γρηγόρη και Οδυσσέα – 
σας εύχομαι καλή διαμονή στη Θεσσαλονίκη, στη Βόρεια Ελλάδα από την 
οποία κατάγομαι αν και ζω στην Αθήνα, και πιστεύω ότι θα 
ξανασυναντηθούμε με τους περισσότερους σε κοινούς αγώνες. Αυτό είναι το 
τελευταίο που εύχομαι. Σας ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε τον συνάδελφο Δελάκη Γιώργο. Ο συνάδελφος 
Παναγιωτόπουλος Χρήστος, από το Σωματείο του Βύρωνα, έχει το λόγο.  

Χ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Συνάδελφοι, δεν ξέρω πόσο χρόνο μιλάμε. Μέχρι 
να κουραστούμε; Δεν ξέρω πόσο. Ανάλογα.   

Συνάδελφοι, είναι γεγονός ότι σε μια πολύ δύσκολη εποχή για 
τους εργαζόμενους όπου συντελούνται ιστορικές ανατροπές για τους 
εργαζόμενους, για τη χώρα, είναι λυπηρό το γεγονός να μην μπορούμε όλοι 
μαζί οι εργαζόμενοι, μέσα στα πλαίσια του συνδικαλιστικού κινήματος, να 
ψάχνουμε σημεία κοινής αναφοράς, αναζήτησης με δεδομένες τις διαφορές, 
τις πολιτικές, συνδικαλιστικές αντιλήψεις τις δεδομένες που έχουμε.  

Από αυτή την άποψη νομίζω ότι δεν είναι θετικό το γεγονός ότι 
μία παράταξη της Αριστεράς, το ΠΑΜΕ επέλεξε να αποχωρήσει από το 
Συνέδριο. Εμένα δεν με ενδιαφέρουν οι συσχετισμοί πώς διαμορφώνονται 
στην Ομοσπονδία.  

Με ενδιαφέρει και στο μέτρο του δυνατού προσπαθούμε να 
συμβάλλουμε σαν Παρεμβάσεις, αλλά και σαν αντιπρόσωποι κάθε φορά που 
ερχόμαστε εδώ, να έχουμε μια Ομοσπονδία, που σαφώς υπάρχουν μεγάλες 
διαφορετικές προσεγγίσεις μεταξύ μας, αλλά μια Ομοσπονδία που θα ενώνει 
τους εργαζόμενους, θα ενώνει όλον τον κλάδο απέναντι στην εξουσία, 
απέναντι σε αυτούς που ασκούν πολιτικές αντεργατικές, πολύ περισσότερο 
σήμερα που ασκούνται καπιταλιστικές, βάρβαρες, μεγάλων ανατροπών 
μνημονιακές πολιτικές όπου το πολιτικό προσωπικό της χώρας, οι 
κυβερνήσεις, οι Σαμαράδες, οι Καρατζαφέρηδες και πολλοί άλλοι κάνουν 
κωλοτούμπες.  

Τη μία ημέρα εμφανίζονται μνημονιακοί, την άλλη ημέρα 
εμφανίζονται αντιμνημονιακοί. Ψηφίζουν και συμμετέχουν με έναν 
Πρωθυπουργό τραπεζίτη που δεν τον επέλεξε ο ελληνικός λαός και που 
επιβάλλει σημαντικές ανατροπές.  

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: (Τοποθέτηση εκτός μικροφώνου)  
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Χ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Θα σου πω, μη βιάζεσαι. Εγώ δεν σε διέκοψα. 
Χαλάρωσε λοιπόν και μη θίγεσαι. Αν είσαι από αυτούς που κάνουν 
κωλοτούμπες, δεν ξέρω. Χαλάρωσε λοιπόν.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφοι, μη διακόπτετε. Συνάδελφε Παναγιωτόπουλε, δεν 
χρειάζεται να απαντάς. Συνάδελφε, σε παρακαλώ. Χρήστο σε παρακαλώ 
συνέχισε.  

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: (Τοποθέτηση εκτός μικροφώνου)  

Χ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Τους χαρακτηρισμούς κράτησε για τον εαυτό σου.  

(Διαλογικές συζητήσεις) 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφοι, δεν χρειάζεται υπερασπιστές κανενός κανένας. 
Συνάδελφοι σας παρακαλώ, όλοι να ηρεμίσουν. Συνάδελφοι, οι τοποθετήσεις 
των συναδέλφων είναι αυτόνομες.  

  Ο κάθε ένας αυτά που λέει ή τα πιστεύει ή θέλει να πείσει 
κάποιους. Δεν χρειάζεται σχολιασμός σε κάθε πράγμα που θα λέει ή 
διαφωνούμε, δεν χρειάζεται συνάδελφέ μου. Ακούς και κρίνεις. Δεν χρειάζεται 
να απαντάει κανένας. Χρήστο σε παρακαλώ συνέχισε.  

Χ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Το λέω αυτό συνάδελφοι διότι τα συνδικάτα, η 
Ομοσπονδία μας αλλά και γενικότερα το συνδικαλιστικό κίνημα δεν μπορεί να 
στηρίζει την ενότητά του πάνω σε ενιαίες πολιτικές αντιλήψεις.  

  Στα συνδικάτα ποτέ δεν υπήρχαν ομοϊδεάτες. Στα συνδικάτα 
είμαστε εργαζόμενοι, υπάρχουν ρεύματα, ιδέες, αντιλήψεις, διαφορετικές 
πρακτικές και με βάση αυτές θα πρέπει να μάθουμε να συζητάμε.  

Δεν μας ενώνει κανένα κοινό στοιχείο παρά μόνο το ότι είμαστε 
εργαζόμενοι, μισθωτοί, πουλάμε την εργασία μας εμείς που έχουμε την τύχη 
να δουλεύουμε στο Δημόσιο, απέναντι στο κράτος εργοδότη, στους Δήμους, 
και πρέπει να αντιμετωπίσουμε αυτές τις πολιτικές. Και πολύ σωστά είπε ο 
φίλος πριν που μιλούσε, ότι όλα αυτά που λέμε έχουν πολιτική αναφορά. 
Κρίνονται αντιλήψεις.  

Είναι κανείς από μας που δεν είναι πολιτικό και κοινωνικό ον, 
που δεν έχει ιδέες, αντιλήψεις, απόψεις, είτε είναι ενταγμένος ή ανένταχτος σε 
πολιτικούς, κομματικούς φορείς; Όλοι έχουμε αντιλήψεις και πολύ καλά 
κάνουμε.  

Το ερώτημα είναι: θα έχουμε μία Ομοσπονδία και κατ’ επέκταση 
ένα συνδικαλιστικό κίνημα ικανό να μη διασπά αλλά να ενώνει τους 
εργαζόμενους, ένα συνδικαλιστικό κίνημα που θα έχουν φύση και θέση όλοι οι 
εργαζόμενοι ανεξαρτήτου σχέσεων εργασίας; Γιατί; Γιατί είμαστε σε μια 
βάρβαρη εποχή που ξεθεμελιώνονται οι κατακτήσεις, που η σταθερή εργασία, 
η μόνιμη σταθερή δουλειά είναι ζητούμενο πλέον, δεν είναι κρατούμενο.  

Είμαστε σε εποχή που η πανσπερμία των εργασιακών σχέσεων 
και των διάφορων μορφών μας υποχρεώνει να φτιάξουμε συνδικάτο και 
Ομοσπονδία που θα τους καλύπτει όλους. Και σε αυτό το ζήτημα νομίζω ότι 
όσο λάθος είναι η επιμονή του ΠΑΜΕ ένα σοβαρό πολιτικό ζήτημα, που 
αφορά όλο το εργατικό κίνημα, αντί να συζητηθεί  σε αυτή τη βάση, της 
ανάγκης δηλαδή, της δυνατότητας στο συνδικαλιστικό κίνημα να εκφράζονται 
όλοι οι εργαζόμενοι και να έχουν πλήρη και ισότιμα δικαιώματα, το πώς θα 
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μιλήσουμε με πραγματικούς όρους απέναντι στη βαρβαρότητα των νέων 
μεσαιωνικού χαρακτήρα εργασιακών σχέσεων, συζητάμε για τα κουκιά.  

Και θέλω να πω εδώ ότι είναι λάθος του ΠΑΜΕ αυτή η λογική 
αλλά και η ηγεμονία και η επιμονή που πολλές φορές δείχνει μια αλαζονεία 
του Προεδρείου της Ομοσπονδίας, της ΠΑΣΚΕ και της ΔΑΚΕ, δεν βοηθάει να 
γίνει πραγματική συζήτηση. Την αποφεύγει, δεν τη θέλει, διότι αυτά τα 
ζητήματα υπήρχαν από το 1990.  

Εμείς τουλάχιστον ως Παρεμβάσεις Συσπειρώσεις από το 1990, 
μόνοι μας τότε στο χώρο της συνδικαλιστικής αριστεράς, λέγαμε ότι πρέπει να 
μπορούν και οι συμβασιούχοι να εκφράζονται στις Ομοσπονδίες και στα 
Σωματεία. Τότε δεν μπορούσαν συνάδελφοι ούτε οι αορίστου χρόνου σας 
θυμίζω.  Κύλησε πολύ νερό. Βάλαμε πολύ νερό στο κρασί μας όλοι.  

Σήμερα η εμμονή των ηγετικών ομάδων των δύο παρατάξεων 
στην Ομοσπονδία ΠΑΣΚΕ και ΔΑΚΕ να μην αντιλαμβάνονται την τομή που 
πρέπει να γίνει, τις καταστατικές αλλαγές που χρειάζονται έτσι ώστε να 
έχουμε ένα ενιαίο συνδικάτο στην Αυτοδιοίκηση, ικανό να εκφράζονται, να 
συμμετέχουν όλοι οι εργαζόμενοι όλων των σχέσεων εργασίας είναι λάθος.  

Πιστεύω ότι το Συνέδριό μας πρέπει να πάρει πολιτική απόφαση 
αύριο ότι, ναι, θα πρέπει να κινηθούμε σε καταστατικές αλλαγές που να 
χωρούν όλοι στην Ομοσπονδία.  

Δεν πρέπει να αντιλαμβανόμαστε τους συναδέλφους ως κουκιά, 
και δεν είναι έγκλημα που ψήφισαν οι συμβασιούχοι. Ήταν πολιτικό λάθος 
διότι η αλλαγή των συσχετισμών γίνονται στην Ομοσπονδία στη βάση των 
ιδεών και όχι με οργανωτικά μέτρα και τερτίπια.  

Πρέπει να υπάρχουν κανόνες, αλλά οι κανόνες ισχύουν για όλες 
τις πλευρές, και το ζήτημα των συμβασιούχων είναι πρωτίστως πολιτικό, 
συνδικαλιστικό ζήτημα. Γιατί συνάδελφοι στα Σωματεία που υπάρχουν πάρα 
πολλοί συμβασιούχοι και που τους βάζουν να ψηφίζουν, δε νομίζω ότι έχουν 
επιβάλλει τα δικαιώματα των συμβασιούχων να είναι σεβαστά, δε νομίζω.  

Για να μην πω και ακραία πράγματα που συμβαίνουν. Τη μία 
μέρα ψηφίζουν και την άλλη απολύονται και δεν λύνεται μύτη. Πραγματικό 
ενδιαφέρον για τους συμβασιούχους δεν αρχίζει και δεν τελειώνει στο αν 
ψηφίζουν ή όχι.  

Έχουμε μια Ομοσπονδία. Πολλοί λένε ότι είναι πουλημένη. Εγώ 
λέω ότι είναι συμβιβασμένη. Έχουμε μια Ομοσπονδία που άλλοι λένε ότι 
έφυγε από το ΠΑΣΟΚ η ΠΑΣΚΕ, άλλοι λένε ότι δεν έφυγε.  

Εγώ δεν είμαι ψυχολόγος ούτε ανακριτής κανενός, λέω όμως ότι 
ναι, η αλλαγή τακτικής της ηγεσίας της ΠΑΣΚΕ στην Ομοσπονδία βοήθησε να 
γίνουν αγώνες. Ναι, βοήθησε τον περασμένο Οκτώβρη να γίνουν αγώνες και 
όλη η Ελλάδα να έχει στραμμένα τα μάτια της στην 23η απεργία των ΟΤΑ με 
πολύμορφες δράσεις, με νεκροφόρες, με καταλήψεις, με τα πάντα. Όχι 
νεκροφόρες για μας. Αντιλαμβάνεστε τι λέω ότι συμμετείχατε. Με 
πολύμορφους αγώνες.  

Τι έκανε όμως στο τέλος η Ομοσπονδία αυτόν τον αγώνα, πώς 
τον διαχειρίστηκε; Είμαστε ευχαριστημένοι; Εμείς σαν Παρεμβάσεις το είπαμε 
από την πρώτη στιγμή. Όχι, δεν έπρεπε να λήξει αυτός ο αγώνας με τον 
τρόπο που έληξε.  
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Δεν είναι δυνατόν ένας πολυήμερος αγώνας, με τέτοια 
μαζικότητα, που να έχει στο κέντρο της προσοχής του όλο τον εργαζόμενο 
ελληνικό λαό, να κλείνει γιατί μας επιστράτευσαν. Δεν το διαχειρίστηκε σωστά 
η ηγεσία της Ομοσπονδίας. Και ακούω και διάφορους συναδέλφους που δεν 
ανήκουν στην παράταξή μου και έχουν αυτόν τον καημό, ότι μπορούσε αυτός 
ο αγώνας να πάει αλλιώς, να συνεχιστεί και να κερδίσει.  

Ενδεχομένως δεν θα ανέτρεπε, συνάδελφε Πολυμερόπουλε, 
που σε ακούω πολλές φορές να το λες, την κυβέρνηση, αλλά μπορούσε να 
ανατρέψει πλευρές, να επιβάλλει λύσεις, όπως ήταν ζητήματα που 
αφορούσαν τους ΟΤΑ. Αλλά τρέξατε και η ηγεσία της ΠΑΣΚΕ και η ηγεσία της 
ΔΑΚΕ να τον κλείσετε βιαστικά αυτόν τον αγώνα.  

Εμείς αυτού του είδους την κριτική σας κάνουμε. Και επειδή 
μπροστά μας είναι τα δύσκολα, λέμε ότι πρέπει να υπάρξει ένα εργατικό 
μέτωπο ρήξης και ανατροπής αυτής της πολιτικής. Όχι αλλαγής των 
μνημονίων που λένε οι Σαμαράδες. Δεν αλλάζουν τα μνημόνια, δεν 
διορθώνονται. Η Τρόικα, το Δ.Ν.Τ. ή θα φύγει από την Ελλάδα ή θα μας πάρει 
και το δέρμα, που έλεγε πριν ένας συνάδελφος.  

Θα κινηθούμε σ' αυτή την κατεύθυνση ως συνδικάτο ή θα 
πηγαίνουμε μέχρι σ’ ένα σημείο που υπάρχει η πίεση των εργαζόμενων από 
τη μια, υπάρχει η πίεση των πολιτικών μας φορέων από την άλλη και 
βρίσκουμε τη συνισταμένη πότε θα σταματήσουμε.  

Ποιος μπορεί να αποφασίσει γι' αυτό; Εμείς είχαμε καταθέσει και 
στο παρελθόν την άποψη ότι για τις μεγάλες κινητοποιήσεις του κλάδου 
αποφασίζουν οι ίδιοι οι εργαζόμενοι, για την αρχή, τη διάρκεια, το 
περιεχόμενο και τη λήξη. Δεν το θέλατε.  

Δυστυχώς δεν το ήθελε ούτε το ΠΑΜΕ στο προηγούμενο 
Συνέδριο που ήταν καταστατικό, να υπάρξει καταστατική διάταξη ότι τα 
Σωματεία και οι Συνελεύσεις αποφασίζουν θεσμοθετημένα πότε αρχίζει και 
πότε κλείνει ένας πολυήμερος αγώνας. Αυτό δεν το θέλετε, γιατί θέλετε ως 
ηγεσία να ελέγχετε τα πράγματα μέχρι το σημείο που εσείς νομίζετε ότι είναι 
το σωστό.  

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: (Τοποθέτηση εκτός μικροφώνου)  

Χ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν έγινε έτσι Σωτήρη. Όποιος συνάδελφος θέλει, 
τον προκαλώ να μου διαβάσει το καταστατικό της Ομοσπονδίας πώς 
παίρνονται οι αποφάσεις. Σας παρακαλώ, γνωριζόμαστε χρόνια.  

Τέταρτο ζήτημα. Υπήρξαν αποφάσεις Συνελεύσεων που έλεγαν 
να σταματήσει, άλλες να συνεχίσει και πολλές που δεν έγιναν ποτέ. Αυτό 
υπήρξε. Υπήρξαν αποφάσεις που έλεγαν να σταματήσει, υπήρξαν αποφάσεις 
που έλεγαν να συνεχίσει και υπήρξαν και πάρα πολλά Σωματεία που δεν 
έγινε τίποτα.  

Διαφωνώ στο ότι μπορεί η Ομοσπονδία, το Γενικό Συμβούλιο, η 
Εκτελεστική να αποφασίζει για το κλείσιμο τόσο μεγάλων απεργιακών 
κινητοποιήσεων και λέω ότι ο τρόπος που διαχειρίστηκε τη μεγάλη απεργία 
του Οκτώβρη η Ομοσπονδία ήταν λάθος. Κι αν θέλουμε να κινηθούμε σε μια 
λογική ενός εργατικού μετώπου που θα συμμετέχουν και οι εργαζόμενοι 
στους ΟΤΑ, για την ανατροπή και τη ρήξη αυτής της πολιτικής θα πρέπει να 
κινηθούμε διαφορετικά.  
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Θέλω να πω – δεν θα σας καθυστερήσω άλλο – μερικές 
πλευρές γι' αυτό που συνηθίζουμε να λέμε «τρέχω τα ζητήματα που μας 
απασχολούν». Σήμερα γίνονται σημαντικές ανατροπές στην Αυτοδιοίκηση σε 
όλη τη Δημόσια Διοίκηση, σε όλο το κράτος.  

Οι Δήμοι, διαφωνώ με την τοποθέτηση της Ομοσπονδίας ότι 
επειδή είναι κοντά στο λαό ασκούν και πολιτικές που μπορεί να είναι για το 
λαό. Όχι συνάδελφοι, οι Δήμοι είναι τοπικό κράτος. Είναι εργοδότες. 
Εφαρμόζουν τις πολιτικές των κεντρικών κατευθύνσεων.  

Υλοποιούν και αυτή την περίοδο τις μνημονιακές πολιτικές σε 
βάρος και των δημοτών και των εργαζομένων. Άρα λοιπόν δεν έχουμε λαϊκό 
θεσμό Δήμων. Έχουμε Τοπική Αυτοδιοίκηση μακρύ χέρι του κράτους, που 
έχει περισσότερο χαρακτήρα κράτους και όχι λαϊκού θεσμού.  

Δεύτερον, έχουμε την εμπειρία του «Καλλικράτη». Στην εποχή 
του μνημονίου πρέπει να καταργηθεί συνάδελφοι ο «Καλλικράτης» ή όχι; 
Πρέπει να καταργηθεί.  

Δεν αντιλαμβάνομαι τι αλλαγές θα μπορούσαν να γίνουν στον 
«Καλλικράτη» έτσι ώστε να εξυπηρετηθούν αυτά που έλεγε ο συνάδελφος ο 
Θέμης το πρωί. Δηλαδή ο δημόσιος κοινωνικός χαρακτήρας των ΟΤΑ, η 
αναβάθμιση του προσωπικού, η μόνιμη δουλειά, η αναβάθμιση του δημόσιου 
και κοινωνικού χαρακτήρα των ΟΤΑ.  Μα αυτά ο «Καλλικράτης» τα καταργεί, 
πολύ περισσότερο στην εποχή του μνημονίου.  Γιατί δε ζητάμε να καταργηθεί;  

Τρίτο ζήτημα. Όλη αυτή την περίοδο υπήρξαν ορισμένα 
δικαιώματα των εργαζόμενων στην Αυτοδιοίκηση. Πέρα από τους μισθούς 
που μας ξεθεμελίωσαν και τις συντάξεις και τον τομέα της περίθαλψης που τα 
διέλυσαν, υπήρξαν ορισμένες κατηγορίες συναδέλφων που έχουν δεχθεί 
επιμέρους πλήγματα.  

Παράδειγμα, παιδικοί σταθμοί, το θέμα του ωραρίου, που 
αυξήθηκε το ωράριο στους συναδέλφους, από 6 πήγε 8 ώρες και που θα 
έπρεπε να μας απασχολεί με πιο σοβαρό και πιο δυναμικό τρόπο να 
αντιδράσουμε.  

Διαβάζω στης Ομοσπονδίας το κείμενο ότι ζητάμε παιδαγωγικό 
προσωπικό να θεωρούνται μόνο οι Τ.Ε. Βρεφονηπιοκόμοι. Και ερωτώ: οι Π.Ε. 
Νηπιαγωγοί πρέπει να είναι παιδαγωγικό προσωπικό; Οι Δ.Ε. 
βρεφονηπιοκόμοι πρέπει να είναι παιδαγωγικό προσωπικό;  

Γιατί στην εκπαίδευση ο βοηθός καθηγητή εργαστηρίων 
θεωρείται εκπαιδευτικό προσωπικό κι εμείς στην Τοπική Αυτοδιοίκηση δεν 
μιλάμε για παιδαγωγικό προσωπικό όλων των συναδέλφων που ασχολούνται 
με τα παιδιά και έχουν παιδαγωγικό ρόλο; Δεν αντιλαμβάνομαι αυτές τις 
επιμέρους συντεχνιακές λογικές.  

Υπάρχει το ζήτημα με τα βαρέα και το ανθυγιεινό επίδομα. Εμείς 
συνάδελφοι έχουμε μια διαφορετική προσέγγιση για το ζήτημα του μισθού και 
των βαρέων και θα ήθελα λίγο την προσοχή σας. Τα προηγούμενα χρόνια 
όλοι συμφωνούσαμε ότι η επιδοματική πολιτική ήταν αυτή που μας διέλυσε, 
ότι ήταν λάθος που το εργατικό κίνημα αποδέχθηκε τα επιδόματα.  

Αυτά αποτέλεσαν το βούτυρο στο ψωμί των Τροϊκανών μαζί με 
τους ντόπιους πολιτικούς τους συμμάχους και τα διέλυσαν όλα. Γιατί η 
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Ομοσπονδία σήμερα αποδέχεται η ανθυγιεινή εργασία που υπάρχει να 
αποτιμάται ως επίδομα;  

Εμείς έχουμε καταθέσει μία πρόταση από το 2001. Εν μέρει 
έγινε αποδεκτή με το νόμο Πετραλιά για τα βαρέα, ότι η ιδιαιτερότητα της 
εργασίας που υπάρχει σε αρκετές ειδικότητες των ΟΤΑ θα πρέπει να 
αποτιμάται με διαφορετικό εισαγωγικό μισθό και διαφορετικό κλιμάκιο και όχι 
επίδομα.  

Είναι λάθος να αποδεχόμαστε το επίδομα της ανθυγιεινής 
εργασίας. Θα πρέπει η ιδιαιτερότητα αυτή της εργασίας να ενσωματώνεται 
στο βασικό μισθό με την εισαγωγή διαφορετικών κλιμακίων. Υπάρχει μια 
εμπειρία θετική, έστω και λειψή, με τα τρία κλιμάκια που δόθηκαν στην 
Αυτοδιοίκηση για τα βαριά και ανθυγιεινά.  

Πάνω σ' αυτή τη λογική πρέπει να πατήσουμε, να μη δεχθούμε 
επίδομα. Να δεχθούμε να ενσωματωθεί στο βασικό μισθό και να δοθεί σε 
όλους αυτούς που καταρχήν αυθαίρετα τους εξαίρεσε.  

Δεν είναι δυνατόν να υπάρχουν συνάδελφοι που είναι στα 
βαρέα, όπως οι καθαρίστριες, και δεν παίρνουν το επίδομα,  αλλά θα πρέπει 
να πούμε ότι μπροστά στην ανάγκη να έχουμε μισθό αξιοπρεπή για να ζούμε, 
δεν μπορούμε να πούμε ότι όλοι οι εργαζόμενοι στους Δήμους δουλεύουν σε 
ανθυγιεινή εργασία, γιατί νομίζω ότι κάπου το παραξηλώνουμε, το 
παρατραβάμε. Όλες οι εργασίες δεν είναι ανθυγιεινές.  

Γιατί μου λένε μερικοί συνάδελφοι σε μένα που δουλεύω στην 
καθαριότητα: Παναγιωτόπουλε, εγώ που είμαι εργάτης στο 
απορριμματοφόρο, κάνω την ίδια δουλειά – το λένε και φαντάζομαι το λένε και 
σε σας – με το Δημοτικό αστυνόμο; Κάνω την ίδια δουλειά με τον συνάδελφο 
κηπουρό; Κάνω την ίδια δουλειά με τον συνάδελφο κάποιας άλλης 
ειδικότητας;  

Τους απαντάω και τους λέω, και οι κηπουροί πρέπει να πάρουν 
και η Δημοτική Αστυνομία πρέπει να πάρει και ο υδραυλικός και ο σιδεράς. 
Μου λένε: ο επιστάτης πρέπει να πάρει; Κι αν πάρει ο επιστάτης, ο επόπτης 
πρέπει να πάρει; Κι αν πάρει  κι αυτό, πρέπει να πάρει τα ίδια μ' αυτόν που 
βάζει το κεφάλι του μέσα στο απορριμματοφόρο πίσω στην μπούκα; Δεν έχω 
τι να τους πω. Ασπάζομαι ότι έχουν δίκιο στον προβληματισμό.  

Μη λαϊκίζουμε λοιπόν για να φαινόμαστε αρεστοί μπροστά στην 
αναζήτηση ενός καλύτερου μισθού που έχουμε ανάγκη όλοι. Και τελειώνω με 
το εξής. Πιστεύω ότι το Συνέδριο πρέπει να πάρει απόφαση ότι την 1η Μάη 
απεργούμε, και είναι η πρώτη απάντηση απέναντι όχι μόνο σ' αυτές τις 
βάρβαρες πολιτικές αλλά και στον τρόπο με τον οποίο μας υποτιμά η 
κυβέρνηση σε σχέση με την πρόσθετη εργασία της εκλογικής μας 
αποζημίωσης.  

Δε θέλω να πω για τις ευθύνες της Ομοσπονδίας που θα 
φτάσαμε στο παρά πέντε, αλλά μας προκαλεί το Υπουργείο, μας ξεβρακώνει. 
Μας βάζει να πάμε την 1η Μαΐου για δουλειά χωρίς να μας λέει τι λεφτά θα 
πάρουμε.  

Απεργία λοιπόν να κηρύξει το Συνέδριο την 1η Μάη. Να πούμε τι 
διεκδικούμε. Δεν ξέρω τι λεφτά διεκδικεί η Ομοσπονδία για το επίδομα. 
Διάβασα σε μια συνέντευξη του φίλου Μπαλασόπουλου τη Δευτέρα στη 
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Θεσσαλονίκη για 450 ευρώ, αν δεν κάνω λάθος. Δεν ξέρω αν είναι αυτή η 
θέση της Ομοσπονδίας. Δεν ξέρω, δεν έχω δει καμία ανακοίνωση.  

Γι' αυτό λοιπόν τελειώνω με το εξής. Πρέπει το συνδικαλιστικό 
κίνημα το σημερινό να το υπερβούμε. Είναι συνδικαλιστικό κίνημα του χθες. 
Είναι δέσμιο του κομματικού, του κυβερνητικού και του δημαρχιακού 
συνδικαλισμού.  

Θέλουμε ένα κίνημα ταξικό, ανεξάρτητο, ενωτικό που θα 
χωρούν όλοι οι εργαζόμενοι, βαθιά δημοκρατικό για να μπορούμε όλοι να 
λέμε τη γνώμη μας και βαθιά ταξικό συνάδελφοι. Διότι εδώ δεν ήρθαμε να 
εκπροσωπήσουμε ούτε κυβερνήσεις ούτε Δημάρχους ούτε κόμματα. Πρέπει 
να γυρίσουμε στους συναδέλφους αλλά και στα παιδιά μας και να τους πούμε 
ότι θέλουμε τουλάχιστον να συμβάλλουμε να ανατραπεί αυτή η βάρβαρη 
πολιτική και σ' αυτό πρέπει να δίνουμε το παρόν. Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ο συνάδελφος Τάτσης Θάνος από τη Δημοτική Αστυνομία του 
Δήμου της Αθήνας έχει το λόγο.  

Θ. ΤΑΤΣΗΣ: Καλησπέρα σε όλους. Βέβαια στις εποχές που ζούμε θα 
περιμέναμε να είναι γεμάτη η αίθουσα, γιατί όπως λένε όλοι έρχονται και τα 
μέτρα του Ιουνίου. Αυτό δεν συμβαίνει όμως.  

  Υποτίθεται ότι σήμερα θα έπρεπε να πάρουμε αποφάσεις και να 
ενημερώσουμε τους Συλλόγους μας. Ήδη για το εκλογικό επίδομα όλοι 
νομίζω ότι έχετε καθημερινά τηλεφωνήματα τι θα κάνουμε και πώς θα 
κινηθούμε.  

  Δεν υπάρχει καμία ενημέρωση από την Εκτελεστική για το τι 
ποσό θα πάρουμε, το πώς θα εργαστούμε και τι κινητοποιήσεις αν τυχόν δεν 
πάρουν κάποιοι εργαζόμενοι θα κάνουμε. Αυτό είναι το βασικό σημείο, γιατί το 
επίδομα το εκλογικό είναι την άλλη εβδομάδα, και αυτά που λέμε ότι σώνει και 
καλά δεν θα δουλέψουμε, εγώ προσωπικά τα ακούω ως λόγια του αέρα.  

Όσον αφορά το θέμα με την ΚΕΔΕ. Ο κ. Ασκούνης σκόπιμα δεν 
ήρθε, γιατί μάλλον ξέρετε όλοι σας αλλά κανένας δεν είπε, ότι η ομάδα του 
Ράιχενμπαχ έχει κάνει ήδη τρεις συναντήσεις με την ΚΕΔΕ και δεν είπαν πού 
θα πιουν καφέ στο Κολωνάκι ή στη Σταδίου. Συζητάνε τις απολύσεις.  

Σ' αυτές τις τρεις συναντήσεις που έχουν κάνει, έχει μιλήσει 
κάποιος να μας ενημερώσει εδώ πέρα τι ακριβώς μέλει γενέσθαι για την 
Τοπική Αυτοδιοίκηση; Δεν έπρεπε η Ομοσπονδία, το Γενικό Συμβούλιο και η 
Εκτελεστική Επιτροπή να μας πει κάποια πράγματα;  

Βρισκόμαστε τον Ιούνιο σε νέα μέτρα, σε 15.000 απολύσεις, 
νέες εφεδρείες δεν θα υπάρξουν, και εδώ πέρα συζητάμε για τους 
συμβασιούχους. Είναι ένα θέμα σοβαρό, είναι ένα θέμα πολιτικό, αλλά πέρα 
απ’ αυτό υπάρχει το άλλο θέμα. Υπάρχουν και οι μόνιμοι υπάλληλοι και οι 
αορίστου.  

Ξέρει κάποιος εδώ πέρα ότι η ομάδα αυτή έχει βρεθεί τρεις 
φορές με την ΚΕΔΕ; Κανένας σας. Δεν πρέπει σ' αυτό ο Πρόεδρος, ο 
Γραμματέας να μας πουν τι έχει πει η ομάδα Ράιχενμπαχ με την ΚΕΔΕ; Γιατί 
όσο να ΄ναι και η ΠΟΕ - ΟΤΑ θα έχει μια ενημέρωση. Αυτά είναι η γενικότερη 
αρχή που κάνουμε, ο πρόλογος και πάμε στο κυρίως θέμα.  

Μιλάνε όλοι για κινητοποιήσεις, για εργατικό μέτωπο, για 
αγώνες στο πεζοδρόμιο και πραγματικά εγώ αισθάνθηκα και λίγο βλάκας γιατί 
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εγώ έχω κάνει 20 ημέρες κατάληψη συνεχιζόμενη και όχι 8:00 με 14:00 στο 
Σύλλογό μου και δεν το έχω πει πουθενά.  

Έχω αρχίσει 10 Οκτωβρίου κινητοποιήσεις, τις πήγα καταλήψεις 
μέχρι στις 30 του μηνός και πραγματικά διαισθάνθηκα ότι έκανα το χρέος μου 
μόνο προς τον συνάδελφο και τον εργαζόμενο. Ούτε για να πω κάτι 
παραπάνω ούτε για να κάνω κάτι λιγότερο. 30 ημέρες καταλήψεις και δεν 
ήρθε καθόλου το Γενικό Συμβούλιο της Ομοσπονδίας. Ο μόνος που πέρασε 
και μας βοήθησε δύο φορές ήταν ο Καραγιαννάκης επειδή είναι και Δημοτικός 
Αστυνομικός.  

Σ' αυτές τις καταλήψεις ρωτάτε τι κόπο, τι αγώνα και τι 
οικονομική θυσία έχει ο εργαζόμενος; Γιατί τα δικά μας τα παιδιά αν δεν έκανε 
παρέμβαση ο Σύλλογος, το Διοικητικό Συμβούλιο, θα έμειναν ένα μήνα 
απλήρωτοι. Δηλαδή στα 500 ευρώ θα παίρνανε ένα πενηντάρικο για το μήνα 
Οκτώβριο.  

Μίλησαν κάποιοι για τη Γραμματεία της Δημοτικής Αστυνομίας. 
Θέμη, για τη Γραμματεία της Δημοτικής σου λέω.     

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ακούω.  

Θ. ΤΑΤΣΗΣ: Δεν ακούς. Τώρα ακούς. Ήσουν ο πρώτος που με άκουσε το 
2006 και κάναμε αυτή τη Γραμματεία. Ήταν ένα κοστούμι που το είχατε ράψει 
στα μέτρα σας, αλλά το κοστούμι αυτό είναι παλιό πια.   

Η Γραμματεία όπως δούλεψε και όπως λειτούργησε, με τα 
δεδομένα αυτά δεν λειτουργεί. Είναι ένα πράγμα το οποίο είναι αναχρονιστικό, 
είναι δυσκίνητο και η άποψή μου είναι ότι πρέπει εσείς σαν Εκτελεστική 
Γραμματεία να βρείτε κάτι άλλο.  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Το είπαμε.  

Θ. ΤΑΤΣΗΣ: Δεν το είπατε έτσι ακριβώς. Η Γραμματεία με τη δομή, τους 
συσχετισμούς…  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Στο Γενικό Συμβούλιο το είπαμε.  

Θ. ΤΑΤΣΗΣ: Στο Γενικό Συμβούλιο δεν είμαι Θέμη μου.  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Θα το πω.  

Θ. ΤΑΤΣΗΣ: Περιμένω. Δεν λειτούργησε. Πρέπει να βρείτε κάποιο νέο τρόπο 
λειτουργίας για να μπορέσει να προχωρήσει, γιατί τα πράγματα είναι 
δυσκίνητα.  

Στείλαμε μια επιστολή στο Υπουργείο 17/1ου, η οποία είναι 
αντιγραφή από την επιστολή την οποία σου κοινοποίησα εγώ 16/6/2011. 
Καλό είναι πριν στέλνετε επιστολές στο Υπουργείο, πάρτε και μια άλλη άποψη 
γιατί σε έξι μήνες έχει περάσει ένα μεγάλο χρονικό διάστημα, έχουν τρέξει τα 
πράγματα, έχουν μπει κι άλλα θέματα και καλό είναι να παίρνετε τους 
μεγαλύτερους Συλλόγους, γιατί καλώς ή κακώς αντιπροσωπεύουμε τα 1/5 
των Δημοτικών Αστυνομικών στην Ελλάδα.  

Άρα στην επιστολή αυτή που στείλατε 17/1ου, η οποία θεωρώ ότι 
είχε καλές προθέσεις, θα έπρεπε να πάρετε το Σύλλογο τον δικό μας, αν δεν 
γουστάρεις εμένα, κάποιον άλλον, και να ενημερωθείτε για να βάλετε και 
πέντε πράγματα παραπάνω, το οποίο δεν το κάνατε. Κι αυτό που είναι 
παράκληση και αίτημα του Συλλόγου είναι ότι από δω και πέρα όταν 
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υπάρχουν θέματα τα οποία είναι επιμέρους μέσα στον κλάδο μας, καλό είναι 
να συμβουλεύεστε τους αρμόδιους φορείς.  

Υπάρχουν θέματα όπως είναι η στολή. Επειδή οι διαδικασίες 
στους Δήμους είναι πολύ δύσκολες, εμείς έχουμε να πάρουμε στολή από το 
2008 - γιατί είναι διεθνής διαγωνισμός, ξέρετε πώς ακυρώνονται, ξέρετε πώς 
γίνονται άγονοι, ξέρετε τι φέρνουν οι προμηθευτές - και μας έχει έρθει μια 
πολύ καλή ιδέα σοβαρή η οποία είναι να μην πάρουμε επίδομα στολής γιατί 
το επίδομα το ακούει η Τρόικα και ο Πολ Τόμσεν και βγάζουν καντήλες. Να 
μπει με μια λογική εφάπαξ καταβολή ανά δύο έτη.    

Έχουμε κάνει μια κουβέντα, έχουμε στείλει και μια επιστολή στο 
Υπουργείο, αλλά αν δεν υπάρχει και η ώθηση από την Ομοσπονδία και από 
την ΚΕΔΕ, αυτό δεν μπορεί να περάσει. Δεν μπορούν άνθρωποι οι οποίοι 
παίρνουν πια 500 ευρώ, γιατί στα 1.500 ευρώ καλώς ή κακώς ο άλλος έβαζε 
και 50 ευρώ το τρίμηνο να πάρει τη στολή του. Τώρα με 500 ευρώ δεν βάζει 
ούτε ένα ευρώ για να πάρει τη στολή του.  

Πρέπει σ' αυτό το πλαίσιο να κινηθούμε και να μπορέσουμε να 
πάρουμε εφάπαξ καταβολή για τη στολή μας ανά δύο έτη. Όχι ως επίδομα. 
Έχουμε μια άλλη εκκρεμότητα που είναι το επίδομα θέσης ευθύνης των 
Τμηματαρχών Β’ και των Εποπτών. Και εσύ έχεις στείλει επιστολή σαν 
Ομοσπονδία και εμείς, αλλά από το 2009 δεν έχει γίνει κάτι.  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: (Τοποθέτηση εκτός μικροφώνου)  

Θ. ΤΑΤΣΗΣ: Ναι, αλλά έκανε να βγει τρία χρόνια. Αφού έκανε λοιπόν να βγει 
τρία χρόνια και φτάσαμε στην πηγή και η πηγή στέρεψε, τώρα δεν θα 
περιμένουμε άλλα τρία για να γίνει το ίδιο.  

  Πρέπει αφενός μεν να διεκδικήσουμε αναδρομικά από το ΄09 και 
μετά γι' αυτούς οι οποίοι ήταν και δεν είναι, αλλά και γι' αυτούς οι οποίοι είναι 
και εξακολουθούν να συνεχίζουν να είναι Τμηματάρχες Β’. Άρα λοιπόν πρέπει 
να είναι μια άμεση προτεραιότητα, γιατί τα 30, 40, 50 ευρώ πια είναι πολύτιμα 
για τον καθένα μας, το επίδομα θέσης για Τμηματάρχες Β’ και Επόπτες.   

Όσον αφορά για το παρεμπόριο. Το παρεμπόριο ξέρετε ότι είναι 
ο βραχνάς και ο πόλεμος της Δημοτικής Αστυνομίας έξω στην κοινωνία. Η 
άποψη του Συλλόγου μας και της Γενικής Συνέλευσης είναι ότι πρέπει να 
υπάρχει η άσκηση των αρμοδιοτήτων.  

Δυστυχώς χωρίς αρμοδιότητες πια, δεν κατοχυρώνουμε την 
εργασία μας. Αυτό είναι παντού γνωστό. Άρα πρέπει σε όλες αυτές τις 
αρμοδιότητες που μας διέπουν τις 28, να φροντίσουμε όχι να βγουν 
ερμηνευτικές, να βγουν διαδικασίες σωστής τήρησης για το πώς θα 
ασκούνται.  

Ακόμα και το παρεμπόριο το οποίο είναι η βρώμικη δουλειά, 
στην παρούσα φάση χρειάζεται, γιατί προχθές μάλιστα οι Εμπορικοί Σύλλογοι 
Αθηνών δήλωσαν ότι να φύγει το παρεμπόριο από τη Δημοτική Αστυνομία και 
να πάει κάπου αλλού. Αν φύγει το παρεμπόριο από τη Δημοτική Αστυνομία, 
τώρα να κρατήσει κάποιος Δήμαρχος 1.100 άτομα μόνο και μόνο για τις 
κλήσεις, ξέρετε ότι στην εποχή που ζούμε είναι πολύ δύσκολο.  

Ένα βασικό θέμα, μετατάξεις. Έχει παραμείνει η 8ετία. Πρέπει 
να κινηθούμε συντονισμένα, με διαμαρτυρία στο Υπουργείο, με κατάληψη 
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συμβολική. Πρέπει να φροντίσουμε κι εμείς να μην είμαστε οι λεπροί της ΠΟΕ 
– ΟΤΑ, να φτάσουμε την πενταετία.  

Καταφέραμε και με συνδυασμό η δεκαετία να γίνει οκταετία, 
αλλά θεωρώ το διακύβευμα σήμερα είναι ότι όπως εμείς έτσι και οι υπόλοιποι 
Δημοτικοί υπάλληλοι να φτάσουμε την πενταετία. Ταυτόχρονα υπάρχουν κι 
άλλες ειδικές ρυθμίσεις όπως ο 2.24 των Δήμων και Κοινοτήτων ο Κώδικας ο 
οποίος απαγορεύει οι Δημοτικοί Αστυνομικοί να πηγαίνουν σε άλλες περιοχές 
σε άλλες πόλεις. Όλα αυτά πρέπει συντονισμένα το Γενικό Συμβούλιο και η 
Εκτελεστική να τα δει για να προχωρήσουμε.  

Κλείνοντας εγώ θα ήθελα να πω το εξής. Είναι το πρώτο 
Συνέδριο το οποίο οι Σύλλογοι πληρώνουν τη διανυκτέρευση. Καλώς ή κακώς 
όταν εγώ μπήκα στο Σύλλογο, στο Δήμο και στην ΠΟΕ - ΟΤΑ ήταν 0.60 η 
συνδρομή.  

Στις εποχές που ζούμε, όντως η ΠΟΕ - ΟΤΑ στέλνει το υλικό με 
ταχυδρομείο, επειδή όμως η ηλεκτρονική εποχή και ο ηλεκτρονικός πόλεμος 
είναι τεράστιος, μπορούμε όλοι μαζί αντί πια να στέλνουμε με την 
απηρχαιωμένη μέθοδο του ταχυδρομείου, ηλεκτρονικά να στέλνουμε όλα τα 
αρχεία ώστε να γίνει εξοικονόμηση.  

Και να φροντίσουμε σε οποιοδήποτε άλλο Συνέδριο να 
πληρώνει η Ομοσπονδία Θέμη μου και τη διανυκτέρευση και τη μετακίνηση 
των εργαζομένων, γιατί εμείς έχουμε 1.100 άτομα και έχουμε μια συνδρομή 
και μπορεί ο εργαζόμενος να τα δίνει, αλλά μη νομίζεις, υπάρχουν πάρα 
πολλοί Σύλλογοι οι οποίοι στερούνται και το ένα ευρώ και δεν έχουν τη 
δυνατότητα να στείλουν άτομα εδώ πέρα.  

Κλείνοντας θα ήθελα να πω ένα πράγμα. Χθες μας είπαν ότι 
πιστοποιήθηκαν 510 και ήταν άλλοι 70 Σύνεδροι. Εδώ πέρα βλέπουμε 150 
άτομα. Μήπως φταίμε κι εμείς για τα νέα μέτρα που έρχονται; Μήπως εδώ 
πέρα είμαστε 150 άτομα και οι υπόλοιποι είναι για καφεδάκι ή για φαγητό στην 
παραλία;  

Μήπως να αναρωτηθούμε ότι δεν φταίει μόνο το Γενικό 
Συμβούλιο, η Εκτελεστική, αλλά φταίμε κι εμείς οι ίδιοι; Δεν είναι δυνατόν να 
έχουμε εκλογές στις 6 Μαΐου, να ξέρουμε ότι θα έρθουν νέα μέτρα και να 
είμαστε σ' αυτή την αίθουσα 150 άτομα. Δηλαδή η ευθύνη δεν είναι μόνο των 
πάνω, είναι και των κάτω, και πρέπει κι εμείς οι ίδιοι να αναλογιστούμε το 
χρέος μας όχι προς αυτούς, προς τα υπόλοιπα μέλη των Συλλόγων μας τα 
οποία μας έχουν εκλέξει για να είμαστε εδώ πέρα. Ευχαριστώ πολύ.       

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συνάδελφοι, ο συνάδελφος Μύρων Ματθαιάκης από ΟΤΑ 
Νομού Ηρακλείου έχει το λόγο. Θα ήθελα να κάνω μια ανακοίνωση, με 
ενημέρωσαν, για τους Συνέδρους της ΔΑΚΕ. 8 η ώρα στην αίθουσα «ΒΟΥΛΑ 
ΠΑΤΟΥΛΙΔΟΥ Α’».  

  Εκείνο το οποίο θα ήθελα να πω, μέχρι τώρα δεν είχαμε 
ομιλητές. Ξαφνικά μαζεύτηκαν ομιλητές αρκετοί. Δεν θέλουμε να βάλουμε 
χρόνο, δεν είχαμε μέχρι τώρα, απλά σεβαστείτε λιγάκι, συντομεύετε, να μην 
πλατειάζετε. Μόνο αυτό, τίποτε άλλο. Ευχαριστώ.   

Μ. ΜΑΤΘΑΙΑΚΗΣ: Συνάδελφοι, όσον αφορά το θέμα της νομιμοποίησης των 
Συλλόγων, η θέση μας ταυτίζεται μ' αυτή του Γενικού Συμβουλίου που είναι η 
αυστηρή τήρηση του καταστατικού της ΠΟΕ – ΟΤΑ.  
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Απόρησα όμως, και το καταγγέλλω αυτό, βλέποντας χθες 
συναδέλφους αντιπροσώπους του Συλλόγου μας συγκεκριμένου ψηφοδελτίου 
να στηρίζουν την αντίθετη άποψη, όταν αυτοί οι ίδιοι στις εκλογές του 
Συλλόγου μας πριν μερικές ημέρες άσκησαν βέτο να μην ψηφίζουν οι 
συνάδελφοι οι οποίοι είναι επιτυχόντες από το 2009 ως μόνιμοι υπάλληλοι, 
είναι θύματα της μνημονιακής πολιτικής και θα περιμένουν μέχρι το 2015 να 
δημοσιευθεί ο διορισμός τους στο ΦΕΚ, κατά τα άλλα είναι συνάδελφοι και 
όμως άσκησαν βέτο να μην ψηφίσουν. Τι επιτέλους θέλουν;  

Καλούμαστε να εγκρίνουμε τον διοικητικό και οικονομικό 
απολογισμό του απερχόμενου Γενικού Συμβουλίου, καθώς επίσης και το 
πρόγραμμα δράσης. Όσον αφορά τον οικονομικό απολογισμό εμείς τον 
εγκρίνουμε εκτιμώντας την έκθεση της Εκτελεστικής Επιτροπής.  

Για τον διοικητικό απολογισμό η εκτίμησή μου είναι ότι η 
απερχόμενη Διοίκηση έκανε δουλειά. Ιδιαίτερα κάποια μέλη της κατέβαλαν 
μεγάλη προσπάθεια. Στη δουλειά γίνονται και λάθη. Κάποια προβλήματα 
λύθηκαν, άλλα δρομολογήθηκαν, άλλα διεκδικήθηκαν και συνεχίζουν να 
διεκδικούνται.  

Δυστυχώς παρά τις προσπάθειες υπάρχουν πολλά ανοιχτά 
μέτωπα στο χώρο μας, τα περισσότερο δε από αυτά αναφέρονται στο 
πρόγραμμα δράσης. Παρέμειναν προβλήματα άλυτα. Δημιουργήθηκαν και 
άλλα κι αυτό δεν είναι σίγουρα ευθύνη μιας παράταξης  αλλά συλλογικά των 
παρατάξεων που εκπροσωπούν τη Διοίκηση της Ομοσπονδίας.  

Εγώ θα προσπαθήσω να προσγειώσω στη συζήτηση σε κάποια 
πρακτικά ζητήματα, γιατί πιστεύω ότι η συνεχής αναφορά και θεωρία πολλές 
φορές αποτελεί και υπεκφυγή στο να αναλάβουμε συγκεκριμένες ευθύνες για 
πράξεις και παραλείψεις που στην πορεία μας θα έπρεπε να έχουμε κάνει.  

Λέω λοιπόν ότι η απερχόμενη Διοίκηση έχει κατά τη γνώμη μου 
τεράστια ευθύνη για τον ευτελισμό των συναδέλφων της δευτεροβάθμιας 
εκπαίδευσης. Ο νόμος 2731/2008 για τη Δημοτική Αστυνομία και ειδικά οι 
διατάξεις 4 με 14 που έχουν να κάνουν με τα θέματα προσωπικού, ιδιαίτερα 
πώς ορίζονται οι προϊστάμενοι, διεύθυνση τμημάτων, αποτελούν 
χαρακτηριστικό παράδειγμα του ευτελισμού των συναδέλφων της Δ.Ε. 
κατηγορίας.  

Στη συνέχεια που παραπάνω νόμου έρχεται ο νόμος 4024/2011 
που έβαλε ταφόπλακα και για τους υπόλοιπους συναδέλφους. Δεν 
υποστηρίζουμε ότι οι συνάδελφοι της δευτεροβάθμιας εκπαίδευσης είναι οι 
καλύτεροι ή ότι οι συνάδελφοι της τριτοβάθμιας εκπαίδευσης δεν πρέπει να 
τους αναγνωριστούν τα πτυχία τους και οι εξειδικευμένες γνώσεις τους, το 
αντίθετο.  

Δεν μπορείς όμως να υποβαθμίζεις τους συναδέλφους με 20ετή 
και πλέον υπηρεσία που έχουν προσφέρει τα μέγιστα στο να λειτουργήσουν 
οι Καποδιστριακοί Δήμοι το ΄99, οι Καλλικρατικοί Δήμοι σήμερα και να είναι οι 
στυλοβάτες αυτών των εγχειρημάτων και στις αυριανές κρίσεις για την κάλυψη 
μιας θέσης του προϊσταμένου να θεωρούνται ακατάλληλοι γιατί έτσι το θέλησε 
ο νομοθέτης. Ποια ήταν η αντίδραση της απερχόμενης Διοίκησης σε όλα αυτά;  

Ένα άλλο χρονίζον πρόβλημα των συναδέλφων των μικρών 
Δήμων που δεν έχουν οργανωμένες υπηρεσίες είναι η ασάφεια που υπάρχει 
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σχετικά με την ένταξη συναδέλφων στα βαρέα και ανθυγιεινά επαγγέλματα ή 
στο χρόνο εργασίας των 32 ωρών την εβδομάδα.  

Γνωρίζετε ότι σε Δήμους που υπηρετούν 4 – 5 οδηγοί ή 
χειριστές ή 2 – 3 ηλεκτρολόγοι, αυτοί οι συνάδελφοι εργάζονται στις εργασίες 
που υπάγονται στις παραπάνω διατάξεις αλλά δεν εργάζονται αποκλειστικά. 
Το να αρνηθούν να εργαστούν στις παραπάνω κατηγορίες είναι αδύνατον για 
ευνόητους λόγους. Τι θα γίνει με αυτούς;  

Πρέπει άμεσα να εκδοθεί σχετική εγκύκλιος οδηγός από το 
Υπουργείο Εσωτερικών που να παρέχει τη δυνατότητα και σε αυτή την 
κατηγορία των συναδέλφων να εντάσσονται έστω και περιοδικά στην 32ωρη 
εβδομαδιαία απασχόληση και να δρομολογηθεί μια δίκαιη λύση όσον αφορά 
την ένταξή τους στα βαρέα και ανθυγιεινά επαγγέλματα. 

Έχοντας ως μοναδικό στόχο να εκφράσουμε πιο ουσιαστικά και 
πιο δυναμικά τα συμφέροντα του κλάδου μας, υιοθετήσαμε σαν Διοικητικό 
Συμβούλιο το πλαίσιο αιτημάτων που θεωρούμε ότι το νέο Γενικό Συμβούλιο 
που θα προκύψει από το Συνέδριο θα πρέπει να δώσει ιδιαίτερη βαρύτητα.  

Λέμε: καμία απόλυση, σταθερή και μόνιμη δουλειά για όλους. 
Να αγωνιστούμε για να ακυρώσουμε την προσπάθεια κατάργησης του 
δημόσιου και κοινωνικού χαρακτήρα των υπηρεσιών της Τοπικής 
Αυτοδιοίκησης που οδηγεί χιλιάδες εργαζόμενους στην απόλυση και στην 
επιπλέον οικονομική επιβάρυνση των πολιτών.  

Η κατάργηση των κενών οργανικών θέσεων κατεδαφίζει τις 
δομές και τις οδηγεί σταδιακά στην υπολειτουργία, την απαξίωση και τέλος 
στην ιδιωτικοποίηση. Η προωθούμενη μείωση των οργανικών μονάδων να 
γίνει σε συνεργασία Υπουργείου, ΠΔΕ και Ομοσπονδίας και αφού ληφθεί 
υπόψη η ιδιαιτερότητα κάθε Δήμου.  

Αυστηρή εφαρμογή τήρησης των Οργανισμών Εσωτερικής 
Υπηρεσίας των Δήμων και των νομικών τους προσώπων. Στοχευμένες 
κινητοποιήσεις και κλαδικές απεργίες διαρκείας επειδή πιστεύουμε ότι οι κατά 
καιρούς προκηρυσσόμενες 24ωρες και 48ωρες απεργίες δεν φέρνουν 
αποτέλεσμα.     

Να συμμετέχουμε σε έναν αγώνα διαρκείας προκειμένου να 
υπερασπιστούμε κλαδικά αιτήματα, όπως τα έξοδα κίνησης που μας κόβουν 
και που αντιπροσωπεύουν συμφωνημένες με το Υπουργείο δικαιούμενες 
παροχές είτε ατομικά είδη προστασίας είτε αποζημίωση για την επιβάρυνση 
της μεταφοράς στους νέους χώρους εργασίας μας.  

Η δικαίωση του επιδόματος της ανθυγιεινής απασχόλησης όλων 
των συναδέλφων που περιλαμβάνονται στα βαρέα και ανθυγιεινά 
επαγγέλματα και στις διατάξεις της 32ωρης απασχόλησης. Καθορισμός 
επιτέλους της στοχοθεσίας που αναφέρεται στο νόμο 4024 με την έκδοση 
Προεδρικού Διατάγματος που θα χορηγείται το κίνητρο επίτευξης στόχων.  

Η αναγνώριση του χρόνου υπηρεσίας των συναδέλφων στα 
ΚΕΠ και των συναδέλφων λογιστών. Ανάδειξη των προβλημάτων του κλάδου 
μας με τη δημιουργία ημερίδων ενημερωτικού χαρακτήρα. Διοργάνωση 
θεματικών σεμιναρίων ενημέρωσης όλων των συναδέλφων.  

Σύναψη σύμβασης με δικηγόρο για νομική μας στήριξη σε 
υπηρεσιακά μας ζητήματα. Να σταματήσει επιτέλους η  μεταφορά 
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αρμοδιοτήτων στους ΟΤΑ χωρίς να υπάρχει ανάλογη χρηματοδότηση και 
μεταφορά προσωπικού.  

Για τον ΕΟΠΥΥ, το δικαίωμα στην υγεία με την εφαρμογή του 
ΕΟΠΥΥ μετατράπηκε σε ένα ελάχιστο πακέτο παροχών. Άμεση παρέμβαση 
της ΠΟΕ - ΟΤΑ για να υπάρξει έλεγχος κατά πόσο εφαρμόζεται η περιβόητη 
λίστα των 50 ανά εβδομάδα επισκέψεων και στο να υποχρεωθούν οι 
συμβεβλημένοι γιατροί με τον ΕΟΠΥΥ, εφόσον έχουν εξαντλήσει τον αριθμό 
εξετάσεων, να δέχονται τους συναδέλφους με αντίτιμο 20 ευρώ και το ποσό 
αυτό να τους επιστρέφεται από το ταμείο.  

Παρέμβαση στον ΟΓΑ για την άμεση καταβολή της εφάπαξ 
αποζημίωσης που δικαιούνται οι ανταποκριτές που διέκοψαν την 
ανταπόκρισή τους με τον ΟΓΑ. Αύξηση του αφορολόγητου ορίου εισοδήματός 
μας στα παλιά επίπεδα.  

Κούρεμα των δανείων. Παρέμβαση της Ομοσπονδίας για τον 
άμεσο διορισμό των συναδέλφων οι οποίοι έχουν κριθεί επιτυχόντες σε 
παλαιότερους διαγωνισμούς από το 2009 και υπολογίζεται μέχρι το ΄15, κι αν 
θα είναι το ΄15, η τακτοποίησή τους.   

Όσον αφορά συνάδελφοι το πρόγραμμα δράσης, το εγκρίνουμε 
επειδή θεωρούμε ότι, χωρίς να είναι αυτό το απόλυτο και ίσως το ιδανικό, 
είναι όμως ένας βασικός μπούσουλας όπου πάνω σ' αυτό μπορούμε να 
πορευτούμε και να το εμπλουτίσουμε στην πορεία και με άλλα ζητήματα όπως 
αυτά που έθεσα προηγουμένως.  

Τα οξυμένα προβλήματα δεν μας επιτρέπουν να ασχοληθούμε ή 
να εμπλακούμε σε μια άνευ ουσίας αντιπαράθεση πέρα από τα ζητήματα που 
απασχολούν τους εργαζόμενους με την εφαρμογή της αντιλαϊκής πολιτικής. 
Διαφορετικά θα έχουμε αποτύχει και θα ερχόμαστε εδώ κάθε τρία χρόνια και 
θα λέμε τα ίδια και τα ίδια. Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ο συνάδελφος Γιώργος Χρονάκης από το Νομό Ηρακλείου επί 
προσωπικού. Σε παρακαλώ πολύ συνάδελφε μία σύντομη τοποθέτηση, και 
εκείνο το οποίο θα ήθελα να παρακαλέσω τους υπόλοιπους ομιλητές που 
έχουν ζητήσει το λόγο, να είναι λιγάκι σύντομοι για να μας πάρει και η ώρα, 
για να μην μπούμε στη δυσάρεστη θέση να βάλουμε χρόνο από τη στιγμή 
που δεν βάλαμε από την αρχή. Λίγο σύντομοι. Ευχαριστώ.    

Γ. ΧΡΟΝΑΚΗΣ: Συνάδελφοι, είμαι από το Σύλλογο Εργαζομένων ΟΤΑ Νομού 
Ηρακλείου. Είναι οι περιφερειακοί Δήμοι του Νομού Ηρακλείου.  

Προηγουμένως ακούσατε τον συνάδελφο Πρόεδρο να 
παρουσιάζει την εισήγηση του Διοικητικού Συμβουλίου η οποία έγινε 
αποδεκτή ομόφωνα και υποτίθεται αυτή ήταν η εισήγηση του Διοικητικού 
Συμβουλίου προς το Σώμα. Προσέξατε ότι ξεκίνησε σε μια ενωτική υποτίθεται 
εισήγηση με καταγγελία μελών του Διοικητικού Συμβουλίου και 
αντιπροσώπων που ψήφισαν εχθές υπέρ της εγγραφής των 18 Σωματείων.  

Πώς έχει όμως η αλήθεια. Οι συνάδελφοι της πλειοψηφίας κάτω 
στην Κρήτη δεν εγγράφουν τους συμβασιούχους στο Σύλλογο παρά τις 
προτάσεις τροποποίησης του καταστατικού που έγιναν το 2005. Δεν είναι 
λοιπόν εγγεγραμμένοι οι συμβασιούχοι στο Σύλλογό μας.  

Την ημέρα των εκλογών στους εκλογικούς καταλόγους 
εμφανίστηκαν δύο ονόματα συμβασιούχων με προσωρινή πρόσληψη. Στην 
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ουρά για να ψηφίσουν ήταν δύο συμβασιούχοι στους οποίους επισημάναμε 
ότι δεν έπρεπε να ψηφίσουν.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συνάδελφε, στο προσωπικό. Δεν είναι τοποθέτηση. Λίγο 
σύντομη τοποθέτηση επί προσωπικού.  

Γ. ΧΡΟΝΑΚΗΣ: Στο προσωπικό. Μας κατήγγειλε προσωπικά, μου είπε ο 
Πρόεδρος ότι αυτές κατά λάθος είναι στους εκλογικούς καταλόγους και 
ζήτησε..  

  Δεν λέω ψέματα Μύρωνα. Προσωπικά μου είπες ότι κατά λάθος 
είναι στους καταλόγους και ζήτησες μόνος σου να διαγραφούν και να φύγουν 
από την ψηφοφορία. Εγώ προτείνω τώρα που θα πάμε στην Κρήτη, 
τροποποιούμε το καταστατικό να εγγραφούν όλοι οι συμβασιούχοι, γιατί δεν 
ήταν μόνο οι ίδιο συμβασιούχοι του Δήμου του Προέδρου του Διοικητικού 
Συμβουλίου. Δεκάδες συμβασιούχοι υπάρχουν στο Νομό Ηρακλείου. Δεκάδες 
της κατηγορίας αυτής υπάρχουν. 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συνάδελφοι, μην ανοίγουμε τέτοια διαδικασία διαλόγου αυτή τη 
στιγμή.  

Γ. ΧΡΟΝΑΚΗΣ: Θα τους γράψουμε, δέσμευση. Όχι δύο μέτρα και δύο 
σταθμά. Αυτό είναι το δίκαιο, όχι να εμφανίσεις δύο την ημέρα της 
ψηφοφορίας και να απαιτείς να ψηφίσουν. Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συνάδελφε Γιώργο σ’ ευχαριστούμε κι εμείς.  

  Ο Παναγόπουλος Ιωάννης, Πρόεδρος του Καλλικρατικού Δήμου 
Βάρης – Βούλας – Βουλιαγμένης έχει το λόγο. Συνάδελφοι παράκληση, λιγάκι 
σύντομα τις τοποθετήσεις.  

Ι. ΠΑΝΑΓΟΠΟΥΛΟΣ: Συνάδελφοι γεια σας. Συνάδελφοι, από χθες ήδη ζούμε 
ένα δράμα. Για Συνέδριο ξεκινήσαμε, οδεύουμε ένα δράμα και απ’ ό,τι βλέπω 
δεν θα το ξεπεράσουμε και τόσο εύκολα. Είναι πολλά θέματα που μας 
απασχολούν, που μας καίνε κι όμως δεν τα συζητάμε. Συζητάμε άλλα 
πράγματα που θα μπορούσαν να έχουν λυθεί είτε στους Συλλόγους μας είτε 
σε άλλες Επιτροπές.  

Όλοι γνωρίζουμε το θέμα των ιατρικών εξετάσεων. Έχουμε ένα 
σημαντικό και σοβαρό θέμα. Πηγαίνουμε στους γιατρούς και αν δεν 
πληρώσουμε δεν μπορούν οι γιατροί να μας εξετάσουν. Αυτό το θέμα δηλαδή 
ή έχουμε ασφάλιση ή δεν έχουμε.  

Θα μπορούσε η Ομοσπονδία να κάνει κάτι επάνω σ' αυτό. 
Όπως και στα φάρμακα που ναι μεν τα πληρώνουμε από την τσέπη μας αλλά 
περνά αρκετά μεγάλο διάστημα για να μπορέσουμε να πάρουμε τα χρήματά 
μας πίσω, και σε αυτές τις δύσκολες στιγμές που χρήματα όπως ξέρουμε όλοι 
μας δεν υπάρχουν τίποτα πουθενά.  

 Η εκλογική αποζημίωση ήδη έχει συζητηθεί πάρα πολύ, έχει 
ακουστεί πολύ, αλλά δεν έχουμε πάρει καμία διαβεβαίωση εάν θα 
πληρωθούμε, ποιοι θα μετέχουν, το 10%, το 20%, το 30%, και ποια θα είναι 
τα χρήματα. Δηλαδή τι περιμένουμε, να τελειώσει το Συνέδριο, να βγει κάποια 
ΚΥΑ να μας πει αν θα πάρουμε και πόσα θα πάρουμε;  

Μα τόσο πολύ φοβάται η κυβέρνηση να πει ότι οι ΟΤΑ θα 
πάρουν τόσα, ενώ σε όλες τις άλλες εμπλεκόμενες υπηρεσίες έχει ήδη 
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ανακοινωθεί το ποσό; Και ποιοι θα συμμετέχουν, και ποιοι θα είναι αυτοί που 
θα αποφασίσουν ποιοι θα συμμετέχουμε στις εκλογές;  

Εάν δεν βγει τουλάχιστον αυτές τις ημέρες, όσο είμαστε στο 
Συνέδριο σήμερα, αύριο και μεθαύριο, καλό θα είναι να κάνουμε μία πρόταση 
σαν Ομοσπονδία τις εκλογές να τις κάνουν με τα ΜΑΤ. Εμείς δεν 
χρειαζόμαστε. Με τα ΜΑΤ να κάνουν εκλογές. Δεν πρόκειται να πάμε με 70 
και 80 ευρώ όπως ψιθυρίζεται σε διαδρόμους ότι θα παίρνουμε.  

Θέλω επίσης να σας ανακοινώσω ότι ζούμε όλα αυτά τα χρόνια 
έναν παραταξιακό συνδικαλισμό. Αν δείτε, όλες οι κινήσεις γίνονται όπως τις 
κινούν τα νήματα των πολιτικών γραφείων.  

Θα πρέπει λοιπόν κάποια στιγμή να μπορέσουμε εμείς οι 
εργαζόμενοι να αποφασίζουμε για τον εαυτό μας χωρίς κατευθύνσεις από 
πουθενά και να λογοδοτούμε στους εργαζόμενους και όχι να είμαστε η ουρά 
των πολιτικών, διότι σαν ουρά των πολιτικών χτυπάμε τι; Τις μύγες, δηλαδή 
τους εργαζόμενους.  

Πρόταση λοιπόν είναι ο συνδικαλισμός να γυρίσει εκεί που 
ανήκει, και ανήκει σίγουρα στους εργαζόμενους. Επάνω σ' αυτό θέλω να σας 
πω ότι σαν Γιάννης Παναγόπουλος, με τη διαδρομή που έχω τα προηγούμενα 
χρόνια και με κάποιους συναδέλφους που θέλουμε να αγωνιστούμε για τους 
συναδέλφους, για το καλό το δικό μας δηλαδή, κατεβάζουμε ανεξάρτητη 
υποψηφιότητα, Ανεξάρτητη Ενωτική Πρωτοβουλία ΟΤΑ. 

Όσοι από σας θελήσετε να στηρίξετε το δικό σας αγώνα, διότι τα 
ποσοστά των εκλογών δεν θα πάνε σε καμία παράταξη, θα είναι ποσοστά 
εργαζομένων, διότι μετά τις εκλογές τις μεθαυριανές η ΠΑΣΚΕ ΟΤΑ, ΔΑΣ ΟΤΑ 
θα ανακοινώνουν τα ποσοστά που πήραν στις εκλογές από τους 
εργαζόμενους και θα λένε οι μνημονιακές κυβερνήσεις αύριο ότι συμφωνούν 
οι εργαζόμενοι και με τις περικοπές και με τις απολύσεις και με τις εφεδρείες 
και με τις ελαστικές σχέσεις εργασίας.  

Γι' αυτό δώστε στην Ανεξάρτητη Ενωτική Πρωτοβουλία δύναμη 
να εκπροσωπηθεί στο Διοικητικό Συμβούλιο και στην Εκτελεστική Επιτροπή, 
να ακούγεται η φωνή η δική σας, η φωνή η δική μας.  

Μίλησε πριν από λίγο ο φίλος μου ο Χρήστος Παναγιωτόπουλος 
για τα βαρέα και ανθυγιεινά. Η επιδοματική πολιτική αν την ξεκινήσουμε πάλι, 
πάμε σε λάθος δρόμους. Το επίδομα το οποίο λέγεται για τα βαρέα και 
ανθυγιεινά πρέπει να μπει στο μισθό, να είναι μέρος του μισθού μας και όχι 
επιδόματα.  

Επίσης έχουμε αφήσει έξω από τα βαρέα και ανθυγιεινά όλα 
αυτά τα χρόνια, και δυστυχώς σφυρίζουμε αδιάφορα, πολλές ειδικότητες και 
μία εξ αυτών είναι οι κηπουροί. Οι κηπουροί όπως γνωρίζετε με τη δουλειά 
που κάνουν, είναι πολύ πιο ανθυγιεινή η δουλειά τους απ’ ό,τι έχει 
προβλεφθεί.    

Φανταστείτε με τα χορτοκοπτικά ό,τι κόβουν τους έρχεται στη 
μούρη ή με τα μηχανήματα που δουλεύουν κινδυνεύουν και πολλοί 
ακρωτηριάζονται. Δεν τα βλέπουμε αυτά. Λέμε: έλα μωρέ, κηπουροί είναι, 
κλαδεύουν δυο φυλλαράκια, και τι έγινε; Δεν έγινε αυτό, παρά έχει γίνει.  

Στις απολύσεις των εργαζομένων. Ακούμε όλες αυτές τις ημέρες, 
ακούσαμε και από τον Πρόεδρο τον φίλο μου τον Θέμη Μπαλασόπουλο ότι 
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πρόκειται για απολύσεις. Αυτό τι είναι; Θα έρθει; Γνωρίζει κάτι ο φίλος μας ο 
Θέμης;  

Είναι μία απειλή να τρομάξουμε, όπως γίνεται τα δύο τελευταία 
χρόνια μέσω των ΜΜΕ, που μας τρομάζουν με απολύσεις, με μειώσεις 
μισθών, με εφεδρείες; Τι συμβαίνει; Θα βγει κάποιος υπεύθυνα να μας πει ότι 
ναι κύριοι, είστε κι εσείς συμβασιούχοι, ο χρόνος σας λήγει σε ένα μήνα, σε 
ένα χρόνο, σε δύο χρόνια; Και τι σημαίνει Ιούνιος και τα νέα μέτρα που θα 
έρθουν; Γνωρίζουμε κάτι ή μας τρομοκρατούν;  

Πρέπει οι εργαζόμενοι να είμαστε όλοι ενωμένοι. Να αφήσουμε 
τα μικρά, τα πολύ - πολύ μικρά που μας χωρίζουν. Ας κοιτάξουμε να γίνουμε 
μία γροθιά. Οι αγώνες θα είναι δύσκολοι. Πρέπει να έχουμε μαζικότητα και 
δυναμική.  

Εάν πιστεύει ο καθένας από μας ότι μπορεί μόνος του να κάνει 
κάτι, έχει οδηγηθεί στον γκρεμό. Συνάδελφοι, να ενώσουμε τη δύναμη που 
έχουμε όλοι μας, να συμμετέχουμε στο κάλεσμα της Ομοσπονδίας. Να 
προχωρήσουμε σε μία ανανέωση προσώπων και στο Γενικό Συμβούλιο και 
στην Εκτελεστική Επιτροπή και να προχωρήσουμε με μία νέα πορεία, μία νέα 
δυναμική. Σας ευχαριστώ πολύ για την προσοχή σας.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε τον συνάδελφο Παναγόπουλο. Ο συνάδελφος 
Τσιχλάκης, από Νίκαια – Ρέντη, έχει το λόγο.  

Δ. ΤΣΙΧΛΑΚΗΣ: Κοιτάξτε να δείτε συνάδελφοι, θα περίμενα από όλους τους 
ομιλητές, τουλάχιστον από τους μισούς σήμερα, να καταγγείλουν και να 
σκεφτούν τις πρακτικές που βιώσαμε την πρώτη ημέρα του Συνεδρίου.  

  Τα επιμέρους ζητήματα που είναι πάρα πολύ σημαντικά και τα 
βιώνουμε όλοι στους χώρους δουλειάς, έχουν αναφερθεί από πολλούς 
συναδέλφους, τα έχουμε συζητήσει και στα πρωτοβάθμια αλλά και σε όλη τη 
λειτουργία της Ομοσπονδίας και δεν θα αναφερθώ.  

  Με στενοχωρεί πάρα πολύ το γεγονός που περνάει στα ψιλά 
γράμματα από όλους τους ομιλητές και από όλους τους παρευρισκόμενους το 
πραξικόπημα της πρώτης ημέρας, διότι για πραξικόπημα πρόκειται από 
κομματικούς συνδικαλιστές και φερέφωνα που θέλουν να επιβάλλουν την 
κομματική τους άποψη, τις εντολές που έχουν λάβει είτε από τον Περισσό είτε 
από αλλού μέσα σε ένα εργατικό Συνέδριο και στους χώρους δουλειάς κατ’ 
επέκταση.  

Δεν ακούστηκε επίσης η καταγγελία από κανέναν του 
περιβόητου συνδικάτου, το οποίο λειτουργεί διασπαστικά, προβοκατόρικα και 
αντιδραστικά εδώ και ένα χρόνο μέσα στις τάξεις των εργαζομένων της 
Τοπικής Αυτοδιοίκησης.  

Οι συνάδελφοι της ΑΣΚ, των Συσπειρώσεων, που τόσο εύκολα 
καταγγέλλουν την ΠΑΣΚΕ ΟΤΑ λες και ήρθε από την κόλαση, λες και 
ευθύνεται η ΠΑΣΚΕ ΟΤΑ για όλα τα δεινά που υπάρχουν στο κίνημα, στην 
οικονομία και στο πολιτικό σύστημα, δεν λέει την παραμικρή κουβέντα, την 
παραμικρή καταγγελία για το πραγματικό πρόβλημα συνοχής και ενότητας 
που είναι το συνδικάτο, που είναι κάτι Επιτροπές ανά περιοχές, που θέλουν 
να επιβάλλουν ως φωτισμένοι συνδικαλιστές με το αλάθητο του Πάπα την 
άποψή τους στο οργανωμένο συνδικαλιστικό κίνημα.  
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Η αποχώρηση του ΠΑΜΕ εμάς δεν μας εξέπληξε. Δεν μείναμε 
εμβρόντητοι σαν την ΑΣΚ που ενώ ήταν μαζί σαν μια παρέα και ήρθαν εδώ 
πέρα με φωνακλάδες να μας επιβάλλουν την άποψή τους, τους κοιτάγανε να 
αποχωρούν. Εδώ και μία εβδομάδα, τουλάχιστον δύο, είχαμε προειδοποιήσει 
στους χώρους δουλειάς ότι το ΠΑΜΕ θα έρθει εδώ με μοναδικό σκοπό να 
αποχωρήσει από την Ομοσπονδία, γιατί μοναδικό τους σχέδιο από την 
ίδρυση του συνδικάτου είναι τα κομματικά συνδικάτα.  

Σ' αυτή την κατεύθυνση κινείται και η ΑΣΚ συνάδελφοι, γιατί μου 
θυμίζει την πρακτική του ΠΑΜΕ πριν επτά χρόνια. Σταδιακά πολώνουν τη 
στάση τους, ενώ θέλουν να λειτουργούν στα πλαίσια του οργανωμένου 
συνδικαλιστικού κινήματος, αλλά έχουν ξεκινήσει οι συνδικαλιστές τους 
παραδείγματος χάρη να συγκεντρώνονται ξεχωριστά στο Μουσείο – και να 
μιλήσω για την Αθήνα στην οποία εγώ είμαι και συμμετέχω στις 
κινητοποιήσεις – και αντί να έρχονται με το μπλοκ της ΠΟΕ - ΟΤΑ 
παραδείγματος χάρη για να μιλήσουμε για το σπίτι μας, κρύβονται πίσω από 
ένα πανό που λέει «Πρωτοβουλία Συνδικαλιστών ΣΥΡΙΖΑ» και αφήνουν εμάς 
τους συμβιβασμένους, τους ξεπουλημένους και όπως αλλιώς – ακούσαμε και 
τους «Δημαρχιακούς συνδικαλιστές», καινούργιο τώρα, τον συνάδελφο τον 
Χρήστο, είναι καινούργια πατέντα και καινούργια λέξη – να παίρνουμε το 
πανό της ΠΟΕ - ΟΤΑ και να πηγαίνουμε στις πορείες. 

Νομίζω πιο προδοτική στάση από αυτή που επέδειξε το ΠΑΜΕ 
δεν υπάρχει τουλάχιστον από το 1999 που συμμετέχω εγώ στα Συνέδρια της 
Ομοσπονδίας, και νομίζω θα συνεχιστεί και σε άλλους χώρους στο Δημόσιο. 
Είναι μία πάγια τακτική τους. Το είχαν προσχεδιάσει και αρχίζουν και το 
εκτελούν το έργο.  

Η ΑΣΚ, η οποία μας κατήγγειλε και μας έκρινε με τα χειρότερα 
λόγια. Μεγαλύτερη συνδικαλιστική κωλοτούμπα από αυτή που έκανε η ΑΣΚ 
δεν πρέπει να έχει προηγούμενο.  

Υπάρχει ένα καταστατικό της ΠΟΕ – ΟΤΑ το οποίο δεν το 
έφτιαξε η ΠΑΣΚΕ μόνο. Το φτιάξαμε, το είχαμε διαμορφώσει όλοι. Ή θα 
σεβαστούμε όλοι το καταστατικό και τη λειτουργία του και θα λειτουργούμε 
έτσι, χωρίς να είναι Ευαγγέλιο όπως μας καταγγέλλουν, αλλά θα πηγαίνουμε 
σε αρχαιρεσίες με το καταστατικό και μετά να συζητάμε ό,τι άλλο θέλουμε, και 
να ανοίξουν όλα τα ζητήματα.  

Εάν καταργήσουμε το καταστατικό, θα μπορεί ο κάθε 
φωτισμένος συνδικαλιστής, γιατί του έχει πει το κόμμα του ότι είναι 
σπουδαίος, φοβερός και αριστερός με 17 παράσημα, θα έρχεται σε κάθε 
Συνέδριο, θα βάζει ένα ζήτημα, 2 – 3 Σύλλογοι, και το Συνέδριο θα γίνεται 
μπάχαλο.  

Ποιες είναι αυτές οι παρατάξεις που κρύβονται και κλαίγονται για 
τους συμβασιούχους; Και να αναφερθώ στο ΠΑΜΕ, που τους έχω και μια 
ιδιαίτερη εκτίμηση εγώ προσωπικά. Το ΠΑΜΕ δεν έχει αναφερθεί επί της 
ουσίας. Στο Γενικό Συμβούλιο, όσο συμμετέχω εγώ τέσσερα χρόνια – όσο 
επιτακτικά το έφερε στο Συνέδριο για ψηφοθηρικούς σκοπούς και λόγους 
εντυπώσεων για τις εκλογές (για να εξυπηρετήσει αυτά τα παιχνιδάκια της 
Παπαρήγα) – δεν έχει βάλει επιτακτικά, όπως και οι Συσπειρώσεις, όπως και 
η ΑΣΚ δεν βάλανε στην ΑΔΕΔΥ το ζήτημα του οργανωτικού Συνεδρίου το 
οποίο θα καλύψει τους συμβασιούχους σε όλο το δημόσιο τομέα, γιατί αν 
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πραγματικά θέλουμε να λύσουμε το ζήτημα, πάμε να το λύσουμε στο 
τριτοβάθμιο για όλους τους συναδέλφους.  

Τι κάνουν στα πρωτοβάθμιά τους λοιπόν αυτοί οι συνδικαλιστές 
του ΠΑΜΕ, που κυρίως αυτοί έχουν την ευθύνη, γιατί οι υπόλοιπες 
παρατάξεις δεν αποχώρησαν. Βγήκαν εδώ πέρα μέχρι και συνδικαλιστές από 
τον Κορυδαλλό του ΠΑΜΕ, κάτι άθλια φερέφωνα του Περισσού και γύρισαν 
και είπαν, και βαράγανε το χέρι τους «εγγράψτε τους συμβασιούχους γιατί 
είστε ξεπουλημένοι κλπ». 

Στον Κορυδαλλό αγαπητοί μου συνάδελφοι, που είναι και 
γειτονάκια μου, ψήφισαν 300 συμβασιούχοι και τώρα είναι άνεργοι και δεν 
έπεσε μια πιστολιά στον Κορυδαλλό από το ταξικό ΠΑΜΕ, τους 
«επαναστάτες». Ψήφισαν και τώρα είναι στο σπίτι τους. Τέτοια στήριξη 
θέλουμε στους συμβασιούχους;  

Γιατί στη Νίκαια – γιατί καλό είναι, εμείς έχουμε και μνήμη και 
κρίση και πρέπει να λέγονται κατ’ επανάληψη εδώ μέσα – όταν ο 
«κομμουνιστής» Δήμαρχος – σε εισαγωγικά «κομμουνιστής», γιατί άλλα 
πρεσβεύει ο κομμουνισμός – ο Μπενετάτος, εκλεκτός Δήμαρχος του ΚΚΕ, 
απέλυσε 230 εργαζόμενους και το ΠΑΜΕ και οι ταξικοί συνδικαλιστές 
ερχόντουσαν στα Δικαστήρια να πουν να τους απολύσει γιατί είναι 
τεμπέληδες. Το ξέρει και η ΑΣΚ και οι Συσπειρώσεις, που όντως προς τιμήν 
τους ήταν στο πλευρό μας.        

Τέτοια στήριξη θέλουμε; Μόνο για τους παίρνουμε το ψηφαλάκι; 
Εμείς αγωνιστήκαμε, στο πλευρό μας η Ομοσπονδία, αυτή που τόσο εύκολα 
την καταγγέλλουν ορισμένοι, κι αυτή τη στιγμή οι 300 συμβασιούχοι της 
Νίκαιας είναι μόνιμοι και απολαμβάνουν αυτά τα λίγα χρήματα που μας έχουν 
απομείνει.  

Την πολιτική κατάσταση τη βιώνουμε όλοι. Δε νομίζω ότι 
υπάρχει εδώ εργαζόμενος από όλες τις παρατάξεις που περνάει καλύτερα απ’ 
ό,τι περνάω εγώ ή ο διπλανός μου. Ο καπιταλισμός είναι σε σήψη. Ο 
καπιταλισμός γκρεμίζεται. Δεν χρειάζονται ιδιαίτερες αναλύσεις να τις κάνουμε 
τώρα εδώ στο Συνέδριο, μπορούμε να τις κάνουμε και στα όργανα μέσα της 
Ομοσπονδίας.   

Υπάρχει άλλη πρόταση; Θα μπορούσε να αναλογιστεί ο 
καθένας. Φυσικά και θα υπήρχε συνάδελφοι. Υπάρχει άλλη πρόταση ακόμη 
και σ' αυτά τα πλαίσια του συστήματος που λέγονται και δεν τα έχει αναφέρει 
κανένας.  

Θα μπορούσε κάλλιστα το συνδικαλιστικό κίνημα να προτάξει 
την επαναφορά του 40% της φορολογίας των μεγάλων επιχειρήσεων, των 
τραπεζών – στα υπερκέρδη τους εννοώ – των offshore εταιρειών, που δεν το 
έχει αναφέρει κανένας.  

Θα μπορούσε επιτακτικά να ζητήσει – επιτακτικά – τη δραστική 
περικοπή των εξοπλιστικών προγραμμάτων και την επιστροφή αυτών των 
φαντάρων που έχουμε στείλει σε όλα τα μέρη της γης, που αν κάτσουμε και το 
σκεφτούμε κοστίζουν όσο ένα δημόσιο νοσοκομείο, η κατασκευή δημόσιου 
νοσοκομείου κάθε χρόνο.    

Θα μπορούσε κάλλιστα να ειπωθεί ότι να κάνουμε επιτέλους τη 
δήμευση αυτής της αμύθητης εκκλησιαστικής περιουσίας και να αποδοθούν 



41
ο 
ΤΑΚΤΙΚΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ – ΗΜΕΡΑ 2

η
 – ΑΠΟΓΕΥΜΑΤΙΝΗ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ - 25/4/2012 

 144 

σε αγρότες να δουλέψουν την ελληνική γη, σε τόσα παιδιά που είναι άνεργα. 
Δεν άκουσα όμως αριστερές έτσι παρατάξεις να πουν κάτι επί της ουσίας πώς 
θα μπορέσουμε να απεγκλωβιστούμε.  

Και φυσικά μια Επιτροπή Λογιστικού Ελέγχου. Δεν θα πάρω τη 
θέση του ΠΑΜΕ ότι δεν αναγνωρίζουμε το χρέος, που μπορεί και να 
συμφωνώ ή αυτό που λέει η ΑΣΚ. Ας κάνουμε μια Επιτροπή Λογιστικού 
Ελέγχου όπως έκανε αυτός ο Κορέα, που δεν ήταν κομμουνιστής ούτε 
αριστερός. Στο Εκουαδόρ έκανε μία Επιτροπή Λογιστικού Ελέγχου και το 70% 
το χρέος, το φέσι που είχε βάλει το Δ.Ν.Τ. δεν το αναγνώρισε και το Δ.Ν.Τ. 
δεν είπε τίποτα.  

Η ΠΟΕ – ΟΤΑ. Εμείς σαν παράταξη δεν έχουμε πει ότι έχουμε 
το αλάθητο του Πάπα και ούτε θα το πούμε ποτέ, και το έχουμε πει κατ’ 
επανάληψη σε όλα τα Συνέδρια, ούτε θέλουμε να παίξουμε το ρόλο η ΠΑΣΚΕ 
ΟΤΑ του Σωτήρα. Και λάθη κάνουμε και μπορεί και μεγάλα λάθη να κάνουμε 
κάποιες στιγμές, αλλά όποιος πλένει πιάτα τα σπάει κιόλας συνάδελφοι.   

Μέσα στην Ομοσπονδία δεν είναι μόνο οι κινητοποιήσεις. Είναι 
και μια καθημερινή λειτουργία, που ένας συνάδελφος από όλη την Ελλάδα να 
πάρει ένα τηλέφωνο κι αν εμείς δεν πάμε 20 – 30 άνθρωποι της ΠΑΣΚΕ σε 
καθημερινή βάση εκεί μέσα, δεν υπάρχει κάποιος άλλος να σηκώσει τα 
τηλέφωνα εκτός από τη Δέσποινα και τη Νατάσσα.  

Στο θέμα των κινητοποιήσεων, δεν έχουμε να απολογηθούμε 
ούτε να αποδείξουμε τίποτα σε κανέναν. 164 κινητοποιήσεις έχει εξαγγείλει η 
ΠΟΕ - ΟΤΑ και με τις προτάσεις των άλλων παρατάξεων – της ΑΣΚ εννοώ και 
των Συσπειρώσεων – αλλά κυρίως της δικής μας σε δύο χρόνια.  

Βρείτε μου μια εργατική Ομοσπονδία – όχι δύο, μία – που να 
έχει εξαγγείλει μια σειρά κινητοποιήσεων σε όλα τα μέτωπα, από καταλήψεις, 
από απεργίες, από στάσεις, από συλλαλητήρια, από ημερίδες ενημέρωσης, 
από οτιδήποτε που αφορά πώς θα την παλέψουμε αυτή την πολιτική.  

164, μέχρι τον καιρό που θυμάμαι. Και θεωρούμε ότι είναι μια 
Ομοσπονδία ξεπουλημένη, εργοδοτική, δημαρχιακή; Το προσθέτω γιατί μου 
άρεσε φίλε μου Χρήστο το τελευταίο. Να είστε λίγο σωστοί στην κριτική σας 
και να μην τα ισοπεδώνετε όλα.  

Στις 22 ημέρες αγώνα που δώσαμε, που μας κριτικάρουν όλα τα 
φυλλάδια των άλλων παρατάξεων, η ΠΑΣΚΕ ΟΤΑ – και μπορεί να με 
αμφισβητήσει οποιοσδήποτε εδώ μέσα – κράτησε τη χωματερή. Εμείς από τη 
Νίκαια είχαμε 100 άτομα πλήρως εξοπλισμένα για πόλεμο με τις δυνάμεις 
καταστολής. Κι όταν λέω «πλήρως εξοπλισμένα», το σταματάω εδώ, δεν 
χρειάζεται να λέμε παραπάνω.  

Κυνηγάγαμε στα στενά των Αθηνών τα απορριμματοφόρα του 
Μπόμπολα. Συλλάβαμε και τον Κουκουλόπουλο – αυτός μας δίνει εντολές 
κατά τη θέση των παρατάξεων – και τον περάσαμε γενεές 14, που δεν ήξερε 
από πού να φύγει, και γενικά όπου χρειάστηκε να προστατεύσουμε τον 
αγώνα μας και να δημιουργήσουμε απεργιακές οργανώσεις ήμασταν εκεί.    

Το ΠΑΜΕ δεν ήταν πουθενά. Ερχόταν ο Καταχανάς με τον 
Παπαδούδη, μας έδειχναν την παρουσία τους, κούναγαν δύο σημαιάκια και 
φεύγανε. Η ΑΣΚ, που θέλει να λέει ότι είναι μια κινηματική παράταξη με 
χιλιάδες στο δρόμο όπως λέει, είμαστε λέει πλειοψηφία στο πεζοδρόμιο, 
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ερχόταν με 20 – 30 συναδέλφους. Αυτή είναι η πραγματικότητα συνάδελφοι. 
Δεν υπάρχει άλλη πραγματικότητα.  

Εμείς θέλουμε να στηρίξουμε την Ομοσπονδία. Θα τη 
στηρίξουμε με όλες μας τις δυνάμεις, ακόμη κι αν μείνουμε μόνοι μας. Όμως 
επειδή θεωρούμε ότι οι εργαζόμενοι δεν θα μπορέσουν να αντιπαλέψουν αυτή 
την πολιτική χωρίς όλες τις κοινωνικές και πολιτικές δυνάμεις που 
εκφράζονται στο συνδικαλιστικό κίνημα, κάνουμε ακόμη και σήμερα κάλεσα 
ενότητας.  

Και ξέρετε γιατί συνάδελφοι; Γιατί από αύριο που θα τελειώσει το 
Συνέδριο και πάμε στους χώρους δουλειάς, η δαμόκλειος σπάθη των 
απολύσεων θα κρέμεται στο κεφάλι και του ΠΑΣΚίτη και της ΑΣΚ και των 
Συσπειρώσεων και του ΠΑΜίτη. Δεν είναι μόνο επιλεκτική στις δυνάμεις τις 
άλλες της Ομοσπονδίας, κι εμείς θα έχουμε καθαρή τη θέση μας.  

Εγώ θεωρώ ότι το Συνέδριο πρέπει να καταγγείλει, και κλείνω με 
αυτό. Εγώ θα καταθέσω στο Προεδρείο αύριο ένα ψήφισμα κατά του ΠΑΜΕ, 
κατά του συνδικάτου, κατά όλων αυτών των δυνάμεων που θέλουν να 
διασπάσουν μια αγωνιστική Ομοσπονδία σαν την ΠΟΕ – ΟΤΑ.  

Δε νομίζω ότι πρέπει να μείνει στα στεγανά της Τοπικής 
Αυτοδιοίκησης αυτή η προδοτική στάση. Και το λέω αυτό συνάδελφοι γιατί η 
τακτική του σταλινισμού, γιατί περί σταλινικών πρόκειται το ΠΑΜΕ, γι' αυτό και 
πριν δύο χρόνια έκαναν και μία μεγάλη εκδήλωση αποκατάστασης του Στάλιν 
κλπ, το έχει βιώσει το εργατικό κίνημα στη Γερμανία στις αρχές της δεκαετίας 
του ΄30 και το πλήρωσε η Ευρώπη με φασισμό και πόλεμο.  

Αν κάποιος θέλει να παραδειγματιστεί τι του έρχεται στο μέλλον, 
πρέπει να κοιτάξει και λίγο στο παρελθόν, διότι και ο καπιταλισμός με τους 
ίδιους όρους του ΄30 δουλεύει, αλλά δυστυχώς και κάποιοι πολιτικοί 
σχηματισμοί και κόμματα με αυτές τις λογικές υπάρχουν και τις έχουν 
πληρώσει ακριβά οι εργαζόμενοι.   

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε τον συνάδελφο Τσιχλάκη. Ο συνάδελφος 
Δημήτρης Ορφανουδάκης έχει το λόγο.  

Δ. ΟΡΦΑΝΟΥΔΑΚΗΣ: Καλησπέρα σας. Είμαι υπάλληλος στο Δήμο Φαιστού 
του Νομού Ηρακλείου Κρήτης και αντιπρόσωπος του Συλλόγου Εργαζομένων 
Νομού Ηρακλείου.  

  Είμαι 22 χρόνια υπάλληλος και είχα συμμετοχή στα 
συνδικαλιστικά στο πρωτοβάθμιο όργανο τα πρώτα χρόνια που διορίστηκα. 
Για πρώτη φορά είμαι υποψήφιος αντιπρόσωπος στην ΠΟΕ - ΟΤΑ και 
εκλέχθηκα. Συμμετέχω για πρώτη φορά σε Συνέδριο της ΠΟΕ – ΟΤΑ.  

Αυτό που είδα χθες πραγματικά με εξέπληξε, αν και μεταξύ 
σοβαρού και αστείου με είχαν προειδοποιήσει οι συνάδελφοι που έχουν 
εμπειρία από άλλα Συνέδρια ότι αυτό που θα συναντούσα δεν θα μπορούσα 
να το πιστέψω στα μάτια μου. Τέλος πάντων, εγώ είμαι υπερβολικός.  

Έλεγα μέσα μου «αυτά μπορεί να συνέβαιναν σε εποχές που ο 
συνδικαλισμός ήταν στα πάνω του». Πάντοτε υπήρχαν προβλήματα. Γίνονταν 
αγώνες, απεργίες για να πάρουμε το κάτι παραπάνω που μας έλειπε και 
πράγματι όταν αγωνιζόμασταν, όλο και κάτι κερδίζαμε.  

Σήμερα που αντί να διεκδικούμε το κάτι παραπάνω, οι αγώνες 
μας περιορίζονται στο να περισώσουμε αυτά που πρώην συνάδελφοι 
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κέρδισαν με αγώνες και μοιρολατρούμε όπως πολλοί συνάδελφοι δήθεν 
αγωνιστές λένε «αφού τα λέει το μνημόνιο, η Τρόικα κλπ, αυτό θα γίνει».  

Περίμενα λοιπόν να έβλεπα Συνέδρους προσγειωμένους στη 
σημερινή πραγματικότητα, απαγκιστρωμένους από πολιτικά κόμματα και 
ειδικά κόμματα που κυβέρνησαν αυτή τη χώρα και την έφεραν σ' αυτό το χάλι, 
όπως το ΠΑΣΟΚ και η Νέα Δημοκρατία.  

Τα δύο κόμματα αυτά δυστυχώς δεν σας κρύβω ότι τα έχω 
ψηφίσει και τα δύο. Κανείς δεν είναι ένοχος γι' αυτό που θα επιλέξει πιστεύω, 
αρκεί όταν θα δει το λάθος του να μπορεί να το αναγνωρίσει. Τελικά αυτοί μας 
πρόδωσαν και έβαλαν τη χώρα μας σε περιπέτειες.  

Είναι ένοχος όμως όποιος καταλαβαίνει το λάθος και συνεχίζει 
από συνήθεια να στηρίξει κόμματα και ανθρώπους που καταχράστηκαν το 
δημόσιο πλούτο, που χρηματίστηκαν και πλέον είναι μαριονέτες αυτών που 
τους χρημάτισαν. Ξεπούλησαν τη χώρα βάζοντας σε περιπέτειες το λαό τους.  

Αυτό που διέπραξαν τα δύο κόμματα που κυβέρνησαν και 
πολλά πρόσωπα που απαρτίζουν και κυβερνούν αυτή τη χώρα είναι εσχάτη 
προδοσία κύριοι. Θα έπρεπε να δικαστούν σαν προδότες. Δεν περίμενα 
λοιπόν να συναντήσω παρατάξεις που μέχρι πρότινος στηρίζονταν από το 
ΠΑΣΟΚ και τη Νέα Δημοκρατία, να διεκδικούν να ψηφιστούν στο Συνέδριο 
αυτό για να συγκρουστούν αύριο με αυτούς.  

Αν πραγματικά απαγκιστρώθηκαν από αυτούς, προτείνω να 
ψηφίσουν μαζί μας το παρακάτω ψήφισμα: 

Ψήφισμα. Το 41ο Τακτικό Συνέδριο της ΠΟΕ - ΟΤΑ προτείνει σε 
όλους τους συναδέλφους μέλη της Ομοσπονδίας να καταψηφίσουν στις 
εκλογές της 6ης Μαΐου του 2012 κόμματα που είναι υπέρ του μνημονίου 1 και 
2, καθώς δεν εκφράζουν την Ομοσπονδία μας και τα συμφέροντα των 
εργαζομένων. 

Για το πρόγραμμα δράσης προτείνω να γίνει διαβούλευση 
μεταξύ όλων των συναδέλφων για τη μορφή των αγώνων που πρέπει να 
επιλέξουμε από δω και πέρα προκειμένου να πετύχουμε τους στόχους μας.  

Επίσης προτείνω τη δημιουργία Νομικής Υπηρεσίας της 
Ομοσπονδίας που θα απαντά και θα συμβουλεύει τους συναδέλφους 
καθημερινά τηλεφωνικά με όποιο πρόσφορο μέσο, τηλέφωνο, e-mail κλπ, για 
θέματα συνταξιοδοτικά, εργασιακά κλπ. Σας ευχαριστώ που με ακούσατε.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε τον συνάδελφο. Ο συνάδελφος Κώστας 
Γαλιαδάκης από το Σύλλογο Περιφερειακών Δήμων Νομού Ηρακλείου έχει το 
λόγο.   

Κ. ΓΑΛΙΑΔΑΚΗΣ: Καλησπέρα συνάδελφοι. Προέρχομαι από το Δήμο Μινώα, 
έτσι λέγεται ο Δήμος μου. Είναι έξω από το Ηράκλειο. Κι εγώ πρώτη φορά 
ασχολήθηκα με το συνδικαλισμό. Πήρα κι εγώ μια πικρή γεύση προχθές από 
τα τεκταινόμενα γιατί ήρθα εδώ με κάποιες άλλες ιδέες, ρομαντικές μάλλον.  

  Πολλές φορές όταν μιλάω με χαρακτηρίζουν πολλοί ρομαντικό 
και ίσως θα πρέπει να το κόψω, αλλά αυτή θα είναι μάλλον και η τελευταία 
φορά που ασχολούμαι γιατί αύριο μεθαύριο νομίζω οι περισσότεροι από μας 
δεν θα έχουμε τη δυνατότητα να ξανασχοληθούμε με συνδικαλισμό, θα μας τα 
κόψουν τα φτερά.  
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Πιστεύω ότι ο λύκος χαίρεται στην αναμπουμπούλα – το ξέρετε 
όλοι αυτό – κι αυτό που έγινε προχθές ήταν ό,τι καλύτερο γι' αυτούς που μας 
φέρανε σ' αυτή την κατάσταση. Μάλιστα είπα και στον cameraman προχθές 
το βράδυ «κράτα μια κόπια να τη δώσεις στην Τρόικα να χαρεί γι' αυτά που 
βλέπω απόψε». 

Ο πόλεμος είναι έξω, δεν είναι εδώ μέσα. Δυστυχώς ο καθένας 
με τις λογικές που κουβαλάει, με τις απόψεις, τις ιδέες του, μετέφερε έναν 
πόλεμο εδώ μέσα, ένα κλίμα πολέμου – αυτό εξέλαβα εγώ – και δυστυχώς 
δεν θα πρέπει να συνεχιστεί αυτό από τώρα και ύστερα, ό,τι έγινε - έγινε.  

Για μένα ο συνδικαλισμός έχει καταστραφεί από το ΄80 και 
ύστερα που άρχισαν οι κομματικές παρατάξεις να μπαίνουν μέσα στο 
συνδικαλιστικό κίνημα σε όλους τους χώρους. Και στον αγροτικό τομέα και 
στον ιδιωτικό τομέα και στο δημόσιο τομέα μπήκαν παρατάξεις, και δεν 
μπορώ να διανοηθώ πώς μπορούν κομματικές παρατάξεις να 
υπερασπίζονται τα συμφέροντα των εργαζομένων από τη στιγμή που τους 
διαιρούν.  

Δε θέλω να κατηγορήσω την οργάνωση την πλειοψηφούσα της 
ΠΑΣΚΕ η οποία ανήκε κάποτε στο ΠΑΣΟΚ, και πολλοί από μας ψήφισαν 
ΠΑΣΟΚ, κι εγώ κάποτε, όπως είπε και ο συνάδελφος, ψήφισα ΠΑΣΟΚ. 
Περάσαμε από διάφορες φάσεις στη ζωή μας. Δε θέλει κανείς να απολογηθεί 
γι' αυτό το πράγμα. Απλά αυτό που θα ήθελα, κι εδώ είναι το ρομαντικό 
μάλλον του πράγματος γιατί δεν υπάρχει περίπτωση να γίνει αυτό. Το 
κατέθεσα βέβαια και σαν πρόταση.  

Θα ήθελα να δω ένα Συνέδριο ομόφωνο, να πετάει τις 
κομματικές ταυτότητες, να γινόμαστε όλοι ένα, γιατί και η ΠΑΣΚΕ με τους 
αγώνες της, που δεν τους αμφισβητεί κανείς, θα μπορούσε αλλάζοντας όνομα 
να εμπνεύσει παιδιά των συναδέλφων μας.  

Εγώ ανακατεύτηκα με τα κοινά αυτή τη στιγμή γιατί πήγαινα 
κάθε μέρα στη δουλειά μου και έβλεπα τους συναδέλφους μου, άκουγαν και 
τα καινούργια μέτρα και έλεγαν «τι να κάνουμε, δεν μπορούμε να κάνουμε 
τίποτα». Λέω κάποια στιγμή «όχι παιδιά, μπορούμε να κάνουμε κάτι». Το 
ελατήριο συμπιέζεται – συμπιέζεται και κάποια στιγμή εκτινάσσεται. Δεν 
μπορούμε να καθόμαστε με σταυρωμένα χέρια. Δεν μπορεί να προκηρύσσει 
το όργανό μας απεργίες και εμείς να καθόμαστε στα γραφεία μας.  

Δεν μου άρεσαν ποτέ οι 24ωρες ή οι 48ωρες, και μία πρόταση 
θέλω να κάνω αν αύριο μονιάσουμε και κατέβουμε στους δρόμους, που δεν 
ξέρω κατά πόσο είναι εφικτό από τη στιγμή που παίζαμε μπουνιές εδώ μέσα 
μεταξύ μας, αύριο μεθαύριο να πιαστούμε χέρι - χέρι και να βγούμε στους 
δρόμους.  

Μια πρόταση θα είναι να φύγει η κομματική ταυτότητα από τις 
παρατάξεις μας, να φτιαχτεί ένας ενιαίος φορέας με όλες τις δυνάμεις που 
υπάρχουν εδώ, τις υγιείς δυνάμεις, γιατί υπάρχουν, είναι καλές οι δυνάμεις 
που έχουμε εδώ μέσα, πολλές δυνατές φωνές αξιόλογες από όλους τους 
χώρους και δεν πρέπει να αποκλείσουμε κανέναν.  

Έχουμε σταθεί τόσες μέρες τώρα και ασχολούμαστε με το 
ΠΑΜΕ. Γιατί κολλήσαμε στο ΠΑΜΕ; Το ΠΑΜΕ έχει μια συγκεκριμένη 
ιδεολογία, είναι ένας στρατός. Δεν μου αρέσει κι εμένα η στάση τους αλλά 
κανένας δεν είναι περιττός. Αυτή τη στιγμή κανένας δεν είναι περιττός.  
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Κι εγώ προχθές ψήφισα κατά της πρότασης του Γενικού 
Συμβουλίου να διαγραφούν κάποιοι Σύλλογοι, όχι γιατί δεν ήταν λογικό. Είναι 
λογικό να εφαρμόσει το καταστατικό, αλλά το νόμιμο είναι και ηθικό; Όπως 
είχε πει κάποτε ο Βουλγαράκης. Για μένα το νόμιμο δεν είναι πάντα και ηθικό. 
Δηλαδή αυτή τη στιγμή δεν περισσεύει κανείς.  

Οπότε ναι μεν λέει ότι σύμφωνα με το καταστατικό αυτοί δεν 
πρέπει να συμμετέχουν και το δέχομαι και το σέβομαι αλλά, όπως είπε και 
κάποιος προχθές, τα καταστατικά ο συνδικαλισμός πρέπει να τα καταρρίπτει. 
Το ηθικό ποιο ήταν; Ότι κανείς δεν ήταν περιττός.  

Για μένα κανείς δεν είναι περιττός σ' αυτόν τον αγώνα και δεν θα 
έπρεπε να διαγραφούν αυτά τα παιδιά, γι' αυτό ψήφισα και κατά. Δεν θα 
έπρεπε να διαγραφεί κανείς. Κανείς δεν είναι περιττός. Πώς αύριο θα πάμε να 
πούμε σ' αυτούς τους ανθρώπους «ελάτε όλοι μαζί να παλέψουμε, ελάτε να 
βγούμε στα μπλόκα, ελάτε να αγωνιστούμε» όταν τους έχουμε εμείς πετάξει 
έξω από δω πέρα;  

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: (Τοποθέτηση εκτός μικροφώνου)  

Κ. ΓΑΛΙΑΔΑΚΗΣ: Ναι, δεν το αμφισβητώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφε μην ανοίγεις διάλογο σε παρακαλώ.  

Κ. ΓΑΛΙΑΔΑΚΗΣ: Συγγνώμη, κακώς ίσως να το άνοιξα το θέμα. Μην 
ξαναγυρίζουμε στα ίδια.  

Εγώ θα ήθελα αύριο μεθαύριο οι αγώνες μας να μην είναι 
24ωρες ή 48ωρες ή στάσεις εργασίας. Θα ήθελα καταρχήν να ανοίξουμε 
γέφυρες σε όλους τους συνδικαλιστικούς χώρους, από τους αγρότες, από 
τους ιδιωτικούς υπαλλήλους.  

Γιατί φανταστείτε, αν εμείς χάνουμε ένα μεροκάματο και δύο, ο 
ιδιωτικός υπάλληλος θα χάσει τη δουλειά του αν απεργήσει, κι εμείς το 
σκεφτόμαστε, αλλά πρέπει να εμπνεύσουμε τους συναδέλφους να κατέβουν 
στους αγώνες. Και θα τους εμπνεύσουμε πώς; Αν τους δείξουμε εμείς ότι 
είμαστε μονιασμένοι, να τους δείξουμε εμείς ότι έχουμε βάλει στην άκρη τα 
κομματικά μας γυαλιά, τις ταυτότητες και όλα αυτά, και πλέον η αγωνία μας 
για το μέλλον μας έχει ενώσει.  

Δυστυχώς καταλήξαμε η λέξη «συνδικαλισμός» να είναι βρισιά 
και να έχουν απαξιώσει οι περισσότεροι συνάδελφοι το συνδικαλισμό και είναι 
αιτία αυτά που ζήσαμε όλα αυτά τα χρόνια, που όλοι ξέρουμε τι ζήσαμε. Δεν 
κατηγορείται αυτή τη στιγμή η ΠΑΣΚΕ ούτε η ΔΑΚΕ, εγώ θα ήθελα όμως αυτοί 
οι άνθρωποι να αλλάξουν τον τίτλο ίσως.  

Δεν ξέρω, σας λέω είναι ρομαντικό, δεν υπάρχει τέτοια 
περίπτωση, αλλά για φανταστείτε αύριο να ψηφίζαμε όλοι ένα συνδυασμό και 
να λέγαμε ότι κατεβαίνουμε μαζί χωρίς διαφορές μεταξύ μας, κι ας τις λύναμε 
μετά. Ας πετυχαίναμε το στόχο μας να υπερασπίσουμε τα δικαιώματά μας και 
μετά ας καθόμασταν να λύναμε τις διαφορές τις κομματικές τις όποιες, γιατί ο 
καθένας έχει τη φιλοσοφία του στη ζωή, τις ιδέες του και όλα αυτά.  

Για να μην μακρηγορώ και επειδή λυπάμαι που άκουσα κάποια 
πράγματα, να επανέλθω και στα τοπικιστικά μας λίγο και συγγνώμη θέλω να 
ζητήσω από το Συνέδριο γι' αυτή την εικόνα που δώσαμε σαν Σύλλογος 
Περιφερειακών Δήμων Ηρακλείου, αλλά πιστεύουν κάποιοι άνθρωποι από το 
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Σύλλογό μας ότι πρέπει να είμαστε όλοι σε ένα μαντρί μέσα. Εμείς 
κατεβήκαμε κάποια παιδιά ανεξάρτητοι.  

(Διαλογικές συζητήσεις) 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφε συνέχισε. Κλείσε όμως την ομιλία σου. Δεν 
χρειάζεται να απαντάς.  

Κ. ΓΑΛΙΑΔΑΚΗΣ: Όποιος θέλει να μιλήσει να έρθει να πάρει το λόγο. Μη 
δίνουμε τέτοια κακή εικόνα στους ανθρώπους. Δεν μίλησα καν και φωνάζετε. 
Δεν είναι αρμόδιοι οι συνάδελφοι να κρίνουν αν λέω εγώ ψέματα ή όχι. Ο 
καθένας που μιλάει κατά συνείδηση.  

  Συγγνώμη δηλαδή, αλλά δίνουμε κακή εικόνα αυτή τη στιγμή 
στους συναδέλφους. 9 άτομα ήρθαμε από την Κρήτη, οι 5 είναι σε μια 
παράταξη και οι 4 σε μια άλλη. Εμείς κατεβήκαμε γιατί θέλαμε να αλλάξουμε 
κάποια πράγματα, να δώσουμε το κίνητρο στους συναδέλφους να 
ασχοληθούν ξανά και γι' αυτό δε θέλαμε καμία κομματική ταυτότητα. 
Προσπάθησαν να μας κολλήσουν διάφορες ταμπέλες. Τις αποκηρύξαμε όλες.        

Πήγα σε ένα Δήμο να μιλήσω και μου λέει: εγώ έμαθα ότι είσαι 
ΣΥΡΙΖΑ. Του λέω: εγώ ποτέ μου δεν εντάχθηκα σε κανένα κόμμα, αλλά, 
εντάξει, κακό είναι να είναι κάποιος ΣΥΡΙΖΑ, κακό είναι να είναι οτιδήποτε;  
Αυτή τη στιγμή ο στόχος μας είναι να αλλάξουμε κάποια πράγματα. Ούτε 
ΣΥΡΙΖΑ είμαι, και το ξαναλέω και δε λέω ψέματα, κι αυτοί που με κατηγορούν 
ότι λέω ψέματα, δε θέλω ούτε όρκους να παίρνω. Ο καθένας κρίνεται από τις 
πράξεις του και στη ζωή του από τα έργα του.   

Πίστεψα και κατέβηκα σ' αυτές τις εκλογές χωρίς κομματική 
ταυτότητα – το ξαναλέω και το τονίζω – και καταφέραμε να βγάλουμε 4 έδρες 
μέσα στο Συμβούλιό μας απευθυνόμενοι στους συναδέλφους μας ειλικρινά, 
γιατί κατάλαβαν οι άνθρωποι αυτοί  ότι εμείς έχουμε τις ίδιες αγωνίες με 
αυτούς και δε θέλαμε κανένα προσωπικό όφελος.   

Ίσα – ίσα, αυτή τη στιγμή που το συνδικαλιστικό κίνημα έχει 
πατώσει, δηλαδή έχουμε βλέψη για καρέκλες; Είναι δηλαδή αυτή τη στιγμή ο 
στόχος μας να πάρω εγώ μια καρέκλα στο Ηράκλειο ή να πάρω μια καρέκλα 
στην ΠΟΕ – ΟΤΑ; Ποιο το όφελός μου;  

Να αφήσω την οικογένειά μου αύριο μεθαύριο να ανεβώ στην 
Αθήνα ή οπουδήποτε πρέπει να πάω, για ποιο λόγο; Γιατί, θα βγάλω λεφτά, 
θα γίνω διάσημος, θα με γράψουν στις εφημερίδες; Ποιο είναι το όφελός μου 
δηλαδή αυτή τη στιγμή; 

Αυτό κατάλαβαν οι συνάδελφοί μας στο Ηράκλειο. Φανταστείτε 
ότι ήταν μία κίνηση δέκα ημερών και καταφέραμε και πήραμε τις 4 από τις 9 
έδρες. Η λογική της πλειοψηφούσας παράταξης είναι ότι πρέπει να είμαστε 
όλοι σε ένα μαντρί, αλλά πώς θα εμπνεύσεις τον συνάδελφο να κατέβει αύριο 
σε μια πενθήμερη απεργία όταν οι ίδιοι και οι ίδιοι άνθρωποι διοικούν τόσα 
χρόνια το Σύλλογο και απλά είναι διαχειριστές μιας κατάστασης.  

Θέλαμε να δώσουμε μια νέα πνοή. Βοηθήσαμε να κατέβει 
περισσότερος κόσμος, γιατί ταρακουνήσαμε τα νερά και κατέβηκε 
περισσότερος κόσμος και ψήφισε, που θα απαξιούσαν, ούτε οι μισοί θα 
κατέβαιναν να ψηφίσουν από αυτούς γιατί θα λέγανε «πάλι τους ίδιους θα 
πάμε να ψηφίσουμε, σιγά το πράγμα». 
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Εμείς βοηθήσαμε να γίνει αυτό το πράγμα, να κινητοποιηθεί ο 
κόσμος, να φύγει από τα γραφεία του και να ασχοληθεί με τις εκλογές. Μας 
λέγανε «δεν θα πήγαινα αν δεν ήσουν εσύ». Τέλος πάντων, είναι και οι 
προσωπικές σχέσεις του καθενός.  

(Διαλογικές συζητήσεις)  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφε σε παρακαλώ να ολοκληρώσεις. Αν απαντάς όμως 
σε κάθε συνάδελφο που σου μιλάει από κάτω δεν θα τελειώσεις ποτέ, σε 
παρακαλώ.  

Κ. ΓΑΛΙΑΔΑΚΗΣ: Αυτό είναι το επίπεδό μας συνάδελφοι. Τι να πω; Κρίμα, 
λυπάμαι γιατί η Κρήτη έχει και πολλά καλά, αλλά αυτό αποδεικνύεται απόψε. 
Ναι, μια ζωή ξέρετε πού ψηφίζαμε και γι' αυτό σας κάψαμε. Δεν μπορώ να 
απολογηθώ όμως για όλους τους Κρητικούς.   

  Για να μην μακρηγορώ, να τελειώσω, γιατί έκανα μία παρένθεση 
εκεί με τα δικά μας τα τοπικίστικα που δεν σας πολυαφορούν. Να ανοίξουμε 
γέφυρες, γιατί έχω διαβάσει διάφορα κείμενα από άλλες συνδικαλιστικές 
οργανώσεις και όλοι θέλουν την ένωση. Οι δάσκαλοι, οι εργάτες, όλοι θέλουν 
να υπάρξουν γέφυρες μεταξύ μας.  

  Δηλαδή η ΠΟΕ – ΟΤΑ, όποιοι θα εκλεγούν αύριο μεθαύριο, να 
ανοίξουν γέφυρες στους άλλους συνδικαλιστικούς φορείς, στον ιδιωτικό, στον 
αγροτικό τομέα και να σχηματιστεί ένα ενιαίο μέτωπο μπας και καταφέρουμε 
να σώσουμε τίποτα. Δεν υπάρχει άλλη ελπίδα αυτή τη στιγμή. Η μόνη ελπίδα 
είναι η ένωσή μας. Από κει και πέρα ας αναλάβει ο καθένας τις ευθύνες του, 
να κάνει την αυτοκριτική του και ας προχωρήσει όπως πρέπει. Ευχαριστώ 
πολύ.   

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε τον συνάδελφο. Ο συνάδελφος Σταυριανίδης 
έχει το λόγο.  

Σ. ΣΤΑΥΡΙΑΝΙΔΗΣ: Θα ήθελα να κάνω μία δήλωση από τη μεριά της ΑΣΚ 
ξεκινώντας την ομιλία μου. Έχει να κάνει με την εγκύκλιο του Υπουργείου 
Εσωτερικών με την οποία καλούνται οι εργαζόμενοι στους Δήμους να 
δουλέψουν την 1η Μάη.  

  Για την παράταξή μας είναι μια πρόκληση για τους 
εργαζόμενους σε μια περίοδο που εξαπλώνεται η μεγαλύτερη επίθεση στους 
εργαζόμενους. Ειδικά από τη Θεσσαλονίκη υπάρχουν συμβολικές μνήμες για 
όσους από μας γνωρίζουν την ιστορία του εργατικού κινήματος και 
ανατρέχουν στους πρώτους νεκρούς την Πρωτομαγιά του 1936 στη 
Θεσσαλονίκη. 

Με αυτή την έννοια θέλουμε να ζητήσουμε σαν ΑΣΚ έστω για 
συμβολικούς λόγους η Ομοσπονδία να κηρύξει απεργία εκείνη την ημέρα, 
γιατί όπως όλοι το φωνάζαμε παλιά, η 1η Μάη δεν είναι απεργία, είναι 
απεργία.  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: (Τοποθέτηση εκτός μικροφώνου)  

Σ. ΣΤΑΥΡΙΑΝΙΔΗΣ: Συμφωνούμε. Θα ήθελα να έχω το χρόνο να μπορέσω να 
αναπτύξω μία σκέψη η οποία με ταλαιπωρεί πάρα πολύ καιρό τα τελευταία 
δύο χρόνια.  

  Το Συνέδριό μας γίνεται σε μια περίοδο που οι οικονομικά 
ισχυροί στην Ευρώπη και στην Ελλάδα επιδιώκουν να ξηλώσουν τη 
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δημοκρατική και κοινωνική τους διάσταση με το επιχείρημα ότι αυτό είναι 
σωστό. Επιχειρούν να μας πείσουν δηλαδή να αποδεχθούμε τη βαρβαρότητα 
ως ορθή επιλογή.  

Εδώ και δύο χρόνια έχει εξαπολυθεί μια γιγάντια προσπάθεια 
από κυβερνήσεις «σοσιαλιστικές» και φιλελεύθερες, από ΜΜΕ, κόμματα του 
μαύρου μετώπου, τραπεζίτες και βιομήχανους, Τρόικα και Διεθνές 
Νομισματικό Ταμείο, που με απροκάλυπτες παρεμβάσεις επιχειρεί να ελέγξει 
πλήρως την άσκηση του λογικού, να υπονομεύσει την ηθικότητα των πολιτών, 
«μαζί τα φάγαμε, τεμπέληδες δημόσιοι υπάλληλοι» και δη των εργαζομένων 
και τελικά να υπονομεύσει την ίδια τη δημοκρατία, δέστε υποδείξεις ακόμα και 
για το τι πρέπει να ψηφίσουμε από διάφορους παράγοντες του διεθνούς jet 
set.    

Η βίαιη υποβάθμιση των όρων ζωής, η δημιουργία συλλογικής 
ενοχής, η γενικευμένη βία στις διαδηλώσεις, η τρομοκρατία και η επιλεκτική 
διαστρέβλωση των γεγονότων και η αριστοτεχνική κατασυκοφάντηση όσων 
αντιστέκονται, η υιοθέτηση ακροδεξιών αντιλήψεων και η συγκατοίκηση των 
«σοσιαλιστών» σε κυβερνήσεις με τους νεοφιλελεύθερους αλλά και τους 
ακροδεξιούς, έχουν σαν στόχο τον έλεγχο των πολιτών, την εδραίωση της 
πεποίθησης του μονόδρομου, της ολοκληρωτικής αντίληψης της ενιαίας 
σκέψης, της πεποίθησης ότι τα πάντα είναι χρήμα και μάλιστα χρήμα για τους 
λίγους και εκλεκτούς, ότι πρέπει να σταματήσουμε να σκεφτόμαστε γιατί αυτοί 
ξέρουν καλά το καλό της πατρίδας και το δικό μας. Αυτοί που μας έφεραν στο 
χείλος του γκρεμού. Οι πατριδοκάπηλοι. 

Με το Συνέδριό μας λοιπόν πρέπει να συμβάλλουμε ώστε οι 
εργαζόμενοι της χώρας να απαντήσουμε σ’ αυτή την πρόκληση. Και 
μπορούμε να το κάνουμε αν  ενισχύσουμε την ενότητα και την 
αποτελεσματικότητά μας διαμορφώνοντας έτσι τη δράση μας ώστε να γίνεται 
κατανοητό σε όλους και ιδιαίτερα στους ισχυρούς ότι η ζωή μας είναι ακόμη 
στα χέρια μας.  

Η αξιοπρέπεια μας, η λογική μας ανήκουν ακόμη στον καθένα 
από μας και τα ασκούμε με βάση τα δικά μας κριτήρια και εν τέλει με τα δικά 
μας συμφέροντα. Έχουμε την ευκαιρία να δείξουμε ότι παραμένουμε 
άνθρωποι –εργαζόμενοι άνθρωποι – και ότι θα αποτύχει κάθε τους 
προσπάθεια να μας κάνουν υποχείρια  προσφεύγοντας στα ένστικτα του 
φόβου και της ανασφάλειας. 

Πρέπει να καταστήσουμε σαφές ότι είμαστε αυτόνομα 
υποκείμενα με υπαρκτές κοινωνικές ανάγκες και δικαιώματα και όχι αριθμοί 
υπολογισμού των κερδών και του κόστους. Δεν είμαστε μάζα γενικά, αλλά 
είμαστε άνθρωποι και κανένα κέρδος δεν είναι πάνω από εμάς. 

Αυτή  είναι ή θα πρέπει να είναι και η βάση με την οποία 
καλούμαστε να διαμορφώσουμε τη στάση μας τόσο ο καθένας χωριστά όσο 
και η ΠΟΕ-ΟΤΑ. Αυτή είναι και η θεμελιώδης βάση της ενότητας που πρέπει 
να διακρίνει τη δράση μας και η αισιόδοξη πλευρά της παρουσίας μας. 

Είναι αλήθεια ότι οι αλλαγές που απαιτούνται για να αλλάξει 
πορεία η χώρα και άρα να βρουν και λύση τα προβλήματά μας, δεν μπορούν 
να είναι αποτέλεσμα μόνο της συνδικαλιστικής πάλης. Για πρώτη φορά μετά 
από πολύ καιρό γίνεται φανερό ότι η συνδικαλιστική πάλη πρέπει για να είναι 
αποτελεσματική να συνδεθεί με τα γενικότερα αιτήματα του λαού για αλλαγή 
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πορείας, αλλαγή του τρόπου αντιμετώπισης της κρίσης, με μέτρα κατά των 
υπευθύνων τελικά, να συνδεθεί με το αίτημα για μια χώρα που σκέφτεται 
πρώτα τις ανάγκες του λαού της και μετά τους δανειστές και τους τραπεζίτες. 

Οι καιροί απαιτούν από όλους μας επιλογές ριζικά διαφορετικές 
και πολλές φορές οδυνηρές σε προσωπικό επίπεδο. Αυτό απαιτεί 
συγκεκριμένες παραδοχές με βάση την κοινή λογική όπως:  

Πρώτη παραδοχή. Οι υπαίτιοι της κρίσης δεν μπορεί να είναι 
αυτοί που θα μας βγάλουν από αυτή.  

2. Η έξοδος από την κρίση πρέπει να γίνει σε όφελος των 
εργαζομένων και όχι των τραπεζιτών και των κεφαλαιούχων.  

3. Οι επιπτώσεις της κρίσης πρέπει να βαρύνουν τους 
υπαίτιους, τους έχοντες και κατέχοντες, και όχι τα συνήθη υποζύγια. Δέστε 
χαρακτηριστικά τα εξοφλητικά του μισθολογίου για τους Υ.Ε. και Δ.Ε. 
συναδέλφους.  

4. Η κρίση δεν πρέπει να μειώσει τη δημοκρατία και την εθνική 
ανεξαρτησία και αξιοπρέπεια. Δέστε ακόμα πού έχει πάει το ταμείο των 
εσόδων του Δημοσίου για την κάλυψη των δανειστών.  

5. Πέρα από τους μισθούς και τις συντάξεις υπάρχει η 
προσωπική και υπηρεσιακή αξιοπρέπεια κάθε υπαλλήλου που δεν μπορεί να 
τσαλαπατά κάθε Βενιζέλος, να υποσκάπτει κάθε κωλοτούμπα του Σαμαρά ή 
να τη βιάζει η αναγωγή των ακροδεξιών σε κυβερνητικούς εταίρους. Δέστε αν 
θέλετε και πιο συγκεκριμένα τους όρους κάτω από τους οποίους πάνε να 
κάνουν την αξιολόγησή μας.  

6. Η λογική του βολέματος, στην οποία είχαμε συνηθίσει πάρα 
πολλοί εργαζόμενοι, δεν χωρά πια ούτε καν τους ομοϊδεάτες. Προσφέρει 
λύσεις μόνο στο στενό πυρήνα της εξουσίας και γι’ αυτό πρέπει να συντρίψει 
την υπόλοιπη κοινωνία. 

Στα πλαίσια αυτά θα πρέπει να δούμε και τις αναγκαίες αλλαγές 
στη λειτουργία και τη δράση και των Σωματείων και της ΠΟΕ – ΟΤΑ, είτε 
αφορούν την εγγραφή των συμβασιούχων είτε αφορούν την κατάργηση της 
ΓΣΕΕ και της ΑΔΕΔΥ και την ενοποίηση, είτε αφορούν τον τρόπο με τον 
οποίο οργανώνουμε την παρέμβασή μας, βελτιώνουμε την λειτουργία μας. 

Δηλαδή στο τελευταίο Συνέδριο τόσο η απροκάλυπτη 
αντιενωτική στάση της ΔΑΣ, όσο όμως και η πρωτοφανής απολυτότητα της 
πλειοψηφίας του Διοικητικού Συμβουλίου της Ομοσπονδίας δεν 
ανταποκρίθηκε σ' αυτό που ζητάνε οι καιροί.  

Για πρώτη φορά η πλειοψηφία της Ομοσπονδίας ήταν πιο πίσω 
παρ’ όλο που αυτό αδικεί και την ίδια της τη δράση, και από τις απαιτήσεις και 
προτάσεις της ΑΔΕΔΥ και από τις απαιτήσεις και τις πρακτικές που η ίδια 
χρησιμοποίησε σε προηγούμενα Συνέδρια. Δεν αποκλείστηκαν μόνο οι 
συνάδελφοι της ΔΑΣ τους οποίους κατηγορείτε για αντιενωτική, και 
συμφωνούμε ότι έχουν αντιενωτική στάση, αλλά αποκλείστηκαν ολόκληρα 
Σωματεία.  

Δεν κάναμε ούτε το παραμικρό βήμα για να ακολουθήσουμε την 
ίδια τακτική που ακολουθούσαμε στα προηγούμενα Συνέδρια, δηλαδή να 
κάνουμε το κούρεμα όσων Συνέδρων είχαν βγει πέρα από το τέτοιο. Αυτή η 
αδικαιολόγητη απολυτότητα δεν ήταν καλό για το Συνέδριο. 
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Η ανάγκη μιας νέας συλλογικότητας με αυτογνωσία της  
κοινωνικής μας θέσης μας ως εργαζομένων είναι αναγκαία. Η αποδοχή της 
λογικής «ό,τι αρπάξουμε τώρα» - λογική που επεκράτησε πολλά χρόνια στην 
πλειοψηφία και της ΠΟΕ – ΟΤΑ αλλά και πολλών εργαζομένων  - έφαγε τα 
ψωμιά της.  

Πρέπει σταθερά να διεκδικούμε αξιοπρεπή δουλειά, αξιοπρεπή 
αμοιβή, αξιοπρεπή κοινωνική ασφάλιση. Γιατί η κρίση και οι επιλογές των 
ισχυρών αμφισβητούν την ισότιμη παρουσία μας στην κοινωνία.  

Η αντιμετώπιση της κρίσης ή πιο λαϊκά αν δε θέλουμε να μας 
πάρουν και τα υπόλοιπα σώβρακα, απαιτεί τη μέγιστη δυνατή ενότητα 
δράσης του συνδικαλιστικού κινήματος και έτσι θέτει υπό επανεξέταση την 
αποτελεσματικότητα της πολιτικής όσων στο όνομα της δικής τους ταξικής ή 
πολιτικής καθαρότητας επιλέγουν την πολιτική εντός, εκτός και επί τα αυτά ή 
παραμένουν σε ένα απλό καταγγελτικό λόγο, αλλά και όσων προκρίνουν τη 
λογική του οριοθετημένου από τις κυβερνητικές πολιτικές εφικτού.  

Αντ’ αυτού απαιτούν τη μετατόπιση του άξονα αντιλήψεων και 
δράσεων όλων, αλλά κυρίως του σοσιαλδημοκρατικού χώρου σε φιλεργατικές 
θέσεις και στάσεις, έτσι ώστε να καταστεί δυνατή μια στροφή στη δράση και 
την πορεία του συνδικαλιστικού μας κινήματος.  

Απαιτούν το ξεπέρασμα των αυταπατών που δημιουργεί σε 
πολλούς η προσδοκία της κυβερνητικής εξουσίας από το κόμμα των 
προτιμήσεών μας. Οι εμπειρίες που έχουμε όλοι συγκεντρώσει από τις μέχρι 
τώρα ασκηθείσες κυβερνητικές πολιτικές των τελευταίων  χρόνων δεν είναι 
αισιόδοξες.  

Εν τέλει πρέπει όλοι να μη ξεχνάμε ποτέ  πως είμαστε πρώτα 
απ’ όλα  εργαζόμενοι άνθρωποι και μετά ΔΑΚίτες, ΠΑΣΚίτες, ΠΑΜίτες ή 
Αυτόνομοι και είναι απολύτως αναγκαίο σε περιόδους γενικευμένων και 
ισχυρών κρίσεων να είμαστε ανοιχτοί σε επαναξιολογήσεις στάσεων, 
επιλογών και συμπεριφορών. 

Καλούμαστε σε τέτοιες εποχές να επιλέξουμε με ποιους θα πάμε 
και ποιους θα αφήσουμε, και κυρίως να είμαστε έντιμοι απέναντι στους 
συναδέλφους μας.  

Αυτή την πολιτική της ενότητας στη δράση, με στόχους και 
τρόπους δράσης που να υποστηρίζουν τα δικαιώματα των εργαζομένων από 
τα πιο καθημερινά ως τα γενικότερα, μακριά από δογματισμούς και 
κομματικές συμπεριφορές, επιδιώκουμε να υποστηρίξουμε στο χρόνο που 
έρχεται.  

Ναι, δεν το κρύβουμε πως θεωρούμε ότι σηκώνουμε μεγαλύτερο 
βάρος από όσο μας αναλογούσε στη λειτουργία της ΠΟΕ – ΟΤΑ, και το 
κάναμε συνειδητά. Ναι, μπορούμε με σιγουριά να πούμε ότι χαιρόμαστε που 
πολύ μεγάλος αριθμός συναδέλφων από όλη την Ελλάδα απευθύνεται στα 
μέλη μας στην ΠΟΕ - ΟΤΑ και βρίσκει ανοιχτά ανεξάρτητα παραταξιακής ή 
πολιτικής τοποθέτησης.  

Αυτή είναι στην ουσία η πρότασή μας. Αυτή είναι και η ουσία της 
πρότασης που πολλοί θα είδατε να έχουμε κυκλοφορήσει για την ανάγκη 
συγκρότησης ευρύτερων παρατάξεων και ευρύτερων ψηφοδελτίων.  



41
ο 
ΤΑΚΤΙΚΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ – ΗΜΕΡΑ 2

η
 – ΑΠΟΓΕΥΜΑΤΙΝΗ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ - 25/4/2012 

 154 

Ναι, μπορούμε να σας υποσχεθούμε πως τώρα που τα 
πράγματα είναι πιο δύσκολα, η δική μας συνδικαλιστική αριστερά θα 
συνεχίσει να είναι παρούσα σε κάθε μικρή και μεγάλη μάχη για τους 
εργαζόμενους. Για έναν επιπλέον λόγο. Γιατί τώρα επανέρχεται στη συζήτηση 
η ορθότητα των ιδεών της και η πολιτική της παρουσία με όρους διεκδίκησης 
λύσεων και για το σήμερα με πρόγραμμα και εμπιστοσύνη στους 
εργαζόμενους και στον εαυτό της.  

Ναι, μπορούμε να το φωνάξουμε. Τα κέρδη δεν μπορεί να είναι 
πάνω από τους ανθρώπους. Ένας άλλος κόσμος δίκαιος για τους 
εργαζόμενους πρέπει να είναι απαιτητός και μπορεί να είναι εφικτός.   

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Η συναδέλφισσα Κατούδη έχει το λόγο.  

κα ΚΑΤΟΥΔΗ: Σας καλησπερίζω κι εγώ εκ μέρους του Συλλόγου 
Εργαζομένων Δήμου Δέλτα Νομού Θεσσαλονίκης. Είμαι η Πρόεδρος του 
Συλλόγου και αντιπρόσωπος εδώ στο Συνέδριο.  

Είναι το δεύτερο Συνέδριο το οποίο παρακολουθώ εγώ μετά το 
ενδιάμεσο στην Αθήνα. Δεν θα σας απασχολήσω πολλή ώρα. Έχω ακούσει 
πολλούς Συνέδρους. Παρακολούθησα χθες όλη την ημέρα αυτά που έγιναν 
εδώ.  

Καταρχήν θέλω να πω απλώς κάποιες σκέψεις. Προσερχόμενη 
στην αίθουσα το πρώτο πράγμα που είδα χθες, άκουσα κάποιους 
συναδέλφους Σύνεδρους να λένε «εδώ είναι η ΠΑΣΚΕ, εδώ είναι η ΔΑΚΕ, 
εδώ είναι η ΔΑΣ, ΑΣΚ». Πρόσφατα έμαθα όλες τις παρατάξεις.  

Δεν μπορώ να καταλάβω γιατί υπάρχει μια τέτοια χωροθέτηση 
σε ένα Συνέδριο. Δεν μπορώ να καταλάβω γιατί πρέπει να είναι χωρισμένοι 
κάποιοι σε παρατάξεις. Σέβομαι ότι ο καθένας έχει τις δικές του πεποιθήσεις, 
δε νομίζω όμως ότι έχουμε διαφορές όταν θα έρθουν οι απολύσεις ή όταν 
υπάρχει ένα ενιαίο μισθολόγιο ή όταν κάποιοι κάνουν κάποια ωράρια τα 
οποία δεν τηρούνται στη δουλειά.  

Νομίζω ότι όλα αυτά είναι κοινά. Δεν καταλαβαίνω δηλαδή πού 
διαφέρουμε αν είμαστε ΠΑΣΚΕ ή ΔΑΚΕ ή ΔΑΣ. Κατ’ εμένα προσωπικά και 
των συναδέλφων μου, θεωρούμε ότι κάποια στιγμή πρέπει να γίνει μια 
υπέρβαση σε όλα αυτά και καλό θα ήταν αυτή η υπέρβαση να ξεκινήσει από 
αυτή την Ομοσπονδία την οποία εγώ θεωρώ ότι είναι αγωνιστική, με όλα τα 
καλά και τα άσχημά της.  

Γιατί θα πρέπει να υπάρχουν ψηφοδέλτια; Εγώ προσωπικά έχω 
πολλά κοινά με πάρα πολλούς συναδέλφους μου από όλες τις λεγόμενες 
παρατάξεις που υπάρχουν σήμερα. Γιατί να μην μπορούμε να είμαστε όλοι 
μαζί σε ένα ψηφοδέλτιο με ανθρώπους που εκτιμούμε τον αγώνα τους, τη 
συμπεριφορά τους, τη δράση τους στους Δήμους; 

Αυτό μπορούμε να το κρίνουμε γιατί όλοι καθημερινά πλέον 
είμαστε σε τοπικά Σωματεία, γνωριζόμαστε μεταξύ μας. Για μένα σε αυτή την 
παρούσα περίοδο σημασία έχουν τα πρόσωπα. Θεωρώ ότι δυστυχώς καλώς 
ή κακώς οι παρατάξεις, τα κόμματα έχουν ξεπεραστεί, και νομίζω ότι όλοι θα 
το δούμε στις εκλογές που έρχονται.  

Όσον αφορά εδώ τις τοποθετήσεις που έγιναν, θα ήθελα να πω 
ότι νομίζω ότι εδώ είμαστε για να κρίνουμε την Ομοσπονδία και νομίζω ότι η 
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Ομοσπονδία είμαστε εμείς, όχι η Εκτελεστική Επιτροπή, το Γενικό Συμβούλιο. 
Δεν καταλαβαίνω δηλαδή τις τοποθετήσεις γενικότερα για Τρόικα κλπ.  

Συμφωνώ ότι οι ομάδες Ράιχενμπαχ, Τρόικα επηρεάζουν τους 
μισθούς μας, τη ζωή μας, την καθημερινότητά μας. Αυτά όμως όλα θα τα 
κρίνουμε στις 6 Μαΐου.  

Όσον αφορά τους συμβασιούχους, βεβαίως οι συμβασιούχοι 
είναι συνάδελφοι. Σε πολλούς Δήμους είναι εργαζόμενοι πάρα πολλά χρόνια. 
Για μένα προσωπικά το αν θα ψηφίζουν ή όχι, πρέπει να αποτελέσει 
αντικείμενο συζήτησης και σίγουρα αλλαγής καταστατικού της Ομοσπονδίας, 
από κει και πέρα όμως οι συμβασιούχοι δεν είναι μόνο για τις ψήφους.  

Ας αναρωτηθούμε λίγο πώς συμπεριφερόμαστε στους 
συμβασιούχους όλοι οι μόνιμοι και αορίστου στους Δήμους. Τους θέλουμε για 
τις ψήφους, αλλά καθημερινά ως συναδέλφους μας είναι αυτοί που τους 
αντιμετωπίζουμε ως δεύτερης κατηγορίας συνάδελφοι. Είναι αυτοί οι οποίοι 
επιφορτώνονται την καθημερινή δουλειά, υπερωρίες απλήρωτες, γιατί εμείς 
είμαστε ενδεχομένως κάποιοι πιο παλιοί ή είμαστε πιο κουρασμένοι και σειρά 
έχουν να βγάλουν τη δουλειά αυτοί οι συμβασιούχοι, τους οποίους όμως για 
τις ψήφους τους θέλουμε.  

Θα ήθελα να αναφερθώ για τους συνδικαλιστές. Άκουσα και 
χθες, αλλά το βλέπω και εδώ στη Θεσσαλονίκη και φαντάζομαι σε όλη την 
Ελλάδα, πολλοί συνάδελφοι και σε προηγούμενες δημοτικές εκλογές ή 
περιφερειακές, όντας συνδικαλιστές σε πρωτοβάθμια όργανα, ήταν 
ταυτόχρονα υποψήφιοι είτε ως Περιφερειακοί Σύμβουλοι είτε υποψήφιοι 
Δήμαρχοι είτε σήμερα υποψήφιοι Βουλευτές.  

Συγχωρήστε με αλλά δεν καταλαβαίνω πώς μπορούν να 
συνδυάζονται αυτοί οι ρόλοι. Πώς μπορούν δηλαδή κάποιοι που είναι 
συνδικαλιστές και κατ’ εμένα έχουν ένα διεκδικητικό και συγκρουσιακό ρόλο 
με την εκάστοτε Διοίκηση, μπορούν να είναι ταυτόχρονα Δήμαρχοι ή 
Βουλευτές.  

Αυτό δεν ξέρω πώς πρέπει να αντιμετωπιστεί από την 
Ομοσπονδία. Κάπως πρέπει να μπει ένα τέλος σ' αυτό, γιατί αυτού του είδους 
οι λειτουργίες είναι που απαξιώνουν το συνδικαλισμό και κρατάνε όλους τους 
συνάδελφους μακριά από απεργίες, από αγώνες και μένουν ίσως κάποια 
μέλη Δ.Σ. στους δρόμους.  

Για όλα αυτά φταίμε όλοι εμείς. Δεν είναι μόνο το Γενικό 
Συμβούλιο ή η Εκτελεστική Επιτροπή. Όπως επίσης και για συναδέλφους 
συνδικαλιστές που δεν δουλεύουμε καθημερινά. Αυτά δεν πρέπει να τα πούμε 
κάποια στιγμή;  

Όσον αφορά την Ομοσπονδία είπα και πάλι ότι κρίνουμε την 
Ομοσπονδία. Δε θεωρώ ότι αυτή τη στιγμή βγάζουμε κυβέρνηση. Το αν θα 
ψηφίσουν κάποιοι, δεν ξέρω, κάποιες από τις παρατάξεις εδώ δεν πρέπει να 
συγχέουν ότι τα ίδια ποσοστά θα είναι και στην κοινωνία.  

Έχω την εντύπωση, μάλλον την πεποίθηση ότι θα υπάρξουν 
πολύ μεγάλες εκπλήξεις στις εκλογές. Δεν θα έχουν καμία σχέση οι εκλογές 
με την Ομοσπονδία με τις βουλευτικές εκλογές. Δεν έγινε καθόλου λόγος για 
προβλήματα τα οποία έπρεπε να μας απασχολούν καθημερινά και όταν λέω 
προβλήματα, τι γίνεται με τις κοινωφελείς επιχειρήσεις, τι γίνεται με τις 
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χρηματοδοτήσεις τους, τι γίνεται με το «Βοήθεια στο Σπίτι», που παραμένουν 
απλήρωτα και είναι αβέβαιο το μέλλον τους.  

Τι γίνεται με τους συμβασιούχους, αν θα μπορούν να έχουν 
θέση εργασίας ή όχι ή από τα 8μηνα θα πάμε στα 5μηνα ή στις ωριαίες 
συμβάσεις εργασίας όπως είναι στη Γερμανία. Τι γίνεται με το ενιαίο 
μισθολόγιο το οποίο μας έχει στερήσει ζωτικούς πόρους και μας έχει αφήσει 
να έχουμε απλήρωτα δάνεια, απλήρωτες κάρτες. Θα ακυρωθεί; Μπορούμε να 
το ακυρώσουμε;  

Τι θα γίνει με τον «Καλλικράτη» ο οποίος κυρίως μιλάει για 
ιδιωτικοποιήσεις. Μπορούμε, δεν ξέρω, να τον τροποποιήσουμε, να τον 
ακυρώσουμε; Τι θα γίνει με τις απολύσεις που έρχονται. Δεν ξέρω κατά πόσο 
μπορείτε εσείς να απαντάτε στους συναδέλφους σας για τα νούμερα που 
ακούγονται στις τηλεοράσεις.  

Φαντάζομαι ότι όλοι αναλώνουμε αυτά που ακούμε στις 
τηλεοράσεις. Το θέμα είναι εμείς τι θα κάνουμε γι' αυτό. Όταν θα έρθουμε 
δηλαδή μπροστά σε μία στάση πληρωμών ή απολύσεων, έχουμε 
προετοιμάσει τους συναδέλφους μας για το πώς θα αντιδράσουμε;  Δηλαδή τι 
θα πούμε; Η ΔΑΣ θα πάει με αυτούς που είναι ΔΑΣ, η ΠΑΣΚΕ θα πάει με τους 
ΠΑΣΚΕ και η ΑΣΚ – συγγνώμη αν ξεχνάω κάποια παράταξη – με τους 
αντίστοιχους; Η απόλυση δεν είναι ίδια για όλους;  

Τι γίνεται με τα ωράρια τα οποία καταστρατηγούνται στην 
καθαριότητα και στην ουσία υπάρχει μαύρη εργασία. Συνάδελφοι 
συμβασιούχοι για τους οποίους έγινε πολύς λόγος, δουλεύουν 4 – 5 η ώρα τα 
ξημερώματα είτε στα απορρίμματα χωρίς νόμιμες υπερωρίες χωρίς τίποτα. 
Άνθρωποι στην κοινωνική πολιτική οι οποίοι δουλεύουν στα βάρδιες με 
παράνομες αποφάσεις και αυτό γίνεται και σε Δήμους εδώ της Θεσσαλονίκης, 
σε γνωστούς Δημάρχους της Θεσσαλονίκης.    

Τι γίνεται με τις καθαρίστριες των σχολείων, οι οποίες κι αυτές 
στα πληροφορώ ότι εργάζονται πολύ περισσότερες ώρες απ’ ό,τι 
προβλέπονται. Πόσες παρεμβάσεις έχουν κάνει τα τοπικά Σωματεία; Ξέρετε 
συνάδελφοι, για μένα βασικό είναι να ξεκινάμε πρώτα απ’ όλα από τις ευθύνες 
που έχουμε εμείς οι ίδιοι και όχι η Ομοσπονδία.  

Σε όλα αυτά τα ζητήματα πρέπει να μπούμε εμείς μπροστά 
τοπικά και αυτό μπορούμε να το κάνουμε με τον τρόπο συμπεριφοράς που 
έχουμε απέναντι στους εργαζόμενους. Όταν θα μας βλέπουν είτε να έχουμε 
ομφάλιους λώρους με κόμματα είτε να ακολουθούμε άλλου είδους επιταγές, 
έτσι δεν μπορείς να κερδίσεις τον κόσμο, δεν μπορείς να τον βγάλεις στους 
δρόμους. Δεν μπορείς να απαιτήσεις να είναι μαζί σου στις απεργίες ούτε σε 
ένα μήνα απεργία ούτε σε 24ωρες ούτε τίποτα. Δεν σε εμπιστεύεται κανείς.  

Εγώ θα πάω και παραπέρα. Μιλάμε για τις περικοπές στους 
μισθούς μας, για την Τρόικα. Τι γίνεται με τα χρέη στους Δήμους; Πώς 
δημιουργήθηκαν αυτά τα χρέη στους Δήμους; Δεν έχουμε εμείς ευθύνες; Δεν 
έχουν ευθύνες οι μηχανικοί που κάνουν «μαϊμού» μελέτες χρόνια και περνάνε 
απραγματοποίητα έργα γιατί πρέπει να πληρωθούν κάποια άλλα χρήματα σε 
Δημάρχους, Συμβούλους, μυστικούς Σύμβουλους;  

Δεν έχουμε ευθύνες όταν κάποια ταμεία δεν λειτουργούν και δεν 
κάνουν τους ελέγχους όπως πρέπει για να κάνουν τους καλούς στις εκάστοτε 
Διοικήσεις και να πληρώνονται άλλου είδους διαδικασίες; Δεν έχουμε εμείς 
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ευθύνη όταν συμμετέχουμε στις εισηγήσεις, στις γνωμοδοτήσεις των 
διαφόρων Δημάρχων επειδή ακριβώς θα μας εξασφαλίσουν κάποιες 
παραπάνω υπερωρίες και σε εισηγήσεις οι οποίες έρχονται σε αντίθεση με τα 
συμφέροντα και το νόμιμο αυτό που επικρατεί για τους συναδέλφους μας; 

Τα χρέη των Δήμων νομίζω ότι πρέπει να μας απασχολούν. Η 
οικονομική κατάσταση των Δήμων δεν προήλθε από την Τρόικα ούτε από τις 
ομάδες Ράιχενμπαχ. Έχουμε βάλει δυστυχώς το χεράκι μας όλοι. Το θέμα 
είναι τι κάνουμε τώρα.  

Για μένα επίσης βασικό είναι ότι εκτός από τους συναδέλφους, 
καλό είναι να συνδεθούμε και με άλλα κοινωνικά σύνολα. Δεν μπορούμε να 
μιλάμε αποκομμένοι ως Δημοτικοί υπάλληλοι. Πρέπει να έρθουμε σε επαφή 
και με άλλες ομάδες στην κοινωνία, οι οποίοι αυτή τη στιγμή είναι άνεργοι, 
γιατί μαζί με αυτούς θα κληθούμε να δώσουμε έναν αγώνα δύσκολο όταν θα 
έρθουν οι απολύσεις, οι πραγματικές απολύσεις, και τότε να δούμε πόσο θα 
ισχύουν όλα αυτά ΠΑΣΚΕ, ΔΑΚΕ, ΑΣΚ, δεν ξέρω τι άλλο είπατε από χθες 
μέχρι σήμερα. Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε τη συναδέλφισσα Κατούδη. Ο τελευταίος 
συνάδελφος, ο Γαϊτάνος Αλέκος, Πρόεδρος του Συλλόγου Εργαζομένων 
στους ΟΤΑ Νομού Χίου, έχει το λόγο.   

Α. ΓΑΪΤΑΝΟΣ: Συναδέλφισσες και συνάδελφοι, πραγματικά το συμπέρασμα 
που έχω αποκομίσει από τη μέχρι τώρα διεξαγωγή του Συνεδρίου με οδηγεί 
αβίαστα στο συμπέρασμα ότι στην κυριολεξία το Συνέδριο είναι αναντίστοιχο 
των καιρών, αναντίστοιχο της επίθεσης που δέχονται οι εργαζόμενοι της 
χώρας, οι συνάδελφοί μας στους Οργανισμούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης και 
ενώ θα έπρεπε σ' αυτό το Συνέδριο να μπούμε στην ουσία των προβλημάτων 
και της επίθεσης που δεχόμαστε, εμείς έχουμε αναλώσει το μεγαλύτερο χρόνο 
στο εάν θα πρέπει να δεχθούμε στους κόλπους του συνδικαλιστικού 
κινήματος, στους κόλπους της Ομοσπονδίας μια σειρά από συναδέλφους οι 
οποίοι ανήκουν σε Συλλόγους και οι οποίοι σήμερα δεν βρίσκονται εδώ.  

Με ευθύνη των δύο μεγαλύτερων παρατάξεων, της ΠΑΣΚΕ και 
της ΔΑΣ, το συνδικαλιστικό κίνημα υπέστη μία φοβερή ήττα. Και λέω «ήττα» 
συνάδελφοι γιατί μπορεί πραγματικά κάποιοι να επιχαίρουν από την πλευρά 
της ΠΑΣΚ ΟΤΑ, όμως ο μεγάλος χαμένος είναι οι εργαζόμενοι στους ΟΤΑ 
που είδαν την Ομοσπονδία τους κατ’ ουσία να διασπάται, κυριολεκτικά και 
τυπικά να διασπάται, και από αυτή τη διάσπαση βεβαίως δεν είναι 
κερδισμένος κανένας άλλος από τη μνημονιακή κυβέρνηση και τους 
Τροϊκανούς δανειστές μας, τους Τροϊκανούς πάτρωνές μας.  

Σε μια περίοδο που απαιτείται η συσπείρωση στο 
συνδικαλιστικό κίνημα, εδώ μέσα εκείνο που πετύχαμε είναι η 
αποσυσπείρωση, η αποδυνάμωση και σε τελική ανάλυση η ίδια η 
υπονόμευση του συνδικαλιστικού  μας οργάνου.  

Τι άλλο συνάδελφοι συνιστά η εξέλιξη αυτή δηλαδή πέραν από 
αυτά που είπα και σε τελική ανάλυση τι θα πούμε μεθαύριο στους 
εργαζόμενους που θα πάμε; Δεν ξέρω, πραγματικά δηλαδή όταν οι 
συνάδελφοί μας μάς έστειλαν εδώ για να συζητήσουμε τα προβλήματα.  

Δεν έχουμε στην ουσία ιατροφαρμακευτική περίθαλψη. Οι 
περισσότεροι, αν όχι όλοι οι συνάδελφοι, πραγματικά επικρέμεται επί των 
κεφαλών τους ο πέλεκυς της απόλυσης. Όταν μια σειρά από δικαιώματα και 
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κατακτήσεις ανατρέπονται κάθε μέρα, όταν οι μισθοί μειώνονται, όταν το 
ωράριο αυξάνεται, όταν ακόμα και την Πρωτομαγιά μας αναγκάζουν να 
εργαζόμαστε, εμείς τι θα πούμε; Ότι στο Συνέδριο διασπαστήκαμε γιατί 
έπρεπε 18 Σωματεία να αποκλειστούν και μάλιστα με τρόπο σκανδαλώδη 
όταν σε ένα Σωματείο 500 μελών ψήφισαν 400 και 5 συμβασιούχοι κι αυτό 
έγινε η αφορμή όλοι οι συνάδελφοι, όλοι οι αντιπρόσωποι αυτού του 
Σωματείου να πάνε σπίτι τους;  

Όταν έχουμε τον δεύτερο Αντιπρόεδρο της ΠΟΕ - ΟΤΑ και τον 
επικεφαλής τέλος πάντων της παράταξης της ΔΑΣ εκλεγμένους και οι δύο, να 
μην είναι σήμερα Σύνεδροι, όχι γιατί δεν τους επέλεξαν οι συνάδελφοί τους 
αλλά γιατί εν πάση περιπτώσει εμείς κρυβόμαστε πίσω από διαδικαστικά και 
νομικίστικα επιχειρήματα.  Γιατί δε βλέπουμε την ουσία; 

Και να πω και κάτι; Πολύ της μόδας είναι το κούρεμα. Κούρεμα 
για το ένα, κούρεμα για το άλλο. Δεν θα μπορούσε να γίνει κι ένα κούρεμα 
εδώ μέσα, να βρεθεί μια συμβιβαστική φόρμουλα; Πραγματικά διερωτώμαι. Ο 
Πρόεδρος της Ομοσπονδίας δε θα μπορούσε σε συνεννόηση με τους 
επικεφαλής των παρατάξεων να βρουν μια φόρμουλα να βγουν οι 
υπεράριθμοι αντιπρόσωποι; Δεν ξέρω πραγματικά δηλαδή.  

Συνάδελφοι, να μιλάμε καθαρά. Θεωρώ ότι δεν υπήρχε καλή 
διάθεση εδώ μέσα. Εδώ μέσα κάποιοι ίσως το επεδίωκαν κιόλας. Ήταν 
προφανές. Και να σας πω και κάτι; Σε τελική ανάλυση ίσως να ήταν και μέσα 
στις στοχεύσεις των δύο αυτών παρατάξεων.  

Το αποτέλεσμα; Η ΠΑΣΚΕ αύριο θα πάρει την αυτοδυναμία. 
Ήταν η επιδίωξή της. Θα το πετύχει. Η ΔΑΣ ΟΤΑ θα μπορεί να λαϊκίσει και να 
προβάλλει επιχειρήματα έτσι υπερεπαναστατικότητας μεθαύριο που θα πάνε 
στους εργασιακούς χώρους ότι κράτησαν ψηλά τη σημαία της επανάστασης, 
και οι δύο βεβαίως ίσως έτσι κοιτάζοντας μικροπαραταξιακά τα πράγματα να 
αισθάνονται ότι είναι χαρούμενοι.   

Ντρέπομαι πραγματικά, δεν ξέρω τη Δευτέρα όταν θα 
επιστρέψω στη Χίο τι να πω στους συναδέλφους. Έχουμε μεθαύριο το 
πρόβλημα με το εκλογικό. Την 1η Μάη κάποιοι συνάδελφοι θα αναγκαστούν 
να μην συμμετάσχουν στην εργατική Πρωτομαγιά στις απεργιακές 
συγκεντρώσεις και να είναι στα γραφεία τους να εργάζονται.  

Εδώ μιλάμε για πισωγύρισμα δεκαετιών. Πραγματικά δεν ξέρω 
αν υπάρχει προηγούμενο, την 1η του Μάη κάποιοι να είναι στα γραφεία τους. 
Τι προτίθεται να κάνει η Ομοσπονδία; Θα προκηρύξει απεργία; Θα 
προκηρύξει έστω για λόγους εν πάση περιπτώσει αξιοπρέπειας απεργία αυτή 
την ημέρα; Είναι ζητήματα συνάδελφοι που πραγματικά θέλω να δω τι θα 
γίνει.     

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Άργησες το πρωί Αλέκο να έρθεις και το είπαμε. 

Α. ΓΑΪΤΑΝΟΣ: Συνάδελφοι, αν έχει δοθεί λύση στο θέμα, εγώ δεν έχω 
πρόβλημα.  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Η Πρωτομαγιά για μας είναι απεργία και θα υπάρχει 
απόφαση του Συνεδρίου για απεργία.  

Α. ΓΑΪΤΑΝΟΣ: Ωραία, εγώ πραγματικά δηλαδή χαίρομαι που το ακούω και 
πραγματικά έτσι θεωρώ ότι σε αυτό το θέμα η Ομοσπονδία κινήθηκε στην 
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κατεύθυνση που θα έπρεπε να κινηθεί, όπως θα έπρεπε να κινηθεί και σε μια 
σειρά άλλα ζητήματα.  

Συνάδελφοι τελειώνοντας εκείνο το οποίο θέλω να πω είναι ότι 
εκείνο που σήμερα επιβάλλεται είναι η μέγιστη δυνατή συσπείρωση, η 
μαζικοποίηση του συνδικαλιστικού κινήματος με κάθε τρόπο, η συσπείρωση 
των συναδέλφων διότι τα προβλήματα είναι μπροστά μας. Και βεβαίως 
θεωρώ επιβεβλημένο ότι θα πρέπει να ενισχυθούν εκείνες οι παρατάξεις που 
με τον έναν ή με τον άλλον τρόπο προβάλλουν το αίτημα για αλλαγή 
συσχετισμών του συνδικαλιστικού κινήματος υπέρ των δυνάμεων της 
εργασίας. Σας ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε τον συνάδελφο. Επειδή είχαμε παραλείψει τον 
συνάδελφο Κτιστάκη, για τρία λεπτά έχει το λόγο και να κλείσουμε 
συνάδελφοι.  

κ. ΚΤΙΣΤΑΚΗΣ: Συνάδελφοι καταρχήν – θα ξεκινήσω ανάποδα – είναι  
ευκαιρία όσοι είναι καινούργιοι, η δυνατότητα που τους δόθηκε να βγουν στο 
βήμα ενός Συνεδρίου να μιλήσουν είναι πρωτόγνωρη. Συνήθως δεν 
μπορούσες να μιλήσεις στα Συνέδρια. Από τη μακρινή Χαλκιδική που ήταν το 
πρώτο Συνέδριο που πήγα, δεν μπορούσες να μιλήσεις γιατί οι ομιλητές ήταν 
πάρα πολλοί και ακούγαμε τα πάντα.    

Στη Χαλκιδική λέγαμε για τη Νικαράγουα. Τότε είπα μια 
μαντινάδα, ότι άφησα τη φοράδα μου και τ’ όμορφο χωριό μου για να γεμίσω 
μπουνταλιές το κουφιοκέφαλό μου. Στην Κρήτη μιλάμε με μαντινάδες, είμαι 
από το Ρέθυμνο.  

Εχθές ζήσαμε κάτι το οποίο ήταν στρατηγική. Φάνηκε ότι ήταν 
στρατηγική. Φάνηκε ότι δεν υπήρχε διάθεση να λυθεί. Θέλω να δικαιολογήσω 
την ψήφο μου, ήταν το λευκό που σηκωνόταν από κει. Από τη μία ήταν για 
μένα φανερό μία στρατηγική ρήξης ή επιβάλλουμε απόψεις, γιατί το 
καταστατικό της Ομοσπονδίας υπήρχε και το γνωρίζανε, ή φεύγουμε και 
κάνουμε το δικό μας μαγαζάκι.  

Από την άλλη με την ψήφο μας αποκλείαμε συναδέλφους που 
για μένα πάρα πολλοί από αυτούς, επειδή ήταν 3 ή 4 συμβασιούχοι, 
ουσιαστικά ήταν νόμιμοι Σύνεδροι και αποκλείσαμε Σωματεία. Ήταν ένα 
πρόβλημα το οποίο θα μπορούσαμε να το λύσουμε. Δεν το λύσαμε 
δυστυχώς.  

Έχω πει και σε άλλες συναντήσεις ότι για μένα ίσως είναι λύση, 
έχει προβλήματα, ίσως είναι λύση όμως να πάμε σε λογικές να κάνουμε 
καταστατικό, να αλλάξουμε δηλαδή το καταστατικό της Ομοσπονδίας και της 
ΑΔΕΔΥ και να πάμε σε λύσεις όπου οι εκλογές σε όλα τα επίπεδα θα γίνονται 
σε ενιαίο ψηφοδέλτιο, γιατί λέω παραστατικά ότι στους χώρους των 
Συνεδρίων μπαίνει πρώτα το κόμμα, μετά μπαίνει ο συνδικαλιστής του 
κόμματος, μετά μπαίνει το εγώ του συνδικαλιστή και τελευταίος και 
καταϊδρωμένος έρχεται ο συνδικαλιστής του χώρου. Έπρεπε να είναι 
ανάποδα και με μεγάλες αποστάσεις το ένα από το άλλο. 

Δεν ξέρω αν η πρόταση μπορεί να περπατήσει, να μπορούμε να 
το κάνουμε, αλλά θεωρώ ότι θα απομακρύνουμε αυτό τον κίνδυνο που έχουμε 
αυτή τη στιγμή. Για τα υπόλοιπα προβλήματα που ταλανίζουν τον κλάδο τα 
οποία είναι πάρα πολλά και ταλανίζουν όλους τους εργαζόμενους στην 
Ελλάδα και όχι μόνο τους εργαζόμενους στο δημόσιο τομέα, δυστυχώς 
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χρειάζεται ενότητα κι αυτή την ενότητα εγώ στο Ρέθυμνο δεν μπορώ να τη 
μεταφέρω.  

Τι εννοώ ότι θα μεταφέρω ότι είδα στο Συνέδριο στους 
συναδέλφους. Δεν υπήρχε ενότητα, για τους δικούς τους λόγους και για τις 
δικές του στρατηγικές ο κάθε χώρος. Όμως η ενότητα δεν υπήρχε. Ποιο είναι 
το ζητούμενο; Το ζητούμενο θα πρέπει να το βρούμε.  

Στο ενδιάμεσο Συνέδριο ας πάμε σε τέτοιες λογικές, ας πάμε σε 
αλλαγές καταστατικών, ας πάμε σε πράγματα, ας ρίξουμε γέφυρες. Είναι μια 
έκκληση προς το Προεδρείο το οποίο εκτιμώ ιδιαίτερα. Ας κάνουμε μια 
έκκληση ώστε κι αυτή τη στιγμή να τα ξαναβρούμε.  

Να βρούμε τρόπο. Τρόποι υπάρχουν. Αν υπάρχει θέληση, 
υπάρχουν τρόποι. Κι ας κάνουμε εμείς την προσπάθεια κι αν η άλλη πλευρά 
έχει αποφασίσει ότι η λύση στην Ελλάδα είναι να έχουμε και κομματικές, 
τριτοβάθμια όργανα, εντάξει, okay, αλλά νομίζω ότι εμείς θα πρέπει να 
κάνουμε την προσπάθεια για να είναι ενωμένος ο αγώνας.  

Δεν θέλω να σας κουράσω με προβλήματα που κάποιοι 
μιλήσαμε για κλαδικά ή τοπικά, νομίζω όμως ότι είναι πρόβλημα να βγάλουμε 
τον συνάδελφο από τον καναπέ. Το αντιμετωπίζουμε όλοι στις κοινοποιήσεις 
που κάνουμε. Είναι ένα πρόβλημα. Θα πρέπει να δούμε εναλλακτικούς 
τρόπους πιθανόν πάλης και αγώνα.  

Στην Ευρώπη μιλάνε πάρα πολλές φορές για λευκές απεργίες, 
όπου ο εργαζόμενος δεν έχει το κόστος του μεροκάματου. Θα πρέπει να 
βρούμε και τέτοιες λύσεις, γιατί οι αγώνες δεν φτάνουν να είναι μόνο στην 
Αθήνα.  

Συνήθως στην επαρχία οι αγώνες δεν φτάνουν. Συνήθως η 
συμμετοχή είναι πολύ μικρή. Έχουμε μια δυσκολία. Εγώ πάρα πολλές φορές 
σαν Πρόεδρος Εργαζομένων αισθάνομαι ότι δεν μπορώ να πείσω τον 
συνάδελφο να αφήσει τον καναπέ του και να βγει στους δρόμους.  

Τα πράγματα βέβαια πιστεύω ότι θα τον φέρουν στους δρόμους 
θέλει δε θέλει, αλλά τότε θα είναι δυστυχώς σε τέτοια κατάσταση που λίγα 
πράγματα θα μπορεί να κάνει. Σας ευχαριστώ για το χρόνο σας.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε τον συνάδελφο. Ο Πρόεδρος της Εκτελεστικής 
θα ανακοινώσει τα αποτελέσματα της ψηφοφορίας για την εκλογή 
Εφορευτικής Επιτροπής.  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Συνάδελφοι, να πω τα αποτελέσματα.  

Ψήφισαν   235  

Άκυρα λευκά      4  

Έγκυρα   231  

  Ήταν δύο συνδυασμοί. Η ΠΑΣΚΕ πήρε 188 και η ΑΚΙΣ 43.  

  Εκλέγονται 4 από την ΠΑΣΚΕ και 1 από την ΑΚΙΣ.  

  Θα μάθουμε ποιοι εκλέγονται και σε συνεννόηση με το 
Προεδρείο θα ανακοινωθεί η ώρα κατάθεσης των υποψηφιοτήτων, γιατί 
ξέρετε ότι έχουμε και περιορισμό. Για να διορθωθούν και να τυπωθούν τα 
ψηφοδέλτια θέλει ένα μεγάλο χρονικό διάστημα.  
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  Νομίζω Οδυσσέα εκκρεμεί ένα ψήφισμα για το Δήμο Χανίων. 
Μπορούμε καταρχήν να πούμε ότι υπάρχει ψήφισμα που καταγγέλλει τη 
Δημοτική Αρχή Χανίων που για τρίτη φορά προσπαθεί να προχωρήσει στην 
εκχώρηση αρμοδιότητας της καθαριότητας σε ιδιώτες, όταν με το ποσό που 
θέλει να δώσει μπορούν  να δημιουργηθούν πάνω από 150 θέσεις εργασίας 
σε μια κρίσιμη για τη χώρα, για την περιοχή χρονική περίοδο και 
συμπαραστεκόμαστε στις κινητοποιήσεις του Συλλόγου Εργαζομένων ΟΤΑ 
Νομού Χανίων όπου την Παρασκευή θα αποτρέψουμε και πάλι με τον τρόπο 
που ξέρουμε εμείς την πραγματοποίηση της δημοπρασίας. Ουσιαστικά το 
συνέταξα εγώ. Μπορείτε να το καταγράψετε, Σοφία.   

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Αν το ψήφισμα καλύπτει αυτό που είπε ο Θέμης 
Μπαλασόπουλος, επειδή δεν το έχετε γράψει εδώ, κι αν το γράψει ο Ευτύχης 
και το φέρει, θα το βάλω εγώ πρωί - πρωί για να φύγει για την Παρασκευή 
που είναι η συνεδρίαση ή άμα είναι αυτό ακριβώς, να γραφτεί όπως είναι και 
να φύγει, να ψηφιστεί σήμερα κατ’ εξαίρεση.  

ΣΥΝΕΔΡΟΣ: Να ψηφιστεί σήμερα και να διατυπωθεί…  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ωραία. Συνάδελφοι, επειδή την Παρασκευή υπάρχει 
δημοπρασία στα Χανιά, οι συνάδελφοι των Χανίων ζήτησαν να βγει ένα 
ψήφισμα από το Συνέδριο για τα Χανιά. Αν υπάρχουν άλλα ψηφίσματα, θα 
μπουν όλα μαζί. Όσοι συνάδελφοι έχουν τέτοιο, θα φέρουν ψήφισμα να 
περάσει από το Συνέδριο.  

  Ποιοι ψηφίζουν υπέρ του ψηφίσματος, για να φύγει αύριο;  

 

Διεξάγεται ψηφοφορία δια ανατάσεως της χειρός 

 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ομόφωνα ψηφίζεται το ψήφισμα για το Δήμο Χανίων.  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Οι συνάδελφοι αντιπρόσωποι, μέλη και φίλοι της 
ΠΑΣΚΕ ΟΤΑ, παράκληση να παραμείνουν μέσα στην αίθουσα.   

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Και οι συνάδελφοι των Συσπειρώσεων να ανεβούν στον 
ημιώροφο.  

 

ΛΗΞΗ ΕΡΓΑΣΙΩΝ 2ης ΗΜΕΡΑΣ 

 





ΠΑΝΕΛΛΗΝΙΑ ΟΜΟΣΠΟΝΔΙΑ ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΩΝ  

 

ΟΡΓΑΝΙΣΜΩΝ ΤΟΠΙΚΗΣ ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗΣ 

 

41ο ΤΑΚΤΙΚΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ 

 

ΠΕΜΠΤΗ 26 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2012 
 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΠΟΕ - ΟΤΑ: Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ  

          ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟΥ: 

           ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:           Ο. ΝΤΡΙΒΑΛΑΣ  

   ΜΕΛΗ:   Ζ. ΓΚΑΡΑΛΙΑΚΟΣ 

       Γ. ΓΙΑΤΡΑΚΟΣ  

       Μ. ΚΑΤΣΟΥΡΟΣ  

       Γ. ΜΑΓΚΛΗΣ 

 

ΗΜΕΡΑ 3η  

ΠΡΩΙΝΗ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ 

 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφοι σας παρακαλώ να ξεκινήσουμε. Ο συνάδελφος 
Σπύρος Σαρδέλης έχει το λόγο.  

Σ. ΣΑΡΔΕΛΗΣ: Συνάδελφοι καλημέρα. Είμαι από το Σωματείο Εργαζομένων 
ΟΤΑ νομού Μεσσηνίας.  

Πιστεύω ότι αυτή την περίοδο το συνδικαλιστικό κίνημα και 
ιδιαίτερα το δικό μας Συνδικάτο βρίσκεται στην πιο κρίσιμη καμπή του. Αντί να 
είμαστε ενωμένοι όλοι τη στιγμή που οι εξελίξεις είναι ραγδαίες και τα 
προβλήματα τ’ αντιμετωπίζουμε κάθε μέρα και αυξάνονται, δυστυχώς μια 
μεγάλη παράταξη, εσκεμμένα και προγραμματισμένα αποφάσισε ν’ 
αποχωρήσει. Εγώ λυπάμαι γι’ αυτό, που αποχώρησε, γιατί το είχε 
προμελετημένο.  

Πιστεύω ότι τα προβλήματα όλα που δημιούργησε εδώ, θα 
μεταφερθούν στα πρωτοβάθμια όργανα. Εκεί θα πρέπει να δώσουμε μεγάλη 
μάχη γιατί: Γιατί θα προσπαθήσουν να διαλύσουν και τα πρωτοβάθμια. Τι θα 
πρέπει να κάνουμε εμείς, γιατί σίγουρα θα μεταφέρουν κάποια πράγματα από 
το συνέδριο στα πρωτοβάθμια, με τον τρόπο που θέλουν χωρίς να είναι η 
αλήθεια. Εμείς όμως θα πρέπει να μεταφέρουμε τις αποφάσεις που πήραμε 
εδώ για να έχουμε απαντήσεις σ’ αυτούς.  

Είμαστε ένα Σωματείο που κατεβαίνουν κοινό, με κοινό 
ψηφοδέλτιο όλοι και σκοπός μας είναι να μεταφέρουμε τα προβλήματα των 
εργαζομένων και να τους δώσουμε απαντήσεις όταν φτάσουμε στη Μεσσηνία. 
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Εγώ θα θέσω 4 ζητήματα που απασχολούν τους εργαζομένους και θα 
καλέσω το σώμα να πάρει και αποφάσεις. Ένα μεγάλο ζήτημα που απασχολεί 
τους εργαζομένους και τους φοβίζει συνάμα, είναι οι εξετάσεις που ακούγεται 
ότι θα γίνουν. Όλοι θα το έχουμε ακούσει, θα δείτε ότι οι εργαζόμενοι έχουν 
κλειστεί στο καβούκι τους, φοβούνται τι θα γίνει.  

Εγώ θα καλέσω το Σώμα να πάρουμε απόφαση εδώ που θα 
είναι και ισχυρή, γιατί είναι από Γενική Συνέλευση, κανένας εργαζόμενος στην 
Τοπική Αυτοδιοίκηση, ό,τι απόφαση και να πάρουν, να μην προσέλθει σε 
εξετάσεις. Η προσαγωγή μας και μόνο στις εξετάσεις, νομιμοποιεί την 
απόφασή τους ότι την αποδεχόμαστε και από κει και πέρα να φύγουν κάποιοι 
εργαζόμενοι από τους Δήμους.  

Εγώ ζητώ το Σώμα να πάρει απόφαση να μη μετάσχει κανένας 
εργαζόμενος στις εξετάσεις που προγραμματίζονται να κάνουν. Ένα είναι 
αυτό.  

Το δεύτερο ζήτημα έχει να κάνει με τα μισθολογικά. Είναι 
αποτέλεσμα του πρώτου με τις εξετάσεις. Ίσως τις εξετάσεις τις έχουν βγάλει 
στον αέρα για να φοβίσουν τους εργαζομένους και να κάνουν ό,τι περικοπές 
θέλουν ακόμα, χωρίς καμία αντίσταση. Εκεί που έχει φτάσει το μισθολόγιο 
των εργαζομένων στους ΟΤΑ και γενικότερα στο Δημόσιο, νομίζω οδηγεί στην 
εξαθλίωση τους εργαζομένους, αν δεν τους έχει οδηγήσει κιόλας.  

Θα ήταν φοβερό ν’ ακουστεί έξω στην κοινωνία ότι οι 
εργαζόμενοι στην καθαριότητα δεν ξεπερνούν τα 750 και 800 ευρώ το μήνα. 
Άλλα νούμερα βγάζουν προς τα έξω. Είναι φοβερή η κοροϊδία που τους 
έκαναν, ότι με το νέο μισθολόγιο το επίδομα ανθυγιεινής εργασίας θα δινόταν 
από 1/11 και δυστυχώς δόθηκε από 1/5. Στις περικοπές είναι πρώτοι. Στο να 
δώσουν, δυστυχώς το ξεχνάνε. 

Θα ήθελα εδώ να πάρουμε απόφαση ότι δεν πρόκειται να 
δεχθούμε καμία μείωση του μισθού μας. σε περίπτωση που προχωρήσουν να 
προχωρήσουμε σε απεργία διαρκείας. Οι ίδιοι έβγαλαν το μισθολόγιο 1/1. δεν 
είναι ένα νέο μισθολόγιο; Πώς πάνε οι ίδιοι τώρα και το αναιρούν; Θα ήθελα 
να πάρουμε μια απόφαση το Σώμα. 

Ένα τρίτο ζήτημα που θα ήθελα να θέσω υπ' όψιν και πρέπει να 
το κοιτάξουμε, είναι το Ασφαλιστικό συνάδελφοι. πληρώνουμε ασφαλιστικές 
εισφορές και ασφάλεια δεν έχουμε. Όποιος αρρωστήσει μετά την 3η πρέπει να 
τον πληρώνει το γιατρό. Πρέπει να προγραμματίσει πότε θ’ αρρωσταίνει. Γιατί 
μέχρι την 3η μπορείς να βρεις γιατρό. Μετά όλοι έχουν κλείσει τις 50άδες. Και 
είμαστε ένας κλάδος που πληρώνουμε τις μεγαλύτερες ασφαλιστικές 
εισφορές.  

Όλο το Δημόσιο πληρώνει 2,55, εμείς πληρώνουμε 2,55 συν 1% 
ακόμα για κάθε μέλος που ασφαλίζουμε. Μήπως πρέπει να εξετασθεί ότι 
πρέπει να μας μειωθούν οι ασφαλιστικές εισφορές; Ασφάλεια δεν έχουμε 
ουσιαστικά, πληρώνουμε. Αυτό θα έπρεπε να το κοιτάξουμε πολύ σοβαρά 
πιστεύω.  

Ένα τελευταίο ζήτημα που θα ήθελα να θίξω για να μην 
κουράζω, έχει σχέση με τους συνταξιούχους, τους συνταξιούχους 
συναδέλφους μας. συνάδελφοι, όλοι θα ξέρετε ότι όποιος βγει στη σύνταξη 
κάνει ένα χρόνο να πάρει την πρώτη σύνταξή του. Πάνω σ’ αυτό το χρόνο 
εξαθλιώνεται και πεινάει. Εκτός κι αν έχει πίσω του άλλα χρήματα. Είναι κρίμα 
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να βλέπουμε συναδέλφους μας μετά από 35 χρόνια να έρχονται να ζητάνε 
δανεικά, να μπαίνουν στη δαγκάνα της Τράπεζας με δάνεια κτλ.  

Το μεγάλο οξύμωρο που υπάρχει σ’ αυτή την ιστορία; Ενώ μας 
λένε ότι υπάρχει υπερπληθώρα εργαζομένων στο Δημόσιο και πρέπει ν’ 
απολυθεί κόσμος, όταν τους λέμε «γιατί δε βγάζετε τις συντάξεις γρήγορα;» 
λένε «έχουμε έλλειψη προσωπικού». Όταν είναι να δώσουν, κοροϊδεύουν τον 
κόσμο, έχουν έλλειψη προσωπικού. Όταν είναι όμως να μιλήσουν γι’ 
απολύσεις, «έχουμε υπερπληθώρα προσωπικού».  

Πιστεύω ότι και οι συνταξιούχοι είναι συνάδελφοί μας. Δε μπορεί 
να εξαθλιώνονται μετά από 35 χρόνια εργασίας και ενώ υπάρχει νόμος που 
μπορεί να δίνεται έναντι στη σύνταξη. Έστω 500 ευρώ, να ξεκινήσουν από το 
δεύτερο μήνα, τον τρίτο, για να μπορούν τουλάχιστον να επιβιώνουν. Εγώ θα 
ήθελα, τελειώνοντας, να βάλουμε τα δυο ζητήματα, το ζήτημα των εξετάσεων 
και το ζήτημα περικοπών μισθών για να παρθεί απόφαση, όπως θα ζητούσα 
και μια ενημέρωση με το εκλογικό τι γίνεται γιατί μας ενοχλούν συνέχεια οι 
συνάδελφοι ήδη με τα τηλέφωνα, τι θα κάνουμε. Ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε το συνάδελφο Σαρδέλη. Ο συνάδελφος Γιάννης 
Κασκαμτζής από το Σύλλογο του Νομού Δράμας.  

Γ. ΚΑΣΚΑΜΤΖΗΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι καλημέρα σας. Είμαι ο Πρόεδρος 
του Συλλόγου των Δημοτικών Υπαλλήλων του Νομού Δράμας.  

Δυστυχώς συνάδελφοι η εικόνα του 41ου συνεδρίου της ΠΟΕ-
ΟΤΑ, η εικόνα που βλέπετε όλοι σας, πραγματικά με στενοχωρεί και με 
ανησυχεί. Με στενοχωρεί διότι έχουμε αναλωθεί εδώ και δυο ημέρες με την 
πολιτική στάση της συγκεκριμένης παράταξης της ΔΑΣ ν’ αποχωρήσει από τις 
εργασίες του συνεδρίου αυτού και να θέσει τον εαυτό της και εκτός εκλογικών 
διαδικασιών. Είναι μια πολιτική απόφαση η οποία είναι καθοδηγούμενη και ο 
πραγματικός της στόχος δεν είναι η διάλυση του συνεδρίου, αλλά είναι η 
διάλυση της Ομοσπονδίας. 

Εγώ ως νέος άνθρωπος και ως νέος συνδικαλιστής, δηλώνω ότι 
αυτό που έθεσαν ως στόχο από την αρχή με την αποχώρησή τους, δε θα 
περάσει. Είναι η δεύτερη φορά που αντιμετωπίζω εγώ προσωπικά τη στάση 
αυτή της ΔΑΣ, η πρώτη ήταν στο συνέδριο στα Χανιά. Πραγματικά σας μιλώ, 
μας αναγκάζουν με τη στάση τους να θεωρούμε το Σύλλογό μας από τους 
τυχερούς Συλλόγους στους οποίους δεν υπάρχει δύναμη του ΠΑΜΕ.  

Και αυτό μας αναγκάζουν να θεωρούμε το Σύλλογό μας τυχερό 
με τη συγκεκριμένη τους πολιτική στάση θεωρώντας ότι δημιουργούν στα 
πρωτοβάθμια Σωματεία πάρα πολλά προβλήματα. Με ανησυχεί η εικόνα του 
συνεδρίου συνάδελφοι διότι οι εργαζόμενοι στην Τοπική Αυτοδιοίκηση του 
Νομού Δράμας, μας επέλεξαν ως αντιπροσώπους για το συγκεκριμένο 
συνέδριο και περιμένουν ότι με την επιστροφή μας πίσω θα τους 
ενημερώσουμε για τα ζητήματα που τους απασχολούν. 

Επειδή αντιλαμβάνομαι ότι και όλοι οι υπόλοιποι συνάδελφοι 
έχουν την ίδια αγωνία, θέλω να πιστεύω ότι με τη λήξη του συνεδρίου, θα 
έχουμε βγάλει κάποια συμπεράσματα για το πώς θ’ αντιμετωπίσουμε τα νέα 
πολύ σοβαρά μέτρα που έρχονται μετά τις εκλογές. Συμπεράσματα για το 
πώς θ’ αντιμετωπίσουμε τις απολύσεις, τις ιδιωτικοποιήσεις Υπηρεσιών της 
Τοπικής Αυτοδιοίκησης, την αξιολόγηση των υπαλλήλων για την οποία κανείς 
δεν έχει εξηγήσει το πώς θα γίνει, με ποιους όρους αλλά κυρίως από ποιους.  
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Δε μπορώ πραγματικά ν’ αντιληφθώ την ξύλινη γλώσσα που 
χρησιμοποιούν κάποιοι από το βήμα αυτό. Μιλούν για ταξικά Συνδικάτα, 
ταξικούς αγώνες, ταξικές συγκεντρώσεις κτλ. Αγαπητοί συνάδελφοι, δε μ’ 
ενδιαφέρει εμένα προσωπικά το πώς θα τα ονομάσει κάποιος όλα αυτά. Το 
ζήτημα είναι συσστράτευση όλων των δυνάμεων, όλων των εργαζομένων. 
Άσχετα με το ποιο χώρο εκπροσωπούν και σε ποιο χώρο ανήκουν, γιατί ο 
αγώνας είναι ένας και είναι κοινός.  

Κάποιοι θέλησαν να διαχωρίσουν τη θέση τους στους αγώνες 
των εργαζομένων. Ας αναλάβουν και την ευθύνη. Αγαπητοί συνάδελφοι είμαι 
πραγματικά υπερήφανος ως Πρόεδρος του Συλλόγου Δημοτικών Υπαλλήλων 
Νομού Δράμας για το Σύλλογό μας και την άψογη συνεργασία που έχουμε με 
όλα τα μέλη του Διοικητικού Συμβουλίου. Προερχόμαστε από έναν ακριτικό 
νομό ο οποίος έχει πιάσει κυριολεκτικά πάτο.  

Ένα νομό με το υψηλότερο ποσοστό ανεργίας που αγγίζει το 
40%. Ένα νομό από τον οποίο αφαιρέθηκαν τα τελευταία χρόνια τα πάντα. 
Δεν έχουν μείνει ούτε στρατόπεδα ούτε πανεπιστημιακές σχολές ούτε 
βιοτεχνίες ούτε βιομηχανίες, όλα αυτά δηλαδή που φέρνουν χρήματα σε μια 
περιοχή. Ένας νομός με ακραίες καιρικές συνθήκες, όπως όλοι γνωρίζετε ότι 
στο Νευροκόπι και σε άλλες περιοχές του νομού το θερμόμετρο φτάνει το 
χειμώνα τους μείον 20 και μείον 25 βαθμούς Κελσίου με το πετρέλαιο να έχει 
φτάσει στο 1,40.  

Τ’ αναφέρω όλα αυτά συνάδελφοι γιατί θέλω να τονίσω ότι και 
στη χορήγηση του επιδόματος παραμεθορίων περιοχών, η οποία χορήγηση 
προβλέπεται και από το 4024, το νέο μισθολόγιο, ήμασταν τελευταίοι. Εμείς 
και το Κιλκίς. Προσφάτως, το έδωσαν και στους δυο νομούς, από τις 14 
Μαρτίου. Να διευκρινίσω όμως κάτι: Ξέρετε γιατί το έδωσαν; Γιατί στο 
μνημόνιο νούμερο 2 προβλέπεται η κατάργηση του επιδόματος αυτού από 
όλες τις παραμεθόριες περιοχές. Και φυσικά ο κ. Βενιζέλος με πολλή άνεση 
υπέγραψε τη χορήγηση του επιδόματος αυτού και για τους δυο νομούς, γιατί 
ουσιαστικά θα το δώσει για δυο μήνες.  

Εδώ θα ζητήσω τη συμπαράσταση της Ομοσπονδίας, σχετικά 
με το ζήτημα αυτό, θα ζητήσουμε από την Ομοσπονδία με έγγραφό της 
οποίας να δηλώσει κατηγορηματικά την αντίθεσή της και την αντίδραση από 
πλευράς των εργαζομένων στη σκέψη και μόνο της κατάργησης του 
συγκεκριμένου επιδόματος.  

Επίσης θα ήθελα να θέσω και άλλα δυο ζητήματα στην 
Ομοσπονδία. Ένα ζήτημα, το ανέφερε και ο συνάδελφος προηγουμένως, δε 
μπορούμε ν’ αντιληφθούμε για ποιο λόγο εφ' όσον έχουμε ενταχθεί στον 
ΕΟΠΥΥ και εφ' όσον ισχύει πλέον ο ενιαίος κανονισμός παροχών, για ποιο 
λόγο να δίνουμε 1% επιπλέον για τα μέλη τα οποία ασφαλίζουμε ενώ τα 
υπόλοιπα Ταμεία δε δίνουν. Θέλουμε μια απάντηση.  

Επίσης, επειδή τέθηκε στο Σύλλογό μας ένα ζήτημα ακόμα από 
κάποιους συναδέλφους οι οποίοι είναι ηλεκτρολόγοι και ρωτάνε εάν ο όρος 
«εναερίτης ηλεκτρολόγος» με τον οποίο δικαιούται κάποιος το επίδομα 
επικίνδυνης και ανθυγιεινής εργασίας, θέλουμε μια απάντηση από την 
Ομοσπονδία σχετικά με το ποιος θεωρείται εναερίτης.  

Συνάδελφοι κλείνω με μια μόνο φράση: Όλοι μαζί πρέπει ν’ 
αγωνιστούμε. Όλοι μαζί πρέπει να συγκρουστούμε για την ανατροπή της 
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αντιλαϊκής πολιτικής, για να προασπίσουμε την αξιοπρέπεια τη δική μας και 
των οικογενειών μας. Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε το συνάδελφο. Ο συνάδελφος Γιώργος Σύρας 
έχει το λόγο.  

Γ. ΣΥΡΑΣ: Καλημέρα. Είμαι από το Δήμο Καλαμαριάς συνάδελφοι. Κατ' 
αρχάς θέλω ν’ αναφέρω κάτι της στιγμής στον Πρόεδρο, δεν ξέρω αν το έχει 
υπ' όψιν του. Με πήρε τηλέφωνο μόλις πριν 5 λεπτά η Διευθύντρια του 
Ανθρωπίνου Δυναμικού, η Μαριάνα Ριζοπούλου και μου ζήτησε να δηλώσω 
εάν θέλω να είμαι αγγελιαφόρος στις εκλογές ή όχι, γιατί λέει, ετοιμάζεται και 
βγαίνει ΦΕΚ από στιγμή σε στιγμή όπου θα ορίζεται, σε κάθε Δήμο, πόσοι 
εργαζόμενοι θα εργαστούν, φαντάζομαι ανάλογα με τα εκλογικά τμήματα. 
Δείτε το μήπως προλάβουμε κάτι άμεσα.  

Θα ήθελα ν’ αναφερθώ όσον αφορά τον Οικονομικό 
Απολογισμό της Ομοσπονδίας. Όπως δήλωσε και ο Πρόεδρος χθες στην 
εισήγησή του, λόγω και των καιρών, τα οικονομικά της Ομοσπονδίας δεν 
πηγαίνουν πολύ καλά, έχουν σταματήσει οι επιχορηγήσεις από το Υπουργείο 
κτλ.. Είδα δυο τρία πράγματα, συζήτησα και με την Πρόεδρο της Εξελεγκτικής 
Επιτροπής και θέλω ν’ αναφέρω κάποια πράγματα: 

Όσον αφορά για την έκδοση της εφημερίδας, που είχε κόστος 
αυτά τα τρία χρόνια φαντάζομαι 105.000 ευρώ, θα έλεγα αυτή τη στιγμή 
υπάρχει σε ηλεκτρονική μορφή αυτή η εφημερίδα, να δεχθώ ότι κάποιοι 
συνάδελφοι, και δεν είναι και λίγοι, δεν έχουν πρόσβαση ή τη δυνατότητα να 
το πάρουν από εκεί αλλά παίρνοντας σαν παράδειγμα που μου έρχεται μια 
εφημερίδα σα Γιώργος Σύρας, μια εφημερίδα σαν Πρόεδρος του Συλλόγου 
Εργαζομένων, μήπως μπορούσαμε να γλιτώσουμε κάποια χρήματα από 
αυτά. 

Επίσης κάτι άλλο που μου έκανε εντύπωση στον Οικονομικό 
Απολογισμό, πάλι σ’ ένα σημείο λέει πάλι κάποιες δεκάδες χιλιάδες ευρώ, για 
έξοδα απεργιών ενώ υπάρχουν μεμονωμένα που λέει «αφίσες, πανό κτλ.». 
Τα έξοδα απεργιών τι άλλο περιλαμβάνουν;  

Φυσικά θα τον ψηφίσω τον Οικονομικό Απολογισμό αλλά θα 
μπορούσαμε ίσως κάποια πραγματάκι να βελτιώσουμε στα οικονομικά της 
Ομοσπονδίας.  

Όσον αφορά το Διοικητικό Απολογισμό ή τις κινήσεις που έκανε 
η Ομοσπονδία μας αυτά τα τρία χρόνια, άκουσα από κάποιους συναδέλφους 
ότι δεν είναι ευχαριστημένοι από τη δράση της Ομοσπονδίας. Εμένα η δική 
μου άποψη είναι ότι τα 3 χρόνια αυτά η Ομοσπονδία βελτιώθηκε. Ήταν 
καλύτερη από άλλες χρονιές. Και μπορώ να πω ότι πολλές φορές οι 
συνάδελφοι ήταν άδικοι με το Θέμη Μπαλασόπουλο ως Πρόεδρο της 
Ομοσπονδίας στη μεγάλη κινητοποίηση που είχαμε την απεργιακή, άλλοι τον 
κατηγορούσαν γιατί δε σταματάει την απεργία, έχουμε εξαθλιωθεί οικονομικά, 
άλλοι τον κατηγορούσαν, κυρίως τα ΜΜΕ ότι επίτηδες κάνει την απεργία γιατί 
είναι μέσα στα διαπλεκόμενα και θέλει να δώσει την καθαριότητα στους 
εργοδότες. 

Είναι άδικο γι’ αυτόν. Εγώ θεωρώ ότι, φυσικά με όλες τις άλλες 
παρατάξεις αυτά τα 3 χρόνια λειτούργησαν σωστά. Ένα λάθος όμως που 
θέλω να του επισημάνω, του το είχα πει και στο συνέδριο του Πλατανιά, ήταν 
λάθος που πήρε την απόλυτη πλειοψηφία στην Ομοσπονδία. Νομίζω σ’ ένα 
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Συνδικάτο δεν πρέπει να υπάρχει απόλυτη πλειοψηφία από μια παράταξη, 
όποια κι αν είναι αυτή. Προσωπική μου άποψη.  

Και το κακό είναι ότι τώρα οδηγούμαστε πάλι στο ίδιο μετά την 
αποχώρηση της ΔΑΣ που το είχε κάνει, όπως ανέφερε ο προηγούμενος 
συνάδελφος, στον Πλατανιά, βέβαια τότε κατεβάσαμε ψηφοδέλτιο, φέτος απ’ 
ό,τι φαίνεται δε θα κατεβάσει καν ψηφοδέλτιο.  

Και φυσικά αυτό θα είναι μεγάλο κακό για την Ομοσπονδία μας 
γιατί έτσι όπως ακούω, δεν ξέρω, προσανατολίζονται να φτιάξουν άλλη 
Ομοσπονδία και όπως ξέρουμε, ο λύκος όταν βγει το αρνί από το μαντρί το 
τρώει πιο εύκολα. Κι εκείνοι που φοβάμαι είναι ότι αν γλυκαθεί ο λύκος με το 
εύκολο αρνί, να μη μπει στο μαντρί και αρχίζει να τρώει κι από εμάς. Ας 
ελπίσουμε πως δε θα γίνει αυτό, δε θα μπορέσουν να το κάνουν.  

Τώρα θα ήθελα ν’ αναφερθώ σε κάτι πιο εξειδικευμένο. Αφορά 
τους συναδέλφους μηχανικούς του Δημοσίου κάθε ειδικότητας. Ηλεκτρολόγο, 
Μηχανικό, Πολιτικό Μηχανικό, οι οποίοι όλα αυτά τα χρόνια με την ομπρέλα, 
μικρότερη ομπρέλα από τη δική μας, της ΠΟΕ-ΟΤΑ, της ΕΜΔΥΔΑΣ, απείχαν 
εξ ολοκλήρου από την Ομοσπονδία.  

Τώρα μετά από αυτά που έπαθαν με την κατάργηση του 7‰ 
κτλ., με αποτέλεσμα, εγώ λέω πολύ πιθανό αυτή η ΕΜΔΥΔΑΣ πολύ σύντομα 
να μην υπάρχει γιατί δε θα μπορεί να παίρνει τις εισφορές γιατί τις εισφορές 
τις έπαιρνε μέσω των ποσοστών αυτών, όλοι αυτοί οι συνάδελφοι θα έρθουν 
κοντά μας και αγαπητέ Πρόεδρε δες τι θα πρέπει να κάνεις. 

Θέλω να διαβάσω κάποιες προτάσεις και διεκδικήσεις που 
αφορούν αυτό τον κλάδο των Μηχανικών. Ένα κείμενο που θα δοθεί και σε 
ηλεκτρονική μορφή στην Ομοσπονδία για να το δει λίγο καλύτερα. Πιστεύουμε 
ότι η σημερινή κρίση έχει διογκώσει τα υπάρχοντα προβλήματα. Οι Υπηρεσίες 
των Δήμων είναι υποστελεχωμένες λόγω συνταξιοδοτήσεων, εφεδρειών, 
απαγόρευσης προσλήψεων κτλ. Επιπλέον πολλοί καλλικρατικοί Δήμοι δεν 
έχουν συγκροτημένες Υπηρεσίες που θα πρέπει να δημιουργηθούν, όπως 
Πολεοδομίες.. 

Και αυτά μαζί με την περικοπή των χρηματοδοτήσεων από τους 
ΚΑΠ δημιουργούν ένα ασφυκτικό πλαίσιο λειτουργίας στην Τοπική 
Αυτοδιοίκηση. Οι Μηχανικοί μας είναι έτοιμοι και ικανότατοι να στελεχώσουν 
τις Υπηρεσίες μαζί με συναδέλφους άλλων ειδικοτήτων και ν’ αντιμετωπίσουν 
τις προκλήσεις. Συγκεκριμένα προτείνουμε: 

1. Ενίσχυση των Τεχνικών Υπηρεσιών 

2. Εξορθολογισμό των Πολεοδομιών στις οποίες πρέπει να ενταχθούν οι 
Υπηρεσίες Δόμησης και όχι ν’ αντικατασταθούν καθώς το επιστημονικό 
και υπηρεσιακό αντικείμενο της Πολεοδομίας είναι κατά πολύ ευρύτερο 
από αυτόν μιας Υπηρεσίας Δόμησης. 

3. Αναδιάρθρωση των υπηρεσιών καθαριότητας με μεγαλύτερη έμφαση 
το σχεδιασμό και την οικολογική προσέγγιση. 

4. Δημιουργία Υπηρεσιών Περιβάλλοντος οι οποίες θα συμπεριλάβουν τις 
υφιστάμενες Υπηρεσίες Πρασίνου, αλλά και αρμοδιότητες ανάλογες με 
το ΥΠΕΚΑ όπως η ενεργειακή διαχείριση, η αντιμετώπιση της 
ρύπανσης και της κλιματικής αλλαγής.  
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5. Υπηρεσίες που είναι απαραίτητες για την αναβάθμιση της ποιότητας 
ζωής των πολιτών.  

6. Αναβάθμιση ή δημιουργία όπου δεν υπάρχουν, Υπηρεσιών 
Προγραμματισμού και Οργάνωσης οι οποίες μπορεί ν’ αποτελέσουν 
απαραίτητο στρατηγικό εργαλείο για την εξοικονόμηση και εξασφάλιση 
πόρων και την ορθή χρήση της.  

Πέρα από αυτές τις γενικότερες προτάσεις, το συνέδριό μας 
πρέπει να διεκδικήσει αγωνιστικά την επίλυση προβλημάτων των Μηχανικών 
που οι πολιτικές των μνημονίων έχουν δημιουργήσει: 

Αποτροπή της ισοπέδωσης των διπλωματούχων και 
πτυχιούχων Μηχανικών που το βαθμολόγιο μισθολόγιο καταργεί κάθε έννοια 
αξιοκρατίας. Συγκεκριμένα για τους διπλωματούχος Μηχανικούς, να 
λαμβάνονται υπ' όψιν οι ιδιαιτερότητες του κλάδου. 5ετίες σπουδές, κατάθεση 
άδειας άσκησης επαγγέλματος και ν’ αποδοθεί το επίδομα ποινικής ευθύνης 
των διπλωματούχων Μηχανικών του Δημοσίου, το 7‰.  

Ν’ αντισταθούμε στη συρρίκνωση και υποβάθμιση της Δημόσιας 
Διοίκησης και των Τεχνικών Υπηρεσιών μέσω της υποστελέχωσης. Απόδοση 
των εξόδων κίνησης για τις απαραίτητες μετακινήσεις σε μεγάλους σε έκταση 
Δήμους. 

Ν’ αποτρέψουμε τη διάλυση των Ταμείων με την ένταξη των 
κλάδων υγείας στον ΕΟΠΥΥ, την ιδιωτικοποίηση της ιατροφαρμακευτικής 
περίθαλψης. 

Ν’ απαιτήσουμε την επιστροφή των κλεμμένων αποθεματικών 
που έγινε με το κούρεμα των ομολόγων που για το ΤΣΜΕΔΕ φτάνει το 1,5 
δισεκατομμύριο. 

Συνάδελφοι και συναδέλφισσες, θα πρέπει ν’ αγωνιστούμε για 
Υπηρεσίες που θα λειτουργούν κάτω από δημόσια εποπτεία και έλεγχο για 
την εξασφάλιση και επέκταση του κοινωνικού χαρακτήρα των Υπηρεσιών των 
Δήμων, για την αποτροπή απολύσεων. 

Εργαζόμενοι στους Δήμους σε συνεργασία με την κοινωνία των 
πολιτών, να αποτρέψουμε την κατεδάφιση των Υπηρεσιών που οι πολιτικές 
των κυβερνήσεων και τα μνημόνια προσπαθούν να εκχωρήσουν σε ιδιώτες. 
Πρέπει να δώσουμε στους πολίτες να καταλάβουν ότι η εκχώρηση του 
δημόσιου τομέα ή τμημάτων αυτού, είναι εις βάρος τους και όχι προς όφελός 
τους.  

Κλείνοντας Πρόεδρε θα ήθελα ν’ αναφέρω κάτι: Σου στείλαμε 
την προηγούμενη εβδομάδα ένα έγγραφο του Μετοχικού Ταμείου Πολιτικών 
Υπαλλήλων, το έγγραφο απευθύνεται καθαρά στο Δήμο Καλαμαριάς γιατί 
είχαμε έναν έλεγχο από αυτούς, ζητάει να γίνεται κράτηση 1% σε όσους 
συναδέλφους έχουν προσωπική διαφορά στο μισθό τους. Δηλαδή σε αυτούς 
που είχαν τη μεγαλύτερη μείωση, στους εργάτες, στους Δ.Ε.., που είχαν τη 
μεγαλύτερη μείωση μισθού πάνω στην προσωπική διαφορά να γίνεται 
κράτηση 1% αν είναι δυνατόν. Νομίζω ότι η Ομοσπονδία πρέπει να πάει στα 
γραφεία τους και να τα κάνει λαμπόγυαλο.. Μιλάω για το Μετοχικό Ταμείο.  

Επίσης, όπως και ο προηγούμενος συνάδελφος αναφέρθηκε για 
την υγεία, είμαστε από τον κλάδο του Δημοσίου που πληρώνουμε 3.000 ευρώ 
το χρόνο, ενώ άλλοι δημόσιοι υπάλληλοι, δάσκαλοι, δίνουν 300 και 400, που 
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αν δεν τα πληρώναμε αυτά θα είχαμε το γιατρό μόνοι μας στο σπίτι μας με 
αυτά τα λεφτά που δίνουμε κάθε χρόνο. Τρομάζουμε ν’ αρρωστήσουμε. 
Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε. Ο συνάδελφος Κουδουμάς έχει το λόγο.  

Ν. ΚΟΥΔΟΥΜΑΣ: Συνάδελφοι γεια σας. Είμαι Πρόεδρος του Συλλόγου 
Εργαζομένων ΟΤΑ Νομού Λασιθίου. 

Δεν είχα σκοπό ν’ ασχοληθώ με τη ΔΑΣ, γιατί μ’ αυτό τον τρόπο 
της δίνουμε αξία. Και αξία αποκτούν συνάδελφοι όσοι εργάζονται μαζικά και 
ενιαία για το συνδικαλιστικό κίνημα. Ήθελα να πω όμως μια παρατήρηση 
όσον αφορά τον εκπρόσωπο στο ΔΑΣ στο Σύλλογο το δικό μου, όταν μου 
πρότεινε στο Συμβούλιο το προεκλογικό, να ψηφίσουν οι συμβασιούχοι.  

Του απάντησα ότι δε γίνεται, το καταστατικό της Ομοσπονδίας 
δηλώνει ρητά ότι δεν έχουν δικαίωμα οπότε θα βγούμε εκτός συνεδρίου. Η 
απάντηση ήταν «δε μας ενδιαφέρει το συνέδριο, μας ενδιαφέρει να περάσει η 
θέση μας». Το προμελετημένο έγκλημα λοιπόν που έκανε σήμερα και 
διαπράττει συνέχεια η ΔΑΣ πρέπει να τους απομονώσουμε εμείς οι ίδιοι και 
όχι να περιμένουμε να φύγουν. Έτσι κι αλλιώς μια ζωή απομονωμένοι είναι, 
το ΠΑΜΕ χωριστές συγκεντρώσεις. 

Τώρα ας κάνουν και χωριστή Ομοσπονδία, δικό τους πρόβλημα. 
Ας ασχοληθούν με τα προβλήματα του κλάδου μας, των εργαζομένων και ν’ 
αφήσουμε τα κομματικά τερτίπια του ΠΑΜΕ να τα κάνει μόνο του. Θ’ 
ασχοληθώ πιο πολύ με τα θέματα που με εξέλεξαν οι συνάδελφοι στο Λασίθι 
για να μεταφέρω.  

Ένα μεγάλο πρόβλημα το οποίο έθεσα και στη Ρόδο και στον 
Πλατανιά, είναι οι σχέσεις των εργαζομένων και το οικονομικό πρόβλημα. 
Συνάδελφοι, είχαν ξαναπεί στον Πλατανιά και στη Ρόδο για το θέμα των 
ανταποκριτών του ΟΓΑ. Θα σας πω ένα παράδειγμα για να καταλάβετε, στο 
Δήμο το δικό μου. Διευθυντής με 400 ευρώ παραπάνω από τον εργαζόμενο 
τμήματος, και ανταποκριτής του ΟΓΑ με πολλούς ασφαλισμένους, παίρνει 350 
και 400 από το διευθυντιλίκι και δεν κάνει τίποτε άλλο εκτός ΟΓΑ. 750, όσα 
παίρνει ένας εργαζόμενος στην καθαριότητα.  

Επιπλέον, πρώτον: Ήμουν ανταποκριτής στον ΟΓΑ, 
παραιτήθηκα πριν ενάμισι χρόνο για τρεις λόγους. Ο πρώτος λόγος είναι ότι 
δε δέχομαι εν ώρα υπηρεσίας, ενώ προσφέρω υπηρεσία που είμαι 
εντεταλμένος να προσφέρω, ν’ αμείβομαι περισσότερο από τους άλλους 
συναδέλφους.  

Δεύτερος λόγος: Στο Δήμο Ιεράπετρας έχω 27 ανταποκριτές συν 
3 μόνιμους, δηλαδή που δεν κάνουν άλλη δουλειά. 27 επί 4 φορές την 
εβδομάδα μέσο όρο που έχει ο μήνας, και 5 καμιά φορά, είναι 108 ημέρες 
εργασίας. Αυτό σημαίνει 5 υπάλληλοι, αν διαιρέσουμε δια 22. Είναι 8 
υπάλληλοι δηλαδή που δουλεύουν αποκλειστικά για τον ΟΓΑ και αμείβονται 
από το Δήμο.  

Τι σημαίνει αυτό: Σημαίνει ότι ο Δήμος Ιεράπετρας έχει 2 
εκατομμύρια έλλειμμα. Βάλτε συνάδελφοι το μισθό που παίρνουν οι 
συνάδελφοι που ασχολούνται με τον ΟΓΑ συν αναλώσιμα, τηλέφωνα κτλ. να 
δείτε ότι είναι γύρω στις 200.000, χρεώνεται ο Δήμος Ιεράπετρας, για 
υπηρεσίες στον ΟΓΑ και ο ΟΓΑ δεν προσφέρει τίποτα. Επί 24 μήνες, τα δυο 
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χρόνια τα τελευταία, να τα 2 εκατομμύρια ευρώ που ο Δήμος Ιεράπετρας είναι 
μέσα. Ξέρω ότι ορισμένοι από σας είναι ανταποκριτές και τους κακοφαίνεται, 
αλλά δυστυχώς εδώ ήρθαμε να πούμε την αλήθεια.  

Τρίτο θέμα που έφυγα απ’ τον ΟΓΑ, ήταν ότι όταν υπάρχει 
ανεργία επίσημη 20%, ανεπίσημη 40% και βάλε, δε μπορούμε να κρατάμε 
θέσεις στις οποίες τα παιδιά μας, τ’ αδέρφια μας, οι φίλοι μας, μπορούν να 
βρουν μια θέση στον ήλιο. Ο ΟΓΑ είναι κύρια ασφάλιση σήμερα, να κάνει το 
κουμάντο της, να ορίσει υπαλλήλους, να κάνει τη δουλειά του.  

Δεύτερο θέμα που θέλω ν’ αναπτύξω είναι κάτι παράξενο που 
δεν το κατάλαβα ποτέ μου. Το πρώτο παιδί λέει 50 ευρώ, το δεύτερο παιδί 20, 
το τρίτο 50. Το δεύτερο παιδί είναι μπάσταρδο και θέλει μόνο 20 ευρώ και το 
πρώτο και το τρίτο θέλουν 50; Δεν το κατάλαβα ποτέ μου. Να πάρουμε 
ισονομία, ισοπολιτεία για τα παιδιά μας. 50, 50, 50. Δεν κατάλαβα το δεύτερο 
γιατί να έχει 20.  

Αν το θέτουμε δημογραφικά, το πρώτο γιατί να πάρει 50; 
Εννοείται ότι βοηθάμε το δημογραφικό πρόβλημα της Ελλάδας και δίνουμε 
κριτήρια για να κάνουν περισσότερα παιδιά. έπρεπε το πρώτο 20, το δεύτερο 
30, το τρίτο 50, το τέταρτο 200. Οπότε πρέπει η Ομοσπονδία να κοιτάξει το 
θέμα του δεύτερου παιδιού. Να είναι ισόνομο με το πρώτο και το τρίτο.  

Στην πρώτη πρόταση για τον ΟΓΑ, επειδή διάβασα το έγγραφο 
της Ομοσπονδίας που μιλάει να δούμε τι θα κάνουμε, εγώ προτείνω ορθά 
κοφτά η Ομοσπονδία να κυνηγήσει με την ΚΕΔΚΕ μαζί, να φύγει ο ΟΓΑ από 
τους Δήμους και να κάνει δικά του γραφεία.  

Όσον αφορά τον ΕΟΠΥΥ, Δήμος Ιεράπετρας: 260 υπάλληλοι 
Δήμου, δε μιλάω για τους υπόλοιπους συναδέλφους του άλλου δημόσιου 
τομέα. Έναν γιατρό Ορθοπεδικό, συν το ότι το νοσοκομείο Ιεράπετρας γίνεται 
Κέντρο Υγείας και κλείνει. Συνεπώς ο συνάδελφος που θέλει να πάει στο 
γιατρό πρέπει να πληρώσει οπωσδήποτε. Και τα χρήματα που πληρώνει δεν 
αναγνωρίζονται από πουθενά, με αποτέλεσμα εάν πάει στον Άγιο Νικόλαο 
που υπάρχει κεντρικό νοσοκομείο, να χάσει μια ημέρα συν 160 χιλιόμετρα 
απόσταση. Θα πληρώνει βενζίνη και για να μην τα πληρώσει σε βενζίνη, θα 
τα δίνει σε γιατρό στην Ιεράπετρα. 

Αλλά από τη στιγμή που πληρώνουμε 5%, 6%, 7% ανάλογα με 
τα παιδιά που έχουμε ή τα μέλη της οικογένειας που έχουμε στον ΕΟΠΥΥ, 
έχουμε και δικαίωμα να έχουμε υγεία, περίθαλψη. Γι’ αυτό προτείνω να 
βρούμε μια λύση. Δε μπορώ βέβαια να επιμένω στους γιατρούς στην 
Ιεράπετρα να μπουν στον ΕΟΠΥΥ τη στιγμή που είναι ένας κλάδος άλλος και 
δεν έχω κανένα δικαίωμα να επέμβω στις αποφάσεις τους, αλλά το ίδιο 
συμβαίνει στη Σητεία, το ίδιο συμβαίνει στον Άγιο Νικόλαο. 

Η επαρχία γενικά πιστεύω ότι έχει σοβαρό πρόβλημα, με την 
ασφάλεια, με την περίθαλψη. Ευχαριστώ που με ακούσατε, εύχομαι το 
συνέδριο να πάει δυνατά μπροστά, ενωτικά.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε το συνάδελφο Κουδουμά.  

  Η Εφορευτική Επιτροπή μετά από συνεδρίασή της αποφάσισε 
ότι η κατάθεση ψηφοδελτίων, απευθύνομαι στις παρατάξεις, πρέπει να έχει 
τελειώσει μέχρι τις 12.30 και να υποβληθεί στην Εφορευτική Επιτροπή σε 
έντυπη και ηλεκτρονική μορφή.  
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  Ο συνάδελφος Αλεξίου έχει το λόγο.  

Γ. ΑΛΕΞΙΟΥ: Συνάδελφοι σας χαιρετίζω, είμαι ο Πρόεδρος των Εργαζομένων 
του Δήμου Λέσβου και ένας από τους 6 αντιπροσώπους που βρισκόμαστε 
εδώ στο συνέδριο.  

Το 41ο συνέδριο γίνεται πιστεύουμε κάτω από τις δυσκολότερες 
συνθήκες που έχουν αντιμετωπίσει ποτέ εργαζόμενοι στην Τοπική 
Αυτοδιοίκηση. Μειώσεις μισθών, καταργήσεις Υπηρεσιών, ιδιωτικοποιήσεις 
της καθαριότητας, παιδικών σταθμών, δημοτικών επιχειρήσεων και ούτω καθ' 
εξής.  

Χωρίς να θέλω να γίνω μάντης κακών ερμηνεύω και πιστεύω ότι 
ίσως είναι και το τελευταίο συνέδριο που θα κάνει η ΠΟΕ-ΟΤΑ για να μπορεί 
να διατηρήσει έστω και τα λίγα κουτσουρεμένα δικαιώματα που μας έχουν 
μείνει το χρονικό αυτό διάστημα. Πολλοί από εμάς που βρισκόμαστε σήμερα 
στην Τοπική Αυτοδιοίκηση, ίσως να μην πάρουμε ποτέ σύνταξη ενώ πολλοί 
συνάδελφοι, είτε εμείς άλλοι, στο άμεσο μέλλον ή στο επόμενο χρονικό 
διάστημα θα βρεθούν χωρίς δουλειά.  

Πιστεύω ότι από το συνέδριο πρέπει να βγουν αποφάσεις, όπου 
θα πρέπει η νέα Εκτελεστική Επιτροπή και το Συμβούλιο της ΠΟΕ-ΟΤΑ ν’ 
απαντήσουν σε ζητήματα ζωής για τον εργαζόμενο και όχι να αρκεστεί σε 
πράξεις περί ενότητας, συσστράτευσης και άλλα παρόμοια.  

Βέβαια σημαδεύτηκε το συνέδριο με την αποχή της ΔΑΣ, που δε 
θέλω ν’ αναφερθώ αφού πιστεύω ότι κάθε παράταξη και κάθε εργαζόμενος 
επιλέγει το πώς θα τοποθετηθεί απέναντι στα σύγχρονα προβλήματα των 
εργαζομένων και κρίνεται από τους άλλους εργαζομένους.  

Εμείς συνάδελφοι στη Λέσβο, εκτός των άλλων βιώνουμε μια 
τραγική πραγματικότητα: Είναι ο μεγαλύτερος Δήμος στην Ελλάδα με 1.600 
χιλιόμετρα και η απόσταση είναι 250 χιλιόμετρα για έναν εργαζόμενο που 
μένει στην άκρη. Που σημαίνει ότι για να κατεβεί ένας εργαζόμενος στο κέντρο 
της Δημοτικής Ενότητας Μυτιλήνης που είναι και το κέντρο του Δήμου, 
χρειάζεται καθημερινώς γύρω στα 250 χιλιόμετρα και χρειάζεται κατά κάποιον 
τρόπο να κατεβαίνει και να μετακινείται καθημερινά. 

Εμείς αντιμετωπίζουμε και μια άλλη πραγματικότητα: Έναν 
Δήμαρχος ο οποίος αν και εξελέγη με ανεξάρτητο ψηφοδέλτιο κατά του 
"Καλλικράτη" και τον ονόμαζε «Κακοκράτη», σήμερα πιστεύουμε ότι αυτός ο 
Δήμαρχος προσπαθεί με κάθε τρόπο να εφαρμόσει και ειδικότερα τ’ αρνητικά 
του "Καλλικράτη" και να διχάσει και την κοινωνία και τους εργαζομένους και 
να καλύπτεται από την ανυπαρξία του έργου του, πίσω από τη συνεχή 
αντιπαράθεση με τους εργαζομένους, όταν μάλιστα, θέλω να κάνω μια 
παρένθεση να πω, όταν πρόσφατα, τέλος του 2011, ήμαστε ο πρώτος Δήμος 
στην Ελλάδα που πήγε να περάσει την ιδιωτικοποίηση της καθαριότητας.  

Ενώ εμείς είχαμε έτοιμο σχέδιο και προτάσεις, πώς θα μπορεί 
να γίνει η καθαριότητα και να διατηρηθεί με το δημόσιο χαρακτήρα, δυστυχώς 
πιστεύουμε πίσω από άλλα συμφέροντα, προσπάθησε η Δημοτική Αρχή να 
περάσει την ιδιωτικοποίηση και μιλάμε για μια πρόχειρη μελέτη η οποία έγινε, 
μάλιστα μπορώ να πω ότι δώσαμε μάχη μαζί με τον Πρόεδρο της 
Εκτελεστικής Επιτροπής, το Θέμη Μπαλασόπουλο ο οποίος κατέβηκε την ίδια 
μέρα και για πολλές ώρες, 6 ώρες στο Δημοτικό Συμβούλιο γινόταν μια μάχη 
και τελικά αυτό που καταφέραμε ήταν τελικά να περάσει η μισή απόφαση. 



41
ο 
ΤΑΚΤΙΚΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ – ΗΜΕΡΑ 3

η
 –  ΠΡΩΙΝΗ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ - 26/4/2012 

 173 

Αυτό συνάδελφοι σημαίνει ότι εάν πραγματικά ιδιωτικοποιηθεί η 
καθαριότητα και τα 75 άτομα οι οποίοι εργάζονται σήμερα στην καθαριότητα 
στο Δήμο Λέσβου, καταλαβαίνετε ότι θα δημιουργηθεί άμεσο πρόβλημα γι’ 
αυτούς και πιθανότατα, ή θα διηγηθούν με μαθηματική ακρίβεια στις 
ιδιωτικοποιήσεις ή βρεθούν ας πούμε σε άλλα στάδια για να μην πιέζουν τους 
Δημάρχους. Και καταλαβαίνετε, ζητούμε έτσι και τα δικαιώματά μας.  

Μάλιστα η Δημοτική Αρχή η δική μας προσπαθεί να περάσει 
γρήγορα τα ζητήματα της ιδιωτικοποίησης, όταν μάλιστα μια ανεξάρτητη 
Δημοτική Επιχείρηση Ύδρευσης Αποχέτευσης, προσπαθεί να κάνει επέκταση 
σύμφωνα και με τη νομοθεσία που έβγαλε τελευταία η κυβέρνηση, για να τη 
φαλιρίσει με αποτέλεσμα να τη δώσει σε Γάλλους οι οποίοι αυτή τη στιγμή 
προσπαθούν να κάνουν μια σύνδεση στο Αιγαίο και να πάρουν το μόνο 
αγαθό που μας έχει μείνει και το φθηνότερο, το νερό.  

 Καταλαβαίνετε λοιπόν ότι δεν καταλαβαίνουν τίποτα, 
προσπαθούν να δώσουν μια μάχη η Δημοτική Αρχή απέναντι στους 
εργαζομένους και αυτά τα δικαιώματα τα οποία έχουμε κατακτήσει με 
πολλούς αγώνες, προσπαθούν σήμερα όλα να τα διαλύσουν και όλα να τα 
δώσουν στους ιδιώτες.  

Εμείς βέβαια σαν εργαζόμενοι, αυτό που μπορώ να πω, είμαστε 
ενωμένοι τόσο στο Διοικητικό Συμβούλιο όσο και γενικότερα σε όλους πρώην 
καποδιστριακούς Δήμους. Θέλω να σας πω ότι υπήρχαν 13 καποδιστριακοί 
Δήμοι όπου ενώθηκαν σε έναν Δήμο, είναι ένα τέρας αυτή τη στιγμή για τη 
χώρα μας, το μεγαλύτερο τέρας που έγινε στη Λέσβο γιατί πιθανώς ο κ. 
Ραγκούσης είπε ότι κοίταξε τη Λέσβο πάνω από ελικόπτερο και σχημάτισε 
έτσι μια γνώμη, ότι οι 13 Δήμοι μπορεί να γίνουν ένας.  

Καταλαβαίνετε, δεν υπάρχει καμία εξυπηρέτηση πολίτη, οι 
εργαζόμενοι είναι γύρω στους 600 και υπάρχουν τεράστια προβλήματα 
μετακίνησης, τεράστια προβλήματα και γκρίνιες με τη Δημοτική Αρχή, η οποία 
κατά διαστήματα αποφασίζει να έρθουν στο κέντρο, ανανεώνει αποφάσεις, να 
τους πάει πίσω και ούτω καθ' εξής,.  

Μεταφέρω τις προτάσεις όλων των εργαζομένων του Νομού 
Λέσβου, οι οποίοι ονομαστικά είναι οι εξής:  

 Ν’ ανατραπούν τα μνημόνια και οι αντεργατικές πολιτικές που 
εφαρμόζονται σήμερα από την κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ και Νέας 
Δημοκρατίας. 

 Να μην περάσουν στους ΟΤΑ οι απολύσεις. 

 Ενιαία και μόνιμη σχέση εργασίας για όλους τους εργαζομένους.  

 Διατήρηση του δημόσιου και κοινωνικού χαρακτήρα. Θα πρέπει να 
συνεχίσουμε τις μάχες μαζί με την Ομοσπονδία για να μην 
ιδιωτικοποιηθεί ούτε η καθαριότητα ούτε οι παιδικοί σταθμοί ούτε οι 
Δημοτικές Επιχειρήσεις. 

 Θα πρέπει να λυθεί το θέμα των βαρέων και ανθυγιεινών που αδικεί 
εργαζομένους όπως υδραυλικούς, ηλεκτρολόγους και άλλο 
εργατοτεχνικό προσωπικό οι οποίοι δουλεύουν κάτω από αντίξοες 
συνθήκες και βοηθούν με την όλη κατάσταση κι αυτοί οι άνθρωποι 
σήμερα έχουν εξαιρεθεί από τα βαρέα και ανθυγιεινά. 
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 Να δοθεί μια χιλιομετρική αποζημίωση στους εργαζομένους της νήσου 
Λέσβου διότι υπάρχουν, όπως σας είπα προηγουμένως, μεγάλα 
προβλήματα για να πάνε από τη μία πλευρά στην άλλη. Είναι ένα 
σοβαρό θέμα που έχει δημιουργηθεί είναι ότι οι καθαρίστριες σχολείων, 
15 μέρες των αργιών και το καλοκαίρι, πηγαίνουν στους Δήμους μ’ ένα 
νομοσχέδιο που έχει βγάλει η κυβέρνηση και τις απασχολούν και ούτω 
καθ' εξής. Εμείς πιστεύουμε ότι οι καθαρίστριες θα πρέπει να 
ασχολούνται αποκλειστικά με τον καθαρισμό του σχολείου.  

 Μέσω ανταποδοτικών, να γίνει πρόσληψη εκπαιδευτικού και 
βοηθητικού προσωπικού και εργαζομένων στην καθαριότητα αφού 
αυτή τη στιγμή ο κόσμος πληρώνει για να έχει καθαριότητα και να 
μπορεί να πηγαίνει τα παιδιά τους στους παιδικούς σταθμούς για να 
μην πληρώνει μεγάλα ποσά στους ιδιωτικούς σταθμούς. 

Εμείς οι 600 εργαζόμενοι στην Τοπική Αυτοδιοίκηση, θέλω να 
σας πω ότι έχουμε 5 συμβεβλημένους γιατρούς με αποτέλεσμα να μη 
μπορούμε να εξυπηρετηθούμε κι αυτή τη στιγμή όχι μόνο πληρώνουμε τις 
εισφορές αλλά πηγαίνουμε στην ουρά στο ΙΚΑ και περιμένουμε μία και δυο 
ώρες για να μπορούμε έτσι να εξυπηρετηθούμε.  

Συμφωνώ μ’ έναν συνάδελφο που είπε προηγουμένως για το 
επίδομα παραμεθορίου. Εμείς το παίρνουμε και πιστεύω ότι πρέπει να 
διατηρηθεί γιατί είναι ένα από τα λίγα επιδόματα που μας έχουν μείνει. 
Υπάρχει ένα σοβαρό ζήτημα τώρα που απασχολεί γενικά και τους 
εργαζομένους αλλά ειδικότερα κι εμάς: Τι θα γίνει με την οικολογική 
αποζημίωση. Υπάρχει ένα πρόβλημα, ότι αυτή τη στιγμή οι Δήμαρχοι έχουν 
δώσει εντολές να κάνουν εκλογικούς καταλόγους, να βάλουν βάρδιες κτλ. και 
σήμερα ακόμα το Υπουργείο Εσωτερικών δεν έχει καθορίσει ποιοι θα 
συμμετάσχουν και ποια θα είναι η αποζημίωση. 

Γι’ αυτό νομίζω Πρόεδρε της Εκτελεστικής, ότι σήμερα το βράδυ 
θα πρέπει να παρθεί μια απόφαση να μπορούμε να την κοινοποιήσουμε 
στους συναδέλφους σε όλη την Ελλάδα, να εφαρμοστεί μια ίδια απόφαση 
γιατί πιστεύω ότι θα γίνει η δουλειά με την απειλή των Δημάρχων και στο 
τέλος όχι μόνο δε θα πάρουμε τίποτα, αλλά θα είναι ευχαριστημένοι αυτοί και 
θα βγουν να πουν «να η νίκη» και θα μας ρίξουν απέναντι στον κόσμο πάλι, 
ότι δεν κάνουμε τίποτε και είμαστε «οι κάλπηδες» δημόσιοι υπάλληλοι. 

Γι’ αυτό πιστεύω ότι μέχρι σήμερα το βράδυ η Εκτελεστική 
Επιτροπή πρέπει να πάρει απόφαση. Σας ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε το συνάδελφο Αλεξίου. Η Φρόσω 
Παπαδημητρίου έχει το λόγο.  

Φ. ΠΑΠΑΔΗΜΗΤΡΙΟΥ: Συνάδελφοι, είμαι Πρόεδρος στον Ενιαίο Σύλλογο 
Εργαζομένων ΟΤΑ του νομού Βοιωτίας και συμμετέχουμε τρεις 
αντιπρόσωποι, για πρώτη φορά εκλεγμένοι για το συνέδριο οι οποίοι δεν 
ανήκουμε σε κομματική παράταξη. Χωρίς να σημαίνει αυτό ότι δεν είμαστε 
πολιτικοποιημένοι.  

Θα ήθελα κατ' αρχήν να σας μεταφέρω μια απόφαση της 
Γενικής μας Συνέλευσης η οποία πραγματοποιήθηκε λίγο πριν τις 
κινητοποιήσεις του Οκτώβρη, η οποία ζητούσε την παραίτηση των ηγεσιών 
της Ομοσπονδίας και της ΑΔΕΔΥ γιατί θεωρούσαν ότι ήταν ανίκανες να 
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υπερασπίσουν και να διαφυλάξουν τα δικαιώματα και τις κατακτήσεις των 
εργαζομένων.  

Για την απόφαση αυτή ενημέρωσα εγώ προσωπικά τον 
Πρόεδρο της Εκτελεστικής Επιτροπής, ο οποίος θυμάμαι σχολίασε ότι για 
τέτοιου είδους αποφάσεις είναι υπεύθυνο το Διοικητικό Συμβούλιο.  

Σ’ αυτή την απόφαση ήμαστε μειοψηφία το Διοικητικό 
Συμβούλιο, προσπαθήσαμε όμως να πείσουμε τους συναδέλφους ότι σε μια 
εποχή που ο κλάδος μας και ειδικά η Ομοσπονδία της ΠΟΕ-ΟΤΑ ήταν 
μπροστάρης στους αγώνες κατά της κυβερνητικής πολιτικής και του 
μνημονίου , τέτοιου είδους προτάσεις έδιναν τροφή στους πραγματικούς 
εχθρούς του κινήματος. Και γι’ αυτό δε δώσαμε μεγαλύτερη δημοσιότητα και 
δε τη διαβιβάσαμε επίσημα.  

Στη συνέχεια, στις κινητοποιήσεις του Οκτώβρη, τα μέλη μας 
συμμετείχαν με πρωτόγνωρη συμμετοχή και αγωνιστικότητα για την περιοχή. 
Στις καταλήψεις, συγκεντρώσεις, πορείες στις μεγάλες πόλεις του νομού, σε 
συνεργασία με τους άλλους δύο Συλλόγους του νομού και με άλλα Σωματεία 
του ιδιωτικού και δημόσιου τομέα της περιοχής, σε πορείες στην Αθήνα κτλ. 
Και μετά το άδοξο τέλος της απεργίας, προσπαθήσαμε να διαφυλάξουμε την 
ενότητα και την αλληλεγγύη μεταξύ των συναδέλφων, γιατί πιστεύουμε ότι 
μόνο αυτό θα μπορούσε να μας κρατήσει όρθιους.  

Αυτή την ταξική ενότητα όμως, διαπίστωσα εδώ την πρώτη 
ημέρα, οι κύριοι της Εκτελεστικής Επιτροπής και του Γενικού Συμβουλίου, δεν 
έκαναν καμία προσπάθεια να τη διαφυλάξουν. Δε συμφωνούμε με την 
απόφαση της ΔΑΣ ν’ αποχωρήσει οριστικά από το συνέδριο, ψηφίσαμε όμως 
οι δύο που ήμαστε παρόντες την πρώτη ημέρα, κατά της απόφασης της 
Εκτελεστικής Επιτροπής.  

Θα ήθελα ν’ απευθυνθώ και στους συνέδρους οι οποίοι ψήφισαν 
ελαφρά τη καρδία, να φύγουν 85-100 άτομα, οι οποίοι ήταν εκλεγμένοι από 
κάποιους συναδέλφους παρακατιανούς συμβασιούχους. Θα είναι ήσυχοι με 
τη συνείδησή τους όταν σε λίγο καιρό θα ξαναμαζευτούμε και θα μιλάμε πάλι 
για ενότητα και για αγώνα; Θα είμαστε λιγότεροι, πιο καθαροί βέβαια, μόνο 
που θα πρέπει ν’ αλλάξει αυτό το σύνθημα, το «όλοι μαζί» και να λέμε «λίγοι 
και καλοί». Ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ο συνάδελφος Βασιλείου έχει το λόγο.  

Α. ΒΑΣΙΛΕΙΟΥ: Συνάδελφοι είμαι από το Σύλλογο Εργαζομένων του πρώην 
Δήμου Ταύρου.  

Συνάδελφοι και συναδέλφισσες, από την εξαπάτηση του «λεφτά 
υπάρχουν» μέχρι και τη δημαγωγία της Δανίας του νότου, φτάσαμε σήμερα 
δυόμιση χρόνια μετά, στο σημείο να κρίνεται η ίδια η επιβίωσή μας, η ίδια η 
ζωή μας η δική μας και των παιδιών μας. 

Και μας λοιδόρησαν και μας είπαν και κοπρίτες και ότι μαζί τα 
φάγαμε. Και αφού κατάργησαν κάθε εργασιακό και ασφαλιστικό δικαίωμα που 
με αμέτρητες θυσίες η εργατική τάξη είχε κατακτήσει τις προηγούμενες πολλές 
δεκαετίες το ερώτημα ήρθε από μόνο του: Και τώρα τι κάνουμε; Η απάντηση 
δεν άργησε. Βγήκε κυρίως μέσα από τις μεγάλες κινητοποιήσεις του 
Οκτώβρη. «Ή εμείς, ή αυτοί» ήταν το σύνθημα που κυριάρχησε και 
μεταδόθηκε από στόμα σε στόμα σε όλη την Ελλάδα.  
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Δικαιολογημένα. Γιατί αυτοί είναι τα μνημόνια, αυτοί είναι οι 
τρόικες, η φτώχεια, η ανεργία η εξαθλίωση για το λαό. Είναι η επί πτωμάτων 
κερδοφορία του κεφαλαίου, είναι η ζούγκλα της ανταγωνιστικότητας και ο 
κοινωνικός κανιβαλισμός.  

Είναι τα παράσιτα του καπιταλιστικού συστήματος που 
σαπίζοντας γεννάει βαθιές κρίσεις σαν και αυτή που περνάμε τώρα. Που την 
χρησιμοποιούν για να υλοποιήσουν τα άνομα σχέδια τους. Που πάσχιζαν 
πάνω από 30 χρόνια να τα περάσουν αλλά χάρις στην αντίσταση των 
εργαζομένων δυσκολεύονταν. Απολύσεις, διάλυση των δημόσιων Υπηρεσιών, 
ξεπούλημα του δημόσιου πλούτου, εμπορευματοποίηση ακόμα και του αέρα 
που αναπνέουμε. 

Εμείς απ’ την άλλη μεριά είμαστε αυτοί που παράγουν. Είμαστε 
αυτοί που κινούν γη, ουρανό και θάλασσα όπως έλεγε μια παλιά διαφήμιση. 
Και ως τέτοιοι, πρέπει κάποια στιγμή ν’ αποφασίσουμε να διαφεντέψουμε οι 
ίδιοι το πλούτο που παράγουμε. Μέχρι τότε θέλει πολύ δουλειά. 

Κυρίως πρέπει να γίνουν αλλαγές εκ βάθρων στο 
συνδικαλιστικό κίνημα. Να ανασυγκροτήσει το συνδικαλιστικό κίνημα τη δομή 
του αλλά κυρίως, να αποκτήσει και να δυναμώσει τα ταξικά του 
χαρακτηριστικά, σφυρηλατώντας την ενότητα των εργαζομένων από τα κάτω 
με την ταυτόχρονη κοινή δράση όλων όσων θέλουν να πάνε την υπόθεση της 
εργατικής τάξης ένα βήμα μπροστά. 

Η Αυτόνομη Συνδικαλιστική Κίνηση έχει δώσει μάχες για να 
κοπεί ο ομφάλιος λώρος μεταξύ Συνδικάτων, κυβέρνησης και εργοδοσίας σε 
όλα τα επίπεδα. Τόσο στα πρωτοβάθμια, όσο και σε επίπεδο Ομοσπονδίας. 
Ένας ομφάλιος λώρος που φιλοτεχνήθηκε από τις παρατάξεις των 
κυβερνητικών κομμάτων ΠΑΣΚΕ - ΔΑΚΕ. 

Έχουμε πει πολλές φορές ότι δεν πρόκειται να αλλάξουν οι 
συσχετισμοί στην ηγεσία των Συνδικάτων αν δεν αποφασίσουν να γυρίσουν 
σελίδα οι εργαζόμενοι πρώτα και κύρια στα Σωματεία τους να γυρίσουν 
σελίδα. Με την αποφασιστική συμμετοχή τους στη λειτουργία και τη δράση 
των Σωματείων να αντιπαλέψουν την αδράνεια και την μοιρολατρία. Να 
αναμετρηθούν με τις συντεχνιακές αντιλήψεις και τον παραγοντισμό.  

Και εδώ πρέπει να κάνουμε καθαρό σε κάθε εργαζόμενο ότι 
ιδιαίτερα σήμερα στις κρίσιμες στιγμές που περνάμε δεν μπορεί Πρόεδροι 
Σωματείων, μέλη Διοικητικού Συμβουλίου να απουσιάζουν από τους αγώνες 
και τις κινητοποιήσεις. Να παίρνουν άδεια ακόμη και συνδικαλιστική κατά τη 
διάρκεια της απεργίας και για να δικαιολογήσουν αυτή τους τη στάση να λένε 
τα γνωστά περί του τίποτα δεν κερδίζεται με τις απεργίες και τους αγώνες, ότι 
τσάμπα χάνεται το μεροκάματο, ότι μόνο με διαλόγους και συνεργασίες και 
καλές σχέσεις με τους Δημάρχους μπορούμε να πετύχουμε.  

Είναι απαράδεκτα πράγματα αυτά. Η θέση μας στα 
συνδικαλιστικά όργανα δεν είναι οφίτσια. Είναι θέση ανιδιοτελούς προσφοράς 
και απαιτεί θυσίες. Και με αυτά τα κριτήρια πρέπει να κάνουν τις επιλογές τους 
οι εργαζόμενοι, αν θέλουν να έχουν Συνδικάτα ικανά να αντιμετωπίσουν την 
επίθεση που δέχονται. 

Συναδέλφισσες και συνάδελφοι, η παράταξη μας εδώ και πολλά 
χρόνια έχει μιλήσει για μια τριτοβάθμια Οργάνωση. Για ενοποίηση ΓΣΕΕ και 
ΑΔΕΔΥ. Όπως και για ένα σωματείο, μία Ομοσπονδία σε κάθε κλάδο. Με 
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ενταγμένους όλους τους εργαζόμενους που κάνουν την ίδια δουλειά 
ανεξάρτητα σχέσης εργασίας, τρόπους πρόσληψης κλπ. Και αυτό γιατί 
ξέρουμε πολύ καλά ότι έτσι υπηρετείται η ενιαία δράση για πιο 
αποτελεσματικούς αγώνες.  

Με ευθύνη όμως των συνδικαλιστικών ηγεσιών ΠΑΣΚΕ - ΔΑΚΕ 
που βρίσκονται στα όργανα δεν προχώρησαν οι αναγκαίες αυτές αλλαγές, και 
υπερώριμες αλλαγές. Καταλαβαίνουμε όλοι γιατί. Δείτε για παράδειγμα τι 
συμβαίνει στο χώρο μας. Τέσσερις ομοσπονδίες και αν προσθέσουμε και τους 
ΟΤΑ Β’ βαθμού, πέντε Ομοσπονδίες. 

Παρά λοιπόν την πληθώρα των Ομοσπονδιών αν 
ακολουθήσουμε τη λογική τους θα έχουμε χιλιάδες εργαζόμενους 
ασυνδικάλιστους. Είναι οι έκτακτοι που δεν τους γράφουμε. Φαίνεται πως 
ακόμη και τώρα που οι εργασιακές σχέσεις έχουν διαλυθεί, που το ταμπού της 
μονιμότητας έσπασε με την εφεδρεία, όπως είπε ο Ρέππας, που έρχονται 
150.000 χιλιάδες απολύσεις και τις θέσεις τους θα καταλάβουν τα ΜΚΟ, η 
αυτεπιστασία, τα ΤΟΠΣΑ, τα ΕΣΠΑ κι όλα αυτά, εμείς είμαστε μια ομοσπονδία 
των εκλεκτών. Μια ομοσπονδία της ελίτ. 

Όπως τώρα οι εργαζόμενοι αυτοί γράφονται στα Σωματεία, στα 
περισσότερα τουλάχιστον, πληρώνουν κανονικά συνδρομές ψηφίζουν για 
Διοικητικά Συμβούλια, έτσι πρέπει να ψηφίζουν και για την Ομοσπονδία. Να 
ανοίξει επιτέλους το καταστατικό που όλο ακούμε, ιδιαίτερα από την πλευρά 
της ΔΑΚΕ ότι θα γραφτούν όταν ανοίξει το καταστατικό, χρόνια τώρα το 
ακούμε και ποτέ βέβαια δεν ανοίγει. Και ούτε έχουν σκοπό απ’ ό,τι φαίνεται να 
το ανοίξουν.  

Είναι μεγάλη η ευθύνη όσων αρνούνται τη ένταξη των 
συμβασιούχων. Έστω και τώρα πρέπει να αποφασίσουμε, αν θέλουμε να 
πάμε συντεταγμένα στην αλλαγή του καταστατικού και την ένταξη των 
συμβασιούχων οι οποίοι είναι χιλιάδες και συνεχώς ο αριθμός τους θα 
μεγαλώνει.  

Συναδέλφισσες και συνάδελφοι, εδώ που φτάσαμε δεν 
μπορούμε με τις λογικές του παρελθόντος να απαντήσουμε στη βαρβαρότητα. 
Εμείς η Αυτόνομη Συνδικαλιστική Κίνηση, υποστηρίζουμε ότι πρέπει να 
πολιτικοποιήσουμε παραπέρα τα αιτήματα μας. Να γίνει σημαία μας η 
διαγραφή του χρέους. Η φορολόγηση του κεφαλαίου. Η εθνικοποίηση 
κοινωνικοποίηση όπως θέλετε πέστε το, δεν έχει καμία σημασία, των 
στρατηγικών τομέων της οικονομίας, των τραπεζών, των Οργανισμών Κοινής 
Ωφέλειας, για την παραγωγική ανάπτυξη της χώρας με μοχλό το Δημόσιο, 
κάτω εργατικό και κοινωνικό έλεγχο. Μια ανάπτυξη που θα ικανοποιεί τις 
ανάγκες του λαού και της νεολαίας και όχι του κεφαλαίου και των τοκογλύφων 
δανειστών. 

Για να γίνουν αυτά εμείς λέμε ότι πρέπει να αλλάξουν οι 
συσχετισμοί στην Ομοσπονδία και γενικότερα στο συνδικαλιστικό κίνημα υπέρ 
των αγωνιστικών ταξικών συνδικαλιστικών δυνάμεων με την κοινή τους 
δράση.  

Γελιούνται όσοι νομίζουν ότι μπορούν μόνοι τους και πολύ 
περισσότερο ενάντια στις υπόλοιπες δυνάμεις του ταξικού χώρου να φέρουν 
τα πάνω κάτω. Ίσα-ίσα που με την διαχωριστική στάση διευκολύνουν τη 
διαιώνιση του κυβερνητικού και εργοδοτικού συνδικαλισμού.  
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Απευθυνόμαστε λοιπόν στους συνέδρους και τους καλούμε να 
εμπιστευτούν και να ενισχύσουν την Αυτόνομη Συνδικαλιστική Κίνηση, την 
οποία γνωρίζουν καλά μέσα από τους αγώνες για τη συνεπή της στάση. Για 
τον ταξικό της χαρακτήρα και την αυτοτέλεια της. Για την ανιδιοτελή 
προσφορά των αγωνιστών της. Κυρίως όμως για την σταθερή και συνεπή 
ενωτική της στάση όπως περιγράψαμε πιο πάνω, που είναι το κλειδί για 
θετικές εξελίξεις στο συνδικαλιστικό κίνημα.  

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε το συνάδελφο. Ο συνάδελφος Σοφρώνης έχει 
το λόγο.  

Γ. ΣΩΦΡΟΝΗΣ: Συναδέλφισσες και συνάδελφοι καλημέρα. Είμαι από το 
Δήμο Καλυβίων που έχει απαρτίσει τον καλλικρατικό Δήμο Σαρωνικού.  

Είναι το τρίτο συνέδριο της ΠΟΕ-ΟΤΑ στο οποίο συμμετέχω 
μετά τη Ρόδο και τα Χανιά. Ζήτησα το λόγο για να σας κάνω πρώτα γνωστό 
ότι συμμετέχω στο ψηφοδέλτιο της Ανεξάρτητης Ενωτικής Πρωτοβουλίας με 
το Γιάννη Παναγόπουλο και κάποιους άλλους συναδέλφους και δεύτερον, για 
να μεταφέρω κάποιες σκέψεις και διαπιστώσεις δικές μου όσο και την αγωνία 
των συναδέλφων που εκπροσωπώ από το Δήμο μου.  

Αυτό που έχω διαπιστώσει από συνέδριο σε συνέδριο είναι μια 
εντεινόμενη και διαρκής απαξίωση του συνδικαλιστικού κινήματος. μία 
απαξίωση ευθέως ανάλογη του πολιτικού συστήματος που όσο κι αν θέλουμε 
ν’ αποστρέψουμε τη ματιά και την προσοχή μας, είναι εδώ και μας απειλεί. 
Ειδικά τα δυο τελευταία χρόνια που οι μάσκες έχουν πέσει, είναι φανερή η 
ανάγκη αλλαγής στα πάντα.  

Η οικονομική κρίση όπως εκδηλώθηκε, αποκάλυψε πόσο σάπιο 
ήταν το πολιτικό σύστημα έτσι όπως είχε διαμορφωθεί από τη μεταπολίτευση 
και μετά. Οι πολιτικοί, εκχώρησαν σταδιακά την εξουσία που τους είχαν δώσει 
οι λαοί για να διαχειριστούν, στους οικονομικούς διαχειριστές, στα μεγάλα 
κεφάλαια και στις Τράπεζες. Απεμπόλησαν κάθε δικαίωμα που δημοκρατικά 
είχε παραχωρηθεί με δημοκρατικές διαδικασίες στην πλέον ακραία μορφή 
καπιταλισμού που είχε υπάρξει ποτέ στο νεοφιλελευθερισμό, στη θεωρία του 
Φρήντμαν και της σχολής του Σικάγο.  

Η Ναόμι Κλάιν, στο βιβλίο της «Το δόγμα του σοκ» τα 
περιγράφει πάρα πολύ απλά. Κατ’ ακολουθία, ο συνδικαλισμός ακολουθεί την 
ίδια πτωτική πορεία με το πολιτικό σύστημα. Επειδή ήταν πάντα 
προσκολλημένος στα κόμματα που διαχειρίζονταν την πολιτική, μοιραία 
χειραγωγήθηκε από τα κόμματα, έγινε αντικείμενο ανταγωνισμού, επίτευξης 
στόχων, αύξηση ποσοστών, εργαλείου επηρεασμού γνώμης, με μια ελαφριά 
δόση αγωνιστικότητας, έτσι για να τηρούνται τα προσχήματα.  

Μ’ αυτή την κουβέντα δεν προσπαθώ να μειώσω τους αγώνες 
που έχουν γίνει τα τελευταία χρόνια, ειδικά τους αγώνες της ΠΟΕ-ΟΤΑ. Αλλά 
ας μου εξηγήσει κάποιος πώς από την Πρωτομαγιά το Σικάγο, από τη 
βιομηχανική επανάσταση, όταν με αίμα, κυριολεκτικά με αίμα και νεκρούς 
κατακτήθηκαν βασικά και θεμελιώδη δικαιώματα, εργασιακά δικαιώματα, 
ξαφνικά μέσα σε ένα δυο χρόνια όλα αυτά που προανέφερα καταργούνται με 
συνοπτικές διαδικασίες.  
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Υποτίθεται σε συνθήκες δημοκρατίας, υποτίθεται σε συνθήκες 
καλύτερες για τον εργαζόμενο. Επομένως, ή το σύστημα αποδεικνύεται πιο 
ισχυρό ή εμείς που πρέπει ν’ αντιπαλέψουμε το σύστημα είμαστε κατώτεροι 
των απαιτήσεων και των περιστάσεων. Και φτάνουμε στο σημείο οι 
συνάδελφοί μας στη βάση, στα πρωτοβάθμια Σωματεία να αισθάνονται μόνοι, 
ανήμποροι, αβοήθητοι, χωρίς στόχους και όραμα.  

Νιώθω ότι έχουμε χάσει την ικανότητα να εμπνέουμε, να 
εξεγείρουμε και να γεννάμε ελπίδα. Αλήθεια, τι πρέπει ν’ απαντήσω στους 
συναδέλφους που μ’ έστειλαν εδώ όταν στις προτροπές μου στις Γενικές 
Συνελεύσεις για συμμετοχή στις κινητοποιήσεις μου απαντούν: «Ας τρέξει και 
ο Παναγόπουλος, της ΓΣΕΕ με τα 350.000 από συμμετοχές σε διάφορα 
όργανα, ας τρέξουν αυτοί που απολαμβάνουν συνδικαλιστική άδεια για όσον 
καιρό διαρκεί η θητεία τους, χωρίς καμία περικοπή στις αποδοχές τους από 
τις απεργίες». 

Θα μου πείτε, λαϊκισμός.. Ίσως. Αλλά πόσο απέχει από την 
πραγματικότητα; Ο πραγματικός πόνος υπάρχει κάτω στη βάση γιατί οι 
συνάδελφοι νιώθουν, το λέω και πάλι, νιώθουν μόνοι. Αλήθεια, πού ήταν οι 
συνάδελφοι εκπρόσωποί μας στ’ Ασφαλιστικά Ταμεία όταν η κυβέρνηση 
υποχρέωνε τις Διοικήσεις των Ταμείων να καταθέτουν τα διαθέσιμα στην 
Τράπεζα της Ελλάδας άτοκα στην αρχή, στη συνέχεια με χαμηλό επιτόκιο και 
αργότερα με αγορά ομολόγων, τα οποία στη συνέχεια κουρεύτηκαν, ενώ 
αντίθετα οι Τράπεζες ενισχύθηκαν στην κεφαλαιακή τους επάρκεια με δάνεια 
που εμείς θα πληρώσουμε. 

Καταλαβαίνετε το τραγικό της υπόθεσης; Μειώνονται οι 
συντάξεις, μειώνεται το εφάπαξ, μειώνονται οι ασφαλιστικές καλύψεις γιατί 
κουρεύτηκαν τ’ αποθεματικά των Ταμείων μας, ενώ για το αντίστοιχο 
τραπεζικό κούρεμα, οι Τράπεζες ενισχύονται με δάνεια που εμείς θα 
πληρώσουμε. Και δεν αυτοκτόνησε κανένας, δεν αυτοπυρπολήθηκε κανένας. 
Δε ζήτησε συγνώμη κανένας.  

Αντίθετα, κρατάμε τις θέσεις μας και συνεχίζουμε. Ενώ γύρω 
μας συμπολίτες αυτοκτονούν κάθε μέρα. Έχει φτάσει η ώρα αυτή η 
κατάσταση ν’ ανατραπεί. Ήρθε ο καιρός το συνδικαλιστικό κίνημα να κάνει την 
αυτοκριτική του, να παραδεχθεί τα λάθη του και στις αστοχίες του και να 
χαράξει νέους τρόπους αγώνα και προσέγγισης των προβλημάτων. Αλλά 
πάνω απ’ όλα έχει φτάσει η ώρα το συνδικαλιστικό κίνημα να απεμπλακεί από 
το σάπιο πολιτικό σύστημα και να πάψει να χαρίζει ποσοστά νίκης στα 
κόμματα – πάτρωνες.  

Μόνοι μας μπορούμε καλύτερα. Δε χρειαζόμαστε ούτε πολιτικά 
καταφύγια ούτε κομματικές ομπρέλες. Να βρούμε τρόπους ανύψωσης του 
ηθικού των συναδέλφων μας, να ψάξουμε για διαφορετικούς τρόπους αγώνα. 
Να πονέσουμε κι εμείς όσο πονάνε οι συνάδελφοί μας στη βάση στα 
πρωτοβάθμια όργανα, γιατί αυτοί πραγματικά πονάνε. Να έχουμε όραμα, 
πίστη, ελπίδα και αυτοδιάθεση. Να είμαστε οι εαυτοί μας και όχι αυτοί που 
κάποιοι άλλοι θέλουν να είμαστε.  

Για τους παραπάνω λόγους, μαζί με τους άλλους συναδέλφους 
σχηματίσαμε το ψηφοδέλτιο της Ανεξάρτητης Ενωτικής Πρωτοβουλίας για το 
οποίο σας ζητώ να κάνετε την υπέρβαση και να το στηρίξετε. Να στηρίξετε την 
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προσπάθειά μας για έναν υγιή συνδικαλισμό ο οποίος θα παίρνει εντολές και 
θ’ απολογείται στους εργαζομένους και όχι σε πολιτικά γραφεία.  

Σας ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ο συνάδελφος Κωστής Θεόφιλος έχει το λόγο.  

Θ. ΚΩΣΤΗΣ: Συναδέλφισσες και συνάδελφοι, τα τελευταία χρόνια βιώσαμε τη 
χειρότερη λαίλαπα που θα μπορούσε να υποστεί ο συνδικαλισμός κι εμείς 
φυσικά ως εργαζόμενοι. 

Οι φόροι, οι μειώσεις, η ανασφάλεια, είναι τα χαρακτηριστικά 
αυτής της λαίλαπας η οποία φαίνεται ότι δεν έχει σταματημό. Παρά το ότι ως 
Ομοσπονδία κάναμε ό,τι ήταν δυνατό να μειώσουμε τη δύναμη και ν’ 
αντιμετωπίσουμε αυτό, δεν κατέστη δυνατό στο επιθυμητό αποτέλεσμα. Αυτό 
έχει ως αποτέλεσμα τη συρρίκνωση των μισθών μας, την απώλεια των 
επιδομάτων, στη δήθεν λογική του ενιαίου μισθολογίου και στη λογική της 
μείωσης του λειτουργικού κόστους του κράτους. 

Εμείς είμαστε, κατά την άποψη των τροϊκανών και της 
κυβέρνησης, το αγκάθι για τα προβλήματα της χώρας και της οικονομίας. Έτσι 
τουλάχιστον πιστεύουν. Έχουν όμως, συνάδελφοι, κατά τη γνώμη μου 
διαψευσθεί. 

Ερχόμενος λοιπόν εδώ, σ ‘ αυτό το συνέδριο πίστευα ότι δε θα 
είναι ένα συνέδριο όπως τα άλλα. Πίστευα ότι θ’ ακουστούν πράγματα και 
απόψεις και ότι θα δημιουργούνταν και εντάσεις και ενστάσεις για την 
αντιμετώπιση της κατάστασης. Εν τούτοις, απογοητευμένος παρατηρώ για μια 
ακόμη φορά να διαλύουμε το συνέδριο όπως και το συνέδριο της Κρήτης, για 
να συζητάμε ακόμα για τη νομιμοποίηση ή όχι των Συλλόγων που ψήφισαν οι 
συμβασιούχοι.  

Μα, συνάδελφοι, αυτή την απόφαση είχαμε πάρει ως 
αποτέλεσμα του συνεδρίου της Κρήτης, να συζητηθεί δηλαδή το θέμα στο 
ενδιάμεσο συνέδριο που έγινε πριν ενάμισι χρόνο στην Αθήνα. Πάρθηκαν 
κάποιες αποφάσεις. Αυτές κανένας δεν τις υπολόγισε. Ακούστε συνάδελφοι, 
θεωρώ ότι είναι σωστό ο προγραμματισμός που πρέπει να γίνει, ν’ αρχίσει να 
φέρνει σωστά αποτελέσματα για την αντιμετώπιση της κατάστασης.  

Γι’ αυτό πρέπει να ξεκινήσουμε από νέα βάση. Ήρθαμε απ’ όλες 
τις Περιφέρειες της χώρας για το συνέδριο αυτό. Περιμένουν οι συνάδελφοι 
και οι συναδέλφισσες όταν θα κατέβουμε κάτω στις περιοχές μας, στις 
συνελεύσεις που θ’ ακολουθήσουν, κάτι να τους πούμε. Ποια είναι τα 
συμπεράσματα που βγάλαμε απ’ αυτό το συνέδριο, ποιες είναι οι κινήσεις 
που θ’ ακολουθήσουμε.  

Στο πλαίσιο των επενδυτικών αγαπητέ κ. Πρόεδρε, εδώ και 
χρόνια, οι Δήμαρχοι εκμεταλλεύονται το γεγονός της δυνατότητας να 
χρησιμοποιούν τα χρήματα οποιουδήποτε, οπότε φτάνουν στο σημείο μηδέν 
τον τομέα της καθαριότητας, του ηλεκτροφωτισμού και της κηπουρικής. Η 
απόφαση να μετατραπούν τα εξαιρέσιμα από 16 σε 30 ώρες έχει ως 
αποτέλεσμα, οι Υπηρεσίες Καθαριότητας να υπολειτουργούν με αποτέλεσμα 
να οδηγούμαστε με μαθηματική ακρίβεια στην ιδιωτικοποίηση παρά τις όποιες 
αντιδράσεις έχουμε εμείς ως συνδικαλιστές.  

Τα επιδόματα όλα κόπηκαν χωρίς να υπάρχει καμία ταξινόμηση. 
Αντί λοιπόν να δούμε πώς θα επιβιώσουμε, πώς θα διατηρήσουμε τις 
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δουλειές μας αύριο, φτάσαμε στο σημείο σ’ αυτή τη δύσκολη συγκυρία να 
διαλύουμε το συνέδριο. Αυτό συνάδελφοι δυστυχώς θέλουν ν’ ακούσουν και 
τα κόμματα. Το καταφέρανε. Χωρίς φυσικά σε καμία περίπτωση να ευθύνεται 
ο συνάδελφος Μπαλασόπουλος ή ο συνάδελφος Πολυμερόπουλος.  

Σας ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε το συνάδελφο. Ο συνάδελφος Παναγιώτης 
Κάρκαλης από τη Μεσσηνία έχει το λόγο.  

Π. ΚΑΡΚΑΛΗΣ: Γεια σας. Διάβασα λίγο τον απολογισμό της δράσης κι 
έβγαλα μερικά συμπεράσματα.  

Είναι αλήθεια ότι τα Συνδικάτα το 2008 προειδοποίησαν την τότε 
κυβέρνηση Καραμανλής για την επερχόμενη κρίση, αλλά εσείς το 2009 στην 
Πλατανιά Χανίων πανηγυρίζατε για τη νίκη σας. Στις εθνικές εκλογές του 2009 
δεν προειδοποιήσατε τον Παπανδρέου ότι λεφτά δεν υπήρχαν και υπήρχε 
κρίση όπως τα είχατε πει στον Καραμανλή το 2008.  

Ό,τι κινητοποιήσεις κάναμε, η κυβέρνηση σφύριζε αδιάφορη. 
Κάνατε λάθη, απεργίες 24ωρες και η κυβέρνηση χαιρόταν. Εμείς λέμε ότι 
έπρεπε να κάνουμε διαρκείας. Όταν ένα κράτος επί 30 χρόνια δανείζεται για 
να επιβιώσει, κάποιοι πρέπει να πληρώσουν τα δανεικά. Εσείς έπρεπε να 
δείξετε το δρόμο και τις λύσεις να πληρώσουν οι έχοντες και αυτοί που τα 
έφαγαν και όχι εμείς οι μισθωτοί.  

Το πολυνομοσχέδιο μπορεί να ψηφίστηκε στη Βουλή, αλλά εμείς 
υποφέρουμε γιατί σ’ εμάς μειώθηκαν οι μισθοί. Η εγχείρηση πέτυχε, ο 
ασθενής απεβίωσε, όπως λέει ο λαός. Είμαστε αντίθετοι με τις 
ιδιωτικοποιήσεις. Όπου υπάρχει όμως ιδιωτικοποίηση θα πρέπει να ελέγχουν 
τα Σωματεία και η Ομοσπονδία και να καταγγέλλεται ο ιδιώτης, εάν εργάζονται 
με μαύρη εργασία και ανασφάλιστοι.  

Οι ενημερωτικές ημερίδες της Ομοσπονδίας θα πρέπει να 
γίνονται στις Περιφέρειες για να μπορούν να συμμετέχουν όσο περισσότεροι 
εργαζόμενοι μπορούν και να μην περιμένουν μόνο τα συνέδρια. Μιλάω για 
την Περιφέρεια Πελοποννήσου. Δε σας έχουμε δει πουθενά.  

Στη διεκδίκηση του επιδόματος επικίνδυνης και ανθυγιεινής 
εργασίας δεν εντάξατε τους σχολικούς φύλακες στην παράγραφο ε' 
(νυχτοφύλακες, φύλακες, εργάτες). Το ΙΚΑ προβλέπει τους νυχτοφύλακες στα 
βαρέα και ανθυγιεινά επαγγέλματα. Γιατί όχι και τους σχολικούς φύλακες που 
δουλεύουν νύχτα σε βάρδιες και αυτό έχει συνέπεια στην υγεία τους;  

Μετά από δικαστικές αποφάσεις για την αναγνώριση της κύριας 
και επικουρικής σύνταξης των 5 χρόνων των σχολικών φυλάκων, δεν έχει 
γίνει δυναμική παρέμβαση ώστε να γίνει νομοθετική ρύθμιση. Τη Μεγάλη 
Τετάρτη, 11/4, ψηφίστηκε για τους σχολικούς φύλακες ο Ν. 471.  

Η παράγραφος 1 του άρθρου 11 του 418 αντικαθίσταται ως 
εξής: «Με απόφαση του αρμοδίου για διορισμό οργάνου, μπορεί ν’ 
ανατίθενται στους φύλακες σχολικών κτιρίων γενικά καθήκοντα καθώς και 
καθήκοντα φύλαξης κτιρίων λοιπών εγκαταστάσεων και κοινοχρήστων χώρων 
των Δήμων και των Νομικών Προσώπων». Γενικά καθήκοντα πρέπει να 
καταλάβουμε τι σημαίνει, για τι διοριστήκαμε, γιατί δεν υπήρξε καμία 
αντίδραση από την Ομοσπονδία.  
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Οι καθαρίστριες σχολικών μονάδων έχουν καθηκοντολόγιο από 
το 1983 με αποτέλεσμα να συγκρούονται οι απόψεις των Διευθυντών των 
σχολείων και των Σχολικών Επιτροπών των Δήμων, να πάρει θέση η 
Ομοσπονδία για ένα σύγχρονο, ευέλικτο καθηκοντολόγιο. Δεν έχουν πάρει τα 
πλασματικά κλιμάκια και τ’ αναδρομικά τους.  

Να ιδρύσετε Γραμματεία που θ’ αφορά σχολικούς φύλακες και 
καθαρίστριες σχολείων για την καλύτερη και εύρυθμη λειτουργία των 
σχολικών μονάδων.  

Δυναμική παρέμβαση στις ελληνικές Τράπεζες και στους 
τραπεζίτες για καλύτερες ρυθμίσεις δανείων, καταναλωτικών δανείων, 
πιστωτικών καρτών μέσα από τη μισθοδοσία, παράταση των χρεών και 
μικρότερες δόσεις, μειώσεις επιτοκίων. Όχι μόνο στο Παρακαταθηκών και 
Ταμιευτηρίου. Να γίνει και στις ιδιωτικές Τράπεζες. 

Οι συλλογικές συμβάσεις των αορίστου έχουν προθεσμία μέχρι 
14/5. Τι πρόκειται να γίνει μετά από κει; Η καθιέρωση του νέου ωραρίου 
εργασίας: Μ’ ένα έγγραφο που υπάρχει, δεν πρέπει βάσει του ανωτέρω 
εγγράφου ν’ αλλάξει το ωράριο των εργαζομένων στις βάρδιες. Είναι η 
παράγραφος 2 εδάφιο ζ’. Πρέπει να μείνει 7,5 ώρες. Εμείς δουλεύουμε 8.  

Σε διαφόρους Δήμους έχουν καταργηθεί τα Σαββατοκύριακα και 
οι εξαιρέσιμες καθώς και οι νυχτερινές βάρδιες για τους σχολικούς φύλακες με 
αποτέλεσμα να μειώνεται το προσωπικό και οι αποδοχές. Οι παραπάνω 
ρυθμίσεις αποτελούν βλαπτική μεταβολή εργασίας και διεκδίκηση της 
αποζημίωσης και του παραπάνω χρόνου που εργαστήκαμε.  

Εγώ είμαι σχολικός φύλακας και μ’ ενδιαφέρουν αυτά τα θέματα. 
Ό,τι άλλο στηρίζει η Ομοσπονδία το στηρίζουμε αλλά αυτά τα θέματα 
εκκρεμούν. Σας ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε το συνάδελφο. Η συναδέλφισσα Μαρία Στάθη 
από το Δήμο Αθηναίων έχει το λόγο.  

Μ. ΣΤΑΘΗ: Είμαι από το Δήμο της Αθήνας, εκλέχθηκα με το Ενωτικό 
Ψηφοδέλτιο που υποστήριξε η ΑΣΚ. 

Συνάδελφοι, νιώθω την ανάγκη ν’ απευθυνθώ σ’ εσάς μιλώντας 
για όλα αυτά τα τραγικά που ζούμε εδώ και δυο χρόνια και κάθε μέρα γίνονται 
χειρότερα χωρίς να ξέρουμε τι μας ξημερώνει.  

Οι περισσότεροι ομιλητές πριν από μένα αναφέρθηκαν και 
περιέγραψαν τη δραματική, οικονομική και πολιτική κατάσταση στην οποία 
μας έχουν φέρει οι πολιτικές των μνημονίων. Σήμερα συνάδελφοι, 
συνασπίζονται εναντίον μας το Διεθνές Νομισματικό Ταμείο, η συντηρητική 
πλειοψηφία της Ευρωπαϊκής Ένωσης, ο ΣΕΠ, το ΠΑΣΟΚ, η Νέα Δημοκρατία, 
ο ΛΑΟΣ, οι απόγονοι του Μητσοτάκη και πάει λέγοντας.  

Δεν έχουμε άλλο δρόμο αντίστασης σ’ αυτή τη λαίλαπα παρά 
την ενότητα και τον αγώνα. Γιατί; Γιατί οι υπαίτιοι της κρίσης δε μπορεί να 
είναι αυτοί που θα μας βγάλουν από την κρίση. Αν μπορούσαν θα το είχαν 
κάνει.  

Δεύτερον: Η έξοδος από την κρίση πρέπει να γίνει προς όφελος 
των εργαζομένων και όχι των τραπεζιτών. Είναι πολλά τα δις που έχουν πάρει 
για να μας σώσουν. 28 δις την πρώτη φορά, 55 δις τη δεύτερη φορά και πάει 
λέγοντας. Την ίδια στιγμή που τα υπερχρεωμένα νοικοκυριά και οι άνεργοι 
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χάνουν τα σπίτια τους, την αξιοπρέπειά τους και τώρα τελευταία και τη ζωή 
τους με τις αυτοκτονίες.  

Τρίτον: Οι επιπτώσεις της κρίσης πρέπει να βαρύνουν τους 
υπαιτίους, τους έχοντες και τους κατέχοντες. Μας μοίρασαν τα κέρδη τους τον 
καιρό που κέρδιζαν και ζητούν τώρα στην κρίση να πληρώσουν εμείς τις 
ζημιές τους; Όχι. Δεν τα φάγαμε μαζί, είναι ξεκάθαρο. Δεν τα φάγαμε μαζί. Η 
κρίση δεν πρέπει να μειώσει τη δημοκρατία, σημαντικό αυτό, την εθνική 
ανεξαρτησία μας και την αξιοπρέπειά μας.  

Είμαστε ένας περήφανος κι ένας ελεύθερος λαός. Είμαστε 
φορέας ιστορίας αιώνων. Σ’ αυτή τη γη υπάρχουμε πάνω από 3.000 χρόνια, 
υπερήφανοι και ελεύθεροι. Έτσι θα μείνουμε. Δε θα το ξεχάσουμε στιγμή 
αυτό.  

Η λογική του βολέματος δε χωρά πια ούτε στους ομοϊδεάτες. 
Προσφέρει λύση μόνο στο στενό πυρήνα της εξουσίας. Αυτή τη στιγμή εκτός 
από τις οικονομικές δυσκολίες που αντιμετωπίζουμε, έχουμε πολύ σημαντικές 
παράπλευρες απώλειες. Έχει καταργηθεί στην πράξη η δωρεάν παιδεία, η 
δωρεάν υγεία. Ο ΕΟΠΥΥ κατήργησε στην πράξη τη δωρεάν υγεία.  

Όσοι έχουμε ανάγκη από γιατρούς, φάρμακα και νοσοκομεία το 
έχουμε αντιληφθεί καλά αυτό γιατί έχουμε βάλει πολλές φορές το χέρι βαθιά 
στην τσέπη για ν’ αντιμετωπίσουμε τα προβλήματα της υγείας μας. Αλλά το 
θράσος δεν έχει όρια. Τόλμησαν συνάδελφοι να βάλουν χέρι στην εργατική 
Πρωτομαγιά. Ιερόσυλοι! «Μέρα Μαγιού μου μίσεψες». Ποιος θα ξεχάσει αυτό 
το στίχο; Ποιος θα ξεχάσει τι έγινε στη Θεσσαλονίκη το ’36; «Μέρα Μαγιού 
μου μίσεψες». Το τραγουδήσαμε, το τραγούδησαν…  

Ναι, το τραγούδησαν, αλλά το ξέχασαν, το πρόδωσαν. Το 
πρόδωσαν μαζί με τα τόσα χρόνια εργατικών αγώνων. Η 1η Μάη δεν είναι 
αργία. Είναι απεργία. Και αυτό συνέβη χθες. Σήμερα τι θα συμβεί; Αύριο τι 
μας περιμένει; Θα τους αφήσουμε; Όχι. Όχι βέβαια. Θα μας βρουν μπροστά 
τους όλους μαζί ενωμένους.  

Κι εδώ είναι που θα έπρεπε η ΠΟΕ-ΟΤΑ να είναι ενωμένη και 
αγωνιστική. Πώς θα το καταφέρουμε όμως αυτό; Πώς θα ξεχάσουμε αυτό που 
συνέβη χτες αποκλείοντας 18 Σωματεία; Ναι, τα Σωματεία δεν τήρησαν το 
καταστατικό. Η ζωή και οι αγώνες προχωράνε μόνο με τα καταστατικά; 
Συνάδελφοι ταλαιπωρημένοι ζήτησαν στέγη και συμπαράσταση στα 
πρωτοβάθμια Σωματεία τους. Κι αυτά τους την έδωσαν. 

Η πλειοψηφία όμως της ΠΟΕ-ΟΤΑ, κόλλησε στο καταστατικό, 
κάτι που δεν έκανε στα προηγούμενα συνέδρια. Χρειάζονται τα καταστατικά, 
δεν το αμφισβητώ, μπορούσαμε όμως να βρούμε μέση λύση. Αυτή τη μέση 
λύση την πρότεινε ο Αντιπρόεδρος της ΑΔΕΔΥ εδώ προχθές. Την πρότεινε 
και η ΑΣΚ-ΟΤΑ. Αλλά όχι, συνάδελφοι, οι συνάδελφοι τιμωρήθηκαν γιατί 
απείλησαν την αυτοδυναμία της ΠΑΣΚΕ και της αυταρχικής ΔΑΚΕ. 

Βέβαια έχει και ιδιαίτερη βαρύτητα η απαράδεκτη 
προδιαγεγραμμένη διασπαστική στάση της ΔΑΣ. Δεν το ξεχνάμε αυτό. Και 
τώρα πηγαίνουμε στους αγώνες με 18 Σωματεία λιγότερα. Λυπούμεθα, 
ανησυχούμε, αλλά θα είμαστε εδώ παρόντες. Οι στιγμές είναι οριακές. Πρέπει 
ν’ αποφασίσουμε με ποιους θα πάμε και ποιους θ’ αφήσουμε.. 
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Εμείς λέμε: Ή αυτοί ή εμείς. Βρεθήκαμε σε κοινούς αγώνες με 
χιλιάδες συναδέλφους, αναπνεύσαμε τον ίδιο αέρα των δακρυγόνων, 
αντιμετωπίσαμε τη βία της εξουσίας σαν κοινοί εγκληματίες. Μαζί, ανεξάρτητα 
από πολιτικές, κομματικές και προσωπικές συμπάθειες, ζήσαμε μικρούς και 
μεγάλους αγώνες. Τώρα, όσοι συναντιόμασταν στις διαδηλώσεις, πρέπει να 
κάνουμε το επόμενο καθοριστικό βήμα. Ένα μεγάλο κίνημα αντίστασης που 
πρέπει ν’ αλλάξει τα πράγματα που είναι απαραίτητο ν’ αλλάξει τα πράγματα. 

Αντισταθείτε συνάδελφοι, ας αντισταθούμε όλοι μαζί. Έχουμε 
υποχρέωση να περιφρουρήσουμε τη ζωή μας, το μέλλον των παιδιών μας. Ας 
αντισταθούμε ενθυμούμενοι και τραγουδώντας: «Μέρα Μαγιού μου μίσεψες»..  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ο συνάδελφος Τσελεπής από το Δήμο Νίκαιας έχει το λόγο. 

Π. ΤΣΕΛΕΠΗΣ: Συνάδελφοι, το συνέδριο αυτό γίνεται στην πιο κρίσιμη 
περίοδο, όχι μόνο για τους εργαζομένους στο Δήμο, για τους εργαζομένους 
σε όλη τη χώρα και ενδεχομένως και στην Ευρώπη. 

Γίνονται κοσμοϊστορικές αλλαγές πραγματικά, υπάρχει μια 
απίστευτη ταξική σύγκρουση, το εργατικό κίνημα έχει δώσει μεγάλες μάχες και 
δυστυχώς η σημερινή κατάσταση δεν ανταποκρίνεται στους αγώνες που 
δώσαμε. Είναι ένα συνέδριο στο οποίο υπάρχει έντονο ενδιαφέρον για το πώς 
θα προχωρήσουμε για ν’ αποκρούσουμε αυτή τη βάρβαρη επίθεση και παρ’ 
όλα αυτά λόγω της αντιπαράθεσης, της στείρας παραταξιακής αντιπαράθεσης 
που έγινε προχθές, από τη μια μεριά ΠΑΣΚΕ-ΔΑΚΕ κι από την άλλη η ΔΑΣ-
ΠΑΜΕ, φτάσαμε σ’ αυτή την κατάσταση σήμερα..  

Και αντί να συζητάμε για το πώς θα οργανώσουμε τους αγώνες 
μας, να κοιτάμε το ποιος έχει τη μεγαλύτερη ευθύνη για τα σημερινά χάλια. 
Είπε ένας συνάδελφος την πρώτη ημέρα ότι ένα έρημο αίτημα έγινε αιτία μιας 
τέτοιας κατάσταση που ενδεχομένως να οδηγήσει και σε οργανωτική 
διάσπαση. Και μερικοί το προσπερνούν αυτό. Σκεφτείτε τι θα σημαίνει όμως 
κάτι τέτοιο. Ήδη έχουμε αρκετά προβλήματα και με τις λογικές του 
διαχωρισμού και με τις λογικές της κομματικοποίησης και των ξεχωριστών 
συγκεντρώσεων. 

Σκεφτείτε τι θα σημαίνει διαφορετικές Ομοσπονδίες 
ενδεχομένως. Δε θα το πληρώσουν οι παρατάξεις αυτό, οι εργαζόμενοι θα το 
πληρώσουμε. Όλοι εμείς θα το πληρώσουμε. Είναι μια αρνητική εξέλιξη, η 
οποία υπονομεύει τον αγώνα που δώσαμε την προηγούμενη περίοδο. Και 
κατά τη γνώμη μου το θέμα δεν είναι καταστατικό, είναι πολιτικό, είναι ζήτημα 
ζωής και θανάτου για όλους μας.  

Το καταστατικό σήμερα δεν ανταποκρίνεται όπως είπαν κι άλλοι 
ομιλητές, στις ανάγκες που έχουν οι εργαζόμενοι στους Δήμους, γιατί δεν 
προασπίζει την ενότητα του κλάδου. Αυτό βέβαια δε σημαίνει ότι με το ν’ 
ανοίξει το καταστατικό και μόνο λήγεις το θέμα μ’ ένα οργανωτικό ζήτημα. Το 
ζήτημα των συμβασιούχων είναι αν θα έχουν δουλειά αύριο.  

Εγώ είμαι από το Δήμο Νίκαιας – Ρέντη, από τον πρώην Δήμο 
Ρέντη. Έχουμε συμβασιούχους αιώνιους εκεί, που είναι κυρίως στα κοινωνικά 
προγράμματα, Βοήθεια στο Σπίτι, Παιδικός Σταθμός, ΚΔΑ. Έχουμε κι ένα 
κομμάτι, άλλους 10 εργαζομένους, οι οποίοι έπρεπε να είχαν μονιμοποιηθεί 
και παράνομα πάγωσαν τη μονιμοποίησή τους και βρίσκονται επί ξύλου 
κρεμάμενοι. Είναι αυτοί οι πρώτοι που θα φύγουν. Εμείς τους αποκλείουμε και 
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οργανωτικά και από την άλλη μεριά δεν έχουμε κάνει κάτι που να εξασφαλίσει 
ότι αύριο θα έχουν τη δουλειά τους αυτοί οι άνθρωποι.  

Υπάρχουν και κάποια 8μηνα, τα 8μηνα σήμερα φαντάζουν 
παράδεισος μπροστά στον εργασιακό μεσαίων που ετοιμάζουν. Ήδη ο Δήμος 
Νίκαιας Ρέντη έχει ζητήσει να προχωρήσουν οι ενοικιαζόμενοι εργαζόμενοι 
μέσω ΜΚΟ. Μιλάμε για μαζικές καταστάσεις, άνω των 500 εργαζομένων. για 
εργασιακό μεσαίωνα. Τι θα κάνουμε για όλα αυτά; Θα το βραχυκυκλώνουμε 
οργανωτικά το ζήτημα; ή θα γυρίσουμε νέα σελίδα για να προχωρήσουμε 
ενωμένοι;  

Νομίζω ότι άμεσα πρέπει να δοθούν λύσεις σε όλα αυτά. Το 
«Βοήθεια στο σπίτι» τελειώνει, όλο οι άλλοι συνάδελφοι που είπα είναι οι 
άμεσα απολυμένοι. Θα πρέπει να γίνουν κινήσεις σ’ αυτή την κατεύθυνση για 
να μην απολυθούν οι συνάδελφοι αυτοί. Επίσης νομίζω ότι η αντιπαράθεση 
που έγινε κι έτσι όπως έγινε, συσκότισε το ζήτημα την πρώτη ημέρα κι έχει 
αποδυναμώσει συνολικά και το συνέδριο και το εργατικό κίνημα στους 
Δήμους.  

Να θυμίσω κάτι για την απεργία και για τα ζητήματα που 
βάλαμε. Δώσαμε ένα σκληρό αγώνα εδώ και δυο χρόνια με κορύφωση το 
περασμένο φθινόπωρο που οι πρωτοβουλίες ξεκίνησα από τη βάση, από τα 
πρωτοβάθμια Σωματεία που πήραν πάνω τους τις καταλήψεις, οι συμβολικές 
καταλήψεις που προκήρυξε η ΠΟΕ-ΟΤΑ έγιναν πραγματικές καταλήψεις 
διαρκείας. Αυτό επεκτάθηκε σε όλο το Δημόσιο και είναι αυτό το κίνημα που 
έριξε την κυβέρνηση Παπανδρέου.  

Είναι αυτό το κίνημα που οδήγησε την 28η Οκτωβρίου να γίνει 
μαζική διαδήλωση ενάντια στην κυβέρνηση του κεφαλαίου, του μνημονίου, της 
τρόικας, του Διεθνούς Νομισματικού Ταμείου. Αυτό το κίνημα οδήγησε και στις 
παλινωδίες Παπανδρέου για δημοψήφισμα και στην ψευδεπίγραφη 
κυβέρνηση εθνικής ενότητας με τον Παπαδήμο Πρωθυπουργό, μ’ έναν 
τραπεζίτη Πρωθυπουργό.  

Αυτό το κίνημα έχει οδηγήσει και τις πρόωρες εκλογές, που δεν 
τις θέλαμε καθόλου. Τι αίτημα είχαμε βάλει εμείς; Είχαμε βάλει ένα σωρό 
αιτήματα. Είχαμε βάλει ουσιαστικά ν’ ανατραπεί αυτή η πολιτική. Είχαμε το «ή 
εμείς ή αυτοί», το θυμόσαστε πολύ καλά. Όταν όμως έφτασε ο κόμπος στο 
χτένι κι όταν πραγματικά ο εχθρός ήταν στριμωγμένος με την πλάτη στον 
τοίχο, υπαναχωρήσαμε.  

Χρησιμοποιήθηκε η πολιτική αντιστράτευσης που ήταν ένα μέσο 
που ενδεχομένως το περιμέναμε ότι θα καταφύγει ο αντίπαλος σαν πρόσχημα 
για να κλείσουμε την απεργία ενώ στην πραγματικότητα, όπως είπε και ο 
Θέμης Μπαλασόπουλος σε μια σύσκεψη μετά, «τι θέλατε δηλαδή συνάδελφοι, 
να γυρίσουμε τα αιτήματα σε πολιτική απεργία;» Μα αυτό ακριβώς ήταν και η 
απεργία που κάναμε, το «ή εμείς ή αυτοί», σημαίνει ότι μπαίνει το ζήτημα 
ποιος πληρώνει για την κρίση. Και ακόμα παραπέρα, ποιος έχει την εξουσία 
σ’ αυτή την κοινωνία. Αυτό σημαίνει το «ή εμείς ή αυτοί». Ποιος θα ζήσει και 
ποιος θα πεθάνει.  

Επομένως από μόνο του το ζήτημα είναι πολιτικό χωρίς να 
σημαίνει ότι βάζει και ξεκάθαρα τα ζητήματα. Πού οφείλεται όμως αυτή η 
διγλωσσία; Οφείλεται σε κάποια συνειδητή προδοσία από την πλευρά της 
ηγεσίας της Ομοσπονδίας; Κατά τη γνώμη μου όχι. Οφείλεται στο ότι 
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ουσιαστικά δεν έχει αντιληφθεί η ηγεσία της Ομοσπονδίας, ότι έχουν αλλάξει 
οι εποχές και δε μπορείς να πηγαίνεις με μια λογική ότι ακόμα παζαρεύεις το 
επίδομα όταν παίζεται η ζωή όλων μας. Ότι αυτές τις στιγμές κοιτάς τι θα 
περισώσεις, όταν ο αντίπαλος δεν κάνει καμία διαπραγμάτευση.  

Ότι αν δεν έχεις σχέδιο αυτή τη στιγμή να εξειδικεύσεις το τι 
σημαίνει «ή εμείς ή αυτοί», που σημαίνει πώς θα τους τα πάρεις, πώς θα τους 
τσακίσεις πριν σε τσακίσουν, θα είσαι ηττημένος. Τ’ αφεντικά δεν κάνουν 
υπαναχωρήσεις. Ή θα τους ανατρέψουμε, ή θα μας τσακίσουν. Και δεν είναι 
μόνο το ζήτημα το οικονομικό. Καταφεύγουν αυτή τη στιγμή και σε μια 
πολιτική επίθεση εις βάρος της εργατικής τάξης, τραβάνε τους συνδικαλιστές 
στα Δικαστήρια, θέλουν να διαλύσουν το ίδιο το εργατικό κίνημα αυτή τη 
στιγμή.  

Και όχι μόνο αυτό. Καταφεύγουν σε ωμή βία μαζικά απέναντι 
στον κόσμο που αντιστέκεται. Όσοι ήταν στις διαδηλώσεις το είδαν αυτό. Τα 
χημικά των μπάτσων, τις επιθέσεις της ΔΙΑΣ, των ΜΑΤ, όλων αυτών. Αλλά 
από την άλλη μεριά υπήρχε και ο κόσμος που αντιστεκόταν, που πέταγε 
πέτρες και μολότοφ και δεν ήταν μόνο 50 και 100 αναρχικοί. Μαζικά ο κόσμος 
αντιστεκόταν. Είδα 50άρηδες να ξηλώνουν τα πεζοδρόμια και να τα πετάνε.. 
Και καλά κάνανε. Κι αυτό είναι ταξικός πόλεμος… 

Τι σημαίνει αυτό; Ότι το κεφάλαιο θα σκληρύνει κι άλλο τη στάση 
του. Και αν δεν τους φτάνει το κράτος, θα επιστρατεύσει το παρακράτος και 
τους φασίστες. Βγάλανε και τους Χρυσαυγίτες, τ’ αγαπημένα παιδιά των 
καναλιών. Τώρα δεν είναι ο Καρατζαφέρης κι η παρέα του, είναι ο 
Μιχαλολιάκος και οι δικοί του, οι οποίοι οργανώνουν δολοφονικά πογκρόμ. 
Στη Νίκαια, στην περιοχή της προσφυγιάς, είδαμε ότι ανοίξανε τα σκουλήκια 
του ναζισμού γραφεία. Γραφεία άνοιξαν εκεί, για να οργανώσουν επιθέσεις 
σήμερα απέναντι στους Πακιστανούς και αύριο απέναντι στους εργάτες, τους 
συνδικαλιστές. …. 

Εκτός από διαφόρους πολίτες που ευαισθητοποιήθηκαν και 
κατέβηκαν, πολιτικά ποιοι ήταν εκεί: Ήταν οι αναρχικοί και το ΑΝΤΑΡΣΥΑ 
κατά κύριο λόγο. Οι υπόλοιποι το απαξίωσαν. Κι αυτή τη στιγμή δίπλα στο 
Δημαρχείο της Νίκαιας έχουμε τα γραφεία των Νεοναζί που δηλώνουν σε 
συνεντεύξεις στο YouTube οι Σπίθες και οι Χρυσαυγίτες, ότι οι δημόσιοι 
υπάλληλοι που έχουν μπει με ρουσφέτια δε θα χάσουν τη δουλειά τους, γιατί 
θα πάνε στα λατομεία και στις δημόσιες οδοποιίες να δουλεύουν, γιατί 
ανοίγουν τα στρατόπεδα συγκέντρωσης, εκτός απ’ τους Πακιστανούς και για 
τους κοπρίτες, τους δημοσίους υπαλλήλους.  

Αυτά είναι τα κρυφά χαρτιά, ο φασισμός, οι παρακρατικές 
συμμορίες που ετοιμάζονται να μας μαχαιρώσουν πισώπλατα, όταν δε 
μπορέσει να το κάνει φανερά το κράτος. Και γι’ αυτό το λόγο θα πρέπει κι 
εμείς να είμαστε εξίσου αποφασισμένοι μ’ αυτούς. Δε φτάνει να λες «ή εμείς ή 
αυτοί». Χρειάζεται ένα ενιαίο εργατικό μέτωπο μ’ ένα αντικαπιταλιστικό 
πρόγραμμα που θα βάζει ζητήματα όπως αυτά που ακούστηκαν, που είναι η 
εθνικοποίηση των Τραπεζών και των στρατηγικών επιχειρήσεων, η 
εθνικοποίηση χωρίς αποζημίωση όλων των επιχειρήσεων που κλείνουν κάτω 
από εργατικό έλεγχο, που λένε ότι η κοινωνία πρέπει να περάσει στα χέρια 
των παραγωγών.  
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Σημαίνει ότι εμείς οι εργαζόμενοι ξέρουμε πολύ καλά ποιες είναι 
οι ανάγκες μας και δε χρειαζόμαστε παράσιτα γραφειοκράτες, καπιταλιστές 
και τραπεζίτες για να κάνουν κουμάντο πίνοντάς μας το αίμα. Δεν υπάρχει 
κανένας προδότης σ’ αυτή την κυβέρνηση, δεν είναι κυβέρνηση εθνικών 
προδοτών. Γιατί το κεφάλαιο δεν έχει πατρίδα. Είναι κυβέρνηση του 
κεφαλαίου, είναι κυβέρνηση ταξικού πολέμου.. 

Εμείς πρέπει να τους τσακίσουμε, να τους αντικαταστήσουμε με 
μια κυβέρνηση των εργατών που θα βασίζεται στα όργανα εξουσίας τα 
εκλεγμένα με δημοκρατικές διαδικασίες από τους ίδιους τους εργαζομένους. κι 
όποιος δεν κάνει καλά τη δουλειά του θα πηγαίνει στη θέση του και δε θα 
βγαίνει με παχιές υποσχέσεις, με «λεφτά υπάρχουν» και να κάθεται στο 
σβέρκο μας.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ο Γιώργος Μαγκλής έχει το λόγο.  

Γ. ΜΑΓΚΛΗΣ: Συνάδελφοι είμαι από το Δήμο Αγίου Δημητρίου. Η περίοδος 
που ζούμε, ανοίγει νέους δρόμους και νέες υποχρεώσεις σε όλους μας.  

Σε αυτές τις υποχρεώσεις θα πρέπει να δώσουμε απαντήσεις. 
Προς τα πού θα πάμε, τι διεκδικούμε απ’ τη ζωή μας, τι θέλουμε να κάνουμε. 
πιστεύω ότι κανένας δεν έχει την παραμικρή αυταπάτη εδώ πέρα ότι η 
περίοδος την οποία διανύουμε μόνο μαυρίλα και συμφορά ετοιμάζει για μας 
τους εργαζομένους. Ήδη νιώθουμε στο πετσί μας τις περικοπές στους 
μισθούς, τη σφαγή στη υγεία, στην παιδεία και σε όλα αυτά τα δικαιώματα τα 
οποία είχαμε αποκτήσει την προηγούμενη περίοδο, αποκτημένα με αίμα και 
με αγώνες σκληρούς, οι οποίοι χτίσανε αυτή τη διαδρομή.  

Έτσι λοιπόν, θα πρέπει να σκεφτούμε και το ρόλο όχι μόνο της 
Ομοσπονδίας αλλά και των Σωματείων στα οποία βρισκόμαστε και 
παλεύουμε αντιμετωπίζοντας τα προβλήματα στους χώρους δουλειάς, τα 
οποία όμως δε μπορούμε πλέον να τα περιορίσουμε μόνο εκεί. Είναι πάρα 
πολύ σημαντικό να καταλάβουμε ότι κι ο ίδιος ο ρόλος των Σωματείων μας 
πρέπει ν’ αλλάξει πολιτική, ν’ αλλάξει στόχο στον οποίο βαδίζει. 

Γιατί δυστυχώς, η επίθεση που έχουμε δεχθεί με την 
καταστροφή του βιοτικού μας επιπέδου και το γέννημα του 1.200.000 απ’ ό,τι 
τουλάχιστον λένε επισήμως, ανέργων, δημιουργεί πόλεις οι οποίες θα είναι 
νεκρές πόλεις. Τα Σωματεία μας στις περισσότερες απ’ αυτές τις πόλεις, είναι 
τα πιο μαζικά εργατικά Συνδικάτα. Όταν πλέον οι βιομηχανίες που είχαμε 
κάποτε, τις έχουν διαλύσει, ουσιαστικά σε κάθε Δήμο αν κανείς το σκεφτεί, ο 
ρόλος του Σωματείου μας μπαίνει σε μια νέα πορεία. 

Και μπαίνει γιατί δυστυχώς είμαστε υποχρεωμένοι να 
προασπίσουμε όχι μόνο το δικό μας ψωμί, αλλά εάν δεν ανοίξουμε τη δράση 
μας και τη λειτουργία του Σωματείου στις πόλεις που ζούμε, τότε θα χάσουμε 
και το μειωμένο μεροκάματο. Ειπώθηκαν κι εχθές και προχθές πολλά για το 
ρόλο των κομμάτων στο συνδικαλιστικό κίνημα. Συγνώμη, αλλά δεν υπάρχει 
προοπτική χωρίς να έχεις μια χάραξη, μια γραμμή. Αυτή η χάραξη και η 
γραμμή όμως, παίζουν δυο τρόποι, να το πω έτσι, για να μπορέσεις να 
οδηγηθείς. 

Ο ένας είναι μέσα από κοινή συζήτηση, ελεύθερη, να 
δημιουργήσεις μια πορεία, ο άλλος είναι να επιβάλλεις στενές κομματικές 
γραμμές οι οποίες απέχουν από την κοινωνία και έρχονται πολλές φορές σε 
σύγκρουση με την ίδια την κοινωνία. Δε μπορεί συνεπώς ένα εργατικό 
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Συνδικάτο όπως είναι η Ομοσπονδία μας ή τα Σωματεία μας να ξεκινάνε από 
μια προοπτική από τα πάνω., 

Ήδη η πολιτική αυτή έχει αντιμετωπίσει φοβερά πλήγματα από 
την εξέλιξη της κατάστασης. Η για χρόνια καλλιέργεια αυταπατών έρχεται να 
συντριβεί με την εξέλιξη της κρίσης και δυστυχώς κάποιοι πρέπει να το 
πάρουν απόφαση. Δε μπορείς να περπατάς αυτή την περίοδο με μισόλογα 
και να παίρνεις ασπιρίνη ν’ αντιμετωπίσεις τον καρκίνο της κρίσης. Εάν δεν 
αλλάξουμε πορεία δε μπορούμε να πάμε ένα βήμα παραπάνω. 

Πολλοί συνάδελφοι εκβίαζαν τον Οκτώβρη με τη μεγάλη 
κινητοποίηση της Ομοσπονδίας. Παρέλειψαν κάτι: Το σοκ το οποίο 
υπέστησαν ιδιαίτερα οι συνάδελφοι που ήταν αδιάβαστοι για την εξέλιξη, όταν 
βρέθηκαν μπροστά στην απόλυση. Αυτά τα οποία αντιμετωπίσαμε το 
φθινόπωρο ήταν πρωτόγνωρα για την ελληνική κοινωνία. 150.000 ετοίμαζαν 
πογκρόμ. Έκαναν πίσω εξαιτίας της στάσης μας, πάρτε το χαμπάρι. 

Εάν εμείς δεν είχαμε βγει αποφασιστικά μπροστά, αυτή τη 
στιγμή το συνέδριο, οι μισοί τουλάχιστον σύνεδροι μπορεί να ήταν εκτός 
εργασίας. Ποια ήταν η ειδοποιός διαφορά σε σχέση με όλη την πορεία που 
είχαμε και το 2008 και το 2009 κτλ.: Βάλαμε ένα θέμα, το ανέφερε και ο 
προηγούμενος συνάδελφος: Ή εμείς ή αυτοί. Το έχουν πει κι άλλοι. Το γράφει 
πίσω και το πανό μας. Τι σημαίνει αυτό: Ότι ή εμείς θα κυβερνήσουμε αυτό 
τον κόσμο, οι άνθρωποι της εργασίας και του μόχθου, ή αυτοί οι τραπεζίτες 
και όλοι οι παρατρεχάμενοί τους, θα μας στύψουν και εμάς και τα παιδιά μας 
και τα δισέγγονά μας.  

Είναι αυταπάτη, βλακεία ή κάποιος εθελοτυφλεί αν ανακάλυψε 
φέτος, τώρα, ότι η χώρα μας έχει πλούτο, πετρέλαιο, ορυκτά κτλ. Το ξέρουμε 
εδώ και χρόνια. Οι Ιταλοί, θυμίζω ότι στην κατοχή έβγαζαν πετρέλαιο στην 
Κεφαλονιά. Άρα, υπάρχει συγκεκριμένη πολιτική που αυτά τα πράγματα δε 
χρησιμοποιούνται, δε χρησιμοποιήθηκαν γιατί: Γιατί ο στόχος ήταν να γίνουμε 
η Βουλγαρία του νότου. Τώρα ανακαλύψαμε την Κροατία, που είναι ακόμη 
χαμηλότερα. Κι έτσι η κα Λαγκάρντ στο Διεθνές Νομισματικό Ταμείο, λέει «με 
175 και με 180 ευρώ περνάνε στην Κροατία, εσείς γιατί να μην περάσετε;»  

Και βέβαια όπως καταλαβαίνετε, γιατί δεν πιστεύω ότι σε κάθε 
οικογένεια δεν υπάρχει πλέον τουλάχιστον ένας άνεργος, ξέρουμε πολύ καλά 
τι σημαίνει να είναι άνεργος ο εργαζόμενος ο οποίος προσέφερε στην 
κοινωνία, ένιωθε χρήσιμος για την κοινωνία και τώρα είναι στο περιθώριο. 
Προσέξτε πάρα πολύ καλά, δε βρισκόμαστε εδώ για τουρισμό. 

Θυμίζω συνάδελφοι ότι προχθές η αίθουσα ήταν τίγκα και 
θυμίζω ότι έχει αποχωρήσει η ΔΑΣ, οι άλλες παρατάξεις είναι εδώ. Και 
φανταστείτε τι θα γίνει στην ψηφοφορία.. Τα χρήματα που δίνουν οι Σύλλογοι 
για να έρθουν οι αντιπρόσωποι, αυτά πρέπει να έχουν ανταπόκριση. Και 
πρέπει να έχουν ανταπόκριση γιατί οι συνάδελφοι έχουν ζητήματα. Εάν 
πιστεύει κανένας ότι ο Παναγόπουλος στη ΓΣΕΕ, ο Πρωτόπαπας και όλοι 
αυτοί που έγιναν Υπουργοί κτλ. και εξυπηρετούν άλλα συμφέροντα, δεν 
εκτραφήκανε μέσα από τέτοιες διαδικασίες, τότε λυπάμαι, δε σκεφτόμαστε 
σοβαρά το ρόλο μας και για ποιο λόγο είμαστε εδώ πέρα.  

Συνάδελφοι και στις Συσπειρώσεις βάλαμε χθες το θέμα των 
συμβασιούχων. Ο κλάδος εάν δεν πάει οργανωμένος ν’ αντιμετωπίσει την 
κρίση που έρχεται, δε μπορεί να έχει μέλλον.. Είχαμε πει το 2005 ότι θα 
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συζητήσουμε με τους συμβασιούχους. Τότε οι σχολικοί φύλακες στο 
NOVOTEL παρακαλάγανε να μιλήσουν και δεν τους άφηνε η πλειοψηφία του 
Προεδρείου. Πήγαμε στα Χανιά, είπαμε θα το συζητήσουμε στο επόμενο. 
Πήγαμε στο μεσοσυνέδριο, πάλι τα ίδια. 

Κοιτάξτε, να είμαστε ειλικρινείς. Όποιος έχει ελπίδα ότι με 
μετρημένα κουκιά θα προχωρήσει το κίνημα, λυπάμαι, οδηγεί το κίνημα στην 
ήττα. Έγιναν πολλοί αγώνες, ναι, όλοι οι συνάδελφοι φάγαμε τα δακρυγόνα, 
ακόμα κι αυτοί οι οποίοι τουλάχιστον στο Σύλλογο το δικό μας, είχαμε 
ανθρώπους που είχαν να κατέβουν 30 χρόνια, ήταν χρόνια ολόκληρα στους 
καναπέδες, λυπάμαι, υποχρεωθήκαμε και τους πήραμε από το σβέρκο για ν’ 
ανεβούν στη χωματερή, μετά από 30 χρόνια υπηρεσίας στο Δήμο. 
Καταλαβαίνετε λοιπόν για τι μιλάμε.  

Αυτή είναι η κατάσταση, μην ξεχνιέστε, όλον αυτό τον καιρό 
φτιάχνουν το οπλοστάσιο το νομικό και ετοιμάζουν τις δυνάμεις τους για να 
περάσουν στην αντεπίθεση. Δεν πρέπει να μας πιάσουν στον ύπνο. 
Απλώνουμε τη δράση των Συλλόγων, ερχόμαστε σε επαφή με τις τοπικές 
Επιτροπής στους Δήμους και όλες αυτές τις ενότητες και οργανώνουμε την 
αντίδρασή μας. 

Όταν εμείς θα ζητήσουμε υπεράσπιση για το μεροκάματό μας 
και η πλειοψηφία των κατοίκων του Δήμου είναι άνεργοι, χάσαμε το παιχνίδι. 
Ευχαριστώ πολύ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ο συνάδελφος Δρόσος Μακρής έχει το λόγο.  

Δ. ΜΑΚΡΗΣ: Συνάδελφοι είμαι Πολιτικός Μηχανικός και εκπροσωπώ τους 
διπλωματούχους Μηχανικούς του Δήμου Αθηναίων. 

Ίσως δεν έχετε συνηθίσει μέσα σ’ αυτά τα 20 χρόνια του 
Συλλόγου, που από την Κέρκυρα και δώθε συμμετέχουμε στα συνέδρια. 
Πάντως χαιρετίζω το 41ο Συνέδριο εκ μέρους των συναδέλφων οι οποίοι 
ενωμένοι, χωρίς έντονες πολιτικές αντιπαραθέσεις και με εμπιστοσύνη στον 
αντιπρόσωπό τους, εκπροσωπούνται σήμερα εδώ.  

Συνάδελφοι, μετά το λάθος ή το έγκλημα που μας οδήγησε στη 
μεγάλη οπισθοδρόμηση των λαϊκών και των εργασιακών κατακτήσεων, η ζωή 
δε σταματάει. Και η δικαιοσύνη κι αυτή παίζει το ρόλο της. Διαχρονικά το 
έχουμε δει ότι κάποια στιγμή βρίσκει τον εαυτό της και συμπεριφέρεται όπως 
πρέπει. Το εργατικό κίνημα μέσα από τις δομές του πρέπει ν’ ανασυνταχθεί 
τώρα, παίρνοντας υπ' όψιν τα πραγματικά γεγονότα.  

Χωρίς πολιτικούς αριβισμούς ν’ αρχίσουμε έναν δύσκολο μεν 
αλλά ανοδικό αγώνα διεκδικήσεων, για να αποκαταστήσουμε, να φροντίσουμε 
για την αποκατάσταση του κοινωνικού κράτους που μέχρι σήμερα 
λοιδορούσαμε. Το λοιδορούσαμε ως ατελές και ως άδικο. Ναι, ήταν. Αλλά 
υπάρχει πάντα ένα σκαλί παρακάτω. Και βλέπετε πόσα σκαλιά παρακάτω 
μας έχουν οδηγήσει..  

Τώρα, τι πρέπει να κάνουμε: Εμείς σαν εργαζόμενοι, άσχετα αν 
ο εργοδότης μας είναι το Δημόσιο, που πρέπει να είμαστε διπλά υπεύθυνοι, 
πρέπει να φροντίσουμε δυο τρία πράγματα: Πρώτα-πρώτα πρέπει να 
φροντίσουμε την υγεία μας σαν εργαζόμενοι, την υγεία μας και την ασφάλεια. 
Το σύστημα, έστησε μια νομοθεσία η οποία διασφαλίζει τον εργοδότη. Εμείς 
σαν εργαζόμενοι, ενώ μας έβαλαν να φτιάξουμε Επιτροπές Υγιεινής και 
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Ασφάλειας, θέλω να σηκωθεί ένας και να μου πει εάν η δική τους Επιτροπή 
Υγιεινής και Ασφάλειας δουλεύει όπως πρέπει.  

Αν βάζει θέματα, αν φροντίζει για την ενημέρωση των 
συναδέλφων, αν τους επιτρέπει να εργάζονται χωρίς μέσα, αν έχουν 
εξοπλισμούς προσωπικούς και μηχανημάτων και εργαλείων, αν 
εκπαιδεύονται και ποιες είναι οι υποχρεώσεις τους απέναντι στην εργασία. Γι’ 
αυτό συνάδελφοι, πρέπει να δοθεί βάρος στις Επιτροπές μας όπου δεν 
υπάρχουν να γίνουν, να μην οδηγούμε τους τεχνικούς ασφαλείας 
συναδέλφους μας σε αδιέξοδα και σε αυτεπάγγελτες κατηγορίες από τον 
Εισαγγελέα για κακουργήματα και ναι βάλουμε τα πράγματα στο ίδιο επίπεδο 
και να πολεμάμε να αντιπαρατιθέμεθα στην εργοδοσία με το ίδιο νόμισμα.  

Ένα άλλο θέμα που πρέπει να μπει, είναι η υπεράσπιση της 
εργασίας μας συνάδελφοι. Προσέξτε, δώστε λίγο βάση. Διότι αύριο δε θ’ 
αξιολογηθεί ένας-ένας συνάδελφοι, θ’ αξιολογηθούν οι Υπηρεσίες και λίγο 
πολύ το ξέρετε, ορισμένα κομμάτια έχουν εκχωρηθεί έξω. Από το ’90 είχαν 
ξεκινήσει και μας γάζωναν σιγά-σιγά. Λοιπόν, τώρα έχουν νομοθετήσει ν’ 
αξιολογήσουν ολόκληρες Υπηρεσίες και να τις κλείσουν και να οδηγηθούμε 
στην ανεργία, πρώτοι εμείς.  

Κατά συνέπεια, εδώ τίθεται ένα θέμα: Δε μπορεί ένας 
υπάλληλος, ένας εργαζόμενος να λέει ότι «δε μπορώ να κάνω εγώ αυτή τη 
στιγμή τη μελέτη», δε μπορεί να λέει ότι «δε βγάζω έξω το φορτηγό».. Πρέπει 
να φροντίσει από πριν να δώσει τι πρέπει να γίνει ώστε την άλλη μέρα να 
είναι στην παραγωγή. Δεν πρέπει να δίνουμε δικαιώματα εμείς ούτως ώστε να 
μας απαξιώνουν. Πέραν του ότι μας λοιδορούν, μας βρίζουν και μας θεωρούν 
όλους συλλήβδην διεφθαρμένους.  

Ζητήσαμε από την εργοδοσία να βγει να κάνει δήλωση υπέρ 
των υπαλλήλων, των εργαζομένων των Δήμων γιατί μας γράφουν κάθε μέρα 
οι εφημερίδες. Λέει «δεν έχετε ανάγκη». Έχουμε και πολύ μάλιστα ανάγκη, τη 
στιγμή που όλα τα κανάλια μιλάνε ότι είμαστε διεφθαρμένοι και ονοματίζει 
τους Δήμους και τους υπαλλήλους, τους εργαζομένους.  

Μια δήλωση: Όλοι ενώπιον της Δικαιοσύνης, μέχρι να βγει 
αποτέλεσμα, είναι αθώοι. Αυτοί μας καταδικάζουν πριν ακόμα βγει το 
αποτέλεσμα. Κατά συνέπεια πρέπει να φροντίσουμε τη δουλειά μας, να την 
υπερασπιστούμε. Ακούσαμε στις τηλεοράσεις και μας καλούν οι εργοδότες και 
λένε, ότι θα έρθουν χρήματα, 20 εκατομμύρια από δω, 120 εκατομμύρια από 
κει, προγράμματα, μίνι προγράμματα απασχόλησης..  

Εντάξει, οι Τράπεζες και οι Οργανισμοί που μας έφεραν εδώ 
που μας έφεραν, μας στέλνουν χρήματα να τα ρίξουμε στην παραγωγή, ν’ 
απασχοληθούμε, να τα φάμε, να τα δώσουμε εκεί που θέλουν, με νομότυπους 
τρόπους, αλλά εμείς τι κάνουμε; Εμείς πρέπει να φροντίζουμε να παράγουμε 
εμείς τις μελέτες. Να είναι σωστές. Πρέπει να κάνουμε τους διαγωνισμούς 
όπως πρέπει, πρέπει να συμμετέχουμε και να διαχειριζόμαστε προμήθειες, 
εργολαβίες, με το σωστό τρόπο.  

Άλλωστε, αν δεν το κάνουμε, ο πέλεκυς της Δικαιοσύνης και της 
τιμωρίας είναι από πάνω μας. Πέραν του ότι, αν πάψουμε να κάνουμε αυτά 
που πρέπει θα γίνονται σε επίπεδο σαλονιού, θα τις κάνουν οι ΜΚΟ τις 
προμήθειες, τις εργολαβίες. Και μάλιστα θα παίρνουν και παράσημο χορηγού. 
Και εκατομμύρια κάτω από το τραπέζι. 
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Τέλος, για να γίνουν όλα αυτά, πρέπει να φροντίσουμε για ένα 
τελευταίο πράγμα το οποίο μπορεί να φανεί και αφελές: Εγώ καλώ την 
Ομοσπονδία και ιδιαίτερα έναν-έναν τους συναδέλφους να λάβουν υπ' όψιν 
τους ότι πρέπει να υπερασπιστούμε το δικαίωμα του συνεταιρίζεσθαι και του 
συνδικαλίζεσθαι. Πώς γίνεται αυτό; Απλά πράγματα: Όταν δουλεύουμε, 
δουλεύουμε, φαίνεται η δουλειά μας, υπάρχει αποτέλεσμα. Και όταν 
απεργούμε επίσης.  

Πώς θα κατεβούμε στην απεργία, όταν δήθεν για να μη χάσουμε 
το μεροκάματο χτυπάμε την κάρτα μας και απέχουμε, δεν πάμε στην απεργία; 
Πιθανό να πάμε σ’ ένα ουζερί. Υπάρχουν και άλλες ώρες και άλλες μέρες 
εργασίας να πας στο ουζερί. Εκείνη τη μέρα τράβα στην απεργία. Μη 
δουλεύεις. Όμως για να φανεί η απεργία μας και πρέπει να φαίνεται η 
παραγωγή, το παραγωγικό έργο όταν δουλεύουμε και ταυτόχρονα πρέπει να 
φαίνεται και η απεργία μας. Πρέπει να βρισκόμαστε στην απεργία.  

Αλλά αυτά για να γίνουν, χρειάζεται να μη φοβόμαστε την 
εργοδοσία όταν θα πάμε στην απεργία. Θα πάμε στην απεργία διότι πρέπει. 
Διότι έχουμε δουλέψει και διεκδικούμε αυτό που δε μας δίνεται.  

Αυτά ήθελα να πω και να ληφθούν υπ' όψιν στο σχεδιασμό της 
νέας Διοικήσεως που θα προκύψει από αύριο, να δοθεί ένας νέος βηματισμός 
μέσα από τις δομές μας και μια αισιοδοξία. Και ας λένε αυτοί που λένε ότι 
«είμαστε απαισιόδοξοι» κτλ., δε θα ήμαστε εδώ αν ήμαστε απαισιόδοξοι. Θα 
είχαμε εγκαταλείψει. Καθόμαστε εδώ και παλεύουμε με τα όπλα τα 
πραγματικά. Χωρίς πολιτικούς αριβισμούς.  

Και δε στενοχωριόμαστε για τους συναδέλφους που δεν είναι 
εδώ σήμερα, στο πεζοδρόμιο θα τους βρούμε, το ξέρουμε πολύ καλά. Γιατί 
είναι ευαισθητοποιημένοι. Μπορεί να έχουν λάθος καθοδήγηση. Όμως εμείς 
πάντα τους περιμένουμε. Και να γυρίσουν και πίσω.  

Τελευταίο θέμα: Και οι ΑΣΕΠίτες και οι συμβασιούχοι ορισμένου 
έργου ή με κάθε τρόπο που έχουν προσληφθεί, και αυτοί είναι μέλη μας έστω 
και αν δεν ψήφισαν, ή αν διστάσαμε πολλά Σωματεία να τους βάλουμε να 
ψηφίσουν. Κατεβαίνουν στις απεργίες, συμμετέχουν. Δεν το κάνουν ια να τους 
διορίσουμε, το κάνουν γιατί το αισθάνονται. Σας μιλάω από ένα Σωματείο 
ευαισθητοποιημένο.  

Συνάδελφοι, εγώ θα ρίξω την ψήφο μου στη ΔΑΚΕ. Συνδέομαι 
με αγώνες, δε με έχει προδώσει ποτέ και πιστεύω δεν έχει προδώσει στην 
ουσία το εργατικό κίνημα, πάντα έχει εργασθεί μέσα από το εργατικό κίνημα 
χωρίς φανφάρες. Καλό είναι να υπερψηφίσετε το ψηφοδέλτιο της ΔΑΚΕ.  

Σας ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Η συνάδελφος Λένα Γραμματικοπούλου από το Δήμο 
Καλαμαριάς έχει το λόγο.  

Λ. ΓΡΑΜΜΑΤΙΚΟΠΟΥΛΟΥ: Συνάδελφοι και συναδέλφισσες καλημέρα. Είμαι 
Πρόεδρος των εργαζομένων του Συλλόγου Δήμου Καλαμαριάς.  

Το σημερινό μας συνέδριο, της ΠΟΕ-ΟΤΑ, πραγματοποιείται σε 
μια εξαιρετικά δύσκολη στιγμή για τη χώρα μας, την κοινωνία και το χώρο της 
εργασίας. Η σκληρή μνημονιακή πολιτική είναι σίγουρο ότι θα εξακολουθήσει 
να εφαρμόζεται, πλήττοντας ολοένα και περισσότερο τους εργαζομένους, 
τους ανέργους, τους συνταξιούχους, τα ευρύτερα λαϊκά και κοινωνικά 



41
ο 
ΤΑΚΤΙΚΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ – ΗΜΕΡΑ 3

η
 –  ΠΡΩΙΝΗ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ - 26/4/2012 

 192 

στρώματα. Η νέα κυβέρνηση που θα προκύψει μετά τις εκλογές έχει ήδη 
αποτύχει γιατί θ’ ακολουθήσει την ίδια ακριβώς πολιτική που ακολουθείτο 
μέχρι σήμερα η οποία όχι μόνο άδικη αποδείχθηκε, αλλά και 
αναποτελεσματική. 

Η χώρα, αντί να βγει από το αδιέξοδο βυθίζεται ολοένα και 
περισσότερο σε μεγαλύτερη ύφεση με αποτέλεσμα η οικονομία και το βιοτικό 
μας επίπεδο όλο να καταρρέει και η ανεργία να εκτινάσσεται στα ύψη. Ενάμισι 
χρόνο μετά την εφαρμογή του "Καλλικράτη", η Τοπική Αυτοδιοίκηση 
μετατρέπεται καθημερινά σ’ ένα γραφειοκρατικό μηχανισμό απρόσωπο και 
απόμακρο από την κοινωνία και τα προβλήματα στους ΟΤΑ αντί να 
μειώνονται, πολλαπλασιάζονται.  

Τα έσοδα της Τοπικής Αυτοδιοίκησης τα τρία τελευταία χρόνια 
έχουν μειωθεί σε ποσοστό που ξεπερνάει το 50%. Οι Δήμαρχοι όλο αυτό το 
διάστημα δείχνουν να κοιμούνται, ν’ αδιαφορούν και ξαφνικά, πριν από καμιά 
15αριά μέρες ξύπνησαν και κάνουν κάποιες καταλήψεις στις Περιφέρειες και 
οργάνωσαν ένα έκτακτο συνέδριο προχθές για να δουν πώς θ’ 
αντιμετωπίσουν όλα αυτά τα πράγματα. 

Μ’ αυτές όλες τις πολιτικές λοιπόν, οι ΟΤΑ οδηγούνται με 
μαθηματική ακρίβεια σε οικονομική κατάρρευση αλλά και στην κατάργηση του 
δημόσιου και κοινωνικού χαρακτήρα των Υπηρεσιών. Οι μαζικές απολύσεις 
που ετοιμάζουν στην Τοπική Αυτοδιοίκηση, η κατάργηση κενών οργανικών 
θέσεων, οι άγριες περικοπές σε πόρους, είναι ξεκάθαρο ότι θα έχουν ως 
αποτέλεσμα τη διάλυση ολόκληρων Υπηρεσιών, στους πιο σημαντικούς 
τομείς των ΟΤΑ όπως είναι η καθαριότητα, οι κοινωνικές δομές, οι παιδικοί 
σταθμοί και βέβαια το κενό αυτό θα έρθουν να το καλύψουν οι ιδιώτες που θα 
κερδοσκοπήσουν εις βάρος της κοινωνίας.  

Ήδη αρκετοί αιρετοί προσπαθούν για την εκχώρηση της 
καθαριότητας σε εργολάβους ιδιώτες και κάποιοι το έχουν ήδη καταφέρει. Στο 
ίδιο μήκος κύματος κινούνται και οι Κοινωνικές Υπηρεσίες όπως είναι τα 
προγράμματα «Βοήθεια στο σπίτι», ΚΔΑΠ κτλ. Η κυβέρνηση αντί να 
ενισχύσει, ειδικά αυτό το διάστημα θεσμικά και οικονομικά και τεχνικά τους 
Δήμους, ν’ αναπτύξει τα προγράμματα «Βοήθεια στο σπίτι» δημιουργώντας 
Κοινωνικές Υπηρεσίες στους Δήμους, δίνει τα προγράμματα σε ιδιώτες.  

Τέλος Ιουνίου λήγουν τα προγράμματα και η τύχη τους είναι 
άγνωστη. Οι περισσότεροι συνάδελφοί μας εν τω μεταξύ τους οποίους 
αποκλείουμε και από την Ομοσπονδία γιατί είναι συμβασιούχοι, δουλεύουν 8 
και 9 χρόνια και 10 χρόνια σ’ αυτά τα προγράμματα. έχουν προσληφθεί μέσω 
ΑΣΕΠ και καλύπτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες. Η ΚΕΔΕ έχει μεγάλη 
ευθύνη γιατί τόσα χρόνια δεν έχει πιέσει για την παγίωση αυτών των δομών 
και την εξασφάλιση των εργαζομένων.  

Σ’ αυτές λοιπόν τις δύσκολες συγκυρίες που βιώνουμε 
καθημερινά, το μόνο που έχουμε είναι η συσπείρωσή μας στους Συλλόγους 
μας, στα συνδικαλιστικά μας όργανα. Αντί γι’ αυτό βέβαια, προχθές 
αποκλείσαμε 15-18 Συλλόγους, νομίζω ότι κανένας μας δεν περισσεύει. Και 
τα καταστατικά είναι για ν’ αλλάζονται. Οι εξελίξεις των δυο τελευταίων ετών 
και η βαθιά οικονομική, κοινωνική και πολιτική κρίση που μαστίζει τη χώρα 
μας, δεν επηρεάζουν μόνο τις εργασιακές σχέσεις και τα δικαιώματα των 
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εργαζομένων, αλλά συμβάλλουν και στην αμφισβήτηση του ρόλου και της 
αποτελεσματικότητας των αγώνων του συνδικαλιστικού κινήματος. 

Η απομαζικοποίηση του συνδικαλιστικού κινήματος οφείλεται 
στην κυριαρχία των συμβιβασμένων ηγεσιών και στην έλλειψη μιας 
πραγματικής εργατικής πολιτικής που πρέπει να υπηρετούν τα Συνδικάτα. 
Δυστυχώς σε πολλές περιπτώσεις λειτουργούσαν σαν ιμάντες για το πέρασμα 
της κυβερνητικής εργοδοτικής γραμμής. Όσο συνεχίζεται αυτή η κατάσταση, 
οι μόνοι ωφελούμενοι είναι οι εργοδότες και η κυβέρνηση.  

Στις παρούσες συνθήκες, πρέπει οι εργαζόμενοι να μπουν στο 
προσκήνιο και να σαρώσουν αντιλήψεις που κατέρρευσαν και σχήματα που 
απέτυχαν να οργανώσουν την αντίστασή τους. Επιβάλλεται να ενοποιηθούν 
όλοι οι εργαζόμενοι χωρίς διαχωρισμούς και με βάση τα ταξικά τους 
συμφέροντα. Ο θεσμός των Συνδικάτων είναι όσο ποτέ άλλοτε αναγκαίος για 
το μέλλον της εργασίας και της κοινωνίας γενικότερα.  

Ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε πολύ. Ο συνάδελφος Κυριαλάνης Κώστας από 
την Αλεξανδρούπολη έχει το λόγο.  

Κ. ΚΥΡΙΑΛΑΝΗΣ: Συναδέλφισσες και συνάδελφοι, το 41ο Συνέδριο της 
Ομοσπονδία μας, πραγματοποιείται σε μια περίοδο τραγική για το λαό και τη 
χώρα. Πόσο πιο τραγική θα μπορούσε να είναι όταν κάθε μέρα ένας 
τουλάχιστον συνάνθρωπός τους αυτοκτονεί λυγίζοντας κάτω από το βάρος 
της ανελέητης επίθεσης που δέχεται; 

Μόλις προχθές, την ημέρα έναρξης του συνεδρίου, ένας νέος 
άνθρωπος, Λέκτορας υπό διορισμό, προστέθηκε το μακρύ κατάλογο των 
ανθρώπων που ουσιαστικά δολοφονήθηκαν από την τρόικα και τους 
εγχώριους υποστηρικτές της.  

Ζούμε υπό καθεστώς ωμού και απροκάλυπτου εκβιασμού, υπό 
καθεστώς φόβου και τρόμου. Σήμερα τα συνεταιράκια της κυβέρνησης που 
συνδέονται, καθοδηγούνται και απολογούνται στα μεγάλα επιχειρηματικά 
συμφέροντα και τους τραπεζίτες, οδηγούν το λαό στη φτώχια και την 
εξαθλίωση. Σαμαράς και Βενιζέλος συνυπέγραψαν την παράδοση του λαού 
και του τόπου στους τοκογλύφους και την τρόικα. 

Αυτοί οι αμετανόητοι υποστηρικτές της μνημονιακής 
καταστροφής παρ’ όλα αυτά έχουν το θράσος να κοροϊδεύουν κατάμουτρα 
τους εργαζομένους και υπόσχονται, ούτε λίγο ούτε πολύ ότι θ’ ακυρώσουν τις 
υπογραφές τους και θ’ ανατρέψουν τις δεσμεύσεις τους τώρα προεκλογικά. 
Θέλουν να κάνουν τη χώρα μια τριτοκοσμική χώρα με μισθούς και συντάξεις 
πείνας, με μισθούς και συντάξεις Βουλγαρίας, για να έρθουν λέει επενδύσεις 
και να έχουμε ανάπτυξη. 

Και βγαίνει ο Πρωθυπουργός της Βουλγαρίας και λέει «εμείς 
έχουμε χαμηλούς μισθούς, αλλά επενδύσεις δεν έχουμε». Θέλουν να 
επιβάλλουν μια παιδεία ταξική, μόνο γι’ αυτούς που θα μπορούν να 
πληρώνουν ακριβά ιδιωτικά σχολεία και Πανεπιστήμια. Η Διαμαντοπούλου, 
από τους φανατικότερους υπερασπιστές του μνημονίου , αυτή που έκλεισε 
1993 σχολεία πρωτοβάθμιας και δευτεροβάθμιας εκπαίδευσης, πολέμησε με 
τόση λύσσα το δημόσιο Πανεπιστήμιο.  
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Θέλουν κοινωνικό κράτος Αφρικής. Κατέστρεψαν και τα 
ελάχιστα που υπήρχαν στο σύστημα υγείας. Μέσα σε μια νύχτα διέλυσαν το 
ΤΥΔΚΥ και σήμερα οι συνάδελφοι ακόμη και για απλές εξετάσεις πληρώνουν, 
ή πληρώνουν απλά για να γράψουν φάρμακα.  

Ξημερώνονται και βραδιάζονται με μια μόνο έννοια: Πώς θα 
στείλουν στον Καιάδα της ανεργίας 150.000 εργαζομένους στο Δημόσιο. Πώς 
θα εξαλείψουν και το τελευταίο ίχνος από τα εργασιακά δικαιώματα των 
εργαζομένων στον ιδιωτικό τομέα. Πώς θα ξεπουλήσουν την περιουσία του 
λαού. Λιμάνια, αεροδρόμια, φυσικός πλούτος, υπηρεσίες. Σε πρώτη θέση οι 
Υπηρεσίες Καθαριότητας. Γιατί βλέπετε συνάδελφοι, τα σκουπίδια μυρίζουν 
λίγο, αλλά θα γεμίσουν τις τσέπες των αεριτζήδων και των προθύμων που θα 
συμπράξουν από την Τοπική Αυτοδιοίκηση.  

Στην Ελλάδα η πιο κρατικοδίαιτη τάξη δεν είναι οι εργαζόμενοι 
στο Δημόσιο όπως μας συκοφαντούν οι κυβερνώντες και τα παπαγαλάκια 
τους. Η πιο κρατικοδίαιτη τάξη στην Ελλάδα είναι το μεγάλο κεφάλαιο που 
έμαθε να φορτώνει στο λαό τις ζημιές και να καρπώνεται τα κέρδη. Και το 
ερώτημα που μπαίνει είναι αν εμείς οι εργαζόμενοι μπορούμε ν’ 
αντιδράσουμε. Αν μπορούμε να τους σταματήσουμε, αν μπορούμε να 
πάρουμε πίσω τη ζωή και την αξιοπρέπειά μας. 

Ναι συνάδελφοι, μπορούμε. Αλλά όχι μ’ αυτές τις 
συνδικαλιστικές ηγεσίες της ΓΣΕΕ, της ΑΔΕΔΥ και των Ομοσπονδιών. 
Μπορούμε ν’ ανατρέψουμε την κατάσταση, αλλά όχι μ’ εξυπηρετικές και 
υποταγμένες συνδικαλιστικές ηγεσίες. Πολλοί συνάδελφοι αναφέρθηκαν στα 
προβλήματα που έχουμε, πρότειναν λύσεις, ζήτησαν απαντήσεις στα μεγάλα 
ζητήματα, αξιολογήσεις, απολύσεις, μειώσεις μισθών, υγεία.  

Αν δεν επαναπροσδιορίσουμε όμως ως Ομοσπονδία το ρόλο 
και τη στάση μας, αν δεν πετύχουμε την ενότητα όλων των εργαζομένων, αν 
δε βγούμε όλοι μαζί μπροστά, δεν πρόκειται να κάνουμε τίποτα. Από προχθές 
κάποιοι ένθεν κα ένθεν χαίρονται, αισθάνονται δικαιωμένοι, νιώθουν ότι είναι 
νικητές, ότι έπραξαν το ιστορικό τους καθήκον απέναντι στην εργατική τάξη.  

Έχω τη θέση και το είπα και στα Χανιά όταν και τότε έφυγε η 
ΔΑΣ από το συνέδριο, ότι είναι μια παράταξη που εκφράζει λαϊκές και ταξικές 
δυνάμεις. Που όμως εγκλωβίζονται σε μια απολύτως αδιέξοδη στρατηγική 
περιχαράκωσης επί της ουσίας συντηρητική και διαιρετική του λαϊκού 
κινήματος.  

Σήμερα, ξεκάθαρα επέλεξαν το δρόμο της διάσπασης. Και 
ρωτάω ρητορικά γιατί δεν είναι εδώ πέρα να υπάρξει διάλογος: Υπάρχει 
ιστορικό προηγούμενο που δικαιώθηκε η διασπασμένη Αριστερά; Πέτυχε 
ποτέ η Αριστερά όταν παρασύρονταν σε μικροκομματικούς εγωισμούς και 
επιδιώξεις; Ποτέ. Η στάση αυτή δεν έχει την αίσθηση της ευθύνης και της 
ιστορικότητας των στιγμών. 

Ποιος ωφελείται και ποιος χάνει από αυτή τη διαίρεση που 
επέλεξε η ΔΑΣ εδώ αλλά και γενικότερα ο πολιτικός φορέας; Χάνουν οι 
εργαζόμενοι, κερδίζει το συνδικαλιστικό κατεστημένο. Χαίρονται οι δανειστές 
και οι κυβερνητικοί. Ή νομίζετε πως είναι τυχαία η εγκύκλιος για την 
Πρωτομαγιά;  

Είχαμε τη δυνατότητα σ’ αυτό το συνέδριο οι συνδικαλιστικές 
δυνάμεις της Αριστεράς, οι συνάδελφοι που αποδεσμεύονται από τις δυνάμεις 
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του κυβερνητικού εργοδοτικού συνδικαλισμού ΠΑΣΚΕ και ΔΑΚΕ, οι σύνεδροι 
που πραγματικά αγωνιούν να συγκροτήσουμε τη μεγάλη παράταξη της 
ενότητας και της ανατροπής. Το ζητούμενο ήταν και είναι, σ’ αυτό το 
συνέδριο, να μετατρέψουμε την οργή και την αγανάκτησή μας σε χρήσιμη και 
αποτελεσματική δράση. Να κάνουμε πραγματικότητα τον εφιάλτη του 
κατεστημένου που είναι η ενότητα των εργαζομένων, που είναι η συγκρότηση 
ενός μετώπου που θα τους βάλει στο περιθώριο. 

Προχθές κάναμε δυο βήματα πίσω. Είναι η ώρα να κάνουμε το 
μεγάλο βήμα μπροστά. Να ξαναζωντανέψομε την ελπίδα των συναδέλφων 
μας. Να δημιουργήσουμε μια συλλογική αυτοπεποίθηση που θα σαρώσει το 
φόβο και την ανασφάλεια των εργαζομένων και θα τους φέρει πρωταγωνιστές 
των εξελίξεων. Για να πάρουμε πίσω τη ζωή, τα δικαιώματα, τις κατακτήσεις 
που μας ανήκουν.  

Ν ‘αποτινάξουμε από πάνω μας τις συνδικαλιστικές ηγεσίες που 
είναι βαρίδια και μας βουλιάζουν. Γιατί, όπως λέει ο αιώνιος έφηβος, ο 
Μανώλης Γλέζος, όταν η Ιστορία σου χτυπάει την πόρτα, δεν είναι δυνατό να 
παριστάνεις τον κουφό. Και αυτό ισχύει για όλους μας. Σας ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ευχαριστούμε το συνάδελφο. Ο συνάδελφος Γιώργος 
Μερτινός έχει το λόγο.  

Γ. ΜΕΡΤΙΝΟΣ: Συνάδελφοι, στο τέλος της πρώτης ημέρας είχα ανάμικτα 
συναισθήματα. Θυμού, λύπης, αγανάκτησης, απογοήτευσης. Και γιατί όλα 
αυτά: Παρ’ όλο που όλοι ξέραμε και υποψιαζόμαστε τι θα γίνει, ποτέ όμως δεν 
πίστευα ότι θα γινόταν αυτό το πράγμα. 

Όπως είπε συνάδελφοι και ο Πρόεδρος, ο Θέμης, ο Σύλλογος 
του πρώην Δήμου Ρέντη, είμαστε από τα πρώτα Σωματεία που έκαναν 
εκλογές για ανάδειξη αντιπροσώπων. Κι εκεί πέρα, παρ’ όλο που το 
καταστατικό μας προβλέπει ισότιμη συμμετοχή και των συμβασιούχων και στο 
Διοικητικό Συμβούλιο του Συλλόγου μας υπάρχουν συμβασιούχοι και κατείχαν 
και μέχρι πρότινος τη θέση του Γραμματέα, αποφασίσαμε κατά πλειοψηφία να 
σεβαστούμε το καταστατικό της Ομοσπονδίας και να ψηφίσουν γι’ 
αντιπροσώπους μόνο οι μόνιμοι και οι αορίστου χρόνου.  

Μετά όμως από αυτό, είχαμε μια πραγματικότητα. 18 Σωματεία 
δεν έκαναν αυτό το πράγμα και ψήφισαν και οι συμβασιούχοι. Τι έπρεπε να 
κάνουμε; Καταλαβαίνω απόλυτα τον προβληματισμό που μπήκε από 
πολλούς από σας. Είναι δυνατό μερικοί να κόπτονται για τους συμβασιούχους 
περισσότερο από μας; Είναι δυνατό μερικοί να γράφουν στα παλιά τους 
υποδήματα το καταστατικό, να βάζουν να ψηφίζουν συμβασιούχοι, ν’ 
ανατρέπεται το μέτρο, βέβαια δεν ξέρω, εις βάρος ή εις όφελος ποιας 
παράταξης, κι εμείς να μην το κάνουμε και να έχουμε την ίδια αντιμετώπιση;  

Καταλαβαίνω όλα αυτά τα ερωτήματα. Είναι όμως δυνατόν, να 
επιβάλλουμε τη χειρότερη ποινή; Εγώ συνειδητά είμαι κατά της θανατικής 
ποινής. Και μ’ αυτό το σκεπτικό δε θα μπορέσω να επιβάλλω την πιο αυστηρή 
ποινή της διαγραφής των Σωματείων. Τι εξυπηρετήσαμε μ’ αυτή την ποινή; 
Τιμωρήσαμε τους συναδέλφους της ΔΑΣ; Τιμωρήσαμε τους συναδέλφους 
αντιπροσώπους της ΔΑΣ; 

Τιμωρήσαμε τους συναδέλφους της ΔΑΣ που ψήφισαν στους 
Συλλόγους αυτούς; Ποιους τιμωρήσαμε; Ή μήπως τιμωρήσαμε όλους τους 
συναδέλφους των 18 Σωματείων; Μήπως αφαιρέσαμε το δικαίωμα από 
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αυτούς τους συναδέλφους να εκφραστούν σήμερα εδώ πέρα; Γιατί οι δυο 
παρατάξεις, η ΠΑΣΚΕ και η ΔΑΚΕ είχαν αυτή την αλαζονική συμπεριφορά; 
Γιατί δεν είχαν αυτή την απόλυτη θέση ότι πρέπει να διαγραφούν; Εξυπηρετεί 
αυτό την ενότητα; Βγήκαμε ενωμένοι; Μήπως δώσαμε λαβή για διασπαστικές 
κινήσεις; 

Συνάδελφοι, δυο χρόνια μέσα στο μνημόνιο με οικονομική 
εξαθλίωση, με κατάργηση του κοινωνικού κράτους, της παιδείας, της υγείας, 
των πάντων, δεν έχουμε την πολυτέλεια να κάνουμε αυτά τα πράγματα. ο 
μόνος δρόμος είναι η ενότητα όλων των εργαζομένων μ’ έναν κοινό στόχο: Ν’ 
ανατρέψουμε τη μνημονιακή πολιτική. Να φέρουμε τα πάνω κάτω. Δεν έχουμε 
το δικαίωμα, δεν έχουμε τη δυνατότητα να είμαστε οι κάτοχοι της απόλυτης 
αλήθειας απομονωμένοι σ’ ένα δωμάτιο. Πρέπει να ενώσουμε όλες τις 
αλήθειες σ’ έναν κοινό αγώνα.  

Ειπώθηκε χτες από έναν συνάδελφο στον ίδιο Δήμο της Νίκαιας, 
ότι η ΑΣΚ-ΟΤΑ κάνει το ίδιο πράγμα, προετοιμάζει το έδαφος για 
διασπαστικές κινήσεις γιατί τάχα χρησιμοποίησε το επιχείρημα, οι 20 
συνδικαλιστές της συγκεντρώνονται στη γωνία Τοσίτσα και Πατησίων και δεν 
ακολουθούν τα πανό της Ομοσπονδίας.  

Θα ήθελα να σας αναφέρω συνάδελφοι, ότι αυτοί οι 20 
συνδικαλιστές της ΑΣΚ-ΟΤΑ ήταν πάντοτε μπροστά από κάθε αγώνα της 
Ομοσπονδίας, συμμετείχαν σε όλες τις κινητοποιήσεις της Ομοσπονδίας, είναι 
αυτοί που συναντιούνται μαζί σας στην κατάληψη στις χωματερές σε κάθε 
απεργία, είναι αυτοί που κυνηγούσαν τους ιδιώτες του Σγουρού στο κέντρο 
της Αθήνας και στο Κολωνάκι μαζί με το συνάδελφο Τσικλάκη μέσα στη 
βροχή, ήταν αυτοί που προπηλάκιζαν τον Κουκουλόπουλο μαζί με το 
συνάδελφο Τσικλάκη, ήταν αυτοί που συγκεντρώνονται στην Τοσίτσα και στην 
Πατησίων και μετά ακολουθούν το πανό της Ομοσπονδίας εν αντιθέσει με 
τους εκλεγμένους συναδέλφους στα Διοικητικά Συμβούλια της ΠΑΣΚΕ ΟΤΕ 
που δυστυχώς δεν τους βλέπουμε.  

Είναι αυτοί οι οποίοι ζητάνε σήμερα την ψήφο σας για να 
δυναμώσουν την παρουσία τους και να συνεχίσουν με αξιοπρέπεια τον 
αγώνα που δίνουν για την ανατροπή της μνημονιακής πολιτικής. Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ο συνάδελφος Μπινιώρης Νίκος από το Δήμο Παιανίας έχει το 
λόγο.  

Ν. ΜΠΙΝΙΩΡΗΣ: Καλησπέρα συνάδελφοι. Είναι η πρώτη φορά που 
παρακολουθώ ένα τέτοιο συνέδριο, είμαι ένας συνάδελφος, μόλις 4 χρόνια 
στο Δήμο. Είμαι απ’ αυτούς και έτσι αισθάνομαι, ότι μπήκα στο Δημόσιο και 
προσπαθώ να κρατήσω την πόρτα κλειστή γιατί κάποιος με τραβάει από 
πίσω σε όλα αυτά που έρχονται με τις απολύσεις.  

Κάνουμε ένα συνέδριο αυτή τη στιγμή, και το θεωρώ τύχη, 
έντονα πολιτικό. Συμπίπτει λίγο πολύ με την περίοδο, προεκλογική περίοδο 
των βουλευτικών εκλογών. Άρα η κουβέντα εδώ που γίνεται, είναι και θα 
πρέπει να είναι πολιτική. Κι έτσι νομίζω κατατίθενται και κάποια πράγματα και 
κάποιες σκέψεις.  

Όλοι αναφερόμαστε και όλοι συζητάμε ότι βρισκόμαστε σε μια 
κρίση. Ο καθένας βάζει τα δικά του. Κρίση χρέους, κρίση με τα μνημόνια που 
μας έφεραν, κρίση καπιταλισμού, πάντως είμαστε σε μια κρίση. Αυτό που θα 
πρέπει να μας ενώσει και μας ενώνει ως ένα σημείο, είναι από την πλευρά 
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των εργαζομένων, από τη δική μάς πλευρά, αυτό ερχόμαστε να 
εκπροσωπήσουμε και να διαχειριστούμε, πώς μπορούμε ν’ αντιμετωπίσουμε 
πρώτον αυτή την κρίση και δεύτερον, πώς μπορούμε να βάλουμε όχι τη 
γραμμή άμυνας να χάσουμε όσο το δυνατό λιγότερα, αλλά τα ζητήματα και τα 
αιτήματα που θα είναι επιθετικά ώστε να βγούμε από αυτή την κρίση.  

Είμαι στο Δήμο Παιανίας συνάδελφοι και είναι ένας δήμος που 
είναι, εγώ θα τον πω, από τη φύση του συντηρητικός Δήμος. Φύγαμε με την 
ενοποίηση των Σωματείων από το Δήμο Γλυκών Νερών, κάποιοι συνάδελφοι 
που είχαμε κάποιους αγώνες το προηγούμενο χρονικό διάστημα και 
πηγαίνοντας στην Παιανία είχαμε κι ένα άγχος κι εμείς. πώς θα μιλήσουμε, 
πώς θα μας αντιμετωπίσουν. 

Συνάδελφοι, πήγαμε ανοιχτά, χαλαρά και ειλικρινέστατα. 
Έχουμε αυτά τα προβλήματα σαν εργαζόμενοι, αντιμετωπίζουμε αυτό το 
θέμα, ελάτε όλοι μαζί σε αυτή τη βάση να μπορέσουμε να τα 
προσπεράσουμε. Ως ένα σημείο, αρκετά δυνατό θεωρώ, νομίζω ότι το 
καταφέραμε. καταφέραμε να συσπειρώσουμε συναδέλφους και να 
συγκροτήσουμε ένα Σωματείο που τα προηγούμενα χρόνια ήταν ανύπαρκτο 
και καταφέραμε ουσιαστικά να κάνουμε συζητήσεις, πραγματικές συζητήσεις 
και να προσπαθούμε μέσα από το Σωματείο, μέσα από τη συνέλευσή μας να 
λύνουμε και τα επιμέρους ζητήματα που μας αφορούν βέβαια, αλλά να 
βάζουμε και εκφάνσεις γενικότερες.  

Βρεθήκαμε ξαφνικά, μάλλον όχι ξαφνικά, οι καταλήψεις του 
Οκτώβρη έχουν μια πορεία δυο χρόνων, νωρίτερα προετοίμαζαν ένα κλίμα. 
Εγώ συνάδελφοι το κλίμα που μου δημιούργησαν οι καταλήψεις του Οκτώβρη 
και όλον αυτό τον κόσμο που κατέβασε και λέγαμε όλοι ότι η 18-19 Οκτώβρη 
ήταν ίσως από τις μαζικότερες κινητοποιήσεις που έχουν γίνει, μην ποτέ, από 
τη μεταπολίτευση και μετά, έχει να κάνει νομίζω συνάδελφοι και έχει μια αξία 
αυτό, με το γεγονός ότι έπεισε κάποιον κόσμο και εκτός από την ΠΟΕ-ΟΤΑ 
και άλλους εργαζομένους ότι υπάρχει μία Ομοσπονδία, υπάρχει ένας κλάδος 
που πάει να συγκρουστεί, που πάει πραγματικά να θέσει κύρια ζητήματα 
όσον αφορά ακόμα και την κυβέρνηση. 

Εδώ συνάδελφοι όμως, ήρθαμε ξαφνικά μετά από έναν τέτοιο 
αγώνα που ψηφίζονταν μέσα από τα Σωματεία, γιατί έτσι πραγματικά φαίνεται 
η αξία ενός αγώνα, μέσα από τα Σωματεία οι καταλήψεις είχαν τη βάση τους, 
βρισκόμαστε με ανθρώπους, οι ίδιοι άνθρωποι κατέβαιναν μετά στο δρόμο και 
βρεθήκαμε ξαφνικά μια μέρα, Παρασκευή θυμάμαι, όταν όλα τα Σωματεία 
έκαναν συνελεύσεις και αποφάσιζαν, τώρα θα πούμε λιγότερα, περισσότερα, 
κι αποφάσιζαν, εγώ νομίζω τα περισσότερα σε μια συνέχιση των 
κινητοποιήσεων, να δούμε ότι η πλειοψηφία της ΠΑΣΚΕ μαζί με τη ΔΑΚΕ 
ξαφνικά μας λέει ότι πρέπει να σταματήσουμε.  

Εγώ δε θα πω συνάδελφοι ότι ξεπούλησε τον αγώνα, εγώ θα 
πω ότι αυτές οι ηγεσίες είχαν τα όριά τους και τα όριά τους φάνηκαν. Γιατί 
όταν έμπαινε ένα ζήτημα τέτοιου είδους πολιτικής φύσεως, ότι αν θα θέσει 
τελικά ένα συνδικαλιστικό κίνημα ζήτημα πρακτικά εξουσίας και τραβήχτηκαν, 
γιατί έχουν από πίσω τους και κάποια άλλα κόμματα που ήταν τα κυβερνητικό 
κόμματα, καταλαβαίνετε πού φτάσαμε. 

Νομίζω συνάδελφοι ότι πρέπει να υπερβούμε αυτό το σκόπελο. 
Πρέπει να μιλάμε ενωτικά, από την πλευρά των εργαζομένων. Στο όνομα 
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όμως της ενότητας, έχουν γίνει πολλές φορές και οι μεγαλύτερες διασπάσεις 
συνάδελφοι. Μιλάμε για τους συμβασιούχους. Νομίζω ότι το ζήτημα 
συνάδελφοι, παρ’ όλο που αρκετές παρατάξεις το αναγάγανε σε τακτικισμούς, 
στρατηγικούς ή οτιδήποτε άλλο, είναι από τη φύση του πολιτικό.  

Κι εδώ θα πρέπει εμείς να πάρουμε μια τέτοιου είδους πολιτική 
απόφαση η οποία θα μας δεσμεύσει και θα λέει ότι όχι στο επόμενο θα το 
συζητήσουμε, γιατί αν πριν 3 χρόνια ήταν 3 τα Σωματεία, τώρα 
δημιουργήθηκαν 15, μετά από 3 χρόνια αν υπάρχουμε εδώ πέρα, δεν ξέρω 
πόσα θα δημιουργηθούν, θα πρέπει να πούμε ότι από δω και πέρα οι 
συμβασιούχοι συνάδελφοι αν διαβάζουμε σωστά μια πολιτική πραγματικότητα 
που λέει ότι όλες οι ελαστικές σχέσεις πια μεταφέρονται και στους ΟΤΑ, θα 
πρέπει να είναι μέλη μας.  

Αλλά πριν πάμε στο αν οι συμβασιούχοι είναι μέλη μας 
συνάδελφοι, δεν πρέπει να βάλουμε ένα ζήτημα από την πλευρά των 
εργαζομένων, γιατί να έχουμε συμβασιούχους; Δεν πρέπει να βάλουμε ένα 
ζήτημα ότι όπου είμαστε στα Σωματεία μας, στα πρωτοβάθμια Σωματεία, δεν 
πρέπει να επιτρέπουμε να προσλαμβάνονται συμβασιούχοι; Αλλά μιλάμε 
πάντα για σταθερή και μόνιμη δουλειά; 

Από εκεί δεν πρέπει να ξεκινάμε πάντα συνάδελφοι; Αν έχουμε 
αυτό σαν προμετωπίδα, γιατί συνάδελφοι θα δημιουργηθούν κι άλλα 
ζητήματα, μεθαύριο έρχεται η αυτεπιστασία, έρχεται του ΟΑΕΔ, πάλι θα 
συζητάμε ότι όχι οι 8μηνοι, ναι οι 6μηνοι, σίγουρα έτσι κι έτσι οι διμηνίτες; 
Αυτά θα είναι τα κριτήριά μας για το πώς τελικά θα ενώσουμε τον κλάδο και 
θα προσπαθήσουμε μαζί και με άλλες Ομοσπονδίες να καταφέρουμε μια 
πραγματική μετωπική επίθεση; 

Εδώ συνάδελφοι κοιτάξτε, η Ομοσπονδία μας πραγματικά έδειξε 
μια αγωνιστική διάθεση σε σχέση με όλες τις άλλες Ομοσπονδίες. Αλλά σ’ 
αυτό συνέβαλλαν και συμβάλλουν όλοι από τα κάτω. Αν δεν υπήρχε αυτή η 
πίεση, αυτή η ενδυνάμωση και αυτή η ως ένα σημείο οργή των συναδέλφων 
και αγανάκτηση, να βγει να μιλήσει, να πει τις θέσεις του και να πιστέψει ότι 
μπορεί να κερδίσει, νομίζω συνάδελφοι ότι δε θα έβγαινε αυτός ο κόσμος στο 
δρόμο.  

Τέλος συνάδελφοι πιστεύω, επειδή μπαίνουν ζητήματα και 
άμεσα και πρακτικά, πάμε για εκλογές. Θυμίζω παλαιότερα η Ομοσπονδία για 
το εκλογικό επίδομα, είχε βάλει ότι απέχουμε όλοι από τις εκλογές. Εμείς, το 
Σωματείο μας, πρώτοι, αποχή από τις εκλογές. Ξαφνικά μένουμε ξεκρέμαστοι. 
Τώρα ερχόμαστε και το ξανασυζητάμε. Θα δεσμευτούμε εδώ πέρα 
συνάδελφοι πώς θα ορίσουμε εμείς οι εργαζόμενοι, την υπερωρία που θα 
δουλέψουμε; Ή θα κάνουμε τις εκλογές και θα πούμε μετά, θα 
διαπραγματευθούμε για το αν θα πάρουμε τα 5, τα 10, τα 150 ευρώ; 

Πώς κάνουμε πολιτική συνάδελφοι και πώς συζητάμε κάποια 
πράγματα; Θα το αφήσουμε στις παρατάξεις της ΠΑΣΚΕ και της ΔΑΚΕ για το 
πόσο καλά διαπραγματεύονται; Και κοιτάξτε να δείτε και τελειώνω 
πραγματικά, νομίζω συνάδελφοι ότι η λογική της επιδοματικής πολιτικής όλα 
αυτά τα χρόνια του συνδικαλιστικού κινήματος, μας έφτασε εδώ. Έδειξε τα 
όριά του. 

Νομίζω ότι πρέπει πια να το υπερβούμε αυτό το πράγμα. Και 
ήρθε η ώρα να το υπερβούμε αν σκεφτούμε ποιοι είναι αυτοί που πραγματικά 
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μπορούν να υπηρετήσουν τα συμφέροντα των εργαζομένων μέχρι τέλους. 
Γιατί εμείς αυτό θέλουμε συνάδελφοι, μέχρι τέλους. Ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ο συνάδελφος Γιώργος Χαλβατζής από το Δήμο Βύρωνα έχει 
το λόγο. 

Γ. ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι και συναδέλφισσες, εκ μέρους των 
Αγωνιστικών Κινήσεων Συσπειρώσεων από το Δήμο Βύρωνα, θα ήθελα κι 
εγώ στο συνέδριο να πω δυο σκέψεις. 

Ζούμε σε μια δύσκολη εποχή, όλοι τη βιώνουμε, πολλοί δεν την 
περιμέναμε, πολλούς μας εξέπληξε αλλά το τέλος δεν έχει έρθει ακόμα και 
όλα δείχνουν ότι τα πράγματα θα δυσκολέψουν για την τάξη μας και για τη 
συλλογικότητά μας.  

Όλοι, εκτός από εμάς, τους εργαζομένους, το τελευταίο 
διάστημα και τα τελευταία χρόνια προσπαθούν να μας πείσουν ότι για ό,τι 
κακό γίνεται σ’ αυτό τον πλανήτη φταίμε εμείς. Οι μισθοί μας και ιδιαίτερα οι 
δημόσιοι υπάλληλοι. Από την τηλεόραση να ξεκινήσει κανείς ή τα πολιτικά 
κόμματα πλην ορισμένων, προσπαθούν στο κέντρο της προσοχής να 
στρέψουν τον έναν εργαζόμενο απέναντι στον άλλον, τον έναν κλάδο 
απέναντι στον άλλον, να δημιουργήσουν μια κατάσταση στην κοινωνία τέτοια 
ώστε να μπορούν τα συμφέροντα των τραπεζιτών και των βιομηχάνων να 
είναι απείραχτα, απυρόβλητα στο βάθος του τούνελ και όλοι να μην 
ασχολούνται μ’ αυτά. 

Αυτή η προσπάθεια που ξεκίνησε με τέτοιους έντονους ρυθμούς 
θα συνεχιστεί το επόμενο διάστημα. Απέναντι σ’ αυτή την προσπάθεια 
παλέψαμε. Κι όταν λέω παλέψαμε, δεν εννοώ μόνο τον εαυτό μου, εννοώ 
όλοι μας. Δώσαμε μάχες τα προηγούμενα χρόνια. Η τάξη μας οφείλω να πω 
ότι στάθηκε στο ύψος των περιστάσεων σ’ ένα βαθμό. Βγήκε στο δρόμο, 
άφησε τον καναπέ, συγκρούστηκε, έδωσε μάχες με κορυφαία μάχη τη μεγάλη 
απεργία μας. 

Δε νικήσαμε. Αυτό με βασανίζει. Αυτό το ερώτημα στριφογυρίζει 
στο μυαλό μου. Γιατί δε νικήσαμε; Μπορεί να πει κανείς ότι δεν αγωνιστήκαμε; 
Αγωνιστήκαμε. Μπορεί να πει κανείς ότι είναι ανίκητοι; Ούτε αυτό. Γιατί όμως 
δε νικήσαμε; Αυτό πιστεύω ότι θα πρέπει να ήταν το στέμμα της συζήτησης 
του συνεδρίου μας στην Ομοσπονδία τις ημέρες αυτές. Και όχι αυτό που έγινε 
τις πρώτες ημέρες και αυτό που έχει καταφέρει να έχει αυτή την εικόνα 
σήμερα εδώ πέρα και να έχει αυτό το αποτέλεσμα. Θα πω γι’ αυτό παρακάτω.  

Άρα λοιπόν στο ερώτημα γιατί δε νικήσαμε, εγώ καταθέτω 
μερικές σκέψεις. Δε νικήσαμε συνάδελφοι και φίλοι γιατί το συνδικαλιστικό 
κίνημα που γαλουχήθηκε όλα τα προηγούμενα χρόνια, τα χρόνια που η 
αστική τάξη και τα πολιτικά της κόμματα μας έδιναν ένα κομματάκι ψωμί από 
τραπέζι που αυτοί έκαναν πλιάτσικο, τελείωσε. Τώρα δε μας δίνουν ούτε 
ψίχουλο απ’ αυτό το τραπέζι. Ούτε πρόκειται να μας δώσουν το επόμενο 
διάστημα. 

Άρα λοιπόν το συνδικαλιστικό κίνημα το κομματικοποιημένο, το 
κυβερνητικό και το δημαρχιακό που στήριζε τη δύναμή του σ’ αυτούς τους 
μηχανισμούς, δεν έχει μέλλον, δεν έχει ρόλο να παίξει το επόμενο διάστημα. 
Αυτό ανήκει στο παρελθόν και δε μπορεί κανείς απ’ αυτό να περιμένει τίποτα. 
Χρειαζόμαστε λοιπόν ένα άλλο συνδικαλιστικό κίνημα. Χρειαζόμαστε να 
συζητήσουμε για μια άλλη συλλογικότητα, για άλλα συνδικαλιστικά στελέχη 
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και άλλους συνδικαλιστές οι οποίοι θα πρέπει να μπουν μπροστά και με άλλες 
λογικές και τακτικές να δώσουν τη μάχη απέναντι σ’ αυτή την επίθεση που 
δεχόμαστε. 

Χρειαζόμαστε λοιπόν Συνδικάτα αγωνιστικά, ταξικά, χρήσιμα 
στην τάξη και στα δικαιώματά της. μπορεί αυτό κανείς να το λέει στον αέρα; 
Όχι. Εγώ θα σας θυμίσω και να συζητήσουμε λίγο τα συμπεράσματα από την 
τελευταία απεργία μας που είναι καθοριστική, να βγάζουμε μερικά 
συμπεράσματα από τον αγώνα μας.  

Ο αγώνας ήταν δύσκολος; Δύσκολος. Ξεκίνησε δύσκολα; 
Δύσκολα. Περπάτησε δύσκολα; Δυσκολότερα. Είχε κρίσιμες στιγμές που θα 
μπορούσε να είχε κλείσει; Πολλές. Τις ξεπεράσαμε όλες. Τις ξεπέρασε η τάξη 
μας, η συμμετοχή της και η παρέμβασή της. έφτασε να κάνουμε 24 ημέρες 
απεργία. Και έληξε αυτή η απεργία όχι γιατί η τάξη μας πήγε στο σπίτι της, 
όταν στ’ απορριματοφόρα που έβγαιναν πέταγε ο λαός του Βύρωνα πέτρες. 
Όχι εμείς, ο λαός του Βύρωνα πέταγε πέτρες. Ήρθε η Ομοσπονδία να κλείσει 
έναν αγώνα. 

Και ρωτάω εγώ: Τι φοβήθηκε ο Πρόεδρος; Μην τον πάνε 
φαντάρο; Δεν το πιστεύω αυτό. Μήπως δεν απεργούσαν οι συνάδελφοί μας; 
Ούτε αυτό το πιστεύω. Να σας πω τι έγινε: Το συνδικαλιστικό κίνημα το 
γαλουχημένο στον κυβερνητικό και κομματικό συνδικαλισμό είχε τα όριά του. 
Ήταν ως εκεί. Δε μπορούσε να πάει άλλο κι έκανε πίσω. κι έκλεισε έναν 
αγώνα ο οποίος θα μπορούσε να είχε αποτέλεσμα και να είχε δώσει ελπίδα 
στον ελληνικό λαό. 

Σ’ αυτό δεν έφταιγε μόνο η ηγεσία της ΠΑΣΚ που έχει τον 
πρώτο λόγο και ευθύνη, γιατί έκανε την πάπια τις τελευταίες ώρες. Στις 
προσπάθειες των Αγωνιστικών Κινήσεων – Συσπειρώσεων και άλλων 
συνδικαλιστών να μαζευτούν τα Συνδικάτα, ν’ αποφασίσουμε την απάντηση 
στην επίθεσή μας, να βγούμε εμείς οι ηγέτες μπροστά της τάξης και να πούμε 
πάμε εμείς φυλακή πρώτοι και ν’ ακολουθήσουν οι άλλοι, είχαμε κρυφτεί όλοι.  

Είχαν κρυφτεί όχι μόνο η ΠΑΣΚΕ, είχαν κρυφτεί και οι άλλες 
κυβερνητικές και κομματικές παρατάξεις που έχουν αυτή τη λογική στο μυαλό 
τους. Είχε κρυφτεί και το ΠΑΜΕ. Αυτοί από άλλη σκοπιά, αυτοί είχαν κρυφτεί 
για να μπορούν αφού λήξει η απεργία, να έρθουν να λένε εδώ πέρα «ποιος 
φταίει; Η πουλημένη ΠΑΣΚ. Εμείς, εμείς οι μόνοι συνεπείς». Αυτό που 
ακούγεται σε κάθε κινητοποίηση. Αυτοί που σε όλη την πορεία του αγώνα, σε 
πολλές πλευρές τους ήταν και στη γωνία.  

Μη σας θυμίσω τη μεγάλη κινητοποίηση που κάναμε για τους 
παιδικούς σταθμούς που ούτε καν εμφανίζονταν. Αυτές οι πρακτικές, αυτές οι 
δράσεις που αντιστοιχούν σε μια άλλη εποχή, αν δεν ξεπεραστούν από εμάς 
τους ίδιους, συνδικαλιστικό κίνημα νικηφόρο και αποτελεσματικό το επόμενο 
διάστημα δε θα μπορούμε να έχουμε αγαπητοί φίλοι και σύντροφοι. Αυτή είναι 
η άποψή μου.  

Φτάνει μόνο αυτό; Χρειαζόμαστε λοιπόν άλλη ηγεσία. Φτάνει 
μόνο αυτό; Εγώ λέω όχι. Πρέπει να μάθουμε να διεκδικούμε διαφορετικά. Δε 
μπορεί να διεκδικούμε επιδοματάκια και συντεχνιακά αιτήματα που ανήκουν 
στο παρελθόν. Δε μπορώ να καταλάβω ακόμα και τώρα που μας βρίζουν 
όλοι, η Ομοσπονδία να ζητά το επίδομα το ανθυγιεινό, να το πάρουμε λέει 
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όλοι. Ποιοι όλοι ρε παιδιά; θα βγούμε να κάνουμε απεργία μ’ αυτό το αίτημα; 
Θα μας πάρουν με τις πέτρες όλοι.  

Πρέπει λοιπόν να συζητάμε για δίκαια αιτήματα, ταξικά, που θα 
εκφράζουν τη συλλογικότητά μας, την περηφάνια της και τον αγώνα της. 
Διαφορετικά, μέλλον δεν έχουμε. Φτάνει αυτό; Όχι. Χρειάζεται να πάρουμε και 
άλλα οργανωτικά μέτρα. Δώσαμε τσακωμό εδώ πέρα για τους 
συμβασιούχους. Ουσιαστικός τσακωμός υπάρχει γι’ αυτό το θέμα, θα πω 
παρακάτω το λάθος που κάναμε.  

Χρειαζόμαστε λοιπόν να δούμε και οργανωτικά μέτρα. Εγώ 
θεωρώ ότι η Ομοσπονδία μας πρέπει να βγει πρωτοπόρα και να ζητήσει από 
το Σύλλογο του συνδικαλιστικού κινήματος της χώρας μας ότι πρέπει άμεσα 
στην Ελλάδα να συγκροτηθεί ενιαία συνδικαλιστική Οργάνωση των 
εργαζομένων της Ελλάδας είτε είναι στον ιδιωτικό τομέα είτε στο δημόσιο 
τομέα. Τέρμα αυτός ο διαχωρισμός…  

Και θ’ απαιτήσουμε την εφαρμογή με αγωνιστικό τρόπο ενιαία 
μεροκάματα. Τι πάει να πει δουλεύω εγώ που είμαι ηλεκτρολόγος στο Δήμο 
Βύρωνα και ο ηλεκτρολόγος στο συνεργείο του ιδιώτη παίρνει διαφορετικό 
μισθό; Δεν είναι ηλεκτρολόγος; Τι σημαίνει η καθαρίστρια στο Δήμο παίρνει 
τόσα και η καθαρίστρια του ιδιώτη τόσα; Διεκδικούμε ενιαία να ενώσουμε την 
τάξη μας; Άμα διεκδικούμε ενιαία πράγματα για να ενώσουμε την τάξη μας 
πρέπει να το αποδείξουμε. Τα διεκδικούμε λοιπόν.  

Διεκδικούμε ενιαία ασφάλιση, ενιαία Συνδικάτα, ενιαία 
διεκδίκηση. Στην Ομοσπονδία μας υπάρχουν πολύ σοβαρά θέματα. Θ σας 
πω ένα παράδειγμα: Αύριο, μια σειρά Υπηρεσίες των Δήμων θα πηγαίνουν σε 
ιδιωτικοποίηση, θα πηγαίνουν σε σύμπραξη Δήμων και ιδιωτικών 
επιχειρήσεων, καθαριότητα, παιδικοί σταθμοί, μεταφορτώσεις και πάει 
λέγοντας. Εμείς εκεί θα έχουμε μέλη; Το Συνδικάτο εκεί θα τους οργανώνει 
αυτούς στο Σωματείο ή θα τους αφήσουμε να πάνε στον ιδιώτη; 

Εγώ λέω, αν πάνε στον ιδιώτη θα παίρνουν 600 και αν παίρνουν 
600 σε ένα μήνα δε θα υπάρχουμε εμείς. Ατό μπορούμε να το σταματήσουμε; 
Εγώ λέω ναι, πρέπει να πάρουμε μια απόφαση, να το συζητήσουμε. εγώ έχω 
μια σκέψη, ότι αυτούς πρέπει να τους οργανώσουμε στην Ομοσπονδία. Δε 
μπορεί να υπάρχει Υπηρεσία που κάνουν σήμερα οι ΟΤΑ που θα 
ιδιωτικοποιείται από τους Δημάρχους και θα παραδίδεται στους ιδιώτες 
αμαχητί από μας και δε θα παλεύουμε γράφοντας αυτούς τους εργαζομένους 
στην Ομοσπονδία και καλύπτοντας συνδικαλιστικά τα δικαιώματά τους και 
απαιτώντας την εφαρμογή της σύμβασης της ΠΟΕ-ΟΤΑ σε όλους αυτούς. 

Το ίδιο με τις ανώνυμες επιχειρήσεις, είτε είναι μονομετοχικές, 
εγώ λέω κυρίως στις μονομετοχικές, γιατί εμείς έχουμε στο Δήμο βέβαια μια 
επιχείρηση ανώνυμη, που μας είπατε ότι δε μπορεί να ψηφίσει στο συνέδριο, 
γιατί ο Δήμος είναι μονομέτωπος. Αυτοί δε μπορεί να είναι στο Σωματείο μας; 
Γιατί; Ποιοι θα είναι οι αυριανοί ΠΟΕ-ΟΤΑ; Οι Διευθυντές και οι βοηθοί τους; 

Οι συμβασιούχοι: Οι ελαστικές σχέσεις σε ΜΚΟ και πάει 
λέγοντας: Εμείς εδώ πέρα να καταλήξουμε σε κάτι: Πολύς ντόρος γίνεται, όχι 
για το πώς θα λύσουμε το πρόβλημα, αλλά πώς θα καρπωθούμε την ψήφο 
τους, για να έρθουμε εδώ να μιλήσουμε. Εγώ ντρέπομαι δηλαδή, αν ήμουν 
συνδικαλιστής στον Κορυδαλλό που τους βάλαμε και ψηφίσανε και μετά από 
5 μέρες τους απολύσανε, θα ντρεπόμουν να ήμουν στο βήμα τώρα.  
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Ας μην πούμε άλλα γι’ αυτό. Ας πούμε ότι όλοι είμαστε μ’ 
εκείνους που θέλουν να παλέψουν τους συμβασιούχους. Ας αντλήσουμε μια 
εμπειρία από το παρελθόν. Πόσοι συμβασιούχοι αποτελεσματικά θα μπουν 
στον αγώνα; Θα μπουν σ’ ένα ενιαίο Σωματείο των μονίμων; Η εμπειρία μου 
δε με βοηθάει σ’ αυτή την κατεύθυνση, με βοηθάει σε άλλη κατεύθυνση, ότι οι 
συμβασιούχοι κυρίως όταν παίρνουν την υπόθεση στα χέρια τους οι ίδιοι με 
τα όργανά τους, με τις Επιτροπές τους, όπως έκανα παλαιότερα είχαν 
αποτελέσματα. Ας το σκεφτούμε. 

Η ουσία είναι όμως μία: Ότι πρέπει στο συνδικαλιστικό κίνημα να 
προβληματιστούμε όχι για το πού ψηφίζουν και να διαχωριστούμε όχι γιατί 
ψηφίζουν, ή αν δεν ψηφίζουν, κανένα δημοκρατικό δικαίωμα δε μπορεί ν’ 
αφαιρέσει κανένας από κανέναν, αλλά το πώς θα οργανωθούν και 
αποτελεσματικά θα παλέψουν. Αυτό είναι το ερώτημα.  

Το ίδιο ισχύει και για τις ΜΚΟ. Σε λίγοι οι Δήμαρχοι, όταν 
κάνουμε συνέδριο στην Ομοσπονδία, θα αγοράζουν 500 ΜΚΟ, θα τις βάζουν 
να ψηφίζουν και θα μας παίρνουν τα συνέδρια και τα Σωματεία. Πρέπει να 
πάρουμε θέσεις γι’ αυτό τώρα. Αυτά βέβαια τώρα δε μας απασχολούν απ’ ό,τι 
φαίνεται, γιατί οι άλλοι έφυγαν και πήγαν στο κόμμα τους, οι άλλοι έχουμε 
χωριστεί σε 15 στρατόπεδα κάτω από τις παρατάξεις μας και συζητάμε 
ανούσια και ανώφελα πράγματα τα οποία δε συμφέρουν την τάξη μας και τα 
δικαιώματά μας, αλλά συμφέρουν τις παρατάξεις οι οποίες μας έχουν φέρει 
εδώ πέρα μέσα. 

Άρα λοιπόν, εδώ για το ζήτημα που μπήκε στο συνέδριο και που 
πήγαν να μπλέξουν και το Σωματείο μας σ’ αυτό, θεωρώ ότι είναι λάθος να 
μην εφαρμόζουμε τους κανόνες που από κοινού αποφασίζουμε. Και μάλιστα 
με μεγάλες πλειοψηφίες, με 65% και με 70% ποσοστά από το καταστατικό. 
Είναι λάθος να μην εφαρμόζουμε τους κανόνες της Ομοσπονδίας μας. Γιατί 
αν πάμε έτσι, θα γίνει εδώ πέρα, να μην πω τη λέξη..  

Λοιπόν, τέτοια πράγματα δεν αρμόζουν ούτε στον πολιτισμό μας 
ούτε στην τάξη μας. Θέλουμε άλλα πράγματα. Θέλουμε λοιπόν τα πολιτικά 
ζητήματα να τα συζητάμε αντρίκια και πολιτικά, γιατί αν είναι λάθος αυτό, είναι 
άλλο τόσο λάθος η επιμονή της ηγεσίας της Ομοσπονδίας, της ΠΑΣΚΕ και 
των υπολοίπων, να κλείνουν τ’ αυτιά σ’ αυτό το πρόβλημα, να κάνουν τη 
στρουθοκάμηλο και να οδηγούν ένα συνέδριο σε διάλυση και ποιος βγαίνει 
κερδισμένος απ’ αυτό; Η κυβέρνηση και οι τραπεζίτες.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ο συνάδελφος Ηλίας Λοΐζος από το Δήμο Ηρακλείου Αττικής 
έχει το λόγο.  

Η. ΛΟΪΖΟΣ: Συναδέλφισσες και συνάδελφοι, επειδή στο φίλο μου 
Μπαλασόπουλο του αρέσουν πολύ οι ιστορίες τον τελευταίο καιρό, θέλω να 
πω το εξής, δε θέλω να κάνω μαθήματα, αλλά τώρα διάβαζα κάτι: 

Το 1919 στη Γερμανία, επιβλήθηκε αυτό που λέμε Δημοκρατία 
της Βαϊμάρης μέχρι το ’33. Τα λέω αυτά όχι για να κάνω μάθημα Ιστορίας, 
γιατί έχει σημασία. Αυτή η δημοκρατία κοινοβουλευτικού αστικού τύπου, 
φτάσαμε σ’ αυτή τη δημοκρατική, στη Γερμανία μέσα όχι από μια ομαλή 
διαδικασία, φτάσαμε μέσα από μια διαδικασία εργατικής εξέγερσης, ή 
επανάστασης του ’19. Εκεί έτσι φτάσαμε στη Δημοκρατία κοινοβουλευτικού 
τύπου της Βαϊμάρης.  
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Αυτή η κοινοβουλευτική δημοκρατία το ’33 κατελύθη, διελύθη 
από τα Ες-Ες και τον Χίτλερ. Αυτή είναι η ιστορία. 14 χρόνια. Φτάσαμε σ’ αυτή 
τη δημοκρατία από την εργατική εξέγερση και διαλύθηκε από τα πάνω, από 
τους Ναζί, από τα τάγματα εφόδου που διαλύσανε τα εργατικά Σωματεία, 
διαλύσανε το σύμπαν και φτάσαμε στο ναζισμό.  

Γιατί τα λέω όλα αυτά: Όχι για να τρέξουμε να εντρυφήσουμε 
στα βιβλία της Ιστορίας. Γιατί είναι οι καιροί είναι μενετοί. Οι σημερινοί καιροί 
θυμίζουν πάρα πολύ καλά αυτή την εποχή. Τι εννοώ: Υπάρχουν δυο 
επιλογές: Ο Σπύρος Μαρκέτος, ένας ιστορικός, αυτές τις μέρες έγραφε το εξής 
–τα πιο πολλά μέτρα που έχουν περάσει τα ξέρουμε όλοι και αυτά τ’ 
ανακοινώνουν, δεν είναι κάτι άγνωστο. Είπε όμως κάτι σημαντικό: «Αυτά τα 
δυο χρόνια, οι αντιστάσεις από τα κάτω θυμίζουν κάποια κύματα στην 
παραλία που ουσιαστικά μεγαλώνουν».  

Από τις πρώτες απεργίες του ’10 φτάσαμε λοιπόν στους 
αγανακτισμένους, φτάσαμε στη μεγαλειώδη απεργία του Οκτώβρη που 
παρεμπιπτόντως, για να μην το ξεχνάμε, ίσως επειδή το ζήσαμε αλλά δεν το 
ξεχνάμε, ήταν η μεγαλύτερη ποσοτικά απεργία στην ιστορία του νεοελληνικού 
κράτους.  

Για παράδειγμα, θυμάμαι το Θέμη μετά από την απεργία σε μια 
ημερίδα έλεγε ότι «εντάξει, στην απεργία αυτή είχαμε αυτές τις επιτυχίες, 
είχαμε αυτές τις αποτυχίες».. Ναι, κοιτάξτε να δείτε, και την πιο καλή απεργία 
να πάρω μια μεζούρα και τη μετράω έτσι, χάνω επειδή είμαι κηπουρός, 
μπορώ να φτιάξω ένα ωραίο σχήμα, αλλά θα χάσω το περιεχόμενο.  

Το περιεχόμενο είναι το εξής: Ότι 500.000 κόσμου απεργούσαν 
στην Αθήνα, άλλες 500.000 στο δρόμο, σε όλη την Ελλάδα, το πόσοι 
συμμετείχαν ήταν πολύ περισσότερο, ήταν ένα πράγμα που όλο τον Οκτώβρη 
του είχε τσακίσει, είχε καταληφθεί όλο το Δημόσιο και η αιχμή του δόρατος 
ήταν οι εργαζόμενοι στους Δήμους. Και αυτή η απεργία ξεκίνησε από τα κάτω, 
αυτά που λέμε εμείς οι συνδικαλιστές της Αριστεράς, της άκρας, έγινε πράξη. 

Να θυμίσω ότι ξεκίνησε στα βόρεια προάστια με αποφάσεις 
συνελεύσεων πολύ πριν η ΠΟΕ-ΟΤΑ μπει και το επισημοποιήσει και έτσι αυτό 
το πράγμα πήρε έκταση. Το ίδιο έγινε και στα Υπουργεία. Στα Υπουργεία 
παρεμπιπτόντως έγινε το εξής:  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Μου επιτρέπετε; Συνάδελφοι δεν το έχω κάνει ποτέ 
σε κανένα συνέδριο, λέει ο συνάδελφος ότι ξεκίνησε από κάτω. Στην πορεία η 
απεργία είχε τη συμμετοχή που έπρεπε και μάλιστα από τις 10 Οκτωβρίου. 
Αλλά επειδή δε θέλω το βράδυ να μπούμε σ’ αυτά τα πράγματα γιατί πρέπει 
να πούμε και κάποια πράγματα για τον προγραμματισμό, γι’ αυτό πήρα το 
λόγο, τότε και εγώ και ο Βασίλης Πολυμερόπουλος, ήμαστε σε μια Επιτροπή 
στην Ευρωπαϊκή Ένωση στις Βρυξέλλες. 

  Κι έπαιρνα τηλέφωνο το Γιάννη Τσούνη και το Νίκο Τράγκα και 
τους λέω «πρέπει να κλείσουμε τη χωματερή». Μου λέει «πάμε, δεν είναι 
κανένας εδώ πάνω». Πήγαιναν το Σάββατο το πρωί. Λέω, «δε γίνεται». Την 
Κυριακή τους λέω «την κλείνετε μόνοι σας». Και την έκλεισε ο Νίκος Τράγκας, 
ο Γιάννης Τσούνης και ο Θωμάς Μπιζάς. Έτσι ξεκίνησε. Το λέω αυτό για να 
μην αδικούμε κάποιες καταστάσεις. Και μετά σιγά-σιγά, ήταν πολύ μετά..  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνεχίζει ο συνάδελφος Λοϊζος.  
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Η. ΛΟΪΖΟΣ: Λοιπόν, συναδέλφισσες και συνάδελφοι, οι κινητοποιήσεις 
ξεκίνησαν με απόφαση Γενικής Συνέλευσης στα μέσα του Σεπτέμβρη από το 
Δήμο Κηφισιάς. Πολύ αργότερα η ηγεσία της ΠΟΕ-ΟΤΑ αποφάσισε να κλείσει 
τη χωματερή και στην αρχή τα γκαράζ. Άρχισαν να παίρνουν εκτάσεις, για να 
λέμε την αλήθεια, όταν με αποφάσεις Γενικών Συνελεύσεων σε πάρα πολλά 
Σωματεία άρχισε να επεκτείνεται αυτό το πράγμα και στις 5 Οκτώβρη σωστή 
Ομοσπονδία τις επισημοποίησε. Έτσι έγινε, για να τελειώνει το παραμύθι.  

Δε θέλω να οπωσδήποτε όμως αυτό, θέλουμε να πω κάτι άλλο: 
Ότι όλη αυτή η κίνηση της τάξης ήταν μια δίχρονη πορεία, ήταν αυτή όπως 
είπαν και άλλοι συνάδελφοι, που τσακίσανε την κυβέρνηση. Όποιος πιστεύει 
συναδέλφισσες και συνάδελφοι ότι υπάρχουν σινικά τείχη μεταξύ του 
κοινωνικού και του πολιτικού αγώνα, είναι πολύ γελασμένος. 

Αυτές οι κινητοποιήσεις οι τεράστιες διαλύσανε την κυβέρνηση 
Παπανδρέου. Θα μου πει κάποιος: Ναι, αλλά είχαμε μια κυβέρνηση που ήταν 
όλοι μέσα και ήταν και ο Παπαδήμος κτλ. Θα του πω το εξής: Ότι σε αυτή την 
κίνηση οδηγήθηκαν πανικόβλητοι, δεν την ήθελαν, κάψανε ένα χαρτί τους 
πολύ νωρίτερα απ’ ό,τι το χρειάζονται. Και ακόμα και η πορεία των 
γεγονότων, οι καταλήψεις στους ιδιωτικούς χώρους όπως και η 12 Φλεβάρη, 
ήταν αυτές που αναγκάσανε σήμερα την ελληνική κυβέρνηση Παπαδήμου να 
πάμε σε εκλογές. 

Θυμάστε τι έλεγε ο Σόιμπλε; Τι εκλογές και τέτοια.. Τι ήταν αυτό 
που τους αναγκάζει σήμερα να κάνουν εκλογές; Εν κατακλείδι όλες οι εξελίξεις 
και επί του πολιτικού και επί του κοινωνικού, σήμερα στην Ελλάδα 
καθορίζονται από την κίνηση της τάξης. Και η κίνηση της τάξης είναι τέτοια 
που τους βάζει τις πιέσεις και τους διαλύει ό,τι σχεδιάκια. Καλό σενάριο. Γι’ 
αυτό ανεβαίνει και η Αριστερά. Όλων των μορφών η Αριστερά. 

Από αυτή την άποψη όταν ανεβαίνει η Αριστερά και ένα κομμάτι 
της Αριστεράς αποχωρεί από ένα συνέδριο τη στιγμή που η Αριστερά δίνει 
μάχη όχι για τις καρεκλίτσες, για ν’ ανοίξει αυτό το ρημάδι το καταστατικό, 
θεωρείται λιποταξία συναδέλφισσες και συνάδελφοι. Και όχι απλώς λιποταξία, 
αλλά πετάει λευκή πετσέτα στον ταξικό εχθρό. Αυτό έκανε η ΔΑΣ στο ΠΑΜΕ. 

Και όχι μόνο αυτό. έκανε και κάτι άλλο: Αν φτιάξουμε και 
δεύτερη Ομοσπονδία, αυτό που σωστά είπε ο Τσελεπής προηγουμένως είναι 
προσφορά όχι μόνο στην ΠΑΣΚΕ και στη ΔΑΚΕ, αλλά διαλύει τους 
εργαζομένους απέναντι στο μέτωπο που φτιάχνουμε, τους αδυνατίζει. Δεν 
τους ενισχύει. Αυτά δυστυχώς. Από αυτή την άποψη καλά κάνουμε και 
μένουμε εδώ μέσα. 

Βεβαίως οι μάχες δεν κρίνονται εδώ, στο δρόμο κρίνονται, αλλά 
κι εδώ έχουν σημασία αυτά που λέμε και αυτά που ακούμε. Γιατί χωρίς 
πολιτικά ξεκάθαρα προγράμματα, η τάξη δε νικάει γιατί έχουμε μπράτσα 
μόνο, αλλά γιατί έχει και μυαλό.  

Φτάνουμε λοιπόν σ’ αυτές τις πολύ ωραίες κινήσεις. Αυτή τη 
στιγμή δεν αγωνιζόμαστε μόνο για το μισθό μας, τα μεροκάματά μας, 
αγωνιζόμαστε για κάτι πολύ πιο σημαντικό. Το πιο σημαντικό είναι η ύπαρξή 
μας σαν άνθρωποι, είναι οι οικογένειές μας, τα παιδιά μας. Μην περιμένει 
κανένας να μας λυπηθούν. Είπε κάποια συναδέλφισσα ότι πρόκειται περί 
προδοτών. Δεν πρόκειται περί προδοτών. Προδότες της τάξης τους είναι 
αυτοί που δεν υπερασπίζουν τα συμφέροντα της τάξης τους. Οι αστοί ξέρουν 
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να υπερασπίζουν συναδέλφισσά μου την τάξη τους πολύ καλύτερα από μας, 
πάρα πολύ καλύτερα. 

Οι προδότες της τάξης μας είναι αυτού που δεν ακούνε τα 
μηνύματα των καιρών. Συνειδητοί και ασυνείδητοι. Δε λέω ότι είναι συνειδητοί 
και πήραν λεφτά. Αυτοί είναι οι προδότες, στη δική μας τάξη ανήκουν. Οι 
αστοί είναι πολύ ταξικά ξεκάθαροι και θα χρησιμοποιήσουν κάθε μέσο να μας 
διαλύσουν. Πρέπει να είμαστε προετοιμασμένοι γι’ αυτό με παν νόμιμο και μη 
νόμιμο μέσο. Άμεσα. Κινδυνεύουμε και από άλλα πράγματα.  

Εγώ θέλω το εξής: Ο Τσελεπής διάβασε ένα κείμενο και είπε ότι 
κάποιοι λεβέντες της Χρυσής Αυγής θέλουν λέει τους δημοσίους υπαλλήλους, 
τους τεμπέληδες, να τους στείλουν να σπάνε πέτρες και να κάνουν κοινωνική 
εργασία. Σε λίγο δε θα χτυπάνε μόνο μετανάστες, θα κάνουν και άλλες 
επιθέσεις. Το έκαναν και στη Γερμανία, στην Ιταλία, τα ξέρουμε αυτά. Εμείς θα 
μείνουμε απαθείς σαν εργατικό κίνημα απέναντι σ’ αυτά;  

Ένα τελευταίο, αυτό για την εργατική Πρωτομαγιά. Έστειλε η 
κυβέρνηση και μας είπε «κοιτάξτε τώρα, δουλέψτε την Τρίτη», ουσιαστικά 
καταργεί την Πρωτομαγιά. Θεωρώ ότι μάλλον θ’ αποφασισθεί απεργία. 
Μακάρι. Κι εμείς λέμε απεργία. Κοιτάξτε όμως, άμα αποφασισθεί απεργία από 
την ΠΟΕ-ΟΤΑ και πει η κυβέρνηση «όσοι δουλέψουν την Τρίτη πάρτε 300, 
400 ευρώ», χρειάζεται και μια απάντηση εκεί Θέμη. Δε νομίζετε; Χρειάζεται και 
μια απάντηση, δε φτάνει να πούμε απεργία. 

Ναι, θα πούμε απεργία αλλά τι θα πούμε αν μας ρίξουν το 
καρότο; Και ξέρουμε πολύ καλά ότι μερικοί συνάδελφοι θα το φάνε το καρότο. 
Χρειάζεται λοιπόν να είμαστε καθαροί σ’ αυτό. Η μάχη συνεχίζεται. Και να 
είστε σίγουροι ότι μετά τις εκλογές το σκηνικό είναι ήδη στημένο, το λένε. Αλλά 
κάτι άλλο: Οι εργαζόμενοι στους Δήμους ως αιχμή του δόρατος στο 
προηγούμενο διάστημα, πιστεύω ότι μπορούν να προκαλέσουν εξελίξεις 
άμεσες, γρήγορες και νικηφόρες.  

Μπροστά μας είναι ο αγώνας. Ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ο συνάδελφος Τριαντάφυλλος Τζελέπης έχει το λόγο. 

Τ. ΤΖΕΛΕΠΗΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι, είμαστε από το Σύλλογο Υπαλλήλων 
του Δήμου Καλλιθέας.  

Είναι γεγονός ότι αυτό που ζούμε και βιώνουμε σήμερα, είναι μια 
κόλαση. Το περιγράψανε όλοι οι προηγούμενοι ομιλητές. Αλλά έχω την 
αίσθηση αν συνυπολογίσουμε ότι το επόμενο διάστημα θα πάρουν πάρα 
πολύ σκληρά μέτρα τα οποία είναι γύρω στα 15 δισεκατομμύρια, ότι το 
επόμενο διάστημα μέχρι το 2015 θα γίνουν 150.000 απολύσεις, έχω την 
αίσθηση ότι αυτό που ονομάζουμε σήμερα «κόλαση», θα το βλέπουμε μετά 
από ένα χρόνο ως παράδεισο.  

Αυτή είναι πραγματικότητα, αυτή ζούμε και βιώνουμε όλοι μας. 
Αυτό δε μπορεί να το αμφισβητήσει κανείς. Όντως στο προηγούμενο 
διάστημα ήμαστε μαζί στους δρόμους και πραγματικά το κίνημα της Τοπικής 
Αυτοδιοίκησης, οι εργαζόμενοι, έχουν δώσει μια σειρά μάχες. Και με το 
Ασφαλιστικό άμα θυμόσαστε, και τώρα με τα αντιλαϊκά μέτρα.  

Βρεθήκαμε μαζί ο ένας δίπλα στον άλλον, άνθρωποι 
διαφορετικοί, με διαφορετικές πολιτικές φιλοσοφίες και διαφορετικές 
κομματικές ταυτότητες. Όταν άρχισαν να μας μαστιγώνουν βρεθήκαμε μαζί. 



41
ο 
ΤΑΚΤΙΚΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ – ΗΜΕΡΑ 3

η
 –  ΠΡΩΙΝΗ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ - 26/4/2012 

 206 

Πήραμε τον αγώνα στα χέρια μας και εκεί απόκτησε μια δυναμική. Εκεί 
ταρακουνήθηκαν. Διότι φοβήθηκαν ότι αυτό το κίνημα μπορεί να πάρει 
ανεξέλεγκτες διαστάσεις.  

Κοιτάξτε να δείτε, αυτό που υπάρχει έξω από δω, που κι εμείς 
στους χώρους εργασίας είναι αντανάκλαση της κοινωνίας, κανένας μα 
κανένας δε διεκδικεί την πατρότητα. Ποιος το δημιούργησε ρε παιδιά; Κανένας 
δε θα βγει να σου πει «είναι δικό μου δημιούργημα». Όταν όμως βρεθούμε 
στους δρόμους και αμφισβητήσουμε αυτή την αντιλαϊκή πολιτική, αυτή την 
κόλαση, τότε εμφανίζονται οι ιδιοκτήτες.  

Εδώ καταλύετε τη δημοκρατία Καταλύετε τη νομιμότητα. 
Καταλύεται το Σύνταγμα. Φαίνονται οι ιδιοκτήτες. Επίσης, όταν βρεθούμε 
στους δρόμους, εκεί φαίνονται και συνιδιοκτήτες που επικαλούνται τη 
νομιμότητα, τους θεσμούς, την ώρα που μας οδηγούν στην αυτοκτονία. Αυτή 
είναι η αλήθεια συνάδελφοι. 

Αυτό το καρκίνωμα το οποίο ζούμε και βιώνουμε έχει όνομα. 
Ονομάζεται καπιταλισμός. Δεν πρέπει να φοβόμαστε να το αναφέρουμε. Και η 
λύση η ουσιαστική στα προβλήματά μας είναι μια άλλη κοινωνία. Σαφώς 
κάποιος λογικά σκεπτόμενος μπορεί να πει: «Εντάξει ρε Τριαντάφυλλε, 
συμφωνώ κι εγώ. Ποια θα είναι αυτή η κοινωνία;» Να πλάσουμε τα όνειρά 
μας. Εάν βάλουμε μια κάλπη εδώ να ψηφίσουμε και ν’ απαντήσουμε στο 
ερώτημα και ν’ απαντήσουμε: «Πρέπει να βρουν οι εργαζόμενοι δουλειά; 
Πρέπει όλοι οι ασθενείς να έχουν υγεία; Πρέπει όλοι να έχουν θέρμανση; 
Πρέπει όλοι να παίρνουν σύνταξη; Πρέπει ο κάθε άνθρωπος να έχει 
αξιοπρέπεια;» 

Τότε θα περιγράψουμε ένα μικρό πρόγραμμα μιας άλλης 
κοινωνίας. Και σαφώς δεν έχω την άποψη ότι πρέπει ν’ ακολουθήσω το 
σοσιαλισμό του ΠΑΣΟΚ, το σοσιαλισμό της Κίνας, το σοσιαλισμό των 
γραφειοκρατών. Θέλω μια άλλη κοινωνία. Το σοσιαλισμό της εργατικής τάξης 
που το πάνω χέρι θα το έχει η εργατική τάξη.  

Συνάδελφοι, είναι γεγονός ότι αυτοί που κυβερνάνε, δε βγαίνουν 
πραξικοπηματικά. Η κυριαρχία τους δεν είναι στα μέσα παραγωγής. Εμείς 
τους ψηφίζουμε. Πρέπει, έχω την αίσθηση, να σηκώσουμε τα 
συρματοπλέγματα που μας χωρίζουν και να γίνουμε τάξη για την τάξη μας. Κι 
έχω την αίσθηση ότι δεν είστε πεπεισμένοι ότι μεθαύριο που έχουμε εκλογές 
θα βρούμε λύση στα προβλήματά μας. Και αυτό είναι γεγονός.  

Διότι αν ερχόταν η λύση στο πρόβλημα από τις εκλογές, θα τις 
βγάζαμε παράνομες. Επίσης έχω την αίσθηση ότι επί πολλά χρόνια έμπαιναν 
σε κομματικά οχήματα, σε κομματικές παρατάξεις και αναθέταμε στον οδηγό 
να μας κάνει το δρομολόγιο. Και φτάσαμε εδώ. Έχω την αίσθηση ότι δε θα 
θέλουμε ν’ αναθέτουμε πλέον σε κανέναν τις τύχες μας. Εμείς θα παίρνουμε 
την υπόθεση στα χέρια μας.  

Συνάδελφοι, το επόμενο διάστημα θα είναι πάρα πολύ σκληρό. 
Κι εδώ στο συνέδριο πραγματικά μπήκε ένα ζήτημα με τους συμβασιούχους. 
Κάποιος λογικά μπορεί να πει, και το είπαν άλλοι συνάδελφοι, ότι θα 
μπορούσα κι εγώ να βάλω 500 να ψηφίσουν, να φέρω παραπάνω 
συνέδρους. Μπορεί κάλλιστα να πει κάποιος «κι εγώ έχω συμβασιούχους, θα 
τους έβαζα» όπως είπαν και άλλοι συνάδελφοι, «θα έφερνα παραπάνω 
σύνεδρους».  
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Η ουσία είναι ποια: Εδώ και 20 χρόνια στην Τοπική 
Αυτοδιοίκηση, όσο θυμάμαι εγώ τουλάχιστον, υπάρχουν εναλλακτικές σχέσεις 
εργασίας. Ποιοι τις έφεραν; Δεν έπεσαν απ’ τον ουρανό, είναι αποτέλεσμα 
συγκεκριμένων πολιτικών, που έχουν όνομα, ονοματεπώνυμο. Θα πει 
κάποιος «μα εγώ δεν κυβέρνησα». Όχι συνάδελφοι, όλα τα σχήματα 
κυβέρνησαν, είτε εργατικά κέντρα, είτε Ομοσπονδίες..  

Η Αριστερά των θεσμών, της νομιμότητας, της διαχείρισης, δεν 
είναι άσπιλη. Πέρασε και από την κυβερνητική εξουσία την περίοδο του 
Τζανετάκη. Δε θέλω να το ξεχνάμε αυτό. Υπάρχει ένα ζήτημα λοιπόν, τι θα 
κάνουμε μ’ αυτούς. Στο όνομα του να μην αλλάξουν οι συσχετισμοί, μας 
φοβίζει αυτό δυο τρεις συνέδρους, η άλλη παράταξη, έχουμε απ’ έξω χιλιάδες 
εργαζομένους και το επόμενο διάστημα θα έρθουν ΜΚΟ, έρχεται η 
αυτεπιστασία, έρχονται οι ιδιωτικές εταιρείες ενοικίασης εργαζομένων.  

Κι εμείς στην επόμενη αναμέτρηση που θα είναι πάρα πολύ 
σύντομα, με ποιους θα πάμε να δώσουμε τη μάχη; Τους χρειαζόμαστε και 
αυτούς. Πρέπει λοιπόν αυτά τα ζητήματα να επιλυθούν και να επιλυθούν όχι 
με τη νομιμότητα των καταστατικών, διότι για παράδειγμα μπορεί κάποιος 
σύνεδρος ο οποίος είναι απεργοσπάστης είτε εργοδοτικός, να είναι νόμιμος 
στο συνέδριο και να μην είναι νόμιμος ένας συνάδελφος ο οποίος είναι 
αγωνιστής και είναι συμβασιούχος.  

Συνάδελφοι, πολλά θα μπορούσα να πω. Στο δια ταύτα αυτό 
που υπάρχει κανένας δεν το υπερασπίζεται. Δεν είναι δικό τους δημιούργημα. 
Εμείς πρέπει να το κατεδαφίσουμε λοιπόν και να μιλήσουμε για μια 
καινούργια κοινωνία. Και είναι εφικτό σήμερα να υπάρξει μια άλλη κοινωνία. 
Μια ανθρώπινη κοινωνία, της αξιοπρέπειας. Να ξεκινήσουμε από κει. Αν 
περιγράψουμε την αξιοπρέπεια, είναι το πρόγραμμα για μια κοινωνία.  

Θα πάμε να ψηφίσουμε στην κάλπη. Δικαίωμα του καθενός να 
ψηφίσει. Αλλά η λύση δε θα έρθει από εκεί. Δε θα έρθει από την κάλπη. Το 
δίκαιο θα κριθεί στους δρόμους όταν θα βρεθούμε όλοι μαζί. Όταν θα γίνουμε 
τάξη για την τάξη μας και θ’ αντιπαρατεθούμε μαζί τους. Εκεί θα καταλάβουμε 
τι είναι το κράτος, ποιος είναι ο χαρακτήρας τους, τι είναι οι μηχανισμοί που 
έχει το κράτος κτλ. Ευχαριστώ συνάδελφοι.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε το συνάδελφο. Ο συνάδελφος Σταύρος 
Σιαματάς έχει το λόγο.  

Σ. ΣΙΑΜΑΤΑΣ: Συνάδελφοι είμαι από το Δήμο Καβάλας. Θα πω δυο τρία 
πράγματα γιατί είναι αργά, πάρα πολλοί συνάδελφοι τα έχουν καλύψει όλα, 
άλλοι με καλούς λόγους άλλοι πιο κωδικοποιημένα.  

Εμένα μου έστειλαν στο συνέδριο για ν’ αποκομίσω από δω τις 
εμπειρίες και να τις μεταφέρω εκεί. Ν’ ακούσω προτάσεις, ν’ ακούσω ομιλίες, 
να πω κι εγώ ό,τι μπορώ να πω και να τις μεταφέρω στο Σύλλογο. Δε μπορώ 
να μεταφέρω το κλίμα της αίθουσας εδώ μέσα. Δε μπορώ να μεταφέρω το 
κλίμα ότι κάποιοι κάνουν βόλτες, κοιτάνε άγρια. Δε μπορώ να μεταφέρω το 
κλίμα ότι κάποιοι λένε σε κάποιους να χειροκροτάνε, κάποιοι λένε σε 
κάποιους άλλους «καθίστε κάτω», κάποιοι άλλοι να χειροδικούν, κάποιοι να 
διαγράφουν εδώ μέσα κάποιους συναδέλφους είτε είναι συμβασιούχοι είτε δεν 
είναι και κάποιοι άλλοι να σηκώνονται και να φεύγουν.  

Αυτά τα πράγματα αν τα πάω εκεί πέρα, αν πάω πίσω και τους 
πω τι είδα εδώ μέσα, θ’ αρχίσουν να φεύγουν οι συνάδελφοι. Είχαμε 
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πρόβλημα μαζικοποίησης, καταφέραμε στις εκλογές, ψήφισαν από τους 580 
οι 425, ενώ δε συμμετείχαν στις 3 συνελεύσεις που πήγαμε να κάνουμε τις 
εκλογοαπολογιστικές, δεν ήρθε κανένας. Ήταν 40 άτομα, καταφέραμε και 
ήρθαν και ψηφίσανε.  

Όχι να πάμε εμείς αντιπρόσωποι κτλ., είδαν οι συνάδελφοι το 
πρόβλημα. Είχαμε μια κοιλιά από τον Οκτώβρη που είχαμε κι εμείς τις 
κινητοποιήσεις τουλάχιστον μια εβδομάδα καταλήψεις συνεχόμενες, απεργίες, 
πορείες και με απορριματοφόρα και με τα πάντα και ξαφνικά εκείνη η απεργία 
κι εκείνος ο αγώνας σταμάτησε. Και σταμάτησε σε μια συνάντηση με τον 
Καστανίδη, η οποία δεν έγινε κιόλας.  

Εγώ θέλω να πάω πίσω και να πω στους συναδέλφους γιατί δεν 
έχουμε γιατρούς, οι γιατροί είναι πολύ λίγοι σ’ εμάς στον ΕΟΠΥΥ, γιατροί οι 
οποίοι αρχίζουν και φεύγουν από τον ΕΟΠΥΥ, εργαστήρια που φεύγουν. Να 
πάω να πω στο συνάδελφο που παίρνει τα τρία 15νθήμερα 0,89 ευρώ, στα 
τρία 15νθήμερα αυτού του μήνα και του επόμενου παίρνει 0,89 ευρώ, να πάω 
να του πω τι; Τι κάναμε εμείς εδώ μέσα; να πάρει τα 0,89 ευρώ να πάει το 
παιδί του σε ποιο γιατρό; Τι να πληρώσει αυτός; Σε λίγο θα τρελαθούμε.  

Να πάω να πω στους συναδέλφους που αρχίζουν και ψάχνουν 
να πάρουν τα παιδιά τους απ’ το Ταμείο για να ελαφρύνουν τις εισφορές. Να 
ψάχνουν να τα πάνε αλλού, να ψάχνουν ασφαλιστικές εταιρείες ιδιωτικές 
πλέον. Να μην πληρώνουν στο Ταμείο ασφαλιστικές εισφορές και να 
πληρώνουν σε ιδιωτικές. Αρχίζουν και ψάχνουν τέτοια πράγματα. Τέτοια 
πράγματα πρέπει να μας απασχολούν εδώ μέσα κι όχι πώς θα φύγουν οι 
συνάδελφοι, πώς οι άλλοι θα διαγράψουν τους υπόλοιπους. 

Δεν έχουμε στηρίξει το ΤΥΔΚΥ, το Ταμείο μας όσο έπρεπε, με, 
αποτέλεσμα να φτάσουμε στο σημείο κάποιου να πάρουν τα λεφτά, με 
πράξεις νομοθετικού περιεχομένου, με Υπουργικές Αποφάσεις, τι ήταν.. Εγώ 
θα κάνω δυο προτάσεις: Η μία είναι η θητεία του Προεδρείου της Ελεγκτικής 
να μην είναι πάνω από δύο εκλογές, ώστε να μην έχουμε και λαβές προς τα 
έξω ότι υπάρχουν εργατοπατέρες και διαπλέκονται και όπως ακούσαμε και με 
τον Παναγόπουλο, ακούσαμε και τους άλλους, όχι όταν τα λένε οι 
τηλεοράσεις, αρχίζουμε και τα πιστεύουμε κι εμείς και αρχίζουμε και τα 
βλέπουμε κι εμείς.  

Και η δεύτερη είναι, για να σωθούν τα Ταμεία και με το κούρεμα, 
να προσπαθήσουμε με τ’ άλλα Ταμεία να κάνουμε μια πρόταση το 1% από 
τον ΟΠΑΠ να πάει στα Ταμεία τα οποία έχουν κουρευτεί είτε και στα δικά μας 
και οτιδήποτε, και ν’ αποκαταστήσουμε το έλλειμμα το οποίο θα υπάρχει από 
δω και πέρα. Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ο συνάδελφος Γιαλαδάκης είχε τοποθετηθεί χτες, ζήτησε το 
λόγο συμπληρωματικά για ένα λεπτό.  

κ. ΓΙΑΛΑΔΑΚΗΣ: Συγνώμη αλλά είναι πολύ σημαντικό και ήθελα να το πω 
γιατί έχω θυμώσει, στην αρχή γέλασα βέβαια γιατί είναι κωμικοτραγικό το 
γεγονός και ήθελα να το καταθέσω εδώ πέρα για να καταλάβουμε κάποια 
πράγματα και ν’ ανοίξουμε τα μάτια μας.  

Προχθές, τη Δευτέρα το βράδυ που έγινε αυτή η 
αναμπουμπούλα, μετά που ηρέμησαν τα πράγματα, βγήκε κάποιος 
άνθρωπος εδώ που δεν τον ξέρω προσωπικά, έμαθα ότι είναι στην ΑΔΕΔΥ 
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και απηύθυνε ένα μήνυμα ενότητας. Αυτός ο άνθρωπος μας μίλησε 
συγκαταβατικά να τα βρούμε, να ηρεμήσουμε, να πάμε μπροστά.  

Χτες λοιπόν είδα τηλεόραση στο δωμάτιο του ξενοδοχείου και 
είδα αυτό τον άνθρωπο στην πρώτη γραμμή, σε μια ομιλία του Σαμαρά. Και 
τρελάθηκα. Από τη μια έβαλα τα γέλια, είναι κωμικοτραγικό, αυτός ο 
άνθρωπος, γιατί έχω κρατήσει στο αρχείο μου ένα έγγραφο της ΑΔΕΔΥ που 
θέλω να σας διαβάσω ότι λέει: «Απαραίτητη προϋπόθεση για τη διασφάλιση 
της επιτυχούς εφαρμογής της βιωσιμότητας κτλ., είναι η αποκομματικοποίηση 
του Δημοσίου και η απεξάρτηση της Δημόσιας Διοίκησης από το πολιτικό 
σύστημα».  

Αυτοί λοιπόν οι άνθρωποι είναι δυνατό να είναι στις πρώτες 
σειρές σε κομματικές συγκεντρώσεις; Μπορεί να έχουν κομματική ταυτότητα, 
αλλά δε μπορούν, αυτή τη στιγμή έχουν ένα βάρος, εκπροσωπούν εμάς αυτοί 
οι άνθρωποι, δε μπορούν να είναι στην πρώτη γραμμή σε κάποιες κομματικές 
συγκεντρώσεις.  

Από κει και πέρα με βοήθησε αυτό το γεγονός να ξεκαθαρίσω 
κάποια πράγματα που είχα στο μυαλό μου..  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Συνάδελφε επειδή μπαίνεις σε ζητήματα προσωπικά, έχεις 
μιλήσει χθες, είπες θα κάνεις δυο παρατηρήσεις.  

κ. ΓΙΑΛΑΔΑΚΗΣ: Συγνώμη, δε μπορώ να μιλήσω; Αν μου επιτρέψει το 
συνέδριο θα μιλήσω, δε θα μου το απαγορεύσετε. Αν θέλουν οι συνάδελφοι 
να με ακούσουν.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ένα λεπτό συνάδελφε..  

κ. ΓΙΑΛΑΔΑΚΗΣ: Με βοήθησε αυτό το πράγμα να ξεκαθαρίσω..  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Μπορείς ν’ ακούσεις ένα λεπτό; Σου ζητάω ν’ ακούσεις ένα 
λεπτό. Συνάδελφε ζήτησες ένα λεπτό να διευκρινίσεις κάποια πράγματα.  

κ. ΓΙΑΛΑΔΑΚΗΣ: Δεν είπα να διευκρινίσω.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Και δε νομίζω ότι είναι σκόπιμο να βρίσκεις κάποιον που 
μίλησε εδώ χθες, ο κάθε άνθρωπος, ο κάθε συνδικαλιστής σε προσωπικό 
επίπεδο μπορεί να έχει τον πολιτικό του φορέα. Κρίνεται συνδικαλιστικά 
συνάδελφε.  

κ. ΓΙΑΛΑΔΑΚΗΣ: Το είπα αυτό..  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Κρίνεται συνδικαλιστικά το τι στάση κρατάει και δε νομίζω ότι 
είναι δικαιολογία..  

κ. ΓΙΑΛΑΔΑΚΗΣ: Θέλω να μιλήσω στους συναδέλφους και δε μπορείτε να 
μου αφαιρέσετε το λόγο αυτή τη στιγμή. Α οι συνάδελφοι θέλουν να με 
ακούσουν ας καθίσουν να με ακούσουν.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Δεν έχεις το λόγο συνάδελφε.  

κ. ΓΙΑΛΑΔΑΚΗΣ: Δε θα μου τον αφαιρέσετε εσείς το λόγο, συγνώμη. Ποιον 
έθιξα αυτή τη στιγμή;  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Δεν έχεις το λόγο συνάδελφε.  

κ. ΓΙΑΛΑΔΑΚΗΣ: Μιλάω για έναν άνθρωπο που αύριο θα πρέπει να δώσει 
μάχη για να μην απολυθούμε και τάσσεται κομματικά κάπου και δε ντρέπεται. 
Εγώ θέλω να μιλήσω. Αν επιτρέπουν οι συνάδελφοι… 
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ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Δεν έχεις το λόγο συνάδελφε.  

κ. ΓΙΑΛΑΔΑΚΗΣ: Συγνώμη, αυτό είναι φασιστικό που κάνετε… Είναι 
πραξικοπηματικό. Δε μπορώ να μιλήσω; Δεν είναι επί προσωπικού, δεν τον 
ξέρω εγώ τον άνθρωπο..  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Λοιπόν, συνάδελφε, δεν έχεις το λόγο. Υπάρχει ένα ψήφισμα 
για τα Χανιά που το συζητήσαμε χθες το βράδυ, είμαι υποχρεωμένος να το 
διαβάσω γιατί έπρεπε να διατυπωθεί..  

(Διαλογικές συζητήσεις) 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Νομίζω ότι είναι πιο σοβαρό το ψήφισμα το οποίο θ’ ακουστεί 
από τις προσωπικές αντεγκλήσεις οι οποίες δημιουργούνται. Σας παρακαλώ 
πολύ συνάδελφοι.  

(Διαλογικές συζητήσεις) 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:  Ψήφισμα:  

«Τη συμπαράσταση και στήριξή της στο Σύλλογο Εργαζομένων ΟΤΑ 
νομού Χανίων που αγωνίζεται προκειμένου ν’ ανατρέψει τα σχέδια 
του Δήμου Χανίων για εκχώρηση της διαχείρισης των απορριμμάτων 
σε ιδιώτες εκφράζει η ΠΟΕ-ΟΤΑ με ψήφισμα του 41ου Τακτικού 
Συνεδρίου της. 

Για 3η φορά η Δημοτική Αρχή των Χανίων επιχειρεί να διεξάγει 
διεθνή διαγωνισμό ύψους 1,6 εκατομμυρίων ευρώ με σκοπό να 
πριμοδοτήσει τα ιδιωτικά επιχειρηματικά συμφέροντα σε βάρος του 
δημόσιου και κοινωνικού χαρακτήρα των υπηρεσιών της Τοπικής 
Αυτοδιοίκησης. 

Ο Σύλλογος Εργαζομένων ΟΤΑ Νομού Χανίων απαντώντας στην 
τακτική της Δημοτικής Αρχής η οποία κινείται στο πλαίσιο της 
πολιτικής του βάρβαρου μνημονίου που εκφράζει κυβέρνηση και 
τρόικα, προκηρύσσει για αύριο Παρασκευή 27 Απριλίου 2012, 3ωρη 
στάση εργασίας από τις 8 έως τις 11 τ πρωί. 

Η δυναμική αντίδραση και η αγωνιστικότητα των εργαζομένων της 
Τοπικής Αυτοδιοίκησης στο Νομό Χανίων έχουν αποτρέψει ήδη δυο 
φορές την εκχώρηση της Υπηρεσίας Καθαριότητας του Δήμου 
Χανίων σε ιδιώτες.  

Οι εργαζόμενοι είναι αποφασισμένοι να συνεχίσουν τον αγώνα τους, 
έως ότου ανατραπούν οριστικά τα σχέδια ιδιωτικοποίησης της 
διαχείρισης των απορριμμάτων στο Δήμο Χανίων. 

Η διατήρηση του δημόσιου και κοινωνικού χαρακτήρα υπηρεσιών 
όπως της καθαριότητας, που έχει άμεση σχέση με τον πολίτη, είναι 
επιβεβλημένη. Οι εργαζόμενοι λένε όχι στην ιδιωτικοποίηση της 
διαχείρισης των απορριμμάτων που θα επιφέρει οικονομική 
επιβάρυνση των πολιτών μέσω της αύξησης των δημοτικών τελών, 
απώλεια θέσεων εργασίας και επιβάρυνση του περιβάλλοντος.  

Οι εργαζόμενοι λένε «όχι» στη συμπαιγνία κυβέρνησης και ιδιωτικών 
επιχειρηματικών συμφερόντων.  

Θεσσαλονίκη, 26 Απριλίου 2012». 



41
ο 
ΤΑΚΤΙΚΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ – ΗΜΕΡΑ 3

η
 –  ΠΡΩΙΝΗ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ - 26/4/2012 

 211 

  Το ψηφίσαμε χθες το βράδυ, ομόφωνα νομίζω γίνεται αποδεκτό 
συνάδελφοι. Οι παρατάξεις να δώσουν ψηφολέκτες για τη διαδικασία της 
ψηφοφορίας της απογευματινής, στο Διοικητικό και Οικονομικό Απολογισμό.  

  Σας ευχαριστώ πολύ.  

 

ΛΗΞΗ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΠΡΩΙΝΗΣ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗΣ 

 





ΠΑΝΕΛΛΗΝΙΑ ΟΜΟΣΠΟΝΔΙΑ ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΩΝ  

 

ΟΡΓΑΝΙΣΜΩΝ ΤΟΠΙΚΗΣ ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗΣ 

 

41ο ΤΑΚΤΙΚΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ 

 

ΠΕΜΠΤΗ 26 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2012 
 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΠΟΕ - ΟΤΑ: Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ  

          ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟΥ: 

           ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ:           Ο. ΝΤΡΙΒΑΛΑΣ  

   ΜΕΛΗ:   Ζ. ΓΚΑΡΑΛΙΑΚΟΣ 

       Γ. ΓΙΑΤΡΑΚΟΣ  

       Μ. ΚΑΤΣΟΥΡΟΣ  

       Γ. ΜΑΓΚΛΗΣ 

 

ΗΜΕΡΑ 3η  

ΑΠΟΓΕΥΜΑΤΙΝΗ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ 

 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Λοιπόν, ο χρόνος επειδή ήδη έχουμε καθυστερήσει και θα μας 
πάρει μέχρι το βράδυ, συμφωνήθηκε με το Προεδρείο να είναι τρία λεπτά και 
θα παρακαλέσω να τηρήσουμε όσο το δυνατόν περισσότερο το χρονικό 
περιθώριο το οποίο έχουμε βάλει, ούτε εμείς να ερχόμαστε στη δυσάρεστη 
θέση να σας διακόπτουμε, αλλά ούτε και εσείς να υπερβάλλετε και να 
υπερβαίνετε το χρονικό περιθώριο. Τρίλεπτο με μία μικρή ανοχή αλλά η 
ανοχή υπάρχει. Δεν θέλουμε να τραβήξει όμως.  

  Λοιπόν, ξεκινάμε. Καλησπέρα σε όλους. Λοιπόν, συνάδελφοι, 
θα ξεκινήσουμε με τη διαδικασία την οποία είπαμε όσο αφορά τους ομιλητές 
που θέλουνε να κάνουνε τοποθετήσεις, τα μέλη του Γενικού Συμβουλίου της 
Ομοσπονδίας και της ΑΔΕΔΥ, πέντε αλλά εγώ να το πω το πέντε, της 
Ομοσπονδίας του Γενικού Συμβουλίου πέντε αλλά να σεβαστούνε και εκείνοι 
το χρονικό όριο.  

  Ξεκινάμε. Σαμίου Ελένη, Παιδικοί Σταθμοί και να ετοιμάζεται ο 
Γεωργακόπουλος Δημήτρης από Σωματείο Εργαζομένων Δήμου Χαλκίδας.  

Ε. ΣΑΜΙΟΥ: Αγαπητοί συνάδελφοι, καλησπερίζω και εγώ το Συνέδριο. 
Ονομάζομαι Σαμίου Ελένη και είμαι από τους χώρους των παιδικών σταθμών. 
Θέλω να καταθέσω ένα Ψήφισμα προς την Ολομέλεια το οποίο θα ήθελα να 
σας γνωστοποιήσω ακριβώς ποια είναι τα αιτήματα.  

  «Αγαπητοί συνάδελφοι, σύνεδροι, αναμφίβολα η χρονική 
περίοδος την οποία διανύουμε αποτελεί ένα εξαιρετικά σημαντικό σταθμό για 
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το παρόν και το μέλλον των παιδικών σταθμών της χώρας. Η οικονομική κρίση 
με όλες τις επακόλουθες συνέπειες, η εφαρμογή των επιταγών της τρόικας και 
του ΔΝΤ έχουν δημιουργήσει μια σειρά ζητημάτων τα οποία με τον πιο 
δραματικό τρόπο κατεδαφίζουν κατακτήσεις των εργαζομένων των παιδικών 
σταθμών και αποδομούν το δημόσιο και παιδαγωγικό χαρακτήρα των 
παιδικών σταθμών της χώρας μας. 

  Η αναγκαιότητα ανάδειξης και επίλυσης των ζητημάτων αυτών 
θα πρέπει να αποτελέσουν προτεραιότητα του συνδικαλιστικού κινήματος 
καθώς οι παιδικοί σταθμοί αποτελούν σημαντικό κομμάτι της εκπαίδευσης, 
αγωγής, κοινωνικοποίησης και διαμόρφωσης προσωπικότητας των παιδιών 
της χώρας μας, αλλά ταυτόχρονα αποτελούν και κοινωνικό δίχτυ προστασίας 
για την κοινωνία που σήμερα μαστίζεται.  

  Οι σύνεδροι του 41ου Συνεδρίου της ΠΟΕ-ΟΤΑ δηλώνουμε τη 
στήριξη και το δυναμικό παρών στην υπεράσπιση των κάτωθι: τη διασφάλιση 
του δημόσιου και εκπαιδευτικού - παιδαγωγικού χαρακτήρα των παιδικών 
σταθμών, δωρεά χαρακτήρα των παιδικών σταθμών. Κατάργηση της 
απεχθούς νομοθετικής διάταξης για το οκτάωρο εργασίας των παιδαγωγών και 
επαναφορά της ισχύος του Προεδρικού Διατάγματος 588 για το εξάωρο 
εργασίας μας.  

  Διασφάλιση των δικαιωμάτων των εργαζομένων των παιδικών 
σταθμών που απορρέουν από το ιδιαίτερο έργο που επιτελούν και τον 
επιστημονικό τους ρόλο και προβλέπονται με σαφήνεια στον ισχύοντα 
Πρότυπο Κανονισμό Λειτουργίας.   

  Ενιαία προσχολική αγωγή και ενιαία εκπαίδευση παιδαγωγών 
προσχολικής ηλικίας. Άμεση μετονομασία του ΤΕ9 βρεφονηπιοκομίας σε 
κλάδο Παιδαγωγών Προσχολικής Ηλικίας και ένταξή τους στο εκπαιδευτικό 
προσωπικό.  

  Εξαίρεση του χώρου των παιδικών σταθμών από τις νομοθετικές 
ρυθμίσεις που προβλέπουν απαγόρευση των προσλήψεων, μείωση των 
επιχορηγήσεών τους και μείωση των οργανικών μονάδων τους.  

  Εξαίρεση του παιδαγωγικού προσωπικού από τον τρόπο 
αξιολόγησης των δημόσιων υπαλλήλων και πρόβλεψη νομοθετικής ρύθμισης 
για αξιολόγηση παρεμφερή με το εκπαιδευτικό προσωπικό του Υπουργείου 
Παιδείας.  

  Ισότιμη κρίση όλων των ήδη υπηρετούντων παιδαγωγών της 
τριτοβάθμιας εκπαίδευσης κατηγοριών ΠΕ και ΤΕ με άμεση νομοθετική 
ρύθμιση. Ενιαίο εκπαιδευτικό παιδαγωγικό πρόγραμμα παιδικών σταθμών με 
συμμετοχή του Υπουργείου Παιδείας, αύξηση των δημοτικών παιδικών 
σταθμών όλων των παιδιών προσχολικής ηλικίας, διασφάλιση των 
δικαιωμάτων των παιδιών σύμφωνα με τη σύμβαση του Οργανισμού 
Ηνωμένων Εθνών, τήρηση των αναλογιών παιδιών - παιδαγωγών και 
διαχωρισμό των ηλικιακών ομάδων κατά τμήματα σύμφωνα με τα 
προβλεπόμενα στον ισχύοντα Πρότυπο Κανονισμό Λειτουργίας.  

  Άμεση μονιμοποίηση όλων των εργαζομένων των παιδικών 
σταθμών λόγω ιδιαιτερότητας για την κάλυψη των αναγκών των παιδιών που 
σχετίζονται με την ομαλή συναισθηματική τους ψυχολογική τους εξέλιξη. Την 
αναγκαιότητα θέσπισης Οργανισμών στο χώρο των παιδικών σταθμών χωρίς 
μείωση οργανικών μονάδων σε επίπεδο τμημάτων και διευθύνσεων.  
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  Επαναφορά των νηπιακών τμημάτων στους παιδικούς μας 
σταθμούς σύμφωνα με τα επαγγελματικά δικαιώματα των αποφοίτων των 
Τμημάτων Βρεφονηπιοκομίας και του Τμήματος Προσχολικής Αγωγής των 
οποίων το γνωστικό αντικείμενο περιλαμβάνει παιδιά ηλικίας από 3 μηνών έως 
και έξι ετών, σύμφωνα και με το Προεδρικό Διάταγμα 523.  

  Ο τρόπος αδειοδότησης των δημοτικών παιδικών σταθμών που 
σύμφωνα με ρύθμιση πρέπει να ολοκληρωθεί μέχρι το τέλος του 2013 θα 
πρέπει να πραγματοποιηθεί με όρους που να λαμβάνουν υπόψη τους τα 
σύγχρονα επιστημονικά δεδομένα αλλά και τη σημερινή οικονομική κατάσταση 
της χώρας και των οικογενειών.  

  Σε καμία περίπτωση η δυναμικότητα των παιδικών σταθμών δεν 
θα πρέπει να οριστεί με τα ισχύοντα στις ιδιωτικές επιχειρήσεις. Μας βρίσκει 
αντιθέτους οι προσπάθειες κάποιων δήμων οι οποίοι επιχειρούν σε μία 
περίοδο που η οικογένεια μαστίζεται από την οικονομική κρίση να καταργούν ή 
να συρρικνώνουν παιδικούς σταθμούς.  

  Καταθέτουμε αυτό το Ψήφισμα και καλούμε την ομόφωνη 
στήριξή του από όλους τους συνέδρους που συμμετέχουν στο 41ο Συνέδριο 
της ΠΟΕ-ΟΤΑ προκειμένου να αποτελέσει το πλαίσιο δράσης της Εκτελεστικής 
Επιτροπής της Ομοσπονδίας που θα προκύψει απ’ το Συνέδριο».  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ο συνάδελφος ο Γεωργακόπουλος ο Δημήτρης έχει το λόγο και 
να ετοιμάζεται ο Βακίδης Σταμάτης. Ο Γεωργακόπουλος Δημήτρης είναι εδώ; 
Δεν είναι εδώ, προχωράμε. Ο συνάδελφος Βακίδης Σταμάτης έχει το λόγο και 
να ετοιμάζεται Δημούδης Σάκης.  

Σ. ΒΑΚΙΔΗΣ: Συναδέλφισσες και συνάδελφοι, καλησπέρα και από μένα, είμαι 
Πρόεδρος του Δ.Σ. του Δήμου Παλλήνης και εκλεγμένος αντιπρόσωπος στο 
Συνέδριό μας.  

  Θα με συγχωρέσετε και ζητώ την επιείκειά σας διότι είναι η 
πρώτη φορά που εκλέγομαι σε Δ.Σ. Συλλόγου και είναι και η πρώτη φορά που 
είμαι και αντιπρόσωπος στην Ομοσπονδία.  

  Πολλοί από τους ομιλητές μίλησαν για κρίση, άλλοι για πολιτική 
κρίση, άλλοι για οικονομική κρίση, άλλοι για κοινωνική κρίση. Συμφωνώ με 
όλες τις παραπάνω απόψεις αλλά όμως τις βλέπω σαν προεκτάσεις μιας πιο 
σοβαρής κρίσης που περνάμε.  

  Είναι η κρίση των ιδανικών και των αξιών μας. Ξεχάσαμε ότι τα 
στοιχεία είναι αυτά που θα πρέπει ατομικά να μας πρεσβεύουν ώστε να 
αφήνουμε ένα θετικό αντίκτυπο στην κοινωνία την οποία αποτελούμε και 
συνδιαμορφώνουμε.  

  Η εξύψωση του πνεύματος θυσιάστηκε στο βωμό του χρήματος 
το οποίο και έγινε οδηγός της καθημερινότητάς μας. Κυρίαρχες 
αναντικατάστατες και υπερπολύτιμες έννοιες της ζωής μας, όπως δικαιοσύνη, 
ισότητα, σεβασμός και ελευθερία δείχνουν να έχουν χαθεί.  

  Συνάδελφοι, ας μην γελιόμαστε άλλο. Θέλοντας και μη έφτασε η 
ώρα να κοιταχτούμε στον καθρέφτη ο καθένας ξεχωριστά, να κάνουμε την 
αυτοκριτική μας και επιτέλους να διαλέξουμε τι κοινωνία θέλουμε να 
μεγαλώσουν τα παιδιά μας.  

  Όλες οι παρατάξεις στο Συνέδριο ισχυρίστηκαν και 
επικαλέστηκαν ότι η ενότητα είναι το κλειδί για την μέγιστη δυνατή διεκδίκηση 
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που θα αποσκοπεί σε ένα καλύτερο αύριο για όλους μας. Συμφωνώ απόλυτα 
και εγώ.  

  Όλοι γνωρίζουμε ότι τα μεγάλα όπλα του συστήματος απέναντι 
στις κοινωνίες και τους ανθρώπους είναι ο φόβος και η τρομοκρατία. Το 
σημαντικότερο εργαλείο του όμως είναι η τακτική του διαίρει και βασίλευε. 
Δηλαδή να σπάει σε μικρά κομμάτια ένα σύνολο ώστε να μπορεί να το 
γαλουχήσει και να το ελέγχει καλύτερα.     

  Δυστυχώς, συνάδελφοι, αυτό ακριβώς εξυπηρετούν αυτή τη 
στιγμή ηθελημένα ή άθελά τους οι παρατάξεις. Οι περισσότεροι είτε του 
ιδιωτικού είτε του δημόσιου τομέα εδώ και χρόνια παραδέχονται ότι όταν 
μπήκαν τα κόμματα στα πανεπιστήμια στο συνδικαλισμό και όπου αλλού, τότε 
άρχισε η ελεύθερη πτώση της κοινωνίας μας. Οι λόγοι ευνόητοι.  

  Αν πραγματικά λοιπόν θέλουμε να αγωνιστούμε ενωμένοι, εγώ 
προσωπικά ένα τρόπο βλέπω που θα έχει καθολική αποδοχή και θα 
αποτελέσει τη σπίθα της ελπίδας μας για ένα καλύτερο αύριο. Κατάργηση των 
παρατάξεων στο συνδικαλιστικό κίνημα. Ένας κλάδος, μία παράταξη, με τα 
μέλη της να μπορούν να διατηρούν τα ιδεολογικά και πολιτικά τους πιστεύω.  

  Συνεδριάζουμε όλοι μαζί με αμεσοδημοκρατικές διαδικασίες και 
παίρνουμε πλειοψηφικά όλες τις αποφάσεις που μας αφορούν και τις 
εκτελούμε.  

  Συνάδελφοι, παντού υπάρχουν καλοί και κακοί συνδικαλιστές. 
Γιατί να μην μπορούμε να ψηφίζουμε όσους πραγματικά θεωρούμε άξιους και 
ικανούς για να μας εκπροσωπήσουν και να πρέπει να επιλέγουμε μόνο απ’ 
αυτούς που βρίσκονται σε μία παράταξη; Τι είδους δημοκρατία είναι αυτή;  
Πόσο βοηθάει στην ενότητα που κατά τα άλλα επιδιώκουμε όλοι μας; Ή δεν 
βοηθάει;  

  Αγαπητοί φίλοι και συμπατριώτες, έμελε να πέσει στην πλάτη 
μας ένα τεράστιο βάρος και έχουμε ιστορική ευθύνη να κάνουμε το σωστό. Οι 
αποφάσεις μας θα επηρεάσουν γενιές και γενιές Ελλήνων και οφείλουμε να 
φανούμε υπεύθυνοι και αντάξιοι της ιστορίας της πατρίδας μας αλλά και του 
μέλλοντος των παιδιών μας.  

  Καταθέτω στο Προεδρείο την πρότασή μου προς ψήφιση. Έχετε 
το θάρρος; Ευχαριστώ για το χρόνο σας και εύχομαι σε όλους καλή λευτεριά.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε και εμείς. Το λόγο έχει ο συνάδελφος Δημούδης 
Σάκης και να ετοιμάζεται ο συνάδελφος Κώστας Μηναΐδης.  

Σ. ΔΗΜΟΥΔΗΣ: Αγαπητοί σύνεδροι, καλησπέρα σας. Εκπροσωπώ και εγώ 
συναδέλφους από τους παιδικούς σταθμούς του Δημοτικού Βρεφοκομείου 
Αθηνών και είμαι μέλος του Διοικητικού Συμβουλίου του Πανελλήνιου 
Συνδέσμου Βρεφονηπιαγωγών.   

  Χαιρετίζω και εγώ με τη σειρά μου τις εργασίες του 41ου 
Συνεδρίου της ΠΟΕ-ΟΤΑ και σας μεταφέρω τους χαιρετισμούς των 
συναδέλφων μου που εργάζονται στους παιδικούς σταθμούς του Δημοτικού 
Βρεφοκομείου Αθηνών.  

  Διαπιστώνουμε καθημερινά ότι η παιδεία, η υγεία, οι δομές της 
κοινωνικής πρόνοιας βάλλονται συστηματικά. Ιδιαίτερα τα τελευταία δύο 
χρόνια ο χώρος της προσχολικής αγωγής, ο χώρος των παιδικών σταθμών 
όπου και υπηρετούμε.  
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  Σήμερα με θλίψη μας διαπιστώνουμε ότι η κοινωνία και ο 
βασικός της πυρήνας η οικογένεια βάλλεται από το ξεκίνημά μας, από τους 
πρώιμα ήδη χώρους της εκπαιδευτικής παρέμβασης όπως είναι οι παιδικοί 
σταθμοί.  

  Χώροι που βασικό σκοπό έχουν τη διαπαιδαγώγηση και 
κοινωνικοποίηση και την εκπαίδευση των σημερινών παιδιών προκειμένου να 
εξελιχθούν σε υγιείς αυριανούς πολίτες στις χώρες μας.  

  Η γενικότερη εκτίμηση της κατάστασης όπως έχει διαμορφωθεί 
στο χώρο των παιδικών σταθμών με συγχωνεύσεις στις δομές κοινωνικής 
πρόνοιας, αύξηση κατά δύο ώρες ημερησίως του ωραρίου εργασίας μας, 
υποβάθμιση του παιδαγωγικού μας έργου, τεράστιες ελλείψεις σε ανθρώπινο 
δυναμικό, υλικοτεχνική υποδομή, καταστρατήγηση των επαγγελματικών μας 
δικαιωμάτων που απορρέουν από το παιδαγωγικό μας έργο, καθώς και η 
ομηρία με απολύσεις συμβασιούχων συναδέλφων μας που επί μία δεκαετία 
περίπου οι περισσότεροι εργάζονται κάνοντας κατάθεση ψυχής στο χώρο των 
παιδικών σταθμών, μας οδηγεί στο καθήκον και στην υποχρέωση να 
υπερασπιστούμε με τον πιο δυναμικό, ενωτικό και επιστημονικά 
τεκμηριωμένο τρόπο το δημόσια, δωρεάν και παιδαγωγικό χαρακτήρα των 
παιδικών σταθμών.  

  Είναι σαφές ότι στα πλαίσια της εφαρμογής της μνημονιακής 
πολιτικής επιχειρείται από τις δημοτικές αρχές και την κυβέρνηση η 
συρρίκνωση των παιδικών σταθμών, η κατάργηση οργανικών μονάδων, η 
υποβάθμιση της ποιότητας παροχών με τελικό στόχο τη μείωση του κόστους 
και την ιδιωτικοποίηση των παιδικών σταθμών.  

  Στα σχέδια αυτά συνεπικουρούν και δεκάδες νομοθετικές 
ρυθμίσεις οι οποίες αντί να εξαιρούν το χώρο των παιδικών σταθμών από το 
γενικότερο νομοθετικό πλαίσιο για προσλήψεις, μονιμοποίηση των 
συμβασιούχων και επιχορηγήσεις, σπεύδουν να τα εφαρμόσουν με 
σφοδρότητα στο χώρο μας αδιαφορώντας για την ιδιαιτερότητά του.  

  Επιφέρουν έτσι δραματικές συνέπειες που πλήττουν την 
φιλοσοφία, δομή και λειτουργία τους, αποδομώντας τον κύριο σκοπό των 
παιδικών σταθμών που είναι η σύγχρονη προσχολική αγωγή και εκπαίδευση, 
καθώς και η φροντίδα των μικρών παιδιών της χώρας μας.  

  Ας μην ξεχνάμε ότι ο θεσμός της προσχολικής αγωγής αποτελεί 
ένα από τα πλέον ζωτικά πεδία της συνολικής εκπαιδευτικής διαδικασίας και 
όμως απαξιώνεται συστηματικά. Τα παιδιά προσχολικής ηλικίας γεύονται την 
πρώτη γνώση στοιβαγμένα σε υπεράριθμα τμήματα από σωματικά και ψυχικά 
εξουθενωμένους παιδαγωγούς, λόγω του εξαντλητικού τους ωραρίου καθώς 
προέκυψε και η βίαιη δίωρη αύξηση του ωραρίου, καθώς και η υποστελέχωση 
των παιδικών σταθμών.  

  Οι παιδαγωγοί ανεξαρτήτου σχέσεως εργασίας εξαντλούμε την 
ιερή επαγγελματική μας αποστολή καταβάλλοντας όλες μας τις δυνάμεις, 
νιώθοντας όμως εξουθενωμένοι και απογοητευμένοι αφού το εκπαιδευτικό - 
παιδαγωγικό μας έργο ακυρώνεται λόγω συνθηκών.  

  Οι νέες συνθήκες λοιπόν απαιτούν ένα συνδικαλιστικό κίνημα 
ανεκτό και αμφίδρομη σχέση με την κοινωνία, συνεργασίες, πρωτοβουλίες και 
νέες μορφές αγώνα προκειμένου οι εργαζόμενοι και το συνδικαλιστικό τους 
κίνημα να μην παρουσιάζονται ως υπερασπιστές συντεχνιακών στεγνών και 
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μεμονωμένων συμφερόντων, αλλά ως οι γνήσιοι εκφραστές μιας 
προσπάθειας ανασυγκρότησης του κοινωνικού γίγνεσθαι, με κύριο στόχο το 
κοινωνικό κράτος, τη δημόσια και δωρεάν παιδεία, την ανακούφιση των 
πολιτών, την αξιοκρατία, την αλληλεγγύη και τη διαφάνεια.  

  Επειδή όμως ο χρόνος μας πιέζει θα ήθελα να αναφέρω κάποια 
πράγματα που έχουν μεταφέρει οι συνάδελφοι από τους παιδικούς σταθμούς, 
εκφράζοντας μία πικρία όσο αφορά τα τελευταία δέκα χρόνια που έχουνε 
ψηφιστεί διάφορα αιτήματα, προτάσεις, ψηφίσματα από το χώρο των 
παιδικών σταθμών από την Εκτελεστική Επιτροπή της Ομοσπονδίας, ενώ 
ενεκρίθηκαν ομόφωνα και κατατέθηκαν από την αγαπητή συνάδελφο Λίτσα 
Καλαϊτζή ως σήμερα παραμένουν άλυτα.       

  Μία σειρά σοβαρών ζητημάτων που αφορούν την ένταξη του 
κλάδου στο εκπαιδευτικό προσωπικό, τη μονιμοποίηση συμβασιούχων 
συναδέλφων, την υλικοτεχνική υποδομή, τις μεγάλες ελλείψεις σε ανθρώπινο 
δυναμικό και άλλα.  

  Η Ομοσπονδία λοιπόν οφείλει να παίξει τον καταλυτικό εκείνο 
ρόλο που με κάθε μορφή αγώνα, δράση και συνεργασιών θα αποτελέσει 
εμπόδιο στα σχέδια της όποιας κυβέρνησης προκύψει την 7η Μαΐου και του 
ΔΝΤ.  

  Επίσης η Ομοσπονδία οφείλει στο πλαίσιο δράσης της να 
αναδείξει τον χώρο των παιδικών σταθμών οι οποίοι σε μία περίοδο μεγάλης 
οικονομικής κρίσης μπορούν να αποτελέσουν τον κυματοθραύστη για τη 
διατήρηση του κοινωνικού ιστού της κοινωνίας και της οικογένειας που 
βάλλεται σήμερα με ποικίλους τρόπους.  

  Τέλος θα ήθελα να εκφράσω την έντονη αντίθεσή μας σχετικά με 
το πλαίσιο δράσης της Ομοσπονδίας και ειδικότερα του σημείου που 
αναφέρεται στις κοινωνικές παροχές και διατυπώνεται η πρόταση στα πλαίσια 
της λειτουργίας του ως κράτος πρόνοιας η δημιουργία παιδικών σταθμών με 
πλήρες ωράριο.  

  Η πρόταση αυτή πρέπει να εξαλειφθεί διότι θα δημιουργήσει το 
εφαλτήριο και το πρόσχημα κατάργησης του ωραρίου λειτουργίας και των 
ημερών Χριστουγέννων και Πάσχα για όλους τους παιδικούς σταθμούς.  

  Αγαπητοί σύνεδροι, μόνο ενωτικά και με τη στήριξη όλων μας 
μπορούμε να φέρουμε τα απαιτούμενα αποτελέσματα. Ευχαριστώ.    

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε πολύ. Ο συνάδελφος Μηναΐδης Κώστας έχει το 
λόγο από το Σωματείο Εργαζομένων του Δήμου Βύρωνα και να ετοιμάζεται ο 
συνάδελφος Πατακιάς Παντελής από το Σωματείο Εργαζομένων του Δήμου 
της Αθήνας.  

Κ. ΜΗΝΑΪΔΗΣ: Λοιπόν, συνάδελφοι, είχα ετοιμάσει ένα λόγο ο οποίος για να 
τον εκφωνήσω μου χρειάζονται 7 με 10 λεπτά, οπότε αφού δεν προλαβαίνω 
θα μιλήσω απλώς τελείως επιγραμματικά με τίτλους.   

  Όσο αφορά κάποια πράγματα που ακούστηκαν για τις εκλογές 
που κάναμε στο Δήμο μας. Θεωρώ ότι πρέπει να δώσω μια εξήγηση. Οι 
εκλογές στο Δήμο Βύρωνα διεξήχθησαν κανονικά. Ωστόσο και μετά από έναν 
έλεγχο ο οποίος έγινε διαπιστώσαμε ότι είχε ψηφίσει μία συμβασιούχος 
ορισμένου χρόνου. Εμείς κατά πλειοψηφία τις προηγούμενες μέρες είχαμε 
συνεδριάσει και είχαμε πάρει απόφαση ότι δεν θα δεχθούμε ας πούμε να 
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ψηφίσουνε συμβασιούχοι, έτσι ώστε να μην υπάρξει πρόβλημα όσο αφορά τη 
συμμετοχή μας στο Συνέδριο.  

  Διαπιστώσαμε λοιπόν ότι ψήφισε μια συμβασιούχος κατά λάθος, 
το θέμα το ανέλαβε η Επιτροπή Νομιμοποίησης, έγινε η διόρθωση και βγήκαν 
τα αποτελέσματα. Άρα λοιπόν οι εκλογές είναι καθ’ όλα νόμιμες και οι 
σύνεδροι οι οποίοι συμμετέχουνε στο Συνέδριο είναι καθ’ όλα νόμιμοι.  

  Οτιδήποτε άλλο ακούστηκε είναι εκ του πονηρού και εκτός 
πραγματικότητας και ψέματα βέβαια. Ότι υπάρχει ας πούμε σύνεδρος ο 
οποίος νομιμοποιήθηκε ενώ δεν έπρεπε κτλ.  

  Επίσης θέλω να πω το εξής: εμείς πιστεύουμε ότι το πρόβλημα 
που υπάρχει και η πολιτική που εφαρμόζεται όσο αφορά το μνημόνιο είναι μια 
κατάσταση την οποίαν δεν μπορούν να την ανατρέψουν οι συνδικαλιστικές 
οργανώσεις από μόνες τους. Και αυτό ισχύει και για την ΠΟΕ-ΟΤΑ, άσχετα με 
το γεγονός ότι θεωρούμε ότι η ΠΟΕ-ΟΤΑ είναι μία από τις πιο δραστήριες 
Ομοσπονδίες, όχι μόνο στο χώρο του δημοσίου αλλά και γενικότερα.  

  Γι’ αυτό από την πρώτη στιγμή εφαρμογής της πολιτικής, αυτής 
της άθλιας πολιτικής του μνημονίου, κάναμε λόγο για την ίδρυση ενός 
πολιτικού ενωτικού δημοκρατικού αγωνιστικού μετώπου, είπαμε ότι σε αυτό 
θα πρέπει να υπάρχουν όλες οι ιδεολογικές συνιστώσες και όχι μόνο οι 
αριστερές, το οποίο σε αγαστή συνεργασία και με τη στήριξη της κοινωνίας θα 
έπρεπε να εφαρμόσει μια ρεαλιστική αντιμνημονιακή πολιτική, πολύ πιο 
δικαιότερη και να μην είχαμε αυτή την κατάσταση που υπάρχει σήμερα.  

  Αυτό δυστυχώς δεν έγινε. Θεωρούμε ότι είναι ευθύνη της 
κοινωνίας. Θέλω να πω ότι στις βουλευτικές εκλογές που θα γίνουνε στις 6 
Μαΐου και έχει τεράστια σημασία όχι μόνο δεν θα λυθεί το πρόβλημα αλλά θα 
ενταθεί και θα γίνει χειρότερο.  

  Εκτιμάω ότι στις βουλευτικές εκλογές θα έρθει πρώτο μάλλον το 
κόμμα της Νέας Δημοκρατίας χωρίς να πάρει αυτοδυναμία, θα συνεργαστεί 
στη συνέχεια με το ΠΑΣΟΚ του Βενιζέλου και θα κάνουνε συγκυβέρνηση 
συνεχίζοντας και κάνοντας ακόμα χειρότερη την πολιτική την οποία ζούμε 
τώρα, ενώ ένα άλλο τεράστιο πρόβλημα είναι το γεγονός ότι τα λεγόμενα 
αριστερά κόμματα στα οποία πολλοί εργαζόμενοι και πολίτες καταφεύγουν 
δεν υπάρχει περίπτωση να συνεργαστούν μεταξύ τους, γιατί πηγαίνουνε με 
βάση την ιδεολογία τους και το κάθε ένα ξεχωριστά διεκδικεί τη μοναδική 
αλήθεια.  

  Άρα λοιπόν η κατάσταση είναι αδιέξοδη. Θα έχουμε μια 
κυβέρνηση συνεργασίας, μάλλον από Νέα Δημοκρατία, ΠΑΣΟΚ, ενδεχομένως 
και στο βαθμό που δεν φτάσει και το μπόνους των 50 βουλευτών θα παίξουνε 
και κάποια άλλα μικρά κόμματα και η πολιτική θα συνεχιστεί, αυτή που έχουμε 
σήμερα με πολύ χειρότερους όρους. Πρέπει λοιπόν να δημιουργηθεί ένα 
μέτωπο. 

  Οι συνδικαλιστικές οργανώσεις μπορούν να συμβάλλουν σε 
αυτό και η Ομοσπονδία νομίζω ο τρόπος με τον οποίον λειτουργεί είναι σε 
αυτή την κατεύθυνση, αλλά η δράση των συνδικαλιστικών οργανώσεων όσο 
δυναμική και αν είναι και όσο δημοκρατική και αν είναι και όσο αγωνιστική και 
αν είναι δεν φτάνει από μόνη της για να ανατρέψει και να αλλάξει την 
κατάσταση.  
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  Θα ήθελα να πω για την Ομοσπονδία. Καταρχήν ας πούμε όσον 
αφορά τη δραστηριότητά της έχουμε 111 ας πούμε αγωνιστικές 
κινητοποιήσεις. Η πιο σημαντική ήταν οι 21 μέρες απεργία που έγινε. Αυτή η 
απεργία έκλεισε με αποφάσεις των Γενικών Συνελεύσεων και όχι με απόφαση 
της Εκτελεστικής Επιτροπής όπως όλοι γνωρίζουμε.  

  Εμείς με πολύ κόπο πήραμε αυτές τις αποφάσεις και τις 
ανεβάσαμε και στο διαδίκτυο για να είναι ας πούμε στη διάθεση του κάθε 
πολίτη και του κάθε εργαζόμενου.  

  Επίσης έχει πολύ μεγάλη σημασία να επισημάνω ότι οι 
αποφάσεις που παίρνονται γενικότερα για αγωνιστικές κινητοποιήσεις στην 
Ομοσπονδία αποφασίζονται αφού ας πούμε συγκληθούν και συνεδριάσουν 
όλα τα Διοικητικά Συμβούλια κατά περιοχές και λαμβάνοντας υπ’ όψιν τις 
Γενικές Συνελεύσεις, δηλαδή δεν αποφασίζει ας πούμε στενά η Εκτελεστική 
Επιτροπή και αυτό είναι κάτι πολύ σημαντικό, είναι μια κατάκτηση και θα 
πρέπει να συνεχιστεί και να διευρυνθεί.  

  Άρα λοιπόν αυτό που λέμε ότι η Ομοσπονδία ας πούμε 
αποφασίζει ή κλείνει ας πούμε τις απεργίες κτλ. δεν είναι αλήθεια.  

  Επίσης η ΠΟΕ-ΟΤΑ όπως όλοι γνωρίζουμε δεν έπαψε να 
επιδιώκει ας πούμε συνεργασίες και με άλλες συνδικαλιστικές οργανώσεις 
αλλά αυτό δεν έγινε εφικτό, όχι με ευθύνη της Ομοσπονδίας. Και επίσης 
έχουνε χρησιμοποιηθεί όσον αφορά τις κινητοποιήσεις εναλλακτικές μορφές, 
όπως είναι καταλήψεις, μηχανοκίνητες πορείες, παραστάσεις διαμαρτυρίας 
στην ΚΕΔΕ, στην ΕΣΝΑ, στο γραφείο Περιφερειάρχη κτλ.  

  Όσον αφορά την ΠΑΣΚΕ ΟΤΑ την οποία εμείς στηρίζουμε, 
συνεργαζόμαστε και θα ψηφίσουμε και συνιστούμε αυτό να κάνει και το 
Συνέδριο, θέλω να επισημάνω και τελειώνω με αυτό ότι η ΠΑΣΚΕ από το 
Μάιο του 2001 και τυπικά με ανακοίνωσή της έκοψε κάθε επαφή, συνεργασία 
και σχέση με τον πολιτικό φορέα που λέγεται ΠΑΣΟΚ, ενώ επανειλημμένα και 
σταθερά προσπαθεί να αποτρέψει και να ενθαρρύνει τους βουλευτές αυτής 
της πολιτικής παράταξης να μην ψηφίζουν τους επαίσχυντους νόμους και τις 
συμβάσεις με βάση το μνημόνιο.  

  Επίσης η ΠΑΣΚΕ ΟΤΑ από το τελευταίο Συνέδριο στα Χανιά 
όπου οι εργαζόμενοι της έκαναν την τιμή να έχει την απόλυτη πλειοψηφία, τις 
διάφορες θέσεις στα όργανα τις μοιράστηκε μαζί με τις άλλες παρατάξεις. Και 
αυτό λέει πάρα πολλά πράγματα. Κάτι ας πούμε για παράδειγμα που στο 
Δήμο το δικό μας δεν γινόταν επί χρόνια. Αυτά.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συνάδελφε σε ευχαριστούμε πολύ. Ο συνάδελφος ο Πατακιάς 
ο Παντελής έχει το λόγο από το Σύλλογο Εργαζομένων του Δήμου της 
Αθήνας και να ετοιμάζεται ο συνάδελφος Μοναστηρίδης Μηνάς από τη 
Νεάπολη Συκεών.  

Π. ΠΑΝΤΕΛΗΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι, είμαι μέλος του Διοικητικού 
Συμβουλίου του Συλλόγου Εργαζομένων του Δήμου Αθηναίων, εκλεγμένος με 
τη ΔΑΚΕ.  

  Στα Συνέδρια ως γνωστόν γίνονται και ακούγονται διάφορες 
εργασιακές και πολιτικές απόψεις. Ας μιλήσουμε πρώτα για τα εργασιακά. 
Επιγραμματικά θα τα πούμε για να μην τρώμε και πολύ το χρόνο.  
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  Σε τούτο το Συνέδριο εδώ δεν ακούστηκαν πολλά πραγματάκια 
π.χ. το εφάπαξ. Τι γίνεται κανείς δεν ξέρει. Τι γίνεται με τις επικουρικές 
συντάξεις; Πού βρισκόμαστε; Απόψεις; Κανείς δεν ξέρει. Τι γίνεται με το 
συνταξιοδοτικό; Θα αλλάξει; Θα έχουμε πρόβλημα; Κάποιοι παλιοί 
συνάδελφοι θα είναι με το παλιό σύστημα; Θα έχουμε κάποιο καινούργιο; 
Κανείς δεν ξέρει. Τι γίνεται με διάφορες εργασιακές σχέσεις οι οποίες 
υπάρχουνε κατά τόπους; Δημοτικές επιχειρήσεις ή οτιδήποτε άλλο; Κανείς δεν 
ξέρει.   

  Πού βρισκόμαστε με το εκλογικό επίδομα; Σε μια βδομάδα 
έχουμε εκλογές. Τι λεφτά θα πάρουν οι εργαζόμενοι; Αυτοί που θα 
δουλέψουν, αυτοί που δεν θα δουλέψουν, αυτοί που θα χύσουν το αίμα τους 
για να γίνουν οι εκλογές. Κανείς δεν ξέρει. Τι γίνεται με τον ΕΟΠΥΥ; Είχαμε το 
εύρωστο ταμείο το ΤΥΔΚΥ. Μια χαρά περνάγαμε μέχρι τώρα. Τώρα ο 
ΕΟΠΥΥ, γιατρούς, φάρμακα, κανείς δεν ξέρει.  

  Αγαπητοί συνάδελφοι, είδαμε το φαινόμενο της πρώτης μέρας 
του Συνεδρίου, συγκροτημένη την παράταξη της ΔΑΣ και του ΠΑΜΕ να 
έρθουν εδώ και να ρίχνουν κροκοδείλια δάκρυα για όλους τους 
συμβασιούχους. Όταν έγινε η κατάληψη στο δημαρχείο της Αθήνας, μια μικρή 
ενημέρωση, πρωτοστατώντας η ΔΑΚΕ με όλο της το Προεδρείο άνοιξε την 
πύλη του δημαρχείου, μπήκανε μέσα οι συμβασιούχοι, ξέρετε οι καταλήψεις 
και αυτού του είδους οι ενέργειες είναι λίγο ακτιβίστικες, ουσιαστικά δεν είναι 
συνδικαλιστικές, αλλά έχουν και ένα νόημα.  

  Πήγαμε στο Δημαρχείο, είπαμε τις απόψεις μας στο Δημοτικό 
Συμβούλιο, ζητούσαμε να υπάρχει η άποψη του Δημάρχου Αθηναίων τότε ότι 
έχουμε θέσεις εργασίας μόνιμες, ήρθε ο επικεφαλής της ΔΑΣ ταΐζοντας πρώτα 
τα περιστέρια στην πλατεία Κοτζιά και μετά ήρθε τρεχάλα λοιπόν μέσα μόλις 
είδε ότι άνοιξε η πόρτα, και για το ίδιον όφελος και το κομματικό του συμφέρον 
παρουσιάστηκε βεβαίως μετά από 4 - 5 ώρες να μας έχει κάνει αφισοκόλληση 
στο δημαρχείο τον ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗ, τις απόψεις του ΠΑΜΕ και οτιδήποτε άλλο 
υπάρχει από το κόμμα του κοκκινίζοντας το δημαρχείο με διάφορες αφίσες και 
με διάφορα φυλλάδια.  

  26 μέρες κατάληψη στο δημαρχείο της Αθήνας, αναδείξαμε το 
πρόβλημα των συμβασιούχων, αναδείξαμε μέσω των μέσων μαζικής 
ενημέρωσης το θέμα, μέσω του Προέδρου του ΣΕΒΑ και με πορείες στο 
Υπουργείο Εσωτερικών, στο Υπουργείο Οικονομικών, για να μπορέσουμε να 
κρατήσουμε αυτά τα παιδιά στην εργασία.  

  Οι κύριοι του ΠΑΜΕ λοιπόν ήρθαν και ρίχνανε κροκοδείλια 
δάκρυα ότι αυτοί πρωτοστατήσανε σε όλη αυτή την κίνηση και σε όλη αυτή 
την ενέργεια. Ξέρετε, στο Δήμο της Αθήνας έχουμε 2.000 συμβασιούχους, 
είχαμε μάλλον μέχρι τώρα. Μπορώ να σας πω ότι εάν υπολογίσετε το μέτρο 
το μισό Συνέδριο από δω και πέρα θα ήταν ΔΑΚΕ. Το μισό Συνέδριο. Δεν το 
κάναμε. Δεν βάλαμε όλους τους συμβασιούχους να ψηφίσουν.  

  Δεν είμαστε ενάντια των συμβασιούχων αλλά έχουμε κάποιους 
όρους τους οποίους θέτουμε ως ΔΑΚΕ και είναι συγκεκριμένοι. Λέμε όχι στους 
εποχιακούς. Δεν μπορεί ένας διμηνίτης ή ένας τριμηνίτης να έρχεται και να 
αλλοιώνει αποτέλεσμα εκλογών. Αυτό λέμε. Δεν λέμε να μην ψηφίζουν οι 
συμβασιούχοι. Βεβαίως να ψηφίζουν οι συμβασιούχοι εφόσον έχουμε 
προϋποθέσεις. Να βάλουμε κανόνες, συνάδελφοι. 
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  Καμία αφίσα της ΔΑΚΕ δεν υπήρχε στο Δημαρχείο της Αθήνας 
επί 26 ολόκληρες μέρες.  

  Από την άλλη μεριά διάφορες αριστερές και αριστερίστικες 
δυνάμεις εδώ στο Συνέδριο προπηλάκισαν τον Πρόεδρο της ΔΑΚΕ και 
ακούστηκαν διάφορες απόψεις, ονομάζοντάς τον κολαούζο, κωλοτούμπα και 
ακούσαμε και ένα ακατανόητο, τη λέξη πιστολέρο. Την ακούσατε συνάδελφοι. 

  Εμείς απαντούμε: η ΔΑΚΕ ΟΤΑ απαντά και απαντά δυνατά και 
δυναμικά. Παραμένουμε σταθεροί στις θέσεις μας. Δεν επιτρέπουμε σε 
κανέναν να συκοφαντεί και να λοιδορεί τον Πρόεδρο της παράταξής μας. Η 
ΔΑΚΕ ΟΤΑ κρατώντας την ίδια στάση επί σειρά ετών, χωρίς περιττές 
υποσχέσεις και συμβιβασμούς, ζητά από το Συνέδριο το αυτονόητο. Την 
υπέρβαση, συνάδελφοι, στις αυριανές εκλογές. Τίποτε άλλο δεν σας λέμε. Οι 
θέσεις μας είναι σαφείς εδώ και πολλά χρόνια και σε προηγούμενο και σε πιο 
προηγούμενο και σε πιο προηγούμενο Συνέδριο. Δεν έχει αλλάξει κάτι άλλο. 
Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ο συνάδελφος Μοναστηρίδης Μηνάς από το Σύλλογο 
Εργαζομένων Νεάπολης Συκεών και απερχόμενο μέλος του Διοικητικού 
Συμβουλίου. Σε ευχαριστούμε πολύ Μηνά.  

Μ. ΜΟΝΑΣΤΗΡΙΔΗΣ: Γνωστές οι πρακτικές του Μπαλασόπουλου  και δεν με 
αγγίζουν. Συναδέλφισσες και συνάδελφοι, σε τούτο το Συνέδριο είμαστε λίγοι. 
Όχι παρόντες αλλά απ’ αυτούς που εκλεγήκαμε και θα πω παρακάτω γι’ αυτό 
που έγινε προχθές τι κίνδυνοι υπάρχουν για τον κλάδο.  

  Πριν φτάσουμε εκεί όμως πρέπει να δούμε από το περασμένο 
Συνέδριο μέχρι σήμερα τι ζήσαμε. Λίγο μετά το Συνέδριο των Χανίων 
ακούγαμε: λεφτά υπάρχουν. Σήμερα έχουμε 35% μείωση των αποδοχών μας. 
Και όχι μόνο στο δημόσιο τομέα αλλά και στον ιδιωτικό που δεν έχει καμιά 
σχέση με τη δημοσιονομική πολιτική.  

  Ακούγαμε: θα σταματήσουμε το μπλοκάκι. Τι έχουμε σήμερα; 
Έχουμε πάγωμα προσλήψεων, μείωση του έκτακτου προσωπικού και η γενιά 
των 700 ευρώ έγινε γενιά των 250 ευρώ. Τι αποτελέσματα είχαμε από όλα 
αυτά; Μπήκαμε στο μνημόνιο. Ξεκίνησαν οι εφεδρείες. Έρχονται οι 
απολύσεις.  

  Τι άλλα ακούγαμε; Ακούγαμε τρία δεν. Τα θυμάστε; Δεν θα 
αυξηθούν τα όρια ηλικίας, δεν θα πειραχθούν οι αποδοχές, δεν θα 
πειραχθούν οι συντάξεις. Τι ζείτε σήμερα; Μείωση αποδοχών, μείωση των 
συντάξεων και κανείς δεν ξέρει αν θα βγει στην σύνταξη.  

  Έχουμε πλήρη κατεδάφιση του ασφαλιστικού συστήματος. Το 
κράτος θέλει να βγει μέσα απ’ αυτό. Να φορτώσει τα πάντα στους 
εργαζόμενους. Έχουνε τον ΕΟΠΥΥ ως αποκορύφωμα που πάμε στο γιατρό 
και πρέπει να πληρώσουμε και κάνουμε εξετάσεις και πρέπει να πληρώσουμε 
και δεν ξέρουμε αν έχει τέρμα αυτό το πράγμα.  

  Τι άλλο είχαμε; Τον Καλλικράτη. Τότε εμείς λέγαμε. Μόνο δεινά 
στους εργαζόμενους θα φέρει. Κάποιοι χειροκροτούσαν και λέγανε ότι είναι 
μεγάλη αλλαγή και μετά για να το καλύψουν αυτό γράψανε 17 παρατηρήσεις 
μήπως και τον διορθώσουν.   

  Πέρασε το πρώτο μνημόνιο, ήρθε το δεύτερο. Τι μας περιμένει; 
150 χιλιάδες απολύσεις. Οι 17 χιλιάδες απ’ αυτές μες στο ’13. Θα φύγουμε 
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μέσα απ’ δω, θα συνέλθει το καινούργιο Γενικό Συμβούλιο που θα ασχολείται 
με το ποιοι και το πόσοι θα απολυθούν.  

  Μας περιμένουνε νέες μειώσεις μισθών. Δεν είναι τυχαίο ότι 
κατέβηκε ο βασικός μισθός στον ιδιωτικό τομέα. Όταν έγινε το μισθολόγιο το 
Νοέμβριο ήτανε άμεσα συνδεδεμένο με τον βασικό μισθό στον ιδιωτικό τομέα.  

  Τι άλλο προβλέπει το μνημόνιο; Και νέες αλλαγές στο 
ασφαλιστικό. Τι θα λένε αυτές; Τίποτα καλύτερο για τους εργαζόμενους. Μόνο 
χειρότερα.  

  Και φτάνω στα προχθεσινά. Ο συνάδελφος ο Γιώργος-Βαγγέλης 
Μπαλασόπουλος και ο συνάδελφος Αντώνης Πολυμερόπουλος επιλέξανε για 
να μην θιγούν και μην φανούν τα ποσοστά των παρατάξεών τους χαμηλότερα 
να φτάσουν στο σημείο να διώξουν μια ολόκληρη παράταξη από δω μέσα, για 
να συντηρήσουν τα ποσοστά τους, πιθανά και να τα αυξήσουν. 

  Συνάδελφοι, δεν διέκοψα κανέναν και σέβομαι όλους τους 
ομιλητές. Το απαιτώ. Είναι καθαρή σε αυτό η ΔΑΣ; Όχι βεβαίως. Και αυτή με 
σκοπιμότητα ήρθε. Τα είπα όλα αυτά για να δούμε ποιος μιλάει για ενότητα. Τι 
λέει εκεί; «Όλοι μαζί μπορούμε». Ποιοι όλοι μαζί; Ήδη δεν είμαστε. Και το όλοι 
μαζί μπορούμε δεν …. 

(διαλογικές συζητήσεις) 

  Συνάδελφοι και συναδέλφισσες η ενότητα δεν είναι λόγια. Η 
ενότητα είναι πράξη και εμείς σαν παράταξη αυτό το αποδείξαμε. Στις 
κινητοποιήσεις ήμασταν μαζί, συμφωνούσαμε - διαφωνούσαμε.  

  Πολλές δε από αυτές δεν τις ψηφίζαμε. Όμως ήμασταν μπροστά 
στην πρώτη γραμμή. Γιατί ήταν αποφάσεις ενός οργάνου, ήταν αποφάσεις 
εργαζομένων. Δεν είδαμε το ίδιο από πολλούς.  

  Ο Πρόεδρος της ΑΔΕΔΥ και ο Γραμματέας αφήσανε ανοιχτό 
παράθυρο. Περίμενα προσωπικά να πάρει μια πρωτοβουλία ο Πρόεδρος της 
Ομοσπονδίας και να δώσει λύση στο προχθεσινό. Δεν το έκανε και εξήγησα 
γιατί.  

  Συνάδελφοι και συναδέλφισσες, δεν μπορούμε να συνεχίσουμε 
έτσι. Στο Συνέδριο των Χανίων φύγανε τρεις Σύλλογοι. Σε αυτό 18. 
Αναρωτιέμαι: στο επόμενο πόσοι; Αυτό είναι ενότητα; Το θέμα των 
συμβασιούχων δεν είναι ούτε αν θα ψηφίζουν, ούτε αν θα συμμετέχουν. Είναι 
βαθιά πολιτικό. Η παράταξή μας στα Χανιά το επεσήμανε τότε και είπαμε ότι 
πρέπει να πάμε με όρους και να δώσουμε λύση.  

  Έτσι αποφασίστηκε το Ενδιάμεσο Συνέδριο να είναι Καταστατικό 
για να γραφτούνε. Και ενώ στο Ενδιάμεσο Συνέδριο υπήρχε η πολιτική 
πλειοψηφία να γίνει, για άλλη μια φορά η ΠΑΣΚΕ είπε όχι και φτάσαμε εδώ. 
Πρέπει να μας προβληματίσει η συνέχεια. Αν θέλουμε να έχουμε 
συνδικαλιστικό κίνημα που θα αγωνίζεται. Αν θέλουμε να έχουμε 
συνδικαλιστικό κίνημα μαζικό, που να μπαίνουν οι εργαζόμενοι, όχι να 
φεύγουν οι εργαζόμενοι.   

  Επειδή το Προεδρείο λέει ότι πρέπει να τελειώσω, τα 
προβλήματα στους εργαζόμενους είναι πολλά. Θα μπορούσε να ξεκινήσει 
κανείς από τους παιδικούς σταθμούς, τις καθαρίστριες, τους σχολικούς 
φύλακες και πάει λέγοντας. Ελπίζω το Γενικό Συμβούλιο να κάτσει να 
αντιμετωπίσει όλα αυτά τα μικρά και τα μεγάλα προβλήματα.  
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  Υπάρχει ένα θέμα, συνάδελφοι. Τι θα κάνουμε με το εκλογικό 
επίδομα. Πρέπει το Συνέδριο να πάρει απόφαση για το τι θα κάνει και τέλος 
θέλω να προλάβω και να πω ότι εάν θέλουμε ενότητα, μαζικό κίνημα, θα 
πρέπει το Συνέδριό μας να αποφασίσει σήμερα με ψήφισμα που θα στείλει 
στη ΓΣΕΕ και στην ΑΔΕΔΥ για ενοποίηση της ΓΣΕΕ και της ΑΔΕΔΥ. Γιατί; 
Γιατί πια ο εργάτης στον ιδιωτικό τομέα με εμάς δεν απέχει πολύ. Γιατί; Γιατί 
με τις απολύσεις όλοι αύριο μπορεί να είμαστε εν δυνάμει άνεργοι. Σας 
ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ο συνάδελφος ο Σπύρος Πολυζώης έχει το λόγο από την 
Εκτελεστική Επιτροπή της Ομοσπονδίας.  

Σπ. ΠΟΛΥΖΩΗΣ: Συνάδελφοι καλησπέρα. Επειδή ο φίλος μου ο Μηνάς 
αφιέρωσε στον Αντώνη Πολυμερόπουλο, εγώ θα αφιερώσω στον Αλέξη 
Βουλευτή Μοναστηρίδη ένα κείμενο από τα πρακτικά του Γενικού Συμβουλίου.  

  Συνάδελφοι, θα διαβάσω αυτά τα οποία λέει. Νομίζω ότι λείπουν 
βέβαια οι συνάδελφοι εδώ της ΔΑΣ που τους αφορά κυρίως αλλά αυτό που 
θέλω να πω είναι το εξής: «ότι στο συνδικαλιστικό κίνημα, στο βαθμό που δεν 
έχουμε δοτές ηγεσίες των συνδικάτων αλλά εκλέγονται μέσα από διαδικασίες 
που έχει, που προβλέπονται από τα Καταστατικά του συνδικαλιστικού 
κινήματος ή πάλι για την εναλλαγή των συσχετισμών το οποίο είναι ένας 
θεμιτός αγώνας, η κάθε δύναμη προσπαθεί να παλέψει για να γίνουν 
κυρίαρχες οι δικές του απόψεις μέσα στο συνδικαλιστικό κίνημα. Αυτό γίνεται 
από την πάλη, μέσα απ’ τη δράση, μέσα απ’ τη στάση πάνω στα προβλήματα. 

  Δεν μπορεί να γίνεται, συνάδελφοι, αυτό. Δεν μπορεί να 
υιοθετήσουμε ότι επειδή εγώ θεωρώ ότι έχω μια σωστή άποψη και η οποία 
μπορεί να μην περνάει από τις διαδικασίες που έχει σήμερα το συνδικαλιστικό 
κίνημα να πω κοιτάξτε, δεν με ενδιαφέρουν οι διαδικασίες. Η δική μου άποψη 
είναι η σωστή και θα πω και θα την επιβάλω.  

  Εμείς έχουμε πει ότι θέλουμε να συμμετέχουν μέσα στο 
συνδικαλιστικό κίνημα οι συμβασιούχοι. Προσπαθούμε να το επιβάλουμε μέσα 
από την αλλαγή των Καταστατικών, μέσα από το Καταστατικό Συνέδριο και ο 
καθένας κρίνεται για τη στάση του, για τη θέση που θα πάρει αν είναι σωστή, 
αν είναι λάθος.  

  Ούτε εμείς πιστεύουμε ότι αυτό που λέμε είναι απόλυτα σωστό 
διότι υπάρχουν και αντίθετες απόψεις σε αυτό το θέμα που επίσης έχουν 
βάση. Γιατί εμάς πρέπει να το καταλάβουν και κάποιοι άλλοι ότι οι δυνάμεις οι 
οποίες είναι μειοψηφία μέσα στο συνδικαλιστικό κίνημα γενικά και δεν μιλάω 
μόνο στην Ομοσπονδία που μπορεί να πει η ΔΑΣ ότι είναι μία μεγάλη δύναμη, 
αλλά λέω γενικά, ας πούμε είναι μειοψηφία. Πρωτίστως μας ενδιαφέρει η 
τήρηση κανόνων.  

  Η τήρηση κανόνων και όχι η τήρηση των κανόνων της ζούγκλας 
δηλαδή. Δηλαδή εκεί που με περνάει κάνω αυτό εκεί, που δεν με συμφέρει 
κάνω το άλλο ας πούμε». Αυτή είναι η τοποθέτηση του συναδέλφου Γιώργου 
Χαρίση του επικεφαλής της ΑΣΚ το 2009.  

  Οι κωλοτούμπες λοιπόν άλλαξαν. Οι κανόνες της ζούγκλας 
άλλαξαν γιατί ο Χαρίσης δεν εκλέχτηκε σύνεδρος, διότι Γιώργο μου το 
Καταστατικό επικαλείσαι εδώ μέσα. Και τι σημαίνει; Το ’09 άλλαξε από το ’10 
ή το ’11; Δεν σημαίνει λοιπόν όταν επικαλείσαι το Καταστατικό ότι η ζούγκλα 
και οι κανόνες τηρούνται όποτε μας εξυπηρετούν εμάς.  
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  Συνάδελφε, τα προβλήματα είναι άλλα και σε αυτό θα 
αναφερθώ. Όταν σταματήσεις να κάνεις κωλοτούμπες έλα να το 
συζητήσουμε. Οι κανόνες και η τήρηση είναι πάντοτε κοινά αποδεκτοί διότι η 
ζούγκλα έχει θηρία.  

  Η κυβέρνηση λοιπόν στα πλαίσια δημιουργίας νέων δυσμενών 
επιπτώσεων στο εργασιακό, οικογενειακό και κοινωνικό περιβάλλον όλων των 
εργαζομένων και με ταυτόχρονη σοβαρή μείωση του εισοδήματός μας, στην 
προσπάθεια ανατροπής όσων κατακτήσεων και δικαιωμάτων είχαμε επέβαλε 
και την αύξηση των ωρών εργασίας στους δημόσιους υπαλλήλους.  

  Η πρωτοβουλία αυτής της κυβέρνησης βρήκε συνολικά αντίθετο 
το συνδικαλιστικό κίνημα γιατί εκτός από αναχρονιστική είναι και απολύτως 
αναποτελεσματική και έγινε με κύριο και μοναδικό στόχο την περαιτέρω 
ελαστικοποίηση των εργασιακών σχέσεων και την ανατροπή των κοινωνικών 
δομών.  

  Το παραμύθι που χρησιμοποιήθηκε για την κοινή γνώμη ήταν η 
καλύτερη εξυπηρέτηση των πολιτών, σε μια εποχή που επικρατούν πολιτικές 
που περιορίζουν τις δαπάνες για την λειτουργία των δημοσίων υπηρεσιών, με 
καταργήσεις και συγχωνεύσεις υπηρεσιών υγείας και παιδείας. Με 
ιδιωτικοποιήσεις δημοσίων υπηρεσιών που σαν αποτέλεσμα έχουν τα 
δημόσια κοινωνικά αγαθά να υποβαθμίζονται με δραματικές επιπτώσεις σε 
βάρος του πολίτη.  

  Η αύξηση των ωρών εργασίας ουσιαστικά ήρθε να καλύψει τις 
χιλιάδες απολύσεις συμβασιούχων, την κατάργηση χιλιάδων θέσεων εργασίας 
στο δημόσιο σε βάρος κυρίως των νέων εργαζομένων και την λειτουργία των 
παρεχομένων κοινωνικών υπηρεσιών προς τους πολίτες.  

  Η σκοπιμότητα της ρύθμισης αυτής έχει ομολογηθεί από την ίδια 
την κυβέρνηση ότι θα είχε ως αποτέλεσμα οικονομία στις προσλήψεις και 
αποφυγή 45 χιλιάδων θέσεων εργασίας.  

  Οι επιπτώσεις στις ρυθμίσεις αυτές όμως ήταν ιδιαίτερα 
δυσμενείς για το παιδαγωγικό προσωπικό των παιδικών και βρεφικών 
σταθμών, αφού η αύξηση των ωρών εργασίας έγινε καταργώντας το 
Προεδρικό Διάταγμα το 588 και αυξάνοντας τις ώρες εργασίας όχι κατά 2,5 
ώρες όπως έγινε σε όλους τους άλλους αλλά από 30 σε 40 ώρες.  

  Η αύξηση κατά δύο ώρες ημερησίως του ωραρίου εργασίας 
παιδαγωγών εκτός από τη βίαιη ανατροπή των εργασιακών δικαιωμάτων που 
απορρέουν από το παραγωγικό εκπαιδευτικό του ρόλο καταργεί τον 
εκπαιδευτικό χαρακτήρα των παιδικών σταθμών και τους μετατρέπει από 
χώρους αγωγής σε χώρους φύλαξης και μελλοντικές αποθήκες παιδιών.  

  Οι παιδαγωγοί καλούνται να διαχειριστούν μια εξαιρετικά κρίσιμη 
αναπτυξιακή ομάδα παιδιών, αυτή των βρεφών και των νηπίων. Ο 
παιδαγωγός προσχολικής ηλικίας για να εργαστεί μέσα σε μια τάξη με βρέφη 
και νήπια απαιτείται να έχει διαρκή σωματική, ψυχική και πνευματική 
εγρήγορση.  

  Υπ’ αυτές τις συνθήκες όμως είναι αδιανόητο να ανταποκριθεί 
στο ρόλο του παιδαγωγού, είναι αδιανόητο να εφαρμόσει παιδαγωγικά 
προγράμματα.  
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  Όπως και η ρύθμιση του Πρότυπου Εσωτερικού Κανονισμού 
Λειτουργίας σχετικά με τις διακοπές αλλά και το ωράριο λειτουργίας που 
έχουν καθοριστεί με βάση τις ανάγκες των παιδιών με παραγωγικό 
προσανατολισμό. 

  Παιδιά που στη σημερινή εποχή απαιτούν από τους ενήλικες 
πόσο μάλλον από τους παιδαγωγούς τις δημιουργικές ώρες προσφοράς και 
όχι φύλαξης και απασχόλησης ρουτίνας. Οφείλουμε για άλλη μια φορά να 
υπενθυμίσουμε και να τονίσουμε ότι η 12μηνη και πλέον λειτουργία των 
παιδικών σταθμών, όπως άλλωστε και η 9μηνη λειτουργία των σχολείων δεν 
αποτελεί προσφορά της κοινωνίας και των κυβερνήσεων προς τους 
εργαζόμενους του κλάδου αλλά απορρέει από τις ανάγκες της παιδικής 
ηλικίας όπου μπαίνουν τα θεμέλια για την μετέπειτα ζωή των παιδιών μας και 
καθορίζεται το μέλλον τους και κατ’ επέκταση το μέλλον της κοινωνίας.  

  Δεν πρέπει να επιτρέψουμε σε κανέναν να πειραματίζονται με τα 
παιδιά μας. Γι’ αυτούς τους λόγους και για πολλούς περισσότερους πιστεύω 
ότι στο διεκδικητικό πλαίσιο της Ομοσπονδίας μας θα πρέπει να είναι η 
υπογραφή ειδικής συλλογικής σύμβασης για τις ώρες εργασίας του 
παιδαγωγικού προσωπικού των παιδικών σταθμών, κάτι που ισχύει σήμερα 
και σε άλλε κατηγορίες προσωπικού, τόσο της Τοπικής Αυτοδιοίκησης αλλά 
και γενικά στο Υπουργείο Παιδείας.  

  Να διεκδικήσουμε τη διασφάλιση και τη διατήρηση του 
Πρότυπου Εσωτερικού Κανονισμού Λειτουργίας των παιδικών σταθμών που 
διασφαλίζει το δημόσιο και κοινωνικό χαρακτήρα. Διεκδίκηση για ενιαία 
εκπαίδευση παιδαγωγών προσχολικής αγωγή και τη διασφάλιση του 
επιδόματος που λαμβάνουν οι προϊστάμενοι των παιδικών σταθμών όπως και 
οι υπόλοιποι υπάλληλοι. Σας ευχαριστώ.   

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ο συνάδελφος Γιατράκος έχει το λόγο και να ετοιμάζεται ο 
συνάδελφος ο Χαρίσης. 

κ. ΓΙΑΤΡΑΚΟΣ: Συνάδελφοι, καλησπέρα. Θέλω να θίξω ένα ζήτημα μέσα σε 
όλα τα υπόλοιπα τα οποία αντιμετωπίζουμε αυτή τη στιγμή το οποίο πιστεύω 
ότι θα θίξει τον κλάδο περισσότερο στο μέλλον επιβαρύνοντας ακόμα το τοπίο 
το οποίο υπάρχει σήμερα.  

  Είναι ένα θέμα το οποίο αντιμετωπίζουμε εμείς στο Δήμο της 
Αθήνας, στον Οργανισμό Νεολαίας και Άθλησης του Δήμου Αθηναίων με τις 
συγχωνεύσεις τις οποίες γίνονται και θα συνεχίσουν να γίνονται.  

  Θέλω να καλέσω το σώμα να βγάλει ένα Ψήφισμα καταγγελία το 
οποίο θα το δώσει στο Προεδρείο αλλά είναι διαφορετικό να το ακούσετε, να 
έχετε μία άποψη και εσείς προκειμένου να δούμε πώς στο μέλλον να 
αντιμετωπίσουμε ένα θέμα που θα μας θίξει όλους.  

  «Ψήφισμα Καταγγελία. Το 41ο Τακτικό Συνέδριο της ΠΟΕ-ΟΤΑ 
να καταγγείλει το δοτό, στη δικιά μας περίπτωση, πανελλαδικά αντίστοιχα, 
Γενικό Γραμματέα Αποκεντρωμένης Διοίκησης Αττικής κ. Λιακόπουλο Ηλία, 
που σε αγαστή συνεργασία με τον πρώην Συνήγορο του Πολίτη και τωρινό 
Δήμαρχο Αθηναίων κ. Καμίνη Γεώργιο αυθαιρετώντας και παρανομώντας εις 
βάρος των εργαζομένων αντικαθιστούν εκ παραδρομής μετά από πέντε μήνες 
την απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου -από πού και ως πού ο Γενικός 
Γραμματέας της Περιφέρειας έχει αρμοδιότητα να αντικαθιστά απόφαση 
Δημοτικού Συμβουλίου;- της Αθήνας, της συγχώνευσης τριών Νομικών 
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Προσώπων Δημοσίου Δικαίου: του ΟΝΑ, του ΠΟΔΑ και των ΔΑΜΣ Μουσικά 
Σύνολα, με σκοπό -προσέξτε συνάδελφοι- στο ρευστό και με τις επιβολές της 
τρόικας πολιτικό τοπίο να βγάλουν εργαζόμενους ως πλεονάζον προσωπικό, 
με αβέβαιο το μέλλον τους μετά την έκδοση των εφαρμοστικών νόμων του 
μνημονίου δύο.  

  Οι πολιτικές του ελεγχόμενου κ. Καμίνη που στις κινητοποιήσεις 
της Ομοσπονδίας τον περασμένο Οκτώβρη έστειλε την Εκτελεστική Επιτροπή 
της ΠΟΕ-ΟΤΑ στα δικαστήρια, κάλεσε το στρατό να παρέμβει για την 
αποκομιδή των σκουπιδιών και προτείνει Νόμο, υποτίθεται για το καλό, κατά 
των διαδηλώσεων στο κέντρο της Αθήνας, του οργάνου του, της πολιτικής του 
Πρόεδρο στο νέο Οργανισμό τον οποίον σύστησε τον ΟΠΑΝΔΑ της κας 
Ψαράκη, που για την συγκεκριμένη κυρία το Γενικό Συμβούλιο της 
Ομοσπονδίας έχει βγάλει απόφαση για τις συνδικαλιστικές διώξεις τις οποίες 
κάνει στον Οργανισμό και που ελεγκτή νομιμότητας, αφού έχει αποφασίσει ήδη 
δύο φορές ότι η πρώτη απόφαση είναι σωστή, μία όπως επιβάλλεται από το 
Νόμο και δύο μετά από προσφυγή την οποίαν κάναμε σαν Σωματείο, του κ. 
Λιακόπουλου, δεν θα περάσουν.  

  Θα μας βρουν μπροστά τους ως συνδικαλιστικό κίνημα στους 
δρόμους με αγωνιστικές κινητοποιήσεις, αλλά και στην ελληνική δικαιοσύνη 
όπως μας έσερνε σαν Ομοσπονδία ο Δήμαρχος Αθηναίων κ. Καμίνης για όλες 
τις παράνομες ενέργειές του». 

  Θα το καταθέσω αυτό το Ψήφισμα Καταγγελία στο Προεδρείο 
προκειμένου να βγει Ψήφισμα από το 41ο Τακτικό Συνέδριο της 
Ομοσπονδίας. Ένα θέμα το οποίο στο μέλλον, αυτή τη στιγμή ακουμπάει 
εμάς, είναι το αυγό του φιδιού. Πρέπει να σπάσει τώρα πριν εκκολαφτεί. Αύριο 
θα ακουμπήσει και αλλού. Το πλεονάζον προσωπικό, δύο λέξεις, τις οποίες 
στο μέλλον θα τις ακούμε συχνά. Ευχαριστώ πολύ συνάδελφοι.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ο συνάδελφος ο Χαρίσης έχει το λόγο. 

Γ. ΧΑΡΙΣΗΣ: Συνάδελφοι, έτσι κι αλλιώς θα μιλήσω ως απερχόμενο μέλος του 
Γενικού Συμβουλίου της Ομοσπονδίας, μιας και η τοποθέτηση από μεριάς του 
Συνδυασμού θα γίνει από άλλο συνάδελφο, αλλά δεν είχα σκοπό κιόλας να 
πάρω το λόγο και να ταλαιπωρήσω και άλλο το Συνέδριο, αλλά επειδή 
προκλήθηκα πρέπει να απαντήσω.  

  Συνάδελφοι, εμείς και αυτό φάνηκε και στην πράξη ότι ούτε 
αλληλοκαθοριζόμαστε, έχουμε τη δικιά μας αντίληψη, τις δικές μας απόψεις 
και γι’ αυτό ακριβώς παρά την εκπαραθύρωση των σωματείων στα οποία 
συμμετείχαμε πολλοί σύνεδροι δικοί μας παραμείναμε στο Συνέδριο, δίνουμε 
τη μάχη διότι θέλουμε να δώσουμε ένα μήνυμα ότι στις σημερινές συνθήκες η 
ενότητα του συνδικαλιστικού κινήματος και των εργαζομένων είναι αυτή που 
προέχει και είναι και ένας τρόπος για να μπορέσει να αντιμετωπίσει αυτή την 
καταρρέουσα γραφειοκρατία που υπάρχει στα συνδικάτα, γιατί αργά ή 
γρήγορα θα αναγκαστούμε να προχωρήσουμε σε βασικές αλλαγές και μες 
στο συνδικαλιστικό κίνημα.  

  Το 2009, συνάδελφοι, κάναμε μία προσπάθεια να υπάρξει μια 
συντεταγμένη προσπάθεια όλων των Σωματείων, των παρατάξεων για να 
πάμε σε μία τροποποίηση του Καταστατικού για να μην οδηγήσουμε τον 
κλάδο στη διάσπαση. Είπε και άλλος συνάδελφος ότι το 2009 ήταν τρία 
Σωματεία, τώρα έγιναν 18, αύριο μπορεί να γίνουν 38. Αυτό, συνάδελφοι, 
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όταν υπάρχουν εδώ φωνές είτε από συνέδρους, είτε από παρατάξεις που 
φαίνεται να επιχαίρουνε για το γεγονός ότι κάποια σωματεία δεν συμμετέχουν 
σήμερα στις διεργασίες του Συνεδρίου δείχνει ακριβώς ότι δεν έχουνε 
συναισθανθεί τις αλλαγές που έχουν γίνει τα τελευταία δύο χρόνια 
τουλάχιστον.  

  Εμείς σας είπα ότι κάναμε αυτή την προσπάθεια να γίνει αυτό 
συντεταγμένα. Είδαμε όμως ότι υπάρχει μία σκληρή γραφειοκρατία στα 
συνδικάτα, αποδεικνύεται ακόμα μια φορά και επιβεβαιώνεται και το γεγονός 
ότι ενώ πάνω από 20 χρόνια, το έχω ξαναπεί, υπάρχει απόφαση για 
συνένωση των Οργανώσεων δεν μπορούν να αποφασίσουν κάποιοι να 
αφήσουν τις καρέκλες τους για να μπορέσουν να συνενωθεί το εργατικό 
κίνημα, για να μπορέσει να αντιμετωπίσει αυτή τη λαίλαπα και την επίθεση 
που έχει ξεκινήσει και είναι σε μία εξέλιξη.  

  Η κίνηση η οποία κάνουμε είναι ότι και πολλοί βεβαίως δεν το 
κατανοούνε, δεν το καταλαβαίνουνε, διότι, και εμείς το κατανοούμε γιατί δεν το 
καταλαβαίνουν, είμαστε ένας διαφορετικός κόσμος. Σκεφτόμαστε διαφορετικά. 
Εγώ συνάδελφοι είμαι 15 χρόνια στην Εκτελεστική Επιτροπή της 
Ομοσπονδίας και γνωρίζουν πολλοί και από δω μέσα και έξω από δω ότι 
ήμουνα στην εργασία όλα τα χρόνια, σταμάτησα να εργάζομαι όχι με ευθύνη 
δικιά μου από το καλοκαίρι διότι υπήρξε μία συνδικαλιστική αντιπαράθεση με 
τη δημοτική αρχή.  

  Άρα ούτε χρησιμοποίησα τις καρέκλες, ούτε τους τίτλους για να 
αποκτήσω κάποια οφίτσια ή κάποια δικαιώματα, 15 χρόνια 7 η ώρα το πρωί 
δεν ήμουνα καμιά φορά στο σπίτι. Ήμουνα πάντα στην εργασία. Γι’ αυτό 
ακριβώς, συνάδελφοι, είμαστε ένας διαφορετικός κόσμος. Δεν μας 
ενδιαφέρουν οι καρέκλες. Έχουμε απόψεις, ιδέες, τις οποίες τις παλεύουμε. 
Εγώ ήξερα ότι έδινα την ευκαιρία σε κάποιους για να με οδηγήσουν με αυτό 
τον τρόπο στην έξοδο, ενώ ξέρανε ότι εγώ είχα επιλέξει την έξοδο.  

  Αλλά όμως εδώ δείχνει και τον πολιτικό χαρακτήρα αυτής της 
ουσιαστικά αποπομπής αυτών των σωματείων διότι όταν φεύγουν οι δύο 
επικεφαλείς των παρατάξεων της αριστεράς και ο τρίτος κινδύνευε αλλά εν 
πάση περιπτώσει για να μην υπάρχει άλλοθι είναι μέσα στο Συνέδριο, τότε 
όντως είναι ένα σοβαρό πολιτικό θέμα αυτό που έγινε.  

  Εμείς επαναλαμβάνω θέλαμε και θέλουμε ακόμα να γίνονταν 
αυτό συντεταγμένα, γι’ αυτό και την τελευταία στιγμή με την έναρξη των 
αρχαιρεσιών στα Σωματεία από 5 Δεκεμβρίου κάναμε μια ύστατη προσπάθεια 
να πάμε συντεταγμένα. Δηλαδή να υπάρξει πολιτική απόφαση της 
Εκτελεστικής Επιτροπής.  

  Αντί να υπάρχει απόφαση και να στέλνουμε στα δικαστήρια τα 
Σωματεία, πολιτική απόφαση της Εκτελεστικής Επιτροπής να δώσουμε το 
δικαίωμα όπου τα Σωματεία αποφασίσουν μέσα από δημοκρατικές 
διαδικασίες Γενικές Συνελεύσεις ή προβλεπόμενες από τα Καταστατικά να 
πάμε σε αυτό, διότι, συνάδελφοι, μαζί με το καταρρέον πολιτικό σύστημα 
καταρρέουν και οι διάφοροι θεσμοί οι οποίοι στηρίξανε αυτό το σύστημα και 
ένα απ’ αυτό ήταν αυτό το συνδικαλιστικό κίνημα, το συμβιβασμένο 
συνδικαλιστικό κίνημα το οποίο δεν όρθωσε το ανάστημα απέναντι στην 
λαίλαπα που έχουμε και πάντα, θα είδατε, και θα το πούνε και άλλοι 
συνάδελφοι, ότι αγώνες δεν έγιναν; Έγιναν πολλοί αγώνες αριθμητικά. Δεν 
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υπήρχε σχέδιο από το συνδικαλιστικό κίνημα για την απόκρουση αυτής της 
επίθεσης.  

  Είδατε κάθε φορά έπαιρνε την πρωτοβουλία η κυβέρνηση και 
εμείς απαντούσαμε με κάποια κινητοποίηση με στόχο όλες οι κινητοποιήσεις 
να οδηγούνται στην ήττα. Καμία νίκη δεν υπήρξε το τελευταίο διάστημα όχι 
γιατί ήμασταν αδύναμοι οι εργαζόμενοι, όχι γιατί δεν είχανε διάθεση να 
αγωνιστούνε. Ήταν ακριβώς γιατί υπήρχε μία σχεδιασμένη και από το 
συνδικαλιστικό κίνημα αντιπαράθεση τέτοια που να οδηγείται μέσα απ’ αυτό 
τον τρόπο στο πέρασμα αυτών των αντιλαϊκών πολιτικών.  

  Νομίζω, συνάδελφοι, ότι εγώ βλέπω μία εικόνα από το άμεσο 
μέλλον. Στο άμεσο μέλλον με την αποχώρηση και των συναδέλφων της ΔΑΣ 
θα δείτε μία Ομοσπονδία στην οποία θα υπάρχει μονοπαραταξιακό 
Προεδρείο, διότι έτσι θα είναι το Προεδρείο, θα είναι μονοπαραταξιακό, εκτός 
αν κάποιοι αποφασίσουν να είναι γλάστρα δίπλα στην ΠΑΣΚΕ για να 
μπορούν να λειτουργούνε υποτίθεται ως ένα αντιπροσωπευτικό Προεδρείο.  

  Δεν ξέρω αν θα το επιλέξουν κάποιοι οι οποίοι συνεργάζονται 
στο Προεδρείο για να δουν πώς θα απαντούνε και μοιράζουν τους ρόλους για 
να απαντήσουν απέναντί μας, όμως αυτό, συνάδελφοι, είναι ό,τι χειρότερο 
μπορούσε να συμβεί στον κλάδο, διότι φανταστείτε ένα μονοπαραταξιακό 
Προεδρείο της ΠΑΣΚΕ σε αυτή την κρίσιμη στιγμή όπου ακόμα και όταν 
συμμετείχαν όλες οι δυνάμεις υπήρχε αυτή η απογοήτευση, η απαξίωση των 
εργαζομένων απέναντι στις ηγεσίες του συνδικαλιστικού κινήματος.  

  Λοιπόν επέλεξαν αυτό το δρόμο, είναι συνειδητή τους αυτή η 
επιλογή, δυστυχώς βρήκαν συμμάχους στο όνομα διαφόρων φανατισμών, 
σκοπιμοτήτων κτλ. και σε συνέδρους και μπόρεσαν και πέρασαν αυτή την 
αντίληψη.  

  Και τελειώνω συνάδελφοι. Εδώ είναι φανερό ότι αυτές οι 
παρατάξεις σφάζονται για το ποιοι θα είναι στη διοίκηση της Ομοσπονδίας. 
Κατηγόρησαν τον σύντροφο και συνάδελφο Δονάτο ότι μίλησε για πιστολιές. 
Μα συνάδελφοι σε κάθε Συνέδριο γνωρίζουμε τι γίνεται στις γραμμές σας για 
να καταλήξετε στο ψηφοδέλτιό σας.  

  Εμείς ξέρουμε ότι η συζήτηση πάντα γίνεται στις δικές μας 
γραμμές, γίνεται με τέτοιον τρόπο δημοκρατικό διότι γνωρίζουν αυτοί που θα 
βγούνε ότι πρέπει να έχουν ανιδιοτέλεια στην προσφορά τους, όχι να 
χρησιμοποιήσουν αυτές τις ιδιότητες για να μπορούν να γίνονται παράγοντες, 
να μπορούν να μην εργάζονται, για να έχουμε αυτό το συνδικαλιστικό κίνημα 
το οποίο το δείχνουν οι εργαζόμενοι ως ένα συνδικαλιστικό κίνημα προς 
αποφυγήν.     

  Εγώ, συνάδελφοι, αυτά είχα να πω, νομίζω ότι η νέα «ηγεσία», 
τέλος πάντων σε εισαγωγικά, δεν μπορώ να βρω άλλη λέξη, της παράταξής 
μας θα συμβάλει σε αυτόν τον αγώνα, πιστεύω ότι θα είναι πολύ πιο δύσκολα 
τα πράγματα το επόμενο διάστημα διότι δυστυχώς κάποιοι το επέλεξαν και θα 
το πληρώσουμε όλοι πρωτίστως όμως πρέπει να το πληρώσουν αυτοί οι 
οποίοι ευθυγραμμίζονται με αυτό το καταρρέον πολιτικό σύστημα ανεξάρτητα 
αν καθημερινά φραστικά το αποδοκιμάζουν. Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε το συνάδελφο τον Χαρίση. Ο συνάδελφος ο 
Ροπαλίδης έχει το λόγο. Πριν ξεκινήσεις Κώστα για τους επικεφαλείς των 
παρατάξεων. Τα ψηφοδέλτια θα είναι στις 11 η ώρα εδώ, θα είναι τυπωμένα. 
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Κανονίστε την πορεία σας ποιους θα κρατήσετε. Λοιπόν, η ψηφοφορία για το 
Διοικητικό και Οικονομικό Απολογισμό θα ξεκινήσει άμεσα. Να παρακαλέσω 
οι ψηφολέκτες Γεωργίου Στέλιος, Τσιμπούκογλου Κώστας, Μπίστας Γιάννης, 
Κουτσιουμπέλης Ηλίας, Οικονόμου Γεώργιος και Τσουμαλάκος Νέστωρας να 
έρθουν εδώ δεξιά.   

Κ. ΡΟΠΑΛΙΔΗΣ: Συνάδελφοι, είμαι σύνεδρος στα Συνέδρια της ΠΟΕ-ΟΤΑ απ’ 
το Μοσχάτο. Το φετινό Συνέδριο από άποψη παρακολούθησης, 
ενδιαφέροντος και προβληματισμού έχω την γνώμη ότι είναι το καλύτερο. 
Παρά την αποχώρηση μιας μεγάλης παράταξης κατά τη γνώμη μου ο 
προβληματισμός των συνέδρων είναι καλύτερης ποιότητας και περισσότερος.  

  Θέλω, συνάδελφοι, επίσης, είναι σημεία των καιρών, θέλω να 
πάρω το νήμα από εκεί που το άφησε ο Γιώργος ο Χαλβατζής αλλά είπε και ο 
Χαρίσης. Το μεγάλο ερώτημα γιατί αυτό απαντάει εντέλει και στην δράση της 
Ομοσπονδίας αλλά από αρνητική σκοπιά δείχνει και τι δρόμο έπρεπε να 
έχουμε ακολουθήσει και τι πρέπει να ακολουθήσουμε. Γιατί χάσαμε; 164 
κινητοποιήσεις είπε ο Τράκας ότι κάναμε.  

  Συνολικά το εργατικό κίνημα έκανε δέκα γενικές απεργίες, όταν 
σε άλλες χώρες γίνονται δύο στα δέκα χρόνια. Χιλιάδες λαού στο δρόμο. Γιατί 
χάσαμε; Είναι τεράστιο ζήτημα που πρέπει να απαντηθεί.  

  Αγαπητοί συνάδελφοι, χάσαμε γιατί δεν είχαμε πολιτική γραμμή 
απέναντι στο μαύρο μέτωπο της κοινωνικοπολιτικής κατοχής. Της κατοχής 
της χώρας. Χάσαμε γιατί δεν έχουμε γραμμή απέναντι στον επιχειρούμενο 
εκφασισμό και την ανοιχτή εκτροπή που κάνανε και θα κάνουνε. Χάσαμε γιατί 
ως Ομοσπονδία καμία φορά δεν βγάλαμε ανακοίνωση: κάτω η λαομίσητη 
κυβέρνηση Παπανδρέου ή κάτω η λαομίσητη κυβέρνηση Παπαδήμου.  

  Πώς μπορείς στις σημερινές πολιτικές και κοινωνικές συνθήκες 
να διεκδικήσεις έστω και μία δραχμή όταν δεν μπαίνει το μείζον ζήτημα που 
μπαίνει εξ αντικειμένου στο ποτάμι που κύλαγε στους δρόμους, είτε στις 
πλατείες, είτε στις απεργίες, είτε στις διαδηλώσεις.  

  Χάσαμε λοιπόν γιατί δεν είχαμε πολιτικούς στόχους. Χάσαμε 
επίσης γιατί η κοινοβουλευτική συνδικαλιστική διαμάχη ΠΑΣΚΕ - ΔΑΣ και 
ΠΑΜΕ που έχει εγκλωβίσει το κίνημα των εργαζομένων στα γρανάζια του 
κοινοβουλευτισμού και με την απολίτικη οργανωτική διάσπαση που κάνει το 
ΠΑΜΕ και συγχρόνως αντί να ενώνει τους εργαζόμενους τους διχάζει. 
Φτιάχνουμε κομματικά συνδικάτα ενώ από την άλλη συσπειρώνεται η 
συνδικαλιστική γραφειοκρατία που δεν νιώθει την πίεση των δυνάμεων, 
αυτών που έπρεπε να την πολιορκούν, να επιδιώκουν την ενότητα, την 
αυτοτέλεια των συλλογικοτήτων και της Ομοσπονδίας μας ώστε να μπορεί 
πράγματι να προχωρά σε μια τέτοια κατεύθυνση.   

  Χάσαμε επίσης γιατί η Ομοσπονδία μας βασίστηκε στη 
συμμαχία ΠΑΣΚ και ΔΑΚΕ. Βασίστηκε δηλαδή στην κυριολεξία στην πιο 
μνημονιακή δύναμη της σημερινής εποχής στο συνδικαλιστικό κίνημα. 
Χάσαμε γιατί πήγαινε να βγει ανακοίνωση κάτω η κυβέρνηση και η ΔΑΚΕ 
έλεγε όχι. Χάσαμε γιατί η ΠΑΣΚΕ πάταγε σε δύο βάρκες. 

  Χάσαμε γιατί οι πολιτικές δυνάμεις των Συσπειρώσεων δεν 
ήτανε τόσο ισχυρές ώστε να τραβήξουνε αποφασιστικά σε αγώνα και να μην 
σταματάνε οι αγώνες εκεί που ξεφεύγουνε από τα όρια του 
κοινοβουλευτισμού. Κρατήστε το αυτό στο μυαλό σας.  
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  Φανταστείτε, οι Συσπειρώσεις, οι ταξικές πολιτικές δυνάμεις 
στην Ομοσπονδία να είχανε άλλη συγκρότηση, να είχανε άλλη δύναμη, πώς 
θα μπορούσε να τραβηχτεί συνολικά η Ομοσπονδία μας σε άλλη κατεύθυνση.  

  Αγώνες γίνανε και πρέπει να πούμε και την αλήθεια. Πολλοί 
λέγανε μα τι διάολο; Συνέχεια αγώνες; Μερικοί τους χαρακτήριζαν και 
τυχοδιωκτικούς τους αγώνες και δεν ήτανε και μερικές φορές και οι αγώνες για 
πολλούς συναδέλφους, γιατί υπάρχουν απόψεις που πρέπει να τις πούμε, 
ώριμοι να γίνουνε, αλλά οι αγώνες δεν είχανε πολιτικούς στόχους.  

  Πρέπει επίσης να πούμε, συνάδελφοι, εγώ δεν θέλω να είμαι 
άδικος, ότι η Ομοσπονδία διευκόλυνε, η στάση της ηγεσίας της Ομοσπονδίας 
διευκόλυνε τους αγώνες και δεν θέλω να είμαι άδικος και να ρίξω ευθύνες 
στην Ομοσπονδία που δεν έχει. Γιατί συνολικά χάσαμε, γιατί δεν υπήρχε σε 
ανώτερο που μπορούσαμε να νικήσουμε.  

  Θα μπορούσαμε να νικήσουμε αν στο ανώτερο πολιτικό επίπεδο 
υπήρχε ένα πλατύ λαϊκό κοινωνικοπολιτικό μέτωπο που θα είχε κύριο στόχο 
την ανατροπή του μαύρου μετώπου της κοινωνικοπολιτικής κατοχής. Στο 
ανώτερο πολιτικό επίπεδο κρίνεται το ζήτημα.  

  Εμείς θα πρέπει να θεωρήσουμε τον εαυτό μας ως μέρος αυτού 
του μετώπου. Πρέπει δηλαδή να επεξεργαστούμε γραμμή στο συνδικαλιστικό 
επίπεδο, με την αυτονομία που έχει ο συνδικαλισμός, αλλά να αποτελούμε 
μέρος ενός τέτοιου μετώπου, των πιο πλατιών δημοκρατικών και 
προοδευτικών δυνάμεων που θα οδηγάει την κατάσταση εκεί που να λέει όχι 
στην εξαθλίωση του λαού μας, όχι στην εξαθλίωση της μισθωτής εργασίας, 
υπεράσπιση των πιο βασικών λαϊκών και δημοκρατικών δικαιωμάτων του 
λαού μας.  

  Αυτό είναι σήμερα ο κύριος στόχος και κάθε κοινωνικοπολιτική 
δύναμη, κάθε συλλογικότητα, κάθε πολιτική θα διακριθεί μόνο από αυτό. Στην 
ενότητα του λαού μας πρέπει να παλέψουμε. Να μην εξαθλιωθεί ο λαός. Να 
υπερασπίσουμε τις βασικές δημοκρατικές ελευθερίες που σήμερα 
απειλούνται. Πάνε να μας σβήσουνε. Πάνε για εκτροπή.  

  Αυτό είναι κατά τη γνώμη μου το ζητούμενο και σε μια τέτοια 
κατεύθυνση από αρνητική σκοπιά βοήθησε η Ομοσπονδία. Οι αγώνες μας 
βοήθησαν σε αυτό το πράγμα γιατί αυτό το πράγμα παλεύεται στην κοινωνία 
και απ’ αυτή την άποψη οι αγώνες παρότι χάθηκαν ήτανε θετικοί. Τίποτα δεν 
πάει χαμένο σε αυτή τη ζωή.  

  Ήτανε θετικοί γιατί μπήκανε χιλιάδες κόσμος στο πεζοδρόμιο 
που δεν ήτανε πρώτα. Μπήκανε σύλλογοι συνολικά που δεν συμμετείχανε. 
Μπήκαν χιλιάδες εργαζόμενοι. Πιστέψανε. Ανεβήκανε στην Αθήνα. Βρήκανε 
μέτωπο το ΠΑΜΕ στη Βουλή. Έγιναν τεράστια χτυπήματα, όμως αυτά είναι 
παρακαταθήκη και αυτοί οι αγώνες είναι παρακαταθήκη για να δημιουργηθεί, 
για να γίνει μέρος η Ομοσπονδία αυτού του κοινωνικοπολιτικού μετώπου, του 
πιο πλατιού μετώπου, που δεν θα ζητάει πιστοποιητικά αγωνιστικότητας και 
αριστεροφροσύνης σε κάποιον για να λάβει μέρος.  

  Μόνο ένα τέτοιο μέτωπο μπορεί να οδηγήσει την Ομοσπονδία 
σε νίκες. Τοπικού χαρακτήρα, συνδικαλιστικού, συντεχνιακού χαρακτήρα. 
Γιατί για να κερδίσεις σήμερα μία δραχμή, ένα επίδομα, πρέπει να έχεις 
μπροστά ένα τέτοιο στόχο.   
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  Δύο ζητήματα για τους συμβασιούχους και τελειώνω. Ένα 
ζήτημα μάλλον. Μισό λεπτό για τους συμβασιούχους. Μισό λεπτό Πρόεδρε 
για τους συμβασιούχους. Κοιτάξτε να δείτε, συνάδελφοι, είναι πλαστό το 
δίλημμα. Ξέρουνε, η ηγεσία της Ομοσπονδίας ξέρει και εσείς ξέρετε. Όσοι 
μάλιστα συμμετείχαν και σε Συνέδρια της ΑΔΕΔΥ ξέρουνε. Όπου έχω κάνει 
πρόταση έχει γίνει δεκτή. Πρόταση έχω κάνει εγώ σε Συνέδριο της ΑΔΕΔΥ να 
εγγραφούν οι συμβασιούχοι, να πληρώνονται, μεγάλες συζητήσεις για το 
ζήτημα.  

  Όμως το ζήτημα δεν είναι αν θα ψηφίζουνε εδώ ή όχι οι 
συμβασιούχοι. Το κύριο ζήτημα είναι η υπεράσπιση της δουλειάς τους, η 
ισοτιμία, η ίση αμοιβή για ίση δουλειά και η κατοχύρωση των δικαιωμάτων 
μας. Εγώ θα κάνω πρόταση επίσημη, την λέω και τώρα, θα την καταθέσω: 
οτιδήποτε συμβασιούχος μπαίνει στο Δήμο με οποιαδήποτε σχέση, είτε 
ορισμένου χρόνου, είτε έτσι, είτε από τα ΜΚΟ, είτε αυτεπιστασία, είτε 
λέγοντας, η Ομοσπονδία να στείλει χαρτί. Επίσημα σε όλους τους δημάρχους 
αλλά και στους συλλόγους και να τους λέει ένα και μοναδικό ζήτημα: ότι 
όποιος μπαίνει θα πληρώνεται με τη Συλλογική Σύμβαση της ΠΟΕ-ΟΤΑ. 

  Αυτό είναι το κυρίαρχο ζήτημα σήμερα γιατί οι σχέσεις εργασίας 
θα γενικευθούνε και θα γίνουν όλες ελαστικές. Τη σχέση εργασίας δεν την 
καθορίζουμε εμείς. Τις καθορίζει ο τρόπος οργάνωσης της παραγωγής και 
σήμερα ο τρόπος οργάνωσης της παραγωγής που δεν είναι δικό μας 
καθορίζει ότι οι σχέσεις εργασίας θα είναι οι ελαστικές σχέσεις εργασίας. 

  Πρέπει λοιπόν εξ αντικειμένου και να προβληματιστούμε για το 
οργανωτικό ζήτημα, τι μορφή πρέπει να πάρει η οργάνωση των ανθρώπων 
με ελαστικές σχέσεις εργασίας και δεύτερο ζήτημα, εμείς τουλάχιστον να 
προσπαθήσουμε να κατοχυρώσουμε την ίση αμοιβή για ίση εργασία. Αυτό 
κατά τη γνώμη μου είναι το κυρίαρχο ζήτημα. Ευχαριστώ.         

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Η συναδέλφισσα η Ντίνα Λύρα έχει το λόγο από το Δήμο της 
Αθήνας. Πριν ξεκινήσει η συναδέλφισσα να σας ανακοινώσουμε ότι 
κατατεθήκαν έξι ψηφοδέλτια. Δημοκρατική Ανατροπή, Ανεξάρτητη Ενωτική 
Πρωτοβουλία Εργαζομένων, Αγωνιστικές Κινήσεις - Συσπειρώσεις στους 
ΟΤΑ, ΠΑΣΚΕ ΟΤΑ, ΑΣΚ ΟΤΑ Συνεργαζόμενοι και ΔΑΚΕ. Συναδέλφισσα έχεις 
το λόγο.  

Ντ. ΛΥΡΑ: Λοιπόν, αγαπητοί συνάδελφοι, σύνεδροι καλησπέρα σας. 
Εκπροσωπώ τους συναδέλφους μου που εργάζονται στους Παιδικούς 
Σταθμούς του Δημοτικού Βρεφοκομείου Αθηνών. Αισθάνομαι την ανάγκη να 
σας παρουσιάσω με τα πιο μελανά χρώματα την εξαιρετικά δύσκολη 
καθημερινότητα όπως αυτή έχει δημιουργηθεί μετά από όσα χάσαμε και 
συνεχίζουμε να χάνουμε καθημερινά και εμείς σαν παιδαγωγοί μετά την 
εφαρμογή της απεχθούς νομοθετικής διάταξης για την εφαρμογή του 
οκταώρου εργασίας.  

  Σήμερα περισσότερο από κάθε άλλη φορά δημιουργείται η 
ανάγκη για αλλαγές και βελτιώσεις τόσο στην ποιότητα των παιδαγωγικών 
υπηρεσιών όσο και στη διευκόλυνση της ελληνικής οικογένειας. Σε κάθε 
αλλαγή όμως που συντελείται, ιδιαίτερα στον ευαίσθητο χώρο της 
προσχολικής αγωγής είναι απαραίτητο να κυριαρχεί η φιλοσοφία ότι κάθε 
προσπάθεια πρέπει να γίνεται με σεβασμό στα δικαιώματα κάθε παιδιού και 
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με σεβασμό στον εξαιρετικά δύσκολο και σημαντικό ρόλο του σύγχρονου 
παιδαγωγού.  

  Η αύξηση κατά δύο ώρες ημερησίως του ωραρίου των 
παιδαγωγών έναντι μισής ώρας για όλους τους άλλους υπαλλήλους που 
πραγματοποιήθηκε με τη σχετική ρύθμιση εκτός από τη βίαιη ανατροπή των 
εργασιακών δικαιωμάτων των παιδαγωγών προσχολικής ηλικίας που 
απορρέουν από τον παιδαγωγικό εκπαιδευτικό τους ρόλο, αποδομεί και τον 
παιδαγωγικό χαρακτήρα των παιδικών σταθμών και τους μετατρέπει από 
χώρους αγωγής σε χώρους φύλαξης.  

  Παρά τις υπεράνθρωπες προσπάθειες που καταβάλλονται στο 
χώρο των παιδικών σταθμών να παρέχουμε υψηλής ποιότητας υπηρεσίες 
προς τα παιδιά και τις οικογένειές τους αδυνατούμε να ανταπεξέλθουμε αφού 
το εξαντλητικό οκτάωρο εργασίας, σε συνδυασμό με τις ελλείψεις σε 
ανθρώπινο δυναμικό και υλικοτεχνική υποδομή, ακυρώνουν το έργο και μας 
οδηγούν σε απόγνωση, εξάντληση και ψυχική και σωματική εξουθένωση.  

  Κατά κοινή ομολογία ο αγώνας που δόθηκε και από τους 
εργαζόμενους των παιδικών σταθμών με την Ομοσπονδία και τον Πανελλήνιο 
Σύνδεσμο Βρεφονηπιαγωγών ήταν δυναμικός, με απεργιακές κινητοποιήσεις, 
συλλαλητήρια και στάσεις εργασίας. Παρόλα αυτά και ενώ στις απεργίες 
συμμετείχαν μόνο οι εργαζόμενοι των παιδικών σταθμών με έκπληξη 
διαπιστώσαμε ότι στις 24 Μαΐου του 2011 στη Βουλή των Ελλήνων 
κατατέθηκε τροπολογία με εξαίρεση από την αύξηση του ωραρίου όλων των 
δημοτικών υπαλλήλων που διέπονταν από ειδικές διατάξεις και παρά το 
γεγονός ότι το παιδαγωγικό προσωπικό των παιδικών σταθμών εντασσόταν 
στην κατηγορία των ειδικών διατάξεων με το Προεδρικό Διάταγμα 588 του 
1988 δεν συμπεριλήφθη στην τροπολογία.  

  Ενώ είχε παρέλθει ένας χρόνος περίπου απ’ την εφαρμογή της 
απεχθούς αυτής νομοθετικής διάταξης με λύπη μας διαπιστώνουμε ότι η 
Ομοσπονδία δεν έκανε κανένα απολύτως διάβημα προς το Υπουργείο 
Εσωτερικών προκειμένου να εξαιρεθεί και το παιδαγωγικό προσωπικό των 
παιδικών σταθμών από την αύξηση του ωραρίου.  

  Αγαπητοί συνάδελφοι, σύνεδροι, θα πρέπει το θέμα αυτό να 
συμπεριληφθεί εκ νέου στο πλαίσιο δράσης και να διεκδικηθεί με το πιο 
δυναμικό τρόπο γιατί βρίσκεται αφενός σε άμεση συνάρτηση με τον 
εκπαιδευτικό, παιδαγωγικό χαρακτήρα των παιδικών σταθμών, τον 
επιστημονικό ρόλο των παιδαγωγών και την ποιότητα παροχών προς το παιδί 
και την οικογένεια που ιδιαιτέρως σήμερα είναι τόσο σημαντική για την 
κοινωνία. Ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε πολύ συναδέλφισσα. Ο συνάδελφος Κασσίρης 
Κώστας έχει το λόγο και να ετοιμάζεται ο συνάδελφος Γαλανόπουλος 
Δημήτρης. 

Κ. ΚΑΣΣΙΡΗΣ: Είμαι Πρόεδρος των Εργαζομένων Δήμου Αλεξανδρούπολης 
και Πρόεδρος του Γενικού Συμβουλίου ΠΟΕ-ΟΤΑ. Συνάδελφοι, μου έγινε η 
τιμή μετά, αφού είμαι 24 χρόνια συνδικαλιστής στην ΠΟΕ-ΟΤΑ τα τελευταία 
έξι χρόνια να βρίσκομαι στο Γενικό Συμβούλιο της ΠΟΕ-ΟΤΑ, τρία χρόνια ως 
απλό μέλος και τρία χρόνια ως Πρόεδρος Γενικού Συμβουλίου.  

  Η εμπειρία μου λέει ότι ήμουν λίγο άτυχος ότι βρέθηκα να είμαι 
Πρόεδρος Γενικού Συμβουλίου σε μία συγκυρία που όλα δυστυχώς για τους 
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εργαζόμενους πήγαν ανάποδα γιατί η κυβέρνηση που ανέλαβε να διοικήσει 
αυτή τη χώρα δυστυχώς δεν ακολούθησε αυτό που υποσχέθηκε προς τους 
εργαζόμενους.  

  Επειδή βρίσκομαι στην παράταξη που έχει την πλειοψηφία στην 
Ομοσπονδία, θέλω να πω ότι από την πρώτη στιγμή εμείς διαχωρίσαμε τη 
θέση μας απ’ αυτή την κυβέρνηση και μάλιστα η κυβέρνηση αυτό δεν το 
δέχτηκε και με τα μέσα μαζικής ενημέρωσης είτε είναι αυτά ηλεκτρονικά, είτε 
είναι ο τύπος, ο γραπτός τύπος, ήθελε να ρίξει λάσπη προς αυτούς που 
υπογράφανε τα δελτία αυτά του διαχωρισμού της θέσης μας απ’ αυτή την 
κυβέρνηση.  

  Δεν είναι ευχάριστο ότι κατά τη διάρκεια της δικής μου θητείας 
σήμερα σε αυτό το Συνέδριο λείπει μία παράταξη. Λείπει η ΔΑΣ. Αλλά 
γνωρίζω επειδή βρίσκομαι έξι χρόνια στο Γενικό Συμβούλιο όπως είπα και 
τρία χρόνια ως Πρόεδρος του Διοικητικού Συμβουλίου ότι αυτό που έγινε 
σήμερα δεν είναι τυχαίο. Δεν το προκάλεσε κανείς από την Ομοσπονδία, 
αυτοί που είχαν την πλειοψηφία. Αυτό το προκάλεσαν μόνοι τους, ήταν 
απόφασή τους να δημιουργήσουν αυτό το πρόβλημα.  

  Κάθε φορά λέγαμε ότι η Ομοσπονδία έχει Καταστατικό και 
εφόσον έγινα δύο Συνέδρια που ήταν Καταστατικά δεν άλλαξε οφείλουμε να 
σεβόμαστε το Καταστατικό. Δεν είναι δυνατόν ο καθένας να κάνει ό,τι θέλει. 
Εμείς οι  ίδιοι καταγγέλλουμε καθημερινά την κυβέρνηση η οποία παραβιάζει 
το Σύνταγμα, η οποία έφτασε ξεδιάντροπα να απολύει μόνιμους υπαλλήλους, 
έφτασε να μας αφήνει με μισθό που βάσει του Συντάγματος δεν δίνει 
αξιοπρέπεια στον εργαζόμενο να ζήσει, αλλά εμείς εδώ προκειμένου να 
κερδίσουμε μία έδρα, προκειμένου να κερδίσουμε κάτι μέσα στην 
Ομοσπονδία θέλουμε να τα προσπεράσουμε όλα. Δεν είναι ευχάριστο. 

  Εμείς θέλαμε να ήταν εδώ η ΔΑΣ γιατί βρεθήκαμε στα ίδια 
Συμβούλια, συζητήσαμε, πήραμε αποφάσεις. Και εκεί όμως μπορώ να πω για 
τη συγκεκριμένη παράταξη ότι δεν ήθελε να κερδίσουμε αγώνες γιατί εάν 
κερδίζαμε αγώνες με εντονότατο ενδιαφέρον των εργαζομένων να φύγουν 
προς άλλες αριστερές παρατάξεις και θέλανε πάντα να έχουμε αποτυχία, να 
κερδίζουν ψήφους όχι μόνο για το συνδικαλισμό, για τη συνδικαλιστική τους 
παράταξη, αλλά και για τον κομματικό τους φορέα απ’ όπου παίρνανε 
εντολές.  

  Συνάδελφοι και συναδέλφισσες, πιστεύω ότι η Ομοσπονδία μας 
έδωσε αγώνα. Ήμασταν μπροστά στα γεγονότα, πολύ πιο μπροστά απ’ τα 
γεγονότα, δυστυχώς όμως μία ολόκληρη Ευρώπη, ένας ολόκληρος κόσμος 
έπεσε επάνω στην Ελλάδα να μας κατασπαράξει. Εμείς προσπαθήσαμε. 
Άλλος φταίει, είναι γνωστό ότι σε όλη την Ελλάδα οι μόνοι που 
προσπαθήσανε, η μόνη Ομοσπονδία που υπάρχει, υπήρξε στους αγώνες και 
υπάρχει και σήμερα, είναι η ΠΟΕ-ΟΤΑ. Όλες οι άλλες Ομοσπονδίες 
χαθήκανε, εξαφανιστήκανε. Κρατηθήκαμε μόνοι μας. Με δύναμη, με 
περίσσεια υπερηφάνεια να αγωνιζόμαστε καθημερινά, αλλά οι αγώνες, 
συνάδελφοι, δεν γίνονται από το Γενικό Συμβούλιο μόνο και την Εκτελεστική. 
Οι αγώνες ξεκινάνε από τη βάση.  

  Και έχουμε παραδείγματα όπου υπήρχε Πρωτοβάθμιο Σωματείο 
οι αγώνες ήταν δυναμικοί και σκληροί, όπου όμως τα Πρωτοβάθμια, που 
πολλές φορές μας παίρνανε: συνέβη εκείνο, ανακοινώθη εκεί, εσείς πού 
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ήσαστε και τους λέγαμε: στείλαμε χαρτιά. Η πληροφόρηση προς τα Σωματεία 
ήταν καθημερινή, τόσες με όλα τα μέσα που πολλές φορές γινόταν και 
εκνευρισμός. Εκνευριζόμασταν. Email, μέσα από την ιστοσελίδα της η ΠΟΕ 
ΟΤΑ, φαξ, συνέχεια, επιστολές για τα προβλήματα και υπήρχαν κάποιοι  
συνάδελφοι οι οποίοι δεν μαθαίνανε ποτέ τι γίνεται. Και εδώ έρχονται και λένε: 
γιατί τελειώσανε μια απεργία; όταν ξεκινούσαμε απεργίες ενώ οι ίδιοι δεν είχαν 
απεργήσει ποτέ.  

  Παρόλα ταύτα όμως έχω να επισημάνω, όταν εμείς πραγματικά 
ξεκινάγαμε τον αγώνα και αυτοί που δεν είχαν πληροφόρηση στο τέλος 
ερχόταν όλοι μαζί, αλλά οι απεργίες κάποια στιγμή έπρεπε και πρέπει να 
σταματάνε κιόλας.  

  Δεν θα λύσουμε το πρόβλημα μόνοι μας αν δεν έρθουν και 
άλλες Ομοσπονδίες κοντά. Έχουμε πραγματικό πρόβλημα. Θα δώσουμε 
όμως τη μάχη όπως την δώσαμε μέχρι σήμερα. Και θα συνεχίσουμε να την 
δίνουμε τη μάχη και πιστεύω ότι το Γενικό Συμβούλιο συνεδρίασε τόσες 
φορές, τόσες πολλές φορές και βέβαια έδωσε, έδινε σε κάθε συνεδρίαση και 
εξουσιοδότηση προς την Εκτελεστική Επιτροπή η οποία μπορούσε να 
συνεδριάσει πολύ γρηγορότερα γιατί ήταν πιο λίγα τα άτομα και μες στην 
Αθήνα και να παίρνει αποφάσεις.   

  Θέλω να πω όμως και κάτι άλλο, συνάδελφοι. Ως Πρόεδρος του 
Γενικού Συμβουλίου με σεβασμό σε όλα τα μέλη του Γενικού Συμβουλίου από 
όποια παράταξη ερχόταν και με εκτίμηση συμπεριφέρθηκα με ισοτιμία, με τον 
καλύτερο τρόπο, άλλωστε οι ίδιοι το είπαν, ότι πραγματικά ήμουν υπόδειγμα 
Προέδρου, έγινε μία παρεξήγηση στο τελευταίο Γενικό Συμβούλιο με το 
συνάδελφο Χαρίση.  

  Είχε το θάρρος όμως ο συνάδελφος Χαρίσης απ’ το βήμα εδώ 
να ζητήσει συγνώμη. Αποδέχομαι τη συγνώμη του συνάδελφου Χαρίση διότι 
εγώ δεν ήρθα στην Ομοσπονδία να δημιουργήσω προσωπικές διαφορές και 
δεν είναι τα θέματα προσωπικά. Κάποια στιγμή όμως στην ένταση επάνω 
μπορεί να συνέβη κάτι. Αποδέχομαι και δεν έχω τίποτα με τον συνάδελφο 
Χαρίση. Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ο συνάδελφος Γαλανόπουλος Δημήτρης έχει το λόγο και να 
ετοιμάζεται για μια μικρή τοποθέτηση σύντομη ο Γκιτάκος Βασίλης.  

Δ. ΓΑΛΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι, το 41ο Τακτικό Συνέδριο 
συμπίπτει με την χειρότερη οικονομική κρίση από την μεταπολίτευση και μετά. 
Η πατρίδα μας σχεδόν χρεοκοπημένη πια από τη λάθος οικονομική συνταγή 
που εφάρμοσαν οι τελευταίες κυβερνήσεις, μία πολιτική εθνικής μειοδοσίας 
που είχε σαν αποτέλεσμα τη διάλυση του κοινωνικού κράτους, τη φτώχεια, 
την ανεργία, την εξαφάνιση της μεσαίας τάξης, την εξαθλίωση.  

  Μετά τις κινητοποιήσεις του Οκτωβρίου του 2011 πρωτοφανείς 
σε μαζικότητα και παλμό αλλά και τις καθημερινές κινητοποιήσεις των 
αγανακτισμένων πολιτών σε όλη την Ελλάδα η κυβέρνηση Παπανδρέου 
κατέρρευσε.  

  Η νέα μεταβατική κυβέρνηση Παπαδήμου συνέχισε την ίδια 
αδιέξοδη πολιτική. Μια πολιτική που οδηγεί σε μεγαλύτερη ύφεση, πλήττει 
ολοένα και περισσότερο τους εργαζόμενους και τους συνταξιούχους, τους 
άνεργους, τους νέους, με αποτέλεσμα η οικονομία μας να καταρρέει, το 
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βιοτικό μας επίπεδο να γυρίζει δεκαετίες πίσω και η ανεργία να εκτινάσσεται 
σε πρωτοφανή για την χώρα μας επίπεδα.  

  Ταυτόχρονα οι ξένοι δανειστές καταγράφουν πρωτόγνωρα 
κέρδη από την κρίση στην χώρα μας, ενώ επιβάλλουν νόμους και μέτρα που 
θα υποθηκεύσουν το μέλλον το δικό μας και των παιδιών μας για πολλές 
δεκαετίες.  

  Είναι στο χέρι μας να αντισταθούμε. Είναι πατριωτικό μας 
καθήκον γιατί η πατρίδα δεν είναι μόνο αυτή η γη που ζούμε, πατρίδα είμαστε 
όλοι εμείς οι εργαζόμενοι, οι συνταξιούχοι, οι νέοι, οι άνεργοι.  

  Αγαπητοί συνάδελφοι, στο χώρο της Τοπικής Αυτοδιοίκησης οι 
εργαζόμενοι βιώνουν με τον χειρότερο τρόπο τα αποτελέσματα αυτής της 
κρίσης. Με μειώσεις μισθών που φτάνουν το 50%, με απολύσεις μέσω της 
εφεδρείας και της κατάργησης των οργανικών θέσεων, με τη διεύρυνση των 
ελαστικών σχέσεων εργασίας, με την υποβάθμιση των υπηρεσιών υγείας και 
των ταμείων μας, με τη μείωση των συντάξεών μας κυρίων και επικουρικών, 
καθώς και του εφάπαξ.  

  Ταυτόχρονα με την ισχύ του Νόμου 3852, γνωστό ως 
Πρόγραμμα Καλλικράτης, τα προβλήματα για τους πολίτες αλλά και για τους 
εργαζόμενους αντί να μειώνονται γίνονται ολοένα και περισσότερα, με 
αποτέλεσμα οι δημότες μας να αδυνατούν να εξυπηρετηθούν και να 
δυσανασχετούν.  

  Επί της ουσίας η νέα αυτή διοικητική μεταρρύθμιση μαζί με τη 
μείωση των πόρων της Τοπικής Αυτοδιοίκησης που φτάνει το 50% οδηγεί 
στην υποβάθμιση των παρεχομένων υπηρεσιών με πρωτοφανή σκοπό οι 
διάφορες αρμοδιότητες των ΟΤΑ να δοθούν βορά στους ιδιώτες. 

  Η Ομοσπονδία, η ΠΟΕ-ΟΤΑ, το χρονικό διάστημα αυτό μέσα 
από παραλείψεις, λάθη, ακόμα και υπερβολές, πρωτοστάτησε στις 
κινητοποιήσεις και είχε πρωταγωνιστικό ρόλο, αντίθετα με πολλές άλλες 
Ομοσπονδίες του δημόσιου τομέα.  

  Η ΔΑΣ ΟΤΑ το διάστημα αυτό έχοντας πλήρη ταύτιση με τον 
κομματική της φορέα συνέχισαν τον επικίνδυνο μοναχικό τους δρόμο 
θεωρώντας ότι είναι οι κάτοχοι της μιας και μοναδικής αλήθειας, διασπώντας 
το συνδικαλιστικό κίνημα, έχοντας ενδεχομένως στο πίσω μέρος του μυαλού 
τους και τη διάλυσή του.  

  Η ΔΑΣ το τελευταίο διάστημα θέλοντας να διαλύσει το 
κρισιμότερο Συνέδριό μας από τη μεταπολίτευση μέχρι σήμερα έβαλε το θέμα 
του εκλέγειν και εκλέγεσθαι των συμβασιούχων στην Ομοσπονδία λες και 
αυτό θα έλυνε ως δια μαγείας το πρόβλημα, λες και αυτό μες στο σημερινό 
κοινωνικό γίγνεσθαι της πλήρους κατάρρευσης του κοινωνικού κράτους ήταν 
το μείζον θέμα.  

  Ο λαϊκισμός τους δεν είχε όρια αλλά και τα πρόσκαιρα 
μικροπαραταξιακά οφέλη που επιδιώκουν έχουν γίνει πια αντιληπτά από την 
πλειοψηφία των εργαζομένων και δεν πείθουν πια κανέναν.  

  Η ΑΣΚ συνεχίζει το ψάρεμα στα θολά νερά χωρίς ξεκάθαρες 
απόψεις, κάνει ευκαιριακή πολιτική, παίρνει θέσεις που είναι απλά αρεστές και 
μερικές φορές ακραίες, μια απρόβλεπτη και συχνά χωρίς κανόνες τακτική που 
έχει σκοπό να υπερκεράσει το ΠΑΜΕ και να περιθωριοποιήσει την ΠΑΣΚΕ. 
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  Η ΠΑΣΚΕ ξεκομμένη πλέον από το κομματικό της φορέα και 
αυτό είναι αλήθεια κράτησε αξιοπρεπή στάση σαν απόλυτα πλειοψηφούσα 
δύναμη αν και αυτό είχε καταστεί πια μονόδρομος.  

  Η ΔΑΚΕ σταθερή στις απόψεις της κράτησε όπως έκανε πάντα 
τις θέσεις της, άσχετα με το ποιος είναι στην κυβέρνηση, ψηφίζοντας ό,τι 
θεωρούσαμε σωστό αλλά και αντιδρώντας περίσσια στις λάθος επιλογές.  

  Αγαπητοί συνάδελφοι, το Γενικό Συμβούλιο, η νέα Διοίκηση που 
θα εκλεγεί στις αυριανές εκλογές καλείται να δώσει λύσεις στα μεγαλύτερα 
προβλήματα και να διαχειριστεί τα μεγαλύτερα προβλήματα του κλάδου.  

  Τα προβλήματα είναι πάρα πολλά. Θα εστιάσω σε τρία - 
τέσσερα κυρίως. Θα πρέπει να δοθούν αγώνες και να δοθούν αγώνες από 
όλους μας για δύο βασικά κυρίως θέματα. Πρώτον: η διασφάλιση των θέσεων 
εργασίας. Η φωτιά, συνάδελφοι, καίει εκεί που πέφτει και κανείς μας ακόμα 
επειδή είμαστε στο δημόσιο τομέα δεν έχει γνωρίσει αυτή τη φωτιά. Την έχει 
γνωρίσει δυστυχώς ο ιδιωτικός τομέας.  

  Να διασφαλίσουμε τους μισθούς μετά τις τεράστιες μειώσεις που 
έχει υποστεί ο καθένας από εμάς. Η νέα διοίκηση του Γενικού Συμβουλίου 
καλείται να διαχειριστεί τις απολύσεις. Κανείς δεν γνωρίζει, συνάδελφοι, μετά 
από τρία χρόνια που θα γίνει πάλι το Συνέδριο της Ομοσπονδίας και μετά από 
τρία χρόνια που καλείται η κυβέρνηση να υλοποιήσει την απόφασή της και τη 
δέσμευσή της στην τρόικα και στο ΔΝΤ, με τις 150 χιλιάδες απολύσεις πόσοι 
από εμάς θα είμαστε την επόμενη φορά εδώ.  

  Αγαπητοί συνάδελφοι, γνωρίζετε ότι όλοι μας πληρώνουμε σε 
καθημερινή βάση παρακρατώντας χρήματα από το μισθό μας για τα 
ασφαλιστικά μας ταμεία. Όλοι γνωρίζετε τι ασφαλιστικά ταμεία είχαμε και 
βεβαίως όλοι γνωρίζετε τα σημερινά ταμεία.  

  Είναι ανεπίτρεπτο οι γιατροί του ΕΟΠΥΥ και αυτοί που δεν 
υπάρχουν, είναι λίγες χιλιάδες άσχετα εάν δια στόματος Λοβέρδου μέχρι τέλος 
Μαρτίου είχε υποσχεθεί κάμποσες χιλιάδες και αυτός στον ΕΟΠΥΥ. Είναι 
ανεπίτρεπτο λοιπόν καθένας από μας ενώ μέχρι χθες όλοι οι γιατροί του 
ΤΥΔΚΥ και των άλλων ταμείων παίρνανε από το δημόσιο τιμολόγιο 20 ευρώ, 
σήμερα σε κάθε επίσκεψη του καθενός μας να ζητάνε 30 και 40 ευρώ.  

  Αδυνατεί ο καθένας από εμάς πλέον για προληπτική ιατρική και 
το γνωρίζουμε όλοι. Θα πρέπει η Ομοσπονδία να το κάνει σημαία.  

  Δεν πιστεύω να υπάρχει στην αίθουσα αυτή συνάδελφος που να 
μην έχει δάνειο από το Παρακαταθηκών, το Ταχυδρομικό Ταμιευτήριο ή από 
Τράπεζες. Και τα δάνεια αυτά είναι σε υψηλά επίπεδα. Μετά τις μειώσεις του 
40% των μισθών επιβάλλεται από την κυβέρνηση η οποία θα προκύψει από 
τις ερχόμενες εκλογές στις 6 Μαΐου όπως έγινε κούρεμα στους μισθούς να 
γίνει κούρεμα και στα δάνεια.  

  Αγαπητοί συνάδελφοι, ένα τεράστιο πρόβλημα που 
αντιμετωπίζουμε ήδη και θα αντιμετωπίζουμε από δω και στο εξής είναι οι 
μεγάλες, οι πολλές ιδιωτικοποιήσεις στο χώρο κυρίως της καθαριότητας που 
ξεκίνησαν δειλά-δειλά από τα νησιά, δήθεν επειδή δεν μπορούν να 
ανταποκριθούν το καλοκαίρι και δυστυχώς τείνει να γίνει και να το 
εφαρμόσουν όλοι οι δήμοι πλέον σε καθημερινή βάση. Θα πρέπει να το 
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αποτρέψουμε. Με τις συνεχείς συνταξιοδοτήσεις, με το πάγωμα των 
προσλήψεων, κυρίως τα πάντα θα δοθούν σε ιδιώτες.   

  Κλείνοντας σας καλώ ενωμένοι ας αγωνιστούμε για την 
αξιοπρέπειά μας και για τη ζωή που μας παίρνουν ώστε αύριο να μπορούμε 
να κοιτάξουμε στα μάτια τα παιδιά μας. Μας πήραν κατακτήσεις ενός αιώνα. 
Κατακτήσεις που πολλοί έδωσαν το αίμα τους γι’ αυτές.  

  Αγαπητοί συνάδελφοι, ας μην ξεχνάμε χαμένοι αγώνες δεν 
υπάρχουν. Είναι μόνο αυτοί που δεν δίνονται. Και εμείς μπορούμε. Το έχουμε 
αποδείξει. Ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε το συνάδελφο τον Γαλανόπουλο. Ο συνάδελφος 
ο Γκιτάκος Βασίλης έχει το λόγο. Θα παρακαλέσω για μια σύντομη 
τοποθέτηση συνάδελφε γιατί έχουμε μπει στους ομιλητές του Γενικού 
Συμβουλίου και να ετοιμάζεται και ο Μηκρόνης ο Άγγελος και μετά και ο 
Γεωργακόπουλος Δημήτρης. Θα παρακαλέσω να είναι σύντομες οι 
τοποθετήσεις. Ευχαριστώ.  

Β. ΓΚΙΤΑΚΟΣ: Καλησπέρα. Είμαι εκλεγμένος αντιπρόσωπος από το 
Σωματείο Οδηγών Μηχανικών και Εργατοτεχνικών του Δήμου Πειραιά.  

  Συνάδελφοι, είναι γεγονός ότι οι νέοι καθεστωτικοί κανόνες με τα 
αρνητικά δεδομένα που αφήσαμε να διαμορφώσουν εις βάρος μας οι 
νεοφιλελεύθερες πολιτικές των κυβερνήσεων και συγκυβερνήσεων των 
μαύρων μνημονίων κατεδάφισαν τα εργασιακά, μισθολογικά, ασφαλιστικά και 
συνταξιοδοτικά μας δικαιώματα.  

  Διαλύουν το δημόσιο τομέα, αυξάνουν την ανεργία, προωθούν 
τις ελαστικές πελατειακές σχέσεις εργασίας σε βάρος της μόνιμης και 
σταθερής εργασίας, ξεπουλούν το δημόσιο πλούτο, πλήττουν τους 
δημοκρατικούς θεσμούς και την ελευθερία. Μας βουλιάζουν ολοένα και 
περισσότερο στη φτώχεια, στην εξαθλίωση και την περιθωριοποίηση.         

  Σε όλα αυτά οι πλειοψηφικές ηγεσίες του συνδικαλιστικού 
κινήματος δεν στάθηκαν άξιες των περιστάσεων ώστε να δημιουργήσουν 
ανάχωμα στη λαίλαπα των οδυνηρών μέτρων που διέταξαν την εγχώρια 
κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δημοκρατίας οι δανειστές και το 
κεφάλαιο, στοχεύοντας βέβαια σε μια εργατική τάξη πεινασμένη, εξαθλιωμένη, 
χειραγωγημένη και ανίκανη να αντισταθεί.  

  Υποτιμώντας τη νοημοσύνη των εργαζομένων η ηγεσία της 
ΠΑΣΚΕ προσπαθεί μάταια να κρύψει το πραγματικό της πρόσωπο. 
Προσπαθώντας να εμφανίσει τον εαυτό της ως ανένταχτο σε πολιτικό φορέα 
κρύβει επιμελώς την κομματική της ταυτότητα και τα κομματικά της κίνητρα, 
κατηγορώντας μάλιστα όλες τις υπόλοιπες παρατάξεις για κομματικό 
συνδικαλισμό.  

  Ξεχνάει βέβαια τους αγώνες που έδιναν τα στελέχη της ανά την 
Ελλάδα για την εκλογή των σημερινών μακελάρηδων του εργασιακού και 
κοινωνικού μας βίου. Παρουσιάζονται επίσης συνεπικουρούμενοι από την 
παράταξη της ΔΑΚΕ ως σωτήρες των εργαζομένων και ως μοναδική σωτηρία 
των εργασιακών μας σχέσεων, ακολουθώντας την ίδια ακριβώς προπαγάνδα 
σωτηρίας που ακολουθεί και το σύστημα που μας κυβερνά.  

  Αντί να διεκδικούμε, συνάδελφοι, την ενοποίηση των 
συνδικάτων στο δημόσιο και ιδιωτικό φορέα καταργώντας ακόμα και στην 
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πράξη το διαχωρισμό των εργαζομένων σε κατηγορίες, όπως μονίμων και 
συμβασιούχων, οι ηγεσίες της ΠΑΣΚΕ και ΔΑΚΕ τόσο στην Ομοσπονδία όσο 
και στην ηγεσία της ΑΔΕΔΥ, παίζοντας το παιχνίδι που βολεύει την 
καθεστωτική κυβέρνηση απέκλεισαν από το Συνέδριο και απ’ τη δύναμη της 
Ομοσπονδίας συνέδρους και σωματεία εκλεγμένα με δημοκρατικές 
διαδικασίες, δημιουργώντας απ’ τη μία εργαζόμενους πολλών ταχυτήτων και 
από την άλλη προσπαθούν να κρατήσουν με νύχια και με δόντια προς δικό 
του όφελος το συσχετισμό δυνάμεων στην Ομοσπονδία.  

  Η επιτακτική ανάγκη, σημείο των καιρών που διανύουμε, μας 
οδηγεί στην άμεση ενοποίηση και ενιαία δράση του συνδικαλιστικού 
κινήματος, αυτό πρέπει να το καταλάβουν καλά οι ηγεσίες των 
Συνομοσπονδιών και να το επιχειρήσουν. Αν όχι να γίνει απαίτηση και 
επιδίωξη της βάσης των πρωτοβάθμιων σωματείων και των δευτεροβάθμιων 
οργανώσεων, στέλνοντας πλέον ένα ενωτικό και ελπιδοφόρο μήνυμα 
εμπιστοσύνης προς τους εργαζόμενους οι οποίοι ελπίζουν σε μια τέτοια 
καινοτομία, που θα τους ενεργοποιήσει για περισσότερη συμμετοχή στα 
συνδικάτα και τους αγώνες.  

  Η απαίτηση συλλογικής έκφρασης αντανακλά την πραγματική 
βούληση για αλληλεγγύη μεταξύ των εργαζομένων, μιας και η εργατική τάξη 
είναι μία και όχι πολλές.  

  Επιδίωξη του μεγαλύτερου ποσοστού των εργαζομένων είναι η 
ενοποιημένη δράση με κοινό μέτωπο αγώνα, δημόσιου και ιδιωτικού τομέα, 
ακυρώνοντας έτσι ένα απ’ τα μεγάλα όπλα της νεοφιλελεύθερης πολιτικής, 
τον κοινωνικό αυτοματισμό.  

  Άλλωστε αποδείχθηκε στην πράξη πως ένας 
πολυδιασπασμένος αγώνας όσο και αυθεντικός να είναι αφήνει έκθετους τους 
αγωνιζόμενους, συρρικνώνοντας τις δυνάμεις τους, χωρίς να μπορεί να δώσει 
προοπτική και να διαμορφώσει κλίμα εμπιστοσύνης σε μεγαλύτερο μέρος των 
εργαζομένων για συμμετοχή στον αγώνα. Σε αντίθεση με τον ιδεολογικά 
βάρβαρο μηχανισμό του κράτους που επιτυγχάνει με τον τρόπο αυτό τους 
σκοπούς του.   

  Κατακριτέα είναι και η καθαρά διασπαστική στάση της ΔΑΣ ΟΤΑ 
που χρησιμοποιώντας ως αφορμή τους αποκλεισμούς αποχώρησε από το 
Συνέδριο και κυρίως απ’ τα όργανα της Ομοσπονδίας, κρύβοντας όμως την 
πραγματική αιτία που δεν είναι άλλη από την προώθηση ενός νέου δικού της 
συνδικαλιστικού οργάνου που θα το ελέγχει μόνο το ΠΑΜΕ. 

  Συνάδελφοι, το 41ο Συνέδριο της ΠΟΕ-ΟΤΑ που γίνεται σε αυτή 
την κρίσιμη περίοδο μπορεί και πρέπει να αποτελέσει την αφετηρία της 
αντεπίθεσης. Αρκεί να καταδικάσουμε τις συνδικαλιστικές δυνάμεις εκείνες 
που κατευθύνονται από τους σωτήριους χώρους των μνημονιακών ΠΑΣΟΚ 
και Νέας Δημοκρατίας, οι οποίες ψαρεύουν σε θολά νερά, αλληθωρίζοντας 
μία προς τους εργαζόμενους και μία προς τις κομματικές τους επιταγές. 

  Να αναδείξουμε δυνάμεις που μπορούν να εμπιστευτούν πλέον 
οι εργαζόμενοι, που να μπορούν να εμψυχώσουν τους εργαζόμενους για έναν 
αγώνα διαρκείας, αγώνα ανατροπής, αγώνα δικαίωσης. Ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε και εμείς. Ο συνάδελφος ο Μηκρόνης ο Άγγελος 
έχει το λόγο από το Δήμο Γλυκά Νερά Παλλήνης και να ετοιμάζεται ο 
Γεωργακόπουλος ο Δημήτρης.  
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Α. ΜΗΚΡΟΝΗΣ: Σύνεδρος απ’ τα Γλυκά Νερά απ’ την Παιανία. Θα ξεκινήσω 
εν συντομία, δεν θα φάω όλο το χρόνο, θεωρώ ότι οι εκπρόσωποι των δήμων 
έπρεπε να είχαν αναγνωριστεί και ας είχαν ψηφίσει και συμβασιούχοι. Οι 
συμβασιούχοι ήταν και θα είναι μαζί μας στους αγώνες, αποτελεί ντροπή αυτό 
που κάνατε εδώ πέρα απ’ την πλειοψηφία των παρατάξεων και θεωρώ ότι 
έτσι δεν διαγράφουν εύκολα σωματεία.  

  Σωματεία που έχουν δώσει αγώνες δεν τα διαγράφουν έτσι για 
πλάκα. Και θα μιλήσω γι’ αυτούς που κάποιες εποχές κουβαλάγανε φουρνιές 
με αεροπλάνα για να επηρεάσουν αποτελέσματα. Μεταναστών που 40 χρόνια 
λείπανε απ’ την Ελλάδα για να βγάλουν ένα βουλευτάκο και μια έδρα στον 
τάδε νομό. Και τώρα φοβηθήκαν μήπως χάσουν καμιά έδρα παραπάνω, σε 
μια μειοψηφία.  

  Κανείς δεν ενδιαφέρεται, συνάδελφοι, αν η ΠΑΣΚΕ πάρει την 
πλειοψηφία ή αν την πάρει η ΔΑΚΕ ή αν την πάρει η ΑΣΚ ΟΤΑ ή αν την πάρει 
το ΠΑΜΕ. Αλλού είναι τα προβλήματα. Λοιπόν, θεωρώ ότι κάπως έτσι έχουν 
τα πράγματα για τους συμβασιούχους.   

  Δεύτερο θέμα: θα προσπαθήσω και θα ήταν ένα κάλεσμα να 
μην αναμασάν τα ίδια και τα ίδια οι ομιλητές. Το να πούνε 500 ομιλητές ότι το 
μνημόνιο είναι κακό δεν οδηγεί πουθενά. Θέλει δράση από κει και πέρα. Το 
έχουμε εμπεδώσει ότι είναι κακό και δεν πρέπει να χάνουμε το δάσος. Και τα 
προβλήματα δεν είναι τα 20 και 30 ευρώ τα πιθανά του εκλογικής 
αποζημίωσης. Δεν σωθήκαμε με αυτά. Δεν είναι τώρα η μισή ώρα δουλειάς 
παραπάνω που μας επιβάλανε άδικα. Δεν είναι το 1% που πληρώνουμε στις 
εισφορές παραπάνω όπως είπαν κάποιοι συνάδελφοι άδικα.  

  Τα προβλήματα είναι χοντρά. Είναι άλλα, είναι τα προβλήματα 
επιβίωσης που πρέπει να μας απασχολήσουνε και πώς θα είμαστε 
αλληλέγγυοι και μεταξύ μας.  

  Έχουμε καταγράψει πανελλαδικά στους δήμους μας πόσοι 
συνάδελφοι αδυνατούν να ζήσουνε ή θα έχουμε και αυτοκτονίες στους 
δημοτικούς υπαλλήλους; Είμαστε ικανοί να τα κάνουμε αυτά τα πράγματα; 
Είναι η ώρα να τα κάνουμε ή μήπως πρέπει να περιμένουμε και τα μέτρα του 
Ιουνίου; Να περιμένουμε και τα αποτελέσματα των εκλογών;  

  Και αυτό που ήθελα, το προτελευταίο και θα κλείσω σύντομα, 
είναι ότι θα ήθελα να ακούσω και δεν έχω καμία έννοια ούτε προβοκατόρικης 
ερώτησης και μην το πάρετε στραβά. Δηλαδή θα ήθελα να μην πάρετε 
στραβά όσο μπορείτε. Να δεσμευθούν οι συνδικαλιστικές παρατάξεις που 
πρόσκεινται στα δύο μεγάλα κόμματα ποια στάση θα κρατήσουνε μετά τις 6 
Μάη ανεξαρτήτου αποτελέσματος.  

  Να δεσμευτούνε εδώ στο Συνέδριο που λένε ότι θα κάνουμε, θα 
δείξουμε. Θα κρατήσουνε μια στάση που είχε ο Θέμης Μπαλασόπουλος 
κάποια περίοδο που διαχώρισε τη θέση του από την ΠΑΣΚΕ; Μήπως 
επιστρέψουνε στο μαντρί; Γιατί τότε να ανησυχούμε. Πρέπει να ξέρει ο 
εργαζόμενος που θα ψηφίσει αύριο ποια θα είναι η στάση του 
Μπαλασόπουλου και ποια θα είναι η θέση της ΔΑΚΕ. Θεωρώντας δεδομένο 
δηλαδή ότι η αριστερά δεν θα είναι και θα είναι ας πούμε στην αντιπολίτευση. 
Εκεί το βάζω το θέμα.  

  Τοποθετηθείτε λοιπόν πριν έρθουν εκλογές και είναι η ώρα των 
παρατάξεων τι θα κάνετε αύριο που θα ψηφίσουν οι παρατάξεις, που θα 
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ψηφίσει ο κόσμος και θα ψηφίσουν παρατάξεις. Τοποθετηθείτε εδώ τι δρόμο 
θα ακολουθήσετε μετά τις 6 Μάη. Να το πείτε εδώ ώστε να ξέρει και ο κάθε 
συνάδελφος γιατί μετά την απομάκρυνση απ’ την κάλπη κανένα λάθος δεν 
αναγνωρίζεται.  

  Και ένα τελευταίο ερώτημα και κλείνω για να μην ζαλίζω άλλο. 
Μέχρι πού έχουμε σκοπό να πάμε τον αγώνα μας. Ας τοποθετηθούν οι 
παρατάξεις μέχρι πού σκοπό έχουμε να πάμε τον αγώνα μας. Πιστεύουμε ότι 
πρέπει να υπάρχει εργασία σε όλους; Ναι. Πρέπει να υπάρχει υγεία σε όλους; 
Ε ναι. Παιδεία; Ναι. Πρέπει να κρατάμε την αξιοπρέπειά μας; Πιστεύω ναι. Σε 
αυτό το σύστημα μπορεί να γίνουν αυτά; Όχι. Ε ας το ανατρέψουμε.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συνάδελφοι, μισό λεπτό. Όσοι έχουνε ψηφίσει να περνάνε 
μέσα στην αίθουσα για να τελειώνουμε και με τις ομιλίες και το λόγο έχει ο 
Γεωργακόπουλος ο Δημήτρης.  

Δ. ΓΕΩΡΓΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Γεια σας συνάδελφοι. Είμαι Πρόεδρος του 
Σωματείου Εργαζομένων του Δήμου Χαλκιδαίων. Μελετώντας τα υλικά που 
εμπεριέχονταν σε αυτήν την φτηνή τσάντα που μας δόθηκε στην αρχή των 
εργασιών, σταμάτησα στο πρόγραμμα δράσης της Ομοσπονδίας. Και 
σταμάτησα με μια θυμηδία. Δηλαδή μου έφτιαξε μια ευχάριστη διάθεση η 
ανακάλυψη αυτού του ντοκουμέντου, γιατί αμέσως έκανα το συνειρμό ότι 
μάλλον εθιμοτυπική, μάλλον στο πρωτόκολλο ακουμπούσε ας πούμε η 
ύπαρξη αυτού του υλικού, στα ντοκουμέντα του Συνεδρίου.  

  Δηλαδή  λέω: αυτά τα στοιχεία που εμπεριείχε, που αφορούσαν 
το μέλλον της Ομοσπονδίας, που αφορούσαν τα αιτήματα της Ομοσπονδίας 
είναι ρεαλιστικά; Μπορούμε δηλαδή από τώρα και μετά να τα διεκδικήσουμε; 
Όπως παράδειγμα 1.400 ευρώ βασικό μισθό ας πούμε;  

  Δεν έχετε συνειδητοποιήσει ότι έχουμε υποστεί ένα Βατερλό, ότι 
έχουμε υποστεί μία τρομερή ήττα και τώρα πρέπει να δούμε πώς θα 
ανασυντάξουμε τις δυνάμεις μας; Δηλαδή δεν έχετε αντιληφθεί ότι το 
διακύβευμα είναι να εννοούμε αυτά που λέμε για ενωτικό - μαζικό 
συνδικαλιστικό κίνημα;     

  Δεν έχετε αντιληφθεί ότι η προσπάθεια όλων μας πρέπει να 
κατατείνει στο να συγκροτήσουμε αυτό το μέτωπο χωρίς κομματικές, 
παραταξιακές αγκυλώσεις, χωρίς να είναι στο μυαλό μας το αν θα πάρουμε 
μία παραπάνω έδρα ή λίγες ψήφους παραπάνω για να τις δημοσιεύσουμε στα 
παραταξιακά και στα κομματικά μας έντυπα;  

  Βλέπουμε το δέντρο, συνάδελφοι, και χάνουμε το δάσος. Εγώ 
δεν θα πω τίποτα για τα συντεχνιακά αιτήματα γιατί το πιο σημαντικό αυτή τη 
στιγμή, αυτή την ιστορική περίοδο που ζούμε, είναι ο αγώνας των 
εργαζομένων, ο πολιτικός αγώνας των εργαζομένων για την ανατροπή του 
οικονομικού συστήματος. Είναι ο αγώνας ενάντια στην βαρβαρότητα των 
αγορών, των διεθνών οικονομικών κέντρων και των τραπεζών.  

  Υπάρχει ένα μέτωπο. Είναι στο σύνθημά μας που έγινε σύνθημα 
όλου του εργατικού κινήματος: «Ή εμείς ή αυτοί» και στο εμείς πρέπει να 
δώσουμε περιεχόμενο.  

  Θα μας δοθούν πολλές ευκαιρίες για να συγκρουστούμε, για να 
μπορέσουμε να έχουμε αποτέλεσμα, για να μπορέσουμε να συγκρουστούμε 
με αποφασιστικότητα πρέπει εμείς να είμαστε δυνατοί και να καταλάβουμε, να 
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συνειδητοποιήσουμε ότι ο αγώνας αυτός είναι ένας αγώνας ενάντια στον 
καπιταλισμό, ενάντια στη νεοφιλελεύθερη παγκοσμιοποίηση, ενάντια στις 
αγορές, ενάντια σε αυτούς που θέλουν τα κέρδη πάνω από τους ανθρώπους, 
για να πάρουν επιτέλους οι άνθρωποι τη θέση τους πάνω από το χρήμα.  

  Δεν μπορώ βεβαίως να προβλέψω με βεβαιότητα και να μιλήσω 
από το μέλλον για το τι θα συμβεί. Διαισθάνομαι όμως και στο βαθμό που 
μπορώ με την εμπειρία που έχω ή με μια μικρή δυνατότητα διαλεκτικής 
πολιτικοοικονομικής ανάλυσης ότι πρέπει όπως λέει ο ποιητής να πάρουμε 
μαζί μας νερό γιατί το μέλλον θα έχει μεγάλη ξηρασία.  

  Και σε αυτό το μέλλον, σε αυτή την έρημο που έχουμε να 
διανύσουμε πρέπει να είμαστε όλοι μαζί, είναι απαραίτητο στοιχείο, είναι 
στοιχείο ζωής, επιβίωσης η αλληλεγγύη, η συντροφικότητα. Λείπουν από δω 
σήμερα και το λέω αυτό με θλίψη, ειλικρινά με θλίψη, οι συνάδελφοι, οι 
σύντροφοι της ΔΑΣ. Οι σύντροφοι αυτοί, οι συνάδελφοι, ήταν δομικό στοιχείο 
της Ομοσπονδίας. Βοήθησαν τον κλάδο, στήριξαν τον κλάδο παρά τις 
διαφορές που έχουμε και οι συνάδελφοι αυτοί είναι αγωνιστές. Είχαν να 
δώσουν.  

  Έκαναν ένα μεγάλο λάθος στρατηγικής και δεν ξέρω αν είναι οι 
ίδιοι υπεύθυνοι γι’ αυτό το λάθος. Δεν είμαι αβρός αλλά ξέρω τη δομή αυτού 
του χώρου. Είναι μια δομή λίγο αυστηρή και συνήθως επιβάλλονται πράγματα 
από τα πάνω που στα κάτω δεν έχουνε την απήχηση και την αποδοχή που σε 
άλλους χώρους που λειτουργούν πιο δημοκρατικά θα είχαν.  

  Τελειώνοντας γιατί δεν θέλω να κάνω κατάχρηση του χρόνου 
γιατί πιστεύω ότι αυτός ο χρόνος αξιοποιήθηκε πολύτιμα από τους 
συναδέλφους με τις παρεμβάσεις και εκτιμώ ότι και οι παρεμβάσεις που θα 
γίνουνε θα είναι πολύ χρήσιμες, θα ήθελα να πω ότι, να κάνω έκκληση να 
γίνει η μέγιστη δυνατή προσπάθεια να υπάρξει προσανατολισμός, 
στρατηγικός προσανατολισμός της Ομοσπονδίας για να ξανασυναντηθούμε 
όλοι μαζί, για να βρεθούμε όλοι μαζί.  

  Αυτά τα λάθη δηλαδή που κάναμε μέχρι τώρα και αποκλείσαμε 
με τον τρόπο που αποκλείσαμε την παράταξη της ΔΑΣ έχουμε καθήκον 
απέναντι στους συναδέλφους, απέναντι στην ιστορία του συνδικαλιστικού 
κινήματος στην Ελλάδα να τα επανορθώσουμε και πρέπει να τα 
επανορθώσουμε. Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε το συνάδελφο τον Γεωργακόπουλο. Ο 
συνάδελφος Σουλούκος Σωτήρης έχει το λόγο από το Γενικό Συμβούλιο.  

Σ. ΣΟΥΛΟΥΚΟΣ: Γεια σας και από μένα αγαπητοί συνάδελφοι και 
συναδέλφισσες. Είμαι απερχόμενο μέλος του Γενικού Συμβουλίου της 
Ομοσπονδίας μας. Θεωρώ τα τελευταία δέκα Συνέδρια που έχω 
παρακολουθήσει της Ομοσπονδίας, θα συμφωνήσω με τον συνάδελφο τον 
Ροπαλίδη ότι είναι το ουσιαστικότερο και από άποψη συζήτησης, κουβέντας, 
προτάσεων και συμμετοχής, παρουσίας εννοώ μέσα στην αίθουσα συνέδρων 
απ’ όλη την Ελλάδα, αλλά σε αυτήν τη διαδικασία, αγαπητοί συνάδελφοι, θα 
πιάσω λίγο το τελευταίο που άφησε ο προηγούμενος ομιλητής, απουσιάζει η 
παράταξη της ΔΑΣ.  

  Θέλω να πιστεύω ότι η παράταξη της ΔΑΣ από την απόφαση 
που έχει πάρει εδώ και κάποια χρόνια απουσίαζε γενικά από την 
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Ομοσπονδία. Όλοι οι αγώνες που έχουμε κάνει τα τελευταία χρόνια με την 
απουσία της παράταξης της ΔΑΣ γινόταν.  

  Οι συνάδελφοί μας της ΔΑΣ παρακολουθούσαν τα Γενικά 
Συμβούλια, τις συνεδριάσεις, ερχόταν με ένα μανιφέστο απόψεων και 
προτάσεων, είτε το κάνετε δεκτό και συνεχίζουμε είτε δεν το κάνετε δεκτό και 
αποχωρούμε. Αυτή ήταν η σκέψη.  

  Όλες οι άλλες οι παρατάξεις στην Ομοσπονδία λειτούργησαν και 
νομίζω είναι καθαρό ότι το είδαμε τον Οκτώβρη στις μεγάλες κινητοποιήσεις. 
Όλοι αποφασίσαμε, κάποιοι απείχανε, κάποιοι σύρθηκαν, κάποιοι τελικά 
θέλησαν να επωφεληθούν απ’ αυτή την κατάσταση.  

  Εγώ θέλω να πω, η επιλογή της ΔΑΣ και να απαντήσω έτσι αν 
μου επιτρέπει ο συνάδελφος ο προηγούμενος ομιλητής, δεν την έδιωξε 
κανένας, αγαπητέ συνάδελφε, από δω. Δεν διώχτηκε κανένας. Ο καθένας 
κάνει την επιλογή του. Εμείς γιατί ήρθαμε στο Συνέδριο; Γιατί τηρήσαμε το 
Καταστατικό αυτό που όλοι πιστεύω ότι πρέπει να τηρούμε; Κάποιοι δεν 
θέλανε να μπουν σε αυτή τη λογική. Δεν τους διώχνεις λοιπόν αγαπητέ 
συνάδελφε. Έχουν πάρει την απόφαση και αποχωρούν μόνοι τους, όπως 
πήραμε την απόφαση όλα τα υπόλοιπα Σωματεία και είμαστε εδώ και 
κουβεντιάζουμε και συζητάμε και θα πάρουμε και αποφάσεις.  

  Η επιλογή τους, θα σας μεταφέρω μια κουβέντα χωρίς να 
γίνομαι κουραστικές, έτσι για να την έχουμε μπροστά μας, στη Λάρισα, από τη 
Λάρισα κατάγομαι, από τον Σύλλογο Υπαλλήλων Δήμου Νομού Λάρισας που 
αριθμεί 2.000 μέλη. Στις προηγούμενες εκλογές που χάθηκε η πλειοψηφία 
από το ΠΑΜΕ, την επόμενη μέρα φτιάχτηκε το συνδικάτο. Την επόμενη.  

  Τι έγινε συνάδελφοι; Στα εννέα μέλη της Διοίκησης τα πέντε να 
πηγαίνουν να συζητάνε στους χώρους δουλειάς, στους τόπους δουλειάς και 
τα μέλη του Διοικητικού Συμβουλίου που ήτανε και μέλη του Διοικητικού 
Συμβουλίου του συνδικάτου να έρχονται και να χαλάνε την συγκέντρωση. Το 
αποτέλεσμα; Στους πέντε δρόμους οι συνάδελφοι, δεν ακούγανε κανέναν.  

  Αυτό μας περιμένει από δω και στο εξής. Εμείς το ζούμε στη 
Λάρισα και το ζούμε με τέτοιο ρυθμό και τόσο έντονο που πραγματικά κάναμε 
μεγάλες προσπάθειες οι πέντε συνάδελφοι που ήμασταν στο Διοικητικό 
Συμβούλιο να φτάσουμε σε μια Γενική Συνέλευση 880 συναδέλφων προ των 
εκλογών, κάτι που δεν έγινε επί τριάντα χρόνια πλειοψηφία της ΔΑΣ στο Δήμο 
της Λάρισας.  

  Αυτό ας το πάρουμε υπ’ όψιν τι μας περιμένει. Και δεν τους 
έδιωξε κανείς, δεν μπορώ να το ακούω αυτό εδώ μέσα ότι τους έδιωξε κανείς. 
Εγώ είμαι υπερήφανος γι’ αυτήν την διοίκηση της Ομοσπονδίας από όλους. 
Οι αντιθέσεις καλά είναι να υπάρχουν και σωστά υπάρχουν. Η πίεση το να 
λυθεί ένα ζήτημα που για κάποιους είναι σοβαρό, για τους συμβασιούχους, 
για κάποιους άλλους όχι, για κάποιους το να εγγραφούν και να ψηφίσουν 
στην Ομοσπονδία, όχι ότι δεν είναι σοβαρό να ασχοληθούμε. Νομίζω όλα τα 
Διοικητικά Συμβούλια ασχολούνται στους επιμέρους.  

  Και άκουσα και έναν συνάδελφο προχθές και θέλω να το 
επισημάνω, έχει λέει δώδεκα χρόνια συμβασιούχους. Εάν δεν είναι από τα 
προνομιακά προγράμματα ε, είστε απαράδεκτοι άμα 12 χρόνια έχουμε 
συμβασιούχους ακόμη στους Δήμους. 18 χρόνια. Είναι τρελό να το ακούμε 
αυτό εδώ μέσα. Είμαστε όλοι 20 και 25 χρόνια υπάλληλοι.  
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  Ναι, κάτι δεν κάναμε σωστά, τα Διοικητικά Συμβούλια αν έχουμε 
20 χρόνια συναδέλφους συμβασιούχους. Και εδώ πρέπει να απολογηθούμε 
στον κόσμο όχι να λέμε ότι αν θα συμμετάσχω ή όχι σε ένα Συνέδριο της 
Ομοσπονδίας.  

  Και νομίζω αυτό θα πρέπει να το πάρουμε σοβαρά και λέω ότι 
είμαι υπερήφανος για τη διοίκηση με τη στάση της Ομοσπονδίας όλο αυτό το 
διάστημα. Ποιος θα ξεχάσει, συνάδελφοι, που σηκώσαμε τη σημαία του 
αγώνα όλοι μας, οι εργαζόμενοι στην Τοπική Αυτοδιοίκηση στον μαύρο 
Οκτώβρη των κινητοποιήσεων λέω εγώ ενάντια σε αυτήν την λαίλαπα που 
είχε αποφασίσει η κυβέρνηση Παπανδρέου; Ποιος;  

  Τουλάχιστον σε όλους μας είναι γνωστό ότι καμιά Ομοσπονδία 
δεν συνοδοιπόρησε παρ’ όλες τις προσπάθειες να πάμε μαζί. Μόνοι μας 
βγήκαμε στο δρόμο. Μόνοι μας κρατήσαμε αυτό που κρατήσαμε. Και δεν 
μπορώ να ακούω ότι δεν αποφάσισαν οι Γενικές Συνελεύσεις. Αποφάσισαν οι 
Γενικές Συνελεύσεις.  

  Στη Λάρισα καθημερινά γινόταν αυτό. Και στο τέλος 
αποφασίσανε οι συνάδελφοι ότι δεν μπορούν να συνεχίσουν μετά την 
πενταήμερη απεργία που έκλεισε. Νομίζω ότι όταν αποφάσισαν οι ίδιοι οι 
συνάδελφοι το κέρδος όλης της διαδικασίας ήταν ότι συμμετείχανε για πρώτη 
φορά εργαζόμενοι που δεν τολμούσαν να ακούσουν να τους πεις για το 
Σύλλογο ή να τους πεις για απεργία. Όταν τον έβαλες και του έδωσες το 
δικαίωμα να έχει και άποψη και λόγο για το τι πρέπει να κάνει.  

  Και σε αυτή την λογική όταν θα πάμε όλοι μας δεν έχουμε να 
χωρίσουμε τίποτα, αγαπητοί συνάδελφοι. Κάποιοι παίζουν κάποια παιχνίδια. 
Κάποιοι ξεβρακώθηκαν και φύγανε και σήμερα και χθες σπάσανε τα 
τηλέφωνα για να ξανάρθουν. Κάποιοι. Κάποιοι τους ακολουθούνε και κάνουν 
έγκλημα όταν δηλώνουν από το βήμα ότι πάτε μόνοι σας. Μόνοι μας δεν 
μπορεί να πάει κανένας. Έχει χαθεί. Τον πήρανε το κεφάλι, που λένε, αν βγει 
στους δρόμους αύριο. Όλοι μαζί θα πάμε και εδώ θα αναλάβει ο καθένας τις 
ευθύνες του.  

  Δεν μπορούμε από δω να λέμε παράταξη συγκεκριμένη ότι πάτε 
μόνοι σας. Αν θέλουμε να πυροδοτήσουμε και άλλο το μόνο που θα κάνουμε 
είναι να πάμε έτοιμοι στο σφαγείο. Τίποτα άλλο δεν θα καταφέρουμε, 
αγαπητοί συνάδελφοι. Αν αυτό το επιδιώξουμε και από δω και πέρα γιατί είναι 
δύσκολος ο δρόμος του Γενικού Συμβουλίου και της Εκτελεστικής που θα 
εκλεγεί απ’ αυτό το Συνέδριο.  

  Δύσκολος ο δρόμος των εργαζομένων στην Τοπική 
Αυτοδιοίκηση και αν σε αυτό δεν συμβάλλουν όλες οι παρατάξεις που θα είναι 
στο Γενικό Συμβούλιο να είσαστε σίγουροι ότι εδώ δεν θα προλάβουμε όσοι 
είμαστε εδώ το επόμενο Συνέδριο. Δεν θα το προλάβουμε. Σε άλλους 
δρόμους, αλλού θα βρεθούμε.           

  Και εδώ κάνω πρόταση και θα είναι ωσότου είμαι στην Τοπική 
Αυτοδιοίκηση υπάλληλος, ότι το επόμενο βήμα αντί να απασχολούμαστε με το 
αν θα ψηφίσει ένας συμβασιούχος για την Ομοσπονδία που κανένας δεν τον 
απέκλεισε να δρα μέσα και να καλύπτεται μέσα από το Διοικητικό Συμβούλιο, 
να παλέψουμε στη συγχώνευση των Ομοσπονδιών στην Τοπική 
Αυτοδιοίκηση.  
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  ΔΕΥΑ. Πωλείται το νερό αύριο. Απολύονται οι εργαζόμενοι στις 
ΔΕΥΑ. Ομοσπονδία Μουσικών. Ομοσπονδία ΠΟΠΟΤΑ και ό,τι άλλο βρίσκεται 
στο χώρο. Μία Ομοσπονδία. Όλοι οι εργαζόμενοι μαζί γιατί αύριο όλοι θα 
έχουμε τον πέλεκη πάνω από το κεφάλι μας. Αυτός πρέπει να είναι ο στόχος 
από δω και στο εξής, όχι αν ψήφισε ο ένας συμβασιούχος και κάναμε 
μπουρδέλο το Συνέδριο και φτάσαμε κάποιοι εδώ μέσα να απειλούνε και έχω 
να το καταγγείλω και οφείλω να πάρει θέση η επόμενη Διοίκηση απέναντι σε 
έναν συνάδελφο με τον τρόπο που μίλησε απέναντι σε μια συναδέλφισσα 
«σου δίνω δύο χρόνια να σε γαμήσω». Ο συνάδελφος ο Παπανικολάου και το 
καταγγέλλω εδώ μέσα. Είναι ντροπή. Από την ΔΑΣ, προχθές που γινότανε τα 
επεισόδια. Και νομίζω ότι οι κοντινοί εκεί, οι ψύχραιμοι μπήκανε και 
σταματήσανε.  

  Είναι ανεπίτρεπτο να μιλάμε και να χειριζόμαστε τον λόγο κατά 
αυτό τον τρόπο. Μας ενώνουνε πολλά. Μας ενώνει η προσπάθεια να 
σώσουμε την αξιοπρέπειά μας. Αυτό έκανε η διοίκηση της Ομοσπονδίας με 
όποιες αντιθέσεις, με όποια λάθη, με όποιες υπερβολές, με ό,τι και αν αυτό 
συνεπάγεται. Αλλά μας ενώνει η προσπάθεια να σώσουμε την αξιοπρέπεια 
και αυτό το έκανε η Διοίκηση της Ομοσπονδίας. Το έκανε πολύ περισσότερο η 
πλειοψηφία της Ομοσπονδίας που δεν στάθηκε καμιά φορά στο τι σημαίνει 
κουκιά, αλλά στάθηκε στην ουσία της κάθε πρότασης και της κάθε κουβέντας 
που λέγονταν στο Γενικό Συμβούλιο για να μπορούμε να πάμε πιο 
ουσιαστικοί. 

  Τίποτα άλλο δεν έχω να τονίσω, σας ευχαριστώ. Θέλω να 
πιστεύω ότι το επόμενο Γενικό Συμβούλιο θα καθίσει μπροστά σε αυτό που 
έρχεται και θα αποφασίσει ενωμένο και πιστεύω ότι στο δρόμο κάποιοι άλλοι 
που κατάλαβαν το λάθος τους που κάνανε, δεν ξέρω αν ήταν πολιτική ή 
οτιδήποτε απόφαση, θα βγούνε στους δρόμους μαζί μας, θα ’ρθούνε στους 
δρόμους μαζί μας, ενωμένοι όλοι οι εργαζόμενοι στην Τοπική Αυτοδιοίκηση, 
για να αντιμετωπίσουμε τη λαίλαπα. Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε το συνάδελφο τον Σουλούκο. Το λόγο έχει ο 
συνάδελφος ο Βίτσιος Άρης. 

Α. ΒΙΤΣΙΟΣ: Καλησπέρα συνάδελφοι και από μένα. Είμαι αρκετές ώρες, όλες 
αυτές τις μέρες μέσα σε αυτή την αίθουσα. Προσπάθησα ακούγοντας 
διάφορους και διάφορα να γράψω χαρτάκια και να λέω μέσα μου θα πρέπει 
να του απαντήσω και αυτουνού, θα πρέπει να απαντήσω και σε εκείνους, 
τελικά γέμισε η τσέπη μου χαρτιά και είπα να μιλήσω όπως μου βγει.  

  Και να ξεκινήσω από την πρώτη μέρα, όταν μιλώντας ο 
επικεφαλής της ΔΑΚΕ, ο Βασίλης Πολυμερόπουλος, ο Αντώνης 
Πολυμερόπουλος κατά τον φίλο μου υποψήφιο βουλευτή του ΣΥΡΙΖΑ Μηνά 
Μοναστηρίδη, πρώην καθοδήγηση του Κομμουνιστικού Κόμματος Ελλάδας 
και δεν ξέρω πού θα καταλήξει αύριο. Κωλοτούμπας ο Πολυμερόπουλος.  

  Συνάδελφοι να τα πάρουμε με τη σειρά. Η ΔΑΚΕ, σε αυτή την 
Ομοσπονδία της οποίας είχα την τιμή μαζί με τον Βασίλη Πολυμερόπουλο να 
είμαι στη διοίκησή της για πολλά χρόνια, επέλεξε μια στάση ζωής. Ίσως λόγω 
και του χαρακτήρα του επικεφαλή μας Πολυμερόπουλου και των υπόλοιπων 
συναδέλφων.  

  Στάση ζωής η οποία ήταν συνεπέστατη, η οποία στάση είχε να 
κάνει ότι βλέπαμε πάνω απ’ όλα και πριν απ’ όλα εργαζόμενους και όχι 
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κυβέρνηση και όχι κυβερνήσεις, όχι υπουργούς, όχι υπουργικά γραφεία, όχι 
κωλοτούμπες, όχι γλειψίματα. Και το αποδείξαμε. Και αυτό φαίνεται απ’ τα 
γραπτά γιατί τα γραπτά μένουν.  

  Συμβασιούχοι. Βίτσιος το όνομά μου. Πόσα βίτσια μπορεί να 
έχω εγώ με 400 συναδέλφους συμβασιούχους και να μην έρθω σε αυτό το 
Συνέδριο με έξι ακόμα συνέδρους; Αλλά ήταν πονηροί κάποιοι άλλοι οι οποίοι 
δειγματοληπτικά πετάγανε 10 - 15 συμβασιούχους για να δημιουργήσουν μια 
προειλημμένη απόφαση;  

  Άρα λοιπόν τι έχουμε να απαντήσουμε στο σύντροφο και 
κοινωνικό φίλο μου συνάδελφο Χαρίση και επειδή θα αναφερθώ ονομαστικά 
σε πολλούς όλοι μου είναι κοινωνικά φίλοι αλλά είναι σίγουρα πολιτικά 
αντίπαλοι. Ποια είναι η διαφορά, αγαπητέ Γεώργιε, όταν εσύ σε αυτό που σου 
διάβασε ο συνάδελφος ο Πολυζώης έλεγες ότι το παιχνίδι έχει και κανόνες;  

  Ορφάνεψε η παράταξη; Μην ανησυχείς Γιώργο, πρώην 
καθοδήγηση της ΚΝΕ ήσουν εσύ, ο Γιαλαμάς, πρώην ΚΝΕ θα αναλάβει το 
ΣΥΡΙΖΑ.  

  Εμείς λοιπόν αποφασίσαμε -μην ενοχλείσαι συνάδελφε Γιαλαμά, 
μην ενοχλείσαι- εμείς λοιπόν αποφασίσαμε σε αυτή την Ομοσπονδία να 
πορευτούμε και πριν από λίγο ο συνάδελφος που μίλαγε είπε κάτι για μία 
Ομοσπονδία. Ξέρετε ότι η ΠΟΠΟΤΑ, ο μεγαλύτερος κορμός, το 90% οι 
δυνάμεις της είναι ΔΑΚΕ. Ξέρετε όμως ότι και εμείς σεβόμενοι αρχές και αξίες, 
σεβόμενοι το συνδικαλιστικό κίνημα επιλέξαμε να κάνουμε τον δεύτερο τρίτο, 
ενώ μπορούσαμε άνετα να είμαστε και πρώτοι.  

  Είμαστε σε μια Ομοσπονδία λοιπόν που η απόλυτη πλειοψηφία 
ανήκει στον φίλο μου το Θέμη Μπαλασόπουλο, τον κοινωνικά φίλο μου και 
πολιτικά αντίπαλο. Άκουσα λοιπόν απ’ το βήμα αυτό και τον Θέμη ότι 
αποκήρυξε την κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και χαρακτηριστικά, αυτό το 
σημείωσα, είναι το τελευταίο ραβασάκι, ο Πρόεδρος ο απερχόμενος του 
Γενικού Συμβουλίου είπε: διαχωρίσαμε τη θέση μας από την κυβέρνηση. 
Συνεπώς όπου υπάρχει λόγος υπάρχει και αντίλογος.  

  Άρα λοιπόν όλα αυτά τα χρόνια ήσασταν μαζί, ήσασταν πλάι-
πλάι. Τώρα που το καράβι βουλιάζει αποφασίσατε να την διαχωρίσατε. Εμείς 
για να μην είμαστε όμηροι αυτής της κατάστασης, την είχαμε διαχωρίσει προ 
πολλού. Μέσα απ’ αυτό το βήμα και απ’ αυτά τα Συνέδρια ο 
Πολυμερόπουλος, ο Βίτσιος, ο Γαλανόπουλος, ο Πολυζώης και πολλοί άλλοι 
καταγγέλλανε και κατακρίνανε κυβερνήσεις της Νέας Δημοκρατίας.  

  Και βέβαια όταν ο Πολυμερόπουλος ή κάποιοι άλλοι τσιμπάγαμε 
ένα πενηντάρικο αύξηση το μήνα ήταν ψίχουλο, ήταν τίποτα. Σήμερα που μας 
ξεβρακώνουν δεν είναι τίποτα. Είναι όλα.  

  Πάμε λοιπόν να δούμε τα πράγματα. Απόλυτη πλειοψηφία είπε 
ο Γιώργος και να χαίρεστε το μονοκομματικό Προεδρείο και βέβαια άφησε και 
την αιχμή ότι εμείς θα είμαστε οι κολαούζοι στο Προεδρείο. Τι άλλαξε δηλαδή 
από πέρυσι, πρόπερσι και πριν είκοσι χρόνια που στα Προεδρεία 
συμμετείχατε συνάδελφοι; Αποφασίσατε ξαφνικά να κάνετε άλλη μία 
κωλοτούμπα.  

  Πάμε στους συναδέλφους που απουσιάζουν και πολλοί 
παλιότεροι ξέρετε ότι εμένα μου λείπουν γιατί την θέλω την αντιπαράθεση. Γι’ 
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αυτό γαργάλησα και τον φίλο μου τον Γιαλαμά. Γιατί πιστεύω ότι μέσα απ’ την 
αντιπαράθεση βγαίνουν θετικά πράγματα. Και στο ίδιο δωμάτιο θα 
κοιμηθούμε σε Συνέδρια με τον Γιαλαμά και θα φάμε και θα πιούμε, αλλά εδώ 
μέσα αντιπαράθεση θα κάνουμε. Σεξουαλικό υπονοούμενο. Ίσως δεν ξέρω τι 
χάνω τόσα χρόνια! 

  Πάμε παρακάτω συνάδελφοι. Όταν το ΠΑΜΕ, όταν το ΚΚΕ, όταν 
η ΔΑΣ έρμαιο των κομματικών της δεσμεύσεων για χρόνια ολόκληρα κάνει 
ξεχωριστή Πρωτομαγιά, ξεχωριστή συγκέντρωση, ξεχωριστή πορεία, 
ξεχωριστά όλα, τι κάνει; Έναν κύκλο μέσα σε έναν άλλον κύκλο. Απλά όποτε 
μπορεί να τον καπελώσει είναι ο εξωτερικός κύκλος, όποτε μπορεί να την 
καπελώσουμε όλοι οι άλλοι είναι ο εσωτερικός. Συνεπώς δεν μου λείπετε 
πολιτικά συνάδελφοι. Στο καλό, σας κουνάω και μαντήλι. 

  Και ερχόμαστε τώρα να δούμε την ουσία. Η ουσία είναι ότι μας 
έχουν καταγυμνώσει, μας έχουν ισοπεδώσει, μας έχουν πάρει το αίμα. Και τι 
κάνουμε; Πώς αντιδρούμε; Είναι έτοιμο το συνδικαλιστικό κίνημα να 
απαντήσει στις ενδεχόμενες απολύσεις και να πάρουμε σήμερα ψήφισμα; Με 
μία πρόταση.  

  Όλη η ΠΟΕ-ΟΤΑ αποφασίζει και πάει στον Εισαγγελέα του 
Αρείου Πάγου, όπου θέλετε και δηλώνει πόθεν έσχες, ανοιχτοί λογαριασμοί 
όλων των εργαζόμενων και όποιοι είναι λαμόγια να απολυθούν και να τους 
δεσμευθεί η περιουσία, γιατί εγώ δεν ντρέπομαι να πω ότι είμαι 
συνδικαλιστής, δεν ντρέπομαι να δω τα παιδιά μου και τα παιδιά των 
υπόλοιπων στα μάτια, κάποιοι μπορεί να ντρέπονται. Να τους δούμε, να τους 
δείξουμε, να τους βγάλουμε στο περιθώριο.  

  Και να δηλώσουμε εκ των προτέρων στην κυβέρνηση, στην 
τρόικα και στον καθένα ότι ξέρετε κύριοι, πρώτους που θα απολύσετε είναι 
αυτούς που δεν μπορούν να δικαιολογήσουν τα περιουσιακά τους στοιχεία. 
Πρώτους που θα απολύσετε είναι αυτοί που πάνε με βραχιόλια στον 
εισαγγελέα, γιατί εγώ δεν το φοβάμαι και αν θέλετε μέχρι δέκατης γενιάς 
ψάχτε τους λογαριασμούς μου. Κάποιοι ίσως το φοβούνται. Το ποιοι είναι 
αυτοί τους βλέπει και τους παρακολουθεί η κοινωνία.  

  Κλείνοντας, συνάδελφοι, θα σας πω το εξής: ότι είμαστε μια 
βδομάδα πριν τις εθνικές εκλογές και μία μέρα πριν τις εκλογές του Συνεδρίου 
μας και βέβαια το τι θα κάνει ο καθένας στις εθνικές εκλογές είστε μεγάλα 
παιδιά, ώριμα, έμπειρα, αποφασίστε να κάνετε ό,τι νομίζετε.  

  Σε αυτό το Συνέδριο όμως θα πρέπει να δώσουμε δύο 
απαντήσεις. Μία απάντηση που αφορά τους απόντες, ότι δεν μας λείπουν 
γιατί; Γιατί όλα αυτά τα χρόνια ήταν τροχοπέδη και μία δεύτερη κυρίως 
απάντηση αφορά την ΠΑΣΚΕ και αφορά αυτό που λέγεται μηχανισμός 
ΠΑΣΚΕ, η οποία, αγαπητοί κατά τα άλλα συνάδελφοι, απαρτίζεται από 
ανθρώπους πολύ αριστερότερους από μένα, μέχρι και εμένα, γιατί εγώ είμαι 
λαϊκή δεξιά, το ξέρουνε πολλοί.  

  Και τους λέω ότι αν θέλετε να κάνετε την επανάσταση, αν θέλετε 
να κρατήσετε ψηλά το συνδικαλιστικό κίνημα, μην δίνετε πλειοψηφίες Χότζα. 
Μην αφήνετε την ΠΑΣΚΕ να πάρει 21 και 22 έδρες. Ψηφίστε τους υπόλοιπους 
και δεν μονοπωλώ, δεν λέω ότι η ΔΑΚΕ είναι η καλύτερη παράταξη και 
ψηφίστε την. Λέω όμως ότι η ΔΑΚΕ έχει συνέπεια λόγων και έργων, το 
τήρησε, το τηρεί και θα το τηρεί σε αυτή την Ομοσπονδία όσο άνθρωποι οι 
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οποίοι είναι εκφραστές της και τους ξέρετε, λειτουργούν εδώ μέσα. 
Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε τον συνάδελφο τον Άρη. Ο συνάδελφος ο Νίκος 
Τράκας έχει το λόγο. 

Ν. ΤΡΑΚΑΣ: Επειδή κατέβηκε ο φίλος μου ο Άρης εγώ θα του πω ότι 
συμφωνώ με ό,τι λέει ο Πολυμερόπουλος. Ό,τι ανήκει στην παράταξή μας 
εμείς θα το πάρουμε. Ό,τι μας ανήκει και όσο αγώνα δώσαμε Άρη μου εμείς 
θα το πάρουμε. Συμφωνώ με τον Πολυμερόπουλο και εσείς θα το πάρετε, 
αλλά θα το πάρουμε κι εμείς.   

  Και επειδή σε αυτό το Συνέδριο ακούστηκαν πολλά, ακούστηκαν 
σημαντικά γεγονότα, ασχοληθήκαμε ξανά με μια διαδικασία όπως στο 
περασμένο Συνέδριο, το τι θα γίνει με τους συμβασιούχους. Γίνανε πολλά. Για 
πρώτη φορά απ’ τα δεξιά μου δεν έχω το ΠΑΜΕ να απαντήσω και επειδή έχω 
μάθει όταν μιλάω να υπάρχει η διαφορετική άποψη, δεν θα πω τίποτα για το 
ΠΑΜΕ, ο καθένας αντιλαμβάνεται, εγώ το είχα αντιληφθεί εδώ και ενάμισι 
χρόνο όταν έλεγα πραγματικά σε έναν αγωνιστή, τον Γιώργο Χαρίση, γιατί 
μπορεί να υπάρχουνε εκλογές αλλά υπάρχει και μια επόμενη μέρα, ότι παίζει 
το παιχνίδι του ΚΚΕ και του ΠΑΜΕ στη λογική ποιος είναι μεγαλύτερος 
επαναστάτης. Έπεσε τη λογική αν συμμαχήσει ποτέ το ΠΑΜΕ με τον 
Συνασπισμό. Όσο εγώ θα γίνω δεξιός άλλο τόσο το ΠΑΜΕ θα συμμαχήσει με 
το Συνασπισμό. Του το είχα πει του Γιώργου Χαρίση. 

  Αγαπητοί συνάδελφοι, ασχοληθήκαμε με όλη αυτή τη διαδικασία 
και γίνανε πολλά. Γίνανε τόσα πολλά που εδώ τρελαίνεσαι. Τρελαίνεσαι γιατί 
υπάρχει μία διγλωσσία. Δεν συζητήσαμε για τα προβλήματα της 
καθαριότητας, για τις απολύσεις, για τις ιδιωτικοποιήσεις, πέρα από ένα 
πλούσιο θα έλεγα φυλλάδιο της ΑΣΚ ΟΤΑ, που έβγαλε την τελευταία μέρα του 
Συνεδρίου ή για τους παιδικούς σταθμούς, οι οποίοι ουσιαστικά σε λίγα 
χρόνια εάν δεν μπει ιδιώτης είναι σίγουρο ότι αν δεν μας ιδιωτικοποιήσουνε σε 
δύο ή σε τρία ή σε πέντε χρόνια είναι σίγουρο, συνάδελφοι, ότι αν δεν 
παλέψουμε μέσα από την Ομοσπονδία για να υπάρξουν μόνιμες θέσεις σε 
αυτό το προσωπικό, έχει τελειώσει αυτή η διαδικασία και σήμερα έπρεπε να 
έρθουμε εδώ και να πούμε τι θα κάνουμε την επόμενη μέρα. Δεν το είπε 
κανείς.  

  Είπαν όμως πολλά άλλα πράγματα. Άκουσα να λέει τον 
Μπανταλαμά, ο συνάδελφος της ΑΣΚ ΟΤΑ, να λέει αποτύχαμε. Και γιατί λέει; 
Δεν κάναμε τίποτα διότι λέει είναι λάθος η Ομοσπονδία. Είναι μηδέν. Βεβαίως 
πήγα στην περιοχή του Μπανταλαμά να μιλήσω στην Έκθεση της 
Θεσσαλονίκης και όταν μπροστά που βγήκε ο αντιδήμαρχος είδα 
εργαζόμενους να μπαίνουν στα γραφεία τους πίσω και δεν άνοιξε μύτη.  

  Άκουσα τον Αργύρη, ΑΣΚ ΟΤΑ. Λέει ο κυβερνητικός 
εργοδοτικός συνδικαλισμός. Άκουσα πολλούς συναδέλφους να κλαίνε για 
τους συμβασιούχους. Να κάνω μια ερώτηση, εσύ, που είναι και αστός ο 
Πολυμερόπουλος, στον αστό τον Πολυμερόπουλο και στη ΔΑΚΕ; Συνάδελφε 
Πολυμερόπουλε, έκανες διαδικασίες στο Δήμο Αθηναίων για να μπούνε στο 
Διοικητικό Συμβούλιο οι συμβασιούχοι και να έχουν το δικαίωμα του εκλέγειν 
και εκλέγεσθαι; Ναι συνάδελφοι κι εγώ δεν θα γίνω σαν τον Βίτσιο στη λογική 
να τα ισοπεδώσω όλα για να πάρω αυτούς τους ψήφους που θέλει να πάρει ο 
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Άρης. Έκανε ο αστός ο Πολυμερόπουλος διαδικασία για τα ασφαλιστικά μέτρα 
για να μπορούν να ψηφίζουν οι συμβασιούχοι. 

  Και ξέρετε συνάδελφοι η ΠΑΣΚΕ που ήτανε κατά είναι κατά και 
συμβιβασμένη, αλλά βέβαια ο συνάδελφος από την ΑΣΚ ΟΤΑ Διευθυντής που 
βρίσκεται στην ΑΣΚ ΟΤΑ έκανε ασφαλιστικά μέτρα εναντίον του 
Πολυμερόπουλου. Μήπως λέω ψέματα; Μήπως λέω ψέματα, συνάδελφε 
Σταυριανίδη; Μήπως λέω ψέματα ότι οι εργαζόμενοι που πήγανε να ψηφίσουν 
από το ΠΑΜΕ, ο ίδιος ο Πρόεδρος της ΑΣΚ ΟΤΑ δεν επέτρεψε να ψηφίσουνε 
οι συμβασιούχοι αναγνωρίζοντας το Καταστατικό της Ομοσπονδίας; Μήπως 
κάνω κάπου λάθος; Υπάρχει το καταστατικό. Το νούμερο 4 της Ομοσπονδίας 
της ΑΣΚ ΟΤΑ Γιώργος Μερτινός είπε δεν μπορεί να ψηφίσουν οι 
συμβασιούχοι, διότι δεν είναι στο καταστατικό. Βεβαίως η διγλωσσία της ΑΣΚ 
ΟΤΑ, ο Μερτινός παρακολουθεί στην Ευελπίδων και στα δικαστήρια και 
στηρίζει στα δικαστήρια να ψηφίσουν οι 18 σύλλογοι την Ομοσπονδία. 

  Δικά σας τα συμπεράσματα. Υπάρχει βέβαια και το κόλπο του  
ανεξάρτητου σε αυτό το τελευταίο Συνέδριο. Υπάρχουνε οι ανεξάρτητοι οποίοι 
βέβαια μας είπε εδώ ο συνάδελφος ότι εγώ έκανα συμφωνία με τον Γιώργο  
Χαρίση να είναι ΑΣΚ ΟΤΑ λέει Συνεργαζόμενοι γιατί κάποιος λέει με μια 
πορτοκαλί γραβάτα ήτανε λέει στο Συνέδριο, ήταν στην ομιλία του Σαμαρά και 
εμείς είμαστε μακριά από κόμματα ενώ η ΑΣΚ ΟΤΑ έχει εδώ μέσα στο 
Συνέδριο πέντε υποψήφιους βουλευτές.  

  Δεν μας είπε ο συνάδελφος απ’ το Ηράκλειο αν είναι κομματική 
δύναμη. Να μας το ξεκαθαρίσει. Και επειδή λέει είναι και ενωτικός μέχρι την 
τελευταία ημέρα φίλε Μύρωνα όσο και αν είσαι δημοκράτης, όσο και αν οι 
Κρητικοί έχουν ψυχή, δεν μπορεί να σας δουλεύουνε. Τους απαντήσατε, 
υπάρχουν και οι επόμενες ημέρες.    

  Και βέβαια συνάδελφοι για να πάμε, άκουσα έναν συνάδελφο, 
λέει να γίνουνε δύο θητείες για να μην μας πει ο κόσμος ότι είμαστε σαν τον 
Παναγόπουλο. Όχι για τον Παναγόπουλο τον ανεξάρτητο ο οποίος στη Βούλα 
όταν κάναμε 22 μέρες απεργία δεν υπήρχε ούτε ένα τσιγάρο στη Βούλα και 
στα Καλύβια. Λέω για τον Παναγόπουλο της ΓΣΕΕ που βεβαίως ξέχασε ο 
συνάδελφος ότι υπάρχει και ο Ρίζος και ο νοών νοείτω.  

  Άρα λοιπόν συνάδελφοι μας είπανε, αποκλείσαμε λέει 18 
συλλόγους. Είναι ντροπή. Είναι αίσχος. Αποφασίσανε λέει τα Διοικητικά 
Συμβούλια, αυτά συζητάγαμε σήμερα. Όμως μπορεί να μου πει ο 
Μοναστηρίδης η ΑΣΚ ΟΤΑ εάν αγαπητοί συνάδελφοι ή Αριστερές 
Συσπειρώσεις στο περασμένο Συνέδριο των Χανίων αν αποκλείστηκαν γιατί 
μας είπαν για πραξικόπημα. Αν οι ίδιοι με την ψήφο τους αποκλείσανε τα 
σωματεία γιατί δεν είχαν πειθαρχήσει στο καταστατικό;  

  Μπορούν να μας απαντήσουνε ότι ο Γιώργος ο Χαρίσης έλεγε 
στην Ομοσπονδία ΑΣΚ ΟΤΑ ότι δεν πάμε στα δικαστήρια θα αποκλειστούν 
όλοι οι σύνεδροι στο Συνέδριο; Και δεν δεχόμαστε τίποτα. Είναι αλήθεια ή 
ψέματα;  

  Άκουσα τον φίλο Γκιτάκο να λέει για τις συμβιβασμένες λέει 
παρατάξεις. Και τι άλλαξε ρε Βασίλη; Μέχρι προχθές ήμασταν μαζί. Σε αυτές 
τις συγκεκριμένες. Η πείνα. Αλλά περιμένω….  

(Διαλογικές συζητήσεις) 
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Ν. ΤΡΑΚΑΣ: Είμαι ψύχραιμος. Θα απαντήσω. Εγώ αποδέχομαι την 
διαφορετικότητα. Μόνο που εγώ Βασίλη μου προσωπικά επειδή μαζί σου 
πάλεψα εναντίον του Φασούλα, εγώ δεν έγινα ποτέ υποψήφιος δημοτικός 
σύμβουλος με τον Καπλάνη στην Αγία Βαρβάρα που ο Καπλάνης χτύπαγε 
την Αγία Βαρβάρα στην απεργιακή κινητοποίηση, περιμένω να τον 
καταγγείλεις, διότι είσαστε η δημοτική ομάδα του Καπλάνη και περιμένω να 
αποχωρήσεις. Όχι στην Αγία Βαρβάρα με τον Καπλάνη και στο συνέδριο με 
την ΑΣΚ ΟΤΑ. 

  Αυτά, είναι απλά τα πράγματα. Όχι βεβαίως, γιατί εδώ πρέπει να 
απαντηθούν όλα. Λέει ένας συνάδελφος της ΑΣΚ ΟΤΑ, να γίνουνε λέει δύο 
θητείες. Το ξαναεπαναλαμβάνω. Μπορεί να μας πει ο συνάδελφος της ΑΣΚ 
ΟΤΑ στην ΑΔΕΔΥ τα στελέχη της ΑΣΚ ΟΤΑ έχουνε βγάλει άσπρα μαλλιά, 
βγαίνουμε στη σύνταξη και δεν έχουν φύγει ακόμη από την ΑΔΕΔΥ. Μπορείτε 
να μας πείτε για τις θητείες;  

  Μας έλεγε η ΑΣΚ ΟΤΑ ότι πρέπει να παίρνουμε αποφάσεις στα 
προηγούμενα Συνέδρια, οι σύλλογοι για τις απεργίες. Όταν πήρε την 
απόφαση η Ομοσπονδία στη μεγάλη απεργία να πάρουν απόφαση οι 
σύλλογοι μας κατάγγειλε η ΑΣΚ ΟΤΑ. Κακώς λέει παίρνουμε.  

  Έτσι λοιπόν συνάδελφοι, θα λέω ό,τι θέλω, δημοκρατία έχουμε. 
Έτσι λοιπόν, συνάδελφοι, να πάμε και στην απεργιακή κινητοποίηση. 22 
μέρες μια Ομοσπονδία, η μοναδική Ομοσπονδία από όλες τις Ομοσπονδίες 
υπεράσπισε την τιμή και την αξιοπρέπεια των εργαζομένων. Είμαστε η 
μοναδική Ομοσπονδία που το υπεράσπισε. 

  Χιλιάδες εργαζόμενοι ακολουθούσαν την Ομοσπονδία. Πήγαμε 
όλοι μαζί. Γιατί το όλοι μαζί ήταν σημαντικό. Και όλοι μαζί μπορούσαμε, γιατί 
ξέρετε σε αυτή την μεγάλη απεργιακή κινητοποίηση βρεθήκαμε χιλιάδες στους 
δρόμους. Μήπως, συνάδελφοι, επειδή λέω για την ΑΣΚ ΟΤΑ ακούσατε για 
τον επικεφαλής σας να βρίζουν τα κανάλια ή τον Γραμματέα της παράταξης 
της ΠΑΣΚΕ που έδινε μάχη και δεν πούλησε την αξιοπρέπεια της παράταξης 
και της εργατικής τάξης;   

  Μήπως σας κατηγορήσανε πουθενά; Μήπως είχατε πρόβλημα 
από τις εφημερίδες; Μήπως σας πήγαν στην κρατική ασφάλεια, όπως πήγανε 
τον συμβιβασμένο Μπαλασόπουλο; Μήπως βγήκε η Μπακογιάννη στον 
Γιώργο Χαρίση ή σε οποιονδήποτε άλλον από τις παρατάξεις της αριστεράς 
να τον βρίζει επί πέντε μέρες; Μήπως, συνάδελφοι, στις 22 μέρες αυτές 
απεργίας που δώσαμε τη ζωή μας όλοι μαζί είχαμε…  

(Διαλογικές συζητήσεις) 

Ν. ΤΡΑΚΑΣ: Βεβαίως συνάδελφοι ο Γιώργος Χαρίσης χτυπήθηκε όπως 
χτυπήθηκε ο φασίστας Μπαλασόπουλος στον Λαγκαδά μαζί με το φασίστα 
τον Πολυμερόπουλο αλλά τότε τα facebook δεν είχατε να βγάλετε ότι τον 
αντιπρόεδρο της ΔΑΚΕ και τον Γραμματέα της ΠΑΣΚΕ, ή πρόεδρε της 
ομοσπονδίας και αντιπρόεδρε της ομοσπονδίας χτυπηθήκανε από μπράβους 
στον Λαγκαδά για να υπερασπίσουν τα συμφέροντα των εργαζομένων. Γιατί 
δεν έχετε την τόλμη να πείτε μπράβο σε οποιονδήποτε συνάδελφο από την  
Εκτελεστική Επιτροπή δίνει μάχη και αγώνες.  

  Ξέρω ότι πειράζουν αυτά. Ξέρω ότι το μόνο πρόβλημα που το 
τελευταίο διάστημα είχατε να χτυπήσετε την ΠΑΣΚΕ. Και ναι η ΠΑΣΚΕ 
εψήφισε ΠΑΣΟΚ. Ναι η ΠΑΣΚΕ είχε ελπίδες και όνειρα. Ναι η ΠΑΣΚΕ στα 
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Χανιά και στο Συνέδριο μίλησε ότι αν αυτά που θα γίνουνε δεν είναι για τους 
εργαζόμενους θα μας βρουν στο δρόμο και στον αγώνα. Και η ΠΑΣΚΕ τα 
πραγματοποίησε αποχωρώντας από αυτή την πολιτική, αποχωρώντας από 
αυτή τη λαίλαπα του μνημονίου και της τρόικας. Βρεθήκαμε στην πρώτη 
γραμμή, μας χτύπησε ο πολιτικός μας χώρος, μας χτύπησε η αριστερά, γιατί 
λέει πώς αυτοί αποστασιοποιούνται;  

  Οι πράκτορες των Αμερικάνων, λέει, τους έχουν βάλει. Κάτι 
συμβαίνει. Σας απαντώ γιατί. Η ψυχή και η καρδιά της ΠΑΣΚΕ είναι 
ασυμβίβαστη. Τα στελέχη της ΠΑΣΚΕ αγωνίζονται, υπερασπίζονται και δίνουν 
τη μάχη, όπως θα τη δώσουν σε οποιαδήποτε στιγμή κι αν χρειαστεί. 

  Και αυτή η στιγμή που θα χρειαστεί, σύντροφοι της αριστεράς, 
σύντροφοι της δεξιάς, σύντροφοι της ΠΑΣΚΕ, πρέπει να τη δώσουμε όλοι 
μαζί, διότι συμμαχητές θα τη δώσουμε όλοι μαζί για τα παιδιά μας. Θα τη 
δώσουμε όλοι μαζί για να υπερασπίσουμε τα δικαιώματά μας. 

  Η ΠΑΣΚΕ χτυπήθηκε ακόμα περισσότερο. Γίνανε και αυτά στο 
συνέδριο. Τάζανε θέσεις, πιάνανε τα στελέχη μας και τους λέγανε θα πάνε 
στην Εκτελεστική Επιτροπή, στο Γενικό Συμβούλιο. Μα αγαπητοί συνάδελφοι 
και όποιοι τα τάζατε, αν η ΠΑΣΚ εξαγοραζότανε δεν θα έδινε την μάχη στην 
πρώτη γραμμή όταν υπερφούντωνε ο αγώνας. Η ΠΑΣΚΕ δεν πουλιέται. Η 
ΠΑΣΚΕ δεν εξαγοράζεται. Η ΠΑΣΚΕ θα δώσει το μήνυμα στους εργαζόμενους 
για αντίσταση και πάλη. Αυτή είναι η διαφορά μας. Αυτή είναι η διαφορά μας, 
ναι η ΠΑΣΚΕ. .  

  Και κλείνοντας για να μην κουράσω και μου πει ο Οδυσσέας ότι 
κούρασα, ο Γιαλαμάς κουράστηκε. Τι να κάνω Γιαλαμά μου, τριάντα χρόνια 
είσαι, άμα γέρασες φύγε. Τι να κάνουμε; Ο Γιαλαμάς είναι φίλος μου, 
αντιλαμβάνομαι ότι 35 χρόνια βρίσκεται συνδικαλιστής, άρα άμα κουράστηκε 
εγώ θα κάτσω και κάτω. Αλλά εσύ θα φύγεις από το συνέδριο, έτσι δεν είναι; 

  Λοιπόν συνάδελφοι, για να κλείσω, αυτή τη στιγμή τελειώνει το 
Συνέδριο, αύριο είναι η τελευταία μέρα. Θα πάμε κάτω στους χώρους μας και 
πρέπει να τους μιλήσουμε. Θα πάμε στους χώρους μας και πρέπει να 
δώσουμε αισιοδοξία. Θα πρέπει να δώσουμε αισιοδοξία αγώνα.  

  Θέλω να εκφράσω σε όλους που δώσαμε τη μάχη αλλά 
ιδιαίτερα στον δικό μας Γραμματέα γιατί πια δεν είναι Πρόεδρος και να του πω 
μαζί με όλη την παράταξή μας ότι είμαστε υπερήφανοι που έχουμε Γραμματέα 
τον Θέμη Μπαλασόπουλο. Είναι υπερήφανη η παράταξή μας που ο 
Γραμματέας μας δεν εξαγοράστηκε, δεν πουλήθηκε, χτυπήθηκε και ήταν στην 
πρώτη γραμμή.  

  Θέλω να πω στα στελέχη της ΠΑΣΚΕ ναι κοιτάξτε ίσια στα 
μάτια, όπως κοιτάξατε σε αυτά τα χρόνια. Ξέρετε να κοιτάτε. Είμαστε 
υπερήφανοι για εσάς. Είμαστε υπερήφανοι για τα στελέχη μας. Καλό αγώνα, 
καλή νίκη. Εμείς θα κερδίσουμε και την άλλη εβδομάδα. Κανένας δεν βγαίνει 
νικητής και ηττημένος απ’ το Συνέδριο. Αυτά που έρχονται πρέπει να είμαστε 
μαζί. Καλό αγώνα και καλή νίκη στους επόμενους αγώνες που έρχονται. Γεια 
σας συνάδελφοι.   

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε τον συνάδελφο Τράκα. Ο συνάδελφος ο 
Τσούνης Γιάννης έχει το λόγο. 
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Γ. ΤΣΟΥΝΗΣ: Συνάδελφοι, άκουσα χθες δύο τοποθετήσεις και τις πρόσεξα. Η 
μία ήταν του συναδέλφου Γιώργου Δελάκη και η άλλη ήταν του συναδέλφου 
του Σπύρου Πατρινού. Ενεργών και μετά από πάρα πολλά χρόνια. Και 
λυπήθηκα που δεν έζησα, που δεν πρόλαβα μια διαφορετική αντιπαράθεση, 
μια πολιτική αντιπαράθεση στην οποία από όσο γνωρίζω και από όσο ξέρω 
συμμετείχαν και οι αριστερές δυνάμεις.  

  Την έχουμε χάσει, συνάδελφοι, αυτή την αντιπαράθεση. 
Δυστυχώς. Και θα πω στον φίλο μου τον Άρη ότι καταλαβαίνω την ανάγκη 
συσπείρωσης μια μέρα πριν τις εκλογές μιας μεγάλης παράταξης. Επίσης θα 
του πω ότι δεν υπάρχει περίπτωση να πάω να ζητήσω από κανέναν το 
αυτονόητο, ότι τα λαμόγια δηλαδή όχι μόνο πρέπει να απολυθούν, πρέπει να 
πάνε και φυλακή.  

  Αλλά επίσης, φίλε Άρη, δεν θα είμαι εγώ αυτός που θα βάλω 
κριτήριο στο ποιος θα απολυθεί πρώτος ή δεύτερος, γιατί νομίζω ότι αυτό 
είπες. Αυτοί να απολυθούν πρώτοι. Και αν το κάνουμε εμείς αυτό προφανώς 
θα βρεθούν και άλλοι που θα βάλουν τα κριτήρια για τους δεύτερους. Και 
καλοθελητές υπάρχουν πολλοί.   

  Βέβαια, συνάδελφοι, και θα χρησιμοποιήσω μία φράση του 
Βασίλη Πολυμερόπουλου. Την τελευταία τριετία είναι αλήθεια ότι πάρα πολλοί 
έχουν κάνει κωλοτούμπες. Και βέβαια αυτό ισχύει και για τα κόμματα και για 
τους πολιτικούς φορείς. Και κωλοτούμπες έκαναν πολύ καλές κωλοτούμπες 
και πολιτικοί που φορούσαν πράσινες γραβάτες και πολιτικοί που φορούσαν 
μπλε γραβάτες. Και αυτό έχει δημιουργήσει σύγχυση σε πάρα πολλούς 
εργαζόμενους που βρίσκονται και στο κέντρο και δεξιά. Και αυτό είναι 
αδιαμφισβήτητο.  

  Εγώ, συνάδελφοι, είναι αλήθεια ότι νιώθω πικραμένος. Νιώθω 
πικραμένος που η παράταξη της ΔΑΣ έχει αποχωρήσει γιατί μιλώ σήμερα όχι 
μόνο ως εκλεγμένος από μία παράταξη στην Εκτελεστική Επιτροπή, στο 
Γενικό Συμβούλιο. Έχω την ιδιότητα και ενός αντιπροσώπου σε ένα Σύλλογο 
μεγάλο με σοβαρά προβλήματα και έχω και την ιδιότητα του απλού 
εργαζόμενου. Και αυτό που με τρώει είναι ότι αναμένω έτσι μία ελπίδα, μία 
προσδοκία. Υπάρχουν σπίθες που μου την δίνουν σήμερα και χθες αυτή την 
προσδοκία. Πρέπει όμως να την φουντώσουμε, συνάδελφοι.   

  Δεν είχαμε Καταστατικό Συνέδριο. Είχαμε νομιμοποιήσεις. 
Κάποιοι προσπάθησαν να το κάνουν Καταστατικό Συνέδριο. Αναφερθήκαμε 
πάρα πολύ στους 18 Συλλόγους. Είναι αλήθεια. Εγώ δεν θα μιλήσω πάρα 
πολύ για τους 18 Συλλόγους. Θα μιλήσω όμως και πρέπει να αναφερθεί 
κάποιος για τους 180 Συλλόγους που τήρησαν αυτό το ρημάδι το 
Καταστατικό. Για τους 180 Συλλόγους που έχουν πληρώσει για να μπορεί 
αυτή η Ομοσπονδία να λειτουργεί.  

  Για τους 180 Συλλόγους, η συντριπτική λοιπόν πλειοψηφία που 
δεν θέλησε να υπάρχει ένα μπάχαλο στην Ομοσπονδία, που θέλησε να 
υπάρχουν ενιαίοι κανόνες, δεν άκουσα κουβέντα γι’ αυτούς τους 180 
Συλλόγους. Και εγώ δεν είμαι οπαδός του φασισμού των μειοψηφιών. Θέλω 
να ακούγεται και η πλειοψηφία.   

  Το ζήτημα το μεγάλο είναι εάν μπορεί ή εάν υπερισχύει το 
Καταστατικό ενός Συλλόγου από το Καταστατικό της Ομοσπονδίας. Εάν 
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μπορεί να επηρεάζει το Καταστατικό ενός Συλλόγου το Καταστατικό της 
Ομοσπονδίας και την εσωτερική της λειτουργία.  

  Εδώ θα πρέπει να πούμε ότι κατευθείαν εάν αποδεχόμασταν 
την απόφαση 18 Συλλόγων είναι σαφές ότι θα επηρεάζαμε κατευθείαν και τη 
βούληση των υπόλοιπων 180 Συλλόγων, που μπορεί να ήθελαν κάτι 
διαφορετικό.  

  Νομίζω λοιπόν ότι αυτό δεν είχαμε δικαίωμα να το κάνουμε. 
Κρίθηκε πριν ενάμισι χρόνο στο Ενδιάμεσο Συνέδριο και θα ξανακριθεί αν 
θέλετε μετά από ενάμισι χρόνο. Και βέβαια θα πρέπει να πάρει πρωτοβουλίες 
το Τριτοβάθμιο όργανο και να επιλύσει το ζήτημα. Και είναι σαφές ότι μετά και 
εμείς, συνάδελφοι, θα συμμορφωθούμε με το Καταστατικό της υπερκείμενης 
οργάνωσης που είναι η ΑΔΕΔΥ, γιατί αλλιώς θα ανοίξουν ζητήματα, 
συνάδελφοι.  

  Θυμάμαι σε προηγούμενο Συνέδριο που πήραμε την απόφαση 
το μέτρο να ανέβει στα 71 ότι υπήρχαν Σύλλογοι που διαφώνησαν γιατί δεν 
θα είχαν αντιπροσώπευση. Και εγώ είχα κρούση, συνάδελφοι, από μικρό 
Σύλλογο που δεν πιάνει το 31. Ανήκα σε ένα Σύλλογο που μόλις μετά βίας 
πιάνει τους 37 ψήφους και επειδή επίκεινται και δύο μετατάξεις θα το χάσει το 
δικαίωμα της εκπροσώπησης.  

  Είχα κρούση λοιπόν να αλλάξουν το Καταστατικό και να κάνουν 
το μέτρο με το Καταστατικό τους 30 για να μπορούν να είναι στην 
Ομοσπονδία, να εκφράζονται και να έχουν και έναν αντιπρόσωπο. Να 
εκφράζεται αυτή η συλλογικότητα.  

  Αυτό επιθυμούμε συνάδελφοι; Θα ανοίξουν πολλά ζητήματα 
έτσι. Θα έρθει όντως ο Δήμος του Ελληνικού και θα βάλει ζήτημα στο 
Καταστατικό του να ψηφίζουν και οι ειδικοί συνεργάτες. Ο Γενικός 
Γραμματέας. Τότε να δω πώς θα αντιμετωπίσουμε όλοι εμείς το ζήτημα που 
υπερασπιζόμαστε την απόλυτη αυτονομία των Πρωτοβάθμιων Συλλόγων και 
πώς τότε όλοι θα τοποθετηθούμε ως παρατάξεις.  

  Λοιπόν, λέμε όχι σε αυτό τον εκφυλισμό. Είναι εκφυλισμός του 
Καταστατικού, είναι εκφυλισμός της Ομοσπονδίας και επιμένουμε και 
προστατεύουμε τους ενιαίους κανόνες.  

  Από τα Χανιά, συνάδελφοι, μέχρι την Θεσσαλονίκη σαν να μην 
άλλαξε τίποτα. Δεν είχαμε εφεδρεία, δεν είχαμε απολύσεις, δεν είχαμε το 
μισθολόγιο, συζητάμε σχεδόν τα ίδια. Και βέβαια καίριο το θέμα των 
συμβασιούχων. Δύο ήταν τα κρίσιμα θέματα που αναφέρθηκαν σχεδόν απ’ 
όλους. Το ένα ήταν η εκλογική αποζημίωση και το άλλο οι συμβασιούχοι.  

  Αναμένω από τους 18 Συλλόγους και από όσους 
υπερασπίζονται τόσο τους συμβασιούχους, επίπλαστα θα πω εγώ, και επειδή 
ενδεχομένως στους δικαιούχους των εκλογών να είναι το 40% των 
εργαζομένων οι μισοί να είναι συμβασιούχοι. Στους Δήμους λοιπόν αυτούς 
εγώ θα περιμένω να δω να περάσει από κει ότι όσοι συμβασιούχοι θα μπουν 
να δουλέψουν για τις εκλογές, τόσοι συμβασιούχοι θα είναι και αυτοί που θα 
δουλέψουν για τις εκλογές. Και να το προασπιστούν και να το παλέψουν.  

  Εγώ συνάδελφοι διαφωνώ απ’ τη γενική αρχή ότι υπάρχουν 
μνημονιακές και αντιμνημονιακές δυνάμεις. Εγώ πιστεύω και θα επιμείνω στο 
διαχωρισμό υπάρχουν δυνάμεις που πιστεύουν ή παρασύρθηκαν σε 
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νεοφιλελεύθερες πολιτικές και σε δυνάμεις που ευελπιστώ ότι θα εφαρμόσουν 
και λέω ευελπιστώ γιατί είναι αλήθεια ότι προδόθηκαν, δυνάμεις που 
ευελπιστώ ότι θα εφαρμόσουν άλλες πολιτικές και θα βγάλουν τους 
εργαζόμενους απ’ αυτό το αδιέξοδο.  

  Η πολιτική συγκυρία, συνάδελφοι, είναι σκληρή και σε κάθε 
κρίση, μεγάλη κρίση, το σύστημα είχε μηχανισμούς για να διασπά και την 
κοινωνική αντίδραση και το οργανωμένο συνδικαλιστικό κίνημα. Υπήρχε η 
καταστολή, η βία, υπήρχε ο κοινωνικός αυτοματισμός και η συκοφάντηση. Τα 
έχουμε και τα δύο. Εδώ και δυόμισι χρόνια τα ζούμε και τα δύο.  

  Και είναι αλήθεια ότι έχει περάσει, το κόλπο που διαχρονικά 
στήνεται έχει περάσει και δεν έχει περάσει μόνο από τους έξω. Έχει περάσει 
και από τους μέσα. Πρόφαση τα οργανωτικά. Επίπλαστο το ενδιαφέρον για 
τους συμβασιούχους. Και δόθηκαν παραδείγματα γι’ αυτό.  

  Είναι ή δεν είναι, συνάδελφοι, κοινός στόχος η μαζικοποίηση 
των αγώνων; Εγώ θα πω ότι είναι. Και να αποδεχθώ τις καλές διαθέσεις όλων 
των παρατάξεων. Ας δούμε όμως κάποια παραδείγματα.  

  Σύλλογος Εργαζομένων Δήμου Περιστερίου. Εγγεγραμμένοι 
981, ψηφίσαν 354. 65% αποχή. Και αν απέχουν από τις εκλογικές διαδικασίες 
μπορείτε να αντιληφθείτε τι γίνεται με τις κινητοποιήσεις που έχουν και 
κόστος. Έτσι; Σύλλογος Κοινοτικών Υπαλλήλων Νομού Αττικής. 602 
εγγεγραμμένοι, 340. Το 50% αποχή. Σύλλογος Εργαζομένων ΟΤΑ και ΝΠΔΔ 
Δήμων Νομού Θεσσαλονίκης. 2.873 οι εγγεγραμμένοι, 924 οι ψηφίσαντες. 
68% η αποχή.  

  Να δώσω και άλλα παραδείγματα συνάδελφοι; Όχι. Υπάρχουν 
πολλά. Πού οδηγούμαστε λοιπόν; Αποσυσπείρωση, αποχή, μη συμμετοχή. 
Άρα δεν θέλουμε, συνάδελφοι. Θέλουμε ένα συνδικάτο ανεξάρτητο. Δεν 
θέλουμε ένα συνδικάτο που θα λειτουργεί κομματικά. Εμείς το λέμε ξεκάθαρα. 
Δεν θέλουμε ένα συνδικάτο που θα παίρνει εντολές. Δεν θέλουμε ένα 
συνδικάτο που διαφορετικά θα συμπεριφέρεται στη Χαλυβουργική και 
διαφορετικά στον 902 και στην Τυποεκδοτική.  

  Το συνδικαλιστικό κίνημα έχει πολλά προβλήματα, συνάδελφοι. 
Έχει πολλές αδυναμίες και κάνει και πολλά λάθη. Βέβαια θεωρώ ότι το 
μεγαλύτερο λάθος που έχει κάνει τα προηγούμενα χρόνια είναι ότι έδωσε 
εύκολες λύσεις.  

  Έδωσε εύκολες λύσεις. Πάλευαν λίγοι άνθρωποι και υπήρχε 
κέρδος. Και αυτό μας κοίμισε. Αυτό είναι ένα λάθος που πρέπει να το 
πάρουμε στις πλάτες μας και να το αλλάξουμε, γιατί άκουσα έναν συνάδελφο 
να πάει στο Μετοχικό Ταμείο, λέει, η Ομοσπονδία και να τα σπάσει. Πάλι εγώ 
θα πάω; Το είπε ο Πρόεδρος. Με έπαιρνε τηλέφωνο εμένα και δύο - τρεις 
άλλους, με έπαιρνε τηλέφωνο από τις Βρυξέλλες και είχαμε βγάλει 
κινητοποίηση. Είχαμε πει, ήταν το πρώτο Σαββατοκύριακο της αποχής από τα 
καθήκοντα. Και ανεβήκαμε, η αλήθεια είναι, 5.30 η ώρα στην χωματερή. Και 
περνούσαν τα απορριμματοφόρα…  

  Και ήμουνα στη χωματερή μαζί με άλλους δύο ανθρώπους, το 
είπα, τον Τράκα και τον Θωμά τον Μπιζά και την πρώτη μέρα δεν μας πήγε η 
καρδιά τρεις άνθρωποι να κλείσουμε την χωματερή. Και ξαναπήγαμε τη 
δεύτερη, την Κυριακή. Και εκεί φοβούμενοι μην μας την πέσουνε οι 



41
ο 
ΤΑΚΤΙΚΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ – ΗΜΕΡΑ 3

η
 – ΑΠΟΓΕΥΜΑΤΙΝΗ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ - 26/4/2012 

 255 

εξαγριωμένοι οδηγοί κάναμε την υπέρβαση και την κλείσαμε την πόρτα. Τρεις 
άνθρωποι. Τρεις άνθρωποι. Υπάρχουν και αυτά τα προβλήματα.  

  Και βέβαια άκουσα τον φίλο μου τον Τζελεπή τον Παναγιώτη να 
λέει ότι οι κινητοποιήσεις δεν αποφασίστηκαν από την Ομοσπονδία, 
παρασύρθηκε η Ομοσπονδία, ξεκίνησαν από το Δήμο Κηφισιάς. Εγώ δεν είπα 
ότι δεν αγωνίστηκαν οι συνάδελφοι του Δήμου Κηφισιάς. Να αποδεχθώ ότι τις 
ξεκίνησε ο Παναγιώτης; Να το αποδεχθώ. Να αποδεχθώ ότι τις ξεκίνησαν οι 
συνάδελφοι του Δήμου Κηφισιάς; Να το αποδεχθώ και αυτό.  

  Αλλά ρωτάω, ρε συνάδελφοι, γιατί υπήρχε και αυτή η 
καταγγελία. Όταν έκλεισε, λέω, η κινητοποίηση σύμφωνα με την καταγγελία 
που δεν είναι έτσι, θα τα πούμε, του Μπαλασόπουλου και της πλειοψηφίας 
και αφού είχε γίνει κτήμα στα Πρωτοβάθμια Σωματεία και είχε ξεκινήσει ο 
αγώνας γιατί δεν πήραν αποφάσεις να συνεχιστεί η απεργία και η κατάληψη; 
Γιατί άκουσαν την απόφαση της Ομοσπονδίας να κλείσει η κινητοποίηση; 
Αφού ήταν ώριμη η διαδικασία και παρασύρθηκε η Ομοσπονδία στην 
απόφαση των Πρωτοβάθμιων.  

  Μην κοροϊδευόμαστε συνάδελφοι. Κοροϊδευόμαστε. Και βέβαια 
ήρθε και ο συνάδελφος ο Χαλβατζής και είπε ότι την έκλεισε η πλειοψηφία και 
ο Μπαλασόπουλος. Ξεχνά ή θέλει να ξεχνά ότι με πρόταση και του Νίκου του 
Αδαμόπουλου και άλλων δυνάμεων έγινε πρόταση να στείλουμε αποφάσεις 
Γενικών Συνελεύσεων όλα τα Σωματεία. Το ξέχασες Γιώργο;  

  Θυμάσαι Γιώργο τι έλεγαν οι αποφάσεις; Το 93% των 
αποφάσεων, Γιώργο, έλεγαν ότι πρέπει να τελειώσει η κινητοποίηση με αυτή 
τη μορφή, 86, 80, 73. Άρα λοιπόν συνάδελφοι κακώς κρύβετε ότι 
αποδεχτήκαμε μία πρόταση με θάρρος, με συνέπεια, προκειμένου να πάρουν 
θέση οι Σύλλογοι για το τι θα γίνει μετά την επιστράτευση με την απεργία. 
Ήταν δημοκρατικό.  

  Συνάδελφοι, και στις κινητοποιήσεις τις πρώτες μέρες, από τις 
πρώτες μέρες των καταλήψεων δεν ήταν εκεί ο Γιάννης ο Παναγόπουλος. Τον 
σκεφτόμουν όμως κάθε μέρα. Και τον σκεφτόμουν γιατί το πρώτο κοντέινερ 
που ήρθε και άραξε έξω από την πόρτα της χωματερής έγραψε Δήμος 
Βούλας. Νίκο, γι’ αυτό ήταν πεντακάθαρη η Βούλα. Μέχρι που τον πήρα 
τηλέφωνο και του είπα: ρε Γιάννη, σε παρακαλώ, έλα πάρτο αυτό το κοντέινερ 
από δω που λέει Δήμος Βούλας. Και ήρθε και το πήρε.  

  Συνάδελφοι, εμείς κάναμε νωρίς τις επιλογές μας και τις κάναμε 
τις επιλογές μας φανερά, με αξιοπρέπεια, συνέπεια και θάρρος. Και κάναμε 
για μας το αυτονόητο. Καταλαβαίνουμε ότι ενδεχομένως στον κομματικό 
συνδικαλισμό να μην γίνεται αποδεκτό, γιατί γι’ αυτούς είναι αδιανόητο, εμείς 
όμως κάναμε για μας το αυτονόητο. Αγωνιστήκαμε, παλέψαμε, ματώσαμε, 
έχουμε ακόμα αγωνία και νοιαζόμαστε. Νοιαζόμαστε και τους εργαζόμενους 
και γι’ αυτή την Ομοσπονδία. Την πονάμε.  

  Στα Χανιά πριν τρία χρόνια δώσαμε μία υπόσχεση. Την είχε 
δώσει ο Νίκος ο Τράκας. Ότι ακόμη και αν ο κομματικός φορέας έρθει κόντρα 
στα συμφέροντα των εργαζομένων εμείς θα σταθούμε απέναντι. Το τηρήσαμε, 
συνάδελφοι. Πιστέψτε μας, εμείς σήμερα ανανεώνουμε αυτή την υπόσχεση. 
Θα είμαστε και αύριο εδώ και θα συνεργαστούμε με όλες τις δυνάμεις. 
Ευχαριστώ συνάδελφοι.  
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ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε τον συνάδελφο. Ο συνάδελφος Θωμάς 
Καραγιαννάκης έχει το λόγο. Πριν το Θωμά να διαβάσω μια δήλωση του 
Στάθη του Σταυριανίδη που μου ζήτησε το λόγο επί προσωπικού και δεν του 
έδωσα το λόγο. Θα διαβάσω τη δήλωσή του όμως και θα παρακαλέσω όλους 
τους ομιλητές να μην αναφέρονται προσωπικά για να μην δημιουργούνται 
προβλήματα. Δεν θα τελειώσουμε ποτέ.  

  «Λοιπόν δήλωση Στάθη Σταυριανίδη. Επειδή απ’ τον συνάδελφο 
Τράκα αναφέρθηκε ότι προσωπικά προσέφυγα σε ασφαλιστικά μέτρα κατά 
των συμβασιούχων στο Δήμο Αθηναίων ενημερώνω το σώμα ότι με κοινή τους 
προσφυγή ΠΑΣΚΕ και ΑΣΚ Δήμου Αθηναίων προσφύγαμε κατά 
πραξικοπηματικής ενέργειας της ΔΑΚΕ που κατά παράβαση του Καταστατικού 
επέτρεψε τη συμμετοχή των μη μελών του Συλλόγου στην ψηφοφορία της 
Γενικής Συνέλευσης». 

  Λοιπόν, ο συνάδελφος Καραγιαννάκης Θωμάς έχει το λόγο.  

(Διαλογικές συζητήσεις) 

ΜΕΛΟΣ: Ήμουν Πρόεδρος στη Συνέλευση και δεν μπορεί να μιλάει για 
πραξικόπημα. Σε παρακαλώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Γιώργο, εγώ σε παρακάλεσα, μπορείς να μου κάνεις τη χάρη;  

ΜΕΛΟΣ: Λοιπόν, ήμουν Πρόεδρος, δεν μπορεί να μιλάει πραξικόπημα. Εμένα 
με θίγει προσωπικά. Εγώ ήμουν Πρόεδρος της Συνέλευσης.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Γιώργο, εσύ ήσουνα Πρόεδρος, ο Πολυμερόπουλος θα ανεβεί 
στο βήμα. Άμα ξεκινήσουμε έτσι δεν βοηθάς.  

ΜΕΛΟΣ: Να μην διάβαζες τη δήλωση. Να μην διάβαζες τη δήλωση.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Γιώργο, φέρε μου και εσύ μια δήλωση να την διαβάσω. Έτσι θα 
γίνει; Έτσι θα τελειώσουμε; Λοιπόν, όταν μπαίνουν ζητήματα στο Προεδρείο 
επί προσωπικού, συνάδελφοι, είμαστε υποχρεωμένοι να τους δίνουμε το 
λόγο. Λοιπόν, ο καθένας ευθύνεται για αυτά που λέει και έχει την ευθύνη. 
Γιώργο, για μισό λεπτό σε παρακαλώ πολύ αλλά να μην συνεχίσεις.  

ΜΕΛΟΣ: Αν έχετε ξαναδεί συνέλευση 1.500 ατόμων, τότε είναι πραξικόπημα. 
Αν υπάρχει πιο μαζική συνέλευση σε όλο το εργασιακό και εργατικό κίνημα, 
1.500 άτομα με το να μιλάνε οι πάντες, τότε είναι πραξικόπημα. 

  Δεύτερον: η αγωγή έγινε για να μην εγγραφούν οι συνάδελφοι 
στο σωματείο, οι συνάδελφοι συμβασιούχοι.  

  Και τρίτον και τελευταίο για να μην χαλάσω την ωραία αυτή 
συνάντησή μας, τρίτον και τελευταίο: δεν μπορούν αυτοί οι οποίοι 
υποστηρίζουν κάποιους με μόνη λογική να πάρουν ψήφους να έρχονται 
σήμερα τιμητές και να μιλάνε για πραξικοπήματα. Αυτό το κάνουν συνέχεια 
πραξικοπηματίες και πολιτικές δικτατορικές έχουνε αυτοί οι αριστεροί που 
πιστεύουν ότι η φιλοσοφία τους μπορεί να κυριαρχήσει στους ελεύθερους και 
δημοκρατικούς πολίτες. Αυτοί είμαστε.   

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Λοιπόν συνάδελφοι να συνεννοηθούμε για κάτι. Αν από τον 
κάθε ομιλητή έρχονται δέκα και βάζουν ζήτημα επί προσωπικού και θέλουν να 
μιλήσουν η διαδικασία… Προφανώς, τα μέλη του Προεδρείου ή οι παρατάξεις 
πρέπει να απολογούνται από το πρωί. Όλοι τοποθετηθήκατε και πρέπει 
κάποια στιγμή να δοθούν απαντήσεις.  
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  Να παρακαλέσω πολύ και τους ομιλητές να μην απευθύνονται 
προσωπικά σε κάποιους και δημιουργούν προβλήματα, αλλά και οι 
συνάδελφοι να μην βάζουν ζητήματα επί προσωπικού γιατί φέρνουν το 
Προεδρείο σε δύσκολη θέση. Όταν επικαλείται κάποιος προσωπικό ζήτημα 
πρέπει να το δεις διαφορετικά, αλλά να σας παρακαλέσω να τελειώσει αυτή η 
ιστορία επί του προσωπικού.  

(Διαλογικές συζητήσεις) 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Για δευτερόλεπτα.  

Γ. ΠΑΝΑΓΟΠΟΥΛΟΣ: Λοιπόν, συνάδελφοι, ακούστηκε το όνομά μου ότι 
ουσιαστικά λειτούργησα σαν απεργοσπάστης στην απεργία. Λοιπόν, αυτό 
ήταν όντως η νταλίκα αραγμένη γιατί είχε χαλάσει νωρίτερα αλλά θα ήθελα 
από τον φίλο μου τον Γιάννη Τσούνη να μας πει επί πόσα χρόνια τρώγαμε 
μαζί τα χημικά στους δρόμους, μαζί στις διεκδικήσεις, μαζί στους αγώνες. 
Αυτό δεν το άκουσα. Λυπάμαι φίλε Γιάννη και ξέρεις ότι σε εκτιμώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συνάδελφε, για δευτερόλεπτα. Σε παρακαλώ πολύ, να 
τελειώσει αυτό.  

Μ. ΜΟΝΑΣΤΗΡΙΔΗΣ: Επειδή ο Νίκος είπε μια αδικία, ότι εγώ της ΑΣΚ τους 
κάλεσα για να κάνουμε περιοδεία, ότι δεν μας άφησε ο Αντιδήμαρχος το 
οποίο ήταν και στέλεχος του ΠΑΣΟΚ και μου υποσχέθηκε ότι και για τον 
Λαγκαδά θα έβγαζε μια ανακοίνωση καταγγελία. Εγώ έκανα την καταγγελία 
στο Δημοτικό Συμβούλιο που εκεί μέσα στο Δημοτικό Συμβούλιο κατακρίνανε 
τον Αντιδήμαρχο ο οποίος δεν άφησε να πούμε τους συναδέλφους να 
μιλήσουνε κτλ.  

  Και επειδή έπρεπε να τους πάρω έξω αλλά πριν με 
παρακαλέσανε ο Καραβιώτης και ο Ρετζέπης ότι ήτανε έτοιμοι να φύγουν, 
έφευγε το αεροπλάνο, γι’ αυτό και δεν έγινε αυτό. Είναι αδικία, Νίκο. Είναι 
αδικία.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Εντάξει, συνάδελφε, ευχαριστούμε. Λοιπόν ο συνάδελφος ο 
Καραγιαννάκης έχει το λόγο.  

Θ. ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Αφού τελειώσαμε τα προσωπικά να μιλήσουμε τώρα 
και τουλάχιστον λίγο παραταξιακά ή έστω και συνδικαλιστικά.  

  Ερχόμαστε μετά από τρία χρόνια να απολογηθούμε ως Γενικό 
Συμβούλιο, ως Εκτελεστική, για τα πεπραγμένα της τριετίας αλλά και να 
μπορέσουμε μέσα από ένα Πολιτικό Συνέδριο να εκφράσουμε απόψεις, 
γνώμη, έτσι ώστε να μπορέσουμε να στοιχειοθετήσουμε την πορεία μας, να 
είμαστε αυτοί οι οποίοι θα σηκώσουν πραγματικά το βάρος των εργαζομένων 
στην Τοπική Αυτοδιοίκηση για την επόμενη μέρα.  

  Εδώ είναι το μεγάλο ερώτημα. Είμαστε άραγε ικανοί οι 
παραβρισκόμενοι σε αυτή την αίθουσα να σηκώσουμε αυτό το πολιτικό βάρος 
της επόμενης μέρας; Είμαστε ικανοί ως παρατάξεις ή ως πρόσωπα να 
μπορέσουμε να σηκώσουμε αυτό το βάρος της επόμενης μέρας μέσα από 
αυτού του είδους την βαρβαρότητα και τη λαίλαπα η οποία καθημερινά 
αυξάνεται;  

  Διαπιστώσεις του τελευταίου τριημέρου είναι όχι. Δεν μπορούμε 
να σηκώσουμε αυτό το βάρος. Όταν μας διαχωρίζουν οργανωτικά και 
καταστατικά ζητήματα. Όταν μας διαχωρίζουν απόψεις οι οποίες έρχονται 
μέσα από μικροπαραταξιακές διαδικασίες και έχουν στόχο ακριβώς αυτές.  
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  Δεν μπορεί να κατηγορείστε, δεν μπορεί να κατηγορούμαστε ότι 
είμαστε συνδικαλιστική μαφία. Και αυτό επειδή ακούστηκε στο τελευταίο 
Γενικό Συμβούλιο στη διπλανή αίθουσα, δεν ξέρω αν είστε ενήμεροι περί 
αυτού, είναι η χειρότερη προπαγάνδα εις βάρος μας από μας.  

  Άραγε λοιπόν έχουν δίκιο μήπως οι αρχηγοί του δικομματισμού 
και άλλων δυνάμεων που λένε ότι θα πρέπει να χτυπηθεί ο συσχετισμός των 
συνδικαλιστικών συντεχνιών στην Ελλάδα για να πάει η χώρα μας μπροστά; 
Μήπως δίνουμε δικαιώματα;  

  Δυστυχώς αυτοί οι οποίοι μας αποκάλεσαν συνδικαλιστική 
μαφία δεν είναι στην αίθουσα. Δυστυχώς είναι αυτοί οι οποίοι επί ένα χρόνο 
τελευταία μέσα από την Εκτελεστική Επιτροπή, από το Γενικό Συμβούλιο 
προσπάθησαν τεχνηέντως αυτό το Συνέδριο να γίνει Οργανωτικό, 
Καταστατικό και όχι Πολιτικό.  

  Άραγε ποια ήταν η επιδίωξή τους; Τι ήθελαν να κερδίσουν δήθεν 
από τους εργαζόμενους με σχέση εργασίας ορισμένου χρόνου; Τι ήθελαν να 
κερδίσουν απ’ αυτούς τους ανθρώπους; Τι έχουμε να χωρίσουμε εμείς με 
έναν απ’ αυτούς; Ποια είναι η διαφορά μας;  

  Δεν έχουμε τίποτε με τους συμβασιούχους. Ξέρουμε πολύ καλά 
πού εργάζονται, πώς εργάζονται και πόσο εργάζονται. Το ψευδεπίγραφο των 
Χανίων ότι άπαξ και μπουν εκφραζόμενοι στην ΠΟΕ-ΟΤΑ θα έχουν και 
μονιμοποίηση έχει τελειώσει σήμερα. Δεν το επανέφεραν γιατί δεν ακούσατε 
για εργασίες μέσα από τις οποίες οι συμβασιούχοι αυτοί μπορούσαν πλέον να 
έχουν συνδικαλιστική κάλυψη. Δηλαδή πάγια εργασία.  

  Δεν το επανέφεραν αυτό. Μιλούσαν μόνο για συνδικαλιστική 
κάλυψη σε δευτεροβάθμιο επίπεδο. Και τι έγινε; Όταν την έχουν δεδομένη στο 
Πρωτοβάθμιο. Ποια είναι η διαφορά; Η διαφορά είναι κομματικού 
περιεχομένου γιατί προσδίδοντας προς αυτούς ότι μία παράταξη 
προερχόμενη από τον Περισσό τους στηρίζει τους μετρούν επί τρία. Έτσι 
είναι. Αυτό ήταν το κέρδος και μόνο.     

  Επειδή όμως ένας διοικητικός απολογισμός δεν έχει να κάνει 
μόνο με παραταξιακά δεδομένα, ακούστηκαν από όλους ότι πραγματικά ήταν 
μία τριετία η οποία δεν είχε αποτυχίες συνδικαλιστικές. Είχε όμως πολιτικές 
αποτυχίες. Και οι πολιτικές αποτυχίες εκφράζονται μέσα από την πολιτική η 
οποία μας εκπροσωπεί σε κυβερνητικό επίπεδο.  

  Εδώ πρέπει να γίνει διαχωρισμός πλέον. Πρέπει να γίνει 
διαχωρισμός, συναδέλφισσες και συνάδελφοι, γιατί πραγματικά η πολιτική με 
τον συνδικαλισμό μπορεί να λέμε ότι είναι ταυτόσημα όμως το βιοποριστικό 
πρόβλημα είναι διαφορετικό πλέον. Είναι τελείως διαφορετικό στις συνθήκες 
που εκφράζεται σήμερα στην Ελλάδα και παρασύρουν και άλλες κοινωνίες σε 
ευρωπαϊκά δεδομένα.   

  Να λοιπόν πεδίο δόξης λαμπρό. Να λοιπόν να μπορέσουμε 
μέσα από αυτές τις εργασιακές τάξεις να δώσουμε το παρών χωρίς 
εγκλωβισμούς σε κομματικούς σωλήνες. Ο ομφάλιος λώρος έχει κοπεί. Το 
θέλουν - δεν το θέλουν κάποιοι και από δω μέσα. Ο ομφάλιος λώρος έχει 
κοπεί από όλους.  

  Κάποιοι οι οποίοι θέλουν να είναι παιδιά των κομματικών 
σωλήνων δεν τους βγαίνει. Και είναι γνωστό αυτό. Δεν κατηγορούνται προς το 
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παρόν, είναι παιδιά της εργατικής τάξης. Όμως η επιτυχία της αυριανής 
ημέρας, όπως είπα πριν, εξαρτάται από αυτά τα δεδομένα. 

  Είχε ακουστεί στα τελευταία ότι η αλλαγή των συσχετισμών στην 
Ομοσπονδία που λέγεται ΠΟΕ-ΟΤΑ θα πρέπει να γίνει μέσα από οργανωτικά 
και καταστατικά ζητήματα. Ήταν επιδίωξη η αλλαγή συσχετισμών. Τι μας 
διαχωρίζει, ρε συνάδελφοι; Οι συσχετισμοί ΠΑΣΚ, ΔΑΚΕ, ΑΣΚ, Συσπειρώσεις, 
ΠΑΜΕ. Ποια είναι η διαφορά;  

  Μετά από μένα θα ακούσετε τους επικεφαλείς των παρατάξεων. 
Θα ήθελα να κάνετε έναν απολογισμό μετά από μία ώρα. Ποια είναι η 
διαφορά; Εάν μιλήσουν για πραγματικά δεδομένα, λέω εάν, και όχι 
παραταξιακά, δεν μας διαχωρίζει τίποτα. Τι είναι αυτό λοιπόν το οποίο μας 
ενώνει; Τα περισσότερα. Ποιος είναι ο στόχος; Το συμφέρον των 
εργαζομένων. Από πού μπορεί να προέλθει; Μέσα από τα Σωματεία, μέσα 
από τις Δευτεροβάθμιες Οργανώσεις, μέσα από τις Τριτοβάθμιες 
Οργανώσεις, με όλα τα τρωτά, γιατί έχουμε όλοι τρωτά.  

  Άρα λοιπόν το να υπάρχει αυτός ο διαχωρισμός είναι γιατί; Για 
να υπάρχει η εκπροσώπηση προς τα πάνω, προς τα κομματικά γραφεία και 
κτίρια και να λένε να τι γίνεται στην ΠΟΕ-ΟΤΑ. Αυτός είναι μόνο ο στόχος των 
διαφορών, γιατί και εγώ είμαι σε μία παράταξη, διότι αν προσπαθήσω να 
μαζέψω και εγώ τον κόσμο που λέγανε όχι σε σένα, είσαι καλός 
συνδικαλιστής αλλά προέρχεσαι από ένα χώρο όπου αν τυχόν και τον 
ανεβάσω θα βγει από πάνω, από το κτίριο το οποίο εδρεύει το κόμμα σου και 
θα πει ότι διατήρησε δυνάμεις στην ΠΟΕ-ΟΤΑ την αγωνιστική. Νάτα. Νάτα, 
συναδέλφισσες και συνάδελφοι.    

  Αποτελέσματα δεν έχουμε να κάνουμε σε παραταξιακές 
δυνάμεις. Αποτελέσματα είναι αυτά της τριετίας προς το παρόν. Το τι έχουμε 
αύριο - μεθαύριο είναι γνωστά. Δεν αιφνιδιαζόμαστε πλέον και είναι γνωστό, 
τελείωσε το ’09. Υπάρχουν δεδομένα για το ’13. Τα λένε. Τα λένε. Ιούνιος. Το 
έχετε αφήσει όλοι. Τι ειπώθηκε εδώ απ’ αυτό το βήμα για τον Ιούνιο; Ποια 
είναι η συσπείρωση; Τι θα μπορέσουμε εμείς να έχουμε ως όπλα αντίδρασης 
για τον Ιούνιο; Παθητικός καναπές.   

  Κάποτε ήταν ο καναπές της απόλαυσης. Τώρα είναι ο καναπές 
της τρομοκρατίας, ο σφιγμένος. Αυτό επιδιώκουν και το έχουν πετύχει. Το 
έχουν πετύχει. Γιατί ξέρουν τη δύναμή μας και γιατί εμείς δεν την ξέρουμε. 
Εκεί ποντάρουν.  

  Θα ήθελα να πω και κάποια πράγματα σχετικά με την παράταξη 
την ΠΑΣΚΕ στην οποία ανήκω. Για πρώτη φορά στα δεδομένα της τριετίας 
ακούσατε κάποιο ντοκουμέντο. Εγώ θα πάω δύο χαρακτηριστικά. Καμόρα και 
μαφία. ΠΑΣΟΚος Υπουργός δεν αποκάλεσε κανέναν άλλον παρά την ΠΑΣΚΕ. 
Η ΠΑΣΚΕ και ότι εκκολάπτουμε και το αυγό του φιδιού. Η ΠΑΣΚΕ μαζί με 
άλλες δυνάμεις της Ομοσπονδίας διαμαρτυρήθηκε κάτω από το κτίριο της 
Ιπποκράτους φωνάζοντας συγκεκριμένο σύνθημα.  

  Αυτά είναι αδιανόητα για κάποιες από τις παρατάξεις. Είναι 
αδιανόητα. Γι’ αυτό και ίσως έκανα το σχήμα περί κοψίματος στον ομφάλιο 
λώρο. Αυτό είναι αποδεδειγμένο. Δεν είναι κάτι το οποίο το λέει ο Θωμάς ο 
Καραγιαννάκης απ’ αυτό το βήμα έτσι. Είναι πράξεις. Δεν είναι λόγια του αέρα 
αυτά τα οποία είπαμε και γράψαμε το 2010 περί διαχωρισμού του πολιτικού 
φορέα.  
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  Το είδαμε και το βλέπετε και στην πράξη. Αυτά λοιπόν που είπα 
από την αρχή θα πρέπει να είναι οι τελικές σκέψεις όλων μας. Ακούστε τους 
επικεφαλείς των παρατάξεων μετά από μένα και κάντε το δικό σας 
απολογισμό πριν ψηφίσετε αύριο.  

  Πρωτοβάθμια Σωματεία και κλείνω γιατί κούρασα ίσως. Στα 
Πρωτοβάθμια Σωματεία από την επομένη που θα πάμε σπίτια μας και στις 
εργασίες μας να ξέρετε ότι θα υπάρχει διαμβολισμός. Θα υπάρχει διάσπαση. 
Θα υπάρχει διάσπαση και εσκεμμένη, ενσυνείδητη από συγκεκριμένη 
παράταξη και κόμμα για να μπορέσουν να επωφεληθούν δήθεν για αυτό το 
οποίο θέλουν να φτιάξουν.  

  Η διάσπαση η κομματική των Σωματείων έχει ένα αποτέλεσμα 
από πίσω ως παράπλευρο και είναι ισχυρό να το ξέρετε. Η ιδιωτικοποίηση. Η 
ιδιωτικοποίηση μέσα από τον διαμβολισμό των σωματείων, μέσα από τη 
διάσπαση των σωματείων. Και δεν είναι προς την ΠΟΕ-ΟΤΑ ούτε προς την 
ΑΔΕΔΥ με όλα της τα τρωτά. Είναι από τα πρωτοβάθμια. Από κει θα 
ξεκινήσει.  

  Τελειώνοντας και κλείνοντας, να γνωρίζουμε όλοι ότι το ήμισυ 
της σκληρότητας και της βαρβαρότητας που έρχεται είναι η ανοχή της. Κλείνω 
λέγοντας μία ευχή η οποία πιστεύω ότι θα γίνει πράξη γιατί είναι και η 
τελευταία μου ομιλία απ’ αυτό το βήμα, ενόψει μάλιστα και της προεκλογικής 
περιόδου στις 6 του Μάη.  

  Εύχομαι για πρώτη φορά στα χρονικά της Ελλάδος την νίκη στις 
6 του Μάη να έχουν οι εργαζόμενοι, οι συνταξιούχοι και οι άνεργοι, 
συνάδελφοι.   

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε τον συνάδελφο Θωμά Καραγιαννάκη. Ο Νίκος 
Αδαμόπουλος έχει το λόγο. 

(Διαλογικές συζητήσεις) 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Γιώργο, να πούμε. Εμείς το συζητήσαμε σαν Προεδρείο, 
προβληματιστήκαμε επειδή οι παρατάξεις θα απολογηθούν και πρέπει να 
υπάρχει ένας χρόνος και πήγε 9.20, εμείς άμα το σώμα αποφασίσει είναι 
διαφορετικό. Οι παρατάξεις όμως πρέπει να προηγηθούν και να 
απολογηθούν. Και έχουμε και τα Ψηφίσματα. Ο χρόνος έχει παραταθεί. Το 
λόγο έχει ο συνάδελφος Αδαμόπουλος.  

Ν. ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν έχουμε αντίρρηση εμείς, συνάδελφοι. Επειδή αυτή 
την ώρα συνήθως, αγαπητοί συνάδελφοι, είναι η ώρα των Συσπειρώσεων και 
δεν εννοώ με την έννοια της δικιάς μας συσπείρωσης αλλά είναι η ώρα έτσι 
που εμφανίζονται οι αντιπαραθέσεις, τα βασικά ζητήματα, αν βγήκε ο Άρης 
Βίτσιος ως θεός του πολέμου και ο Νίκος Μπραγκάζος άλλος Άρης να 
επιτευχθεί μεγαλύτερη δυνατή συσπείρωση.  

  Εμείς θα αποφύγουμε αυτό το πράγμα. Θα προσπαθήσουμε να 
μιλήσουμε πολιτικά, θα προσπαθήσουμε να εκθέσουμε τις θέσεις και τις 
απόψεις μας για να μπορέσουμε να συμβάλλουμε όσο το δυνατόν σε αυτό το 
Συνέδριο, το τραυματισμένο Συνέδριο, ώστε να μπορούμε τουλάχιστον να 
γίνει ένα βήμα για τα επόμενα δύσκολα που έρχονται.  

  Γιατί εντάξει, τώρα να μην λέμε μεγάλα λόγια, Νίκο. ΠΑΣΚΕ, 
εμπρός, ολέ κτλ. Εμένα μου κάνει εντύπωση πώς κατέβασε ψηφοδέλτιο η 
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ΠΑΣΚΕ όταν σε κανένα Σωματείο δεν κατέβηκε ΠΑΣΚΕ ΟΤΑ. Ήτανε όλα κάτι 
ΣΕΚΕ, κάτι έτσι, κάτι αλλιώς. Αυτό το σχόλιο μόνο. Δηλαδή ναι μεν…  

(Διαλογικές συζητήσεις) 

Ν. ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: Κοιτάχτε να δείτε, ένα απλό σχόλιο και δεν θα μπω σε 
άλλο σχόλιο για τέτοια πράγματα, αλλά ας προβληματιστούμε γιατί συνήθως 
αυτό το πράγμα που εμφανίζεται στα Συνέδρια εμφανίζεται μόνο στα 
Συνέδρια. Κάτω τα πράγματα είναι πιο διαφορετικά και καλά κάνει και είναι. Γι’ 
αυτό λοιπόν μην υπερβάλλουμε ορισμένες φορές. 

  Συνάδελφοι, το Συνέδριο της Ομοσπονδίας δεν θα μπορούσε να 
είναι σαν τα άλλα. Γίνεται με φόντο τις πιο κρίσιμες βουλευτικές εκλογές της 
μεταπολεμικής περιόδου, έπειτα από συνεχή κοινοβουλευτικά πραξικοπήματα 
όπως ξέρετε των κομμάτων, της πολιτικής και οικονομικής ολιγαρχίας. Και του 
ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δημοκρατίας και του ΛΑΟΣ αλλά και των 
συγκαλυμμένων και φανερών παραλλαγών τους που υπήρχαν ή και άλλοτε 
εμφανίζονται.  

  Με ένα στόχο: να επιβάλλουν τα πιο βάρβαρα μέτρα. Να 
διαλύσουν στην κυριολεξία συνολικά τη ζωή μας. Γίνεται στη φάση που οι 
δυνάμεις του συστήματος και το πολιτικό τους προσωπικό βουλιάζουν στην 
κρίση. Όλοι μιλήσανε για την ύφεση, για την φτώχεια, για την ανεργία, για τη 
θηλιά του χρέους που σφίγγει.  

  Και όλοι ξέρουμε ότι για να ξεπεράσουν την κρίση ψήφισαν τα 
μνημόνια, το μεσοπρόθεσμο, κήρυξαν στην κυριολεξία σταυροφορία απέναντι 
στους εργαζόμενους και η βάρβαρη λιτότητα που όλοι αναφέρθηκαν εδώ 
πέρα, τα βάρβαρα μέτρα όπως περιγράφτηκαν και είναι κοινές διαπιστώσεις, 
είναι γεγονός. Είναι καθημερινή πραγματικότητα.  

  Παρόλα αυτά όμως, παρόλα αυτά από τις μεγάλες 
συνδικαλιστικές παρατάξεις δεν απάντησαν ότι η κρίση του καπιταλισμού 
κόπασε ή μήπως τα πραγματικά αδιέξοδα του συστήματος μεγαλώνουν; Είναι 
άγνωστο ότι οι μνημονιακές αντιδραστικές πολιτικές εφαρμόζονται από όλες 
τις δημοτικές αρχές και επιβάλλονται στους εργαζόμενους στους Δήμους, στις 
τοπικές κοινωνίες;  

  Εξαφανίζονται τα στοιχεία της όποιας κοινωνικής πολιτικής. 
Υπήρχαν μέχρι σήμερα και καταρρέουν οι κοινωνικές υποδομές. Όλοι οι 
δήμαρχοι τις αξιοποιούνε αυτές για να συγκαλύψουν τις δικές τους 
διαχρονικές ευθύνες.  

  Σε μια συνάντηση που είχε το Σωματείο μας με τον Αλέξη 
Τσίπρα καταδίκασε τις ΜΚΟ ο ΣΥΡΙΖΑ αλλά λέει τι να κάνουνε και οι 
δήμαρχοι. Καταλαβαίνετε λοιπόν ότι δήμαρχοι, κυβερνήσεις με τους νόμους 
που ψηφίσανε είναι συγκοινωνούντα δοχεία. Δεν θα πρέπει να μας διαφεύγει 
αυτό σε καμιά περίπτωση όσο γνωστοί και να είμαστε ή όσο φιλικές ή 
πολιτικές σχέσεις έχουμε με τις εκάστοτε δημοτικές αρχές.  

  Ένα είναι γεγονός. Ότι το μόνο που θα πετύχουν όλα αυτά εάν 
δεν τα ανατρέψουμε άμεσα θα είναι μια κοινωνική καταστροφή. Σίγουρη 
χρεοκοπία των εργαζομένων, του λαού και της νεολαίας. Μιλάμε πλέον όχι για 
μια απλή κατάσταση. Μιλάμε για κοινωνική καταβύθιση. Και το 
σημαντικότερο, συνάδελφοι, τα χειρότερα είναι μπροστά μας. Θα πρέπει να το 
συνειδητοποιήσουμε.  
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  Θα πρέπει να ξεχάσουμε αυτό που υπήρχε μέχρι τώρα. Πολλοί 
σκέφτονται μήπως το κακό τέλος εδώ, μήπως ήταν μπόρα και πέρασε αλλά 
όχι. Τα ακόμα χειρότερα είναι μπροστά μας. Το έχουν ήδη ανακοινώσει για 
μετά τον Μάιο ή τον Ιούνη. Τα λένε και δεν τα λένε και όλα. Θέλουν να κάνουν 
την Ελλάδα και όλες τις χώρες του Νότου Κίνα, Βουλγαρία, δεν ξέρω τι άλλο. 
Αυτό είναι η ανταγωνιστικότητα που ζητάνε.  

  Γι’ αυτό, συνάδελφοι, μας τρέχουνε σε εκλογές εξπρές, με 
τρομοκρατικά διλήμματα και εκφοβισμό, με ψέματα και παραπλάνηση, 
φτιάχνουν αναχώματα για την λαϊκή οργή για να ανασυγκροτήσουν με κάθε 
τρόπο το μαύρο μέτωπο απέναντί μας.  

  Αυτή είναι η πραγματικότητα που έχουμε μπροστά μας. Εάν δεν 
ανατρέψουμε αυτή την πολιτική θα εξαφανιστούν δικαιώματα, κατακτήσεις 
150 χρόνων. Θα επιβληθεί πραγματική δικτατορία των αγορών, των 
τραπεζών, των εργοδοτών.  

  Και σε αυτό το φόντο, συνάδελφοι, εμείς θεωρούσαμε ότι θα 
έπρεπε να γίνει ουσιαστική συζήτηση στο Συνέδριο και όχι να αναλωθούμε σε 
επιμέρους και διαφορετικά ζητήματα. Σε αυτή τη βάση έπρεπε να 
συγκεντρωθεί η συζήτηση. Σε αυτή τη βάση να παρθούν αποφάσεις, να 
εκλεγούν όργανα ικανά, αγωνιστικά, αποφασιστικά, μα πάνω απ’ όλα με 
καθαρούς στόχους και προσανατολισμό για τις πιο κρίσιμες μάχες που 
έχουμε μπροστά μας. Ειδάλλως θα μας τσακίσουν, θα μας διαλύσουν και 
βάλτε το καλά όλοι στο μυαλό σας.  

  Όσοι απόφυγαν τέτοια συζήτηση με διάφορα τεχνάσματα και 
συνδικαλιστικά κόλπα έβαλαν μπροστά τις μικροκομματικές και παραταξιακές 
τους στενές επιδιώξεις. Όχι ότι είναι κακό. Εμείς δεν είμαστε από τους 
ανθρώπους που λένε έτσι γενικώς και αορίστως. Ακόμα όμως, ακόμα 
χειρότερα κάποιοι προσπαθούν κρυφά ή φανερά να συνεχίσουν να είναι ο 
συνδικαλιστικός βραχίονας των κομμάτων που μας έφεραν μέχρι εδώ. Αυτοί 
μόνο ζημιά θα πάθουν και αυτό πρέπει να το πάρουμε υπόψη μας.  

  Σήμερα είναι ανάγκη και όλοι το αντιλαμβανόμαστε αυτό ο 
καθένας μας από ό,τι έχει στο κεφάλι του ότι πρέπει να προετοιμαστούμε για 
να νικήσουν οι αγώνες μας. Γίνανε αγώνες; Εγώ λέω συγκλονιστικοί αγώνες 
τα τελευταία χρόνια. Αυτή η συνεχιζόμενη πρωτότυπη λαϊκή εξέγερση 
συγκλόνισε την κοινωνία όλο αυτό το διάστημα, ταρακούνησε το πολιτικό 
σύστημα, αυτή ήταν που γκρέμισε και την κυβέρνηση του Παπανδρέου, η 
λαομίσητη κυβέρνηση του Παπανδρέου.  

  Όμως ποιος δεν το είδε; Οι αγώνες δεν κατάφεραν να βάλουν 
φρένο στην γενικευμένη επίθεση, ούτε να ανακόψουν πλευρές της επίθεσης. 
Και όσοι είχαν αυταπάτες να παζαρεύουνε και να προσπαθούνε πλευρές να 
ανακόψουν τα είδατε τα αποτελέσματα. Ήρθαν η τρόικα, οι βαρόνοι των 
μίντια, οι μεγάλοι όμιλοι και έβαλαν όλες τους τις δυνάμεις και επέβαλαν 
πραξικοπηματικά την κυβέρνηση του Παπαδήμιου λέμε εμείς. Την κυβέρνηση 
του μαύρου μετώπου. Όλοι μαζί.  

  Και μπροστά σε αυτό τον όλεθρο των μέτρων το συνδικαλιστικό 
κίνημα πού ήταν; Ήταν αλλά ήταν ανήμπορο. Ήταν απροετοίμαστο. Πρώτα 
απ’ όλα γιατί ο προσανατολισμός, ο ρόλος των ηγεσιών του σε ΓΣΕΕ και 
ΑΔΕΔΥ, η δομή του που ήτανε και στο πρώτο θέμα, το συζητάγαμε για τους 
συμβασιούχους, αλλά πάνω απ’ όλα τα πολιτικά του όρια ήτανε 
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περιορισμένα. Εγκλωβισμένο για χρόνια στη λογική της διαχείρισης, στη 
συναίνεση, τη συνδιαλλαγή, μπλοκαρισμένο στα γρανάζια των πολιτικών  των 
αστικών κομμάτων και της ιδεολογίας τους.  

  Δεν πρόσθεσε απογοήτευση σε χιλιάδες εργαζόμενους; Με τη 
διευκόλυνση που πρόσφερε με τον έναν ή τον άλλον τρόπο; Οι μεγάλες 
κινητοποιήσεις του κλάδου, οι συγκεντρώσεις, οι καταλήψεις, ξεχώρισαν, 
έδωσαν ελπίδα και ανάσα σε όλη την κοινωνία, όχι μόνο στον κλάδο. Και 
κυρίως ο πολύμορφος πραγματικά αγώνας των 24 ημερών που ήταν αγώνας 
από τα κάτω και όλοι το αντιλαμβανόμεθα αυτό, όμως δεν κατάφεραν ούτε 
αυτοί να κόψουν το νήμα.  

  Δεν ανατρέψαμε την βάρβαρη επίθεση. Δεν δημιουργήσαμε 
ρήγμα γιατί στην κρίσιμη στιγμή η ΠΑΣΚΕ και η ΔΑΚΕ, η συνδικαλιστική 
ηγεσία του κλάδου, δεν τόλμησαν τη συνέχιση, τη σύγκρουση με την 
κυβέρνηση και τους κατασταλτικούς μηχανισμούς. Δεν λέω, συνάδελφοι, ότι 
δεν αγωνιστήκαν και θυμάστε όλες τις συζητήσεις και ότι και αν πούμε δεν 
αλλοιώνει αυτό το πράγμα. Δεν τόλμησαν παραπέρα.  

  Μπορεί τυπικά να είναι καλυμμένοι πίσω από κάποιες 
αποφάσεις Διοικητικών Συμβουλίων ή και Γενικών Συνελεύσεων, όμως η 
πρόταση, η μάχη που δόθηκε στις Γενικές Συνελεύσεις ήταν ο φόβος της 
ΠΑΣΚΕ και η ΔΑΚΕ μέχρι εδώ. Και θυμάμαι πόσο χαρακτηριστικά έλεγε ο 
Βασίλης ο Πολυμερόπουλος εμείς δεν βάζουμε ζήτημα να πέσει η κυβέρνηση. 
Δεν μπορούμε. Αυτό είναι πολιτική απεργία. Μήπως το ίδιο δεν είχε και στο 
μυαλό της η ΠΑΣΚΕ;  

  Γι’ αυτό λοιπόν δεν κατάφεραν να κόψουν το νήμα. Οι 
ταλαντεύσεις μάλλον ήταν συγκεκριμένες. Ο πολιτικός διαχωρισμός της 
ΠΑΣΚΕ από το ΠΑΣΟΚ για άλλους ειλικρινής και για άλλους όχι εμείς λέμε 
βοήθησε. Αποδέσμευσε εργαζόμενους να μπούνε στον αγώνα.  

  Οι διαρκείς ταλαντεύσεις όμως της ηγεσίας δεν έβλεπε ή δεν 
ήθελε να δει τις αιτίες, την πηγή των προβλημάτων και να προτάξουν τους 
αναγκαίους πολιτικούς στόχους. Τσιμπούσε απ’ το τυρί, έκλεινε τα μάτια της 
στη φάκα, συμπαρασύροντας ένα ολόκληρο κλάδο. Αυτή η συζήτηση δεν 
έγινε και το τελευταίο διάστημα για το ανθυγιεινό, για το επίδομα ή ακόμα και 
γι’ αυτό το φιάσκο του εκλογικού που έρχονται με μια απόφαση πλέον να 
διχάσουν τον κλάδο που λένε θα πάρουν οι μισοί και θα αρχίσει να γίνει το 
μεγάλο σφαγείο; 

  Ακόμα και σήμερα και με αφορμή αυτό εμείς το γράφουμε και 
στη διακήρυξή μας, κουβαδάκια ψάχνει δεξιά και αριστερά να αντιμετωπίσει 
την πλημμύρα. Δεν τολμά. Δεν θέλει να απαλλαγεί. Και καταλαβαίνουμε και τη 
σύγχυση και το πρόβλημα που υπάρχει από την μετάλλαξη του πολιτικού 
χώρου που μέχρι τώρα υπηρετούσε τι προβλήματα δημιουργεί.  

  Η ΔΑΚΕ; Με εξαίρεση μεμονωμένους αγωνιστές, το είπα απ’ την 
πρώτη μέρα, παραμένει και θα συνεχίσει να παραμένει και να είναι ένας 
παλαιοκομματικός μηχανισμός κυρίως στους μεγάλους δήμους, που θα 
επιδιώκει συνέχεια να συνεχίσει το ρόλο της μες στο συνδικαλιστικό κίνημα 
και να ταυτιστεί με νέους αντιδραστικούς πολιτικούς φορείς που 
διαμορφώνονται.  

  Παρόλο που λείπουνε οι σύντροφοι και συνάδελφοι από το 
ΠΑΜΕ, η πολιτική πρακτική τους, της κομματικής περιχαράκωσης και του 
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σεχταρισμού τους δεν βοήθησαν σε μια κατεύθυνση διαφορετική για να 
έχουμε αποτελεσματικούς αγώνες. Σχόλια γίνανε πολλά. Δεν θέλουμε να 
πούμε περισσότερα γιατί δεν είναι και παρόντες.  

  Γενικά όμως για να μην βλογάμε τα γένια μας ούτε εμείς δεν 
μπορούσαμε για διαφορετικούς λόγους ο καθένας να σταθούμε στο ύψος των 
περιστάσεων. Και εμείς θέλουμε να βλέπουμε τα πράγματα και αυτοκριτικά γι’ 
αυτή την πραγματική δραματική πραγματικότητα που διαμορφώνεται. Και 
αυτό είναι το ζητούμενο. Να μπορέσουμε να σταθούμε στο ύψος των 
περιστάσεων σήμερα στην κατάσταση που διαμορφώνεται.  

  Και σε αυτή τη λογική, συνάδελφοι, εγώ θέλω να βάλω 
ορισμένες πλευρές και θέσεις του σχήματός μας, να τις καταθέσουμε εδώ γιατί 
θεωρούμε, χωρίς να υποτιμούμε μια σειρά προβλήματα, χωρίς να μην 
ασχολούμαστε με όλα αυτά, αλλά το βασικό στοιχείο είναι ο 
επαναπροσανατολισμός και η ανασυγκρότηση του συνδικαλιστικού κινήματος 
στον κλάδο.   

  Δεν γίνεται αλλιώς. Θεωρούμε πως σε αυτή την περίοδο που 
βρισκόμαστε τίποτα δεν μπορεί να αντιμετωπιστεί αν δεν έχουμε ξεκάθαρο 
πολιτικό ορίζοντα. Αν δεν δούμε τις αιτίες, εάν δεν βγάλουμε τα 
συμπεράσματα, εάν δεν καθορίσουμε τους βασικούς μας στόχους.  

  Και ποιες είναι αυτές; Πώς φτάσαμε μέχρι εδώ και οδηγούμαστε 
ακόμα σε μεγαλύτερη εξαθλίωση και βαρβαρότητα; Για μας τρεις είναι οι 
βασικοί συντελεστές και το λέμε καθαρά. Δεν μιλάμε γενικά και αόριστα. Είναι 
πρώτα απ’ όλα η καπιταλιστική κρίση, ο εγκλωβισμός στην Ευρωπαϊκή 
Ένωση, σε αυτή την λυκοσυμμαχία αλλά και η ελληνική οικονομική πολιτική 
ολιγαρχία και τα κόμματά της.  

  Τα μνημόνια σκάνε διαδοχικά. Δεν ήρθαν όμως ξαφνικά αυτά τα 
μνημόνια. Όσοι σήμερα βλέπουνε μόνο τα μνημόνια και γενικά την 
αντιμνημονιακή πολιτική βλέπουν μόνο το κύμα που σκάει στην ακτή. 
Αποκρύπτουν ή δεν βλέπουν τα κενά, τις … κινήσεις που δημιουργούνται 
στον ωκεανό.  

  Συνάδελφοι, η καπιταλιστική κρίση και η προσπάθεια του 
συστήματος να την ξεπεράσει φορτώνοντας τα βάρη στις πλάτες μας αυτή 
είναι η μαύρη αφετηρία, αυτός είναι ο βασικός συντελεστής. Όποιος δεν μιλάει 
γι’ αυτό λέει μισές αλήθειες, δηλαδή ψέματα.  

  Είναι κρίση του συστήματος, είναι κρίση που έχει στον πυρήνα 
της λογικής της να αυξάνεται ο κοινωνικός πλούτος χάρη στην εργασία των 
εργαζομένων και ταυτόχρονα με μεγαλύτερη ταχύτητα η κοινωνική ανισότητα.  

  Η Ευρωπαϊκή Ένωση αποτελεί το δεύτερο πυρήνα της 
τροϊκανής συμφοράς που σκάει πάνω στο κεφάλι μας. Δεν πρέπει να κάνουμε 
και πολλές αναλύσεις νομίζω, τα λέμε και διαβάζετε. Το Μάαστριχ, το ευρώ, 
όλο αυτό που ζούμε σήμερα μετέτρεψε σταδιακά τη χώρα μας με δεκάδες 
τρόπους και μηχανισμούς και στους δήμους που πολλούς τους γνωρίζουμε σε 
περιφερειακή αποικία της Ευρωπαϊκής Ένωσης.    

  Και ο τρίτος και ο βασικός πυλώνας είναι η οικονομική και 
πολιτική ολιγαρχία που είναι σε συμφωνία …. και συμφέροντος με την 
Ευρωπαϊκή κεφαλαιοκρατία. Αυτή βούτηξε τον πλούτο απ’ το λαό. Τον έβαλε 
στην τσέπη της, τον έβγαλε έξω και δεν μοιράστηκε τα κέρδη την χρυσή 
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περίοδο με τους εργαζόμενους. Αντίθετα το κάθε τι που παίρνανε το 
κατακτάγανε με δύσκολους αγώνες.  

  Τώρα ζητάνε να πληρώσουμε εμείς, με το δικό μας παρών και 
το μέλλον των παιδιών μας την κρίση του δικού τους συστήματος, όσα και να 
λέει ο νεοφιλελεύθερος Βολάκης που τον ακούω και του απαντάω πολιτικά. 
Αυτοί είναι υπεύθυνοι για την μαύρη κατάσταση που βιώνουμε και απειλεί για 
τα χειρότερα με σκοπό να επιβιώσει αυτή.    

  Δεν πρέπει να υποκύψουμε τις απειλές της. Είναι ανάγκη να 
αρχίσουμε να ξετυλίγουμε το κουβάρι. Οι πολιτικές της Ευρωπαϊκής Ένωσης, 
η προώθηση της λεγόμενης ανταγωνιστικότητας που ακόμα και σήμερα μιλάει 
το συνδικαλιστικό κίνημα αυτό, η καταλήστευση των μισθών, χρειαζόντουσαν 
κυβερνήσεις, τις διαδοχικές κυβερνήσεις της Νέας Δημοκρατίας και του 
ΠΑΣΟΚ, τα μεγάλα αστικά κόμματα και τα δεκανίκια τους, το κράτος, την 
πολιτική ολιγαρχία, αλλά χρειαζόντουσαν και ένα συνδικαλιστικό κίνημα 
ελεγχόμενο και αναποτελεσματικό, που θα αποδέχεται αυτή την πολιτική και 
τις κυρίαρχες πολιτικές. Συμβιβασμένο, ενσωματωμένο με συνδικαλιστικές 
ηγεσίες, ευνουχισμένες πολιτικά και υπάκουες στις επιλογές της.  

  Συνάδελφοι, για μας είναι καθαρό: το συγκεκριμένο έκτρωμα το 
οποίο πιστεύουμε ότι και πρέπει να ξετυλίξουμε, να συγκρουστούμε και να 
ανατρέψουμε, να δούμε πίσω απ’ τα μνημόνια τα οποία παρουσιάζονται 
υποχρεωτικά μέσα στα πλαίσια της παράνομης λογικής του κόσμου του 
κεφαλαίου, να δούμε ότι δεν είναι ειρηνική καθυστέρηση, ότι μαζί τα φάγανε 
και οι τεμπέληδες όπως λένε που δημιουργεί την κρίση, αλλά η ενσωμάτωση 
της ελληνικής οικονομίας στους μηχανισμούς της Ε.Ε., που παροξύνει αυτή 
την κρίση.  

  Τελειώνω. Δεν φταίνε μόνο οι ξένοι. Μόνοι με ευθύνες και 
κάποιων Ελλήνων γενικά και αόριστα προδοτών αλλά και η ελληνική και 
οικονομική και πολιτική ολιγαρχία είναι ο παράγοντας εφαρμογής αυτής της 
πολιτικής. Είναι οι δικοί μας απ’ τους οποίους πρέπει να ξεκινήσουμε και να 
κρεμάμε.   

  Να γιατί λοιπόν πρέπει να σκοπεύουμε στην ανατροπή αυτού 
του σάπιου οικονομικού και πολιτικού συστήματος στην Ελλάδα, το οποίο 
γράφει στα παλιά του τα παπούτσια το δικαίωμα της μεγάλης πλειοψηφίας της 
ελληνικής κοινωνίας, αρκεί να κρατήσει αλώβητα τα δικά του συμφέροντα, τα 
δικά του κέρδη, σε συμμαχία με την ευρωπαϊκή ολιγαρχία.     

  Συνάδελφοι, η δική μας απάντηση δεν μπορεί να είναι άλλη 
παρά μία: πανεργατικό, παλλαϊκό, αγωνιστικό μέτωπο ρήξης και ανατροπής 
της επίθεσης αυτής και κάθε διαχειριστή της. Πρώτα απ’ όλα και δεν πρέπει 
να φοβόμαστε να μιλήσουμε γι’ αυτό, στις εκλογές της επόμενης Κυριακής οι 
εργαζόμενοι στην Τοπική Αυτοδιοίκηση με την ψήφο τους πρέπει να 
καταδικάζουν την βάρβαρη πολιτική των μνημονίων και των κομμάτων που 
την υπηρετούν. Να μην μπορούν να σχηματίσουν κυβέρνηση. Να μην 
βγαίνουν πρώτοι.  

  Να αναμορφωθεί το πολιτικό σκηνικό από τη βάρβαρη 
κατεύθυνση. Να αλλάξουν οι πολιτικοί συσχετισμοί προς τα αριστερά, 
ιδιαίτερα να ενισχυθούν οι δυνάμεις που προωθούν την εργατική ταξική 
ενότητα και κοινή δράση. Οι δυνάμεις που παλεύουν αταλάντευτα ενάντια 
στην πολιτική ένωση και όλου του αστικού μετώπου της εξουσίας.   
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  Να υπάρχει εργατική διέξοδος από την κρίση. Να μην είναι η 
Ελλάδα πειραματόζωο πανευρωπαϊκής αντεπανάστασης και υποταγής αλλά 
υπόδειγμα αντίστασης, ρήξης και ανατροπής. Για να γίνει αυτό χρειάζεται 
πρόγραμμα, χρειάζονται στόχοι.  

  Πρώτα απ’ όλα είπαμε την ανατροπή του συγκεκριμένου 
μαύρου μετώπου και κάθε διαχειριστή. Να καταργηθεί το μνημόνιο διαρκείας, 
το μεσοπρόθεσμο και όλοι οι εφαρμοστικοί νόμοι. Αυτοί δεν είναι που 
λεηλάτησαν τους μισθούς, τις συντάξεις, διέλυσαν την κοινωνική ασφάλιση, 
περίθαλψη, απαγόρευσαν τις προσλήψεις μόνιμου προσωπικού; Να βάλουμε 
μπλόκο τις ιδιωτικοποιήσεις, μπλόκο στη διάλυση των κοινωνικών δομών 
στους ΟΤΑ και τη μετατροπή τους σε επιχειρησιακές μονάδες.  

  Να βάλουμε μπλόκο στην αξιολόγηση και την απόλυση των 
εργαζομένων. Να καταργηθεί το πειθαρχικό δίκαιο και μια σειρά άλλα. Πρέπει 
να πούμε όχι στο ξεπούλημα και λεηλασία της δημόσιας περιουσίας. Αλλά 
πρώτα απ’ όλα θα πρέπει να έχουμε καθαρό χωρίς στάση πληρωμών και 
διαγραφή του χρέους δεν μπορούμε να κάνουμε βήμα.  

  Χωρίς την εθνικοποίηση των τραπεζών που έχουμε πληρώσει 
πολλαπλάσια απ’ αυτά που έχουνε, από τις τσέπες μας και των επιχειρήσεων 
μεγάλης σημασίας που κλείνουν, χωρίς έξοδο και ρήξη με όλα αυτά, αλλά με 
αναδιανομή πλούτου σε βάρος των κερδών και υπέρ των εργαζομένων.  

  Αναδιανομή του πλούτου, αυτό πρέπει να είναι το πρόταγμα. 
Αυτό σημαίνει αυξήσεις στους μισθούς, στις συντάξεις, να μειωθεί ο χρόνος 
εργασίας, να καταργηθούν τα χαράτσια. Μπορείς να χτίσεις μια σειρά 
αιτήματα. Να απαγορευτούν οι απολύσεις.  

  Συνάδελφοι, τέτοιοι στόχοι λοιπόν για να τελειώσω, χωρίς 
τέτοιους στόχους, χωρίς τέτοιο πρόγραμμα δεν μπορούμε να κάνουμε βήμα 
μπρος. Βασικό θεμέλιο θα πρέπει να είναι η ανασυγκρότηση του 
συνδικαλιστικού και του λαϊκού κινήματος. Κατά τη γνώμη μας και αυτό σας 
καλούμε δεν πρέπει να αφήσουμε το χρόνο άλλο να περνά. Οι μέρες είναι 
κρίσιμες. Η κρίση βαθαίνει και η οργή διογκώνεται. Μπορούμε να 
αποφύγουμε την καταστροφή και την χρεοκοπία της κοινωνίας. Ο αγώνας 
είναι δύσκολος και πρωτόγνωροι οι ρόλοι.  

  Εμείς, οι Αγωνιστικές Κινήσεις - Συσπειρώσεις ΟΤΑ σε αυτούς 
τους δρόμους σας καλούμε να βαδίσουμε μαζί. Σπάστε το φόβο συνάδελφοι. 
Κάντε τη ρήξη σας.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε το συνάδελφο τον Αδαμόπουλο. Το λόγο έχει ο 
συνάδελφος Μπιζάς. 

Θ. ΜΠΙΖΑΣ: Συνάδελφοι, καλησπέρα. Εκ μέρους της ΑΣΚ ΟΤΑ θέλω 
καταρχήν να κάνω δυο σχόλια πριν την ομιλία. Στα ζητήματα τα 
προγραμματικά της παράταξής μας έχουμε καταθέσει πριν την έναρξη των 
διαδικασιών του Συνεδρίου συγκεκριμένες προτάσεις και για το πρόγραμμά 
μας και πιο εξειδικευμένα πράγματα όπως είναι προτάσεις για τη διαχείριση 
των απορριμμάτων, προτάσεις για τις κοινωνικές δομές.  

  Το λέω αυτό γιατί στην ερμηνεία μου δεν θα ήθελα να κουράσω 
και να αναφερθώ ειδικότερα σε αυτά τα ζητήματα, είναι και η ώρα 
προχωρημένη.  
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  Ένα δεύτερο σχόλιο. Έλεγε ο Άντι Γούοχολ συζητώντας για τη 
διαφήμιση ότι δεν έχει σημασία τι λένε για σένα, αν είναι καλό ή αν είναι κακό, 
αρκεί να ακούγεται πολλές φορές το όνομά σου. Αυτή είναι η καλύτερη 
διαφήμιση. Υπό την έννοια αυτή οφείλω απ’ το βήμα να ευχαριστήσω τον 
συνάδελφο τον Νίκο τον Τράκα γιατί διαφήμισε εξαιρετικά καλά την παράταξή 
μας. Ακούσαμε το όνομα της παράταξής μας περισσότερες φορές από όσες 
φορές το έχουμε πει όλοι μαζί σαν ομιλητές της ΑΣΚ.  

  Συνάδελφοι, εισαγωγικά θα απευθυνθώ σε ορισμένους, ευτυχώς 
λίγους, συναδέλφους από την ΠΑΣΚΕ και τη ΔΑΚΕ. Λοιπόν, συνάδελφοι, αν 
περιμένετε από μας απαντήσεις σε χυδαιότητες και σε προσωπικές επιθέσεις 
για κωλοτούμπες και άλλα κοσμητικά επίθετα που ακούμε στις κερκίδες των 
φανατικών των γηπέδων περιμένετε άδικα. Θα απογοητευτείτε. Η τοποθέτησή 
μας για εσάς θα είναι μια ανιαρή τοποθέτηση.   

  Είμαστε αποφασισμένοι να κρατήσουμε το επίπεδο της 
συζήτησης εκεί που αρμόζει σε Συνέδρια εργαζομένων και όχι σε κερκίδα. 
Τελεία και παύλα.  

  Συνάδελφοι, η ΠΟΕ-ΟΤΑ βγαίνει απ’ το Συνέδριό της, το 41ο 
Συνέδριο, τραυματισμένη και μάλιστα τραυματισμένη βαριά. Βγαίνει με πολύ 
μειωμένη δύναμη σε ανθρώπινο δυναμικό. Βγαίνει με μειωμένη δύναμη σε 
στελεχικό δυναμικό. Βγαίνει με μειωμένη αξιοπιστία, τραυματισμένη, με τα 
εσωτερικά της οργανωτικά προβλήματα να κυριαρχούν.  

  Τα μεγάλα προβλήματα του Κλάδου δεν συζητήθηκαν αυτό το 
τριήμερο. Αυτό είναι μια κοινή παραδοχή. Κοιτάχτε τι κυριαρχεί ως είδηση 
στον τύπο για το Συνέδριό μας. Στον ηλεκτρονικό και τον γραπτό τύπο. 
Κυριαρχούν τα εσωτερικά μας. Κυριαρχεί η αποχώρηση του ΠΑΜΕ, κυριαρχεί 
η σοβαρή αμφισβήτηση πια της ενότητας και της προοπτικής του 
συνδικαλιστικού μας κινήματος.  

  Εμείς λέμε λοιπόν ότι αυτή η εικόνα δεν μπορεί να ικανοποιεί 
κανέναν που νοιάζεται πραγματικά για την προοπτική του συνδικαλιστικού 
κινήματος. Που νοιάζεται πραγματικά για την προοπτική και δεν νοιάζεται για 
τους συσχετισμούς και για τις καρέκλες του δεύτερου και του τρίτου ορόφου 
της Καρόλου 24.  

  Προσωπικά δεν μπορεί να χαθεί από την μνήμη μου η εικόνα 
συναδέλφων την Τρίτη το βράδυ να πανηγυρίζουν για τον αποκλεισμό 
σωματείων και για τον αποκλεισμό στελεχών με ιστορία στο συνδικαλισμό 
κίνημα όπως ο συνάδελφός μας, ο σύντροφός μας ο Γιώργος ο Χαρίσης.  

  Δεν μπορεί να φύγει από το μυαλό μου αυτή η εικόνα. Είναι μια 
μαύρη στιγμή για το κίνημά μας και αυτή η μαύρη στιγμή έγινε με 
πανηγυρισμούς. Πανηγυρίστηκε αυτή η μαύρη στιγμή. Αυτό, συνάδελφοι, για 
εμάς συνιστά μια τραγωδία.  

  Ας δούμε τι συνέβη την Τρίτη το βράδυ. Αυτό που συνέβη ήταν 
ένα καλά προμελετημένο και σχεδιασμένο έγκλημα που δεν έγινε εν βρασμώ 
ψυχής. Ήτανε άψογα σχεδιασμένο και ήταν προσεκτικά εκτελεσμένο. Είναι 
έγκλημα που οι νομικοί θα το χαρακτήριζαν ιδιαίτερα ειδεχθές και τα ελατήριά 
του ιδιαιτέρως ταπεινά.    

  Το κίνητρο ήτανε η εξασφάλιση ευνοϊκότερων συσχετισμών 
προκειμένου να μοιραστούν καρέκλες που εξασφαλίζουν διασυνδέσεις, που 
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εξασφαλίζουνε συνδικαλιστική απαλλαγή. Και αυτό για μας είναι ταπεινό 
ελατήριο.  

  Οι θύτες σε αυτό το έγκλημα είναι οι ηγεσίες των 
συνδικαλιστικών παρατάξεων του δικομματισμού, των συνδικαλιστικών 
παρατάξεων της ΠΑΣΚΕ και της ΔΑΚΕ, των συνδικαλιστικών παρατάξεων 
των κομμάτων του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δημοκρατίας.  

  Της ΠΑΣΚΕ και της ΔΑΚΕ που δυσκολεύεται πια κανείς να 
διακρίνει το διαφορετικό τους πολιτικό λόγο όπως δυσκολεύεται κανείς να 
διακρίνει το διαφορετικό πολιτικό λόγο μεταξύ του ΠΑΣΟΚ και της Νέας 
Δημοκρατίας.  

  Δεν είναι άλλωστε τυχαίο ότι αυτές οι πολιτικές δυνάμεις 
κυβέρνησαν τον τόπο, εξακολουθούν να κυβερνούν τον τόπο, μαζί 
αποφασίζουν, συναποφασίζουν και σχεδιάζουν για μετά την άλλη Κυριακή να 
εξακολουθούνε να είναι οι πολιτικοί μας επιβήτορες από κοινού.  

  Όμως ας δούμε λίγο πιο συγκεκριμένα τα πράγματα. Πριν πάω 
σε αυτό για να μην το ξεχάσουμε. Και εμείς επειδή δεν μασάμε τα λόγια μας 
και η ευθύνη του ΠΑΜΕ είναι τεράστια. Και η ευθύνη του ΠΑΜΕ είναι 
τεράστια. Το ΠΑΜΕ επιλέγει τη ρήξη για να εξυπηρετήσει ένα βαλτωμένο και 
προβληματικό σχέδιο όπως αυτό το σχέδιο του συνδικάτου.  

  Αλλά όχι μόνο. Το ΠΑΜΕ επιλέγει τη ρήξη για να καλύψει ο 
πολιτικός του φορέας σοβαρά προβλήματα που αντιμετωπίζει αυτή την 
πολιτική περίοδο και αυτά τα προβλήματα έχουν να κάνουνε με την ενωτική 
πρόταση για την αριστερά.  

  Η πολιτική της διάσπασης απ’ αυτό το χώρο δυστυχώς, 
δυστυχώς κρατάει χρόνια και δεν εμφανίστηκε μόνο σε αυτό το Συνέδριο. 
Εμφανίζεται σε κάθε αγωνιστική κινητοποίηση. Όμως ας δούμε λίγο πιο 
συγκεκριμένα τα πράγματα. Εμείς, η ΑΣΚ ΟΤΑ, από το 2009 στο Συνέδριο 
των Χανίων είχαμε υπερασπιστεί την άποψη πως θα μπορούσε να λυθεί το 
πρόβλημα των συμβασιούχων και με ευθύνη της ΠΑΣΚΕ δεν λύθηκε στα 
Χανιά.  

  Στο ενδιάμεσο Συνέδριο, το οποίο Ενδιάμεσο Συνέδριο πρέπει 
να σημειώσετε ότι έγινε μεσούσης της κρίσης, ξαναδόθηκε η δυνατότητα να 
λυθεί το πρόβλημα και πάλι με ευθύνη της ΠΑΣΚΕ δεν λύθηκε.  

  Συνάδελφοι, αυτό είναι τραγωδία. Όταν συζητάνε γι’ αυτά τα 
προβλήματα, όταν συζητάμε για τα προβλήματα των συμβασιούχων και τα 
καταστατικά πρέπει να καταλάβουμε επιτέλους δεν μιλάμε για το Κοράνι. Δεν 
μιλάμε για ένα δόγμα. Δεν μιλάμε για ένα Ευαγγέλιο απ’ το οποίο δεν 
μπορούμε να παρεκκλίνουμε με δογματικό τρόπο.  

  Μιλάμε για καταστατικά που εγκρίνονται από Πρωτοδικεία. 
Καταστατικά που οφείλουν να εναρμονίζονται με τις σύγχρονες ανάγκες του 
συνδικαλιστικού κινήματος και τίποτα άλλο.  

  Τι είναι αυτό που δεν αλλάζει και δεν μπορεί να αλλάξουμε γι’ 
αυτά. Δυστυχώς 20 ολόκληρα χρόνια αυτό το συνδικαλιστικό κίνημα 
ενδιαφέρεται μόνο για την αναπαραγωγή του εαυτού του και τα αποτελέσματα 
είναι ολέθρια. Έτσι, αγαπητοί συνάδελφοι, γεννήθηκαν οι Κουτρουμάνηδες, οι 
Κουτσίκοι, οι Πρωτόπαπες. Αυτή είναι η σκληρή αλήθεια.  
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  Μιλήστε γι’ αυτούς στους εργαζόμενους. Αυτοί έχουν οδηγήσει 
τους εργαζόμενους να αποστρέφονται τον συνδικαλισμό. Να ακούνε για 
συνδικαλιστή και να γυρνάνε την πλάτη ή να χασκογελάνε πονηρά ή να 
πηγαίνουνε να του ζητάνε πράγματα λες και ο συνδικαλιστής είναι πολιτευτής 
που τάζει ρουσφέτια.  

  Συνάδελφοι, θα έρθει η ώρα που αυτό το λάθος που κάνετε σε 
αυτό το Συνέδριο θα το αναγνωρίσετε. Εγώ είμαι σίγουρος γι’ αυτό. Και θα 
θεωρήσετε πολύ σπουδαίο το ότι αναγνωρίσατε το λάθος σας και θα κάνετε 
και αυτοκριτική και θα μας μέμφεστε και τότε πάλι ότι δεν σας αναγνωρίζουμε 
τάχα την δυνατότητα να κάνετε αυτοκριτική.  

  Όμως θα είναι αργά. Όπως τώρα είναι αργά να λέτε ότι ήτανε 
λάθος η στήριξη που παρείχατε στις κυβερνήσεις που μας οδήγησαν ως εδώ, 
έτσι και τότε θα είναι αργά να αποδεχτείτε αυτό το λάθος. Η συγνώμη έτσι 
αποδεικνύεται πως είναι προσχηματική. Θέλω να πω μια κουβέντα. Πρέπει να 
γνωρίζετε ότι η πολιτική δεν είναι σαν τη χημεία, σαν την φυσική πειραματική, 
δηλαδή ανακατεύουμε τα υγρά τόσες φορές όσες χρειαστεί για να πετύχει το 
πείραμα.  

  Στην πολιτική το λάθος έχει κόστος. Και έχει κόστος ανθρώπινα. 
Το κάνεις και φεύγεις αλλά αυτό το φευγιό στοιχίζει ζωές, στοιχίζει 
αξιοπρέπειες, στοιχίζει δυνατότητες ανθρώπων να ζουν σαν άνθρωποι και να 
μην κοιμούνται στα πεζοδρόμια και να μην τρώνε μαζί με τα σκυλιά και να μην 
αυτοκτονούν.  

  Δεν μπορούμε να λέμε ότι κάναμε λάθος. Τι θα πει κάναμε 
λάθος; Και δεν μπορεί αυτό το λάθος να επαναλαμβάνεται συνεχώς και με τον 
ίδιο τρόπο. Δεν έχουμε την πολυτέλεια στην πολιτική να διορθώνουμε εύκολα 
τα λάθη μας. Ασφαλώς και θα κάνουμε. Πρέπει να είμαστε όμως πολύ 
προσεκτικοί για να τα αποφύγουμε και πρέπει να έχουμε και τα αυτιά μας 
ανοιχτά σε αυτούς που μας τα επισημαίνουνε και όχι να λέμε: αυτά μας τα 
είπε ο τάδε και ο τάδε ανήκει στην αριστερά, άρα δεν τον ακούμε.  

  Μας λέτε, συνάδελφοι της ΠΑΣΚΕ ότι ουδέποτε κρύψατε την 
ιδεολογική σας ταυτότητα. Το διάβασα στο φυλλάδιό σας. Μα δεν σας ζήτησε 
κανείς να την κρύψετε. Δεν σας το ζήτησε κανείς. Και για ποιους το λέτε; Σε 
ποιους απευθύνεστε όταν λέτε δεν κρύψαμε την ιδεολογική ταυτότητα; Ποιος 
αφορά αυτό το ζήτημα; Δεν σας το ζητήσαμε. 

  Ζητάμε όμως να σκεφτείτε, να σκεφτείτε εσείς, πόσοι 
χρησιμοποίησαν αυτή την ταυτότητα ως διαβατήριο για να διατηρούνται 
δεκαετίες σε υπουργικούς θώκους, να ευτελίζουνε θεσμούς και αξίες, να 
ευτελίζουνε πάνω απ’ όλα αγωνιστές που βρέθηκαν στο χώρο της ΠΑΣΚΕ, οι 
οποίοι ντρέπονται να δουν στην τηλεόραση τον Τσοχατζόπουλο να πηγαίνει 
στο κελί.       

  Μπορεί σε αυτό το Συνέδριο επειδή είναι και η Θεσσαλονίκη, 
πέντε χρόνια πριν να τον χειροκροτούσαμε. Σε ό,τι μας αφορά γιατί γίνεται 
πολύ συζήτηση, μα και εσείς είστε κομματικοί και δεν απεμπλέκεστε και δεν το 
ένα και αφού απεμπλακήκαμε εμείς να απεμπλακείτε και εσείς. Δεν το 
καταλάβαμε αυτό. Δεν το καταλαβαίνουμε αυτό, γιατί πρέπει να 
απεμπλακούμε από την αριστερά.  

  Ψήφισε τίποτα μνημόνια η αριστερά; Τι έκανε η αριστερά; Ποιο 
ήταν το αμάρτημά της, της αριστεράς; Συγκυβέρνησε με το ΛΑΟΣ η αριστερά; 
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Η αριστερά ψήφισε νόμους που καταργούν εργατικά δικαιώματα; Η αριστερά 
ψήφισε νόμους που διαλύουν τον κοινωνικό ιστό και πρέπει δηλαδή να 
έχουμε ενοχές για την παρουσία μας, για τη στάση μας στην αριστερά;  

  Έχουνε διαφορετικά κριτήρια για την εμπλοκή μας στην 
πολιτική. Στους πιο πολλούς από μας, δεν λέω σε όλους, αλλά στους πιο 
πολλούς από μας αυτή η εμπλοκή με την αριστερά, αυτή η εμπλοκή με την 
πολιτική είχε κόστος τεράστιο. Τεράστιο. Ανθρώπων και μένα προσωπικά οι 
οικογένειές μας βγαίνανε από την φυλακή και περιμέναμε να τους δούμε.  

  Δεν ήτανε βουλευτές, να γυρνάνε δεξιά και αριστερά και επειδή 
είναι και κάποιοι βουλευτές τώρα να κάνω ένα σχόλιο. Συνάδελφοι, να μην τα 
ισοπεδώνουμε όλα. Να μην τα ισοπεδώνουμε όλα. Υπήρχανε υποψήφιοι 
βουλευτές της αριστεράς που ήταν στις εξορίες και ήταν υποψήφιοι βουλευτές 
και μπαίνανε επίτηδες υποψήφιοι βουλευτές από την αριστερά. Δεν μπαίνανε 
ούτε για να πλουτίσουνε, ούτε για να πουλήσουνε μούρη, ούτε για να 
παντρευτούνε στο four season, ούτε για να έχουνε γκόμενες, ούτε για να 
έχουν Maserati. Στεκότανε εκεί με ανιδιοτέλεια, βάζανε τα στήθια τους 
μπροστά για να υπερασπίσουν τους κοινωνικούς αγώνες.  

  Αναρωτιόμαστε, συνάδελφοι, έχετε καταλάβει πού οδηγούνται 
τα πράγματα με την απόφασή σας για τον αποκλεισμό των 18 Συλλόγων; 
Έχετε καταλάβει πού οδηγεί ο δρόμος αυτός που διαλέξατε; Θα σας πούμε 
εμείς πού οδηγεί. Οδηγεί σε ενδεχόμενες ρήξεις και αποχωρήσεις από 
αντιπροσωπευτικά προεδρεία σε όλη την κλίμακα του συνδικαλιστικού 
κινήματος.  

  Υπάρχει σοβαρό ενδεχόμενο πια μετά από πολλά χρόνια στο 
συνδικαλιστικό κίνημα να έχουμε μονοπαραταξιακά προεδρεία και αυτό είναι 
πισωγύρισμα για το κίνημα και αυτό αν γίνει θα γίνει με ευθύνη των 
παρατάξεων της ΠΑΣΚΕ και της ΔΑΚΕ.  

  Αναρωτιόμαστε επίσης, έχετε καταλάβει εσείς αλλά και οι 
δυνάμεις του ΠΑΜΕ σε ποια χρονική συγκυρία επιλέξατε αυτή την πολιτική; 
Έχετε καταλάβει την χρονική συγκυρία τι σημαίνει; Θα σας πούμε εμείς σε 
ποια χρονική συγκυρία. Θα σας πω ορισμένα στοιχεία.  

  Μειώθηκαν κατά 14,34% οι επιχειρήσεις που προχώρησαν σε 
πρόσληψη προσωπικού. Αυξήθηκαν οι αλλαγές συμβάσεων από πλήρους και 
αποκλειστικής απασχόλησης σε μερικής απασχόλησης κατά 69,48%. Κατά 
20,16% για την εκ περιτροπής εργασίας με συμφωνία του εργαζόμενου και 
κατά 150,39% με μονομερή απόφαση του εργοδότη.  

  Στη διετία Μάρτιο ’10 - Μάρτιο ’12 οι μετατροπές των 
συμβάσεων σε πιο ευέλικτες μορφές απασχόλησης παρουσιάζουν αύξηση, 
προσέξτε το νούμερο, 424,71%. Και ξέρετε τι μας λένε; Ότι υπάρχουν πολλά 
περιθώρια ακόμα για πολύ περισσότερες συμβάσεις ελαστικές. Βρισκόμαστε 
στην εποχή της πλήρους αποδόμησης των εργασιακών σχέσεων και μιλάμε 
ότι δεν πρέπει οι συνάδελφοι συμβασιούχοι να έχουνε συνδικαλιστικά 
δικαιώματα.   

  Στο χώρο που εγώ εργάζομαι, εγώ εργάζομαι στον Ενιαίο 
Σύνδεσμο, υπάρχουνε συμβασιούχοι 10 και 12 χρόνων στις χειρότερες 
δουλειές, στο ταμπάνι, εκεί που πέφτει το σκουπίδι, ή στο σταθμό 
μεταφόρτωσης στις πρέσες 10 και 12 χρόνων οι οποίοι δεν έχουν 
συνδικαλιστικά δικαιώματα.   
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  Ποια λογική μπορεί να το χωρέσει αυτό; Αυτή λοιπόν την 
συγκυρία, το κάνετε τώρα, που η αστική τάξη, τα κόμματα του δικομματισμού 
προσπαθούν απεγνωσμένα να βρουν σανίδα σωτηρίας να σωθούν. Ξέρουν 
πως με τα μέτρα που έχουν πάρει αλλά κυρίως με τα μέτρα που πρόκειται να 
πάρουν μετά τις εκλογές θα τους πνίξει η οργή του κόσμου. Τρέμουν και μόνο 
στην ιδέα ότι απέναντί τους θα βρουν ένα οργανωμένο, ένα ενωτικό, ένα 
μαζικό, ταξικό, συνδικαλιστικό κίνημα. Αυτή η ιδέα τους τρομάζει. Τους 
τρομάζει. Τους κάνει να τρομοκρατούνται.  

  Και εσείς τι κάνετε; Τι κάνετε; Τους προσφέρετε δώρο να 
διασπάτε ένα πολύ δυναμικό κομμάτι του εργατικού κινήματος. Αυτό το ίδιο το 
κίνημα αντί να γίνει το βαρίδι που θα τους πνίξει, που θα τους πάει στον πάτο, 
γίνεται σανίδα σωτηρίας για να σωθούν.  

  Όμως θέλουμε να ξεκαθαρίσουμε. Αυτές οι ηγεσίες των 
παρατάξεων της ΠΑΣΚΕ, της ΔΑΚΕ αλλά και του ΠΑΜΕ λογαριάζουν χωρίς 
τον ξενοδόχο. Αποφασίζουν ερήμην των εργαζομένων του κλάδου, ερήμην 
και των ίδιων των παρατάξεών τους. Εμείς είμαστε λοιπόν αποφασισμένοι 
σαν ΑΣΚ ΟΤΑ να μην τους κάνουμε αυτή την χάρη. Η ΑΣΚ ΟΤΑ ήταν, είναι και 
θα παραμείνει εδώ.  

  Δεν είμαστε εδώ συνάδελφοι για να πάρουμε θέσεις στο Γενικό 
Συμβούλιο και την Εκτελεστική Επιτροπή. Είμαστε εδώ να υπερασπιστούμε 
την ενότητα των εργαζομένων του κλάδου. Την ενότητα ολόκληρης της 
εργατικής τάξης. Είμαστε εδώ για να καλέσουμε τους εργαζόμενους σε 
πανστρατιά για την αντιμετώπιση των αντεργατικών μέτρων που 
εφαρμόζονται, κυρίως για την αντιμετώπιση της λαίλαπας που έρχεται, που 
θα είναι τραγωδία.  

  Οι 1.700 αυτοκτονίες τα δύο χρόνια είναι τίποτα μπροστά σε 
αυτό που θα έρθει. Είμαστε εδώ γιατί εμείς πιστεύουμε στο εργατικό κίνημα 
και δεν πιστεύουμε στα γραφειοκρατικά σχήματα. Δεν πιστεύουμε σε αυτά τα 
μοντέλα που έχουν απαξιώσει το εργατικό κίνημα. Θέλω να ξεκαθαρίσω δύο 
πράγματα και να τελειώνουμε.  

  Προειδοποιούμε όσους σχεδιάζουν τη διάσπαση του κινήματος 
του συνδικαλιστικού για προσωπικά ή για παραταξιακά ή για κομματικά ή για 
προεκλογικά οφέλη θα μας βρουν μπροστά τους. Δεν θα τους αφήσουμε σε 
χλωρό κλαρί.  

  Δεύτερο και τελειώνω. Ζητάμε τη στήριξη της ΑΣΚ ΟΤΑ, όχι 
μόνο της ΑΣΚ ΟΤΑ σαν παράταξη, κυρίως της ιδέας της ΑΣΚ ΟΤΑ, της 
ενωτικής πρότασης της ΑΣΚ ΟΤΑ. Ζητάμε την ενίσχυση των ιδεών της 
ενότητας και της ταξικής πάλης. Δεν έχουμε απολύτως τίποτα να 
υποσχεθούμε, ούτε μετακινήσεις, ούτε ρουσφέτια, ούτε εξυπηρετήσεις, ούτε 
προνομιακή μεταχείριση. Όποιος θέλει τέτοια να πάει σε άλλες παρατάξεις. 
Δεν τους θέλουμε ούτε για ψηφοφόρους. Καλά θα κάνουν να πάνε αλλού.     

  Εμάς η μοναδική μας προίκα είναι η καθαρότητα των θέσεων, 
είναι η ιστορία της παράταξής μας και είναι και η προσωπική διαδρομή του 
καθενός μας. Σας ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε τον συνάδελφο Μπιζά. Ο συνάδελφος 
Πολυμερόπουλος έχει το λόγο.   
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Β. ΠΟΛΥΜΕΡΟΠΟΥΛΟΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι, με πολύ χαρά θα ήθελα να 
έχω τη φωνή που είχε ο Νίκος Τράκας πριν, όχι διότι έπρεπε να μιλήσω με 
αυτή την ένταση αλλά διότι έπρεπε να φωνάξω για τις γελοιότητες ή τις 
παρανοϊκότητες που ακούγονται στις τελευταίες δύο ημέρες. Εξωφρενικά 
πράγματα. Και δεν είναι η εξωφρενικότητα, είναι κυρίως τα ψεύδη και η 
υποκρισία. Είναι αυτό που μας πείραζε ανέκαθεν. Από αυτά που έχουμε 
πάρει διαζύγιο χρόνια ολόκληρα. Απ’ την υποκρισία. Αυτή φτύνουμε και αυτή 
εδώ πέρα αναδεικνύεται σε όλο της το μεγαλείο.  

  Σήμερα μια παράταξη για δεύτερη φορά σε ένα Συνέδριο σε τρία 
χρόνια λείπει και λείπει για τον ίδιο λόγο. Για το θέμα των συμβασιούχων. Και 
λείπει επειδή ήμασταν πολύ σκληροί; Λείπει επειδή δεν ψηφίσαμε να 
εγγραφούνε ή να ψηφίσουν οι συμβασιούχοι; Λείπει επειδή ήμασταν πολύ 
ψηλοί ή πολύ όμορφοι; Δεν λείπει για τίποτα από όλα αυτά.  

  Λείπει επειδή είχε προγραμματίσει σε μια στρατηγική και σε μια 
τακτική αντίληψη να αποχωρήσει ενόψει εκλογών και ενόψει των σχεδιασμών 
τους οποίους κάνει για το επόμενο πεδίο που διαμορφώνεται σε 
συνδικαλιστικό και σε πολιτικό επίπεδο. Ήταν μία προγραμματισμένη ενέργεια 
η οποία απλούστατα κορυφώθηκε την Τρίτη.  

  Αλλά ποια ήταν η πορεία η οποία υπήρξε μέχρι τώρα; Ήτανε μία 
πορεία η οποία ξαφνικά ήρθε και έψαχνε επιστέγασμα στην Τρίτη, το βράδυ 
της Τρίτης, και δεν γνωρίζαμε τι γινότανε ή πώς ξεκίνησε και έφθασε όλη αυτή 
η διαδικασία στο αποκορύφωμα; Στο Συνέδριο των Χανίων πριν από τρία 
χρόνια, αγαπητοί συνάδελφοι, δεν βάλαμε το θέμα; Δεν πρωτοστατήσαμε; 
Ποιο θέμα; Αλλαγή Καταστατικού και εγγραφή των συμβασιούχων. Και 
βεβαίως η ΠΑΣΚ ήταν αντίθετη.  

  Ο Συνασπισμός που σήμερα είναι ο κύριος φορέας αντίστασης, 
που σε λίγο βεβαίως θα φύγουν και δεν θα ακούνε και είναι ευχάριστο αυτό 
για τα μέλη να μην μάθουνε, έλεγε ο Βρεττάκος: όχι οι συμβασιούχοι μέσα 
στην ΑΔΕΔΥ, στο Γενικό Συμβούλιο της ΑΔΕΔΥ, στην Εκτελεστική Επιτροπή 
της ΑΔΕΔΥ, έλεγε τότε ο Χαρίσης ο εκπρόσωπος της ΑΣΚ στην Ομοσπονδία: 
ναι, ναι, ας μπούνε οι συμβασιούχοι και πήγαμε στο Ενδιάμεσο Συνέδριο και 
είχαμε ενιαία άποψη.  

  Αλλαγή Καταστατικού για να μπούνε οι συμβασιούχοι. Και 
λέγαμε τότε και ήταν ενιαία η άποψη. Διαφώνησε η ΠΑΣΚΕ. Είχε πλειοψηφία 
η άποψη, δεν είχε 75% για να περάσει αλλαγή Καταστατικού. Και τότε τι 
λέγαμε; Λέγαμε πάλι με όρους και κανόνες. Αυτό έπρεπε να γίνει. Και το 
λέγαμε ξεκάρφωτα όπως το λέμε και σήμερα; Το λέγαμε επειδή θέλαμε να 
ξεφύγουμε από κάποια δύσκολη κατάσταση ή το λέγαμε επειδή έχουμε μία 
αντιστοιχία λόγων και έργων; 

  Στο Δήμο Αθηναίων, αγαπητοί συνάδελφοι, που είναι ακριβώς 
όπως τα είπε ο Τράκας, η ΑΣΚ με πήγε στα δικαστήρια δύο φορές με 
ασφαλιστικά μέτρα και βεβαίως δεν με πήγε ο Σταυριανίδης, με πήγε η ΑΣΚ 
αλλά ο Σταυριανίδης υπέγραφε ως υπεύθυνος της ΑΣΚ, το όνομά του είναι και 
αν έχει καμιά αμφιβολία θα κορνιζώσουμε τις δυο αγωγές που έχω με το 
όνομα ΑΣΚ – Σταυριανίδης στα δικαστήρια να μην εγγραφούν οι 
συμβασιούχοι.  

  Και τι λέγαμε τότε; Λέγαμε με όρους και προϋποθέσεις. Και τους 
βάλαμε στο Δήμο της Αθήνας. Πάνω από οκτώ μήνες έπρεπε να έχει ο 
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συμβασιούχος, να έχει πάρει μία σύμβαση και μετά να εγγραφεί. Τι λέμε 
τώρα; Με όρους και προϋποθέσεις. Ποιος έχει αντιστοιχία λόγων και έργων; 
Ποιος κάνει κωλοτούμπες; Ποιος παίζει τραμπολίνο εδώ μέσα; Αυτοί είμαστε. 
Δεν είμαστε, είπα και στο Γενικό Συμβούλιο, η μεγάλη παράταξη που είναι η 
ΠΑΣΚΕ. Δεν έχουμε την οργανωτική δυνατότητα που έχει η ΔΑΣ, το ΠΑΜΕ. 
Έχουμε όμως μία αξιοπρέπεια. Έχουμε μία πορεία σοβαρότητος που δεν 
μπορεί κανένας να την αμφισβητήσει. Είμαστε η παράταξη της σοβαρότητας 
και της αξιοπιστίας. Την κωλοτούμπα την χαρίζουμε στους άλλους και είναι 
εδώ οι κωλοτούμπες.  

  Και νιώθω άσχημα να μιλάω για τους συναδέλφους που αλλιώς 
ξεκινήσανε και τώρα είναι στο τελευταίο κατάντημα μιας συνδικαλιστικής 
πορείας. Και είναι κρίμα.  

  Και είδαμε υποκρισία, ατελείωτη υποκρισία εδώ μέσα. Δεν φταίει 
για ό,τι γίνεται η ΠΑΣΚΕ και η ΔΑΚΕ. Φταίει η ηγεσία της ΠΑΣΚΕ και της 
ΔΑΚΕ. Δηλαδή πέντε - έξι που είναι εδώ πέρα και άλλοι δυο - τρεις που είναι 
διάσπαρτοι. Αυτοί φταίνε. Ακούστε κουτοπονηριά. Έχει ενιαία άποψη και 
αντίληψη η ΔΑΚΕ φαντάζομαι και η ΠΑΣΚΕ αλλά είναι εδώ πέρα και μπορεί 
να θέσει την άποψή της.  

  Έχει ενιαία αντίληψη. Από την αρχή μέχρι το τέλος. Από τον 
πρώτο μέχρι τον τελευταίο, αλλά δεν υπάρχει πρώτος και τελευταίος. 
Υπάρχουν ίσοι στην παράταξή μας. Ίσοι με μια ιεραρχία πολύ απλή και πολύ 
ξεκάθαρη. Αυτή ήταν η άποψη και θέλετε να συνεχίσουμε; Μιλάμε θα έχουμε 
μονοπαραταξιακά Προεδρεία διότι εμείς αξιακά θα βγούμε έξω λέει η ΑΣΚ.  

  Ξέρετε ποιο είναι το κριτήριο με το οποίο στις δύο τελευταίες 
εκλογές η ΑΣΚ μπαίνει στο προεδρείο της ΑΔΕΔΥ; Εάν γίνεται αναπληρωτής 
Πρόεδρος ο Βρεττάκος μπαίνει στο Προεδρείο, όταν του λένε θα γίνεις 
Αντιπρόεδρος όχι αναπληρωτής Πρόεδρος φεύγει. Φεύγει. Αξιακό σύστημα. 
Αυτό είναι. Και τον παρακάλαγε ο Παπασπύρου γύρνα πάλι πίσω.  

  Και βεβαίως αυτές οι παρατάξεις οι συμβιβασμένες οι οποίες 
είναι το συνδικαλιστικό κατεστημένο κατά την ΑΣΚ έχουνε και άλλα 
αμαρτήματα. Έχουνε το αμάρτημα να μην έχουνε τα μέσα ενημερώσεως. 
Ποιον ξέρετε για Πρόεδρο; Ποιον έχετε δει; Τον Τσικρικά που βγαίνει στην 
τηλεόραση ή τον φίλο μου τον Βρεττάκο; Ποιον; Ποιος εκφράζει τις απόψεις; 
Ποιος τόσα χρόνια ποδηγετούσε την ΑΔΕΔΥ; Εγώ, ο Τσικρικάς, ο 
Μπαλασόπουλος, ο φούφουτος; Πρωτοστατούσε ο φίλος μου ο Βρεττάκος. 
Την κεντρική γραμμή την έδινε ο Βρεττάκος. Αλλά αυτά καλό είναι που φύγατε 
οι συνάδελφοι να μην τα ακούνε, να μην τα μάθουνε για να έχουν άποψη.  

  Αγαπητοί συνάδελφοι, εμείς τους συμβασιούχους δεν τους 
είδαμε ως κουκιά, βλέπετε τους είδαμε σε μια αντιστοιχία λόγων και έργων. 
Και πιστεύουμε πρέπει να γίνει η εγγραφή των συμβασιούχων με κανόνες 
όπως είπαμε και να τελειώνει αυτή η ιστορία. Είναι πρόβλημα. Πρέπει να 
τελειώσει. Πρέπει να το καταλάβει η ΠΑΣΚΕ, πρέπει να το καταλάβουμε και 
εμείς, και κάποτε το ζήτημα κλείνει. Δεν τραβάει άλλο.  

  Αλλά κλείνει το ζήτημα όχι με φληναφήματα, σοφιστείες και 
παραπολιτική. Κλείνει σε μία συζήτηση αξιοπρέπειας, σοβαρότητας και το 
κλείνουμε. Και έφυγε η ΔΑΣ, αλλά είχε ξαναφύγει, πήγε στον Ψηλορείτη. Και 
με τέτοιες τακτικές δεν γίνεται διάλογος, δεν λύνονται τα προβλήματα. Εμείς 
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θέλαμε το διάλογο, όπως θέλαμε να δοθεί και λύση και είναι μείον για την 
Ομοσπονδία.  

  Είναι μείον για το χώρο το να φύγει μια παράταξη. Με λυπεί και 
με στεναχωρεί. Είναι μείον να λείπει μια παράταξη. Είναι μία υπαρκτή δύναμη. 
Και εγώ έχω πει και διαφωνώ με τον φίλο μου τον Βίτσιο. Εγώ έχω πει ότι 
θέλουμε ό,τι μας αναλογεί. Θέλουμε απ’ τους εργαζόμενους τη δύναμη που 
μας αναλογεί. Αυτή που μας δίνουνε. Δεν θέλουμε να κλέψουμε όπως δεν 
επιτρέπουμε και να μας κλέβουν. Θέλουμε να παίρνουμε ό,τι μας αναλογεί. 
Και εάν μία δύναμη λείπει είναι μείον και είναι στρέβλωση και αυτό είναι 
λάθος. Και δεν το θέλουμε. Ζητάμε ό,τι μας αναλογεί, ούτε εκχωρούμε αλλά 
ούτε κλέβουμε παραπάνω.      

  Και ακούσαμε ότι το 2009 ζητάγαμε κανόνες. Όχι εγώ. Θα 
ακούσατε, ο Πολυζώης το είπε. Το διάβασε. Πρακτικά. Ο Χαρίσης ζήταγε 
κανόνες το 2009. Το 2012 ζητάει ζούγκλα. Το 2012 τι έχει αλλάξει, αγαπητοί 
συνάδελφοι, και ζητάμε ζούγκλα; Το 2009 έπρεπε να είναι κανόνες. Τώρα 
ζούγκλα. Εμείς παραμένουμε: εγγραφή με όρους, κανόνες. Σας αρέσει, δεν 
σας αρέσει, αυτή είναι η άποψή μας. Τις κωλοτούμπες σας τις χαρίζουμε.  

  Και αγαπητοί συνάδελφοι τι είπαμε στην Εκτελεστική Επιτροπή 
για οτιδήποτε γίνεται εδώ πέρα όταν συζητήθηκε για πρώτη φορά το θέμα των 
συμβασιούχων; Πρώτον: Να μην πάμε στα δικαστήρια. Αυτή είναι η θέση μας. 
Λάθος να πάμε στα δικαστήρια και να γίνεται δικαστικά η όλη προσπάθεια. Να 
συζητήσουμε εδώ πέρα όπως συζητάμε τώρα.  

  Δεύτερον: δεν μπορούμε να δεχτούμε αντιπροσώπους δύο 
ταχυτήτων. Αυτοί οι οποίοι ψηφίζανε οι συμβασιούχοι και αυτοί οι οποίοι 
ήτανε μόνον με τους οργανικούς υπαλλήλους. Ήταν ξεκάθαρη η άποψή μας. 
Κοροϊδέψαμε κανέναν;  

  Είπαμε ψέματα; Είπαμε σε κανέναν κάτι διαφορετικό; Και πότε 
τα είπαμε; Όταν άρχιζε όλη η διαδικασία πολύ ξεκάθαρα. Σας το είπαν και οι 
άλλοι συνάδελφοι. Εάν θέλαμε να εκμεταλλευτούμε θα φέρναμε άλλους 50 
συνέδρους συμβασιούχους. Είχαμε τη δύναμη. Και δεν το κάναμε. Και γι’ αυτό 
μιλάμε από θέση ισχύος. Και αυτή είναι η δύναμή μας.     

  Και βεβαίως έχει ευθύνες η ΠΑΣΚΕ. Έχει ευθύνες διότι έχουμε 
χτίσει ατελείωτους Συλλόγους, 235 Σύλλογοι, κατακερματισμός των Συλλόγων 
και είναι λάθος και το έχω πει και το έχω γράψει, το έχω πει και κατ’ ιδίαν, 
διότι οι σχέσεις μας δεν μπορεί να είναι απαγορευτικές μεταξύ μας. Είναι 
λάθος. Δεν μπορεί να έχει η Διδασκαλική Ομοσπονδία 120 Συλλόγους και η 
ΠΟΕ-ΟΤΑ να έχει 240 Συλλόγους. Λάθος. Και έχει κάνει και άλλα λάθη. Ως 
δύναμη, συνδικαλιστική δύναμη η οποία είχε την απόλυτη πλειοψηφία. Έχει 
πάρει πάμπολλες αποφάσεις μονοπαραταξιακά και είναι λάθος αυτό.  

  Έχετε πάρει, συνάδελφοι της ΠΑΣΚΕ, τόσες αποφάσεις 
μονοπαραταξιακά όσες εγώ δεν έχω πάρει ούτε και πρόκειται να πάρω και τα 
επόμενα δέκα χρόνια. Έχω προεδρείο, έχω μάλλον δύναμη στο Σύλλογο 
απόλυτη, απόλυτη δύναμη, 60%, αλλά αποφεύγω σαν το διάολο με το λιβάνι 
να πάρω απόφαση μονοπαραταξιακή και το κάνατε και είναι λάθος. Είναι 
μεγάλο λάθος.  

  Η πλειοψηφούσα παράταξη πρέπει να είναι μεγαλόθυμη. Πρέπει 
να μπορεί να εκχωρεί. Πρέπει να αποφεύγει να πάρει αποφάσεις ως μόνη 
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δύναμη. Δημιουργεί απέχθεια, δημιουργεί απωθημένα. Και το κάνατε και είναι 
λάθος αυτό.  

  Η αυτοδυναμία θέλει μία πολύ συνετή αυτοδιαχείριση και αυτό 
ελπίζω ότι θα γίνει στο μέλλον διότι με την αλλαγή των συσχετισμών όταν η 
ΔΑΣ αποχώρησε ξανά αυτοδυναμία θα έχετε. Δεν υπήρχε πριν, θα έχετε 
τώρα αυτοδυναμία.  

  Και ακούστηκε εδώ πέρα για το συνδικαλισμό. Μα ποιος είναι ο 
συνδικαλισμός; Οι μνημονιακοί και οι αντιμνημονιακοί. Ποιοι είναι οι 
μνημονιακοί, συνάδελφοι; Ποιοι είναι; Ποιος είναι υπέρ του μνημονίου εδώ 
πέρα; Ουδείς. Ουδείς και εμείς ως παράταξη το διακηρύξαμε επανειλημμένως 
ότι είμαστε απέναντι στο μνημόνιο αλλά βεβαίως πώς θα το καταλάβει κάποια 
παράταξη η οποία παίρνει την γραμμή της από τον Περισσό και την κατεβάζει 
αυτούσια χωρίς να αλλάξει ένα και;  

  Πώς θα την καταλάβει όμως και μία παράταξη η οποία έχει κάνει 
το λαϊκισμό σημαία; Και δίκαιο είναι γι’ αυτήν ό,τι θέλει να ακούσει ο καθένας. 
Αυτό είναι το νέο δόγμα. Για την ΑΣΚ δίκαιο είναι ό,τι θέλει να ακούσει ο 
καθένας. Δεν το καταλαβαίνει ότι μπορεί να έχουμε διαφορετική άποψη με το 
κόμμα, με το φορέα, με το χώρο. Όλα αυτά.   

  Και είναι οι ίδιοι, οι ίδιοι, στην ίδια γραμμή λαϊκισμού που όταν 
παίρναμε 80 και 100 ευρώ αύξηση πριν από 4, 5, 7, 8, 15 χρόνια βγαίνανε και 
λέγανε την άλλη μέρα ψίχουλα τα 100 ευρώ το μήνα. Μεσαίωνας τα 
δικαιώματα. Σας κοροϊδεύουν οι συμβιβασμένοι συνδικαλιστές. Αυτοί τα 
λέγανε. Δεν είχαν διανοηθεί να πούνε ποτέ ένα πήραμε. Τα παίρναμε όλοι 
μαζί, αλλά θεωρούσανε ότι είναι λάθος, ότι είναι προσβολή να πούνε ότι 
πήραμε. Αυτά θεωρούσανε. Και την ίδια τακτική πολύ πιο έντονη συνεχίζουνε 
τώρα.  

  Και βεβαίως ακούσαμε ότι αυτά είναι τα πράγματα. Αλλά δεν 
ακούσαμε αλήθειες και ακούσαμε υποκρισία. Δεν ακούσαμε ποιοι, αγαπητοί 
συνάδελφοι, ήταν αυτοί που πήραν την απόφαση να μην μπει στο κούρεμα, 
ούτε το ΤΥΔΚΥ, ούτε το ΤΑΔΚΥ. Ήταν οι επαναστάτες ή μήπως ήτανε ο 
Πολυμερόπουλος και ο Καραγιαννάκης; Ποιοι ήταν αυτοί που πήραν την 
απόφαση και τραβήξανε όλα τα ταμεία με την παρότρυνση της ΑΔΕΔΥ; Αλλά 
ήμουνα εκεί, αυτός που τράβηξε όλο το βάρος με την πίεση του Βενιζέλου ότι 
θα μας πάει στα δικαστήρια ή ο Καραγιαννάκης; Και δεν δεχτήκαμε κούρεμα. 
Το είπε κανένας; Βεβαίως όχι, διότι δεν ήμασταν αριστεροί. Δεν ήμασταν 
επαναστάτες, δεν ήμασταν στην ΑΣΚ.   

  Και βεβαίως είπε κανένας ότι όταν ζητάγανε 200 εκατομμύρια 
από το ΤΥΔΚΥ να πάνε στον ΕΟΠΥΥ τους είπαμε ότι δεν θα πάρετε δραχμή 
και βγάλανε απόφαση με την Υπουργική Απόφαση να πηγαίνω στον ΕΟΠΥΥ, 
γιατί δεν παίρναγε ποτέ από το Ταμείο οτιδήποτε. Βεβαίως δεν θα το 
ακούσετε ποτέ. 

  Και ακούσαμε η ΔΑΚΕ μαζί με την ΠΑΣΚΕ στο Προεδρείο της 
Ρόδου κάνανε τα ανομήματα. Μα δεν έχουμε κανέναν, μα κανέναν, στο 
Διοικητικό Συμβούλιο του Συλλόγου της Ρόδου, δεν έχουμε κανέναν. Αλλά 
βεβαίως μπορεί να μην έχουμε κανέναν αλλά κάποιο φάντασμα της ΔΑΚΕ 
ήτανε για κάποιους στο Προεδρείο του Συλλόγου της Ρόδου. Εμείς δεν είχαμε 
κανέναν.  
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  Μας είπε και ένας περίεργος συνάδελφος ότι ένας 
γραβατοφόρος και το οριοθετούσε με κόκκινο λαιμοδέτη έκανε την απρέπεια 
του αιώνα, έκανε έγκλημα. Πήγε σε μια κομματική συνάθροιση. Ο άθλιος ο 
Ηλιόπουλος πήγε σε κομματική συνάθροιση. Διότι αυτός βεβαίως ποτέ δεν 
είχε πάει σε κομματικά συνάθροιση. Κανένας εδώ πέρα δεν έχει πάει σε 
κομματική σύναξη; Ουδείς, ουδείς και ο Ηλιόπουλος έπρεπε να καρατομηθεί; 
Αλλά πριν καρατομηθεί ο Ηλιόπουλος έπρεπε να είναι στην πυρά ο 
Μοναστηρίδης, στην ίδια παράταξη με την οποίαν κατεβαίνει, γιατί ο 
Μοναστηρίδης είναι υποψήφιος βουλευτής. Και βεβαίως φαντάζομαι ότι δεν 
πλησιάζει ούτε σε συγκεντρώσεις ο Μοναστηρίδης, δεν πλησιάζει και αυτός ο 
περίεργος συνάδελφος στις συγκεντρώσεις του Μοναστηρίδη και πάει 
λέγοντας. Τέτοια υποκρισία, μα τέτοια υποκρισία!   

  Ακούστε. Δεν μπορεί να αναφερόμαστε σε οτιδήποτε κατάντημα 
λέγεται εδώ πέρα. Μπορούμε να πούμε επώδυνα πράγματα, μπορούμε να 
πούμε δύσκολα πράγματα αλλά αποφεύγουμε και για έναν ακόμη λόγο: 
καταλαβαίνω και τον πόνο του φίλου μου του Χαρίση διότι ώσπου να τον 
πετάξει το ΠΑΜΕ έξω από το Σύλλογο ήτανε ολίγον έτσι, ολίγον γιουβέτσι. 
Όταν έμαθε ότι θα ψηφίσουν οι συμβασιούχοι τότε έγινε μόνο γιουβέτσι. 
Κάθετος. Κάθετος όσον αφορά το θέμα των συμβασιούχων. Βεβαίως κάθετος 
αλλά δεν είναι η πρώτη φορά.  

  Όμως σέβομαι το δίλημμα στο οποίο έχει βρεθεί. Σέβομαι αυτή 
την κατάσταση αλλά δεν σέβομαι αυτά τα οποία είπε και είναι κρίμα, δεν του 
αναλογούν ως πορεία, ως πρόσωπο αλλά και ως σχέση. Ως προσωπική 
σχέση με όλους μας. Δεν του αναλογούν.   

  Και βεβαίως είπανε κάποιοι ήμασταν. Ποιοι παιδιά ήσασταν; 
Πότε ήσασταν μόνοι σας; Πότε δεν ήμασταν εκεί; Πότε δεν ήμουνα μπροστά; 
Πότε δεν ήμουνα; Σε ποια πορεία; Σε ποια συγκέντρωση; Σε ποια εκδήλωση 
δεν ήμουνα εκεί; Με τις δυνάμεις που έχουμε, λίγες, πολλές, πάρα πολλές, 
συντεταγμένες, άτακτες, ήμασταν εκεί και είμαι μπροστά από εσάς. Είμαι εκεί 
πάντα. Δεν χαρίζουμε σε κανέναν το παραμικρό. Δεν ζητάμε να κλέψουμε 
αλλά δεν χαρίζουμε. Διεκδικούμε ό,τι μας αναλογεί. Σας αρέσει δεν σας 
αρέσει, αυτή είναι η άποψή μας. Στεντόρεια, ξεκάθαρη και με αυτή την άποψη 
διεκδικούμε την ψήφο των συναδέλφων.   

  Και είδαμε και κάτι άλλο. Κοιτάξτε έπαρση, κοιτάξτε αγαπητοί 
συνάδελφοι έπαρση. Μόνο δημοσκοπικά όταν ανεβήκανε κάποιες μονάδες 
κοιτάξτε έπαρση. Έπαρση που δεν είχαμε διανοηθεί ποτέ να την έχουμε. 
Έπαρση. Σκεφτείτε να ήτανε και κυβερνητική παράταξη και κυβερνητικό 
κόμμα. Έπαρση για τα πάντα. Έπαρση η οποία δεν έχει προηγούμενο και 
είναι κρίμα διότι με αυτή τη λογική δεν πάμε μπροστά. Δεν μπορούμε να πάμε 
μπροστά με αυτή τη λογική. 

  Θυμηθήκανε την ενοποίηση ΓΣΕΕ - ΑΔΕΔΥ. Ποιος, αγαπητοί 
συνάδελφοι, εμπόδισε τη ΓΣΕΕ να ενοποιηθεί με την ΑΔΕΔΥ; Δεν είναι στο 
Προεδρείο ΓΣΕΕ και ΑΔΕΔΥ η ΑΣΚ; Πότε έβαλαν αυτό το θέμα ενοποίησης 
ΓΣΕΕ - ΑΔΕΔΥ; Τώρα; Τώρα το θυμήθηκε; Και θέλετε να πάμε και σε πιο 
επώδυνα; Ποιοι, αγαπητοί συνάδελφοι, δεν δουλεύουνε και εκμεταλλεύονται 
τη συνδικαλιστική άδεια; Ποιοι; Μήπως ο Πολυμερόπουλος; Αγαπητοί 
συνάδελφοι, δεν άκουσα. Έχω βαρηκοΐα ή ωτίτιδα; Ποιοι αγαπητοί 
συνάδελφοι; Δεν δουλεύει ο Πολυμερόπουλος; Ποιοι; Της ΔΑΚΕ οι 
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συνδικαλιστές; Ποιοι; Ποιοι χρησιμοποιούν τη συνδικαλιστική άδεια; Γιατί 
αναδεικνύεται μέγα ζήτημα. 

  Ξέρετε ότι μπορώ να μιλήσω και με ονόματα και όχι μόνο για την 
συνδικαλιστική άδεια αλλά και για τις απεργίες μπορώ να πω επώδυνα 
πράγματα διότι εγώ έχω καταθέσει την ανάλυση των 400 ευρώ που μου 
κοπήκανε σε ένα μήνα μόνο για απεργίες. Δεν είδα πολλούς άλλους να το 
κάνουνε. Δεν το είδα. Δεν είδα τους επαναστάτες να τους κόβονται και να τα 
καταθέτουνε. Εμένα σε ένα μήνα μου κοπήκανε 400 ευρώ. Αλλά βεβαίως δεν 
είμαι επαναστάτης. Δεν ανήκω στην αριστερά. Δεν μπορώ να επαίρομαι, γιατί 
αυτά μόνο όταν είσαι επαναστάτης και δη τώρα που έφυγε η ΑΣΚ μπορεί να 
τα λέει, μπορεί να τα κάνει και μπορεί να επέμβει, αλλά με τέτοια λογική δεν 
πάμε μπροστά.     

  Εμείς έχουμε και ένα άλλο πλεονέκτημα. Δεν είμαστε κομματική 
παράταξη. Δεν εκφράζουμε την παράταξη ενός κόμματος. Εκφράζουμε την 
παράταξη ενός χώρου. Ενός χώρου ο οποίος είναι ο φιλελεύθερος χώρος. Και 
έχουμε και άλλη πολυτέλεια. Δεν είμαστε συμπιεσμένοι, να ψάχνουμε να 
βρούμε ζωτικό χώρο μεταξύ ολίγων αριστεράς, πιο πολύ αριστεράς, μα 
μεσαίας αριστεράς. Διεκδικούμε ως παράταξη το φιλελεύθερο χώρο. Αυτός ο 
οποίος αρχίζει, ξέρετε από πού, και τελειώνει. Δεν διεκδικούμε τίποτα άλλο 
από το φιλελεύθερο χώρο που μας ανήκει. Και αυτή είναι μια κατάκτηση διότι  
πιθανόν για πρώτη φορά στα ελληνικά δεδομένα έχετε μια παράταξη που 
διεκδικεί χώρο και όχι μια συγκεκριμένη μερίδα, ή ένα κόμμα.  

  Να πω δυο τρία πράγματα γιατί ο λαιμός μου με εγκαταλείπει. 
Θυμάστε, αγαπητοί συνάδελφοι που μέχρι πριν από δυόμισι χρόνια περίπου 
όποιος συνεπής αριστερός και όποιος επαναστάτης έβγαινε στο βήμα το 
πρώτο που θεωρούσε υποχρέωσή του ήτανε να ρίξει ένα βρίσιμο στη ΔΑΚΕ 
και ειδικά στον Πολυμερόπουλο, διότι ο Πολυμερόπουλος έφταιγε που 
παίρναμε 60 ευρώ και δεν παίρναμε 61 ευρώ. Ο Πολυμερόπουλος έφταιγε 
που δεν παίρναμε τα δικαιώματα που ήθελε αυτός. Δεν μπορούσες να είσαι 
συνεπής αν δεν έβριζες.  

  Αυτό ήτανε κατοχυρωμένο. Και βεβαίως οτιδήποτε γινότανε δεν 
έφταιγε η κυβέρνηση τότε. Έφταιγε η ΔΑΚΕ. Δεν έφταιγε η απόφαση του 
Υπουργού, του Υφυπουργού, αλλά έφταιγε η ΔΑΚΕ. Και σε αυτό είχε πλήρη 
ευθύνη η ΠΑΣΚΕ. Και εμείς επί δυόμισι χρόνια, προκαλώ τον οποιονδήποτε, 
εάν ταυτίσαμε ποτέ την κυβέρνηση με την ΠΑΣΚΕ. Ποτέ. Δεν είπαμε ποτέ για 
οτιδήποτε γίνεται φταίει η ΠΑΣΚΕ, αλλά η ΠΑΣΚΕ επί τόσα χρόνια οτιδήποτε 
σε κυβερνητικό επίπεδο γινότανε έφταιγε η ΔΑΚΕ, ή ταυτιζόταν η ΔΑΚΕ. Δεν 
ταυτιζόμασταν, αγαπητοί συνάδελφοι. Κάνετε λάθος και θα πρέπει να το 
αναγνωρίσετε.  

  Είχαμε μηδενική επικοινωνία με την κυβέρνηση. Αυτή είναι η 
πραγματικότητα. Τώρα το κατάλαβε και η ΠΑΣΚΕ. Βεβαίως έχει αργήσει αλλά 
το κατάλαβε.  

  Αγαπητοί συνάδελφοι, κλείνω με δύο παρατηρήσεις. Ακούω 
πάρα πολύ έντονα περί διασπαστών. Ακούστε κάτι. Είναι έξι παρατάξεις. Οι 
πέντε πηγαίνανε μαζί οι παρατάξεις. Η μία πάει ξεχωριστά. Οι πέντε είναι 
διασπαστές και η μία είναι αυτή που εκφράζει το όλο, το όλο του 
συνδικαλιστικού κινήματος διότι αυτή η παράταξη γιατί τώρα γίνεται και δύο 
παρατάξεις ή τρεις είναι οι βαστάζοι του συνδικαλιστικού κινήματος. Είναι 
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αυτοί που το κρατάνε. Οι υπόλοιποι είναι μονίμως οι πουλημένοι, είναι οι 
συμβιβασμένοι. Μόνο βεβαίως που από τα πολλά κολλήματα που έχουμε 
κάνει, εγώ είμαι 3άρι στο Κερατσίνι με ενοίκιο, κάποιοι άλλοι όμως 
επαναστάτες που δεν πουλάνε είναι στη Βούλα, είναι στη Γλυφάδα, είναι στη 
Βουλιαγμένη και είναι στα βόρεια προάστια.  

  Άρα αυτό είναι ένα κατάντημα ακόμη. Αυτό είναι ένα ζήτημα που 
κάποιοι πρέπει να κάνουν και την αυτοκριτική διότι σήμερα όταν στεκόμαστε 
εδώ πέρα αυτή την ώρα πράγματι είναι μία στιγμή που γίνεται η συσπείρωση, 
αλλά γίνεται και κάτι άλλο. Γίνεται και κριτική, γίνεται και αυτοκριτική, γίνεται 
και μία ανασκόπηση του παρελθόντος αλλά και ένα βλέμμα στο μέλλον. 
Κάποιοι όμως έχουν ξεχάσει τη λέξη αυτοκριτική και έχουν μείνει μόνο στην 
κριτική.  

  Και από δω και πέρα πορευόμαστε με τεράστιες δυσκολίες. Με 
δυσκολίες οι οποίες θα πρέπει να είμαστε μαζί. Δεν θα αγαπηθούμε, δεν θα 
ερωτευτούμε, αλλά μπορούμε να συμπορευτούμε. Και αυτό ζητάμε. Κι αυτό 
δεν είναι μια αντίληψη λόγων. Αλλά αυτό είναι μια παρακαταθήκη. 
Παρακαταθήκη η οποία έρχεται από τα γεγονότα τα οποία έχουμε τα 2,5 
τελευταία χρόνια. Κάποιοι αν συνεχίσουν με την αντίληψη πάμε να 
ενημερώσουμε τον Παγγαίο, αφού ενημερώσουμε τον Ψηλορείτη και κάποιοι 
να βλέπουνε τις δημοσκοπικές εξάρσεις για να καθορίσουν την πολιτική τους 
και τον λαϊκισμό να είναι φιλοσοφία δεν πάμε.  

  Εμείς σας καλούμε συνάδελφοι, σας καλούμε ως ΔΑΚΕ να 
ψηφίσετε την παράταξη. Να την ψηφίσετε όμως για τις αρχές της, τις αξίες 
της, γι’ αυτά που πρεσβεύει. Γιατί ξέρετε αυτοί είμαστε. Είμαστε και 
στεκόμαστε ενώπιον ενωπίω και το εκφράζουμε. Δεν κάνουμε κωλοτούμπες. 
Δεν πάμε να έχουμε προσωπεία διαφορετικά εδώ, διαφορετικά παραπέρα και 
διαφορετικά πιο κει.  

  Και η άποψή μας είναι πολύ ξεκάθαρη. Ζητάμε ό,τι μας αναλογεί 
και αυτή είναι μια ηθική άποψη. Θέλουμε τη στήριξη, θέλουμε την ψήφο 
αυτών οι οποίοι μας πιστεύουν, ανήκουν στο χώρο και πιστεύουν ότι μπορεί 
να προσφέρουμε ένα λιθαράκι ακόμη στο δημιούργημα το συνδικαλιστικό και 
το κοινωνικό. Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε τον συνάδελφο Πολυμερόπουλο. Ο Πρόεδρος 
της Εκτελεστικής Επιτροπής της ΠΟΕ-ΟΤΑ ο συνάδελφος Θέμης 
Μπαλασόπουλος έχει το λόγο.  

  Συνάδελφε Πρόεδρε, πριν ξεκινήσεις έχουμε τα αποτελέσματα 
της ψηφοφορίας του Διοικητικού και του Οικονομικού Απολογισμού, να σας το 
διαβάσω σύντομα.  

 

Εγγεγραμμένοι 568 

ψήφισαν  311 

Έγκυρα  268 

Άκυρα      2 

Λευκά    41  
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Διοικητικός Απολογισμός:  

ναι:   261  

όχι:     30 

άκυρα:      1  

λευκά:    19 

 

Οικονομικός Απολογισμός:  

ναι:   262 

όχι:     26  

άκυρα:      1 

λευκά:    22 

 

  Αυτά ήτανε τα αποτελέσματα, συνάδελφοι, της ψηφοφορίας.   

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Συνάδελφοι, νομίζω ότι με την ολοκλήρωση σήμερα 
των εργασιών του Συνεδρίου έτσι κι αλλιώς είμαστε όλοι και κουρασμένοι και 
έχουμε βγει και από ένα Εκλογικό Συνέδριο το οποίο οι δικές μας προσδοκίες 
ήταν διαφορετικές από ό,τι εξελίχθηκε και βέβαια είναι ξεκάθαρο ότι δεν 
νομίζω να εννοούσε ο συνάδελφος ο Μπιζάς ότι είμαστε απ’ αυτούς που 
πανηγυρίζαμε.  

  Ίσα-ίσα είμαστε απ’ αυτούς και νομίζω η συντριπτική 
πλειοψηφία όλων μας που όχι μόνο δεν πανηγυρίζουμε, είμαστε πολύ 
σκεπτικοί, είμαστε πολύ ανήσυχοι αλλά το κυριότερο είμαστε πολύ 
αποφασισμένοι.  

  Και βέβαια είμαστε από αυτούς που όλο το προηγούμενο 
χρονικό διάστημα αλλά και αυτή την περίοδο είμαστε τόσο πολύ θα έλεγα 
αγχωμένοι, διότι θέλαμε μέσα απ’ αυτό το Συνέδριο, ξεκινώντας από τα 
οργανωτικά μέχρι αυτά που πρέπει να αποφασίσουνε και το επόμενο χρονικό 
διάστημα, να μπορέσουμε να πάρουμε το καλύτερο αποτέλεσμα.  

  Και επειδή η υποκρισία είναι πλεονέκτημα πλέον δεν μπορεί να 
μιλάμε και να κριτικάρουμε το Συνέδριο όταν στην πλειοψηφία όχι μόνο δεν το 
παρακολουθήσαμε αλλά δεν ήμασταν μες στην αίθουσα. Και αυτό ήτανε μία 
συνειδητή πολιτική επιλογή κάποιων προκειμένου να το απαξιώσουν αυτό το 
Συνέδριο.  

  Θέλω, συνάδελφοι, καταρχήν δεν βλέπω τον υποψήφιο 
βουλευτή και εν δυνάμει υπουργό τον φίλο μου τον Μηνά τον Μοναστηρίδη, 
δεν τον βλέπω στην αίθουσα, πιθανόν να έχει υποχρεώσεις πολιτικές. Μου 
έκανε βαφτίσια. Ξέχασε να μου φέρει την λαμπάδα. Δεν βλέπω κάποιους 
συναδέλφους οι οποίοι αυτοαποκαλούνται αριστεροί και μιλάνε και θέλουν να 
δικαιολογήσουν και μάλιστα είπανε για την τοποθέτησή μου προχθές ότι 
μάλλον κάτι άκουσα για Κατινιές γιατί δεν μπορώ να τα παρακολουθώ όλα. 
Μπορεί πιθανότατα να νόμιζε ότι παρακολουθώ και μεσημεριανές εκπομπές.  

  Συνάδελφοι, εγώ δεν έκανα τίποτα άλλο, απλώς να ενημερωθεί 
το σώμα για τις διαδικασίες που υπήρξαν σε κάποια σωματεία. Πρέπει να σας 
θυμίσω ότι σε άλλες εποχές αυτά τα πράγματα δεν τα έκαναν προοδευτικές 
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αποκαλούμενες δυνάμεις, αλλά τα έκαναν κάποιοι άλλοι και γι’ αυτό είχαμε 
βία, νοθεία και πραξικοπήματα. Και σήμερα ερχόμαστε με το πρόσχημα αυτό 
να τα δικαιολογήσουμε.  

  Και βέβαια σε αυτό το ατόπημα έπεσε και ο συνάδελφος ο 
Μπιζάς. Μιλώντας με ένα θα έλεγα ύφος απολυταρχικό να προσέξουμε. Τι να 
προσέξουμε συνάδελφε; Είμαστε εδώ για να δικαιολογήσουμε τους 
τραμπουκισμούς; Τον αποκλεισμό παρατάξεων; Δεν αποκλείστηκαν 
παρατάξεις στο Δήμο Αγίων Αναργύρων; Στο Δήμο Δάφνης είσαστε απ’ 
αυτούς που είχατε δύναμη και δεν συμμετείχατε. Και ερχόμαστε εδώ να 
δικαιολογήσουμε όλα προκειμένου να εξαπατήσουμε τους συναδέλφους;  

  Είναι φίλος μου ο Μηνάς. Τουλάχιστον θα έχουμε έναν δικό μας 
άνθρωπο στη Βουλή και θα μας δίνει και άδεια εισόδου γιατί τώρα τελευταία 
ούτε άδεια εισόδου. Και προσκεκλημένοι να είμαστε εμείς δεν έχουμε. Άλλοι 
την έχουν ελεύθερη. 

  Θέλω συνάδελφοι να βάλω κάποια πράγματα για τους 
συμβασιούχους, γιατί προχθές υπήρχε και ένταση. Για πείτε μου, γιατί ακούμε 
εδώ παράλογα πράγματα, αν ψηφίζανε οι συμβασιούχοι ποιον θα ευνοούσε; 
Την ΠΑΣΚΕ. Υπάρχει καμία αμφιβολία; Άρα λοιπόν δεν θα διασφαλίζαμε 
εμείς, οι συμβιβασμένοι συνδικαλιστές, τη θέση μας; Θα τη διασφαλίζαμε. Και 
γιατί λέει δεν το κάνουμε; Θα σας πω εγώ συνάδελφοι γιατί δεν το κάνουμε.  

  Διότι το 2004 όταν πάλι αλλάξαμε το Καταστατικό τότε πάλι ήταν 
με τις επιχειρήσεις, είπαμε ότι πρέπει να υπάρξει πρωτοβουλία απ’ την 
ΑΔΕΔΥ. Όπως και τώρα υπάρχει απόφαση να πάρει πρωτοβουλία η ΑΔΕΔΥ. 
Και γιατί δεν το κάνει; Ποιοι είναι η πλειοψηφία εκεί; Δεν είναι η ΠΑΣΚΕ. Είναι 
η ΔΑΚΕ, το ΠΑΜΕ, η ΑΣΚ και οι Συσπειρώσεις. Και γιατί δεν παίρνουν την 
πρωτοβουλία να οργανώσουν αυτό το Οργανωτικό Συνέδριο;  

  Και επειδή το είπα προχθές, μήπως θέλουμε να θυμηθούμε το 
2004 στο Συνέδριο της ΑΔΕΔΥ ότι οι δυνάμεις του ΠΑΜΕ, της ΑΣΚ, δεν 
ψηφίσανε την αλλαγή του Καταστατικού; Δεν την ψηφίσατε. Να είμαστε 
ειλικρινείς, γιατί μπορεί να έχουμε μεγαλώσει αλλά ακόμα δεν είμαστε στο 
όριο της ηλικίας για Αλτσχάϊμερ. 

  Άρα λοιπόν αυτά τα ψευδεπίγραφα που βάζουμε για ενότητα για 
ποια ενότητα, συνάδελφοι; Πού ήταν μαζί μας το ΠΑΜΕ τα τρία χρόνια που 
δίναμε τις μάχες; Όλοι μας. Πού ήτανε; Πού ήταν Αδαμόπουλε; Ήταν στην 
χωματερή; Ήτανε στις καταλήψεις που κάναμε; Ήταν όταν μπουκάραμε στο 
Υπουργείο; Ήταν όταν κάναμε τις στάσεις εργασίας ή την κηδεία ή οτιδήποτε 
άλλο; Θέλετε να τα θυμίσω;  

  Ήταν την περίοδο που απεργούσαμε στη Συλλογική Σύμβαση 
Εργασίας; Δεν ήταν πουθενά. Άρα για ποια ενότητα μιλάμε; Και, συνάδελφοι, 
η ενότητα αποκτάται σε επίπεδο των παρατάξεων; Όχι. Για μας η ενότητα 
είναι να την αποκτήσουμε στο επίπεδο της βάσης και αυτό αποδείχθηκε μέσα 
από την απεργιακή κινητοποίηση που κανένας μας δεν είχε στο μυαλό του ότι 
θα φτάναμε εκεί.  

  Συνάδελφοι, τρεις μέρες παρακολουθώ με μεγάλη υπομονή και 
ευλάβεια τις εργασίες του Συνεδρίου, γιατί νομίζω ότι μέσα απ’ αυτή τη 
διαδικασία θα βγούμε πιο ώριμοι για να αντιμετωπίσουμε τα προβλήματα. 
Ακούσατε κανέναν να πει για τα προβλήματα;  
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  Και απ’ αυτούς που λένε ότι το επόμενο χρονικό διάστημα 
έρχεται η λαίλαπα δεν ακούσαμε. Στοιχηθήκαν όλοι απέναντι στην παράταξη 
της ΠΑΣΚΕ και βαράνε γιατί θεωρούνε ότι εμείς είμαστε το πρόβλημα. 
Ακούσατε τίποτα και τα προβλήματα που θα αντιμετωπίσουμε το επόμενο 
χρονικό διάστημα, που τα είπα αναλυτικά, είτε αφορά τις επικουρικές 
συντάξεις, είτε αφορά την υγειονομική περίθαλψη, είτε αφορά τα ζητήματα 
που πρέπει να αντιμετωπίσουμε με το Ενιαίο Ταμείο Επικουρικής Ασφάλισης 
που πρέπει να αποφασίσουμε.  

  Εμείς κάναμε πρόταση στο πρόγραμμα δράσης. Ασχολήθηκε 
κανένας; Κανένας. Το μόνο ήτανε ο καθένας με την επιλογή που έχει να 
συγκρουστούμε και να ανατρέψουμε λέει αυτή την πολιτική. Μπορούμε εμείς; 
Μόνοι μας; Έχουμε αυτή την εξουσιοδότηση; Εμείς είμαστε ένα κομμάτι 
αυτών των φορέων σαν εργαζόμενοι που εδώ βρισκόμαστε γιατί πρέπει να 
υπερασπιστούμε τα δικαιώματα και μέσα από τις παρεμβάσεις μας αν 
χρειαστεί και να δώσουμε κατευθύνσεις και να αγωνιστούμε. 

  Είμαστε κόμμα; Δεν είμαστε. Και θέλετε να βάλω ένα ερώτημα; 
Αυτοί όλοι που κόπτονται γιατί από ό,τι έχω καταλάβει εμείς δεν έχουμε 
πιστοποιητικό αριστεροφροσύνης, όποτε θέλουνε μας χρησιμοποιούν και 
όποτε δεν θέλουνε. Θέλω να βάλω ένα σοβαρό ερώτημα που εγώ ανήκα 
μέχρι πριν λίγο καιρό στο ΠΑΣΟΚ και είμαι αυτός ο πολίτης μαζί με σας που 
έχω υποστεί αυτή την πολιτική.  

  Για πείτε μου η Αριστερά τι διέξοδο δίνει σήμερα; Μήπως 
ουσιαστικά για άλλη μια φορά δεν αναλαμβάνει τις ιστορικές της ευθύνες και 
έχει μάθει μόνο να διαχειρίζεται ήττες; Και λέει άλλη μία ήττα; Αυτή είναι η 
πραγματικότητα. Άμα δεν το καταλαβαίνεις δεν φταίω εγώ.  

  Συνάδελφοι, ακούστηκε εδώ για την απεργία. Δεν ήταν η 
απεργία που κάναμε το προηγούμενο χρονικό διάστημα. Αμφιβάλλει κανένας 
ότι δώσαμε έναν αγώνα με ειλικρίνεια, με εντιμότητα; Είναι κανένας από σας 
που μόλις έφευγε από το χώρο του δεν έλεγε είμαι στην ΠΟΕ-ΟΤΑ και είμαι 
υπερήφανος;  

  Και αυτό δεν είναι κατόρθωμα της πλειοψηφίας, είναι όλων μας. 
Γιατί θέλουμε να μηδενίσουμε; Γιατί πέφτουμε όλοι μόνιμα στην παγίδα και το 
λέγαμε κάθε φορά. Μπορούμε να ξεκινήσουμε όλοι μια απεργία αλλά κανένας 
δεν μπορεί να την κλείσει. Γιατί απεργούσαμε; Απεργούσαμε για να μην 
περάσει το βαθμολόγιο και το μισθολόγιο. Και τι προτείνανε τότε; Για πείτε 
μου. Αυτοί που λένε σήμερα και μάλιστα μου κάνει εντύπωση, ο Νίκος ο 
Αδαμόπουλος. Μα ο Νίκος ο Αδαμόπουλος ήρθε απ’ την Τρίτη, από την 
Τετάρτη έλεγε ότι ήταν η μητέρα των μαχών. Και σταμάτησε την Παρασκευή.  

  Η ΑΣΚ έλεγε ότι πρέπει πλέον να συνεχίσουμε και να ζητήσουμε 
τη συμμετοχή των άλλων φορέων και βέβαια οι άλλοι φορείς που εννοείται 
ήταν πιο επαναστάτες από μας τότε τι προτείνανε επειδή ήταν και η 
παρέλαση; Να πάνε με μαύρα περιβραχιόνια και να βάλουμε μαύρες σημαίες 
στα σχολεία μετά από 22 μέρες απεργία.  

  Και βέβαια αυτό είναι η υποκρισία. Όταν εμείς είπαμε και δεν 
θέλω να κάνω μεγάλη ανάλυση για την απεργία αλλά εγώ θεωρώ ότι έπρεπε 
αυτή την απεργιακή κινητοποίηση να την αναλύσουμε και να την 
αποτιμήσουμε. Όταν εμείς είπαμε να κάνουμε Γενικές Συνελεύσεις αίτημα, 
μέχρι το προηγούμενο χρονικό διάστημα δεν το αποδεχόμαστε. Πείτε μας 
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σωστά, λάθος. Και όταν το κάναμε αυτό και ήρθαν τα αποτελέσματα, γιατί 
ξέρετε πολύ καλά ότι αν είχαμε δώσει γραμμή, έχουμε και εμείς τη δυνατότητα 
να την περάσουμε. Εμείς αφήσαμε ελεύθερο τον κόσμο.             

  Εμείς στο Δήμο Νίκαιας που ήταν ομόφωνη η απόφαση έχουμε 
τη πλειοψηφία. Δεν ψήφισε η ΔΑΣ ότι κάτι, πρέπει να ανασυντάξουμε 
δυνάμεις και να δούμε το επόμενο χρονικό διάστημα τι θα γίνει; Στο Δήμο 
Αγίου Δημητρίου ομόφωνη δεν ήταν η απόφαση; Να μην πω. Και όταν πλέον 
το αποτέλεσμα βλέπουμε ότι είναι 83 σύλλογοι και από τους 83 οι πέντε 
λέγανε και δεν λέγανε απεργία, γιατί καλό είναι να λέει ο φίλος μου ο Ηλίας ο 
Λοΐζος γενική απεργία αλλά ο Ηλίας ο Λοΐζος δεν εκπροσωπεί τίποτα. Ή να 
είναι στην Αγία Παρασκευή γενική απεργία αλλά δουλεύανε όλοι.     

  Έτσι είναι η πραγματικότητα γιατί και εγώ μπορεί να λέω αλλά 
από πίσω μου να κοιτάζω να μην έχω κανέναν, γιατί εμείς σαν πλειοψηφούσα 
παράταξη δεν θέλαμε αυτή η απεργιακή κινητοποίηση να είναι και ο θάνατος 
των εργαζομένων διότι βλέπαμε ότι έχουμε να δώσουμε καινούργιες μάχες.  

  Και βέβαια όταν λέγαμε ότι πρέπει να πάρουν πίσω την 
επιστράτευση γιατί θα ’ρθουν απολύσεις, θα ’ρθουν άλλα μέτρα, τότε δεν 
ήτανε το πιο σημαντικό και δυναμικό κομμάτι του κλάδου που ήταν 
επιστρατευμένο. Ακούσαμε διάφορα. Εγώ πιστεύω από αθλιότητες μέχρι 
μικροπρέπειες.  

  Εμείς συνάδελφοι αυτή την απεργιακή κινητοποίηση θεωρούμε 
ότι την δώσαμε όλοι μαζί και αναγκάσαμε και το ΠΑΜΕ να έρθει στην 11η 
μέρα της απεργιακής κινητοποίησης. Ή το ξεχάσατε; Και όταν ήρθε την 
πρώτη μέρα εμείς οι αυταρχικοί, οι αντιδημοκρατικοί, του δώσαμε και το βήμα 
να μιλήσει και μας έβριζε από πάνω. Αυτοί είμαστε.  

  Πιθανότατα να κάναμε υπέρβαση της δημοκρατίας γιατί 
πιστεύουμε στη δημοκρατία εμείς, συνάδελφοι. Και το είπα και προχθές. Για 
πείτε μου εσείς, ρε συνάδελφοι, οι αριστεροί σε ποια Ομοσπονδία έχει 
αυτοδυναμία το ΠΑΜΕ και έχετε θέση στο Προεδρείο; Μπαίνετε μέσα στην 
Ομοσπονδία καταρχήν; Έχετε δικαίωμα εισόδου; Για πείτε μου σε ποια 
συλλογική θεσμική εκπροσώπηση; Ηλία δεν σε διέκοψα και ούτε σε 
γελοιοποίησα. Σε διέκοψα με την άδειά σου και δεν σε γελοιοποίησα. 

  Λοιπόν, σε ποιο συνδικαλιστικό όργανο που έχει το ΠΑΜΕ 51% 
σας έβαζε στις συλλογικές εκπροσωπήσεις; Ή εγώ ρωτάω κάτι άλλο τον φίλο 
μου τον Πολυμερόπουλο. Για πείτε μου, ρε συνάδελφοι, που είσαι 
Αντιπρόεδρος στην ΑΔΕΔΥ ποιοι είναι στις συλλογικές εκπροσωπήσεις. 
Ξέρεις; Τους ξέρεις; Όχι. Ποιοι τις καθορίζουν; Τις καθορίζουν, συνάδελφοι, 
γιατί είπε ο Χαρίσης η συνδικαλιστική λέει γραφειοκρατία καταρρέει. Δεν 
καταρρέει συνάδελφοι η συνδικαλιστική γραφειοκρατία. Καταρρέει η 
συνδικαλιστική γερουσία που δεν μπορεί να ελέγξει πλέον και παρατάξεις και 
πρόσωπα και Ομοσπονδίες.  

  Γι’ αυτό δεν είμαστε αρεστοί στην ΑΔΕΔΥ, γιατί εμείς και 
συγκρουστήκαμε και με την ηγεσία της ΑΔΕΔΥ. Και είναι ξεκάθαρο ότι την 
ΠΟΕ-ΟΤΑ την βλέπουνε. Γι’ αυτό σήμερα αυτοί όλοι που βγήκανε και ήταν 
τόσο πολύ καταγγελτικοί πιέζανε τους συμβιβασμένους, στους 
ξεπουλημένους, προκειμένου για άλλη μια φορά κάποιοι αφού ήταν επιλογή 
τους να έρθουν στο Συνέδριο. Δεν θέλω να αναφερθώ παραπάνω.   
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  Ακούστηκαν εδώ πέρα και θεωρώ ότι είναι υποχρέωσή μου να 
το πω, εμφανίστηκαν λέει οι παρατάξεις ανεξάρτητες, αγωνιστικές, 
καταγγέλλουν εμάς. Δύο πράγματα θα πω. Ποιοι είναι οι ανεξάρτητοι και εμείς 
είμαστε συμβιβασμένοι και ξεπουλημένοι όταν ο κλάδος βρισκόταν στις 
μεγαλύτερες αγωνιστικές κινητοποιήσεις και κάποιοι κάνανε συνέλευση για να 
αλλάξουμε το Καταστατικό και μάλιστα με την άδεια του δήμαρχου τους 
κόβανε το μεροκάματο.  

  Εμείς; Μήπως συνάδελφοι θέλετε να σας πω κάτι; Ποιος δήμος 
επιστρατεύτηκε πρώτος; Ποιοι πήρανε τη δεύτερη μέρα τα φύλλα πορείας; Ο 
δήμος μου. Μήπως θέλετε να σας πω σε έναν γειτονικό δήμο ότι από τους 60 
οδηγούς επιστρατεύτηκε ένας; Το είπε ο Τράκας. Ήταν πεντακάθαρος. Καλό 
είναι όταν ανεβαίνουμε στο βήμα να σεβόμαστε αυτούς που όλο το 
προηγούμενο χρονικό διάστημα μαζί με σας δώσανε κάποιες μάχες, διότι μια 
φορά θα τον κοροϊδέψεις τον συνάδελφο, τη δεύτερη δεν μπορείς να τον 
κοροϊδέψεις.  

  Συνάδελφοι, ακούσατε ποτέ εδώ ότι η προηγούμενη κυβέρνηση 
της Νέας Δημοκρατίας όταν επέλεξε να εφαρμόσει σε συνεργασία με την 
ΚΕΔΚΕ τις 25 χιλιάδες θέσεις για την καταπολέμηση της ανεργίας μέσω του 
ΟΑΕΔ ποιος το απέτρεψε; Εμείς δεν το αποτρέψαμε; Εμείς δεν το 
αποτρέψαμε;  

  Μπορούμε να διαμορφώσουμε πλέον το μέτωπο που είναι 
αναγκαίο για να μας εμπιστευτούνε πάλι οι συνάδελφοι στα ζητήματα που θα 
αντιμετωπίσουμε από δω και πέρα; Θα πούμε όχι στις απολύσεις; Σε καμία 
απόλυση. Θα είμαστε εκεί που πρέπει στα Δημοτικά Συμβούλια; Θα 
αναγκάσουμε την κυβέρνηση την καινούργια όπως το προηγούμενο χρονικό 
διάστημα που υπογράψαμε Συλλογική Σύμβαση Εργασίας;  

  Θα πάρουμε τις πρωτοβουλίες που πήραμε τώρα τελευταία και 
αφορά τους συναδέλφους που βρίσκονται σε μια άθλια οικονομική κατάσταση 
με τα δάνεια και να μην μας κοροϊδεύουνε; Θα δούμε τι θα γίνει στα 
ασφαλιστικά ταμεία; Στο ΤΑΔΚΥ, το πλέον Ενιαίο Επικουρικό Ταμείο 
Ασφάλισης στον ΕΟΠΥΥ, γιατί ακούστηκαν εδώ, βγήκαν συνάδελφοι οι οποίοι 
μάλιστα μας κριτίκαραν για τον ΕΟΠΥΥ και τα ζητήματα και των επικουρικών 
ταμείων.  

  Όταν, συνάδελφοι, συνεδρίαζε την πρώτη φορά το Διοικητικό 
Συμβούλιο του ΤΕΑΔΥ για το κούρεμα των ομολόγων, γιατί ο Βασίλης δεν τα 
λέει όλα, όταν συνεδρίαζε και πήγαμε εκεί ήμασταν εμείς εκεί. Εκείνη την 
ημέρα το ΠΑΜΕ δεν ήρθε στο ΤΕΑΔΥ, το ΠΑΜΕ Δημοσίου. Δεν ήρθε στον 
ΕΟΠΥΥ, στον ΟΠΑΔ, γιατί στο Ταμείο Πρόνοιας μην κοροϊδευόμαστε, τι 
κούρεμα να κάνουν στα ομόλογα, αυτοί δεν έχουν να πάρουν χαρτομάντιλα 
να κλάψουνε. Δεν είχαν λεφτά.  

  Στο ΤΕΑΔΥ όμως, εκεί αυτοί που βγαίνουν και τα λένε πολύ 
καλά στην τηλεόραση όταν εμείς είπαμε δεν γίνεται, εμείς το είπαμε, η ΠΟΕ-
ΟΤΑ, ότι δεν γίνεται Διοικητικό Συμβούλιο, εμείς όταν πάμε θα το διαλύσουμε, 
όταν θα μπουκάρουμε, εμείς δεν κάνουμε κάτι για να μας πάρει η τηλεόραση 
και μετά να φύγουμε. Και έτσι έγινε. Και δεν το κάναμε μόνο εκεί, το κάναμε 
παντού, αλλά πολλές φορές συνάδελφοι το κάναμε μόνοι μας. Και όταν 
κοιταζόμαστε είμαστε οι ίδιοι και οι ίδιοι.   
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  Ακούστηκε και παράπονο λέει για τη διαχείριση των 
απορριμμάτων. Για πείτε μου συνάδελφοι πού μας φωνάξατε και δεν ήμασταν 
παρόντες; Δεν μπορεί να έρχονται εδώ κάποιοι και να μας το παίζουνε δήθεν 
υπερασπιστές των ΦΟΣΔΑ για να μην γίνουν λέει ανώνυμες εταιρείες όταν το 
προηγούμενο χρονικό διάστημα είχαν αποκρύψει απ’ την Ομοσπονδία ότι 
προχωρούν τα ΣΔΙΤ, είχαν αποκρύψει απ’ την Ομοσπονδία ότι πηγαίνανε 
ταξιδάκια στο εξωτερικό απ’ τις εταιρείες για να δουν τα εργοστάσια καύσης τα 
οποία θα επιβαρύνουν τους πολίτες, το περιβάλλον και όλα αυτά και ξαφνικά 
γινόμαστε πολέμιοι της Ομοσπονδίας.  

  Αυτή είναι η πραγματικότητα. Το παιχνίδι πρέπει να παίζεται με 
χαρτιά ανοιχτά. Πείτε μας πού μας φωνάξατε και βέβαια επειδή κάποιοι απ’ 
την Πάτρα έχουν μια δυνατότητα, ξέρεις άμα είσαι πολύ αριστερός ότι έχεις 
μια δυνατότητα πολύ μεγάλη να τα λες ωραία, όταν πήγε η ΠΟΕ-ΟΤΑ για να 
ανατρέψει τις μελέτες που είχανε, πού ήταν οι συνάδελφοι;  

  Δεν είδα κανέναν εκτός και αν ασχολούντο τότε αν το 
οινόπνευμα που θα παίρνουν οι εργαζόμενοι στην καθαριότητα θα είναι μπλε 
ή άσπρο. Έτσι, για να τα λέμε λίγο. Αλλά ήταν εδώ αυστηρά κριτικοί απέναντι 
στην Ομοσπονδία, όταν τα ξέρανε, όταν τους επιβάλανε επιλογές και ξέρανε 
ποιοι τις επιβάλανε τις επιλογές αυτές.  

  Συνάδελφοι, αν το επόμενο χρονικό διάστημα δεν σταθούμε με 
υπευθυνότητα και σοβαρότητα στα προβλήματα το έχουμε χάσει το παιχνίδι. 
Δεν πρέπει να περάσουμε στους συναδέλφους ένα κλίμα απογοήτευσης. 
Μπορούμε και πρέπει να το πιστέψουμε αυτό το πράγμα. Μπορούμε να 
ανατρέψουμε τις πολιτικές. Μπορούμε όλους αυτούς να τους στείλουμε στον 
αγύριστο. Μπορούμε και πάλι να κατεβάσουμε τους συναδέλφους στο 
πεζοδρόμιο για να αγωνιστούμε. Και μπορούμε να βρούμε οποιαδήποτε 
μορφή πάλης. 

  Το θέλουμε; Εμείς το θέλουμε. Διότι τα προβλήματα που θα 
βρούμε μπροστά μας τα είπαν πολλοί συνάδελφοι. Είναι πολύ μεγάλα και 
σοβαρά. Τι θα κάνουμε με τις αξιολογήσεις, πώς θα αλλάξουμε και θα 
ανατρέψουμε αυτές τις διατάξεις του μισθολογίου - βαθμολογίου και τι θα 
κάνουμε, συνάδελφοι, με όλα αυτά τα ζητήματα που ο κόσμος ανησυχεί, τα 
ακούτε. Απολύσεις, περικοπές, νέες μειώσεις, νέα επιβάρυνση των 
νοικοκυριών όταν εμείς ήδη έχουμε νιώσει στο πετσί μας πολύ καλά τα 
τελευταία τρία χρόνια αυτές τις μειώσεις.  

  Μπήκε το ζήτημα το οργανωτικό για να μην πει κανένας ότι 
κρυβόμαστε πίσω από το δάκτυλό μας, είμαστε συγκεκριμένοι. Η ΑΔΕΔΥ να 
προχωρήσει άμεσα σε τροποποίηση του Καταστατικού, η οποία θα καλύπτει 
συνδικαλιστικά όλες αυτές τις κατηγορίες των εργαζομένων που είναι με 
ελαστικές σχέσεις εργασίας αλλά με βασικούς όρους και προϋποθέσεις.  

  Δεύτερον: πρέπει να πάει η ΠΟΕ-ΟΤΑ το επόμενο χρονικό 
διάστημα σε μια οργανωτική ανασυγκρότηση. Και αυτή είναι με την κάλυψη 
συνδικαλιστικά όλων των εργαζομένων στην Τοπική Αυτοδιοίκηση πρώτου 
και δεύτερου βαθμού, γιατί τα προβλήματα είναι κοινά μετά την προσπάθεια 
που γίνεται για Κώδικα Ενιαίο των Εργαζομένων στην Τοπική Αυτοδιοίκηση 
και να υπάρξουν τα Περιφερειακά Συμβούλια τα οποία θα συντονίζουν σε 
επίπεδο πλέον Περιφέρειας τα ζητήματα που αφορούν τους εργαζόμενους 
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στην Τοπική Αυτοδιοίκηση. Σαφή και ξεκάθαρη πρόταση. Για να δούμε τι θα 
γίνει από δω και πέρα.    

  Πρέπει να μπορέσουμε με μεγαλύτερη συμμετοχή να 
λειτουργήσουν καλύτερα οι Γραμματείες, επεκτείνοντας και σε άλλους τομείς. 
Νομίζω το είπαν οι συνάδελφοι.  

  Πρέπει όλα αυτά, συνάδελφοι, να τα κάνουμε πρώτα κτήμα των 
συναδέλφων. Γι’ αυτό και εμείς λέμε και αναγνωρίζουμε και είναι η εκτίμησή 
μας ότι έχουμε πρόβλημα αυτή την περίοδο. Όποιος δεν το αναγνωρίζει είναι 
λάθος. Έχουμε πρόβλημα. Πρόβλημα διότι δεν έχουμε την επικοινωνιακή 
δυνατότητα που έχει το ΚΚΕ, το ΠΑΜΕ, όλοι αυτοί και θα προσπαθήσουν και 
μέχρι την ημερομηνία των εκλογών να αποπροσανατολίσουν τους 
εργαζόμενους.  

  Μετά όμως απ’ τις εκλογές, συνάδελφοι, επειδή τα προβλήματα 
δεν θα έχουνε λυθεί, αν δεν ενισχύσουμε τη λειτουργία των πρωτοβάθμιων 
πλέον Συλλόγων, εμείς εκεί θα δώσουμε τη βάση, αν δεν ενισχύσουμε την 
λειτουργία των πρωτοβάθμιων συλλόγων τότε είμαστε άξιοι της τύχης μας και 
δεν θα μπορέσουμε να αντιμετωπίσουμε τα προβλήματα, γιατί για μας είναι 
ξεκάθαρο τι κάνουμε από δω και πέρα.  

  Θέλω όμως να δώσω και κάποιες απαντήσεις. Δεν κρυφτήκαμε 
από κανέναν. Είμαστε μια παράταξη που δεν κρύψαμε το προηγούμενο 
χρονικό διάστημα τη σχέση την αμφίδρομη που είχαμε με τον πολιτικό μας 
φορέα. Το κρύψαμε ποτέ; Γιατί έρχεστε σήμερα εσείς που μέχρι προχθές μας 
λέγατε ότι είμαστε παράδειγμα διότι είχαμε το θάρρος να κόψουμε τον 
ομφάλιο λώρο όχι μόνο με την πολιτική λένε της κυβέρνησης. Και με την 
κυβέρνηση με το κυβερνών κόμμα. Και το κάναμε με ξεκάθαρο τρόπο.  

  Και ρωτάω: αγαπητέ φίλε Θωμά, γιατί πλέον το καταλαβαίνω, 
όλοι θέλουμε να πάρουμε τους ψήφους. Λέει φταίνε οι ηγεσίες της ΠΑΣΚΕ και 
της ΔΑΚΕ. Και τότε γιατί φέρατε δυο φορές τον αρχηγό σας να συναντήσει την 
ηγεσία της ΠΑΣΚΕ αφού είμαστε συμβιβασμένοι και ξεπουλημένοι; Γιατί ρε 
παιδιά; Γιατί τότε; Και δεν μιλάω σε θεσμικό επίπεδο σαν ΠΟΕ-ΟΤΑ. Να το 
ξεκαθαρίζουμε. Γιατί μας συναντήσατε δύο φορές αφού είμαστε 
συμβιβασμένοι και ξεπουλημένοι;  

  Εμείς όταν αποχωριστήκαμε τον πολιτικό μας φορέα δεν 
ψάχναμε για πολιτικό νταβατζή. Έτσι για να το πούμε λίγο ωμά. Εμείς το 
κάναμε από την αγωνία μας και αυτά που βλέπαμε και πιθανότατα να τα 
ζούσαμε από μέσα ότι αυτή τη δύσκολη στιγμή πρέπει να απεγκλωβίσουμε 
ένα μεγάλο κομμάτι που εκφράζουμε και να σταθεί δίπλα μας παρά την 
αγανάκτησή του, το θυμό του, την εξαπάτησή του και όλα τα υπόλοιπα. Αυτοί 
είμαστε.  

  Γιατί, ρε συνάδελφοι, εδώ στο Συνέδριο δεν ήρθανε οι 70 
χιλιάδες εργαζόμενοι. Ήρθανε στελέχη της ΑΣΚ, των Αγωνιστικών Κινήσεων, 
της ΔΑΚΕ και της ΠΑΣΚΕ. Όλοι αυτοί είναι στελέχη πρώτης γραμμής. Δεν 
είμαστε του αποφασίζομεν και διατάσσομεν. Δεν είμαστε ΠΑΜΕ να μας 
μαζεύουνε. Όλοι αυτοί εδώ που είναι συνδιαμορφωτές και μαζί αποφασίσαμε 
κάποια πράγματα και έχουμε αποδείξει ότι έχουμε δημοκρατική λειτουργία.  

  Όμως θέλω να ρωτήσω κάτι. Αυτούς θέλετε να πάρετε; Αυτούς 
που ήτανε μαζί στην πρώτη γραμμή, που συναποφασίζαμε, που πιθανότατα 
να κάναμε και λάθη. Δεν θα τους πάρετε, ρε συνάδελφοι, διότι όλοι αυτοί είναι 
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περήφανοι που είναι στην ΠΑΣΚΕ. Είναι περήφανοι όλο το προηγούμενο 
χρονικό διάστημα και αν θέλετε να σας πω κάτι περισσότερο, και θα 
ολοκληρώσω γιατί πιστεύω, συνάδελφοι και θα πω και δύο πράγματα για το 
εκλογικό, ναι, τι να κάνω; Εγώ εντάξει. Μιλάω 25 λεπτά. Σε πέντε λεπτά έχω 
τελειώσει. Το καταλαβαίνω ότι είμαστε όλοι κουρασμένοι, εγώ θεωρώ ότι 
είμαστε όλοι εδώ ήρωες και το δείχνουμε.  

  Συνάδελφοι, από μας και αυτό απευθύνεται σε όλους τους 
συνέδρους μια δέσμευση υπάρχει, γιατί κάποιοι το αμφισβήτησαν και αυτό. 
Αν το προηγούμενο χρονικό διάστημα βρεθήκαμε στους δρόμους του αγώνα 
αυτή τη φορά επειδή θεωρούμε ότι είναι πιο αυξημένη η ευθύνη μας θα 
είμαστε δέκα φορές περισσότερο. Και δεσμευόμαστε απέναντί σας γιατί μετά 
από κάθε κινητοποίηση είτε κάθε παρέμβαση της Ομοσπονδίας έχουμε το 
θάρρος να ’ρθούμε μπροστά σας, παρά τους προπηλακισμούς, παρά τις 
προβοκάτσιες.  

  Και είμαστε μπροστά σας με ευθύτητα. Να ακούσουμε την 
κριτική σας. Αυτό θα κάνουμε από δω και πέρα. Με μεγαλύτερη ευθύνη, με 
μεγαλύτερη αποφασιστικότητα γιατί δεν χρωστάμε σε κανέναν μας, μας 
χρωστάνε. Αυτοί είμαστε.   

  Μας ζήσατε τρία χρόνια. Αν θέλετε μας εμπιστεύεστε. Αν δεν 
θέλετε μας τιμωρείτε. Είτε μας εμπιστευτείτε είτε μας τιμωρήσετε εμείς δεν θα 
σταματήσουμε τον αγώνα. Εκεί θα μας βρίσκετε μαζί σας. Και πιστέψτε με ότι 
επειδή ακούστηκαν εδώ πολλά και ότι σε επίπεδο στελεχιακό εμείς θα 
ανανεωθούμε. Δεν μένουμε οι ίδιοι. Θα ανανεωθούμε για να δώσουμε την 
εικόνα που πρέπει, ότι με μεγαλύτερες δυνάμεις θα αγωνιστούμε το επόμενο 
χρονικό διάστημα.  

  Συνάδελφοι, θέλω να πω δυο πράγματα επίσης και κλείνω για 
το εκλογικό. Ήταν παράλειψη όλων μας, εγώ ήθελα να το πω από την πρώτη 
μέρα αλλά λέω θα το αφήσω στο τέλος, ότι είναι σήμερα αν δεν κάνω λάθος, 
συμπληρώνεται ένας χρόνος από το θάνατο της Ελένης Μακροπούλου και 
κανένας δεν αναφέρθηκε. Κανένας δεν είπε εδώ πέρα γιατί μας έχουνε φάει 
τα ψηφουλάκια και ο ένας να κατηγορήσει. Δεν είναι το κενό της τόσο μεγάλο 
και η βοήθειά της; Και πιστέψτε με ότι όσες προσπάθειες κάναμε να την 
αναπληρώσουμε δεν μπορούμε. Είναι ένα έλλειμμα που έχουμε και δεν είναι 
μόνο να ασχολείσαι με τα μεγάλα προβλήματα. Πρέπει να ασχολείσαι και με 
τα μικρά. Να παίρνει ο συνάδελφος και να νιώθει ότι και στο πιο απλό έχει την 
Ομοσπονδία δίπλα του.  

  Κάνουμε μια προσπάθεια να οργανώσουμε αυτό το έλλειμμα 
γιατί το είπαν πολλοί συνάδελφοι, γι’ αυτό το λέω. Ήδη έχουμε προσλάβει για 
ζητήματα συνταξιοδοτικά την κα Τσόχα που ήταν η πρώην διευθύντρια του 
Τμήματος της Διεύθυνσης στο Γενικό Λογιστήριο που ασχολιόταν με τις δικές 
μας συντάξεις και προσπαθούμε μέχρι να μπει στο πνεύμα να δίνουμε 
απαντήσεις διότι ξέρετε πολύ καλά ότι πάνε πολλοί συνάδελφοι και 
χρυσοπληρώνουν αυτές τις πληροφορίες και πολλές φορές τους οδηγούν 
στην καταστροφή.  

  Και κοιτάμε γιατί η συγχωρεμένη η Ελένη ήτανε όχι ένας για 
τρεις, ήτανε για 103, πρέπει να δούμε και τα ζητήματα τα μισθολογικά πλέον 
και τα ζητήματα που αφορούν τα εργασιακά και κυρίως αυτά που έχουνε 
σχέση πλέον και με το νέο βαθμολόγιο.  
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  Πάμε τώρα στο εκλογικό. Εγώ προσπάθησα σήμερα να 
επικοινωνήσω με το Υπουργείο. Επικοινώνησα. Καταρχήν εξέφρασα την 
αγανάκτηση όλων μας ότι βγήκε Εγκύκλιος που μιλάει ότι την Πρωτομαγιά να 
πάμε να δουλέψουμε. Το ξεκαθαρίσαμε ότι για μας είναι μέρα απεργίας. 
Νομίζω κάποια κίνηση έγινε απ’ το Υπουργείο Εργασίας και τέτοια ότι δεν 
μπορούν να δουλέψουν και όλα αυτά.  

  Όμως πρέπει με τη σημερινή μας απόφαση, με μια απόφαση 
σήμερα να καταγραφεί σαν απόφαση του Συνεδρίου ότι η Πρωτομαγιά είναι 
ημέρα απεργίας, κανένας δεν δουλεύει και κανένας δεν θα υποχρεωθεί.  

  Παρακολουθώ όμως και ένα θέατρο του παραλόγου. Ακούω το 
εκλογικό. Ρε παιδιά, μας έχουνε πάρει την ψυχή, μας έχουν πάρει τη ζωή, μας 
έχουν πάρει το μέλλον, μας έχουν αφήσει, άμα ψαχτούμε, αν μπει κανένας 
εδώ και πει τώρα με κάνα καλάσνικοφ «ληστεία» δεν πρόκειται να πάρει 
παραπάνω από χίλια ευρώ. Ή είναι κανένας που έχει παραπάνω και δεν το 
ξέρουμε; Έτσι είναι.  

  Άρα λοιπόν μην προσπαθούμε και το κάνουν αυτοί, κάποιοι 
συνειδητά, να πούνε το εκλογικό. Σιγά ρε παιδιά. Και αν πάρουμε και 200 και 
300 και 400 ευρώ. Θα σωθούμε; Και θέλουν να αποπροσανατολίσουνε; Ή το 
κυριότερο, μπορούμε να δώσουμε στον κόσμο να αντιληφθεί το μέγεθος των 
μέτρων που θα πάρουν το επόμενο χρονικό διάστημα; Τα λένε. Και εμείς 
ασχολιόμαστε με άλλα πράγματα. Ή έχουμε τώρα ας πούμε βάλανε τον 
Τσοχατζόπουλο. Σιγά. Δεν τον ξέρανε. Τώρα το ανακαλύψανε.  

  Λοιπόν ή τον Τσουκάτο, για να μην πει κανένας τίποτα ή το 
Βατοπέδι είτε τον Εφραίμ ή οτιδήποτε. Τίποτα. Και προσπαθούν να 
αποπροσανατολίσουν. Αλλά λέω, για να ξεκαθαρίσουμε το εκλογικό. 
Συνάδελφοι, υποψιάζομαι ότι η απόφαση θα βγει από βδομάδα. Από 
βδομάδα και αυτό το κάνουν με την τακτική να κερδίσουν χρόνο. Θα μας 
βάλουνε να σκοτωθούμε, άκουσα γιατί ξέρεις καμιά φορά τα ακούς και από 
τρίτους, ότι μιλάνε για έναν κάθε εκλογικό τμήμα, 22.000 εκλογικά τμήματα, 
22.000 εργαζόμενοι και για ένα ποσό πιθανότερο εξευτελιστικό.  

  Θα το αποδεχτούμε; Λοιπόν, εγώ λέω όχι. Εγώ λέω όχι. Εγώ 
λέω να τους το χαρίσουμε. Αλλά να τους δώσουμε να καταλάβουν ότι δεν 
είμαστε ζητιάνοι. Δεν είμαστε επαίτες. Και νομίζω ότι πρέπει να το πούμε 
αυτό. Ότι δεν συμμετέχουμε, μπορεί να υπάρχουν εθελοντές. Ας βρουν 
αυτούς που θέλουνε. Δεν συμμετέχουμε σε καμία εκλογική εργασία αν 
υπάρξει αυτή η απόφαση. Το έχουμε πει.  

  Έχουμε να φοβηθούμε τίποτα; Αφού δεν θα υπάρχουνε μετά 
αυτοί ρε παιδιά. Έχει κανένας δηλαδή διαφορετική πολιτική προσέγγιση; Δεν 
θα υπάρχουνε. 

  Λοιπόν, συνάδελφοι, εγώ πιστεύω ότι το πρόγραμμα δράσης 
που κατέθεσε η Εκτελεστική Επιτροπή μπορεί να αποτελέσει τον πολιτικό 
μπούσουλα της επόμενης περιόδου που θα είναι πολύ δύσκολη. Θα χυθεί 
αίμα και δεν μιλάω με άλλη λογική. Θα έχουμε απολύσεις. Γι’ αυτό μπορεί να 
έχουμε μια διαφορετική πολιτική προσέγγιση, αλλά απ’ αυτό τον αγώνα δεν 
μπορεί να λείψει κανένας.  

  Και πρέπει να είμαστε όλοι παρόντες. Και πρέπει να ζητήσουμε 
και από τους συναδέλφους που σήμερα είναι απόντες. Και έχουμε τη 
δυνατότητα, αρκεί να είναι υπόθεση όλων μας ώστε να μπορέσουμε το 
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επόμενο χρονικό διάστημα να ξαναβρεθούμε όπως βρεθήκαμε τον Οκτώβρη 
του 2011 στους δρόμους.  

  Σας ευχαριστώ όλους για την υπομονή που είχατε, πιστεύω ότι 
είμαστε όλοι υπεύθυνοι, έχουμε τη δυνατότητα να κρίνουμε ποιοι είναι αυτοί 
που μπορούν με καλύτερες προϋποθέσεις να υπερασπίσουν τα δικαιώματά 
μας και πιστεύω ότι η επιλογή σας και πάλι θα είναι αυτή που ήτανε το 2009 
στα Χανιά της Κρήτης. Σας ευχαριστώ πολύ και καλούς αγώνες.        

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ευχαριστούμε τον Πρόεδρο της Εκτελεστικής Επιτροπής. 
Συνάδελφοι δεν έχουμε τελειώσει ακόμα. Θα προσπαθήσουμε σαν Προεδρείο 
αλλά και εσείς οι διαδικασίες να τελειώσουν σύντομα. Υπάρχουν τα 
Ψηφίσματα, συνάδελφοι.  

  Έχουμε το Πρόγραμμα Δράσης. Λοιπόν, συνάδελφοι, στο 
Πρόγραμμα Δράσης όπως αναλύθηκε απ’ τον Πρόεδρο της Εκτελεστικής 
Επιτροπής στην τοποθέτησή του.   

Διεξάγεται ψηφοφορία δι’ ανατάσεως της χειρός 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Ποιοι ψηφίζουν υπέρ; Κατεβάστε τα χέρια. Ποιοι ψηφίζουν 
κατά; Λευκά; Ομόφωνα συνάδελφοι το Πρόγραμμα Δράσης εγκρίνεται.  

  Συνάδελφοι, στα Ψηφίσματα. Συνάδελφοι, η πρόταση του 
Προεδρείου, τα Ψηφίσματα να πάν’ σχεδόν όλα γιατί υπάρχουν κάποια που οι 
συνάδελφοι τα κρίνουν απαραίτητα να ψηφιστούν τώρα, αυτά είναι ένα ή δύο, 
να πάν’ στην διοίκηση που θα προέλθει από το Συνέδριό μας.  

(Διαλογικές συζητήσεις) 

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Να επαναλάβω συνάδελφοι γιατί ο συνάδελφος ο 
Μπαλασόπουλος δεν κατάλαβε. Είπα κάποια που κρίνονται ότι είναι 
επείγοντα πρέπει να ψηφιστούν, να ψηφιστούν τώρα και τα υπόλοιπα να 
παραπεμφθούν στο καινούργιο Γενικό Συμβούλιο και στην Εκτελεστική 
Επιτροπή. Θα τα πω, θα τα πω. 

  Λοιπόν, το πρώτο Ψήφισμα είναι οι συνάδελφοι από το Λασίθι 
που διώκονται από τις δικαστικές αρχές επειδή στις 28/9ου του ’11 κλείσανε 
ένα δρόμο εκεί στη Σητεία, στο πρώτο χιλιόμετρο, και διώκονται ποινικά 
επιλεκτικά γιατί ακολουθήσανε την απόφαση της Ομοσπονδίας που μιλούσε 
για την κατάληψη των δημοσίων κτιρίων και δρόμων.  

  Λοιπόν, συνάδελφοι ομόφωνα; Υπάρχει διαφωνία; Ωραία, 
ομόφωνα το Ψήφισμα για τους συναδέλφους στο Λασίθι.  

  Υπάρχει μια πρόταση Ψηφίσματος από αρκετούς συναδέλφους 
που μου ζητήσανε να διαβάσω και είμαι υποχρεωμένος να την διαβάσω γιατί 
δεν μπορώ να σας πω, άρα θα σας το διαβάσω. Αφορά τη Χρυσή Αυγή. 
Λοιπόν, ας το διαβάσω συνάδελφοι, λίγη υπομονή, δεν είναι μεγάλο.  

  «Η εμφάνιση των φασιστών της Χρυσής Αυγής που δημαγωγούν 
και ντύνονται με τον μανδύα του σωτήρα του λαού είναι πρόκληση για τα 
δημοκρατικά αισθήματα της συντριπτικής πλειοψηφίας των εργαζομένων. Δεν 
μπορούμε να επιτρέψουμε στους νοσταλγούς του Χίτλερ, του Μεταξά και του 
Παπαδόπουλου να εξαπολύουν τις επιθέσεις τους απέναντι σε μετανάστες, σε 
φοιτητές και μαθητικές καταλήψεις, σε κάθε αγωνιζόμενο κομμάτι της 
κοινωνίας, σε οποιονδήποτε δεν χωράει στα αρρωστημένα τους πρότυπα.  



41
ο 
ΤΑΚΤΙΚΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ – ΗΜΕΡΑ 3

η
 – ΑΠΟΓΕΥΜΑΤΙΝΗ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ - 26/4/2012 

 289 

  Είναι συμμορίες τραμπούκων και μαχαιροβγαλτών με 
τρομοκρατικές επιθέσεις σε όλη την χώρα απέναντι σε μετανάστες και σε 
αγωνιστές του εργατικού κινήματος. Επιτέθηκαν στον Πρόεδρο και σε 
απεργούς της ΠΟΕ-ΟΤΑ, στους απεργούς εργάτες της Χαλυβουργικής στο 
Βόλο, δρουν προβοκατόρικα στις διαδηλώσεις με αποκορύφωμα την 
αποκάλυψή τους στην μεγάλη πανεργατική απεργιακή κινητοποίηση τον 
περασμένο Ιούνη στην Αθήνα και την κάλυψή τους απ’ την αστυνομία.  

  Δεν θα τους αφήσουμε να εκμεταλλευτούν τις δημοκρατικές 
κατακτήσεις που κερδήθηκαν με αγώνες και το αίμα του λαού προκειμένου να 
τις διαλύσουν.  

  Ο Φίλερ της Χρυσής Αυγής Μιχαλολιάκος έδειξε τα χιτλερικά του 
αισθήματα χαιρετώντας ναζιστικά μέσα στο Δημοτικό Συμβούλιο της Αθήνας 
και αποχωρώντας όταν κράτησαν ενός λεπτού σιγή στη μνήμη του αγωνιστή 
Απόστολου Σάντα, του αγωνιστή της αντίστασης που μαζί με τον Μανώλη 
Γλέζο κατέβασαν τη ναζιστική σημαία στην Ακρόπολη.  

  Οι εργαζόμενοι που βιώνουμε την πρωτοφανή επίθεση στα 
εργασιακά και κοινωνικά δικαιώματά μας από την κυβέρνηση και τις πολιτικές 
των μνημονίων δεν τρομοκρατούμαστε από τις απειλές της χρυσής εφεδρείας, 
ενός συστήματος που καταρρέει. Ας το βάλουν καλά στο μυαλό τους οι 
νοσταλγοί της χούντας και του Άουσβιτς.  

  Το εργατικό κίνημα είναι δυνατό και δεν θα επιτρέπει το 
πισωγύρισμα του ρολογιού της ιστορίας στη βαρβαρότητα του ναζισμού και 
του ολοκαυτώματος. Μαζί με τον αγώνα ενάντια στα βάρβαρα αντεργατικά 
μέτρα της κυβέρνησης και των τραπεζιτών φίλων της θα τσακίσει και την 
φασιστική απειλή που σε περιόδους κρίσης ψάχνει ευκαιρία να ξεμυτίσει από 
τον σκουπιδοτενεκέ της ιστορίας.  

  Καλεί επίσης όλους τους εργαζόμενους, τα συνδικάτα και τις 
τοπικές κοινωνίες σε ένα ενιαίο μέτωπο πάλης για να φράξουμε το δρόμο στη 
φασιστική απειλή».  

  Λοιπόν, είναι αρκετοί συνάδελφοι. Φιλίππου Στέλιος, Μεντρινός, 
Ροπαλίδης, Χαρίσης, Τσελεπής, Λοΐζος, Ευσταθίου, Μεγαγιάννης…  

Θ. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Με κάποιες φραστικές διορθώσεις, θέλει κάποιες, 
εμείς το ψηφίζουμε.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συνάδελφοι, κατά ποιοι ψηφίζουν; Λευκά; Λοιπόν, ομόφωνα 
συνάδελφοι περνάει το Ψήφισμα με τις φραστικές διορθώσεις που 
ανέφερε ο συνάδελφος ο Μπαλασόπουλος.  

  Συνάδελφοι, υπάρχει ένα Ψήφισμα, είναι η διατήρηση του 
επιδόματος παραμεθορίου και η διατήρηση του ειδικού καθεστώτος 
ΦΠΑ για τους νησιωτικούς δήμους. Λοιπόν ομόφωνα δεκτό.  

  Υπάρχει ένα Ψήφισμα από τους παιδικούς σταθμούς, η 
συναδέλφισσα που ανέβηκε το ανέλυσε γιατί είναι και αρκετά μεγάλο κείμενο 
για να μην ταλαιπωρηθούμε. Υπέρ; Είναι οι διεκδικήσεις του κλάδου. 
Κατεβάστε τα χέρια. Κατά; Λευκά; Ομόφωνα. Συνάδελφοι περνάει και 
αυτό.  

  Λοιπόν να παρακαλέσω επειδή είναι πολλά τα άλλα και έχουν 
και κάποια προβλήματα να τα παραπέμψουμε στην καινούργια διοίκηση όλα 
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τα Ψηφίσματα και τις προτάσεις. Άμα έχεις αντίρρηση να την εκφράσεις. Την 
πρόταση να πω και θα την εκφράσεις. Ποιο;    

  Λοιπόν, μπαίνει η πρόταση όλα τα υπόλοιπα και του 
Προεδρείου και της Διοίκησης, όλα τα υπόλοιπα να πάνε στη διοίκηση.  

ΜΕΛΟΣ: Με μία παράκληση. Η νέα διοίκηση η οποία θα προκύψει το 
συντομότερο δυνατόν να εξετάσει τα Ψηφίσματα και να βγάλει τις αποφάσεις.  

ΠΡΟΕΔΡΕΙΟ: Συνάδελφοι ποιοι ψηφίζουν υπέρ της πρότασης να 
παραπεμφθούν; Συνάδελφοι, ο κάθε συνάδελφος που κατέθεσε την πρότασή 
του ανέβηκε στο βήμα και τη διάβασε. Τώρα είναι η διαδικασία ψηφοφορίας. 
Ποιοι ψηφίζουν υπέρ της πρότασης να παραπεμφθούν; Κατεβάστε τα 
χέρια. Ποιοι ψηφίζουν κατά; 4. Στην ψηφοφορία, συνάδελφε, δεν υπάρχει 
διαδικασία. Κατεβάστε. 5 κατά. Λευκά; Περνάει η πρόταση, συνάδελφοι, 
να παραπεμφθούν όλα τα Ψηφίσματα στην καινούργια διοίκηση.  

  Εγώ απ’ την πλευρά του Προεδρείου, συνάδελφοι, να σας 
ευχαριστήσω παρόλα αυτά που λέει ο συνάδελφος ότι προσπαθήσαμε και 
κρατήσαμε τις διεργασίες, αποδείξαμε και σε αυτούς που λένε ότι η ΠΟΕ-ΟΤΑ 
κάνει τα Συνέδριά της έξω από την Αθήνα για να πηγαίνουν και διακοπές οι 
σύνεδροί της, αλλά το αποψινό που είμαστε εδώ στις διαδικασίες στις 12 η 
ώρα αποδεικνύει ότι οι συνάδελφοι των ΟΤΑ και παρακολουθούν και 
αγωνίζονται. Και στους αγώνες που έχουμε μπροστά αλλά και στις 
διαδικασίες. Σας ευχαριστώ πολύ συνάδελφοι, όλοι αύριο στις εκλογές. 

  Ένα λεπτό να σας πω τι ώρα ξεκινάει η ψηφοφορία αύριο. 
Λοιπόν, συνάδελφοι, είπαμε τα ψηφοδέλτια για τις παρατάξεις έχουν έρθει, 8 
η ώρα ξεκινάει το πρωί η διαδικασία της ψηφοφορίας και τελειώνει στις 3 η 
ώρα. Λοιπόν, καλή ξεκούραση συνάδελφοι.  

  

Στη συνέχεια διεξάγεται μυστική ψηφοφορία για την εκλογή των 
οργάνων της Π.Ο.Ε.-Ο.Τ.Α., Αντιπροσώπων στην Α.Δ.Ε.Δ.Υ. και 

Εκπροσώπων στα Ταμεία (Ο.Π.Α.Δ.-Τ.Υ.Δ.Κ.Υ., Τ.Ε.Α.Δ.Υ.-Τ.Α.Δ.Κ.Υ. και 
Τ.Π.Δ.Υ.- Τ.Α.Δ.Κ.Υ.), το αποτέλεσμα της οποίας φαίνεται στο παρόν 

πρακτικό 

 

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Ο   Α Ρ Χ Α Ι Ρ Ε Σ Ι Ω Ν 
 

Της δευτεροβάθμιας συνδικαλιστικής οργάνωσης με την επωνυμία 
«Πανελλήνια Ομοσπονδία Εργαζομένων Οργανισμών Τοπικής 

Αυτοδιοίκησης» (Π.Ο.Ε.-Ο.Τ.Α.). 
 
Για την ανάδειξη: α. Γενικού Συμβουλίου, β. Ελεγκτικής Επιτροπής, γ. 
Εκπροσώπων στον Ο.Π.Α.Δ.-Τ.Υ.Δ.Κ.Υ., στο Τ.Ε.Α.Δ.Υ-Τ.Α.Δ.Κ.Υ. και 
Τ.Π.Δ.Υ.-Τ.Α.Δ.Κ.Υ. και δ. Αντιπροσώπων στην Α.Δ.Ε.Δ.Υ. 
 
 

Στην Θεσσαλονίκη, σήμερα Παρασκευή 27 Απριλίου 2012 και ώρα 
8.00 το πρωί συνήλθαν στο Ξενοδοχείο «GRAND HOTEL PALACE» (οδός 
Μοναστηρίου 305-307), τα μέλη της προαναφερόμενης Ομοσπονδίας Π.Ο.Ε.-
Ο.Τ.Α. για την εκλογή των μελών του Γενικού Συμβουλίου, της Ελεγκτικής 
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Επιτροπής, των Αντιπροσώπων για την Α.Δ.Ε.Δ.Υ. και των εκπροσώπων 
στον Ο.ΠΑ.Δ.- Τ.Υ.Δ.Κ.Υ., στο Τ.Ε.Α.Δ.Υ.-Τ.Α.Δ.Κ.Υ. και Τ.Π.Δ.Υ.-Τ.Α.Δ.Κ.Υ. 
με την παρουσία των Δικαστικών Αντιπροσώπων: 

 
1. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΗΤΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ 
2. ΜΑΓΔΑΛΗΝΗ ΤΖΙΩΡΤΖΗ 
3. ΔΕΣΠΟΙΝΑ ΠΑΠΑΔΗΜΗΤΡΙΟΥ 
4. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΙΑΤΡΙΔΟΥ 
5. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΚΑΡΑΓΕΩΡΓΟΥ 

 
Που διορίστηκαν με το  με αριθμ πρωτ.: 152/20-4-2012 έγγραφο, της 

Προέδρου του Τριμελούς Συμβουλίου Διευθύνσεως του Πρωτοδικείου 
Θεσσαλονίκης, καθώς  και της Εφορευτικής Επιτροπής που εκλέχτηκε 
κατά την Γενική Συνέλευση της 25ης  Απριλίου 2012 από τους συνέδρους 
της προαναφερόμενης Ομοσπονδίας και αποτελείται από τους: 

 
1. ΙΩΑΝΝΟΥ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ 
2. ΚΟΥΤΣΑΘΑΝΑΣΗΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ 
3. ΝΙΚΟΛΑΙΔΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ  
4. ΠΑΡΘΕΝΙΑΔΗΣ ΑΝΑΡΓΥΡΟΣ  
5. ΓΕΩΡΓΑΚΟΠΟΥΛΟΥ ΣΟΥΛΑ 

 
Η Εφορευτική Επιτροπή μαζί με τους άνω Δικαστικούς 

Αντιπροσώπους παρέλαβε, από την  απερχόμενη Διοίκηση της 
Ομοσπονδίας (Π.Ο.Ε.-Ο.Τ.Α.) το μητρώο των Μελών-Συλλόγων και τους 
νομιμοποιημένους αντιπροσώπους που προβλέπονται σύμφωνα με το 
καταστατικό της Π.Ο.Ε.-Ο.Τ.Α. και που έχουν δικαίωμα να ψηφίσουν, καθώς 
και το εκλογικό υλικό (ψηφοδέλτια, σφραγισμένους φακέλους κλπ.). 

Κατόπιν οι ανωτέρω ήλεγξαν τις κάλπες και αφού βεβαιώθηκαν ότι 
ήταν άδειες τις σφράγισαν και κήρυξαν την έναρξη της ψηφοφορίας στις 
8.00 π.μ., αφού προηγούμενα κάλεσαν τους αντιπροσώπους των παρατάξεων 
που είχαν ορισθεί από τους μετέχοντες στις αρχαιρεσίες συνδυασμούς να 
παρακολουθήσουν τη διεξαγωγή της ψηφοφορίας. 

Στη συνέχεια προσερχόταν ένας-ένας οι ψηφοφόροι στον ενιαίο χώρο 
ψηφοφορίας δείχνοντας την αστυνομική τους ταυτότητα και κατέθεταν το 
βιβλιάριο υγείας τους για να συμπληρώσει και βεβαιώσει έκαστος εκ των  
δικαστικών αντιπροσώπων σ’ αυτό τα προβλεπόμενα από το άρθρο 13 παρ. 1 
και παρ. 28 του Νόμου 1264/1982, αφού είχαν δημιουργηθεί 4 τμήματα για 
την εξυπηρέτηση των ψηφοφόρων με τις ανάλογες κάλπες(δύο σε κάθε 
τμήμα) και τα ανάλογα παραβάν 

Τέλος αφού διαπιστωνόταν ότι ήταν ταμειακά εντάξει (οι 
ψηφοφόροι) έπαιρναν ένα ψηφοδέλτιο για το Γενικό Συμβούλιο, την 
Ελεγκτική Επιτροπή και τους εκπροσώπους στα Ταμεία  χρώματος λευκού με 
τον αντίστοιχο φάκελο και ένα ψηφοδέλτιο για την εκλογή αντιπροσώπων στην 
Α.Δ.Ε.Δ.Υ. χρώματος κίτρινου με τον αντίστοιχο φάκελο, αποσύρονταν σε 
ειδικό για τον σκοπό διασκευασμένο χώρο (παραβάν) όπου και σημείωναν τις 
προτιμήσεις τους και επανερχόμενοι γράφονταν στα τηρούμενα από το νόμο 
πρωτόκολλα ψηφοφορίας, (4) υπέγραφαν και έριχναν τους φακέλους στις 
κάλπες. 
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Η ψηφοφορία διενεργήθηκε κανονικά μέχρι την ώρα που είχε ορισθεί 
η λήξη της,  δηλαδή στις 15.00. 

Η Εφορευτική Επιτροπή διαπίστωσε μαζί με τους Δικαστικούς 
Αντιπροσώπους ότι δεν υπήρχε άλλο μέλος για να ψηφίσει και αποφάσισαν 
την λήξη της ψηφοφορίας. 

Κατόπιν αποσφραγίστηκαν οι κάλπες, αφού προηγουμένως 
διαπιστώθηκε το απαραβίαστο τους. Βρεθήκαν μέσα στις κάλπες για την 
Π.Ο.Ε.-Ο.Τ.Α., 464 φάκελοι και 464 φάκελοι στις κάλπες για τα λοιπά 
όργανα (όσοι και οι ψηφίσαντες). Όλοι ο φάκελοι έφεραν την σφραγίδα 
του σωματείου  και την μονογραφή του δικαστικού Αντιπροσώπου του 
κάθε εκλογικού τμήματος, δηλαδή βρέθηκαν φάκελοι, όσοι και οι 
ψηφίσαντες . 

Ακόλουθα αφού ανοίχτηκαν οι φάκελοι, καταμετρήθηκαν τα 
ψηφοδέλτια και στην συνέχεια έγινε η διαλογή τους, παρουσία των 
εκπροσώπων των συνδικαλιστικών παρατάξεων. Ακολούθως τα ψηφοδέλτια 
αριθμήθηκαν και μονογραφήθηκαν από τους Δικαστικούς Αντιπροσώπους  

Στο Μητρώο της Ομοσπονδίας είναι συνολικά εγγεγραμμένοι 576 
αντιπρόσωποι τα οποία είναι και ταμειακώς εντάξει. 

 
Με βάση τα ενοποιημένα τηρούμενα πρωτόκολλα της ψηφοφορίας 

(4), για την εκλογή των οργάνων στην Π.Ο.Ε.-Ο.Τ.Α. βρέθηκαν: 
 
 ΕΓΓΕΓΡΑΜΜΕΝΟΙ : 576 
 ΕΨΗΦΙΣΑΝ : 464 
 ΕΓΚΥΡΑ : 457 
 ΑΚΥΡΑ :     4 
 ΛΕΥΚΑ :     3 
 (σύνολο  εγκύρων, άκυρων &λευκών =    : 464 

                                                                                                                            
Αφού έγινε η διαλογή έλαβαν κατά σειρά επιτυχία και κατά το ισχύον 

εκλογικό μέτρο τις κάτωθι έδρες: 
 

1. Π.Α.Σ.Κ.Ε.-Ο.Τ.Α.     234  ψήφους – 18 έδρες στο Γ.Σ.-3 έδρες 
στην Ε.Ε 
2. Δ.Α.Κ.Ε.-Ο.Τ.Α.        094 ψήφους – 07 έδρες στο Γ.Σ.-1 έδρα  
στην Ε.Ε. 
3. Α.Σ.Κ.-Ο.Τ.Α.              078 ψήφους – 06 έδρες στο Γ.Σ.-1 έδρα 
στην Ε.Ε. 
4. ΑΓ. ΚΙΝ. ΣΥΣΠ.-Ο.Τ.Α. 033 ψήφους – 03 έδρες στο Γ.Σ. 
5.ΑΝΕΞ. ΕΝΩΤ. ΠΡΩΤ.ΕΡΓ.       12 ψήφους – 01 έδρα στο Γ.Σ. 
6.ΔΗΜΟΚΡΑΤ ΑΝΑΤΡΟΠΗ       06 ψήφους – 00 έδρα στο Γ.Σ. 
 

Α. ΓΕΝΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ 
Με σειρά επιτυχίας οι συνδυασμοί και οι υποψήφιοι έλαβαν: 

 
1. Π.Α.Σ.Κ.Ε. – Ο.Τ.Α. 

\ 

1 ΔΕΠΑΣΤΑΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ                                                                                   32 

2 ΕΥΘΥΜΙΟΥ ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΣ                                                                         43 

3 ΚΑΡΑΒΙΩΤΗΣ ΘΩΜΑΣ                                                                                   163  



41
ο 
ΤΑΚΤΙΚΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ – ΗΜΕΡΑ 3

η
 – ΑΠΟΓΕΥΜΑΤΙΝΗ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ - 26/4/2012 

 293 

4 ΚΑΡΑΤΖΑΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ                                                                                   51 

5 ΚΑΣΙΔΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ                                                                             40 

6 ΚΟΜΜΑΤΑΣ ΕΥΘΥΜΙΟΣ                                                                                 36 

7 ΚΟΥΤΣΙΜΠΕΛΗΣ ΗΛΙΑΣ                                                                               157 

8 ΚΡΕΤΣΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ                                                                                   180 

9 ΚΥΡΙΑΚΟΠΟΥΛΟΥ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ                                                                     35 

10 ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ ΕΥΤΥΧΗΣ                                                                                   39 

11 ΜΠΑΚΙΡΗΣ ΦΩΤΙΟΣ                                                                                        36 

12 ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΗΣ                                                           228 

13 ΜΠΙΡΜΠΙΛΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ                                                                      33 

14 ΜΠΟΥΦΕΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ                                                                                   34 

15 ΝΙΚΟΛΑΟΥ ΝΙΚΟΛΑΟΣ                                                                                158 

16 ΝΤΑΝΑΣΗ ΚΕΡΑΣΙΑ                                                                                     171 

17 ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ ΑΧΙΛΛΕΑΣ                                                                       35 

18 ΡΕΤΖΕΠΗΣ ΓΙΩΡΓΟΣ                                                                                    163 

19 ΣΑΒΒΟΠΟΥΛΟΣ ΣΤΕΦΑΝΟΣ                                                                       160 

20 ΣΑΡΤΖΕΤΑΚΗΣ ΕΥΤΥΧΗΣ                                                                            171 

21 ΣΚΟΥΡΤΗΣ ΦΩΤΗΣ                                                                                        35 

22 ΣΟΥΛΟΥΚΟΣ ΣΩΤΗΡΗΣ                                                                               150 

23 ΤΑΞΙΑΡΧΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ                                                                            103 

24 ΤΑΤΑΡΙΔΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ                                                                              159 

25 ΤΡΑΚΑΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ                                                                                      200 

26 ΤΣΑΠΡΑΣΙΔΗΣ ΚΙΜΩΝ                                                                                  157 

27 ΤΣΙΠΡΑΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ                                                                                    55 

28 ΤΣΟΥΝΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ                                                                                     184 

29 ΦΡΟΥΝΤΖΑΣ ΣΤΑΥΡΟΣ                                                                                 86 

30 ΧΑΡΔΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ                                                                                      173 

31 ΧΕΛΙΔΩΝΗΣ ΣΩΤΗΡΙΟΣ                                                                                 32 

32 ΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ                                                                     116 

33 ΧΡΥΣΑΦΙΔΗΣ ΕΥΣΤΡΑΤΙΟΣ                                                                         159 

34 ΨΑΡΡΑΣ ΙΩΑΝΝΗΣ                                                                                         80 
 

 
2. Δ.Α.Κ.Ε.-Ο.Τ.Α. 

 

1 ΒΑΣΙΛΑΚΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ                                                                               40 

2 ΓΑΛΑΝΟΠΟΥΛΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ                                                                   66 

3 ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ                                                                            25 

4 ΓΙΑΒΡΟΥΔΗΣ ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ                                                                             14 

5 ΔΕΛΑΚΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ                                                                                     12 

6 ΚΑΛΥΒΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ                                                                                     12 

7 ΚΟΣΚΙΝΑΣ ΣΩΖΩΝ (ΣΩΣΤΗΣ)                                                                           41 

8 ΚΟΣΣΥΒΑΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ                                                                                    13 

9 ΜΟΣΧΟΣ ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ                                                                                        17 

10 ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ                                                                 24 

11 ΠΟΛΥΖΩΗΣ ΣΠΥΡΙΔΩΝ                                                                                 77 

12 ΠΟΛΥΜΕΡΟΠΟΥΛΟΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ                                                                    87 

13 ΤΑΤΣΗΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ                                                                                         42 

14 ΦΡΑΓΚΑΚΟΣ ΚΥΡΙΑΚΟΣ                                                                                    32 
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15 ΧΑΒΔΟΥΛΑΣ ΧΡΗΣΤΟΣ                                                                                  44 

16 ΧΑΤΖΗΚΥΡΙΑΚΟΣ ΗΡΑΚΛΗΣ                                                                       18 

                 
3. Α.Σ.Κ.-Ο.Τ.Α. 

 

1 ΑΝΑΣΤΑΣΟΠΟΥΛΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ                                                                      11 

2 ΒΑΣΙΛΕΙΟΥ ΑΡΓΥΡΗΣ                                                                                        11 

3 ΒΕΛΙΓΡΑΔΗΣ ΣΤΕΛΙΟΣ                                                                                      33 

4 ΓΑΙΤΑΝΟΣ ΑΛΕΚΟΣ                                                                                           11 

5 ΓΕΩΡΓΑΚΟΠΟΥΛΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ                                                                    47 

6 ΓΙΑΛΑΔΑΚΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ                                                                         25 

7 ΓΙΑΛΑΜΑΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ                                                                                    56 

8 ΓΚΙΤΑΚΟΣ ΒΑΣΙΛΗΣ                                                                                          53 

9 ΓΡΑΜΜΑΤΙΚΟΠΟΥΛΟΥ ΕΛΕΝΗ                                                                       32 

10 ΖΑΓΚΑ ΑΡΙΣΤΟΥΛΑ                                                                                           11 

11 ΖΗΣΑΚΟΣ ΧΡΗΣΤΟΣ                                                                                         27 

12 ΚΑΡΑΓΑΙΤΑΝΗ ΙΩΑΝΝΑ                                                                                    12 

13 ΚΑΤΣΟΥΡΟΣ ΜΑΡΙΟΣ                                                                                       50 

14 ΚΕΛΕΠΕΡΑ ΤΣΑΜΠΙΚΑ                                                                                     17 

15 ΚΟΥΡΟΥΚΛΑΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ                                                                    23 

16 ΚΥΡΓΙΑΛΑΝΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ                                                                      22 

17 ΜΑΝΘΟΥΛΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ                                                                       12 

18 ΜΕΡΤΙΝΟΣ ΓΙΩΡΓΟΣ                                                                                         11 

19 ΜΟΝΑΣΤΗΡΙΔΗΣ ΜΗΝΑΣ                                                                                 58 

20 ΜΠΙΖΑΣ ΘΩΜΑΣ                                                                                                58 

21 ΜΠΟΓΔΑΝΟΣ ΣΠΥΡΟΣ                                                                                     10 

22 ΟΡΤΑΝΤΖΟΓΛΟΥ ΓΙΩΡΓΟΣ                                                                              10 

23 ΟΡΦΑΝΟΥΔΑΚΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ                                                                       21 

24 ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ ΝΙΚΟΣ                                                                                 10 

25 ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΥ ΑΝΝΑ                                                                             9 

26 ΠΟΛΙΤΗ-ΓΙΑΝΝΙΔΗ ΦΩΤΕΙΝΗ                                                                          11 

27 ΣΙΑΜΑΤΑΣ ΣΤΑΥΡΟΣ                                                                                       14 

28 ΣΤΑΘΗ ΜΑΡΙΑ                                                                                                  15 

29 ΣΤΑΥΡΙΑΝΙΔΗΣ ΣΤΑΘΗΣ                                                                                 19 

30 ΤΑΣΙΑ ΓΚΟΛΦΩ (ΦΩΦΗ)                                                                                  18 

31 ΤΣΟΥΜΑΛΑΚΟΣ  ΝΕΣΤΟΡΑΣ                                                                          12  
 

  
 

4. ΑΓΩΝΙΣΤΙΚΕΣ ΚΙΝΗΣΕΙΣ- ΣΥΣΠΕΙΡΩΣΕΙΣ στους Ο.Τ.Α. 
 

1 ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΣ ΝΙΚΟΣ                                                                           19 

2 ΕΥΣΤΑΘΙΟΥ ΤΑΞΙΑΡΧΗΣ                                                                          10 

3 ΘΕΟΔΩΡΟΠΟΥΛΟΣ ΛΑΜΠΗΣ                                                                  02 

4 ΙΑΤΡΟΥ ΧΡΗΣΤΟΣ                                                                                     05 

5 ΚΑΤΣΟΡΙΔΑΣ ΑΝΔΡΕΑΣ                                                                            05 

6 ΚΟΝΤΟΜΗΤΡΟΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ                                                                    06 

7 ΛΟΙΖΟΣ ΗΛΙΑΣ                                                                                           13 

8 ΜΑΓΚΛΗΣ ΓΙΩΡΓΟΣ                                                                                   06 

9 ΜΕΓΑΓΙΑΝΝΗΣ ΚΩΣΤΑΣ                                                                            08  
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10 ΜΠΙΚΑ ΠΕΛΑΓΙΑ                                                                                        06 

11 ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ ΧΡΗΣΤΟΣ                                                              15 

12 ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ ΧΡΥΣΟΥΛΑ                                                                        04 

13 ΠΟΛΥΖΟΣ ΔΗΜΟΣ                                                                                    04 

14 ΡΟΠΑΛΙΔΗΣ ΚΩΣΤΑΣ                                                                               13 

15 ΤΣΕΛΕΠΗΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ                                                                        06 

16 ΤΣΙΠΙΝΑΚΗΣ ΚΩΣΤΑΣ                                                                               04 

17 ΦΙΛΟΣ ΔΟΝΑΤΟΣ                                                                                      08 

18 ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ ΓΙΩΡΓΟΣ                                                                               07 
 

 
5. ΑΝΕΞΑΡΤΗΤΗ ΕΝΩΤΙΚΗ ΠΡΩΤΟΒΟΥΛΙΑ ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΩΝ 
 

1 ΑΒΡΑΜΙΔΗΣ ΛΕΥΤΕΡΗΣ του ΧΡΗΣΤΟΥ                                                   1 

2 ΒΑΡΒΕΡΗΣ ΑΛΕΚΟΣ του ΣΤΑΥΡΟΥ                                                         3 

3 ΖΕΡΒΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ του ΔΗΜΗΤΡΙΟΥ                                            6 

4 ΜΠΙΡΜΠΙΛΗΣ ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ του ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ                                           2 

5 ΠΑΝΑΓΟΠΟΥΛΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ του ΦΑΙΔΡΟΥ                                            7 

6 ΣΟΦΡΩΝΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ του ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ                                          5 

 
6. ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΚΗ ΑΝΑΤΡΟΠΗ 

 

1 ΖΟΜΠΟΛΑΣ ΝΕΣΤΟΡΑΣ του ΠΑΝΑΓΙΩΤΗ                                               4 

2 ΚΑΛΔΗΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ  του ΓΕΩΡΓΙΟΥ                                                   4 

3 ΚΑΡΑΓΙΩΡΓΑΣ ΙΩΑΝΝΗΣ του ΦΙΛΟΠΟΙΜΕΝΟΣ                                      5 

4 ΤΑΙΡΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ του ΔΗΜΗΤΡΙΟΥ                                                         3 

 
Β. ΕΛΕΓΚΤΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ 

 
Με σειρά επιτυχίας οι συνδυασμοί και οι υποψήφιοι έλαβαν: 
 

1. Π.Α.Σ.Κ.Ε.-Ο.Τ.Α. 
 

1 ΑΝΔΡΙΟΠΟΥΛΟΣ ΝΙΚΟΣ                                                                          109 

2 ΔΑΛΑΜΠΙΡΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ                                                               166 

3 ΚΑΤΣΙΟΥΛΗ ΙΩΑΝΝΑ                                                                                  76 

4 ΜΑΚΡΙΔΑΚΗ ΣΟΦΙΑ                                                                                  204 

5 ΤΖΙΩΤΗ ΣΤΑΥΡΟΥΛΑ                                                                                  65 

 
2. Δ.Α.Κ.Ε.-Ο.Τ.Α. 

 

1 ΒΕΝΕΤΣΑΝΟΥ ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ                                                                       25 

2 ΜΙΓΓΟΣ ΛΑΖΑΡΟΣ                                                                                       52 

 
3. Α.Σ.Κ.-Ο.Τ.Α. 

 

1 ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΥ ΕΛΠΙΔΑ                                                                                25 

2 ΜΠΑΛΑΦΑΣ ΙΩΑΝΝΗΣ                                                                                30 

3 ΣΥΡΡΑΣ ΓΙΩΡΓΟΣ                                                                                       56 
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Γ. Ο.Π.Α.Δ.-Τ.Υ.Δ.Κ.Υ. 
 
Με σειρά επιτυχίας οι συνδυασμοί και οι υποψήφιοι έλαβαν: 
 

1. Π.Α.Σ.Κ.Ε.-Ο.Τ.Α. 
 

1 ΓΕΩΡΓΙΟΥ ΣΤΕΛΙΟΣ                                                                                   87 

2 ΚΑΚΛΑΜΑΝΗ ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ                                                                       109 

3 ΝΤΡΙΒΑΛΑΣ ΟΔΥΣΣΕΑΣ                                                                          200 

 
Δ. Τ.Ε.Α.Δ.Υ.-Τ.Α.Δ.Κ.Υ. 

 

1 ΚΡΕΤΣΗΣ ΝΙΚΟΣ                                                                                       202 

2 ΜΠΑΚΑΛΗΣ ΕΥΘΥΜΙΟΣ                                                                           110 

3 ΚΟΜΜΑΤΑΣ ΕΥΘΥΜΙΟΣ                                                                            77 

 
 

Ε. Τ.Π.Δ.Υ.-Τ.Α.Δ.Κ.Υ. 
 

1 ΜΑΡΙΔΑΚΗΣ ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ                                                                          99 

2 ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ ΓΕΩΡΓΙΟΣ                                                                           10 

3 ΡΟΥΜΕΛΙΩΤΗΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ                                                                  83 

 
Βάση του άνω αποτελέσματος εκλέγονται: 

 
Για το ΓΕΝΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ 

ΤΑΚΤΙΚΟΙ: 
 

Από την Π.Α.Σ.Κ.Ε.-Ο.Τ.Α. 
 
1. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΗΣ 
2. ΤΡΑΚΑΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ 
3. ΤΣΟΥΝΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ 
4. ΚΡΕΤΣΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ 
5. ΧΑΡΔΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ 
6. ΝΤΑΝΑΣΗ ΚΕΡΑΣΙΑ 
7. ΣΑΡΤΖΕΤΑΚΗΣ ΕΥΤΥΧΗΣ 
8. ΚΑΡΑΒΙΩΤΗΣ ΘΩΜΑΣ 
9. ΡΕΤΖΕΠΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ 
10. ΣΑΒΒΟΠΟΥΛΟΣ ΣΤΕΦΑΝΟΣ 
11. ΤΑΤΑΡΙΔΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ 
12. ΧΡΥΣΑΦΙΔΗΣ ΕΥΣΤΡΑΤΙΟΣ 
13. ΝΙΚΟΛΑΟΥ ΝΙΚΟΛΑΟΣ 
14. ΚΟΥΤΣΙΜΠΕΛΗΣ ΗΛΙΑΣ 
15. ΤΣΑΠΡΑΣΙΔΗΣ ΚΙΜΩΝ 
16. ΣΟΥΛΟΥΚΟΣ ΣΩΤΗΡΗΣ 
17. ΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ 
18. ΤΑΞΙΑΡΧΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΗΣ 
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Από τη Δ.Α.Κ.Ε.-Ο.Τ.Α. 
 
19.ΠΟΛΥΜΕΡΟΠΟΥΛΟΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ 
20.ΠΟΛΥΖΩΗΣ ΣΠΥΡΙΔΩΝ 
21.ΓΑΛΑΝΟΠΟΥΛΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ 
22.ΧΑΒΔΟΥΛΑΣ ΧΡΗΣΤΟΣ 
23.ΚΟΣΚΙΝΑΣ ΣΩΖΩΝ 
24.ΤΑΤΣΗΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ 
25.ΒΑΣΙΛΑΚΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ 
 
 

Από την Α.Σ.Κ.-Ο.Τ.Α. 
 

26.ΜΠΙΖΑΣ ΘΩΜΑΣ 
27.ΜΟΝΑΣΤΗΡΙΔΗΣ ΜΗΝΑΣ 
28.ΓΙΑΛΑΜΑΣ ΔΗΜΗΤΡΗΣ 
29 ΓΚΙΤΑΚΟΣ ΒΑΣΙΛΗΣ 
30 ΚΑΤΣΟΥΡΟΣ ΜΑΡΙΟΣ 
31 ΓΕΩΡΓΑΚΟΠΟΥΛΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ 
 

Από τις ΑΓΩΝΙΣΤΙΚΕΣ ΚΙΝΗΣΕΙΣ- ΣΥΣΠΕΙΡΩΣΕΙΣ στους Ο.Τ.Α. 
 
32.ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ 
33.ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ ΧΡΗΣΤΟΣ 
34.ΛΟΙΖΟΣ ΗΛΙΑΣ (Μετά από κλήρωση). 
 

Από την ΑΝΕΞΑΡΤΗΤΗ ΕΝΩΤΙΚΗ ΠΡΩΤΟΒΟΥΛΙΑ ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΩΝ 
 

35. ΠΑΝΑΓΟΠΟΥΛΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ 
 

ΑΝΑΠΛΗΡΩΜΑΤΙΚΟΙ: 
 

Από την Π.Α.Σ.Κ.Ε.-Ο.Τ.Α. 
 
1.ΦΡΟΥΝΤΖΑΣ ΣΤΑΥΡΟΣ 
2.ΨΑΡΡΑΣ ΙΩΑΝΝΗΣ 
3.ΤΣΙΠΡΑΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ κ.λπ. κατά τη σειρά σταυροδοσίας. 

 
Από την Δ.Α.Κ.Ε.-Ο.Τ.Α. 

 
1.ΦΡΑΓΚΑΚΟΣ ΚΥΡΙΑΚΟΣ  
2.ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ  κ.λπ. κατά τη σειρά σταυροδοσίας. 

 
Από την Α.Σ.Κ.-Ο.Τ.Α. 
 
ΒΕΛΙΓΡΑΔΗΣ ΣΤΕΛΙΟΣ κ.λπ. κατά τη σειρά σταυροδοσίας. 

 
Από τις ΑΓΩΝΙΣΤΙΚΕΣ ΚΙΝΗΣΕΙΣ- ΣΥΣΠΕΙΡΩΣΕΙΣ στους Ο.Τ.Α. 
 
ΡΟΠΑΛΙΔΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ κ.λπ. κατά τη σειρά σταυροδοσίας. 
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Από την ΑΝΕΞΑΡΤΗΤΗ ΕΝΩΤΙΚΗ  ΠΡΩΤΟΒΟΥΛΙΑ ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΩΝ. 
 
ΖΕΡΒΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ  

 
 

Για την ΕΛΕΓΚΤΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ 
 

Τακτικοί  εκλέγονται οι: 
 
1. ΜΑΚΡΙΔΑΚΗ ΣΟΦΙΑ 
2. ΔΑΛΑΜΠΙΡΑΣ ΚΩΝΣΑΝΤΙΝΟΣ 
3. ΑΝΔΡΙΟΠΟΥΛΟΣ ΝΙΚΟΣ 
4. ΜΙΓΓΟΣ ΛΑΖΑΡΟΣ 
5. ΣΥΡΡΑΣ ΓΙΩΡΓΟΣ 

 
Αναπληρωματικοί εκλέγονται οι: 

 
1.ΚΑΤΣΙΟΥΛΗ ΙΩΑΝΝΑ 
2.ΤΖΙΩΤΗ ΣΤΑΥΡΟΥΛΑ 
3.ΒΕΝΕΤΣΑΝΟΥ ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ 
4 ΜΠΑΛΑΦΑΣ ΙΩΑΝΝΗΣ  

 
Για τον Ο.Π.Α.Δ-Τ.Υ.Δ.Κ.Υ 

  
Εκλέγεται ο ΝΤΡΙΒΑΛΑΣ ΟΔΥΣΣΕΑΣ 
  
Για το Τ.Ε.Α.Δ.Υ- Τ.Α.Δ.Κ.Υ. 
 
Εκλέγεται ο ΚΡΕΤΣΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ 
 
Για το Τ.Π.Δ.Υ.-Τ.Υ.Δ.Κ.Υ. 
 
Εκλέγεται ο ΜΑΡΙΔΑΚΗΣ ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ 

 
 

Με βάση το τηρούμενο πρωτόκολλο της ψηφοφορίας για την εκλογή 
αντιπροσώπων στην Α.Δ.Ε.Δ.Υ. βρέθηκαν:  

 
 ΕΓΓΕΓΡΑΜΜΕΝΟΙ : 576 
 ΕΨΗΦΙΣΑΝ : 464 
 ΕΓΚΥΡΑ : 460 
 ΑΚΥΡΑ :     2 
 ΛΕΥΚΑ :     2 
 Σύνολο εγκύρων, λευκών και άκυρων =    : 464 

 
Αφού έγινε η διαλογή πήραν κατά σειρά επιτυχία: 
 
1. Π.Α.Σ.Κ.Ε.-Ο.Τ.Α.      έλαβε 234 ψήφους 
2. Δ.Α.Κ.Ε.-Ο.Τ.Α.      έλαβε 096 ψήφους 
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3. Α.Σ.Κ.-Ο.Τ.Α.      έλαβε 075 ψήφους 
4. ΑΓΩΝΙΣΤΙΚΕΣ ΚΙΝΗΣΕΙΣ ΣΥΣΠΕΙΡΩΣΕΙΣ     έλαβε 037 ψήφους 
5. ΑΝΕΞΑΡΤΗΤΗ ΕΝΩΤΙΚΗ ΠΡΩΤ. ΕΡΓΑΖ.  έλαβε 011 ψήφους 
6. ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΚΗ ΑΝΑΤΡΟΠΗ    έλαβε 007 ψήφους 
                                                                                  Σύνολο 460 ψήφους 
 
Από το Μητρώο-Μελών προκύπτει ότι οι ψηφίσαντες στους 

Συλλόγους-Μέλη της Π.Ο.Ε.-Ο.Τ.Α. ανέρχονται σε 42.329 μέλη και 
σύμφωνα με το άρθρο 27 του καταστατικού της Α.Δ.Ε.Δ.Υ. για κάθε 375 
ψηφίσαντες-φυσικά μέλη των πρωτοβάθμιων οργανώσεων, εκλέγεται 
ένας (1) αντιπρόσωπος και συνεπώς εκλέγονται συνολικά εκατόν δέκα 
τρεις (113) αντιπρόσωποι. 

 
Σύμφωνα με τα παραπάνω αποτελέσματα επί συνόλου εκατόν δέκα 

τρία (113) εδρών η κατανομή είναι η ακόλουθη: 
 
1. Π.Α.Σ.Κ.Ε.-Ο.Τ.Α.    58 αντιπρόσωποι 
2. Δ.Α.Κ.Ε.-Ο.Τ.Α.   24 αντιπρόσωποι 
3.Α.Σ.Κ.-Ο.Τ.Α.   18.αντιπρόσωποι 
4. ΑΓΩΝΙΣΤΙΚΕΣ ΚΙΝΗΣΕΙΣ ΣΥΣΠΕΙΡΩΣΕΙΣ   09 αντιπρόσωποι 
5. ΑΝΕΞΑΡΤΗΤΗ ΕΝΩΤΙΚΗ ΠΡΩΤ. ΕΡΓΑΖ.   03* 

αντιπρόσωποι 
6. ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΚΗ ΑΝΑΤΡΟΠΗ   01 αντιπρόσωποι 

                                                                            Σύνολο 113 αντιπρόσωποι 
 
                            *Κατόπιν κληρώσεως μεταξύ των ισοψηφισάντων 
 
Αναλυτικά κατά συνδυασμό οι υποψήφιοι έλαβαν τους πιο κάτω 

ψήφους: 
 

Π.Α.Σ.Κ.Ε.-Ο.Τ.Α. 
 

1 ΑΛΕΞΙΟΥ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ                                                                     117 

2 ΑΝΘΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ                                                                                   151  

3 ΑΤΣΑΡΟΣ ΤΡΥΦΩΝ  (ΑΚΗΣ)                                                                   125  

4 ΒΑΒΑΜΗΣ ΠΕΤΡΟΣ                                                                                 165 

5 ΒΟΡΓΙΑΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ                                                                             147 

6 ΓΕΩΡΓΑΚΟΠΟΥΛΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ                                                           42 

7 ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ                                                                       138 

8 ΓΙΑΧΝΑΚΗΣ ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ                                                                       42 

9 ΕΥΘΥΜΙΟΥ ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΣ                                                                  166 

10 ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ                                                        152 

11 ΖΕΚΑΚΗ ΣΟΦΙΑ                                                                                       151 

12 ΚΑΒΑΖΙΔΟΥ ΣΟΦΙΑ                                                                                 156  

13 ΚΑΚΛΑΜΑΝΗ ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ                                                                       153 

14 ΚΑΛΑΚΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ                                                                           109 

15 ΚΑΛΛΙΜΑΝΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ                                                                         94 
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16 ΚΑΝΕΛΛΗΣ ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ                                                                      148 

17 ΚΑΡΑΓΕΩΡΓΟΥ ΒΑΣΙΛΙΚΗ                                                                      162 

18 ΚΑΡΑΔΗΜΗΤΡΙΟΥ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ                                                      152 

19 ΚΑΡΑΚΑΣΙΔΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ                                                                          38 

20 ΚΑΡΑΣΑΒΒΑΣ ΜΙΧΑΗΛ                                                                           164 

21 ΚΑΡΑΤΖΑΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ                                                                            150 

22 ΚΟΛΟΒΟΥ ΑΝΤΟΥΑΝΕΤΑ                                                                         38 

23 ΚΟΝΤΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ                                                                                123 

24 ΚΟΥΔΟΥΜΑΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ                                                                        153 

25 ΚΟΥΚΟΥΛΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ                                                                      152 

26 ΚΟΥΡΑΚΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ                                                                              155 

27 ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ ΟΥΡΑΝΙΑ                                                            151 

28 ΚΩΣΤΗΣ ΘΕΟΦΙΛΟΣ                                                                                152 

29 ΛΑΜΠΡΟΥ ΣΠΥΡΙΔΩΝ                                                                             152 

30 ΛΑΠΠΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ                                                                            151 

31 ΛΕΟΝΤΟΠΟΥΛΟΥ ΜΕΛΙΝΑ                                                                     149 

32 ΜΑΛΑΜΑΤΑΚΗΣ ΒΑΣΙΛΗΣ                                                                      152 

33 ΜΑΡΙΔΑΚΗΣ ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ                                                                        151 

34 ΜΑΡΟΥΛΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ                                                                          149 

35 ΜΑΥΡΙΔΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ                                                                                 60 

36 ΜΗΤΡΟΠΟΥΛΟΣ ΑΓΓΕΛΟΣ                                                                     150 

37 ΜΙΧΑΗΛ ΑΝΤΩΝΙΟΣ                                                                                 152 

38 ΜΠΑΚΙΡΗΣ ΦΩΤΙΟΣ                                                                                 153 

39 ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΗΣ                                                      219 

40 ΜΠΙΣΤΑΣ ΙΩΑΝΝΗΣ                                                                                 152 

41 ΜΠΟΥΦΕΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ                                                                           160 

42 ΝΙΚΟΛΑΟΥ ΣΤΑΥΡΟΣ                                                                              153 

43 ΝΤΡΙΒΑΛΑΣ ΟΔΥΣΣΕΑΣ                                                                          176 

44 ΞΑΓΟΡΑΡΗΣ ΙΩΑΚΕΙΜ                                                                             146 

45 ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ                                                         137 

46 ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ ΓΕΩΡΓΙΟΣ                                                                          89 

47 ΟΡΦΑΝΙΔΗΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ                                                                    95 

48 ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΧΡΗΣΤΟΣ                                                                             139 

49 ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΥ ΜΑΡΙΑ                                                                        161  

50 ΠΑΠΑΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ                                                       132 

51 ΠΑΤΡΙΝΟΣ ΣΠΥΡΟΣ                                                                                  76 

52 ΠΕΝΟΛΙΔΗΣ ΒΑΣΙΛΗΣ                                                                             153 

53 ΠΕΤΕΙΝΑΚΗ ΜΑΡΙΑ                                                                                 136 

54 ΠΕΤΡΑΚΗΣ ΗΡΑΚΛΗΣ                                                                               97 

55 ΣΑΚΕΛΑΡΟΠΟΥΛΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ                                                        147  

56 ΣΑΡΑΝΤΑΚΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ                                                                       153 

57 ΣΑΡΔΕΛΗΣ ΣΠΥΡΟΣ                                                                                153 
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58 ΣΠΑΘΑΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ                                                                                151 

59 ΣΠΥΡΑΚΗΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ                                                                     146 

60 ΤΑΞΙΑΡΧΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ                                                                       133 

61 ΤΖΑΝΑΚΑΚΗΣ ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ                                                                    43  

62 ΤΡΙΨΑΣ ΧΡΗΣΤΟΣ                                                                                   150  

63 ΤΣΑΤΣΟΥΛΗ ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ                                                                        149 

64 ΤΣΙΑΚΑΛΟΣ ΠΑΥΛΟΣ                                                                                37 

65 ΤΣΙΜΠΟΥΚΟΓΛΟΥ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ                                                      172 

66 ΤΣΙΧΛΑΚΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ                                                                        163 

67 ΤΣΟΥΜΠΑΚΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ                                                                     144 

68 ΦΡΟΥΝΤΖΑΣ ΣΤΑΥΡΟΣ                                                                            35 

69 ΧΑΤΖΗΛΙΔΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ                                                              149 

70 ΧΕΛΙΔΩΝΗΣ ΣΩΤΗΡΙΟΣ                                                                          151 

71 ΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ                                                                 38 

72 ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΙΔΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ                                                                  151 

 
Δ.Α.Κ.Ε.-Ο.Τ.Α. 

 

1 ΑΡΖΟΥΜΑΝΙΔΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ                                                           65 

2 ΒΑΣΙΛΑΚΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ                                                                          9 

3 ΒΕΛΛΙΑΝΙΤΗ ΕΛΕΝΗ                                                                             20 

4 ΒΕΝΕΤΣΑΝΟΥ ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ                                                                  70 

5 ΒΙΤΣΙΟΣ ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ (ΑΡΗΣ)                                                               47 

6 ΓΑΛΑΝΟΠΟΥΛΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ                                                            78 

7 ΓΙΑΒΡΟΥΔΗΣ  ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ                                                                   32 

8 ΓΙΑΤΡΑΚΟΣ  ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ                                                                      55 

9 ΓΡΑΜΜΕΝΗ ΕΥΦΡΟΣΥΝΗ                                                                    30 

10 ΔΕΛΑΚΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ                                                                             51 

11 ΔΕΣΠΟΠΟΥΛΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ                                                        33 

12 ΔΟΥΛΙΟΓΛΟΥ ΒΙΚΤΩΡΙΑ                                                                       66 

13 ΖΟΥΜΠΟΥΛΗ ΧΡΙΣΤΙΝΑ                                                                        60 

14 ΚΑΛΥΒΑΣ  ΓΕΩΡΓΙΟΣ                                                                            34 

15 ΚΑΡΑΚΩΣΤΑ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ                                                                     60 

16 ΚΑΡΚΑΛΗΣ  ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ                                                                    56 

17 ΚΑΣΚΑΜΤΖΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ                                                                      57 

18 ΚΟΜΠΑΤΣΙΑΡΗΣ ΧΡΗΣΤΟΣ                                                                  60 

19 ΚΟΣΣΥΒΑΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ                                                                      66 

20 ΚΟΥΛΟΥΡΑΣ ΘΕΟΔΩΡΟΣ                                                                    45 

21 ΛΟΤΣΙΟΠΟΥΛΟΥ ΠΗΝΕΛΟΠΗ                                                              48 

22 ΜΟΣΧΟΣ ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ                                                                            23 

23 ΜΑΚΡΗΣ ΔΡΟΣΟΣ                                                                                 40 

24 ΝΙΑΓΚΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ                                                                         32 

25 ΝΤΟΥΠΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ                                                                  32 

26 ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ-ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ                               55 

27 ΠΑΤΑΚΙΑΣ ΠΑΝΤΕΛΕΗΜΩΝ                                                                  53 

28 ΠΟΛΥΖΩΗΣ ΣΠΥΡΙΔΩΝ                                                                         81 



41
ο 
ΤΑΚΤΙΚΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ – ΗΜΕΡΑ 3

η
 – ΑΠΟΓΕΥΜΑΤΙΝΗ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ - 26/4/2012 

 302 

29 ΠΟΛΥΜΕΡΟΠΟΥΛΟΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ                                                        89 

30 ΤΑΤΣΗΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ                                                                             22 

31 ΦΡΑΓΚΑΚΟΣ ΚΥΡΙΑΚΟΣ                                                                       12 

32 ΧΑΒΔΟΥΛΑΣ ΧΡΗΣΤΟΣ                                                                         15 

33 ΧΑΤΖΗΚΥΡΙΑΚΟΣ ΗΡΑΚΛΗΣ                                                                59 

 
Α.Σ.Κ.-Ο.Τ.Α. 

 

1 ΑΝΑΣΤΑΣΟΠΟΥΛΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ                                                             12 

2 ΑΝΘΥΜΙΔΟΥ ΕΛΙΣΑΒΕΤ                                                                           30 

3 ΒΑΣΙΛΕΙΟΥ ΑΡΓΥΡΗΣ                                                                               42 

4 ΒΕΛΙΓΡΑΔΗΣ ΣΤΕΛΙΟΣ                                                                            28 

5 ΓΑΙΤΑΝΟΣ ΑΛΕΚΟΣ                                                                                  37 

6 ΓΕΩΡΓΑΚΟΠΟΥΛΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ                                                          24 

7 ΓΙΑΛΑΔΑΚΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ                                                                21 

8 ΓΙΑΛΑΜΑΣ ΔΗΜΗΤΡΗΣ                                                                            52 

9 ΓΚΙΤΑΚΟΣ ΒΑΣΙΛΗΣ                                                                                  21 

10 ΓΡΑΜΜΑΤΙΚΟΠΟΥΛΟΥ ΕΛΕΝΗ                                                              44 

11 ΖΑΓΚΑ ΑΡΙΣΤΟΥΛΑ                                                                                   13 

12 ΖΗΣΑΚΟΣ ΧΡΗΣΤΟΣ                                                                                22 

13 ΚΑΡΑΓΑΙΤΑΝΗ ΙΩΑΝΝΑ                                                                            37 

14 ΚΑΤΣΟΥΡΟΣ ΜΑΡΙΟΣ                                                                              32 

15 ΚΕΛΕΠΕΡΑ ΤΣΑΜΠΙΚΑ (ΜΙΚΑ)                                                                24 

16 ΚΟΥΡΟΥΚΛΑΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ                                                          13 

17 ΚΥΡΓΙΑΛΑΝΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ                                                             34 

18 ΜΑΚΑΤΟΥ ΚΡΥΣΤΑΛΙΑ                                                                            26 

19 ΜΑΝΘΟΥΛΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ                                                               21 

20 ΜΕΡΤΙΝΟΣ ΓΙΩΡΓΟΣ                                                                                 40 

21 ΜΟΝΑΣΤΗΡΙΔΗΣ ΜΗΝΑΣ                                                                         34 

22 ΜΠΙΖΑΣ ΘΩΜΑΣ                                                                                        51 

23 ΜΠΟΓΔΑΝΟΣ ΣΠΥΡΟΣ                                                                             19 

24 ΟΡΤΑΝΤΖΟΓΛΟΥ ΓΙΩΡΓΟΣ                                                                      12 

25 ΟΡΦΑΝΟΥΔΑΚΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ                                                              17 

26 ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ ΝΙΚΟΣ                                                                         12 

27 ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΥ ΑΝΝΑ                                                                  12 

28 ΠΕΤΡΑΚΗΣ ΑΝΤΩΝΙΟΣ                                                                            40 

29 ΠΟΛΙΤΗ-ΓΙΑΝΝΙΔΗ ΦΩΤΕΙΝΗ                                                                  15 

30 ΣΙΑΜΑΤΑΣ ΣΤΑΥΡΟΣ                                                                                14 

31 ΣΤΑΘΗ ΜΑΡΙΑ                                                                                           16 

32 ΣΤΑΥΡΙΑΝΙΔΗΣ ΣΤΑΘΗΣ                                                                          25 

33 ΤΑΣΙΑ ΓΚΟΛΦΩ (ΦΩΦΗ)                                                                          18 

34 ΤΣΟΥΜΑΛΑΚΟΣ ΝΕΣΤΟΡΑΣ                                                                   20 

35 ΦΙΛΙΠΠΟΥ ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ                                                                            43 

 
ΑΓΩΝΙΣΤΙΚΕΣ ΚΙΝΗΣΕΙΣ-ΣΥΣΠΕΙΡΩΣΕΙΣ στους Ο.Τ.Α. 

 

1 ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΣ ΝΙΚΟΣ                                                                           21 

2 ΕΥΣΤΑΘΙΟΥ ΤΑΞΙΑΡΧΗΣ                                                                         10 
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3 ΘΕΟΔΩΡΟΠΟΥΛΟΣ ΛΑΜΠΗΣ                                                                   6 

4 ΙΑΤΡΟΥ ΧΡΗΣΤΟΣ                                                                                      5 

5 ΚΑΤΣΟΡΙΔΑΣ ΑΝΔΡΕΑΣ                                                                             6 

6 ΚΟΝΤΟΜΗΤΡΟΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ                                                                     6 

7 ΛΟΙΖΟΣ ΗΛΙΑΣ                                                                                          21 

8 ΜΑΓΚΛΗΣ ΓΙΩΡΓΟΣ                                                                                    9 

9 ΜΕΓΑΓΙΑΝΝΗΣ ΚΩΣΤΑΣ                                                                             6 

10 ΜΠΙΚΑ ΠΕΛΑΓΙΑ                                                                                          6 

11 ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ ΧΡΗΣΤΟΣ                                                             13 

12 ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ ΧΡΥΣΟΥΛΑ                                                                          5 

13 ΠΟΛΥΖΟΣ ΔΗΜΟΣ                                                                                      4 

14 ΡΟΠΑΛΙΔΗΣ ΚΩΣΤΑΣ                                                                               17 

15 ΤΣΕΛΕΠΗΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ                                                                        16 

16 ΤΣΙΠΙΝΑΚΗΣ ΚΩΣΤΑΣ                                                                                 3 

17 ΦΙΛΟΣ ΔΟΝΑΤΟΣ                                                                                        7 

18 ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ ΓΙΩΡΓΟΣ                                                                              12 

 
ΑΝΕΞΑΡΤΗΤΗ ΕΝΩΤΙΚΗ ΠΡΩΤΟΒΟΥΛΙΑ ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΩΝ 

 

1 ΑΒΡΑΜΙΔΗΣ ΛΕΥΤΕΡΗΣ του ΧΡΗΣΤΟΥ                                                    7 

2 ΑΜΟΛΟΧΙΤΗΣ ΑΝΤΩΝΗΣ του ΙΩΑΝΝΗ                                                      5 

3 ΜΠΙΡΜΠΙΛΗΣ ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ του ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ                                             2 

4 ΠΑΝΑΓΟΠΟΥΛΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ του ΦΑΙΔΡΟΥ                                              5 

5 ΣΟΦΡΩΝΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ του ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ                                            3 

 
ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΚΗ ΑΝΑΤΡΟΠΗ  

 

1 ΖΟΜΠΟΛΑΣ ΝΕΣΤΟΡΑΣ του ΠΑΝΑΓΙΩΤΗ                                                5 

2 ΚΑΛΔΗΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ του ΓΕΩΡΓΙΟΥ                                                      6 

3 ΚΑΡΑΓΙΩΡΓΑΣ ΙΩΑΝΝΗΣ του ΦΙΛΟΠΟΙΜΕΝΟΣ                                        7 

4 ΤΑΙΡΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ του ΔΗΜΗΤΡΙΟΥ                                                          5 

 
Εκλέγονται με σειρά επιτυχίας ΤΑΚΤΙΚΟΙ αντιπρόσωποι στην Α.Δ.Ε.Δ.Υ. 
οι πιο κάτω: 
 

Από την Π.Α.Σ.Κ.Ε.-Ο.Τ.Α.: 
 

1. ΜΠΑΛΑΣΟΠΟΥΛΟΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΗΣ 
2. ΝΤΡΙΒΑΛΑΣ ΟΔΥΣΣΕΑΣ 
3. ΤΣΙΜΠΟΥΚΟΓΛΟΥ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ 
4. ΕΥΘΥΜΙΟΥ ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΣ 
5. ΒΑΒΑΜΗΣ ΠΕΤΡΟΣ 
6. ΚΑΡΑΣΑΒΒΑΣ ΜΙΧΑΗΛ 
7. ΤΣΙΧΛΑΚΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ 
8. ΚΑΡΑΓΕΩΡΓΟΥ ΒΑΣΙΛΙΚΗ 
9. ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΥ ΜΑΡΙΑ  
10. ΜΠΟΥΦΕΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ 
11. ΚΑΒΑΖΙΔΟΥ ΣΟΦΙΑ  
12. ΚΟΥΡΑΚΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ 
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13. ΚΑΚΛΑΜΑΝΗ ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ 
14. ΚΟΥΔΟΥΜΑΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ 
15. ΜΠΑΚΙΡΗΣ ΦΩΤΙΟΣ 
16. ΝΙΚΟΛΑΟΥ ΣΤΑΥΡΟΣ 
17. ΠΕΝΟΛΙΔΗΣ ΒΑΣΙΛΗΣ 
18. ΣΑΡΑΝΤΑΚΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ 
19. ΣΑΡΔΕΛΗΣ ΣΠΥΡΟΣ 
20. ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ 
21. ΚΑΡΑΔΗΜΗΤΡΙΟΥ ΚΩΝΣΤΑΝΤΊΝΟΣ 
22. ΚΟΥΚΟΥΛΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ 
23. ΚΩΣΤΗΣ ΘΕΟΦΙΛΟΣ 
24. ΛΑΜΠΡΟΥ ΣΠΥΡΙΔΩΝ 
25. ΜΑΛΑΜΑΤΑΚΗΣ ΒΑΣΙΛΗΣ 
26. ΜΙΧΑΗΛ ΑΝΤΩΝΙΟΣ 
27. ΜΠΙΣΤΑΣ ΙΩΑΝΝΗΣ 
28. ΑΝΘΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ 
29. ΖΕΚΑΚΗ ΣΟΦΙΑ 
30. ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ ΟΥΡΑΝΙΑ 
31. ΛΑΠΠΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ 
32. ΜΑΡΙΔΑΚΗΣ ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ 
33. ΣΠΑΘΑΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ 
34.  ΧΕΛΙΔΟΝΗΣ ΣΩΤΗΡΙΟΣ 
35. ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΙΔΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ 
36. ΚΑΡΑΤΖΑΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ 
37. ΜΗΤΡΟΠΟΥΛΟΣ ΑΓΓΕΛΟΣ 
38. ΤΡΙΨΑΣ ΧΡΗΣΤΟΣ 
39. ΛΕΟΝΤΟΠΟΥΛΟΥ ΜΕΛΙΝΑ 
40. ΜΑΡΟΥΛΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ 
41. ΤΣΑΤΣΟΥΛΗ ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ 
42. ΧΑΤΖΗΛΙΔΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ 
43. ΚΑΝΕΛΛΗΣ ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ 
44. ΒΟΡΓΙΑΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ 
45. ΣΑΚΕΛΑΡΟΠΟΥΛΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ 
46. ΞΑΓΟΡΑΡΗΣ ΙΩΑΚΕΙΜ 
47. ΣΠΥΡΑΚΗΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ 
48. ΤΣΟΥΜΠΑΚΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ 
49. ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΧΡΗΣΤΟΣ 
50. ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ 
51. ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ 
52. ΠΕΤΕΙΝΑΚΗ ΜΑΡΙΑ 
53. ΤΑΞΙΑΡΧΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ  
54. ΠΑΠΑΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ 
55. ΑΤΣΑΡΟΣ ΤΡΥΦΩΝ 
56. ΚΟΝΤΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ 
57. ΑΛΕΞΙΟΥ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ 
58. ΚΑΛΑΚΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ 
 
Από τη Δ.Α.Κ.Ε.-Ο.Τ.Α.:  
 
59. ΠΟΛΥΜΕΡΟΠΟΥΛΟΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ 



41
ο 
ΤΑΚΤΙΚΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ – ΗΜΕΡΑ 3

η
 – ΑΠΟΓΕΥΜΑΤΙΝΗ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ - 26/4/2012 

 305 

60. ΠΟΛΥΖΩΗΣ ΣΠΥΡΙΔΩΝ 
61. ΓΑΛΑΝΟΠΟΥΛΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ 
62. ΒΕΝΕΤΣΑΝΟΥ ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ  
63. ΔΟΥΛΙΟΓΛΟΥ ΒΙΚΤΩΡΙΑ 
64. ΚΟΣΣΥΒΑΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ 
65. ΑΡΖΟΥΜΑΝΙΔΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ 
66. ΖΟΥΜΠΟΥΛΗ ΧΡΙΣΤΙΝΑ 
67. ΚΑΡΑΚΩΣΤΑ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ 
68. ΚΟΜΠΑΣΙΑΡΗΣ ΧΡΗΣΤΟΣ 
69. ΧΑΤΖΗΚΥΡΙΑΚΟΣ ΗΡΑΚΛΗΣ 
70. ΚΑΣΚΑΜΤΖΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ 
71. ΚΑΡΚΑΛΗΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ 
72. ΓΙΑΤΡΑΚΟΣ ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ 
73. ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ-ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ 
74. ΠΑΤΑΚΙΑΣ ΠΑΝΤΕΛΕΗΜΩΝ 
75. ΔΕΛΑΚΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ 
76. ΛΙΟΤΣΟΠΟΥΛΟΥ ΠΗΝΕΛΟΠΗ 
77. ΒΙΤΣΙΟΣ ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ (ΑΡΗΣ) 
78. ΚΟΥΛΟΥΡΑΣ ΘΕΟΔΩΡΟΣ 
79. ΜΑΚΡΗΣ ΔΡΟΣΟΣ 
80. ΚΑΛΥΒΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ 
81. ΔΕΣΠΟΠΟΥΛΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ 
82. ΓΙΑΒΡΟΥΔΗΣ ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ 
 
Από την Α.Σ.Κ.-Ο.Τ.Α.: 
 
83. ΓΙΑΛΑΜΑΣ ΔΗΜΗΤΡΗΣ 
84. ΜΠΙΖΑΣ ΘΩΜΑΣ 
85. ΓΡΑΜΜΑΤΙΚΟΠΟΥΛΟΥ ΕΛΕΝΗ  
86. ΦΙΛΙΠΠΟΥ ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ  
87. ΒΑΣΙΛΕΙΟΥ ΑΡΓΥΡΗΣ 
88. ΜΕΡΤΙΝΟΣ ΓΙΩΡΓΟΣ 
89. ΠΕΤΡΑΚΗΣ ΑΝΤΩΝΙΟΣ 
90. ΚΑΡΑΓΑΪΤΑΝΗ ΑΝΝΑ  
91. ΓΑΪΤΑΝΟΣ ΑΛΕΚΟΣ 
92. ΚΥΡΓΙΑΛΑΝΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ  
93. ΜΟΝΑΣΤΗΡΙΔΗΣ ΜΗΝΑΣ  
94. ΚΑΤΣΟΥΡΟΣ ΜΑΡΙΟΣ 
95. ΑΝΘΥΜΙΔΟΥ ΕΛΙΣΑΒΕΤ 
96. ΒΕΛΙΓΡΑΔΗΣ ΣΤΕΛΙΟΣ  
97. ΜΑΚΑΤΟΥ ΚΡΥΣΤΑΛΙΑ  
98. ΣΤΑΥΡΙΑΝΙΔΗΣ ΣΤΑΘΗΣ  
99. ΓΕΩΡΓΑΚΟΠΟΥΛΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ 
100.ΚΕΛΕΠΕΡΑ ΤΣΑΜΠΙΚΑ 
 
Από τις ΑΓΩΝΙΣΤΙΚΕΣ ΚΙΝΗΣΕΙΣ ΣΥΣΠΕΙΡΩΣΕΙΣ στους Ο.Τ.Α.: 
101. ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΣ ΝΙΚΟΣ 
102. ΛΟΙΖΟΣ ΗΛΙΑΣ 
103. ΡΟΠΑΛΙΔΗΣ ΚΩΣΤΑΣ 
104. ΤΣΕΛΕΠΗΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ 
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105. ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ ΧΡΗΣΤΟΣ 
106. ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ ΓΙΩΡΓΟΣ 
107. ΕΥΣΤΑΘΙΟΥ ΤΑΞΙΑΡΧΗΣ 
108. ΜΑΓΚΛΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ 
109. ΦΙΛΟΣ ΔΟΝΑΤΟΣ 
 
Από την ΑΝΕΞΑΡΤΗΤΗ ΕΝΩΤΙΚΗ  ΠΡΩΤΟΒΟΥΛΙΑ ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΩΝ: 
 
110. ΑΒΡΑΜΙΔΗΣ ΛΕΥΤΕΡΗΣ 
111. ΑΜΟΛΟΧΙΤΗΣ ΑΝΤΩΝΗΣ 
112. ΠΑΝΑΓΟΠΟΥΛΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ 
 
Από την ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΚΗ ΑΝΑΤΡΟΠΗ: 
 
113. ΚΑΡΑΓΙΩΡΓΑΣ ΙΩΑΝΝΗΣ 

 
ΑΝΑΠΛΗΡΩΜΑΤΙΚΟΙ 

 
Από την Π.Α.Σ.Κ.Ε.-Ο.Τ.Α. 

 
1. ΠΕΤΡΑΚΗΣ ΗΡΑΚΛΗΣ 
2. ΟΡΦΑΝΙΔΗΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ 
3. ΚΑΛΛΙΜΑΝΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ 
4. ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ ΓΕΩΡΓΙΟΣ 
5. ΜΑΥΡΙΔΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ  κ.λπ. κατά τη σειρά σταυροδοσίας. 

 
Από την Δ.Α.Κ.Ε.-Ο.Τ.Α. 

 
1. ΝΙΑΓΚΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ 
2. ΝΤΟΥΠΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ 
3. ΓΡΑΜΜΕΝΗ ΕΥΦΡΟΣΥΝΗ κ.λπ. κατά τη σειρά σταυροδοσίας. 
 
 
Από την Α.Σ.Κ.-Ο.Τ.Α. 

 
1. ΖΗΣΑΚΟΣ ΧΡΗΣΤΟΣ 
2. ΓΙΑΛΑΔΑΚΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ κ.λπ. κατά τη σειρά σταυροδοσίας. 

 
Από τις ΑΓΩΝΙΣΤΙΚΕΣ ΚΙΝΗΣΕΙΣ ΣΥΣΠΕΙΡΩΣΕΙΣ στους Ο.Τ.Α.: 

 
1. ΚΟΝΤΟΜΗΤΡΟΣ ΒΑΣΙΛΗΣ κ.λπ. κατά τη σειρά σταυροδοσίας. 

 
Από την ΑΝΕΞΑΡΤΗΤΗ ΕΝΩΤΙΚΗ ΠΡΩΤΟΒΟΥΛΙΑ ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΩΝ: 

 
1. ΣΟΦΡΩΝΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ κ.λπ. κατά τη σειρά σταυροδοσίας. 

 
Από την ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΚΗ ΑΝΑΤΡΟΠΗ: 

 
1. ΚΑΛΔΗΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ κ.λπ. κατά τη σειρά  σταυροδοσίας. 
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Κατά την διάρκεια της εκλογικής διαδικασίας και λίγο πριν το πέρας τη 
ψηφοφορίας περί ώρα  14.00 στο Β Εκλογικό τμήμα που ήταν Δικαστικός 
Αντιπρόσωπος ο κ. Ιωάννης Δημητρακόπουλος, αντιλήφθηκε ότι το μέλος της 
Εφορευτικής Επιτροπής Γεωργία Μιμίκου, η οποία πριν από μερικά λεπτά της 
ώρας είχε αντικαταστήσει το άλλο μέλλος της Εφορευτικής Επιτροπής του 
τμήματός του Σούλα Γεωργακοπούλου, αφαιρούσε υπογεγραμμένους 
φακέλους με την σφραγίδα της Εφορευτικής Επιτροπής και τους τοποθετούσε 
στην τσάντα της. Αμέσως παρουσία των Δικαστικών Αντιπροσώπων, 
Δέσποινας Παπαδημητρίου, Μαγδαληνής Τζώρτζη και Κωνσταντίας 
Καραγεώργου και των προστρεξάντων μελλών των Εφορευτικών Επιτροπών, 
ο παραπάνω Δικαστικός προέβη σε έλεγχο της τσάντας της ανωτέρω, η 
οποία βρέθηκε να περιέχει μέσα 11 (έντεκα) φακέλους που έφεραν σφραγίδα 
και υπογραφή της Δικαστικής Αντιπροσώπου Δέσποινας Παπαδημητρίου, στο 
τμήμα της οποίας εκτελούσε προηγουμένως χρέη ως μέλλος της Εφορευτικής 
Επιτροπής(η ανωτέρω), από τους οποίους δυο φάκελοι περιείχαν  
ψηφοδέλτια της «ΠΑΣΚΕ» και οι υπόλοιποι 11 ήταν κενοί ψηφοδελτίων. 
Επίσης βρέθηκαν και δυο φάκελοι κενοί με την σφραγίδα του σωματείου και 
την υπογραφή του Δικαστικού Αντιπροσώπου Ιωάννη Δημητρακόπουλου, η 
οποία ήταν αυτοί που αντιλήφθητε να αφαιρει από το εκλογικό του τμήμα .   

   Κατά την διάρκεια της διαλογής των σταυρών  η παράταξη Α.Σ.Κ.-
Ο.Τ.Α. υπέβαλε την επισυναπτόμενη ένσταση η οποία απορρίφτηκε ομόφωνα 
ως αόριστη.  
 

Γίνεται μνεία ότι οι αρχαιρεσίες διεξήχθησαν και σύμφωνα με τις 
διατάξεις του Καταστατικού της Π.Ο.Ε.-Ο.Τ.Α. και των  αντιστοίχων 
Νόμων. 

Για όλα αυτά συντάχθηκε το παρόν πρακτικό αρχαιρεσιών που 
υπογράφεται όπως ακολουθεί αφού διαβάσθηκε και βεβαιώθηκε. 
 

Θεσσαλονίκη, 27 Απριλίου 2012 
 Η ΕΦΟΡΕΥΤΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ 

 
  
ΟΙ ΔΙΚΑΣΤΙΚΟΙ ΑΝΤΙΠΡΟΣΩΠΟΙ 
 
1. ΔΗΜΗΤΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ  
 
 
2. ΤΖΙΩΡΤΖΗ ΜΑΓΔΑΛΗΝΗ  
 
 
3. ΠΑΠΑΔΗΜΗΤΡΙΟΥ ΔΕΣΠΟΙΝΑ  
 
 
4. ΙΑΤΡΙΔΟΥ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ  
 
 
5. ΚΑΡΑΓΕΩΡΓΟΥ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ  
 

ΤΑ ΜΕΛΗ 
 

1. ΙΩΑΝΝΟΥ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ 
 
 
2. ΚΟΥΤΣΑΘΑΝΑΣΗΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ 
 
 
3. ΝΙΚΟΛΑΙΔΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ 
 
 
4. ΠΑΡΘΕΝΙΑΔΗΣ ΑΝΑΡΓΥΡΟΣ 
 
 
5. ΓΕΩΡΓΑΚΟΠΟΥΛΟΥ ΣΟΥΛΑ 
 

ΛΗΞΗ ΕΡΓΑΣΙΩΝ  


